
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ν. Αθανασίου, Φ.

Πιπιλή και  Δ. Αυγερινοπούλου, σελ. 14819 
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 14789, 14800, 14801,

14804, 14806, 14813, 14822, 14824, 14825, 14828, 14829,
14830, 14834, 14835, 14836, 14838, 14840, 14841, 14842,
14845, 14846, 14847, 14852, 14853, 14854, 14855, 14856,
14857, 14858, 14859, 14862, 14868, 14869, 14870, 14871,
14873, 14877, 14878, 14880, 14881, 14883, 14884, 14886,
14887, 14906 

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 14856 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Τε-

τάρτης 15 Ιουνίου 2022, σελ. 14789

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων,

των τροπολογιών και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Αναµόρφωση του θεσµικού πλαι-
σίου λειτουργίας του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας και του Συνεγγυητικού Κεφαλαίου Εξασφάλισης
Επενδυτικών Υπηρεσιών, εκσυγχρονισµός Οργανισµού Δια-
χείρισης Δηµοσίου Χρέους και άλλες επείγουσες διατάξεις»,
σελ. 14789 - 14906 

2. Αιτήσεις διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας επί του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:

i. από Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ  επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό
196 του σχεδίου νόµου, σελ. 14815 - 14818 

ii. από τον Πρόεδρο και τους Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας επί
της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό 196 του
σχεδίου νόµου, σελ. 14806 - 14807 

3. Κατάθεση σχεδίων νόµων:  
i. Oι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,

Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών, Προστασίας του
Πολίτη, Δικαιοσύνης καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός
Οικονοµικών κατέθεσαν στις 10.06.2022 σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας αεροπορικών υπηρεσιών µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Δηµοκρατίας των Σεϋχελλών», σελ. 14819 

ii. Οι Υπουργοί Υγείας, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Δικαιο-
σύνης καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κα-
τέθεσαν στις 10.06.2022 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Παγκόσµιας Οργάνωσης Υγείας (ΠΟΥ), ενεργών-
τας µέσω του Περιφερειακού Γραφείου της για την Ευρώπη,
για την ίδρυση υπο-γραφείου για την ποιότητα της περίθαλ-
ψης και την ασφάλεια των ασθενών στο Γραφείο ΠΟΥ Αθή-
νας», σελ. 14819 

iii. Oι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,
Εξωτερικών καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών κατέθεσαν στις 10.06.2022 σχέδιο νόµου: «Κύρωση

Πρωτοκόλλων σχετικών µε την τροποποίηση των άρθρων 50
(α) και 56 της Σύµβασης Διεθνούς Πολιτικής Αεροπορίας»,
σελ. 14819 

iv. Oι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,
Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης καθώς
και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν στις
10.06.2022  σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας για τη ρύθµιση της
σιδηροδροµικής διασυνοριακής κυκλοφορίας», σελ. 14819 

v. Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,
Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών καθώς και ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν στις 10.06.2022 σχέ-
διο νόµου: «Κύρωση της δι’ ανταλλαγής επιστολών συνα-
φθείσας τροποποίησης της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δη-
µοκρατίας της Κορέας για τις αεροπορικές µεταφορές», σελ.
14819 

vi. Οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και
Επενδύσεων, Εξωτερικών, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιο-
σύνης, Μετανάστευσης και Ασύλου, Επικρατείας καθώς και
οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµικών και Εξωτερικών κα-
τέθεσαν στις 10.06.2022 σχέδιο νόµου: «Ενσωµάτωση της
Οδηγίας (ΕΕ) 2019/713 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και
του Συµβουλίου της 17ης Απριλίου 2019 για την καταπολέ-
µηση της απάτης και της πλαστογραφίας µέσων πληρωµής
πλην των µετρητών και την αντικατάσταση της απόφασης-
πλαίσιο 2001/413/ΔΕΥ του Συµβουλίου (L123) και λοιπές
επείγουσες διατάξεις», σελ. 14819 

4. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
Α. Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου που κα-

ταθέτει τις εκθέσεις της επί των σχεδίων νόµων του Υπουρ-
γείου Υποδοµών και Μεταφορών: 

i. «Κύρωση της δι’ ανταλλαγής επιστολών συναφθείσας
τροποποίησης της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Κορέας για τις αεροπορικές µεταφορές», σελ. 14846 

ii. «Κύρωση της Συµφωνίας αεροπορικών υπηρεσιών µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας των Σεϋχελλών», σελ. 14846 

iii. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Βουλγαρίας για τη ρύθµιση της σιδηροδροµικής δια-
συνοριακής κυκλοφορίας», σελ. 14846 

iv. «Κύρωση Πρωτοκόλλων σχετικών µε την τροποποίηση
των άρθρων 50 (α) και 56 της Σύµβασης Διεθνούς Πολιτικής
Αεροπορίας», σελ. 14846 

B. H Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει
την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας:
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Παγκόσµιας Οργάνωσης Υγείας
(ΠΟΥ), ενεργώντας µέσω του Περιφερειακού Γραφείου της
για την Ευρώπη, για την ίδρυση υπό-γραφείου για την ποι-
ότητα της περίθαλψης και την ασφάλεια των ασθενών στο
Γραφείο ΠΟΥ Αθήνας», σελ. 14846 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΘ’

Τρίτη 14 Ιουνίου 2022
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σελ. 14868 - 14906
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Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιουνίου 2022, ηµέρα Τρίτη και ώρα
12.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Τετάρτης 15 Ιουνίου 2022.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού Βουλής)

1. Η µε αριθµό 766/10-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Τα Κέν-
τρα Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών της Δηµοτικής Κοινω-
φελούς Επιχείρησης Ωραιοκάστρου».

2. Η µε αριθµό 768/10-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Διασφάλιση της
λειτουργίας της «ΛΑΡΚΟ» και των νόµιµων δικαιωµάτων των ερ-
γαζοµένων της».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ανα-
µόρφωση του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του Ταµείου Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας και του Συνεγγυητικού
Κεφαλαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών, εκσυγχρονι-
σµός Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους και άλλες επεί-
γουσες διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 9 Ιουνίου 2022 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνε-
δρίαση ενιαία επί της αρχής, επί των άρθρων και των τροπολο-
γιών. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα τον λόγο επί της διαδικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πριν δώσω τον

λόγο στον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κεφαλογιάννη, ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας ζητεί τον λόγο. 

Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ

τον λόγο σε σχέση µε το άρθρο 6 της τροπολογίας 1331/196 της
10ης Ιουνίου του 2022. Αυτό το άρθρο, το κατάπτυστο άρθρο,
δίνει το δικαίωµα στον ειδικό εκκαθαριστή της «ΛΑΡΚΟ» να προ-
χωρήσει σε οµαδικές απολύσεις όλων των εργαζοµένων και ταυ-
τόχρονα να συνάπτει και συµβάσεις ορισµένου χρόνου ενός ή
δύο µηνών. Αποτελεί κατά τη γνώµη µας µια απρόκλητη µεθό-
δευση από µεριάς της Κυβέρνησης και να παρακάµψει τις σκλη-
ρές αγωνιστικές αντιδράσεις των εργαζοµένων, τον αγώνα
διαρκείας που κάνουν για να διατηρηθεί η εταιρεία και οι θέσεις
εργασίας τους, αλλά και να προλάβει την απόφαση του δικαστη-
ρίου -που θα συνεδριάσει τη 17η Ιουνίου- στο οποίο έχουν προ-
σφύγει οι εργαζόµενοι µε ασφαλιστικά µέτρα ενάντια στις
οµαδικές απολύσεις.

Το άρθρο αυτό κατά τη γνώµη του ΚΚΕ αποτελεί έγκληµα τόσο
σε βάρος των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ» όσο και των παραγωγι-
κών δυνατοτήτων. Η Κυβέρνηση µε αυτό προσπαθεί να απαλλαγεί
από τα λεγόµενα βαρίδια, τα οποία είναι τα δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων και οι κατακτήσεις τους και να παραδώσει καθαρή, χωρίς
εργαζόµενους µε δικαιώµατα, την εταιρεία στις ορέξεις του επί-
δοξου επενδυτή. Είναι δηλαδή µια ακόµη προσπάθεια ολοκλήρω-
σης του προδιαγεγραµµένου εγκλήµατος της απαξίωσης και
ιδιωτικοποίησης της εταιρείας και του ορυκτού πλούτου, που όλες
οι κυβερνήσεις έβαλαν το χέρι τους σε αυτή την πορεία και όλες
έχουν ευθύνη για τα εγκλήµατα σε βάρος της ζωής κυριολεκτικά
αλλά και των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. 

Οι αγώνες που κάνουν οι εργαζόµενοι στη «ΛΑΡΚΟ» –και είναι
δοκιµασµένοι σε σκληρούς και µακροχρόνιους αγώνες- καθώς
επίσης και η ταξική αλληλεγγύη αλλά και των υπολοίπων λαϊκών
στρωµάτων, µπορεί να ακυρώσει τους αντεργατικούς κυβερνη-
τικούς σχεδιασµούς. 

Και όπως οι ίδιοι οι εργαζόµενοι, οι οποίοι θα διαδηλώσουν
στις 14.00’ η ώρα στο Σύνταγµα, ζητάνε από την Κυβέρνηση και
απαιτούν να αποσύρει την τροπολογία που σταµατά τη λειτουρ-
γία της «ΛΑΡΚΟ» και κλείνει το εργοστάσιο και πετά τους εργα-
ζόµενους στον δρόµο διατρανώνοντας τη θέλησή τους ότι αυτό
το έγκληµα δεν θα περάσει, έτσι λοιπόν και το ΚΚΕ ζητά να απο-
συρθεί το κατάπτυστο άρθρο 6 της τροπολογίας αυτής γιατί η
Κυβέρνηση σπέρνει ανέµους µε το συγκεκριµένο άρθρο και θα
θερίσει θύελλες.

Καλούµε την Κυβέρνηση, λοιπόν, να αποσύρει το άρθρο, δια-
φορετικά σε άλλη περίπτωση το ΚΚΕ θα καταθέσει πρόταση για
ονοµαστική ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα υπάρξει ο χρό-
νος, θα αναπτυχθούν οι απόψεις και του αρµόδιου Υπουργού και
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ενδεχοµένως πάλι θα δοθεί η ευκαιρία να το συζητήσει ο Υπουρ-
γός. Και πριν τεθεί σε ψηφοφορία θα αναπτυχθούν οι απόψεις
σας. 

Και ο κ. Τσακαλώτος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, θέλει τον λόγο.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Νοµίζω ότι συµφωνούµε απολύ-

τως µε την παρέµβαση του συναδέλφου από το ΚΚΕ. Για άλλη
µια φορά ήρθε µια τροπολογία µετά από τις επιτροπές. Φαίνεται
ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει καµµία εµπιστοσύνη στις επιτρο-
πές της Βουλής. Δεν θέλει καν να συζητηθούν. Θέλει να καταθέ-
τει αυτά τα πράγµατα πριν από το τριήµερο, να µην υπάρχει
συζήτηση. Είναι όπως τα λέει ο κ. Καραθανασόπουλος.

Και νοµίζω ότι δεν έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να µας
πει ο κύριος Υπουργός αν έχει την πρόθεση να το αποσύρει ή να
προχωρήσουµε και εµείς σε µια ονοµαστική ψηφοφορία. 

Είναι απαράδεκτο αυτό που γίνεται σε αυτή τη Βουλή. Για
άλλη µια φορά φέρνετε τροπολογία Παρασκευή µετά από τις επι-
τροπές για να µειώσετε το πολιτικό κόστος για την Κυβέρνηση.
Σας ενδιαφέρει µόνο το πολιτικό κόστος, όχι η ουσία, όχι η συ-
ζήτηση, όχι ο συµβιβασµός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Χήτας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, πολύ σύντοµα θα πω ότι θα θέλαµε να συν-

ταχθούµε εννοείται στο πολύ λογικό αυτό αίτηµα. Αυτό που γί-
νεται µε τη «ΛΑΡΚΟ» είναι εγκληµατικό. Το έχουµε ζητήσει
άλλωστε και από τις επιτροπές πάρα πολλές φορές. 

Συνεχίζεται µε έναν απαράδεκτο τρόπο η αποβιοµηχάνιση της
χώρας, -τι να πω;- η απονεύρωση της χώρας και ιδίως αν σκεφτεί
κανείς τι πραγµατεύεται η «ΛΑΡΚΟ». Δηλαδή αν διαβάσετε δεξιά
και αριστερά πού έχει πάει το νικέλιο που το χρησιµοποιούµε για
τις µπαταρίες, για άλλη µια φορά εµείς πυροβολούµε τα πόδια
µας. Είναι απίστευτη η τακτική της Κυβέρνησης και επιτρέψτε
µου -και ζητώ συγγνώµη για την έκφραση- προσπαθεί πάντα στη
«ζούλα» να περάσει τέτοια νοµοθετήµατα. Είναι απαράδεκτο και
ζητάµε ως Ελληνική Λύση και εµείς την απόσυρση του απαράδε-
κτου άρθρου που ουσιαστικά βάζει λουκέτο στη «ΛΑΡΚΟ».

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.

Κλέων Γρηγοριάδης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΜέΡΑ25. 

Στη συνέχεια είναι η κ. Γιαννακοπούλου και µετά ο κ. Βρού-
τσης.

Ορίστε, κύριε Γρηγοριάδη, έχετε τον λόγο.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε,

που µου δίνετε τον λόγο. 
Είναι αυτονόητο ότι συµπαρατασσόµαστε και εµείς µε τη θέση

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 
Να συµπληρώσω σε αυτά που είπε ο κ. Χήτας ότι παραπάνω

από το 85% του νικελίου που παράγει η χώρα µας, θα πηγαίνει
χαµένο εφεξής. Και να θυµίσω πως αν αυτή η κατάπτυστη τρο-
πολογία -που µε τον κατάπτυστο τρόπο, όπως είπε ο κ. Τσακα-
λώτος και το Κοµµουνιστικό Κόµµα, ήρθε νύχτα, βρήκε αργία και
περνάει εν αιθρία ξαφνικά χωρίς να συζητηθεί καθόλου- περάσει,
εκτός από τους χίλιους ογδόντα τέσσερις ανθρώπους που θα
µείνουν στο δρόµο, παραπάνω από τριακόσιες οικογένειες ερ-
γαζοµένων στη «ΛΑΡΚΟ» θα είναι άστεγες από αύριο το πρωί. 

Επίσης κύριε Πρόεδρε -και κλείνω µε αυτό- τον µαφιόζικο
τρόπο που νοµοθετεί η Κυβέρνηση τον δείχνει µε το ότι στην τρο-
πολογία δεν αναφέρεται η «ΛΑΡΚΟ» µε το όνοµά της. Δεν τολ-
µούν! Συγγνώµη, κύριε Υπουργέ, που εκπροσωπείτε την
Κυβέρνηση, είναι µαφιόζικος τρόπος να µην τολµάµε να πούµε
τα πράγµατα µε το όνοµά τους και να λέµε µία τάδε εταιρεία. Η
«ΛΑΡΚΟ» είναι µε χίλιους ογδόντα τέσσερις συνανθρώπους µας
που θα είναι στον δρόµο αύριο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε

Γρηγοριάδη. 
Τον λόγο έχει η κ. Γιαννακοπούλου, Κοινοβουλευτική Εκπρό-

σωπος του Κινήµατος Αλλαγής. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι αδια-
νόητο αυτό το οποίο γίνεται µε τις τροπολογίες πάντα την τελευ-
ταία στιγµή. Σίγουρα αυτό δεν αποτελεί σε καµµία περίπτωση
καλή νοµοθέτηση, κύριε Υπουργέ. Και κάποια στιγµή επιτέλους
πρέπει να τελειώνει. Είναι αδιανόητο, το κάνετε κατ’ επανάληψη,
το κάνετε κατ’ εξακολούθηση, ευτελίζει την κοινοβουλευτική δια-
δικασία. Είναι -και επιµένω- απαράδεκτο να φέρνετε λοιπόν τε-
λευταία στιγµή τροπολογία για τόσο σοβαρά ζητήµατα όταν δεν
έχει προηγηθεί συζήτηση στις επιτροπές, συζήτηση σοβαρή και
ουσιαστική όπως ορίζει ο Κανονισµός της Βουλής. 

Τώρα, όσον αφορά τη «ΛΑΡΚΟ», η «ΛΑΡΚΟ» είναι µία από τις
λίγες βαριές βιοµηχανίες της χώρας µας και είναι µία από τους
πέντε µεγαλύτερους παραγωγούς σιδηρονικελίου στον κόσµο.
Το 2020 αναλάβετε µια νοµοθετική πρωτοβουλία που εµείς σας
είπαµε -σας το είχαµε πει τότε- ότι θα ήταν ατελέσφορη. Και
αυτό εν τέλει αποδεικνύεται και σήµερα µε το να την εντάξετε
σε ένα ειδικό καθεστώς διαχείρισης, τη στιγµή που οι τιµές του
νικελίου το τελευταίο διάστηµα είναι οι υψηλότερες τις τελευ-
ταίες δεκαετίες. Η πολιτική σας, η ξεκάθαρη πολιτική επιλογή
της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας να µην παράγει η
«ΛΑΡΚΟ» σύµφωνα µε τις δυνατότητές της, έχει οδηγήσει αφ’
ενός σε απαξίωσή της και αφ’ ετέρου σε απώλεια εσόδων από
τη χαµένη παραγωγή των δύο τελευταίων ετών. Είναι λοιπόν προ-
φανές ότι η επιλογή σας είναι να προχωρήσετε σε απολύσεις και
να θεσµοθετήσετε µία γενική διάταξη για να εντάξετε τους υπό
απόλυση εργαζόµενους σε ειδικές δράσεις και ειδικά προγράµ-
µατα απασχόλησης. 

Σας έχουµε καλέσει πολλές φορές κύριε Υπουργέ, να διασφα-
λίσετε τη συνέχιση της λειτουργίας της «ΛΑΡΚΟ» προκειµένου
να µην οδηγηθεί σε κλείσιµο, να µην οδηγηθεί σε σπάσιµο ή σε
τµηµατική λειτουργία από τις σηµερινές δραστηριότητες και να
βρείτε άµεσα λύση εξυγίανσης της επιχείρησης, προκειµένου να
µπορέσουν να διασφαλιστούν οι θέσεις εργασίας και να µπορέ-
σει η επιχείρηση να έχει ξανά εξωστρέφεια. 

Δυστυχώς όµως για µια ακόµη φορά –και κλείνω µε αυτό,
κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ- επιµένετε σε λύσεις που οδη-
γούν στο απόλυτο αδιέξοδο, ακολουθώντας λάθη και παραλεί-
ψεις του δικού σας κακού παρελθόντος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βρού-
τσης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε ενδιαφέρον –και είµαι ειλικρινής- τις ενστάσεις των

Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων όλων των κοµµάτων. Κύριε Πρό-
εδρε, µου δηµιουργείται η αίσθηση καµιά φορά σε αυτήν την Αί-
θουσα ότι ερχόµαστε ξαφνικά και βρισκόµαστε εδώ, άγνωστοι
µεταξύ αγνώστων, χωρίς να υπάρχει προηγούµενη ζωή στον
τόπο αυτό, και αναδεικνύουµε ένα ζήτηµα το οποίο απασχολεί
την ελληνική πολιτική ζωή δεκαετίες τώρα. 

Δηλαδή, κύριε Πρόεδρε –προς εσάς απευθύνοµαι καθαρά
συµβολικά- είναι χωρίς ευαισθησία η Κυβέρνηση; Πάσχει από
ευαισθησία και θέλει να κάνει κακό σε εργαζοµένους και στη λια-
νική οικονοµία; Έχει τέτοια µνησικακία µέσα της εναντίον των
συνανθρώπων της;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ναι, και από αναλγησία!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ να

µην διακόπτετε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Αναλγησία; Εγώ ακούω λοιπόν ότι πά-

σχουµε από αναλγησία. Δικαίωµα του καθενός είναι να το βλέπει
από τη δική του οπτική. Άλλωστε σε αυτό το πεδίο αναµετριόµα-
στε και πολιτικά, αξιολογούµαστε. 

Ποια είναι η πραγµατικότητα; Έφερε εν κρυπτώ, όπως λέτε,
τη διάταξη τη συγκεκριµένη η Κυβέρνηση; Είναι καινούργιο γε-
γονός; Δεν είναι ένα ζήτηµα που απασχολεί την πολιτική ζωή του
τόπου η «ΛΑΡΚΟ» δεκαετίες τώρα; Δεν γίνονται συζητήσεις επί
συζητήσεων; Αυτή δεν είναι η πραγµατικότητα; Είναι ή δεν είναι
υποκριτικό να λέµε ότι η Κυβέρνηση φέρνει στα κρυφά ένα ζή-
τηµα το οποίο µε απόλυτη συνέπεια, µε το παρελθόν της, µε τις
πολιτικές δεσµεύσεις που είχε δώσει προεκλογικά ο ίδιος ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, η σηµερινή κυβέρνηση, τότε αντιπολίτευση,
δεν είχε πει ότι θα λύσουµε το πρόβληµα της «ΛΑΡΚΟ»; 
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Τι συµβαίνει µε τη «ΛΑΡΚΟ» σε δύο γραµµές; Είναι µια επιχεί-
ρηση µε δεκάδες εκατοµµύρια ζηµιά, που πρέπει να την αντιµε-
τωπίσουµε γιατί αυτές οι ζηµίες επιβαρύνουν τον κρατικό
προϋπολογισµό. Κι όταν λέµε τον κρατικό προϋπολογισµό ποιον
επιβαρύνουν; Τον Έλληνα φορολογούµενο. Τι επιδιώκει η Κυβέρ-
νηση; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κύριε Βρούτση, πετάει τους εργαζοµέ-
νους στον δρόµο! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα έχει µια αν-
τίληψη, να γίνουν όλοι δηµόσιοι υπάλληλοι, να γίνει κρατική επι-
χείρηση. Σεβαστό. Είναι µια αντίληψη όµως που επιβαρύνει τον
κόσµο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Δεν είναι αντίληψη του ΚΚΕ αυτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ!

Μην διακόπτετε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Τι έρχεται η Κυβέρνηση και κάνει; Έρ-

χεται και κάνει µια παρέµβαση για την εξυγίανση της «ΛΑΡΚΟ»,
δηλαδή παίρνει νοµοθετική πρόβλεψη 32 εκατοµµύρια ευρώ,
όπως λέει και η συγκεκριµένη ανάλυση του λογιστηρίου, να στη-
ρίξει µε προγράµµατα απασχόλησης τους εργαζόµενους, να
συνταξιοδοτηθούν κάποιοι που είναι σε όρια ηλικίας και να γίνει
εξυγίανση της «ΛΑΡΚΟ» µε σκοπό να είναι κερδοφόρα στο µέλ-
λον, έτσι ώστε να είναι όλοι ωφεληµένοι. 

Πράγµατι είναι µια πολιτική επιλογή, κύριε Πρόεδρε. Επιλέ-
γουµε πολιτικά ως Κυβέρνηση, ως κόµµα που είναι στην πολιτική
µας αντίληψη η εξυγίανση τέτοιων καταστάσεων, να λύνουµε τα
προβλήµατα, να σπάµε αυγά. Αλλά δεν σπας αυγά, δεν προχω-
ράς, εάν δεν παίρνεις τέτοιες γενναίες αποφάσεις. Είναι γενναία
απόφαση, σίγουρα. Το ισοζύγιο δεν µπορεί να είναι µόνο θετικό.
Είναι ένα ισοζύγιο το οποίο είναι θετικό για εµάς στο τέλος της
διαδικασίας, αλλά έχει µέσα αυτήν τη δύσκολη µετάβαση. Η δύ-
σκολη µετάβαση για εµάς είναι µια πολιτική απόφαση. Στηρίζον-
ται οι εργαζόµενοι µε τα δύο προγράµµατα τα οποία αναλύονται
στην τροπολογία και είναι µια απόφαση που για εµάς, στο τέλος
της διαδικασίας, θα ωφεληθεί ο ελληνικός λαός, θα ωφεληθούν
τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κύριος Υπουρ-

γός έχει τον λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι συνάδελφοι, µιλήσατε για κακή νοµοθέτηση, ότι η τρο-

πολογία κατατέθηκε µετά τις επιτροπές. Αυτό προβλέπει η νο-
µοθετική διαδικασία. Η τροπολογία είναι εµπρόθεσµη,
κατατέθηκε µετά το πέρας των συνεδριάσεων στις Επιτροπές Οι-
κονοµικών και θα συζητηθεί σήµερα διεξοδικά µαζί µε όλα τα
άρθρα του νοµοσχεδίου εδώ στην Ολοµέλεια. Ο κύριος Υπουρ-
γός, µετά τη συνάντησή του µε τον Οµοσπονδιακό Υπουργό Οι-
κονοµικών της Γερµανίας, θα είναι εδώ για να συζητήσουµε τα
άρθρα του νοµοσχεδίου, όπως είπα και προηγουµένως, διεξο-
δικά. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Οπότε επί της

τροπολογίας θα επανέλθετε όλοι σας, εννοείται. 
Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής

των οµιλητών, που θα µπορούν να εγγράφονται µέχρι το πέρας
και του δεύτερου οµιλητού κ. Σαρακιώτη.

Τον λόγο έχει ο κ. Γιάννης Κεφαλογιάννης, εισηγητής της
Νέας Δηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά την άρση των κεφαλαι-
ακών περιορισµών, την πρόωρη εξόφληση του δανείου προς το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, µετά την προσφάτως ανακοινω-
θείσα και ήδη δροµολογούµενη έξοδο από το καθεστώς ενισχυ-
µένης εποπτείας στο οποίο η χώρα µας είχε εισέλθει το 2018, το
σχέδιο νόµου το οποίο σήµερα συζητούµε έρχεται να κλείσει ένα
ακόµα πολύ δύσκολο κεφάλαιο της πολυετούς οικονοµικής κρί-
σης, η οποία δοκίµασε τις αντοχές της ελληνικής οικονοµίας και
της κοινωνίας για περίπου δέκα χρόνια. 

Θεσµό-ορόσηµο αυτής της πολυετούς κρίσης αποτέλεσε

αναµφίβολα και το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας,
ένας ανεξάρτητος φορέας υπαγόµενος στην ελληνική δηµοκρα-
τία, ο οποίος θεσπίστηκε το 2010, µε κύρια αποστολή τη διατή-
ρηση της σταθερότητας του εγχώριου τραπεζικού συστήµατος,
µια αποστολή την οποία οφείλουµε να αναγνωρίσουµε ότι έφερε
σε πέρας µε επιτυχία, αφού για πέντε χρόνια λειτούργησε ως φο-
ρέας διάσωσης των ελληνικών τραπεζών, παρεµβαίνοντας συνο-
λικά τρεις φορές µέσω της τοποθέτησης κεφαλαίων και της
ολοκλήρωσης της αύξησης µετοχικού κεφαλαίου των τεσσάρων
συστηµικών τραπεζών, όπως επίσης και της Τράπεζας Αττικής,
συµβάλλοντας έτσι καθοριστικά στο να αποφευχθούν δραµατι-
κές επιπτώσεις, όπως για παράδειγµα το κούρεµα των καταθέ-
σεων για τις ελληνικές επιχειρήσεις και τα ελληνικά νοικοκυριά,
το οποίο δυστυχώς δεν αποφεύχθηκε σε άλλες χώρες της Ευ-
ρωζώνης. 

Ο θετικός ρόλος όµως του ταµείου δεν σταµατάει εδώ. Θα
πρέπει να καταγραφεί η συµβολή του σε µια σειρά από άλλους
τοµείς, όπως η καθοδήγηση της πορείας των τραπεζών προς µια
µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα µέσω της εποπτείας των σχεδίων
αναδιάρθρωσής τους, η τεχνοκρατική υποστήριξη των τραπεζών
στην επίλυση του ζητήµατος των µη εξυπηρετούµενων δανείων,
δηλαδή των κόκκινων δανείων, η βελτίωση της εταιρικής διακυ-
βέρνησης των τραπεζών. 

Επιπλέον, από το 2021 το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας λειτουργεί και ως φορέας µε επενδυτικά κριτήρια, αξιο-
ποιώντας τα κεφάλαιά του µε σκοπό την αύξηση της αξίας των
µετοχών των ελληνικών τραπεζών. Σε αυτό το πλαίσιο τα όποια
έσοδά του αποδίδονται στο Υπουργείο Οικονοµικών µε σκοπό
την αποπληρωµή του δηµοσίου χρέους, συµβάλλοντας έτσι στο
να εξευρεθεί ένας επιπλέον δηµοσιονοµικός χώρος για την υλο-
ποίηση των εθνικών προτεραιοτήτων. 

Οφείλουµε όµως να αναγνωρίσουµε ότι οι συνθήκες, οικονο-
µικές και κοινωνικές, που επέβαλαν την ίδρυσή του το 2010, δεν
είναι ίδιες µε το 2022. Και θα έλεγα, ευτυχώς που δεν και οι ίδιες.
Από το ύψος των 136,9 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που ήταν οι κα-
ταθέσεις στις ελληνικές τράπεζες τον Ιούνιο του 2019, σήµερα
διαµορφώνονται στα 178,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή κατά
περίπου 40 δισεκατοµµύρια υψηλότερα, το οποίο αποτελεί και
το υψηλότερο επίπεδο από την έναρξη της κρίσης του 2010. 

Σήµερα τα κόκκινα δάνεια διαµορφώνονται από το 43,6% τον
Ιούνιο του 2019, όπως το παρέδωσε η προηγούµενη κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ, στο 12,1% του συνόλου των δανείων, δηλαδή στο χαµη-
λότερο επίπεδο από την έναρξη της κρίσης του 2010 και µάλιστα
σε δύο συστηµικές τράπεζες το ποσοστό αυτό είναι κάτω του
10%. 

Με απλά λόγια το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα βρίσκεται σή-
µερα στην καλύτερη δυνατή θέση εδώ και πάρα πολλά χρόνια,
ένα τραπεζικό σύστηµα που πρέπει να κάνει και το επόµενο µε-
γάλο βήµα, που δεν είναι άλλο από την ανάκτηση της πλήρους
αυτονοµίας του. 

Το σχέδιο νόµου το οποίο συζητούµε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχει ακριβώς αυτόν τον στόχο, να αναπροσαρµόσει τον
σκοπό του ταµείου, το οποίο να θυµίσουµε ξανά ότι ιδρύθηκε για
να διασώσει τις τράπεζες και όχι για να αποτελέσει τον δηµόσιο
πυλώνα του τραπεζικού συστήµατος, και να του αποδώσει µια
τελευταία αποστολή, να διασφαλίσει ότι οι τράπεζες θα αποδο-
θούν ξανά υγιείς στον ιδιωτικό τοµέα και θα έχουν ενσωµατώσει
την κουλτούρα εταιρικής διακυβέρνησης, τα µαθήµατα και τα πα-
θήµατα του παρελθόντος. 

Αυτήν ακριβώς την αποστολή προδιαγράφει και το σχέδιο
νόµου το οποίο σήµερα συζητούµε, τη σταδιακή αποεπένδυση
του ταµείου µέσω της πώλησης των τραπεζικών µετοχών που κα-
τέχει εντός των επόµενων τρεισήµισι ετών, δηλαδή µέχρι το
τέλος του 2025, και ως εκ τούτου αλλάζει τόσο ρόλους όσο και
αρµοδιότητες. Δεν θα λειτουργεί πλέον ως ένας quasi εποπτικός
φορέας ελέγχου και έγκρισης των αποφάσεων των τραπεζών,
αλλά ως ένας µέτοχος, που θα έχει λόγο κυρίως στο ζήτηµα του
εταιρικού µετασχηµατισµού των τραπεζικών ιδρυµάτων. Πρόκει-
ται ωστόσο, θα έλεγα, για έναν ιδιότυπο µέτοχο, καθώς όσο µει-
ώνεται το ποσοστό στις τράπεζες τόσο αυξάνονται οι
δυνατότητες αυτών για την προσέλκυση επενδύσεων, επιτυγχά-
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νοντας εν γένει τον στρατηγικό στόχο αποεπένδυσης του τα-
µείου και βεβαίως, στο τέλος της πορείας, την αυτονοµία της λει-
τουργίας των ελληνικών τραπεζών.

Όλη βεβαίως αυτή η διαδικασία αποεπένδυσης του Ταµείου
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας θα γίνει συντεταγµένα, µε
πολύ συγκεκριµένες προδιαγραφές αλλά και µε ασφαλιστικές δι-
κλείδες υλοποίησης. 

Κύριε Υπουργέ, θα σας επαναφέρω και µια πρόταση που δια-
τύπωσα και στις επιτροπές. Πράγµατι το ταµείο έχει συσσωρεύ-
σει µια πάρα πολύ πλούσια τεχνογνωσία, µπορώ να πω ότι
αποτελεί και µια θεσµική µνήµη όσον αφορά τις αρµοδιότητες
τις οποίες κατέχει και ίσως στο τέλος της διαδροµής, δηλαδή
µετά το 2025, θα πρέπει να προβλέψουµε πώς όλη αυτή η θε-
σµική µνήµη δε θα χαθεί, γιατί όχι και µε µια αντίστοιχη ίδρυση
µιας διεύθυνσης εντός του Υπουργείου Οικονοµικών, η οποία βε-
βαίως θα έχει τους ρόλους και τις αρµοδιότητες και θα µπορεί
να παρεµβαίνει, αν ο µη γένοιτο, προκύψει µια τέτοια ανάγκη και
στο µέλλον. 

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου, το συ-
νεγγυητικό κεφάλαιο, γνωρίζουµε όλοι ότι πρόκειται για ένα νο-
µικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου το οποίο έχει ξεκάθαρα έναν
εξασφαλιστικό χαρακτήρα, λειτουργεί δηλαδή ως ένας µηχανι-
σµός διασφάλισης της καλής λειτουργίας της ελληνικής κεφα-
λαιαγοράς και παρεµβαίνει όταν παραστεί ανάγκη προκειµένου
να αποζηµιώσει επενδυτές µέχρι του ποσού των 30 χιλιάδων
ευρώ ανά επενδυτή. Πρόκειται εποµένως για έναν κρίσιµο θεσµό
για τη λειτουργία της ελληνικής κεφαλαιαγοράς και άρα έχει ιδι-
αίτερη σηµασία τόσο η λειτουργία όσο και ο µηχανισµός επο-
πτείας τους. Άρα αν υπάρχει µια κοινή διατύπωση όσον αφορά
τη διαδικασία που συζητήσαµε και στην επιτροπή -και µάλιστα
όλοι όσοι έχουν ασχοληθεί µε το συγκεκριµένο ζήτηµα- αυτό δεν
είναι άλλο ότι µέχρι τώρα δυστυχώς λειτουργούσε µε έναν ανα-
χρονιστικό χαρακτήρα, µε ασαφή διαδικασία όσον αφορά µια
σειρά από διατάξεις τις οποίες είχε. Και άρα νοµίζω συµφωνούµε
και συµφωνήσαµε και στην επιτροπή ότι πρέπει να πάµε σε εκ-
συγχρονισµό των διατάξεων αυτού και αυτόν τον εκσυγχρονισµό
στην ουσία επιτελεί το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. 

Για τις διατάξεις αυτές µάλιστα, και όλοι οι φορείς οι οποίοι
κλήθηκαν στην επιτροπή και κατέθεσαν τις απόψεις τους, συµ-
φώνησαν ότι πρέπει να αλλάξουν. Συµφώνησαν µάλιστα πως
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και κυρίως µε αυτόν τον τρόπο
εναρµονιζόµαστε µε αυτό το οποίο συµβαίνει τόσο σε ευρωπαϊκό
όσο και σε διεθνές επίπεδο. 

Ο στόχος λοιπόν είναι η ύπαρξη ενός αξιόπιστου και αποτελε-
σµατικού µηχανισµού αποζηµίωσης των επενδυτών, που θα ενι-
σχύσει το αίσθηµα εµπιστοσύνης τους στη χρηµατιστηριακή
αγορά. 

Όσον αφορά τον Οργανισµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους το
γεγονός και µόνο ότι αυτός ο οργανισµός αποκτά µια διοικητική
και οικονοµική αυτοτέλεια, τέτοια που θα του επιτρέψει να ασκή-
σει ακόµα πιο αποτελεσµατικά την αποστολή του, θεωρώ ότι
µπορεί να αποτελέσει και ένα βασικό σηµείο συναίνεσης επί των
διατάξεων όσον αφορά το συγκεκριµένο µέρος. 

Ο ΟΔΔΗΧ λοιπόν περνάει σε µια νέα εποχή, αποκτά δοµή µε
διευθύνσεις και τµήµατα, οικοδοµεί γραµµές άµυνας ενάντια σε
λειτουργικούς κινδύνους, δηλαδή σε λάθη που οφείλονται στον
προσωπικό αυτοσχεδιασµό ή ακόµα και σε ανεπάρκεια κάποιων,
και σε αυτήν την κατεύθυνση ενισχύεται µάλιστα και µε προσω-
πικό, το οποίο σύµφωνα µε τις διατάξεις του σχεδίου νόµου µπο-
ρεί να φτάσει και τον αριθµό των πενήντα υπαλλήλων, ενώ
ταυτόχρονα προικίζεται µε µια ευρεία γκάµα αρµοδιοτήτων για
διαχειριστικές πράξεις που αφορούν κρίσιµες πτυχές της διαχεί-
ρισης του δηµοσίου χρέους. 

Νοµίζω ότι ευρύτερη συναίνεση θα µπορούσε να επιτευχθεί
και για το τέταρτο µέρος του σχεδίου νόµου, διατάξεις που παρά
τη διαφορετική στόχευσή τους έχουν ως συνεκτικό ιστό και δια-
κατέχονται από το πνεύµα της προστασίας, της κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης, της ενίσχυσης κοινωνικών οµάδων, επαγγελµατικών
κλάδων και τοπικών κοινωνιών, είτε πρόκειται για τους εργαζο-
µένους της ΕΑΒ είτε τον γουνοποιητικό κλάδο, την πρόσβαση
στην παραλία των ατόµων µε αναπηρία, την ολική φοροαπαλ-

λαγή επενδύσεων στην πράσινη οικονοµία και την ενέργεια, αλλά
όπως και στην περίπτωση της Λευκάδας µε την παραχώρηση ακι-
νήτου προς το Υπουργείο Πολιτισµού για την ανέγερση αρχαι-
ολογικού µουσείου, το οποίο αποτελεί διαχρονικό και καθολικό
αίτηµα της τοπικής κοινωνίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, θα κάνω για άλλη
µια φορά µια διαπίστωση και ταυτόχρονα πρόσκληση προς όλα
τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Όπως είπα και προηγουµένως
το σύνολο σχεδόν των φορέων είπαν ότι τουλάχιστον τα τέσσερα
βασικά κείµενα του νοµοσχεδίου µπορούν να αποτελέσουν ένα
επίπεδο συναίνεσης, διότι πραγµατικά είναι προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, και νοµίζω ότι είναι άλλο πράγµα να λέµε ότι ενδεχο-
µένως µπορεί να διαφωνούµε ως κόµµατα µε την οικονοµική
πολιτική που ασκείται αλλά είναι καλό το νοµοσχέδιο,  αλλά νο-
µίζω ότι είναι αρκετά οξύµωρο σε αυτή την περίπτωση να λέµε
ότι καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επειδή γενικά διαφωνούµε µε
την ασκούµενη οικονοµική πολιτική ενώ οι διατάξεις είναι καλές. 

Άρα για άλλη µια φορά πιστεύω ότι σε µια σειρά από άρθρα
του νοµοσχεδίου, το οποίο πραγµατικά εκσυγχρονίζει το πλαίσιο
όλων αυτών των φορέων που σας προανέφερα, µπορούµε να
έχουµε µια ευρύτερη συναίνεση και να υπάρξει µια θετική ψή-
φιση του νοµοσχεδίου.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκρότηµα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Κεφαλογιάννη, και για την τήρηση του χρόνου.

Τον λόγο έχει τώρα ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ιωάννης Σαρα-
κιώτης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνεται

σήµερα η συζήτηση επί του νοµοσχεδίου για την αναµόρφωση
του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του Ταµείου Χρηµατοπιστω-
τικής Σταθερότητας και του συνεγγυητικού κεφαλαίου εξασφά-
λισης επενδυτικών υπηρεσιών, καθώς και τον εκσυγχρονισµό του
Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους. 

Δυστυχώς δεν θεωρώ ότι γίναµε λίγο σοφότεροι για τον τρόπο
µε τον οποίο η Νέα Δηµοκρατία διαχρονικά αντιµετωπίζει τον
τραπεζικό κλάδο. Το αντίθετο θα έλεγα µάλιστα. Η συνολική συ-
ζήτηση επιβεβαίωσε ότι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας πα-
ραµένει αµετανόητη και αντιµετωπίζει τις τράπεζες ως ένα πεδίο
εξυπηρέτησης ιδιωτικών συµφερόντων, ακόµη και κατά παρέκ-
κλιση του δηµοσίου συµφέροντος. 

Δεν ξεχνάµε τι έγινε µε το περίφηµο PSI, όταν δώσατε τη χα-
ριστική βολή και στις τράπεζες, εκτός φυσικά από τα ασφαλι-
στικά ταµεία, και όχι µόνο. Όµως, ακόµη και µετά το τέλος των
µνηµονίων, ακολουθήσατε τη γνώριµή σας τακτική της άλωσης
του τραπεζικού συστήµατος. Είναι νωπές οι µνήµες από τη σκαν-
δαλώδη ιστορία της Τράπεζας Πειραιώς, όταν και µετατρέψατε
Cocos ύψους 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που κατείχε το ελληνικό
δηµόσιο στην τράπεζα, σε µετοχές στις αρχές Ιανουαρίου του
2021. Η καταγεγραµµένη ζηµία; 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Και το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας επέδειξε
πλήρη αδυναµία παρεµπόδισης καθ’ οιονδήποτε τρόπο της από-
φασης της Τράπεζας Πειραιώς να µην πληρώσει τα οφειλόµενα
στο δηµόσιο, είτε σε µετρητά είτε σε µετοχές. Και ποιο ήταν το
επιστέγασµα; Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας φρόντισε να
περιβάλει µε ασυλία τα στελέχη του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας για τέτοιου τύπου ενέργειες, ενέργειες οι οποίες
βλάπτουν καταφανώς το δηµόσιο συµφέρον. Με µια φράση: ερ-
γαλειοποίηση του ΤΧΣ από πλευράς της Κυβέρνησης, µε στόχο
το κέρδος των µεγαλοµετόχων τραπεζιτών εις βάρος του ελλη-
νικού δηµοσίου. 

Και µετά την ουσιαστική αδρανοποίηση του Ταµείου Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας έρχεται και η τυπική αποχώρηση του
δηµοσίου, χωρίς ούτε µία λέξη για την επόµενη µέρα, ούτε µία
πρόταση για το πώς θα διαφυλαχθεί το δηµόσιο συµφέρον χωρίς
τη θεσµική παρουσία του δηµοσίου στα διοικητικά συµβούλια
των τραπεζών. Μάλιστα ορίσατε ως σκοπό τον µηδενισµό της
συµµετοχής του δηµοσίου, τέτοια είναι η αγωνία σας ώστε να
καταστεί το τραπεζικό σύστηµα έρµαιο των ιδιωτικών συµφερόν-
των και των πάσης προέλευσης funds. 
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Και όταν αναφερόµαστε σε δηµόσιο συµφέρον δεν µιλάµε για
κάτι το αόριστο ούτε γενικολογούµε. Το πλέον απτό παράδειγµα,
που αφορά όλους, είναι τα κόκκινα δάνεια. Συνεχώς θριαµβολο-
γείτε ότι λύσατε το πρόβληµα και όταν σας ρωτάει κάποιος από
πού προκύπτει αυτό, η απάντησή σας είναι προκλητική: «Δείτε
τους ισολογισµούς των τραπεζών», λέτε. 

Εµείς προτιµάµε να βλέπουµε τους προϋπολογισµούς των νοι-
κοκυριών και των επιχειρήσεων, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνη-
σης. Προτιµάµε να ακούµε τους ανθρώπους οι οποίοι
κινδυνεύουν να χάσουν ακόµη και τα σπίτια τους από ξένα funds
στα οποία µεταβιβάστηκαν τα δάνειά τους, ούτως ώστε να υπε-
ρηφανεύεστε εσείς για την οικονοµική κατάσταση των τραπεζών
και να µπορείτε σήµερα να τις παραδώσετε στα περίφηµα «ιδιω-
τικοοικονοµικά κριτήρια». 

Και σας προκαλούµε, µιας και έρχονται εκλογές και θα αναγ-
καστείτε να βγείτε από τα γραφεία σας, όταν σας ρωτήσει κά-
ποιος συµπολίτης µας τι θα γίνει µε το σπίτι του, καθώς τον
πιέζουν οι διάφοροι servicers, εσείς να του απαντήσετε: «Μην
ανησυχείς για την περιουσία σου, το θέµα είναι ότι σώθηκαν οι
τέσσερις συστηµικές τράπεζες». Ή αν σας πλησιάσει κάποιος
επιχειρηµατίας και σας παραπονεθεί ότι οι τράπεζες απορρί-
πτουν τις αιτήσεις του για δανειοδότηση, εσείς µπορείτε κάλλι-
στα να του απαντήσετε: «Δεν πειράζει που δεν µπορείς να
περάσεις ούτε απ’ έξω από ένα τραπεζικό ίδρυµα, αρκεί που οι
µετοχές των τραπεζών έχουν ανοδική πορεία». 

Είναι πρόσφατα τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας για την προσβασιµότητα των επιχειρήσεων στον τραπεζικό
δανεισµό. Στη χώρα µας το χρηµατοδοτικό κενό φτάνει το 14%,
όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος ανέρχεται στο 4%.

Μόνο το πρώτο τρίµηνο του 2022 οι χορηγήσεις κεφαλαίων σε
µικροµεσαίες επιχειρήσεις µειώθηκαν κατά 37% σύµφωνα µε την
Τράπεζα της Ελλάδος. Πώς θα προσφερθεί µε αυτήν την κατά-
σταση διέξοδος; Πώς θα δοθεί η δυνατότητα στις µικροµεσαίες
και όχι µόνο επιχειρήσεις, οι οποίες συνιστούν τη συντριπτική
πλειοψηφία του κόσµου του επιχειρείν στη χώρα µας, να αντλή-
σουν κεφάλαια από το τραπεζικό σύστηµα; Με την πλήρη απο-
χώρηση του δηµοσίου και την παράδοση του τραπεζικού
συστήµατος σε ιδιώτες χωρίς καµία εποπτεία; Κι αν οι ιδιώτες
αποτύχουν και πάλι; Θα ζητηθεί νέα ανακεφαλαιοποίηση από το
υστέρηµα των πολιτών;

Το µόνο ουσιαστικό µέληµά σας –φάνηκε και κατά τη διάρκεια
της συζήτησης- είναι το πώς θα χορηγήσετε νέα µπόνους στα
µεγαλοστελέχη του τραπεζικού τοµέα. Επί του θέµατος ο κ. Ρά-
πανος, Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου της Ελληνικής
Ένωσης Τραπεζών και Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου
της Alpha Bank, ανέφερε κατά την ακρόαση των φορέων αυτο-
λεξεί: «Δεν έγινε κάτι εν κρυπτώ. Οι αποφάσεις ελήφθησαν από
τα διοικητικά συµβούλια µε τη σύµφωνη γνώµη του Ταµείου Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας, στο οποίο µετέχει και η Τράπεζα
της Ελλάδος και το Υπουργείο Οικονοµικών». Είχαν προηγηθεί
οι δηλώσεις του κ. Πατέλη, συµβούλου επί των οικονοµικών ζη-
τηµάτων του Πρωθυπουργού, ο οποίος είχε πει: «Μάθαµε ότι δύο
τράπεζες πήγαν πίσω από την πλάτη µας και έκαναν έκκληση στο
ΤΧΣ να εγκρίνει µπόνους φέτος για τις χρήσεις του 2020 και του
2021 για τα στελέχη τους». 

Κάποιος από τους δύο, προφανώς, λέει ανερυθρίαστα ψέ-
µατα, κύριε Υπουργέ. Ο κ. Ράπανος ή ο κ. Πατέλης, ο σύµβουλος
του κ. Μητσοτάκη; Οφείλετε σήµερα µια ξεκάθαρη απάντηση
στους πολίτες.

Όπως εξηγήσαµε και από την αρχή της κοινοβουλευτικής συ-
ζήτησης για το παρόν νοµοσχέδιο, ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία  δεν µπορεί να αποκόψει ένα σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών από τη συνολική κατάσταση στην πραγµατική οικο-
νοµία. Και σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να αναφερθώ σε κάτι το
οποίο ειπώθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά την τρίτη συνε-
δρίαση της Επιτροπής Οικονοµικών, το οποίο αναδεικνύει την ει-
κονική πραγµατικότητα η οποία δηµιουργείται από την
κυβερνητική δηµιουργική λογιστική. Παραθέτω αυτολεξεί το
απόσπασµα της οµιλίας του κ. Σταϊκούρα: «Ο ρυθµός µεγέθυν-
σης της ελληνικής οικονοµίας είναι ο δεύτερος υψηλότερος στην
Ευρώπη µε 7%». Ανέφερε και κάποια βολικά για το αφήγηµα της

δεύτερης θέσης παραδείγµατα: Η Γαλλία µε 5,3%, η Ιταλία µε
5,8%, η Ισπανία µε 6,4% και ναι, πράγµατι, η Πορτογαλία πρώτη
µε 11,9%. Για τον κύριο Υπουργό, µόνο η Πορτογαλία µας ξε-
περνά στον σχετικό πίνακα της EUROSTAT, ενώ όλοι διαβάζουµε
ορισµένα άλλα παραδείγµατα, τα οποία σκοπίµως αποκρύφθη-
καν: Η Ιρλανδία 11,3%, η Ουγγαρία 8%, η Μάλτα 7,6%, η Αυστρία
8,7%, η Πολωνία 9,2%, η Σλοβενία 9,6%. Είναι τα εν λόγω ποσο-
στά του πρώτου τριµήνου µικρότερα από 7% της χώρας µας;

Και µιας και µιλάµε για ποσοστά, µόλις την προηγούµενη εβδο-
µάδα ανακοινώθηκε η εκτίναξη του πληθωρισµού στο 11,3%, πο-
σοστό που είχαµε να δούµε από τον Γενάρη του 1994 επί
δραχµής και ηχεί ακόµα στα αυτιά µας το µήνυµα αισιοδοξίας
του αρµόδιου Υπουργού του κ. Γεωργιάδη περίπου πριν από δύο
µήνες µε αφορµή τις ανατιµήσεις. «Είµαστε τυχεροί», µας έλεγε
ο κ. Γεωργιάδης, «ως Έλληνες που µας έτυχε πανδηµία, πληθω-
ρισµός και Ουκρανία και έχουµε Πρωθυπουργό τον κ. Μητσο-
τάκη». Είµαστε πολύ τυχεροί, λοιπόν, που καταγράφονται
αυξήσεις-ρεκόρ στις τιµές του φυσικού αερίου κατά 172%, του
ηλεκτρικού ρεύµατος κατά 80%, του πετρελαίου θέρµανσης
κατά 65% και των καυσίµων κατά 36%. Πού να ήµασταν και άτυ-
χοι, δηλαδή, τι θα γινόταν! 

Αντί να λάβετε ουσιαστικά µέτρα για την αντιµετώπιση των συ-
νεπειών της ενεργειακής κρίσης, προχωράτε σε επικοινωνιακά
πυροτεχνήµατα, όπως το πρόγραµµα «ΘΕΡΜΟΣΤΑΤΗΣ». Παρα-
λάβατε από τον ΣΥΡΙΖΑ το 2019 έτοιµο το πρόγραµµα «ΗΛΕ-
ΚΤΡΑ» µε εξασφαλισµένα 500 εκατοµµύρια από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων και χρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή
Τράπεζα Επενδύσεων για την ενεργειακή αναβάθµιση δηµοσίων
κτιρίων και τη µείωση της κατανάλωσης ενέργειας πάνω από
30%. Επί τρία σχεδόν χρόνια δεν κάνατε τίποτα. Και να θυµί-
σουµε ότι τότε δεν είχαµε ενεργειακή κρίση, αλλά κάποιοι προ-
έβλεπαν. Επί τρία χρόνια δεν κάνατε τίποτα και τώρα κάνετε και
ολόκληρη συνέντευξη Τύπου οκτώ-εννιά µήνες αφότου ξέσπασε
η ενεργειακή κρίση, για να µας ξαναπαρουσιάσετε το πρό-
γραµµα «ΗΛΕΚΤΡΑ» του ΣΥΡΙΖΑ.

Θα ήθελα να αναφερθώ και σε ένα ακόµη απόσπασµα της οµι-
λίας του Υπουργού Οικονοµικών, ο οποίος ανέφερε: «Πράγµατι,
έχουµε δύο διαφορετικές στρατηγικές. Εµείς πιστεύουµε σε ένα
τραπεζικό σύστηµα υγιές, σταθερό, ισχυρό και εύρωστο». Και
ήθελα να µας απαντήσετε είτε ο κ. Σταϊκούρας είτε εσείς κύριε
Υπουργέ είτε οποιοδήποτε άλλο στέλεχος της Νέας Δηµοκρα-
τίας: Πώς συµβάλλει η Νέα Δηµοκρατία σε αυτό το υγιές σύ-
στηµα, όταν χρωστάτε 400 εκατοµµύρια ευρώ; Συµβάλλετε στην
υγεία του τραπεζικού συστήµατος, στο να είναι εύρωστο αυτό
χρωστώντας 400 εκατοµµύρια ευρώ; Μια απάντηση καλό θα
ήταν να δοθεί όχι προς εµάς, αλλά προς τους πολίτες.

Και τώρα έρχοµαι στην τροπολογία που καταθέσατε την Πα-
ρασκευή το βράδυ για την απόλυση όλων των εργαζοµένων της
«ΛΑΡΚΟ». Δεν µπορώ να πω σε καµία περίπτωση ότι εξεπλάγην,
ότι ήταν κάτι πρωτοφανές αυτή η µεθόδευσή σας. Δεν περιµέ-
ναµε, βεβαίως, τίποτα καλύτερο από τη Νέα Δηµοκρατία, η οποία
διαχρονικά ακολουθεί την ίδια στρατηγική σχετικά µε τη µεγα-
λύτερη εταιρεία παραγωγής σιδηρονικελίου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Πάντοτε, εδώ και δεκαετίες τα ίδια κάνετε: ρουσφέτια,
χρέη, εγκατάλειψη, απαξίωση, κακοδιαχείριση. 

Τι να πρωτοθυµηθούµε; Το 2006-2007 µε τη συµφωνία των
τότε αρίστων για το hedging, το οποίο οδήγησε στην απώλεια
εσόδων 430 εκατοµµυρίων ευρώ για την εταιρεία; Για τρία χρόνια
η «ΛΑΡΚΟ» πωλούσε σε τιµή 60% φθηνότερη την παραγωγή της.
Την ίδια περίοδο, µε πολιτική και πάλι απόφαση, τριπλασιάσατε
το κόστος της ηλεκτρικής ενέργειας. Με µία απόφαση αυτοµά-
τως την καταστήσατε µη ανταγωνιστική. Θα ήθελα και εδώ να
ακούσω µια δικαιολογία πώς βοηθήσατε την εταιρεία, όταν τρι-
πλασιάσατε σε µια ενεργοβόρα εταιρεία το κόστος της ηλεκτρι-
κής ενέργειας. Θα είχε πολύ ενδιαφέρον.

Να θυµηθούµε τώρα το 2008 και τη διοίκηση του Θεόδωρου
Σκρέκα, του πατέρα του σηµερινού Υπουργού Ενέργειας, ο
οποίος προσέλαβε στη «ΛΑΡΚΟ» ολόκληρη την οικογένεια της συ-
ζύγου του σηµερινού Υπουργού, µέχρι και τον χωροφύλακα πα-
τέρα της; Βεβαίως, κανένας άριστος δεν περισσεύει, κανένας
άριστος δεν πάει χαµένος, ακόµη και αν αυτός είναι συνταξιούχος. 
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Και να δούµε και τα αποτελέσµατα της τότε χρηστής διοίκη-
σης των αρίστων. Ζηµιές για την εταιρεία το 2008: 116 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Ζηµιές το 2009: 105 εκατοµµύρια ευρώ. Ολιστική,
άριστη διαχείριση!

Και βεβαίως, ποια ήταν η απάντηση του τότε διοικητή, του πα-
τέρα του κ. Σκρέκα; Απόλυση των εργολαβικών εργαζοµένων.
Έτσι έδωσε τη λύση στο πρόβληµα της εταιρείας. Και έρχεται
σήµερα ο υιός να ξεπεράσει τον πατέρα. Τότε ο πατέρας προ-
συπέγραψε την απόλυση των εργολαβικών. Σήµερα προσυπο-
γράφει την απόλυση όλων των εργαζοµένων, όχι µόνο µερίδας
αυτών.

Και πάµε τώρα στο 2014. Τη στιγµή που δηµοσιεύεται η κατα-
δικαστική απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τις κρατικές
ενισχύσεις, τι κάνατε τότε, κύριε Υπουργέ; Στον κ. Σταϊκούρα
αναφέροµαι, κύριε Βεσυρόπουλε, όχι σε εσάς. Εκπονήσατε κά-
ποιο σχέδιο για τη διάσωση της εταιρείας; Εννοείται πως όχι.
Ρουσφέτια και άλλα ρουσφέτια. Εκατόν εξήντα προαγωγές και
διακόσιες ενενήντα επτά προσλήψεις. Βυθιζόταν το καράβι, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση εξέδιδε καταδικαστική απόφαση και κάποιοι
σκέφτονταν µόνο την πολιτική τους επιβίωση. 

Σήµερα το όραµα σας για τη «ΛΑΡΚΟ» υλοποιείται στο ακέ-
ραιο, µετά την ψήφιση της τροπολογίας του Φεβρουαρίου του
2020 –που σπάσατε αυγά, κύριε Βρούτση- η οποία είχε ως απο-
τέλεσµα τη µείωση των µισθών των εργαζοµένων κατά 40%, την
περικοπή δώρων, την περικοπή επιδοµάτων, την πλήρη εγκατά-
λειψη του εργοστασίου, τη µείωση της παραγωγικής διαδικασίας
µε συνέπεια την παραγωγική απαξίωση της εταιρείας. Όποιος
γνωρίζει τους εργαζόµενους της περιοχής ξέρει πολύ καλά ότι
κάνουν το σταυρό τους, πριν µπουν στο εργοστάσιο, καθώς δύο
χρόνια τώρα δεν εκτελούνται ούτε οι τυπικές, οι αυτονόητες συν-
τηρήσεις.

Και σήµερα έρχεστε να ολοκληρώσετε το σχέδιό σας µε την
απόλυση όλων των εργαζοµένων. Μεθοδεύσατε χθες τη λήψη
απόφασης από την πλευρά των εργαζοµένων για τη συναίνεση
στην τροπολογία. Αποτύχατε. Προσπαθείτε διαρκώς να διασπά-
σετε το µέτωπο των εργαζοµένων. Σας έχουν καταλάβει, όµως,
και θα αποτύχετε και στις υπόλοιπες προσπάθειές σας.

Από τις υποσχέσεις για καλύτερα αµειβόµενες θέσεις εργα-
σίας, πού βρεθήκαµε; Στην απόλυση χιλιάδων εργαζοµένων, µε
µία τροπολογία. 

Να δούµε, όµως, λίγο και την ουσία της τροπολογίας. Με ποια
κριτήρια θα προχωρήσει ο εκκαθαριστής στις προσλήψεις; Πλη-
σιάζουµε σε εκλογές, να η ουσία της πολιτικής της Νέας Δηµο-
κρατίας. Πιστοποιητικό κοινωνικών φρονηµάτων και θα
προχωρήσει ο εκκαθαριστής από τον Αύγουστο στις προσλή-
ψεις. Όποιος είναι Νέα Δηµοκρατία. Όποιος ήταν καλό παιδί όλο
το προηγούµενο χρονικό διάστηµα –αυτά συµβαίνουν στο εργο-
στάσιο και στην περιοχή- όποιος δεν πήγαινε στις συγκεντρώσεις
των εργαζοµένων, δεν κατέβαινε στην Αθήνα στις πορείες και
στα τεφτέρια που κυκλοφορούν στο εργοστάσιο. Είναι «καλό
παιδί», θα τον προσλάβει ο ειδικός εκκαθαριστής. 

Αυτή είναι η αριστεία της Νέας Δηµοκρατίας και ο τρόπος που
λειτουργείτε πάλι, µε τα ρουσφέτια. Και τη στιγµή µάλιστα που
οι τιµές του νικελίου καταγράφουν άνοδο ρεκόρ. Όταν η ηµερή-
σια χρηµατιστηριακή τιµή του προϊόντος έφθασε τις 100.000 δο-
λάρια ο τόνος, µε αποτέλεσµα το πρωτοφανές κλείσιµο των
χρηµατιστηριακών πράξεων για µια βδοµάδα, εσείς τί κάνατε;
Ουσιαστικά, αποφασίσατε να διακόψετε την παραγωγική διαδι-
κασία. Όταν επιβάλλονται µετά την παράνοµη εισβολή της Ρω-
σίας στην Ουκρανία κυρώσεις στη Ρωσία η οποία κατέχει το 12%
της παγκόσµιας αγοράς του συγκεκριµένου προϊόντος, εσείς τί
κάνετε; Απολύετε όλους τους εργαζοµένους. Ούτε σκέψη να εκ-
µεταλλευτούµε τις κυρώσεις προς τη Ρωσία για το συγκεκριµένο
προϊόν που µόνο εµείς στη χώρα µας παράγουµε, απόλυση των
εργαζοµένων!

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, οι εργαζόµενοι στη
«ΛΑΡΚΟ» δεν χρειάζονται κοινωνικά πακέτα, εργασία χρειάζονται
να κάνουν αυτό που κάναν οι πατεράδες τους, να κάνουν αυτό
που ξέρουν πολύ καλά υπό πολύ αντίξοες συνθήκες. Να παρά-
γουν. Αυτό γνωρίζουν, αυτό θέλουν να συνεχίσουν να κάνουν.
Όχι να ενταχθούν σε προγράµµατα, όχι να παίρνουν επιδόµατα.

Πάρτε πίσω την τροπολογία και έστω µια φορά στη ζωή σας
κάντε κάτι διαφορετικό. Πρωτοτυπήστε. Πηγαίνετε κόντρα στις
αρχές και στις αξίες σας. Εργαστείτε, µε στόχο τη διάσωση της
εταιρείας για το καλό της τοπικής κοινωνίας, για το καλό των ερ-
γαζοµένων, όχι για τα ρουσφέτια σας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,
κύριε Σαρακιώτη.

Παρακαλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής
των οµιλητών.

Τον λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια του Κινήµατος Αλλα-
γής η κ. Αντωνίου Αντωνία.

ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
η προηγούµενη κυβέρνηση του κ. Τσίπρα πανηγύρισε για την
έξοδο από τα µνηµόνια, τη στιγµή που είχε υπογράψει µνηµονια-
κές δεσµεύσεις για ενενήντα εννιά χρόνια.

Η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο πα-
νηγυρίζει εδώ και καιρό για το επερχόµενο τέλος της ενισχυµέ-
νης εποπτείας, τη στιγµή που σχεδόν σε κάθε νοµοσχέδιο, όχι
απλά συνεχίζει, αλλά επεκτείνει τις µνηµονιακές πολιτικές.

Κάθε λογικός άνθρωπος θα περίµενε ότι εφόσον τα µνηµόνια
έχουν τυπικά λήξει, θα καταργούνταν και οι µνηµονιακοί µηχανι-
σµοί. Εδώ, όµως, συµβαίνει το αντίθετο. Και το Ταµείο Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας συνεχίζει να υπάρχει και το
Υπερταµείο συνεχίζει να ζει και να βασιλεύει. Το δεύτερο, µάλι-
στα, κατέχει όλες τις µετοχές του πρώτου, όπως επέβαλαν οι πι-
στωτές µετά από το κλείσιµο των τραπεζών και τα capital controls
το καλοκαίρι του 2015 µε το τρίτο αχρείαστο µνηµόνιο που έφερε
η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Ήταν εκείνη η περίοδος κατά την
οποία προχώρησε και ο ανθελληνισµός των διοικητικών συµβου-
λίων του.

Με το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα έρχεται η Κυβέρνηση
Μητσοτάκη και δροµολογεί διαδικασίες για το Ταµείο Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας, οι οποίες θα έχουν ως κατάληξη να
υποστεί ζηµιές το δηµόσιο. Και ακριβώς, επειδή η Κυβέρνηση
γνωρίζει ότι θα συµβεί αυτό, παρέχει ταυτόχρονα και νοµοθετική
κάλυψη στα µέλη του ταµείου, για να µην κινδυνεύσουν να πα-
ραπεµφθούν για κακουργηµατική απιστία.

Για να τα δούµε, λοιπόν, αυτά πιο συγκεκριµένα. Οι αλλαγές
που εσείς προωθείτε, κύριοι της Κυβέρνησης για το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας στα πρώτα δεκαεπτά άρθρα του
νοµοσχεδίου έχουν ως σκοπό την αποεπένδυση του δηµοσίου
από τις συστηµικές τράπεζες και την επιστροφή του ελληνικού
τραπεζικού συστήµατος σε καθαρά ιδιωτική µετοχική σύνθεση.

Με άλλα λόγια, σχεδιάζετε να πουλήσετε όλες τις τραπεζικές
µετοχές που έχει στη διάθεσή του το δηµόσιο. Για να µπορέσει
να γίνει αυτό, χορηγείτε παράταση τριών ετών στη διάρκεια του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Δίνετε, δηλαδή, πα-
ράταση µέχρι το τέλος του 2025 σε έναν µνηµονιακό µηχανισµό
µε µοναδικό του σκοπό αυτή την πώληση ενός συγκεκριµένου
χρονικού ορίζοντα.

Αλλά, δεν φτάνει µόνο αυτό. Προχωράτε και παραπέρα και
ορίζετε ότι η πώληση αυτή δεν θα γίνει µε δηµόσια προσφορά,
αλλά µε βιβλίο προσφορών και σε τιµές που θα προσδιορίζουν
ως εύλογες οι εκάστοτε σύµβουλοι ακόµα και κάτω από τις χρη-
µατιστηριακές αξίες ή την τιµή των µετοχών στην οποία αγόρασε
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας.

Εάν το κάνετε αυτό, θα πρόκειται καθαρά για ξεπούληµα. Ένα
ξεπούληµα ίδιο µε εκείνο του 2014 και του 2015, αλλά και το πρό-
σφατο του 2021, όταν µετατράπηκαν τα Cocos που κατείχε το
ελληνικό δηµόσιο στην Τράπεζα Πειραιώς ύψους 2 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, µε αποτέλεσµα να υπάρξει ζηµία για το Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας ύψους 1,3 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. 

Εµείς διαφωνούµε µε όλα αυτά και θεωρούµε ότι θα πρέπει να
προστατευθεί η αξία του ποσοστού που συνεχίζει να έχει το δη-
µόσιο στις τράπεζες. Δεν µπορεί να προχωρήσει µια στρατηγική
αποεπένδυσης εις βάρος του δηµοσίου για µια ακόµη φορά. Το
ταµείο έλαβε κατά τη διάρκεια των µνηµονίων για τη διάσωση
των ελληνικών τραπεζών 42,16 δισεκατοµµύρια ευρώ, χρήµατα
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που πλήρωσαν οι Έλληνες φορολογούµενοι, ένα ποσοστό ίσο
σχεδόν µε το 25% του ΑΕΠ.  Το πρώτο εξάµηνο του 2021 το τα-
µείο εµφάνισε ζηµιές πάνω από 38 δισεκατοµµύρια, δηλαδή το
90% των χρηµάτων που δόθηκαν για τη διάσωση των τραπεζών
έχουν χαθεί.  

Και εδώ πρέπει να τεθούν ορισµένα κρίσιµα ερωτήµατα. 
Πρώτον, ποια είναι σήµερα η ανταπόδοση στους φορολογού-

µενους γι’ αυτές τις θυσίες; Τι κάνουν οι τράπεζες για την ελλη-
νική οικονοµία;

Δεύτερον, γιατί δεν κατάφερε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας να δηµιουργήσει ένα εύρωστο τραπεζικό σύ-
στηµα;

Τρίτον, γιατί το κόστος δανεισµού στην Ελλάδα είναι από τα
υψηλότερα στην Ευρωζώνη, τόσο για τις επιχειρήσεις όσο και
για τα νοικοκυριά;

Τέταρτον, γιατί τα κόκκινα δάνεια εξακολουθούν να ταλανίζουν
τις τράπεζες δώδεκα χρόνια µετά την έναρξη της κρίσης και να
ανέρχονται στο 13%, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι 2%; 

Μήπως αυτό που κάνατε µε το σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ» είχε στόχο
µόνο την εξυγίανση των τραπεζικών ισολογισµών και τίποτα πε-
ρισσότερο; Γιατί ο µεγαλύτερος όγκος των κόκκινων δανείων,
που µεταβιβάστηκαν από τις τράπεζες στα funds, δεν έχει απα-
λειφθεί µέσω ανακτήσεως και ρυθµίσεων και αυτά τα χρέη πα-
ραµένουν εντός της οικονοµίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και νωρίτερα, το τα-
µείο έπαιξε έναν πολύ σηµαντικό ρόλο σε µια πολύ δύσκολη συγ-
κυρία, αφού δηµιουργήθηκε για να διαχειριστεί την
ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών. Το πολιτικό ερώτηµα είναι
γιατί χρειάζεται παράταση ζωής; 

Εµείς ως ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής διαφωνούµε µε αυτές τις
επιλογές. Θεωρούµε ότι θα πρέπει να υπάρξει µια διαδικασία
απεµπλοκής του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και
του Υπερταµείου από τη διαδικασία και τον έλεγχο των ξένων πι-
στωτών. Τόσο ο χαρακτήρας του Υπερταµείου που µάλιστα κα-
τέχει και όλες τις µετοχές του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας, όπως και όλων των ΔΕΚΟ, όσο και οι όροι λει-
τουργίας του, είναι πρωτοφανής για µια ευρωπαϊκή οικονοµία
στον 21ο αιώνα. Είναι δείκτης παθογένειας των κεντρικών οικο-
νοµικών δοµών της χώρας µας παρά την τυπική λήξη των µνη-
µονίων. Χρειάζεται εποµένως αποφασιστικότητα και πολιτική
βούληση για να απεµπλακούµε από αυτό το καθεστώς.

Τα έλεγε και στην προηγούµενη κυβέρνηση η αείµνηστη Πρό-
εδρός µας Φώφη Γεννηµατά, τα επαναλαµβάνουµε σήµερα και
σε εσάς. Σε ό,τι αφορά το Μέρος Β’ για το συνεγγυητικό κεφά-
λαιο εξασφάλισης επενδυτικών υπηρεσιών σίγουρα χρειάζεται
επικαιροποίηση του νοµοθετικού πλαισίου. Ωστόσο δεν µπο-
ρούµε να καταλάβουµε πώς το Υπουργείο Οικονοµικών ένα έτος
µετά από την ολοκλήρωση της εργασίας της αρµόδιας νοµοθε-
τικής επιτροπής κατάφερε οι εµπλεκόµενοι φορείς να έχουν αν-
τικρουόµενες προσεγγίσεις, όπως αυτές αποτυπώθηκαν στην
ακρόαση φορέων.

Εµείς προσυπογράφουµε την άποψη που είχε κατατεθεί στη
νοµοπαρασκευαστική επιτροπή, ότι το συνεγγυητικό κεφάλαιο
οφείλει να αντιµετωπίζεται πλέον ως οργανισµός δηµοσίου συµ-
φέροντος, δεδοµένης της επίδρασής του στην εµπιστοσύνη των
επενδυτών. Δυστυχώς, δεν υιοθετήθηκε και περιµένουµε να
δούµε αν θα διορθώσετε και τις ασάφειες, που ζήτησαν οι φο-
ρείς µε τα υποµνήµατά τους, σχετικά µε τη διαδικασία αποχώ-
ρησης ενός µέλους από το συνεγγυητικό και το ποσό το οποίο
λαµβάνει ένα µέλος όταν αποχωρεί.

Αναφορικά µε τις διατάξεις του Μέρους Γ’ για τον Οργανισµό
Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους, εµείς δεν θα τις καταψηφίσουµε
όπως έκαναν η Νέα Δηµοκρατία αλλά και ο ΣΥΡΙΖΑ το 1998,
αφού πρόκειται για έναν φορέα που σε γενικές γραµµές απο-
δείχθηκε πολύ αποδοτικός. Ωστόσο επισηµαίνουµε ότι αυτές οι
διατάξεις θα έπρεπε να έρθουν σε διακριτό νοµοσχέδιο και όχι
µαζί µε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Και αυτό
γιατί εκτός από το ότι θα έδινε τη δυνατότητα µιας ουσιαστικής
συζήτησης για το δηµόσιο χρέος δηµιουργεί και έναν αρνητικό
πολιτικό συνειρµό για εσάς. Γιατί αν το Ταµείο Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας συνεχίσει να δουλεύει µε τον τρόπο που πε-

ριέγραψα, ό,τι και να κάνει ο Οργανισµός Διαχείρισης Δηµοσίου
Χρέους για τη µείωση του χρέους και του κόστους εξυπηρέτη-
σής του θα πηγαίνει στον βρόντο.

Από εκεί και πέρα, για τις λοιπές διατάξεις και για τις τροπο-
λογίες του νοµοσχεδίου, θα σταθώ στις πιο σηµαντικές. Για εµάς
είναι ακατανόητο γιατί δεν µας ενηµερώνετε για το ύψος και τις
λεπτοµέρειες του µπόνους που προβλέπεται για την Ελληνική
Αµυντική Βιοµηχανία, για την ΕΑΒ. Επιπλέον, θα µπορούσατε να
µας καταθέσετε επίσηµα, µετά τα όσα έχετε θεσµοθετήσει, ποιες
είναι οι πρόσθετες ή τακτικές αµοιβές που χορηγούνται σε επο-
πτευόµενα από εσάς πρόσωπα, τι και πώς χορηγείται στην ΑΑΔΕ,
στο Ταµείο Ανάκαµψης, στην κρατική αρωγή, στο υπόλοιπο
Υπουργείο Οικονοµικών, στο Υπερταµείο, στο ΤΑΙΠΕΔ. Εµείς δεν
λέµε να µην υπάρχουν, λέµε να υπακούουν σε κοινούς κανόνες
και λογική και όχι στις προθέσεις και στις προεκλογικές παρορ-
µήσεις των Υπουργών. Εσείς, κύριε Σταϊκούρα, θα έπρεπε να δί-
νετε το παράδειγµα στα άλλα Υπουργεία.

Ένα σχόλιο για το µητρώο τελικών δικαιούχων. Στη χώρα όπου
υπάρχουν φυσικά πρόσωπα τύπου Τράγκα, µε τεράστιες κρυφές
περιουσίες, νοµίζω ότι η θεσµοθέτηση του ελέγχου του µητρώου
από το ΣΔΟΕ τέσσερα χρόνια µετά την πρώτη θεσµοθέτησή του
το 2018 δεν το λες και γρήγορα αντανακλαστικά. Είναι κρίµα που
όλες οι µεταρρυθµίσεις για το ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος πρέ-
πει να προχωράνε µόνο όταν αρχίζουµε και προετοιµαζόµαστε
για τις επόµενες αξιολογήσεις της οµάδας χρηµατοοικονοµικής
δράσης.

Καλωσορίζουµε τη θέσπιση κινήτρου για µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις προσαυξηµένης έκπτωσης κατά ποσοστό 100% σε δαπά-
νες µικροµεσαίων επιχειρήσεων που αφορούν σε πράσινη
οικονοµία, ενέργεια και ψηφιοποίηση, µε την επισήµανση όµως
ότι ήταν πρότασή µας, πρόταση της Προέδρου µας Φώφης Γεν-
νηµατά, που κατατέθηκε εδώ και δυόµισι χρόνια µε τροπολογία
στις 5 Δεκεµβρίου του 2019.

Και τώρα έρχοµαι στο θέµα της «ΛΑΡΚΟ». Είναι γνωστό ότι η
«ΛΑΡΚΟ», µια από τις λίγες βαριές βιοµηχανίες της χώρας µας,
συγκαταλέγεται µέσα στους πέντε µεγαλύτερους παραγωγούς
σιδηρονικελίου στον κόσµο. Η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας το 2020 να εντάξει τη «ΛΑΡΚΟ» σε ειδικό κα-
θεστώς διαχείρισης και ουσιαστικά να την κλείσει ήταν ένα προ-
σχεδιασµένο έγκληµα της Μαξίµου ΑΕ. Μέσα σε συνθήκες στις
οποίες οι τιµές του νικελίου είναι οι υψηλότερες της τελευταίας
δεκαετίας αποδεικνύεται ότι η πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης
να µην παράγει η «ΛΑΡΚΟ» σύµφωνα µε τις δυνατότητές της
ήταν µια συνειδητή µεθόδευση απαξίωσής της, καθώς η απώλεια
εσόδων από τη χαµένη παραγωγή των τελευταίων ετών ήταν και
είναι τεράστια. Είναι προφανές ότι η επιλογή της Κυβέρνησης να
προχωρήσει στις απολύσεις όλων των εργαζοµένων και να προ-
σπαθήσει να χρυσώσει το χάπι µε τη θεσµοθέτηση µιας γενικής
διάταξης για την ένταξη των απολυµένων σε ειδικές δράσεις
οδηγεί σε ανεργία και φτωχοποίηση των τοπικών οικονοµιών και
κοινωνιών της Φθιώτιδας, της Βοιωτίας, της Εύβοιας, της Κοζά-
νης και της Καστοριάς. Και βέβαια όλοι αντιλαµβανόµαστε, αγα-
πητοί συνάδελφοι, ότι αυτό θα προκαλέσει κύµατα εσωτερικής
µετανάστευσης προς τα µεγάλα αστικά κέντρα.

Καλέσαµε κατ’ επανάληψη την Κυβέρνηση να διασφαλίσει τη
συνέχιση της λειτουργίας της «ΛΑΡΚΟ» ώστε να µην οδηγηθεί
σε κλείσιµο ή σε τµηµατική λειτουργία. Την καλέσαµε να βρει
άµεσα λύσεις εξυγίανσης της επιχείρησης ώστε να διασφαλι-
στούν οι θέσεις εργασίας και η επιχείρηση να αποκτήσει ξανά
εξωστρέφεια, ιδιαίτερα σε µια περίοδο όπου το νικέλιο στις διε-
θνείς αγορές, όπως είπα και πριν, αποτιµάται πάρα πολύ υψηλά.
Δυστυχώς όµως η Κυβέρνηση φαίνεται ότι δεν έχει καµµία διά-
θεση να µετακινηθεί από την προειληµµένη απόφασή της να
κάνει δωράκια σε κολλητούς µε κρατικό χρήµα, στέλνοντας τον
λογαριασµό στον ελληνικό λαό. Όπως και στο ζήτηµα των τρα-
πεζών, λειτουργεί ως ο ντίλερ των µεγάλων και µικρών ιδιωτικών
συµφερόντων της χώρας εις βάρος των εργαζοµένων, των µι-
κροµεσαίων και των ευάλωτων πολιτών µας. Το ίδιο κάνει ακρι-
βώς και στη «ΛΑΡΚΟ» και γι’ αυτό, αγαπητές και αγαπητοί
συνάδελφοι, θα πρέπει να πάµε σύντοµα σε εκλογές. Πρέπει να
ηττηθείτε άµεσα, γιατί τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η κοι-
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νωνία είναι τεράστια και εσείς δεν τους ρίξατε ούτε µια µατιά. 
Κλείνω λέγοντας ότι καλό θα ήταν να ήταν σήµερα στα έδρανα

της Βουλής ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας -και το λέω
ως πατριώτισσά του. Διότι πριν µίλησε ο κ. Σαρακιώτης από τον
ΣΥΡΙΖΑ. Και ο κ. Σαρακιώτης κι εγώ είµαστε από τη Φθιώτιδα και
µάλιστα είµαστε από τον Δήµο Λοκρών και αντιλαµβανόµαστε
πάρα πολύ καλά ότι σηµαίνει ερηµοποίηση και φτωχοποίηση της
περιοχής. Αλλά βέβαια δεν µε εντυπωσιάζει γιατί έχω θητεύσει
πάλι στο ελληνικό Κοινοβούλιο το 2004 - 2012 και τότε ξαναζή-
σαµε πάλι την απαξίωση της επιχείρησης, τον τρόπο που γινόν-
τουσαν όχι µόνο οι διορισµοί αλλά κι οι προµήθειες, µε
αποτέλεσµα να ανατινάζονται τα καζάνια και να έχουµε πέντε νε-
κρούς στην περιοχή, και κάθε φορά ερχόταν το ΠΑΣΟΚ να βοη-
θήσει αυτή την επιχείρηση. Περίµενα από τη Νέα Δηµοκρατία και
τον κ. Σταϊκούρα -επειδή είναι και πατριώτης και γνωρίζει τις επι-
πτώσεις στην ευρύτερη περιοχή- από την αρχή να υπήρχε σχέδιο
εξυγίανσης και στήριξης της επιχείρησης και όχι κλεισίµατος για
να δοθεί δωράκι, απαλλαγµένο από όλα τα προβλήµατα, και
αυτό µάλιστα µε κρατικό χρήµα. 

Οι Έλληνες πολίτες βγάζουν τα συµπεράσµατά τους.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε την
κ. Αντωνίου. 

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο για ένα λεπτό, για µία διευ-
κρίνιση. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κυρία συνάδελφε, ανέφερα και στην αρχή της συνεδρίασης ότι
ο κύριος Υπουργός µετά τη συνάντηση µε τον οµοσπονδιακό
Υπουργό Οικονοµικών της Γερµανίας θα έρθει στη συνεδρίαση,
αλλά δεν ήσασταν στην αρχή και δεν το ακούσατε.

Σας ευχαριστώ.
ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Τον περιµένουµε. Γιατί κάθε

φορά που έχει τροπολογία για τη «ΛΑΡΚΟ» λείπει!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πριν δώσω τον

λόγο στον κ. Μανώλη Συντυχάκη, ειδικό αγορητή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, έχω την τιµή να σας γνωρίσω ότι ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας και οι Βουλευτές του κόµµατος, υπέβαλαν
αίτηση διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας, σύµφωνα µε το
άρθρο 72 του Κανονισµού, επί της τροπολογίας 1331/196/10-6-
2022, της οποίας το κείµενο έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Συντυχάκη,
έχετε τον λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Προχθές, Παρασκευή βράδυ, η
Κυβέρνηση και αφού είχε κλείσει η Βουλή για το τριήµερο του
Αγίου Πνεύµατος ανάρτησε την τροπολογία του αίσχους και της
ντροπής για τη «ΛΑΡΚΟ» για να ψηφιστεί σήµερα για το καλό
τάχα µου της εθνικής οικονοµίας, όπως υποκριτικά λέει, αλλά µε
σαφή στόχο να µπει λουκέτο στο εργοστάσιο και να πεταχτούν
στον δρόµο εκατοντάδες εργαζόµενοι µε τις οµαδικές απολύ-
σεις. Γι’ αυτό έξω από τη Βουλή σε λίγο οι εργαζόµενοι στη
«ΛΑΡΚΟ» -και όχι µόνο- διαδηλώνουν, ζητώντας να αποσύρει η
Κυβέρνηση την τροπολογία.

Το ΚΚΕ χαιρετίζει αυτό τον ηρωικό αγώνα. Καλούµε την Κυ-
βέρνηση να πάρει πίσω εδώ και τώρα, να το αποσύρει αυτό το
έκτρωµα, αυτή την τερατόµορφη τροπολογία. Ήδη, όπως ανα-
κοινώθηκε, η κοινοβουλευτική µας οµάδα έχει καταθέσει αίτηµα
διενέργειας ονοµαστικής ψηφοφορίας. Το έγκληµα στη «ΛΑΡΚΟ»
δεν θα περάσει. Και να ξέρετε ότι σε κάθε έγκληµα υπάρχει και
µια τιµωρία. Ανοίξατε τον ασκό του Αιόλου και όποιος σπέρνει
ανέµους, θα θερίσει θύελλες.

Αν νοµίζουν ο κ. Χατζηδάκης, ο κ. Σταϊκούρας, η Κυβέρνηση
δηλαδή, ότι µε ύπουλες µεθοδεύσεις, επιδιώκοντας τη διάσπαση
του αρραγούς µετώπου των εργαζοµένων µε τους πρόθυµους,
τους γνωστούς πάντα πρόθυµους από τα µέσα, είναι βαθιά νυ-
χτωµένοι. Οι εργαζόµενοι σας επιστρέφουν τους εκβιασµούς, τις
βρώµικες µεθοδεύσεις για να καµφθεί το ηθικό τους και να απο-
δεχτούν το έκτρωµα, αυτήν την τροπολογία και να παραιτηθούν
από τα ασφαλιστικά µέτρα που έχουν καταθέσει κατά της διαδι-
κασίας των οµαδικών απολύσεων. Επιστρέφουν µε τα τελεσί-
γραφα και δεν δεχόµαστε τους εκβιασµούς. Αυτή είναι η
περήφανη απάντηση των εργαζοµένων στο έγκληµα σε βάρος
της «ΛΑΡΚΟ» και η απάντηση τους θα είναι αµείλικτη.

Ούτε τα δυόµισι χρόνια του αγώνα τους ούτε και τώρα δεν θα
κάµψει η Κυβέρνηση τη συνοχή και την αντοχή που έχουν επιδεί-
ξει οι εργαζόµενοι. Δεν πέρασε και ούτε τώρα θα περάσει αυτή
η τακτική της υπονόµευσης. Το ΚΚΕ όχι µόνο δηλώνει την αµέ-
ριστη συµπαράστασή του σε αυτόν τον ηρωικό και δίκαιο αγώνα,
αλλά τα µέλη και τα στελέχη του πρωτοστατούν σε αυτόν. Είναι
οργανικό µέρος αυτού του αγώνα.

Σήµερα, λοιπόν, το αίτηµα για ενιαία λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ»
µε εξασφάλιση όλων των δικαιωµάτων των εργαζοµένων και
όλων των θέσεων εργασίας παραµένει επίκαιρο όσο ποτέ άλ-
λοτε. Το επιβεβαιώνουν άλλωστε οι ίδιες οι εξελίξεις µε τη µε-
γάλη άνοδο των τιµών του νικελίου, που δείχνει ότι παραµένει
ένας θησαυρός, που κάτω από άλλες συνθήκες πραγµατικά θα
µπορούσε να αποτελέσει µια σηµαντική πλουτοπαραγωγική δύ-
ναµη για την ανάπτυξη σε όφελος του λαού. Γι’ αυτό άλλωστε
θέλουν να αρπάξουν τη «ΛΑΡΚΟ» και τα µεταλλεία. Το έγκληµα,
λοιπόν, αυτό έχει τη σφραγίδα όλων των κυβερνήσεων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης µε εργαλείο τις παράνοµες κρατικές ενισχύ-
σεις. Την απαξιώσατε, τη συκοφαντήσατε εδώ και δέκα χρόνια,
χωρίς να κάνετε τους αναγκαίους εκσυγχρονισµός, µε αποκορύ-
φωµα αυτά τα τελευταία δυόµισι χρόνια που εντάθηκε από την
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας σε ειδική εκκαθάριση µε
στόχο την εκποίηση.

Η «ΛΑΡΚΟ», λοιπόν, µπορεί και πρέπει να παραµείνει ανοιχτή,
να αναπτυχθεί και να εκσυγχρονιστεί, αλλά να διασφαλίσει τη
δουλειά και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, όπως έχει προτεί-
νει και προτείνει και σήµερα το ΚΚΕ. Και ενώ µε το άρθρο 6 -την
τροπολογία της ντροπής- καταδικάζει η Κυβέρνηση µια ολό-
κληρη κοινωνία αντιµέτωπη µε τον οικονοµικό και κοινωνικό µα-
ρασµό, την ίδια στιγµή, στην ίδια τροπολογία, στην ίδια
τροπολογία µε άλλη διάταξη του άρθρου 2, φροντίζει να προ-
στατέψει τον αεροπορικό όµιλο της «ELLINAIR» µε κρατική ενί-
σχυση ύψους 9.244.000 ευρώ, χρήµατα του ελληνικού λαού για
τις συνέπειες από την πανδηµία, όπως τάχα µου δικαιολογείται,
ως συνέχεια των δανεικών και αγύριστων προς την «AEGEAN»
µε κεφάλαια ύψους 120 εκατοµµυρίων ευρώ το 2021, αλλά και
πληθώρα άλλων διευκολύνσεων που κατευθύνονται στους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους.

Χρήµα, λοιπόν, µε τη σέσουλα για τους λίγους και εκλεκτούς

από τη µία, ανεργία, φτώχεια και ψίχουλα, όσα περισσεύουν και
από αυτά, για την εργατική τάξη, τους αυτοαπασχολούµενους,
µικρούς επαγγελµατίες, φτωχούς αγρότες και τους ζητάτε µετά
και τα ρέστα.

Την ώρα που καταδικάζετε τον λαό στη διαρκή φτώχεια µε
οποιοδήποτε τίµηµα, τσακίζοντας το λαϊκό εισόδηµα, χαρατσώ-
νοντας εις το διηνεκές τους εργαζόµενους, µε τους µισθούς να
παραµένουν στα επίπεδα του 2008, µε την ακρίβεια να τσακίζει
κόκαλα, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας σε κατά παραγγε-
λία νοµοσχέδιο της Κοµισιόν και µε προκλητικό τρόπο παίρνει
µέτρα, όπως την αναµόρφωση -και αναφέροµαι στο παρόν σχέ-
διο νόµου- του θεσµικού πλαισίου του Ταµείου Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας για να ενισχύσει εκ νέου τις τράπεζες, για πιο
ευέλικτο ανταγωνιστικό τραπεζικό σύστηµα και εκείνο µε τη
σειρά του να µπορεί να διοχετεύει ζεστό κρατικό χρήµα, τους
κόπους των εργαζοµένων στους επιχειρηµατικούς οµίλους για
την καπιταλιστική ανάπτυξη, µε το πρόσχηµα ενός ευνοϊκότερο
επενδυτικού κλίµατος και την προσέλκυση εγχώριων και ξένων
άµεσων επενδύσεων.

Επίσης, µε τις διατάξεις του δεύτερου µέρους παίρνει µέτρα
θωράκισης, του λεγόµενου «συνεγγυητικού κεφαλαίου εξασφά-
λισης επενδυτικών υπηρεσιών», δηλαδή των τραπεζών, των ανω-
νύµων εταιρειών διαχείρισης αµοιβαίων κεφαλαίων και άλλων
διαφόρων εταιρειών για την προστασία των κερδών και της αξιο-
πιστίας των συνεγγυητικών µελών στην κεφαλαιαγορά, καθώς
επίσης και µε τις διατάξεις του τρίτου µέρους που εκσυγχρονίζει
τον Οργανισµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους, προκειµένου να
προσαρµοστεί στις νέες απαιτήσεις της πλουτοκρατίας για απο-
τελεσµατικότερη παρέµβαση στη δευτερογενή αγορά κρατικού
χρέους µε αγορές και πωλήσεις οµολόγων.

Αυτό, λοιπόν, το νοµοσχέδιο είναι προαπαιτούµενο στο πλαί-
σιο του νέου κύκλου ενισχυµένης εποπτείας της µεταµνηµονια-
κής αξιολόγησης που ξεκίνησε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και
συνεχίζει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Σχετίζεται µε τη
νέα εκταµίευση πακτωλού χρηµάτων από τον Ευρωπαϊκό Μηχα-
νισµό Σταθερότητας για να δηµιουργηθεί επιπλέον δηµοσιονο-
µικός χώρος για τη στήριξη της ανταγωνιστικότητας του
κεφαλαίου, για να υπηρετηθεί η στρατηγική της πράσινης µετά-
βασης. Γι’ αυτό άλλωστε το ΚΚΕ καταψηφίζει αυτό το σχέδιο
νόµου.

Πιο ειδικά, όµως, µε τον επαναπροσδιορισµό του ρόλου του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικού Συστήµατος η Κυβέρνηση µεθο-
δεύει το πώς µε τη διαδικασία της αποεπένδυσης θα γίνει στα-
διακή απόσυρση του δηµοσίου από το µετοχικό κεφάλαιο των
τεσσάρων συστηµικών τραπεζών, Εθνική, Πειραιώς, Alpha Bank
και Eurobank, συνολικής αξίας των µετοχών 2,75 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, δηλαδή οι κόποι και οι αποταµιεύσεις του ελληνικού
λαού. Με αυτό το αµαρτωλό ταµείο στα δώδεκα χρόνια ύπαρξής
του οι εργαζόµενοι έχασαν 45 δισεκατοµµύρια ευρώ, τις αποτα-
µιεύσεις τους δηλαδή.

Μην ξεχνάµε ότι το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
ιδρύθηκε το 2010 και είναι προϊόν µνηµονίου για να σωθούν οι
τράπεζες. Αυτό το κρατικό ταµείο, το κρατικό επαναλαµβάνω,
έτσι για να µην ξεχνιόµαστε τι υπηρετεί, ποιας τάξης τα συµφέ-
ροντα υπηρετεί, µέσω της συµµετοχής του στις διαδοχικές ανα-
κεφαλαιοποιήσεις των τραπεζών που έγιναν στο πλαίσιο και των
τριών µνηµονίων µε τις αντίστοιχες δανειακές συµβάσεις επέ-
φερε τεράστιες απώλειες ύψους δεκάδων δισεκατοµµυρίων
ευρώ, µατωµένα χρήµατα από το υστέρηµα των εργαζοµένων
για να διασωθεί το τραπεζικό κεφάλαιο και να θωρακιστεί η κε-
φαλαιακή του επάρκεια.

Tο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, λοιπόν, δεν είναι
τίποτε άλλο παρά ένα κρατικό εργαλείο κεφαλαιακής ενίσχυσης
του τραπεζικού κεφαλαίου. Αποτελεί ένα νευραλγικό κόµβο του
κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής γιατί προωθεί και επιτα-
χύνει τη διαδικασία µέσω συγχωνεύσεων και εξαγορών, τη συγ-
κέντρωση και τη συγκεντροποίηση του κεφαλαίου σε όλους τους
τοµείς και βέβαια και στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Όλα τα
στοιχεία, όλα τα δηµοσιονοµικά στοιχεία, ο φρενήρης ρυθµός
ανόδου του πληθωρισµού, των επιτοκίων, της ανεργίας δείχνουν
ότι οι καπιταλιστικές οικονοµίες βρίσκονται µπροστά σε νέα κα-
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πιταλιστική οικονοµική κρίση. Ο ιµπεριαλιστικός πόλεµος στην
Ουκρανία, οι σφοδροί ανταγωνισµοί ισχυρών ιµπεριαλιστικών
παικτών των Ηνωµένων Πολιτειών, της Αµερικής, της Ρωσίας, της
Κίνας, της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τον έλεγχο ενεργειακών
πηγών και δρόµων µε την ακρίβεια, µε τις συνέπειες της πανδη-
µίας, τη γενικότερη οικονοµική αστάθεια που προκαλούν φτώ-
χεια, ανεργία, προσφυγιά είναι όλα εκείνα τα στοιχεία των
αδιεξόδων αλλά και της βαρβαρότητας ενός συστήµατος που
σαπίζει και γι’ αυτό άλλωστε γίνεται όλο και πιο επικίνδυνο για
τα λαϊκά συµφέροντα. 

Κυβερνήσεις και τα ευρωπαϊκά επιτελεία αγωνιούν. Τρέµουν
για µια πιθανή αστάθεια του τραπεζικού συστήµατος, που είναι
άρρηκτα βέβαια δεµένο µε το εφοπλιστικό, το εµποροβιοµηχα-
νικό κεφάλαιο και για τις τυχόν επιπτώσεις που µπορεί να έχουν
οι κρίσεις αυτές. Γι’ αυτό άλλωστε και η έκθεση της Κοµισιόν µε
τις ειδικές της συστάσεις για την ελληνική οικονοµία αναφέρει
πως είναι κρίσιµης σηµασίας να διατηρηθεί η προσήλωση στην
αναδιοργάνωση των τραπεζών µε σκοπό να διατηρηθεί η χρηµα-
τοπιστωτική σταθερότητα και να αποδεσµευτούν πόροι στον
τραπεζικό τοµέα, ώστε να καταστεί δυνατή η χρηµατοδότηση
της οικονοµικής ανάκαµψης. Σε απλή µετάφραση σηµαίνει οικο-
νοµική ανάκαµψη µε ζεστό κρατικό χρήµα µε σκανδαλώδη κίνη-
τρα και φοροαπαλλαγές στους επιχειρηµατικούς οµίλους και
ζηµιωµένο τον λαό. 

Γι’ αυτό και πρώτης προτεραιότητας ζήτηµα είναι τόσο για την
Κοµισιόν όσο και για την Κυβέρνηση η υλοποίηση αυτής της µε-
ταρρύθµισης του νοµοθετικού πλαισίου που επιτρέπει την απε-
ριόριστη αναγκαστική εκτέλεση εξασφαλίσεων από υπερή-
µερους δανειολήπτες, δηλαδή, την κλιµάκωση των πλειστηρια-
σµών και στην πρώτη κατοικία της λαϊκής οικογένειας. Δίχτυ, λοι-
πόν, προστασίας για τους τραπεζικούς, τους εφοπλιστικούς και
εµποροβιοµηχανικούς οµίλους για τη διασφάλιση των συµφερόν-
των τους και της κερδοφορίας τους. Αυτή είναι η ουσία των δια-
τάξεων του σχεδίου νόµου. 

Στον Καιάδα όµως τα δικαιώµατα του εργαζόµενου λαού. Στη
φτώχεια, στην ανέχεια και στην εξαθλίωση εκατοµµυρίων πολι-
τών για να διασφαλιστούν τα συµφέροντα των τραπεζικών και
άλλων οµίλων. Αυτή η καθαρή ταξικά, βάρβαρη πολιτική δεν µπο-
ρεί να κρυφτεί πίσω από µεγαλοστοµίες. Δεν υπάρχουν καλές οι
κακές τράπεζες, ηθικές και µη ηθικές. Είναι σαν να λέµε ότι µπο-
ρεί να γίνει ο καπιταλισµός ηθικός. Δεν πρόκειται ποτέ να γίνει
ένας όµορφος κόσµος ηθικά, αγγελικά πλασµένος. Γιατί ανεξαρ-
τήτως των όποιων διαθέσεων υπάρχουν οικονοµικοί νόµοι του
καπιταλισµού που είναι απαραβίαστοι και θεµελιώνουν τον εκµε-
ταλλευτικό του χαρακτήρα. Αυτή η σιδερένια φτέρνα του καπι-
ταλισµού που τσακίζει τους λαούς δεν µπορεί ταυτόχρονα να
ηθικοποιείται. Φωνάζει ο ΣΥΡΙΖΑ για την απουσία του δηµοσίου
στο τραπεζικό σύστηµα σπέρνοντας συγχύσεις και αυταπάτες
στον κόσµο ότι τάχα µου µε κάποιο µαγικό ραβδί θα µετατραπεί
η κερδοσκοπική του λειτουργία σε φιλολαϊκή. 

Το ΚΚΕ δεν καλλιεργεί αυταπάτες για τον χαρακτήρα του χρη-
µατοπιστωτικού συστήµατος. Γιατί στο πλαίσιο αυτού του κεφα-
λαιοκρατικού τρόπου παραγωγής, αυτό το σύστηµα δεν έχει
φιλολαϊκά χαρακτηριστικά, όπως υποκριτικά ισχυρίζεστε όλοι
σας. Πού βρίσκεται η διέξοδος για το ΚΚΕ; Η διέξοδος δεν βρί-
σκεται στη σταθεροποίηση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος
και του καπιταλισµού αλλά στην ανατροπή του. Γι’ αυτό ακριβώς
απαραίτητη προϋπόθεση σήµερα είναι να συγκεντρωθούν λαϊκές
δυνάµεις και να αποκρούσουν αυτήν την επίθεση. Γι’ αυτό το
ΚΚΕ κάνει προσκλητήριο στον εργαζόµενο λαό για ενότητα και
δράση σε αντιµονοπωλιακή αντικαπιταλιστική κατεύθυνση. Αυτές
οι δυνάµεις µέσα από την πάλη για την απόκρουση της αντιλαϊ-
κής επίθεσης θα συµβάλλουν στο να ανακουφιστούν τα πλατιά
λαϊκά στρώµατα. Μια τέτοια προσπάθεια ανακούφισης πρέπει να
είναι ενταγµένη. Το ΚΚΕ δεν την εντάσσει στον δρόµο της δια-
χείρισης αλλά στον δρόµο της ανατροπής αυτού του συστήµα-
τος και της οικοδόµησης µιας άλλης κοινωνίας, της
σοσιαλιστικής. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ, κύριε Συντυχάκη.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής της Ελληνικής Λύσης, κ. Βα-
σίλειος Βιλιάρδος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως αναφέραµε στην πρώτη

επιτροπή η Κυβέρνηση προσπαθεί να κλείσει κάποιες εκκρεµό-
τητες της ενισχυµένης εποπτείας, όπως αποκαλείται η τέταρτη
µνηµονιακή εποχή, πριν τις εκλογές που µάλλον δεν θα αργή-
σουν κρίνοντας από τις συνεχείς παταγώδεις αποτυχίες της οι-
κονοµικής της πολιτικής που µας προϊδεάζουν για ένα πέµπτο
µνηµόνιο. Μπορεί δε να έχει ανακοινωθεί η άρση της συγκεκρι-
µένης εποπτείας µε τους ελέγχους ανά τρίµηνο για τον Αύγου-
στο µε την αντικατάστασή τους από εξαµηνιαίους ελέγχους,
αλλά τα προβλήµατα όχι µόνο παραµένουν αλλά επιδεινώνονται
ενώ η οικονοµία µας γενικότερα ευρίσκεται σε αδιέξοδο µεταξύ
άλλων λόγω της ανόδου του ενεργειακού κόστους, σε µεγάλο
βαθµό εξαιτίας των λανθασµένων επιλογών της Κυβέρνησης
όπως είναι η πρόωρη και χωρίς σχέδιο απολιγνιτοποίηση, οι συ-
ναλλαγές κατά 100% µέσω του ενεργειακού χρηµατιστηρίου
προς όφελος του γνωστού καρτέλ των τεσσάρων, η ενεργειακή
µας εξάρτηση ακόµη και από εχθρικές χώρες, η µη διεκδίκηση
του ιβηρικού µοντέλου πλαφόν κ.λπ.. Επιπλέον, εξαιτίας της αύ-
ξησης των τιµών των εισαγόµενων προϊόντων, ειδικά των τροφί-
µων αλλά και λόγω της χρόνιας αδιαφορίας όλων των
κυβερνήσεων για την εγχώρια παραγωγή. Επίσης, λόγω του
εκτροχιασµού της δηµοσιονοµικής πολιτικής µε τα τεράστια ελ-
λείµµατα, τις ζηµίες, δηλαδή, του 2020 και του 2021. Συνεχίζεται
η ληστεία των Ελλήνων, κυριολεκτικά ληστεία, µέσω του ΦΠΑ
στις υψηλότερες τιµές. Προφανώς, η Κυβέρνηση αδυνατεί να κα-
ταλάβει το αυτονόητο, το ότι η αυξηµένη φορολογία µέσω του
σταθερού ΦΠΑ στις ανοδικές τιµές δεν επιβαρύνει µόνο τους κα-
ταναλωτές αλλά πολύ χειρότερα, πυροδοτεί τον πληθωρισµό. 

Συνεχίζοντας, θα είναι σίγουρα προσχηµατική η ενδεχόµενη
έξοδος από την εποπτεία, όπως άλλωστε είναι τα θετικά σχόλια
των οίκων αξιολόγησης, αφού η Ελλάδα δεν παράγει πλούτο
αλλά δίδυµα ελλείµµατα και δίδυµα χρέη. Το δηµόσιο χρέος του
κεντρικού κράτους έχει εκτοξευθεί στα 394,5 δισεκατοµµύρια
στις 31 Μαρτίου. Φαίνεται δε πως η Νέα Δηµοκρατία έχει µια γο-
νιδιακή ροπή, µια τάση, θα λέγαµε, προς τα ελλείµµατα και τα
χρέη, κρίνοντας από τη διακυβέρνησή της πριν το 2009, καθώς
επίσης από τον πρόσφατο ισολογισµό της µε τα χρέη των 391,5
εκατοµµυρίων και τη ζηµία των 34 εκατοµµυρίων που γράφει
στον ισολογισµό της και που την αναφέρει όχι ως ζηµία αλλά ως
έλλειµµα. Είναι δυνατόν αλήθεια να λύσει τα προβλήµατα της οι-
κονοµίας µας η Νέα Δηµοκρατία όταν δεν µπορεί να λύσει τα
δικά της; Πώς συνεχίζουν να χρηµατοδοτούν οι τράπεζες ένα
χρεοκοπηµένο κόµµα; 

Όλα αυτά έχουν, προφανώς, σχέση µε το παρόν νοµοσχέδιο
που αφορά τις τράπεζες οι οποίες, παρά το ότι απολαµβάνουν
µία σχετική ανοχή από τους διεθνείς αναλυτές, έχουν πολύ ση-
µαντικά κεφαλαιακά προβλήµατα. Αυτό, τουλάχιστον, συµπεραί-
νεται από τις κεκαλυµµένες αναφορές της Τράπεζας της
Ελλάδος, του ΔΝΤ και του SSM. Δεν χρηµατοδοτούν την πραγ-
µατική οικονοµία και είναι πολύ εκτεθειµένες σε οµόλογα του ελ-
ληνικού δηµοσίου µε τις ανάλογες συνέπειες όταν αυξήσει η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα τα βασικά επιτόκια. Δεν θα
έπρεπε, αλλά θα τα αυξήσει δυστυχώς. 

Στην ουσία, οι τράπεζες επιβαρύνουν την οικονοµία µας, όπως
και την κοινωνία, µε τις υψηλές προµήθειες που χρεώνουν, ενώ
µετέφεραν τα βουνά των κόκκινων δανείων τους, των κόκκινων
χρεών, στις εταιρείες διαχείρισης µε τεράστιες ζηµιές που τελικά
θα πληρώσουν, ξανά, οι Έλληνες µέσω νέων αυξήσεων κεφα-
λαίων που σίγουρα θα χρειαστούν οι τράπεζες. 

Στην ακρόαση των φορέων, πάντως, επιβεβαιώθηκαν πολλές
από τις ανησυχίες µας, όπως για παράδειγµα στο θέµα του προ-
βλήµατος των αναβαλλόµενων φόρων των τραπεζών. Εν προκει-
µένω, διαµαρτυρήθηκε, στην ουσία, ο κ. Χατζηεµµανουήλ της
Τράπεζας της Ελλάδος, γνωρίζοντας προφανώς πως ένα µεγάλο
µέρος των κεφαλαίων των τραπεζών είναι αέρας, ενώ σύντοµα
θα εµφανιστούν οι συνέπειες από αυτό το κεφάλαιο -που, όπως
είπαµε, είναι αέρας.

Από την άλλη πλευρά, είδαµε την αγωνία του κ. Ράπανου, της
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Ένωσης Τραπεζών, όσον αφορά στην ανάγκη να αποκτήσει
επενδυτική βαθµίδα το δηµόσιο. Εύλογα, αφού µας δήλωσε πως
στα χαρτοφυλάκια των συστηµικών τραπεζών υπάρχουν οµό-
λογα του δηµοσίου αξίας, τουλάχιστον, 30 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, τα οποία θα επηρεαστούν αρνητικά από την άνοδο των
επιτοκίων του δεκαετούς που είναι πλέον κατακόρυφη. Στο
4,41% ήταν χθες το µεσηµέρι µε το spread, τη διαφορά δηλαδή
µε το γερµανικό επιτόκιο, να αυξάνεται συνεχώς. Είναι κάτι φυ-
σιολογικό, αφού η χώρα µας παράγει ξανά δίδυµα ελλείµµατα
ως αποτέλεσµα της κακοδιαχείρισης της Κυβέρνησης, που σπα-
ταλάει χρήµατα αφειδώς και που δανείζεται, κυριολεκτικά, σαν
να µην υπάρχει αύριο. Πόσο µάλλον όταν ξανά οι εισαγωγές µας
είναι πολύ υψηλότερες των εξαγωγών, σύµφωνα και µε τα στοι-
χεία του πρώτου τριµήνου, γεγονός που σηµαίνει πως αφ’ ενός
µεν συνεχίζει να αυξάνεται το ήδη υπέρογκο εξωτερικό µας
χρέος, ύψους άνω των 500 δισεκατοµµυρίων ευρώ -560 δισεκα-
τοµµύρια το εξωτερικό χρέος- αφ’ ετέρου ότι µειώνεται ξανά η
ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας. 

Εκτός αυτού, ο κ. Ράπανος απάντησε στην ερώτησή µας για
τις εγγυήσεις του προγράµµατος «ΗΡΑΚΛΗΣ» τοποθετώντας τες
πλέον στα 22 δισεκατοµµύρια ευρώ, τις οποίες, µάλλον, επιµένει
ακόµη η EUROSTAT να επιβαρύνουν το δηµόσιο χρέος µας,
αφού δεν το αρνήθηκε ο Υπουργός. Εάν, παρ’ ελπίδα, συµβεί
κάτι τέτοιο, το δηµόσιο χρέος µας θα εκτοξευθεί αυτόµατα στα
420 δισεκατοµµύρια. Ακόµη µια φορά για να στηριχθούν οι τρά-
πεζες απαράδεκτα µε τα χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµέ-
νων. 

Ένα βασικό θέµα του νοµοσχεδίου, τώρα, είναι ο επανακαθο-
ρισµός του σκοπού του πλαισίου λειτουργίας του Ταµείου Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας, του ΤΧΣ, ενός αποτυχηµένου
οργανισµού, όπως άλλωστε, γενικότερα, η πολιτική των µνηµο-
νίων. Είναι αποτυχηµένος οργανισµός, επειδή έχει χάσει όλα του
τα κεφάλαια ενώ παρά το ότι οι τράπεζες στηρίχτηκαν µε τα 45
δισεκατοµµύρια, περίπου, των ανακεφαλαιοποιήσεων, µε τα 17
δισεκατοµµύρια του αναβαλλόµενου φόρου, µε τα 22 δισεκατοµ-
µύρια του προγράµµατος «ΗΡΑΚΛΗΣ» και µε το τέχνασµα των
hive – downs, µε όλα αυτά, δεν εξυγιάνθηκαν ακόµη. Ο ισχυρι-
σµός του διοικητή του ΤΧΣ δε, του κ. Βερύκιου, σύµφωνα µε τον
οποίο η µεγάλη προσφορά του ΤΧΣ ήταν η µη απώλεια των κα-
ταθέσεων -είπε ότι η µεγάλη προσφορά του ΤΧΣ ήταν η µη απώ-
λεια των καταθέσεων των Ελλήνων- είναι ασφαλώς έωλος, αφού
όλοι γνωρίζουµε το παράδειγµα των υπερχρεωµένων τραπεζών
της Ισλανδίας, το οποίο επιλύθηκε από το κράτος πολύ εύκολα,
χωρίς να χαθούν καν οι καταθέσεις. Εποµένως υπήρχε και υπάρ-
χει λύση. 

Ειδικά όσον αφορά στις τράπεζες, αναφέραµε στην επιτροπή
πως οι τέσσερις συστηµικές είχαν ζηµίες ύψους 4,8 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ το 2021 -4,8 δισεκατοµµύρια µέσα σε ένα µόλις
χρόνο έχασαν οι τέσσερις συστηµικές τράπεζες- και καταθέ-
σαµε, φυσικά, στα Πρακτικά της επιτροπής το αντίστοιχο, αν και
στο πρώτο τρίµηνο του 2022 εµφανίζουν κέρδη 1,2 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. 

Περαιτέρω, στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, µε
βάση τις πρόσφατες οικονοµικές του καταστάσεις, έχει κεφάλαια
4 δισεκατοµµύρια από τα 50 δισεκατοµµύρια που είχε, αρχικά,
µε τη συµµετοχή του στις συστηµικές να έχει αξία περί το 1,65
δισεκατοµµύρια ευρώ. Τεκµηριώνεται, λοιπόν, απόλυτα πως το
ΤΧΣ είναι ένας πλήρως αποτυχηµένος οργανισµός, τόσο µε βάση
τα οικονοµικά του στοιχεία όσο και µε αυτά της πραγµατικής οι-
κονοµίας. Εύλογα, αφού δεν έχουν εξυγιανθεί ούτε οι συστηµι-
κές τράπεζες ούτε οι υπό εκκαθάριση -αυτές τις ξεχνάµε,
υπάρχουν και οι υπό εκκαθάριση τράπεζες. Εκτός αυτού, υπήρ-
χαν πολύ σηµαντικά ιδρύµατα, όπως η Αγροτική Τράπεζα όπου
πλέον ο αγροτικός τοµέας µας στερείται χρηµατοδότησης, ενώ
στην πορεία καταστράφηκαν θυγατρικές της Αγροτικής Τράπε-
ζας, όπως η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Επιπλέον, χάθηκαν
οι θυγατρικές των τραπεζών µας οι οποίες υπήρχαν σε όλα τα
Βαλκάνια, καθώς επίσης οι συµπληρωµατικές εργασίες τους,
όπως οι ασφάλειες. 

Ως εκ τούτου, η διαφορά στα έσοδά τους καλύπτεται σε κά-
ποιο βαθµό από τις αυξηµένες προµήθειες, καθώς επίσης από

τον περιορισµό του δικτύου της, τον οποίο επέκρινε, επίσης, και
ο Πρόεδρος της ΟΤΟΕ, ο κ. Πιατσούλης, εις βάρος, δυστυχώς,
των πελατών τους και της οικονοµίας µας. 

Στα περιεχόµενα του νοµοσχεδίου τώρα, στο πρώτο µέρος
τροποποιείται το θεσµικό πλαίσιο του Ταµείου Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας όπου παρατείνεται η διάρκειά του για τρία έτη
έως τις 31 Δεκεµβρίου 2025. Επιπλέον, θεσµοθετείται η υποχρέ-
ωση αποεπένδυσης, δηλαδή η πώληση των µετοχών των τραπε-
ζών που διαθέτει, µε το άρθρο 3, ενώ καθορίζεται ο τρόπος
πώλησης των µετοχών µε το άρθρο 10. Μετά την εξόφληση, δε,
των υποχρεώσεων του ταµείου, το ΤΧΣ περιέρχεται στο δηµόσιο
µε το άρθρο 4. Εκτός αυτού, θα υπάρχουν έξοδα για την πρόσ-
ληψη συµβούλου για την πώληση µετοχών, µε το άρθρο 8, ύψους
2,4 εκατοµµυρίων ευρώ, σύµφωνα µε το Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους, από φέτος, από το 2022. Εδώ ρωτήσαµε: Γιατί από
φέτος; Γιατί 2,4 εκατοµµύρια ευρώ; Εάν έχει επιλεχθεί ήδη σύµ-
βουλος -αφού γνωρίζει η Κυβέρνηση το κόστος του- και αν ναι,
ποιος είναι. Σε καµµία από αυτές τις ερωτήσεις µας δεν πήραµε
απάντηση από την Κυβέρνηση. 

Συνεχίζοντας, στο δεύτερο µέρος, αναµορφώνεται το θεσµικό
πλαίσιο του συνεγγυητικού κεφαλαίου εξασφάλισης επενδυτικών
υπηρεσιών, ενός Νοµικού Προσώπου Ιδιωτικού Δικαίου µη κερ-
δοσκοπικού χαρακτήρα, που ιδρύθηκε το 1997 και δεν υπάγεται
στον δηµόσιο τοµέα. 

Το τρίτο µέρος, αφορά στον οργανισµό δηµοσίου χρέους, τον
ΟΔΔΗΧ, όπου το µόνο καινούργιο στοιχείο, σε σχέση µε την
ισχύουσα νοµοθεσία, αφορά στους σκοπούς του, στους οποίους
προστίθεται η διαχείριση των ταµειακών διαθεσίµων του δηµο-
σίου. Εδώ ρωτήσαµε ποιος είναι ο λόγος, χωρίς -ούτε εδώ- να
πάρουµε απάντηση, όπως άλλωστε σε όλες τις άλλες ερωτήσεις
µας. 

Στο άρθρο 60 στις αρµοδιότητες του ΟΔΔΗΧ περιλαµβάνεται
ο δανεισµός µε repos που έχει εκτοξευθεί πάνω από ένα τρισε-
κατοµµύριο ευρώ ετήσια -πάνω από ένα τρισεκατοµµύριο, µε την
ανακύκλωση τους βέβαια, στους τελευταίους προϋπολογισµούς-
ενώ αναφέραµε πως φυσικά, έχουµε αντίρρηση για τον κατά πα-
ρέκκλιση καθορισµό από τον ΟΔΔΗΧ των δαπανών που είναι ανα-
γκαίες για τη διενέργεια κάθε πράξης δανεισµού και διαχείρισης
του δηµοσίου χρέους, ιδίως για τις αµοιβές των οίκων αξιολόγη-
σης, για τις αµοιβές διάθεσης τίτλων σε φυσικά πρόσωπα, καθώς
επίσης για τις γενικά και αόριστα αναφερόµενες αµοιβές, όσον
αφορά στην παροχή νοµικών ή χρηµατοοικονοµικών υπηρεσιών. 

Εν προκειµένω, όλοι γνωρίζουµε πως ο κλάδος των οίκων αξιο-
λόγησης έχει βεβαρυµµένο ποινικό µητρώο –ξεκάθαρα- από την
κρίση του 2008, λόγω του σκοτεινού ρόλου που όλοι γνωρίζουµε
πως διαδραµάτισε τότε. Ρωτήσαµε, λοιπόν, εάν σχεδιάζεται να
πληρώνουµε ως κράτος τους οίκους αξιολόγησης για να µας πα-
ρέχουν καλύτερες αξιολογήσεις, χωρίς να πάρουµε καµµία
απάντηση. 

Ειδικά όσον αφορά στο άρθρο 61 ρωτήσαµε γιατί απαλλάσ-
σονται από ποινικές ευθύνες τα µέλη του Δ.Σ., προκαταβολικά,
µε την παράγραφο 5 και γιατί θα έχουν µόνο αστική ευθύνη,
χωρίς -ούτε εδώ- να απαντήσει ο Υπουργός.

Στο άρθρο 63 αναφέραµε πως η επιφύλαξή µας αφορά στην
παράγραφο 5 που ορίζει ότι τα πρακτικά είναι απόρρητα και απο-
δεσµεύονται µόνο µετά από απόφαση του Δ.Σ., κάτι που µας θύ-
µισε τις µυστικές συνεδριάσεις της επιτροπής που αποφάσιζε
τότε για τα αχρείαστα lockdowns. Σε κάθε περίπτωση θεωρούµε
πως λόγω του σηµαντικού ρόλου του ΟΔΔΗΧ θα πρέπει να υπάρ-
χει έλεγχος των πεπραγµένων του από µία κοινοβουλευτική επι-
τροπή για τα ζητήµατα τουλάχιστον του δηµοσίου χρέους. 

Στο άρθρο 65 τονίσαµε πως είναι υπερβολικό ένας οργανισµός
του δηµοσίου µε σαράντα σήµερα υπαλλήλους -πενήντα συνο-
λικά µε τις δέκα νέες θέσεις που προβλέπονται- να αποτελείται
από τέσσερις διευθύνσεις και δεκατέσσερα τµήµατα, εκ των
οποίων τα δύο θα είναι αυτοτελή. Έτσι, είναι εύλογο ότι θα υπάρ-
χουν περισσότεροι διευθυντές και προϊστάµενοι από ό,τι προσω-
πικό. Οπότε εύλογα αναρωτηθήκαµε, εάν δροµολογείται για
µισθολογικές αιτίες στο πλαίσιο του πελατειακού κράτους της
Νέας Δηµοκρατίας.

Στο άρθρο 68 τονίσαµε πως είναι ύποπτη η συλλήβδην εξαί-
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ρεση από τις κείµενες διατάξεις περί δηµοσίων συµβάσεων και
προσυµβατικού ελέγχου. Σε κάθε περίπτωση, δεν µπορούν να γί-
νουν αποδεκτές, ειδικά από τη στιγµή που δεν τοποθετούνται,
έστω ενδεικτικά, κάποια ανώτατα όρια. Πόσα δηλαδή θα µπορεί
να δαπανά ο ΟΔΔΗΧ χωρίς κανέναν έλεγχο και κατά παρέκκλιση
των διατάξεων για τις δηµόσιες συµβάσεις; 10 εκατοµµύρια, 30
εκατοµµύρια, 100 εκατοµµύρια; Δεν πρέπει να υπάρχει κάποιο
όριο; Γενικότερα πάντως οι διατάξεις για τον ΟΔΔΗΧ είναι ασα-
φείς, εάν όχι απαράδεκτες, οπότε θα έπρεπε να αποσυρθούν -
ειδικά για τον ΟΔΔΗΧ- και να διορθωθούν. 

Στο τέταρτο µέρος του σχεδίου νόµου ρυθµίζονται διάφορα
θέµατα, όπως η καταβολή ειδικού κινήτρου παραγωγικότητας
στους εργαζόµενους της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας,
καθώς επίσης η δυνατότητα αύξησης του ύψους του κινήτρου
αναλογικά µε την αύξηση των ιδίων εσόδων της εταιρείας. Είναι
θετικό µεν, αλλά δεν υπάρχει κοστολόγηση από το Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους, ούτε καν ως προς το µέγιστο ύψος, εάν
όλοι οι υπάλληλοι καταφέρουν να πάρουν το επίδοµα. Γενικό-
τερα πάντως πρέπει να µας απασχολήσει πολύ σοβαρά η κατά-
σταση στην οποία βρίσκεται η αµυντική µας βιοµηχανία, η οποία
δεν είναι καθόλου καλή.

Τέλος, στο πέµπτο µέρος υπάρχουν διάφορες φορολογικές
και άλλες ρυθµίσεις και παρέχονται κάποια φορολογικά κίνητρα.
Μεταξύ άλλων, καταργείται ο φόρος πολυτελείας στα προϊόντα
γουνοποιίας, σε έναν ανθηρό κλάδο που έχει πληγεί µαζί µε µια
ολόκληρη περιοχή, όπως συµβαίνει ανάλογα µε τις λιγνιτικές µας
περιοχές. Χορηγείται επιπλέον κίνητρο, µε το άρθρο 86, µιας
προσαυξηµένης κατά 100% έκπτωσης στις δαπάνες των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων που αφορούν στην πράσινη οικονοµία,
στην ενέργεια και στην ψηφιοποίηση, ένα ισχυρό φορολογικό κί-
νητρο, επίσης, όµως, ένα δώρο για τους προµηθευτές των συγ-
κεκριµένων προϊόντων. Εκτός αυτού, παραχωρείται στο
Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού ένα ακίνητο του δηµοσίου
για την ανέγερση του Αρχαιολογικού Μουσείου Λευκάδας.
Τέλος, επαναρρυθµίζεται η διαδικασία παραχώρησης αιγιαλού
για έργο πρόσβασης ΑΜΕΑ. Ασφαλώς είναι απαράδεκτη η τρο-
πολογία που κατατέθηκε για τη «ΛΑΡΚΟ» -το άρθρο 6 συγκεκρι-
µένα- και πρέπει, φυσικά, να αποσυρθεί άµεσα. Σε αυτήν, όµως,
θα αναφερθούµε στη δευτερολογία µας, καθώς επίσης και ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπός µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-
στώ, κύριε Βιλιάρδο.

Τον λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του ΜέΡΑ25, ο κ. Κρί-
των Αρσένης. 

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Βουλεύτριες και Βουλευτές, θα ξεκινήσουµε, βέβαια, µε τη

«ΛΑΡΚΟ». 
Το ΜέΡΑ25 δεν έχει τη δυνατότητα, λόγω του Κανονισµού της

Βουλής, να καταθέσει αίτηση για ονοµαστική ψηφοφορία. Όµως,
αν είχαµε, θα την καταθέταµε από το πρώτο δευτερόλεπτο αυτής
της συνεδρίασης.

Είναι εµβληµατικό, όσον αφορά στη µεθόδευση και στο περιε-
χόµενο, αυτό που κάνετε για τη «ΛΑΡΚΟ», πέραν του ότι αφήνετε
ανθρώπους χωρίς σπίτι, χωρίς τροφή. Μιλάµε για περισσότε-
ρους από χίλιους ανθρώπους σε πέντε διαφορετικές περιοχές
της χώρας µας, τους αφήνετε χωρίς αύριο, ανθρώπους που
έχουν δώσει τη ζωή τους, τα χέρια τους. Τα εργατικά ατυχήµατα
στη «ΛΑΡΚΟ» ήταν κάτι καθηµερινό. Όποιος στοιχειωδώς έχει
πάει στις κινητοποιήσεις, θα δει ανθρώπους να τους λείπουν δά-
χτυλα, να τους λείπουν µέλη. Έχουν δώσει την ψυχή και το σώµα
τους για τη «ΛΑΡΚΟ» και τους πετάτε έτσι µε µια µονοκοντυλιά
στον δρόµο, στον Καιάδα της ανεργίας.

Να δούµε, όµως, λίγο και πως το κάνετε. Φέρατε την τροπο-
λογία αυτή Παρασκευή απόγευµα, στο τετραήµερο δηλαδή, η
Δευτέρα ήταν αργία και  την Τρίτη σε ψηφοφορία. Είναι µια fast
track νοµοθέτηση που, καµµιά φορά, θα ζήλευε και η µαφία. 

Όµως, ας το δούµε λίγο ακόµα. Ας δώσουµε περισσότερο πε-
ριεχόµενο στη µαφιόζικη αυτή ενέργεια. Πρόκειται στην ουσία
για εξαπάτηση της δικαιοσύνης. Είχαν προσφύγει µε ασφαλι-

στικά µέτρα εναντίον των αντίστοιχων απολύσεων που είχε προ-
τείνει τότε ο διαχειριστής. Η δίκη ήταν για τις 6 Μαΐου, πήγε ο
διαχειριστής -δική σας επιλογή- και ζήτησε αναβολή των ασφα-
λιστικών µέτρων για τις 17 Ιουνίου, επειδή θα γίνονταν διαβου-
λεύσεις µε τους εργαζόµενους. Πριν ολοκληρωθούν αυτές οι
διαβουλεύσεις, που ποτέ δεν κάνατε, φέρατε την τροπολογία,
για να σταµατήσετε τη διαδικασία, αυτή τη φορά µην επιτρέπον-
τας στο δικαστήριο να αποφανθεί επί των µέτρων σας.

Είχα καταθέσει εκ µέρους του µε ΜέΡΑ25 επίκαιρη ερώτηση
για το ζήτηµα στις 6 Μαΐου. Ο Υπουργός είχε την ευκαιρία να
έρθει να απαντήσει στις 8 Μαΐου, ηµέρα Τετάρτη ή στις 10
Μαΐου. Επέλεξε να έρθει στις 10, για να µας ανακοινώσει ότι έχει
κώλυµα γιατί πρέπει να πάει στο εξωτερικό. Την Τετάρτη δεν
είχε, απλά δεν επέλεξε να έρθει. Συµφωνήσαµε να γίνει η συζή-
τηση της επίκαιρης πριν το δικαστήριο -αύριο στις 15 Ιούνη- και
καταθέσατε την τροπολογία σήµερα. Θα συζητηθεί η επίκαιρη
και θα είµαστε εδώ πέρα να µας απαντήσετε στη διαδικασία της
επίκαιρης, γιατί ξέρουµε πολύ καλά ότι εδώ στη διαδικασία της
Ολοµέλειας δεν θα πείτε τίποτα επί της ουσίας. 

Καταλαβαίνουµε ότι ντρέπεστε γι’ αυτό που κάνετε και γι’ αυτό
το κάνετε εν κρυπτώ. Θέλετε να κλείσετε αυτή την υπόθεση της
«ΛΑΡΚΟ», να τη δώσετε µάνι µάνι, να γίνει η «δουλειά», να τη δώ-
σετε σε κάποιον ολιγάρχη και µετά λέτε ότι «θα το ξεχάσει η το-
πική κοινωνία». Έτσι δεν λέτε; Ότι θα ξεχαστεί. Θα ξεχαστούν οι
χίλιοι άνθρωποι που βγαίνουν στον δρόµο, οι χίλιες οικογένειες
που τώρα δεν θα µπορούν να ζήσουν. Μέσα στην ακρίβεια, τους
πετάτε στον δρόµο. 

Βέβαια, για να µη σας αδικήσουµε, θα µπορείτε να τους ξανα-
προσλάβετε µε ολιγόµηνες συµβάσεις. Ποιους; Αυτούς που θα
θεωρεί ο διαχειριστής ότι ήταν τα «καλά» παιδιά, που δεν αντέ-
δρασαν πολύ, που δεν συµµετείχαν στις κινητοποιήσεις. Κάπως
έτσι, επιδιώκετε να διασπάσετε και να διχάσετε, όπως διχάζετε
την κοινωνία από την πρώτη µέρα της Κυβέρνησης σας. Διχάζετε
µε κάθε ευκαιρία. Θα προσπαθήσετε να διχάσετε και αυτούς
τους εργαζόµενους στα «καλά» παιδιά και στα «κακά» παιδιά.
«Κακά» παιδιά είναι αυτοί που διεκδικούν τα δικαιώµατά τους.

Δεν ξεχνάµε το πως η «ΛΑΡΚΟ» βρέθηκε σε οικονοµική δυσκο-
λία. Δεν ξεχνάµε τη διοίκηση Θανάσουλα που οδήγησε σε ζηµιές
350 εκατοµµυρίων ευρώ, όταν τότε –το θυµάστε;- πουλούσατε
το αλουµίνιο στο 40% της τιµής του και άλλα πολλά. 

Βέβαια και από τον ΣΥΡΙΖΑ περιµέναµε να µας περιγράψει τι
έκανε τα πέντε χρόνια της διακυβέρνησής του για τη «ΛΑΡΚΟ»,
πέρα δηλαδή, από την καταγγελία για τη Νέα Δηµοκρατία. Αυτό
είναι πολύ σηµαντικό. 

Την ίδια στιγµή, όµως, που πετάτε στον Καιάδα της ανεργίας
τους εργαζόµενους στη «ΛΑΡΚΟ» –προσπαθείτε δηλαδή, δεν θα
τα καταφέρετε- ο αγώνας τους θα είναι εδώ πέρα να σας θυµίσει
ακόµα µια ήττα σας. Θα είναι εδώ πέρα να εξασφαλίσει ότι αυτές
οι µηχανεύσεις, ο φόβος που βγάζετε απέναντί τους, µε το να
φέρνετε τροπολογίες τελευταία στιγµή εν µέσω τριηµέρου και
πριν βγουν οι δικαστικές αποφάσεις, ο φόβος σας αυτός θα τους
θρέψει και θα τους κάνει γροθιά απέναντί σας. 

Και αυτό το κίνηµα θα νικήσει στο µέλλον, να µου το θυµη-
θείτε, όπως τόσα άλλα κινήµατα. Να σας θυµίσω τα Άγραφα; Να
σας θυµίσω τι έγινε στην Τήνο; Να σας θυµίσω τις Σκουριές, που
ακόµα δεν γίνονται οι εµβληµατικές σας επενδύσεις; Να σας θυ-
µίσω τα πετρέλαια, που φτάσατε να τραβήξετε το αυτί των ΕΛΠΕ
µπας και κάνουν καµµία έρευνα και σώσουν το πρότζεκτ που δεν
βγαίνει; Πόσα θέλετε να σας θυµίσουµε από τα κινήµατα που σας
σταµάτησαν; Θα σας θυµίσουµε ποιες ήταν οι τρεις εµβληµατι-
κές σας επενδύσεις: Ελληνικό, Σκουριές, εξορύξεις. Ποιες είναι
οι εµβληµατικές νίκες των κινηµάτων απέναντι στην Κυβέρνησή
σας; Ελληνικό, Σκουριές, εξορύξεις.

Βέβαια, στον χρόνο που σας αποµένει πριν από τις εκλογές
φροντίζετε να δώσετε δωράκια. Βλέπουµε τα 9,5 εκατοµµύρια
ευρώ για την «ELLINAIR», είχαν προηγηθεί 120 εκατοµµύρια
ευρώ για την «AEGEAN», 170 εκατοµµύρια ευρώ και περισσό-
τερα για τη «FRAPORT» και πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ
συνολικά για όλους που τους έχετε δώσει τζάµπα, όχι τζάµπα,
αλλά µετά πληρωµής δικιάς µας, τις δηµόσιες υποδοµές και τα
δίκτυα που είναι είτε οδικά είτε αεροδρόµια είτε λιµάνια. Τους
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δώσατε πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ για τις απώλειες του
2020.

Να δούµε, όµως, από ποιους παίρνετε τα χρήµατα που δίνον-
ται στους πέντε µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους ή στους ολι-
γάρχες, όπως θέλει κάποιος να τους ονοµάσει. Τα παίρνετε από
αυτούς που είναι οι πιο ανήµποροι να πληρώσουν. Αυτή τη
στιγµή πετάτε στον δρόµο εννέα χιλιάδες οικογένειες τσιγγάνων.
Μιλάµε για πολλές δεκάδες χιλιάδες ανθρώπων. Τους πετάτε
στον δρόµο. Γιατί; Τους δώσατε δάνεια µε κοινωνικά κριτήρια.
Δεν ήταν δάνεια. Ήταν πολιτική στέγης. Τα χρήµατα ήρθαν από
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ήταν υποχρωµένες οι κυβερνήσεις. Και,
βέβαια, είδαµε και το έγγραφο του 2006 της Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας. Δόθηκαν µε εγγύηση του ελληνικού δηµο-
σίου αυτές οι ενισχύσεις στέγης. Και ποιο ήταν το κριτήριο;
Όποιος µπορεί να τα πληρώσει; Το κριτήριο ήταν ποιος είναι ο
πιο αδύναµος οικονοµικά, ποιος είναι αυτός που δεν έχει καµµία
δυνατότητα να ξεπληρώσει. Ήταν κοινωνική πολιτική. Και τώρα
ποιος τα ζητάει πίσω; Τα ζητάει πίσω το ελληνικό δηµόσιο, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση που τα έδωσε, το ελληνικό δηµόσιο που ήταν
ενδιάµεσος και είναι ο εγγυητής των δανείων; Νοµοθετήσατε
ώστε να µπορούν να τα ζητάνε πίσω οι τράπεζες. Ήταν 60.000
ευρώ τα δάνεια και ζητάτε 120.000 ευρώ από κάθε άνθρωπο από
αυτούς. Ξαναγυρνάτε δεκάδες χιλιάδες τσιγγάνους στους κα-
ταυλισµούς. Πιο ρατσιστική και ανάλγητη πολιτική από αυτό δεν
υπάρχει.

Ήρθε ο κ. Σκυλακάκης για να απαντήσει στην επίκαιρη ερώ-
τηση που έκανα εκ µέρους του ΜέΡΑ25 και µίλησε για στρατηγι-
κούς κακοπληρωτές, τους ανθρώπους που επιλέχθηκαν µε βάση
το γεγονός ότι δεν έχουν στον ήλιο µοίρα, είναι οι οικονοµικά
ασθενέστεροι µεταξύ των τσιγγάνων. Αυτοί είναι οι στρατηγικοί
κακοπληρωτές. Και βάζετε τις τράπεζες να ζητήσουν από τους
τσιγγάνους τα χρήµατα που έδωσε η Ευρωπαϊκή Ένωση. Το κα-
ταλαβαίνετε αυτό; Ζητάνε οι τράπεζες από τους τσιγγάνους τα
χρήµατα που έδωσε η Ευρωπαϊκή Ένωση στο πρόγραµµα για
τους τσιγγάνους σε όλη την Ευρώπη.

Την ίδια στιγµή «δωράκια» οι εργαζόµενοι στη «ΛΑΡΚΟ» για να
την πάρει ο ολιγάρχης, δωράκια 9,5 εκατοµµυρίων ευρώ στην
«Ellinair», δωράκια στη «FRAPORT», δωράκια στην «AEGEAN»,
δωράκια στους µεγάλους. Και οι υπόλοιποι στον Καιάδα.

Και, βέβαια, να µην ξεχάσετε στα δωράκια τον αγαπηµένο σας
πάροχο - παραλήπτη δώρων. Το Ελληνικό και τον κ. Λάτση. Τι
µας φέρνετε µε το άρθρο 90; Παρακαλώ να κάνουν λίγη υποµονή
οι ακροατές γιατί είναι λίγο τεχνικός όρος. Όµως, θα το διαβάσω
και θα καταλάβετε πολύ γρήγορα γιατί. «Δεν θα ενεργηθεί προ-
σωρινός προσδιορισµός της αγοραίας αξίας ακινήτου...», στο Ελ-
ληνικό αφορά αυτό «...αλλά ο φόρος µεταβίβασης θα
βεβαιώνεται µε βάση τη δηλωθείσα αγοραία αξία αυτού». Είναι
περίπλοκη η ορολογία. Για να δούµε πώς ερµηνεύεται πάρα
πολύ απλά. Η Κυβέρνηση, στα εκατοντάδες δωράκια που δίνει
σε κάθε νοµοσχέδιο προς τον κ. Λάτση και τη «ΛΑΜΔΑ», προχω-
ράει στη µεγάλη επένδυση στο Ελληνικό όπου θα ερχόταν να κα-
τασκευάσει αυτή τη σύγχρονη πόλη στο µητροπολιτικό πάρκο
του Ελληνικού. Και δεν θα ξεχάσω, βέβαια, τις δηλώσεις του κ.
Τσίπρα ότι το µεγαλύτερο φιλέτο της Μεσογείου δεν µπορούσε
να µείνει αναξιοποίητο. Λοιπόν, αυτά τα φιλέτα, τα µητροπολιτικά
πάρκα δηλαδή, τα οποία προχωρήσατε κι εσείς µε χιλιάδες δω-
ράκια για να διευκολύνετε τον κ. Λάτση και τη «ΛΑΜΔΑ», είχε
αποφασιστεί ότι θα κατασκευάσει και θα πουλήσει κατοικίες.
Μόνο που τελικά ούτε αυτό θα κάνει. Θα πουλήσει οικόπεδα σε
όποιον θέλει να αγοράσει και να κτίσει, σαν κτηµατοµεσιτικό γρα-
φείο, δηλαδή. Θα κατασκευάσει και κάποια σπίτια, αλλά κυρίως
θα πουλήσει οικόπεδα. Τα φιλέτα θα είναι πώληση οικοπέδων,
κτηµατοµεσιτικό γραφείο, δηλαδή, όπου κρατάει ο κτηµατοµε-
σίτης πάνω από τα 4/5 του κέρδους. Μερικά δισεκατοµµύρια, δη-
λαδή, 4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το Δηµόσιο πήρε 915
εκατοµµύρια ευρώ µε την υποχρέωση να κάνει τις υποδοµές
υπογειοποίησης και όλα τα άλλα. Τι µας λένε οι ανεξάρτητοι εκτι-
µητές, οι πραγµατογνώµονες του ΣΔΟΕ, ο κ. Αναµατερός και ο
κ. Μελάς; Ας το διαβάσουµε: «Είναι δυόµισι µε τέσσερις φορές
υψηλότερο, από 914 εκατοµµύρια ευρώ, το τίµηµα που έπρεπε
να δοθεί για το Ελληνικό». 

Εσείς αυτό που κάνετε µε την τροπολογία είναι, επειδή έχουν
αρχίσει και πωλούνται αυτά τα οικόπεδα πλέον από τη «ΛΑΜΔΑ»,
να προλάβετε να φορολογηθούν οι µεταβιβάσεις όχι στην αντι-
κειµενική αξία, αλλά στα 914 εκατοµµύρια ευρώ. Όχι, δηλαδή,
στα 4 δισεκατοµµύρια ευρώ τουλάχιστον –το 2015 ήταν οι πραγ-
µατογνωµοσύνες, τώρα µπορεί να είναι 5 δισεκατοµµύρια ευρώ
και 6 δισεκατοµµύρια ευρώ -, αλλά στα 914 εκατοµµύρια ευρώ.

Τι συµβαίνει, δηλαδή; Είναι σαν να πουλάς το σπίτι σου και να
λες στον άλλον ότι έχεις κανονίσει να γλιτώσει το 80% του
φόρου. Παίρνεις ή δεν παίρνεις περισσότερα χρήµατα έτσι; Αυτό
κάνετε. Έτσι εξυπηρετείτε. Αυτή είναι η τροπολογία σας. Γλυτώ-
νει στην αγοραπωλησία το 80% του φόρου. Και προφανώς δίνει
περισσότερα στον πωλητή.

Προβλέπετε κι άλλα πράγµατα. Κοιτάξτε τι κάνετε στους ψη-
φοφόρους σας, και σε µη ψηφοφόρους σας, αλλά κυρίως στους
ψηφοφόρους σας. Θα µιλήσω για την Καστοριά, τη Σιάτιστα και
το Άργος Ορεστικό. Πρόκειται για ανθρώπους οι οποίοι διαχρο-
νικά στην πλειοψηφία τους ψήφιζαν Νέα Δηµοκρατία. Τους φέρ-
νετε την κατάργηση του φόρου πολυτελείας στα είδη
γουνοποιίας. Αυτό το κάνετε για να βοηθήσετε τον κλάδο της
γούνας ο οποίος καταρρέει, γιατί καταρρέει η γούνα παγκο-
σµίως, γιατί δεν είναι ηθικά πλέον αποδεκτή η διαδικασία. Είχαν
µείνει πλέον δύο αγορές. Αυτές οι περιοχές εξήγαν το 1/10 των
εξαγωγών σε δύο αγορές κυρίως, στη Ρωσία και στην Ουκρανία.
Αυτή η ιστορία µε τον πόλεµο τελειώνει. Δεν ξέρω, βοηθήστε µε
λίγο καταλάβω τον εµπαιγµό που κάνετε στους ανθρώπους που
σας ψήφισαν. Αντί να κάνετε ένα ταµείο δίκαιης µετάβασης σε
βιώσιµες δραστηριότητες, όπως σας ζητάνε οι γουνεργάτες και
σας λένε να τους εκπαιδεύσετε σε νέες δραστηριότητες για να
σωθούν, τι κάνετε; Τους λέτε: «Καταργούµε τον φόρο πολυτε-
λείας για τις γούνες που θα πωλούνται στην Ελλάδα ή που θα
εξάγονται στη Ρωσία». Μα, δεν υπάρχουν πλέον εξαγωγές για
τη Ρωσία. Θα αγοραστούν γούνες στην Ελλάδα; Ούτε οι Ουκρα-
νοί ούτε οι Ρώσοι θα έρθουν.

Εµπαίζετε τους ανθρώπους που σας ψήφισαν. Κάντε τώρα ένα
ταµείο δίκαιης µετάβασης, µέσα από συµµετοχικές διαδικασίες
µε την τοπική κοινωνία, για να εκπαιδευτούν οι άνθρωποι σε νέες
βιώσιµες δραστηριότητες.

Έχετε µεταφέρει στην ηµεροµηνία του ΣΥΡΙΖΑ την απολιγνι-
τοποίηση και πάλι χωρίς κανένα πλαίσιο δίκαιης µετάβασης. Σε
ξαφνικό θάνατο θα οδηγήσετε όλη τη Δυτική Μακεδονία, γιατί
θα προσθέσετε στη Σιάτιστα, στο Άργος Ορεστικό και στην Κα-
στοριά και όλες τις λιγνιτικές περιοχές συν τη Μεγαλόπολη στο
νότο. Κάντε δίκαιη µετάβαση να σωθούµε από τη µεγαλύτερη µε-
τακίνηση πληθυσµών µετεµφυλιακά στην Ελλάδα. 

Θα ήθελα την ανοχή σας για λίγο, κύριε Πρόεδρε, για να ολο-
κληρώσω. 

Όσον αφορά στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
όπου και εδώ πέρα έχουµε την Κυβέρνηση να δίνει, όχι µόνο ασυ-
λία, το ακαταδίωκτο στα στελέχη του Ταµείου Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας για να κάνουν τι; Για να υλοποιήσουν τη
µεγαλύτερη ζηµία προς το ελληνικό δηµόσιο και τους πολίτες,
να πουλήσουν τις τράπεζες σε τιµή τεράστιας ζηµιάς για το ελ-
ληνικό δηµόσιο. Γι’ αυτό έχουν το ακαταδίωκτο, για να το κάνουν.

Γιατί πρέπει να το πουλήσουν µε ζηµιά; Γιατί έχουµε δώσει 45
δισεκατοµµύρια ευρώ στις τράπεζες, συν 23 δισεκατοµµύρια
ευρώ στο Ταµείο «ΗΡΑΚΛΗΣ» για τα κόκκινα δάνεια, πάλι το ίδιο
είναι στις τράπεζες και τα αρπακτικά funds και τώρα θα πρέπει
να πουληθούν όλα αυτά µερικά δισεκατοµµύρια ευρώ πίσω στις
τράπεζες µε απώλεια του ελληνικού δηµοσίου της τάξης των 60
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Γι’ αυτό δίνετε το ακαταδίωκτο. 

Εδώ πέρα φέρνετε πλέον όχι µόνο την παράδοση του Ταµείου
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, για να κάνουν αυτό το ανο-
σιούργηµα, το έγκληµα εναντίον του δηµοσίου, θα τους δίνετε
και µπόνους και τραπεζικές µετοχές και δικαιώµατα προαίρεσης.
Είναι το άρθρο 11, παράγραφος 3 στα golden boys που έχετε
βάλει εκεί µέσα. 

Για ποιον έχει φτιαχτεί αυτό το ταµείο; Θα σας θυµίσω. Θα το
πει και ο ίδιος ο Γιάνης Βαρουφάκης σε λίγο. Να θυµίσουµε την
ιστορία όταν ο ίδιος προσπάθησε να µειώσει τις αποζηµιώσεις,
τις αµοιβές των µελών του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
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ρότητας και ήρθαν οι Γερµανοί για να του πουν ότι σε περίπτωση
που µειώσει τις αµοιβές τους, σταµατάνε οι διαπραγµατεύσεις.
Θυµάστε το 2015, έτσι; Για αυτές τις διαπραγµατεύσεις µιλάµε. 

Και, βέβαια, θα κλείσω µε τον ΟΔΔΗΧ που γίνεται ένας εκσυγ-
χρονισµός, όπως περιγράφεται. Μόνο που αυτός ο εκσυγχρονι-
σµός δεν απαντάει στα βασικά. Δεν απαντάει στη διαφάνεια που
χρειαζόµαστε αυτή τη στιγµή απέναντι στο χρέος, γιατί αυτό
είναι ο ΟΔΔΗΧ, διαχείριση του χρέους, που έχει γίνει το πρώτο
χρέος παγκοσµίως κατ’ αναλογία ΑΕΠ πάνω από 200% του ΑΕΠ,
πάνω από 400 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σε αυτό το χρέος που είναι
εντελώς µη βιώσιµο φέρνετε διάφορες αλλαγές στον οργανισµό
διαχείρισης χωρίς, όµως, να αναφέρετε στις απαραίτητες αλλα-
γές τη διαφάνεια, για να γίνει επιτέλους η παραδοχή ότι πρέπει
να πάµε σε αναδιάρθρωση του χρέους, ότι είναι αδιέξοδη η κα-
τάσταση και ότι είναι ένα χρέος το οποίο δεν µπορεί να εξυπη-
ρετηθεί ποτέ.

Και τέλος, βέβαια,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, ολο-

κληρώστε, κύριε συνάδελφε.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,

πολύ συνοπτικά.
…δεν µπορώ να µην αναφερθώ στην έξοδο από την ενισχυ-

µένη εποπτεία για να πάµε στην µεταπρογραµµατική εποπτεία.
Και τι ξέρουµε γι’ αυτήν; Είναι ένα µνηµόνιο; Είναι. Γιατί; Γιατί
έγινε εξειδικευµένο πρόγραµµα για την κάθε χώρα ξεχωριστά.
Για την Ελλάδα έγινε εξειδικευµένο πρόγραµµα. Για την Πορτο-
γαλία θα ισχύει µέχρι να αποπληρωθεί το 75% του χρέους, ενώ
για την Ελλάδα αυτή η έξοδος που διαφηµίζετε δεν είναι έξοδος,
γιατί ισχύουν όλες οι υποχρεώσεις από τα προηγούµενα µνηµό-
νια, µονοµερής ενέργεια η αλλαγή οποιουδήποτε µέτρου που
ψηφίστηκε στα προηγούµενα µνηµόνια και, βέβαια, ταυτόχρονα
όλοι οι στόχοι του πρωτογενούς πλεονάσµατος. Γιορτάζετε το
νέο σας µνηµόνιο!

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-
χαριστώ. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο για ένα λεπτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Βέβαια. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σε συνέχεια της αναφοράς σας στη Διαρκή

Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων την προηγούµενη Πέµπτη,
που καταγράφηκε στα Πρακτικά της Βουλής και στην οποία ανα-
φέρατε για το άρθρο 90, που είναι µια γενική διάταξη, επί λέξει
ότι: «Φέρνετε την ισχύ αυτού του άρθρου όχι από τη στιγµή που
θα ψηφιστεί το νοµοσχέδιο, αλλά από τη στιγµή που κατατέθηκε
το νοµοσχέδιο και είναι η πρώτη φορά στα χρονικά αυτού του
Κοινοβουλίου που συµβαίνει αυτό.».

Σας ενηµερώνω ότι και η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ προχώρησε όχι
µόνο µία φορά, αλλά πολλές, σε θεσµοθέτηση διατάξεων µε ισχύ
προγενέστερη από την ηµεροµηνία δηµοσίευσης των σχετικών
νόµων στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης. Και αυτό συνέβη τόσο
κατά τη διάρκεια Υπουργίας του κ. Βαρουφάκη ως Υπουργού Οι-
κονοµικών, όσο και κατά την υπόλοιπη περίοδο, µέχρι το πρώτο
εξάµηνο του 2019. 

Για του λόγου το αληθές, καταθέτω σήµερα και παρακαλώ να
καταγραφούν στα Πρακτικά της Ολοµέλειας, ενδεικτικά δεκαε-
πτά περιπτώσεις νόµων που αποδεικνύουν την αναδροµικότητα
των νόµων κατά την περίοδο διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ. Επιση-
µαίνεται ότι σε κάθε περίπτωση η αναδροµικότητα των νόµων
είναι αναµφίβολη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Απόστολος

Βεσυρόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε.

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Δηµήτριος Κουτσούµ-
πας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Σήµερα η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ φέρνει εδώ, στη
Βουλή, τη φωνή των εργατών της «ΛΑΡΚΟ», των οικογενειών
τους, του λαού της Λοκρίδας, της Φθιώτιδας, της Βοιωτίας, των
Ψαχνών της Εύβοιας, της Σιάτιστας που τους καταδικάζετε σε
µαρασµό, στην ανεργία, στη φτώχεια. 

Ζήτησα να πάρω τον λόγο στη σηµερινή συνεδρίαση της Βου-
λής, γιατί εµείς ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ δεν θα σας
επιτρέψουµε να περάσετε στα µουλωχτά αυτή την επαίσχυντη
τροπολογία που καταθέσατε την Παρασκευή το απόγευµα για τη
«ΛΑΡΚΟ», µέσα στο τριήµερο του Αγίου Πνεύµατος. Δεν θα σας
επιτρέψουµε να ψηφίσετε στα µουλωχτά και µάλιστα, µε συνο-
πτικές διαδικασίες, όπως συνηθίζετε, µια τροπολογία η οποία
προβλέπει τις οµαδικές απολύσεις των εργαζοµένων της
«ΛΑΡΚΟ» και δίνει τη δυνατότητα στον ειδικό εκκαθαριστή να
προβεί σε καταγγελία του συνόλου των συµβάσεων των εργαζο-
µένων. 

Με δυο λόγια, τους πετάτε στον δρόµο για να σταµατήσει η
λειτουργία της το αργότερο µέχρι τον Αύγουστο και έτσι να την
παραδώσετε καθαρή από εργαζόµενους στον νέο επενδυτή.
Εσείς, οι βρώµικοι πολιτικά, θέλετε να καθαρίσετε τους εργαζό-
µενους που έχουν δώσει τη ζωή τους για το κουφάρι που στα-
διακά επιδιώκατε να δηµιουργήσετε. Γιατί εσείς είστε που
φάγατε, φάγατε, φάγατε! Τελικά, όµως, ούτε από τον οικονοµικό
εισαγγελέα θα γλιτώσετε. Δεν θα σας επιτρέψουµε να το περά-
σετε στα µουλωχτά, όπως δεν σας το επιτρέπουν και οι ίδιοι οι
εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ». Παρά το ότι όλες τις προηγούµενες
ηµέρες τους βάλατε το πιστόλι στον κρόταφο, δεν υπέκυψαν.
Απέρριψαν τον ωµό εκβιασµό σας και αυτή την ώρα βρίσκονται
έξω από τη Βουλή, διατρανώνουν τη θέλησή τους ότι το έγκληµα
στη «ΛΑΡΚΟ» δεν πρέπει να περάσει. 

Όσο κι αν προσπαθήσετε, όσους δούρειος ίππους και να φτιά-
ξετε µε τους συνδικαλιστές του Σταϊκούρα το κάστρο των εργα-
τών της «ΛΑΡΚΟ» δεν πέφτει. Είναι εδώ, µε το κεφάλι ψηλά, όσο
ωµά και να εκβιάζετε, όσο ψυχολογική πίεση κι αν ασκήσουν τα
παπαγαλάκια σας, τα κορµιά και οι ψυχές που βγάζουν το
ατσάλι, που γνωρίζουν τον χάρο, που έχουν το σθένος να συνε-
χίζουν να δουλεύουν δίπλα στον νεκρό αδερφό τους, που η πο-
λιτική σας σκότωσε, αυτά τα κορµιά, αυτές οι ψυχές δεν
βολεύονται παρά µόνο στον ήλιο, παρά µόνο στο δίκιο και ο αγώ-
νας των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ» είναι πέρα για πέρα δίκαιος.
Διεκδικούν δουλειά, διεκδικούν εργοστάσιο και µεταλλεία ανοι-
χτά. Σας έχουν ξεσκεπάσει στα µάτια όλων των εργαζοµένων µε
τις θέσεις σας. Ο αγώνας τους είναι αγώνας ζωής για τους κα-
τοίκους της Λοκρίδας, της Εύβοιας όπου θα δουν την περιοχή
τους να ρηµάζει. 

Εσείς έχετε τους µηχανισµούς λάσπης, διάσπασης, παραπλη-
ροφόρησης µέσα και έξω από τη «ΛΑΡΚΟ» και οι εργαζόµενοι
έχουν το µπόι τριάντα µήνες τώρα, µέσα από έναν παστρικό
αγώνα, να σας κοιτούν κατάµατα. 

Πάρτε πίσω το έκτρωµα µε το οποίο πάτε να ολοκληρώσετε
αυτό το έγκληµα! Διασφαλίστε τη λειτουργία µε συνθήκες ασφά-
λειας. Επιστρέψτε τα δώρα εορτών στους εργαζόµενους, το επί-
δοµα αδείας, τις περικοπές στις µηνιαίες αποδοχές. Δώστε τους
τις τριετίες. Είναι καραµπινάτη πολιτική αλητεία αυτό που κάνετε. 

Επειδή είστε και εργοδότες και νοµοθέτες, νοµοθετήσατε.
Πώς; Με τα χρήµατα από τον κουµπαρά των εργαζοµένων που
ήσασταν υποχρεωµένοι να τα καταβάλλετε, γιατί ο µόχθος µιας
ζωής, είναι η επένδυση του εργάτη σε µια αιµατοβαµµένη επιχεί-
ρηση. Με τις αποζηµιώσεις και τα ασφαλιστήρια ζωής χρηµατο-
δοτήσατε την απαξίωση. Με τα χρήµατα που τους υφαρπάξατε
από τις περικοπές των δύο τελευταίων ετών τώρα τους αποζη-
µιώνετε. Μάλιστα, χωρίς να είσαστε υποχρεωµένοι, έτσι εκδικη-
τικά, µε ταξικό µίσος, τους υφαρπάξατε τον δέκατο τρίτο, τον
δέκατο τέταρτο µισθό και τώρα τον υφαρπάζετε δεύτερη φορά
στις αποζηµιώσεις που είναι µικρότερες κατά 17% ή κατά το 1/6
από αυτές που προβλέπει ακόµα και ο αντεργατικός νόµος, ο
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ν.493/2012. Ντροπή σας!
Με τα δουλεµπορικά µοντέλα των εργολαβιών και των δελτίων

παροχής υπηρεσιών τους φάγατε τα νιάτα και τώρα δεν τους
αναγνωρίζετε την προϋπηρεσία. Ντροπή σας! Στους εργαζόµε-
νους που δεν έχει εξοφλήσει τις αποζηµιώσεις λόγω συνταξιο-
δότησης η διοίκησή σας, η διοίκηση Τζίτζου και Κυριαζή ή
αυτούς που έφυγαν στο καθεστώς ειδικής διαχείρισης του Γε-
ωργίου Μελέτη, δεν τους δίνετε τίποτα. Ντροπή σας! Καταργή-
σατε τις επιχειρησιακές συλλογικές συµβάσεις εργασίας, ακόµα
και ατοµικές, σε µια επιχείρηση µε ογδόντα νεκρούς την ώρα ερ-
γασίας, εκατοντάδες άλλους από επαγγελµατικές ασθένειες. 

Τους υφαρπάξατε τα ασφαλιστήρια ζωής και τώρα τους λέτε
«αν είστε καλά παιδιά και συναινέσετε στην καταδίκη σας, θα νο-
µοθετήσω και θα σας βάλω σε πιο προνοµιακή θέση στη λίστα
των πιστωτών», εκτός του ότι έτσι µας αποδεικνύετε το πόσο δια-
σφαλίζονται τα χρήµατα των εργαζοµένων στις ιδιωτικές ασφά-
λειες. Καλά, ποιους δουλεύετε; 

Δεν µας λέτε, βέβαια, πόσο θα τη δώσετε, αφού θα την χαρί-
σετε. Το λέτε µάλιστα, 1 ευρώ κι αν όχι 1 ευρώ σίγουρα όχι 73
εκατοµµύρια-ευρώ και παραπάνω. Γιατί για να µοιραστεί στη
λίστα υπερπρονοµιούχων το πρώτο ευρώ θα πρέπει να έχει πάρει
πρώτα πίσω τα 83 εκατοµµύρια ευρώ το κράτος σας. Μάλιστα,
πουλάτε εκδούλευση και εκβιασµό παράλληλα, βάζοντας την ει-
δική διαχείριση να λέει πως αν δεν συµφωνήσουν οι εργαζόµενοι,
δεν θα το κάνετε. Τι είναι αυτά; Ποιοι νοµίζετε πως είστε; 

Μέσα από αυτό το έκτρωµα που θέλετε να ψηφίσετε σήµερα
σταµατάτε κάθε δραστηριότητα και αυτό σηµαίνει ανεργία. Απο-
λύονται εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ», εργαζόµενοι στις εργολα-
βίες, αυτοκινητιστές, ειδικότητες µηχανηµάτων έργου.
Σταµατούν τη λειτουργία, αντικειµενικά, τρία εργοστάσια αµµο-
βολής µε δεκάδες εργαζόµενους. Πλήττονται άµεσα προµηθευ-
τές µε εκατοντάδες εργαζόµενους. Πλήττονται υπηρεσίες και
επαγγέλµατα χιλιάδων εργαζοµένων που κύριο οικονοµικό πνεύ-
µονα έχουν τη µισθοδοσία των άµεσα και έµµεσα εργαζοµένων
της «ΛΑΡΚΟ». Και ο κατάλογος δεν έχει τέλος. 

Εδώ µιλάµε για µαρασµό ολόκληρων περιοχών σε έξι νοµούς.
Και πότε τα κάνετε αυτά; Την ώρα που το νικέλιο έχει σταθερο-
ποιηθεί σε τιµές ιστορικού ρεκόρ. Δεν ντρέπεστε; Δεν έχετε κα-
θόλου τσίπα πάνω σας; Με ποιο αιτιολογικό το κάνετε αυτό; Με
το αιτιολογικό ότι δεν βγαίνει η «ΛΑΡΚΟ»; Οι εργαζόµενοι σας
έχουν πάρει και το τελευταίο φύλλο συκής από τα βρώµικα, από
τα ψεύτικα επιχειρήµατά σας. Και µην κάνετε πως δεν καταλα-
βαίνετε. 

Πάρτε πίσω την τροπολογία-έκτρωµα και φέρτε το εξώδικο
που σας έστειλαν οι εργαζόµενοι για συζήτηση εδώ και καλέσετε
εδώ εργαζόµενους και στελέχη. Αυτοί θα σας πουν τι πρέπει να
γίνει. Πάντα σας έλεγαν, αλλά εσείς και όλοι οι προηγούµενοι
«στου κουφού την πόρτα όσο θέλεις βρόντα». Μόνο την Ευρω-
παϊκή Ένωση, την Κοµισιόν και τα µεγάλα συµφέροντα ακούτε.
Σε αυτούς είστε απλά στρατιωτάκια. Στους εργαζόµενους, που
σας έχουν στηρίξει και µε την ψήφο τους ακόµη, είστε εχθροί.
Έτσι είναι. 

Όµως, «Κυριακή, κοντή γιορτή». Πού θα πάτε, ειδικά εσείς της
Φθιώτιδας; Ε, κύριε Σταϊκούρα, κύριε Οικονόµου, κύριε Χειµάρα,
κύριε Κοτρωνιά και Σία; Γνωριζόµαστε και γνωρίζουµε την πε-
ριοχή της «ΛΑΡΚΟ», της επαρχίας Λοκρίδας, του Νοµού Φθιώτι-
δας, συνολικά. Πού θα σταθείτε µε το έγκληµα που κάνετε; Γιατί
δεν τους φωνάζετε εδώ τους εργαζόµενους, τα στελέχη να τα
πουν και να ακούσει όλος ο ελληνικός λαός; Τους φοβάστε. Ούτε
ένα επιχείρηµα δεν έχετε απέναντι στις τεκµηριωµένες θέσεις
τους. Και το κακό για εσάς είναι ότι µέσα από τον αγώνα τους
αυτές οι θέσεις µαθεύτηκαν σε όλη την επικράτεια, από τον
Έβρο µέχρι την Κρήτη. Σήµερα όλη η χώρα γνωρίζει για το τι
είναι η «ΛΑΡΚΟ». 

Καταλαβαίνουµε, δεν έχετε άλλο χαρτί. Ο ωµός εκβιασµός
σας έµεινε µόνο, αλλά δεν πέρασε. Αλήθεια, τι ακριβώς ρόλο βα-
ράνε αυτοί της ειδικής διαχείρισης και το δικηγορικό γραφείο
που συνεργάζονται; Τον ρόλο του κακού ταχυδρόµου εντολών
και εκβιασµών; Καταλαβαίνετε πολύ καλά τι λέµε. Μην κάνετε
τους ανήξερους. Για πείτε µας, υιοθετείτε τον εκβιασµό που µε-
τέφερε για λογαριασµό σας η ειδική διαχείριση ότι αν δεν παραι-

τηθούν οι εργαζόµενοι από τα ασφαλιστικά, θα τους υφαρπάξετε
και αυτά τα ψίχουλα των αποζηµιώσεων, ότι αν δεν παραιτηθούν
δεν θα επαναπροσληφθούν όλοι, ότι δεν θα αναγνωριστούν νό-
µιµες υπηρεσίες, ότι δεν θα συνεχίσουν οι εργαζόµενοι στις ερ-
γολαβίες; Τι κατάντια είναι αυτή! Δεν ντρέπεστε; Τοποθετηθείτε!
Φτάσατε στο τελευταίο σηµείο εξευτελισµού, αυτοεξευτελισµού.
Αλλά, αυτοί είστε! 

Το ΚΚΕ καλεί τους εργαζόµενους να συνεχίσουν τον ηρωικό
τους αγώνα για δουλειά, προκοπή, καλύτερη διαβίωση. Με αυτόν
τον ηρωικό αγώνα απέδειξαν -όχι σε εσάς, εσείς το ξέρετε, όλα
τα ξέρετε, πολύ καλά- σε όλον τον ελληνικό λαό πως η «ΛΑΡΚΟ»
δεν είναι ένα σκουριασµένο βαρίδι. Είναι µια στρατηγικής σηµα-
σίας επιχείρηση, πραγµατικός θησαυρός για τη χώρα µας. Απέ-
δειξαν ότι το έγκληµα στη «ΛΑΡΚΟ» είναι διαχρονικό, αφού όλες
οι κυβερνήσεις και της Νέας Δηµοκρατίας οι παλιότερες και του
ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ -και ας προσπαθούν σήµερα οι ηγεσίες
τους να βγάλουν την ουρά τους απ’ έξω- υλοποιώντας το γράµµα
των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έβαλαν το χεράκι
τους στην ιδιωτικοποίηση, στην απαξίωση, στη διάλυση, στην
υπερχρέωση και τελικά στη συκοφάντηση της επιχείρησης. 

Όµως, η δική σας Κυβέρνηση, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας,
ανέλαβε να ολοκληρώσει αυτό το έγκληµα. Οι δικοί σας Υπουρ-
γοί, Σταϊκούρας Χατζηδάκης Σκρέκας, έχουν βάλει την υπο-
γραφή τους σε αυτό το έγκληµα. Ζήλεψε ο ένας τη δόξα του
άλλου και τρέχει να µαζέψει αντεργατικά γαλόνια από τους µε-
γαλόσχηµους επενδυτές-ληστές. Να ξέρετε, όµως, πως τα αν-
τεργατικά γαλόνια τα ξηλώνουν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι και τα
δικά σας, κύριοι της Κυβέρνησης, θα σας τα ξηλώσουν οι εργα-
ζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ» αν τολµήσετε να ολοκληρώσετε αυτό το
έγκληµα. Μην νοµίζετε ότι θα σας γλιτώσουν οι παρατρεχάµενοί
σας. 

Ναι, η δική σας Κυβέρνηση, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας,
ανέλαβε να ολοκληρώσει αυτό το έγκληµα. Με τον νόµο που ψή-
φισε το 2020 προώθησε την παραπέρα ιδιωτικοποίηση, την εκ-
ποίηση της «ΛΑΡΚΟ» σε κοµµάτια. Διορίζοντας ειδική διαχείριση
και υλοποιώντας δύο έτη εκκαθάρισης εν λειτουργία, δηµιούρ-
γησε τους όρους που απαιτεί το µεγάλο κεφάλαιο για να γίνει η
«ΛΑΡΚΟ» ελκυστική για το ίδιο. 

Οι δικοί σας Υπουργοί Σταϊκούρας, Χατζηδάκης, Σκρέκας, ανα-
κοίνωσαν ένα εκτρωµατικό κυβερνητικό σχέδιο που πριν από λί-
γους µήνες προέβλεπε και πάλι την απόλυση των εργαζοµένων.
Τότε είπαν µέχρι το τέλος Φεβρουαρίου να γίνουν οι απολύσεις
και µε ταυτόχρονη αποµάκρυνση αυτών και των οικογενειών
τους από τους εργατικούς οικισµούς. Στόχος σας ήταν να δώ-
σετε τη «ΛΑΡΚΟ» στους επίδοξους επενδυτές τζάµπα και κλειστή
µε τους εργαζόµενους στην ανεργία, παρ’ ότι υπάρχει πρόβλεψη
στον νόµο που ψήφισε η Κυβέρνηση ότι το εργοστάσιο θα πα-
ραδοθεί εν λειτουργία. 

Φάγατε τα µούτρα σας τότε και θα τα ξαναφάτε, γιατί οι ερ-
γαζόµενοι απορρίπτουν τους εκβιασµούς. Έχουν µάθει να βλέ-
πουν και να προσπερνούν τις τρικλοποδιές που τους βάζετε. Δεν
λυγίζουν µπροστά στον φόβο της απόλυσης. Στέκονται όρθιοι,
ενωµένοι απέναντί σας σαν µια γροθιά. Οι εργαζόµενοι µε τα σω-
µατεία τους απορρίπτουν το σχέδιό σας. Συνεχίζουν τον αγώνα
τους και διεκδικούν συγκεκριµένα να διασφαλιστεί η ενιαία και
συνολική παραγωγική λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ». Να υπάρξει σχέ-
διο, χρονοδιάγραµµα επισκευής, εκσυγχρονισµού, αύξησης της
παραγωγής σε ένα ασφαλές περιβάλλον για τους εργαζόµενους.
Να διασφαλιστούν όλες οι θέσεις εργασίας και η καταβολή του
µόχθου τους στο 100%. Αυτά πρέπει να ψηφίσει η Βουλή σήµερα
και όχι την τροπολογία-έκτρωµα.

Επιµένουµε να µιλάµε για έγκληµα, γιατί η «ΛΑΡΚΟ» δεν είναι
µια οποιαδήποτε επιχείρηση. Είναι µια επιχείρηση -το ξαναλέµε-
στρατηγικής σηµασίας και όπως πολλές φορές έχουµε ξαναπεί,
πραγµατικό χρυσωρυχείο. Γιατί η «ΛΑΡΚΟ» είναι η µοναδική επι-
χείρηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση που παράγει σιδηρονικέλιο
µέσα από την επεξεργασία δικών της εγχώριων µεταλλευµάτων.
Μιλάµε για έγκληµα, γιατί η χώρα µας είναι η µοναδική στην Ευ-
ρώπη που έχει στο υπέδαφος νικελιούχα µεταλλεύµατα µε κο-
βάλτιο, γεγονός που τα κάνει δυσεύρετα σε όλο τον κόσµο.
Μάλιστα, οι µεγαλύτεροι παραγωγοί ανοξείδωτου χάλυβα σε
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όλον τον κόσµο είναι πελάτες της «ΛΑΡΚΟ». 
Μιλάµε για έγκληµα γιατί στη χώρα µας και στη «ΛΑΡΚΟ»

έχουν γίνει συγκεκριµένα πειράµατα µε επιτυχία για την παρα-
γωγή ανοξείδωτου χάλυβα, καθαρού νικελίου και σε ικανοποι-
ητικό επίπεδο πείραµα νικελίου µε τη µορφή της υδροµεταλ-
λουργίας. Αυτά µόνο φτάνουν για να καταλάβει κάποιος τις πα-
ραγωγικές δυνατότητες που έχει η «ΛΑΡΚΟ», οι οποίες θα µπο-
ρούσαν να αξιοποιηθούν για την ανάπτυξη της οικονοµίας της
χώρας µας από τη σκοπιά των συµφερόντων του ελληνικού λαού.
Και τέτοια πρόταση έχει το ΚΚΕ. Γιατί µόνο το ΚΚΕ έχει ολοκλη-
ρωµένη πρόταση µε βάση την οποία η «ΛΑΡΚΟ» µπορεί και πρέ-
πει να συνεχίσει τη λειτουργία της ως ο µοναδικός φορέας
σιδηρονικελιούχων µεταλλευµάτων στην Ελλάδα, στην Ευρώπη,
καλύπτοντας πάνω από το 5% της ευρωπαϊκής αγοράς. 

Προϋπόθεση για να συνεχίσει, όµως, τη λειτουργία της είναι
η αξιοποίηση προς όφελος του ελληνικού λαού των µεταλλευτι-
κών προϊόντων, όπως η αξιοποίηση του εγχώριου νικελίου µέσα
από την παραγωγή ανοξείδωτου χάλυβα, η µελέτη χρήσης του
ως πρώτη ύλη στη βιοµηχανία που θα µπορούσε να καλύψει ένα
πάρα πολύ µεγάλο µέρος σύγχρονων αναγκών για τη βιοµηχα-
νία, όπως η παραγωγή πολλών ιατρικών ειδών, ειδών οικιακής
χρήσης, υλικών για σύγχρονες κατασκευές, πρώτες ύλες για µε-
ταφορικά µέσα και τόσα άλλα. 

Σε αυτή την κατεύθυνση αξιοποίησης των δυνατοτήτων της
«ΛΑΡΚΟ» και γενικότερα των µεταλλευτικών πόρων µπορεί να
διασφαλιστούν και όλα τα δικαιώµατα των εργαζοµένων µε αν-
θρώπινες, µε αξιοπρεπείς συνθήκες εργασίας. Αυτός ο προσα-
νατολισµός στη λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ» και της αξιοποίησης
των µεταλλευτικών πόρων έρχεται, βέβαια –ξέρουµε!-, σε σύγ-
κρουση µε το κέρδος των λίγων σε βάρος των πολλών, δηλαδή
µε αυτό που λέµε καπιταλιστικό κέρδος και τις παραγωγικές σχέ-
σεις που το υπηρετούν αυτό. Είναι γνωστά.

Για αυτό σήµερα είναι απαραίτητο και υπερώριµο, λέµε εµείς,
να περάσει και η «ΛΑΡΚΟ» -όπως και όλος ο µεταλλευτικό πλού-
τος, όλα αυτά τα συγκεντρωµένα µέσα- στην κοινωνική ιδιοκτη-
σία, αφού µόνο έτσι και µε κεντρικό, επιστηµονικό σχέδιο, µε
εργατικό-λαϊκό έλεγχο, µε συµµετοχή από τους ίδιους τους πα-

ραγωγούς του πλούτου, τους εργαζόµενους, µπορεί να υπάρξει
προοπτική για την πραγµατική ευηµερία του λαού µας, των ερ-
γατών της «ΛΑΡΚΟ», των παιδιών τους. 

Για αυτό ακριβώς, επειδή έχουµε µια τέτοια ολοκληρωµένη
πρόταση, µπορούµε να στεκόµαστε, όπως µε συνέπεια κάνουµε
όλα αυτά τα χρόνια, απέναντι στα δικά σας εγκληµατικά σχέδια,
απαιτώντας τη χρηµατοδότηση και τον εκσυγχρονισµό της επι-
χείρησης µε ευθύνη, σχεδιασµό και έλεγχο του κράτους, καθώς
και την παραπέρα ανάπτυξή της σύµφωνα µε τις δυνατότητές
της, που είναι πραγµατικά πάρα πολύ µεγάλες. 

Με όλες µας τις δυνάµεις στηρίζουµε τον µεγαλειώδη αγώνα
των εργαζοµένων. Συνεχίζουµε να απαιτούµε τη διασφάλιση της
συνέχισης της λειτουργίας της και όλων των θέσεων εργασίας. 

Καταθέσαµε ολοκληρωµένη τροπολογία αποδεικνύοντας γιατί
η «ΛΑΡΚΟ» είναι πραγµατικό χρυσωρυχείο. Τροπολογία που εξα-
σφαλίζει την πλήρη λειτουργία, την ανάπτυξη της επιχείρησης
ταυτόχρονα µε την προστασία των εργαζοµένων της. Την απορ-
ρίψατε τότε µε τις πλάτες, βέβαια, και του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ
– Κίνηµα Αλλαγής, αλλά έτσι είναι. Ο καθένας µας άλλωστε έχει
διαλέξει πλευρά. Και οι εργαζόµενοι ξέρουν ποιος είναι σταθερά,
µόνιµα, µε συνέπεια µαζί τους και ποιος είναι απέναντι.

Η σηµερινή πολιτική αλητεία και ο ωµός εκβιασµός µε την τρο-
πολογία δεν πρέπει να περάσουν. Υπόλογοι ένας προς έναν απέ-
ναντι στην Ελλάδα και στον λαό της θα είναι όσοι ψηφίσουν αυτό
το έκτρωµα. Με την ονοµαστική ψηφοφορία που ζήτησε το ΚΚΕ,
τα ονόµατα όσων ψηφίσουν την τροπολογία απόψε θα γραφτούν
στους µαύρους πίνακες της ιστορίας αυτού του τόπου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόλις τώρα για την ίδια τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό 196 υπέβαλαν αίτηµα διε-
ξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας και είκοσι έξι Βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται στα Πρακτικά η προαναφερ-
θείσα πρόταση ονοµαστικής ψηφοφορίας του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφο-
ρών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών,
Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης καθώς και ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν στις 10-6-2022 σχέδιο νόµου:
«Κύρωση της Συµφωνίας αεροπορικών υπηρεσιών µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Δηµοκρατίας των Σεϋχελλών».

Οι Υπουργοί Υγείας, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης
καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν
στις 10-6-2022 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Παγκό-
σµιας Οργάνωσης Υγείας (ΠΟΥ), ενεργώντας µέσω του Περιφε-
ρειακού Γραφείου της για την Ευρώπη, για την ίδρυση
υπο-γραφείου για την ποιότητα της περίθαλψης και την ασφά-
λεια των ασθενών στο Γραφείο ΠΟΥ Αθήνας».

Επίσης, οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,
Εξωτερικών καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών
κατέθεσαν στις 10-6-2022 σχέδιο νόµου: «Κύρωση Πρωτοκόλλων
σχετικών µε την τροποποίηση των άρθρων 50 (α) και 56 της Σύµ-
βασης Διεθνούς Πολιτικής Αεροπορίας».

Επίσης, οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών,
Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης καθώς και
ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν στις 10-6-
2022 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας για τη ρύθµιση της σιδηροδροµι-
κής διασυνοριακής κυκλοφορίας». 

Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Οικονοµικών, Ανάπτυ-
ξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών καθώς και ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κατέθεσαν στις 10-6-2022 σχέδιο νόµου:
«Κύρωση της δι’ ανταλλαγής επιστολών συναφθείσας τροποποί-
ησης της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Κορέας για
τις αεροπορικές µεταφορές».

Τέλος, οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και
Επενδύσεων, Εξωτερικών, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης,
Μετανάστευσης και Ασύλου, Επικρατείας καθώς και οι Αναπλη-
ρωτές Υπουργοί Οικονοµικών και Εξωτερικών κατέθεσαν στις 10-
6-2022 σχέδιο νόµου: «Ενσωµάτωση της Οδηγίας (ΕΕ) 2019/713
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 17ης Απρι-
λίου 2019 για την καταπολέµηση της απάτης και της πλαστογρα-
φίας µέσων πληρωµής πλην των µετρητών και την αντικα-
τάσταση της απόφασης-πλαίσιο 2001/413/ΔΕΥ του Συµβουλίου
(L123) και λοιπές επείγουσες διατάξεις».

Παραπέµφθηκαν στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Ο συνάδελφος κ. Νάσος Αθανασίου ζητάει να απουσιάσει από

την Ελλάδα ευρισκόµενος στις Βρυξέλλες από την Πέµπτη 16
Ιουνίου 2022 έως και την Κυριακή 19 Ιουνίου 2022 κατόπιν πρό-
σκλησης του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, η κ. Φωτεινή Πιπιλή ζητάει άδεια να απουσιάζει στο

εξωτερικό από 19 ως 25 Αυγούστου 2022 λόγω ανειληµµένων
υποχρεώσεων στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Τέλος, η συνάδελφος κ. Διονυσία - Θεοδώρα Αυγερινοπούλου

ζητεί και αυτή ολιγοήµερη άδεια για το εξωτερικό από το από-
γευµα της Τρίτης 14-6-2022 έως και την Παρασκευή 17-6-2022.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε τώρα στον κατάλογο των οµιλητών µε πρώτο

οµιλητή τον κ. Αθανάσιο Λιούπη από τη Νέα Δηµοκρατία.
Κύριε Λιούπη, έχετε  τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΙΟΥΠΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σηµερινό νο-

µοσχέδιο έχει ιδιαίτερη σηµασία, γιατί µετά από δώδεκα χρόνια
ενεργού παρουσίας του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας στη χώρα µας, συζητάµε πλέον για το µετασχηµατισµό του
και τον νέο του ρόλο. Το ταµείο αλλάζει προσανατολισµό και αρ-
µοδιότητες και κατευθύνεται προς την αποεπένδυση από τα τρα-
πεζικά ιδρύµατα. Γίνεται σήµερα, λοιπόν, το πρώτο βήµα για να
περάσουν τα ελληνικά πιστωτικά ιδρύµατα σε καθεστώς κοινών
εποπτευόµενων ενοτήτων και εποµένως να επιστρέψουν σε κα-
νονικούς ρυθµούς λειτουργίας. 

Με τη σηµερινή κοινοβουλευτική πρωτοβουλία έχει συνταχθεί
και ο επικεφαλής της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. Εποµέ-
νως, οι όποιες αµφιβολίες και ανησυχίες από πλευράς της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης για τη σταδιακή αποεπένδυση είναι
απολύτως αδικαιολόγητες. 

Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας παρατείνει τη
λειτουργία του έως το 2025. Ένα υγιές χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα δεν έχει και δεν θα έπρεπε να έχει ανάγκη από τον επεµ-
βατικό και παρεµβατικό ρόλο του ταµείου. Υπάρχει, εποµένως,
ανάγκη επιστροφής του ελληνικού χρηµατοπιστωτικού τοµέα σε
ιδιωτική µετοχική σύνθεση. Προφανώς και δεν παραδίνεται το
τραπεζικό σύστηµα στους ιδιώτες -όπως ακούστηκε- και χωρίς
σχεδιασµό. Το τραπεζικό σύστηµα λειτουργεί έτσι κι αλλιώς µε
δικλίδες ασφαλείας µε την ευρωπαϊκή τραπεζική εποπτεία, µε
τον εποπτικό ρόλο της Τράπεζας της Ελλάδος. Τα τραπεζικά
ιδρύµατα δεν αφήνονται στα χέρια των ιδιωτών χωρίς κανόνες
και χωρίς έλεγχο. 

Μία από τις αλλαγές που προωθούνται σήµερα αφορούν στην
εφαρµογή µιας πιο ευέλικτης διοίκησης του ταµείου, ώστε να δι-
ευκολυνθεί η ταχύτερη λήψη αποφάσεων και να γίνει πιο γρή-
γορη η αποεπένδυση από τις τράπεζες. Πλέον θα υπάρχει ένα
όργανο διοίκησης, το διοικητικό συµβούλιο, σε αντικατάσταση
των δύο µέχρι σήµερα, δηλαδή της Εκτελεστικής Επιτροπής και
του Γενικού Συµβουλίου. Και φυσικά, στο νέο διοικητικό συµβού-
λιο ισχυρή παραµένει η θέση του ελληνικού δηµοσίου, ενώ δια-
σφαλίζονται περισσότερο τα εχέγγυα ανεξαρτησίας των µελών
του µε τον έλεγχο που γίνεται για τυχόν σύγκρουση µε ιδιωτικά
ή προσωπικά συµφέροντα τους. Καταγράφονται οι αρχές και οι
προϋποθέσεις που πρέπει να τηρούνται κατά τη διάρκεια της
στρατηγικής αποεπένδυσης, όπως η οικονοµική βιωσιµότητα της
τράπεζας, οι συνθήκες της αγοράς, η αρχή της διαφάνειας. 

Το νοµοσχέδιο θέτει και ένα βελτιωµένο πλαίσιο λειτουργίας
για το συνεγγυητικό κεφάλαιο εξασφάλισης επενδυτικών υπηρε-
σιών, το οποίο είναι επιφορτισµένο µε την αποζηµίωση των επεν-
δυτών. Η εποπτεία του συνεγγυητικού γίνεται πλέον από τον
Υπουργό Οικονοµικών, ενώ µέχρι σήµερα ήταν στην Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς, αλλά η προεδρία του διοικητικού συµβουλίου
ανήκει στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. Συντάσσεται εσωτερικός
κανονισµός λειτουργίας, προστίθενται ασυµβίβαστα για τα µέλη
του ΔΣ. 

Τέλος, το σχέδιο νόµου περιλαµβάνει ρυθµίσεις για τον εκσυγ-
χρονισµό του Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους. Ο
ΟΔΔΗΧ, όπως είναι γνωστός, είναι το όργανο που φροντίζει τη
χρηµατοδότηση του ελληνικού δηµοσίου, τη βελτίωση της διάρ-
θρωσης του ελληνικού δηµόσιου χρέους µε το µικρότερο δυνα-
τόν κόστος δανεισµού. Ο ΟΔΔΗΧ αναδιοργανώνεται σε επίπεδο
διευθύνσεων και τµηµάτων. Ταυτόχρονα, ενισχύεται σε προσω-
πικό και εφαρµόζονται πρακτικές για την εξασφάλιση της διαφά-
νειας και της αρχής χρηστής διοίκησης, ώστε να µπορεί να
εξυπηρετεί µε τον πλέον κατάλληλο τρόπο το σκοπό του. 

Από τις υπόλοιπες διατάξεις του σχεδίου νόµου ξεχωρίζει η
έκπτωση κατά 100%, που δίνεται σε δαπάνες µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων, δηλαδή στη µεγάλη πλειονότητα των ελληνικών επι-
χειρήσεων, όσον αφορά στην πράσινη οικονοµία, στην ενέργεια
και στην ψηφιοποίηση. Δίνεται επιπλέον, λοιπόν, ώθηση σε αυτού
του είδους τις δράσεις στις οποίες η Κυβέρνηση έχει δώσει προ-
τεραιότητα. 

Σηµαντικές είναι και οι ρυθµίσεις που περιέχονται στην τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 1332, µε την οποία κατ’ αρχάς βλέπουµε
άλλη µια προσπάθεια για την ταχύτερη απονοµή συντάξεων.
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Οποιοδήποτε δηµόσιο έγγραφο είναι διαθέσιµο πρέπει να αξιο-
ποιείται πλήρως από τις αρµόδιες υπηρεσίες ως προς τη θεµε-
λίωση ή την έκταση του συνταξιοδοτικού δικαιώµατος. Σηµαντική
είναι και η αποκατάσταση µιας αδικίας για τους ασφαλισµένους
του ΟΓΑ, που µέχρι πρότινος δεν µπορούσαν να συνταξιοδοτη-
θούν, ακόµη και αν τους έλειπαν πολύ λίγα ένσηµα, για λιγότερες
από εκατόν πενήντα ηµέρες ασφάλισης. Δίνεται ακόµη µεγαλύ-
τερη ώθηση στο πρόγραµµα «ΠΡΩΤΟ ΕΝΣΗΜΟ» για την πρόσ-
ληψη για πρώτη φορά νέων δεκαοκτώ έως είκοσι εννέα ετών µε
αύξηση της επιδότησης στα 3.600 ευρώ για έξι µήνες. Άλλη µια
δράση για τη στήριξη της ελληνικής οικογένειας, την καταπολέ-
µηση της υπογεννητικότητας και την ενίσχυση της εργασιακής
θέσης της εργαζόµενης µητέρας δηµιουργούνται νέα προγράµ-
µατα οικονοµικής ενίσχυσης κυρίως µε τη µορφή κουπονιών για
βρέφη, παιδιά, νήπια, άτοµα µε αναπηρία, ώστε να έχουν πρό-
σβαση σε βρεφονηπιακούς σταθµούς ή σε κέντρα δηµιουργικής
απασχόλησης.

Κλείνοντας, το κυρίως θέµα του σηµερινού νοµοσχεδίου είναι
ότι σταδιακά κλείνει ένας κύκλος για το Ταµείο Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας, το οποίο συστάθηκε το 2010, δηλαδή σε µια
εξαιρετικά δύσκολη περίοδο για την ελληνική οικονοµία. Χάρη
στην αποφασιστικότητα της σηµερινής Κυβέρνησης ένα από τα
βασικότερα προβλήµατα του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος,
τα κόκκινα δάνεια, έχει αντιµετωπιστεί σε µεγάλο βαθµό. Η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση παρέδωσε ένα ποσοστό δανείων 43,6%,
ενώ σήµερα, τρία χρόνια µετά, τα κόκκινα δάνεια είναι στο 12,1%.
Το 2019 ο όγκος των κόκκινων δανείων έφτανε τα 75,3 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, ενώ σήµερα έχει πέσει στα 17,7 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αντιλαµβανόµαστε όλοι –νοµίζω- πόσο σηµαντική είναι µια
τέτοια µείωση για την εύρυθµη λειτουργία του τραπεζικού συ-
στήµατος, αλλά και για όλη την οικονοµία. Το τραπεζικό σύστηµα
έχει επανέλθει στην κύρια δραστηριότητα του, δηλαδή τη χρη-
µατοδότηση επιχειρήσεων µέσω δανειοδότησης. 

Εποµένως, η όποια προσπάθεια από την πλευρά της Αντιπολί-
τευσης να παρουσιάσει µια άλλη εικόνα για την ελληνική οικονο-
µία είναι κατά τη γνώµη µου απολύτως ανεδαφική. Σύµφωνα µε
τα πλέον πρόσφατα στοιχεία, η ελληνική οικονοµία έχει 7%
ρυθµό µεγέθυνσης, τον δεύτερο µεγαλύτερο στην Ευρώπη µετά
από την Πορτογαλία. Έχουµε αύξηση των επενδύσεων κατά
11,5% και τον όγκο του ΑΕΠ του πρώτου τριµήνου στα 47,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. 

Χάρη στις συντονισµένες κινήσεις της Κυβέρνησης και παρά
τις εξαιρετικά αντίξοες διεθνείς συνθήκες, η ελληνική οικονοµία
βρίσκεται σε εξαιρετική τροχιά µε υψηλές προοπτικές. Όλα αυτά
δεν είναι απλοί αριθµοί. Μεταφράζονται στη µείωση της ανεργίας
και στη βελτίωση του επιχειρηµατικού κλίµατος. Τα τελευταία
τρία χρόνια η ελληνική οικονοµία έχει αποκτήσει νέα δυναµική,
νέες δυνατότητες και το µέλλον προδιαγράφεται ακόµα πιο αι-
σιόδοξο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Λιούπη.
Τον λόγο έχει ο κ. Σωκράτης Φάµελλος από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριε

Υφυπουργέ, καλούµαστε σήµερα να συζητήσουµε και να αποφα-
σίσει η Βουλή για το νοµοσχέδιο σχετικά µε το Ταµείο Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας, πρακτικά γιατί η Κυβέρνηση
εισηγείται να υπάρξει η δυνατότητα πώλησης των µετοχών των
τραπεζών κάτω από την αξία κτήσης, αλλά και από την χρηµατι-
στηριακή αξία, άρα να πουλήσουµε όσο-όσο τις µετοχές των
τραπεζών –άρα, για χατιρικές ρυθµίσεις- προς όφελος κάποιων
και των µετόχων των σηµερινών, να µην υπάρχει καµµία τράπεζα
στον δηµόσιο έλεγχο και ταυτόχρονα, ενώ αιωρούνται σοβαρό-
τατα ερωτήµατα για τη διακίνηση των κόκκινων δανείων και τη
λειτουργία των funds στην Ελλάδα εις βάρος του δηµοσίου συµ-
φέροντος, αλλά και εις βάρος των πολιτών.

Σοβαρά ζητήµατα µε πολλές αποκαλύψεις, αλλά να ξεκαθαρί-
σουµε εξ αρχής ότι η Κυβέρνηση έχει µια στρατηγική να µην
υπάρχει καµµία δηµόσια παρουσία και κανένας δηµόσιος έλεγ-
χος στο τραπεζικό σύστηµα. Να λειτουργεί µόνο για την ωφέλεια
µεγαλοεπενδυτών, να αγνοεί τα συµφέροντα του δηµοσίου, άρα

να έχουµε µια αδύναµη πολιτεία και να αξιοποιεί το ΤΧΣ για να
κερδίσουν οι ιδιώτες.

Το παράδειγµα της µη πληρωµής των Cocos και της τραγικής
-για το δηµόσιο συµφέρον, αλλά και για τους ιδιώτες- αύξησης
του µετοχικού κεφαλαίου της Τράπεζας Πειραιώς που ζηµίωσαν
το δηµόσιο µε σκανδαλώδη τρόπο, είναι µία απόδειξη του τι κάνει
η Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Μάλιστα, µε ασυλία για τη διοίκηση
του ταµείου, γιατί όταν οι ενέργειές της ζηµιώνουν το δηµόσιο
δεν µπορεί να υπάρχει καµµία κριτική και καµµία µετέπειτα ενέρ-
γεια, µε µοναδικό στόχο να ευνοηθούν οι µεγαλοµέτοχοι και τα
νέα τζάκια τα οποία δηµιουργούνται σε συνεννόηση απευθείας
µε το Μαξίµου. Ο στόχος είναι να µην υπάρχει κανένας έλεγχος
στις τράπεζες, να µην υπάρχει καµµία τράπεζα που να λειτουργεί
προς το συµφέρον του δηµοσίου, καµµία προστασία του δηµο-
σίου, να διατίθενται οι µετοχές χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν το
δηµόσιο συµφέρον για να αποψιλωθούν ειδικά δικαιώµατα του
δηµοσίου, όπως η σύγκλιση συνέλευσης, όπως η έγκριση διευ-
θυντή ή το δικαίωµα veto. Αυτά είναι ξεκάθαρα σε ένα νοµοσχέ-
διο το οποίο είναι εις βάρος της χώρας. 

Υπάρχει, όµως, µέσα σε αυτό το νοµοσχέδιο και µια βραδινή
ντροπιαστική τροπολογία, η τροπολογία για τη «ΛΑΡΚΟ» στην
οποία αναφέρθηκαν όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης και οι
εργαζόµενοι διαδηλώνουν σήµερα έξω από τη Βουλή. Σε αυτή
την τροπολογία, η οποία ήρθε νύχτα, δηλαδή, όχι στις επιτροπές
-για να µην έλθουν οι εργαζόµενοι και οι φορείς- κρύβοντας και
αφαιρώντας ουσιαστική ύλη από το Κοινοβούλιο, η Κυβέρνηση
κάνει µία µεθόδευση. Η µεθόδευση είναι να απολυθούν όλοι οι
εργαζόµενοι, για να το πούµε απλά, χωρίς να υπάρχει καµµία
πρόνοια για τη λειτουργία της επιχείρησης. Ένα διπλό πρό-
βληµα, λοιπόν, µε απόλυση όλων των εργαζοµένων. Χίλιοι εκατό
εργαζόµενοι τίθενται σε εκκρεµότητα και µαζί ένας µεγάλος κύ-
κλος επαγγελµατιών στην ευρύτερη περιοχή, αλλά και η επιχεί-
ρηση η οποία είναι σηµαντική για το εθνικό συµφέρον και για την
παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας ταυτόχρονα τίθεται σε
αµφισβήτηση, γιατί αυτή η τροπολογία και γενικά αυτή η Κυβέρ-
νηση δεν έχει κάνει τίποτα που να εξασφαλίσει τη λειτουργία της
επιχείρησης και τη λειτουργία της µεταλλουργίας.

Έτσι, η Κυβέρνηση που υποσχόταν περισσότερες και καλύτε-
ρες θέσεις εργασίας, υποκριτικά και ψευδώς, προς την ελληνική
κοινωνία, έρχεται µε µία τροπολογία, κυριολεκτικά, ντροπής να
φέρει µαζικές απολύσεις. Ενώ επί δύο χρόνια απαξίωσε πλήρως
το εργοστάσιο, µε χατιρικές ρυθµίσεις και για τις περιβαλλοντι-
κές επιπτώσεις, αλλά και µε πολλές παρατάσεις –θα θυµίσω στη
συνέχεια τι λέγανε οι Υπουργοί- έρχεται σήµερα, αφού χρεοκό-
πησε την επιχείρηση ως Νέα Δηµοκρατία τα προηγούµενα χρό-
νια –πριν, δηλαδή, από τη διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ- να
εκδικηθεί τους εργαζόµενους -πολλοί εκ των οποίων είναι ρου-
σφέτια της Νέας Δηµοκρατίας- και αυτό είναι ένα πικρό µάθηµα
προς τις τοπικές κοινωνίες. Η «ΛΑΡΚΟ», το αντιπροσωπευτικό-
τερο πλέον υπόδειγµα της πολιτικής Μητσοτάκη, µας λέει ότι θα
ξεπουληθεί η περιουσία της χώρας, θα φτωχοποιηθούν οι εργα-
ζόµενοι, χωρίς καµµία έννοια για το τοπικό συµφέρον, αλλά και
για το συµφέρον της χώρας. Αυτό σηµαίνουν οι µαζικές απολύ-
σεις. Και έτσι, ο ειδικός διαχειριστής µε αυτό που προβλέπεται
στην τροπολογία µπορεί να προβεί σε µαζικές απολύσεις, ενώ
στην παράγραφο 4 του συγκεκριµένου άρθρου δεν προβλέπεται
επίλυση ούτε µέσω άλλων προγραµµάτων για όλους τους εργα-
ζόµενους. Μένουν έξω από τις ρυθµίσεις, διότι δεν υπάρχει υπο-
χρεωτική εφαρµογή, τουλάχιστον, δευτερογενών εργαλείων
αποκατάστασης της εργασίας στην περιοχή. 

Το συµπέρασµα που βγαίνει από την τροπολογία είναι: Απο-
λύονται όλοι οι εργαζόµενοι, αλλά ταυτόχρονα κλείνει η παρα-
γωγή. Και αυτό είναι ένα σηµαντικότατο πρόβληµα.

Ενώ, όµως, η Κυβέρνηση φέρνει αυτή την τροπολογία, προ-
σέξτε ποιες τροπολογίες δεν έχει εγκρίνει µέχρι στιγµής και
µιλάω για το δικό σας Υπουργείο, κύριε Βεσυρόπουλε. Δεν έχει
εγκρίνει την τροπολογία που καταθέσαµε στις 2 Ιουνίου που λέει
προσέξτε τις αυξήσεις των αντικειµενικών αξιών γιατί αυτές βγά-
ζουν εκτός επιδοµάτων δεκάδες χιλιάδες ευάλωτων κοινωνικών
προσώπων και οικογενειών, παραδείγµατος χάριν από το Κοινω-
νικό Οικιακό Τιµολόγιο, από το Ελάχιστο Εγγυηµένο Εισόδηµα,
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από το Επίδοµα Κοινωνικής Αλληλεγγύης Ανασφάλιστων Υπερη-
λίκων, το Επίδοµα Στεγαστικής Συνδροµής και το Επίδοµα Στέ-
γασης.

Αυτή είναι η Κυβέρνηση. Τροπολογία για απολύσεις, αλλά δεν
ψηφίζει την τροπολογία που βγάζει από τα κοινωνικά επιδόµατα
όλες τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Ίδια δεν ήταν η τροπολογία που καταθέσαµε και απορρίψατε,
επίσης µε ευθύνη του δικού σας Υπουργείου, παραδείγµατος
χάριν, το λεγόµενο µέχρι 600 ευρώ για το ρεύµα; Εκεί δολίως
βάλατε να έχει εκδοθεί ο λογαριασµός µέχρι το τέλος Μαΐου.
Άρα, λογαριασµοί που εκδίδονται τον Ιούνιο –τώρα- και έχουν
µέσα τη ληστρική ρήτρα Μητσοτάκη για τον Μάρτιο, για τον
Απρίλιο, για τον Μάιο δεν θα επιδοτηθούν. Επιλογή σας ήταν
αυτή. Λέγατε ψέµατα στον κόσµο ότι θα µπουν στην επιδότηση.
Την ίδια τροπολογία τη δική µας την ψηφίσατε και τι άλλο κά-
νατε; Επιτρέψατε να γίνονται ρευµατοκοπές, γιατί αυτό ουσια-
στικά επιδιώξατε και µε την προσφυγή, την παρέµβαση της ΔΕΗ
στη συλλογική προσφυγή των καταναλωτικών οργανώσεων.

Από τη µια µεριά, λοιπόν, τροπολογία για απολύσεις εργαζο-
µένων και από την άλλη αποκαλύπτεται, κύριε Πρόεδρε –και θα
το καταθέσω- ότι την Παρασκευή ο κ. Στάσσης αγόρασε πάλι µε-
τοχές της ΔΕΗ για να δοθούν bonus στα «γαλάζια» παιδιά. Δη-
λαδή, για τους εργαζόµενους της «ΛΑΡΚΟ», για την εργατική
τάξη, για τους εργαζόµενους της χώρας, απολύσεις. Για κάποια
«γαλάζια» παιδιά έχουµε εξαπλασιασµό της αµοιβής, έχουµε
bonus, πιστωτικές κάρτες, λιµουζίνες µε νοµοθετική ρύθµιση και
συνεχίζεται η αγορά των µετοχών, που επίσης ψευδώς ανακοί-
νωσε στην αρχή η ΔΕΗ ότι δεν κάνει για τα «γαλάζια» παιδιά.
Αυτή είναι η κατάσταση και αγοράστηκαν µετοχές 816.000 ευρώ.
Τώρα, την Παρασκευή λέει το δηµοσίευµα και θα το καταθέσω,
κύριε Πρόεδρε, στη συνέχεια.

Άρα, λοιπόν, έρχεται η Κυβέρνηση η οποία πρακτικά οδήγησε
στη χρεοκοπία τη «ΛΑΡΚΟ» να συνεχίσει µια ίδια πολιτική χρεο-
κοπίας και θυµίζω ότι ο κ. Χατζηδάκης έλεγε ότι στη «ΛΑΡΚΟ»
προωθούµε µια λύση στη βάση της απόφασης της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής στην τριχοτόµηση που ο κ. Σταϊκούρας τότε είχε συµ-
φωνήσει που δεν είχε λύση για τους εργαζόµενους, η οποία
τώρα λέτε ότι είναι στέρεη νοµικά, ελκυστική επενδυτικά και δί-
καιη για τους εργαζόµενους.

Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Χατζηδάκης έλεγε τότε ψευδώς «Μεγάλο
το επενδυτικό ενδιαφέρον για τη «ΛΑΡΚΟ»». Αλήθεια; Το επενδυ-
τικό ενδιαφέρον για απολύσεις είναι µεγάλο; Γιατί αυτό βλέπουµε
µόνο να υλοποιείται στην περιοχή. Γιατί είχατε την ευθύνη για την
κακοδιαχείριση το 2008, το 2009, το 2010, το 2011. Ποιος ήταν Κυ-
βέρνηση τότε, κύριε Βεσυρόπουλε; Για λήψη δανείων, για κρατι-
κές ενισχύσεις, για τις οποίες η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ήλθε στη
συνέχεια να µας καταδικάσει. Ενώ δεν ξεχνάµε και τον πατέρα του
κ. Σκρέκα που προσέλαβε, καθώς και τη νύφη του και τον πεθερό
του και όλο το πάρτι που γινόταν, όπως δεν ξεχνάµε ότι όταν ο κ.
Σταϊκούρας ήταν Αναπληρωτής Υπουργός γίνανε εκατόν τριάντα
δύο προαγωγές στη «ΛΑΡΚΟ» µε παράλληλα διακόσιες πενήντα
δύο προσλήψεις. Αυτό είναι το ιστορικό της Νέας Δηµοκρατίας.
Αυτό έχει να προσφέρει, τελικά, η Νέα Δηµοκρατία στη «ΛΑΡΚΟ».
Ενώ εµείς εφαρµόσαµε λύσεις οι οποίες µείωσαν το ενεργειακό
κόστος, συντήρησαν την εργασία. Ψάχναµε να βρούµε λύση, ώστε
να µην απολυθούν εργαζόµενοι και έρχεστε τώρα και βγάζετε
τους εργαζόµενους χαµένους.

Είναι προφανές, κύριε Πρόεδρε, ότι το µόνο που µπορούµε να
καταθέσουµε εµείς ως πρόταση είναι να αποσυρθεί η τροπολο-
γία, η κατάπτυστη, και να βρεθεί µία λύση που να εξασφαλίζει τη
λειτουργία της επιχείρησης µε προστασία του περιβάλλοντος,
µε ασφάλεια της εργασίας -γιατί ωστόσο έχουµε πάρα πολλά
ατυχήµατα το τελευταίο διάστηµα- έτσι ώστε να τροφοδοτηθεί
και η παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας και το δηµόσιο
όφελος. Διότι, δυστυχώς, αυτό που έχετε εσείς δηµιουργήσει
είναι απολύσεις, χρέη προς πολλούς επαγγελµατίες και στη Δυ-
τική Μακεδονία και στην περιοχή της Φθιώτιδας και κόλπα τα
οποία το µόνο που κάνουν είναι να την οδηγούν στην πτώχευση
και εµείς το είχαµε πει από τότε.

Το είχε προαναγγείλει ο κ. Χατζηδάκης ότι εάν δεν βρεθεί
λύση για το δικό σας σχέδιο -όπως έλεγε τότε, διαβάζω τα Πρα-
κτικά- δεν µένει τίποτα άλλο παρά η πτώχευση. 

Είχαµε προειδοποιήσει, λοιπόν, ότι το σχέδιο της Νέας Δηµο-
κρατίας ήταν να πάει την επιχείρηση στην πτώχευση, τους εργα-
ζόµενους στην απόλυση, στον τεµαχισµό της παραγωγικής της
δραστηριότητας, στην πώληση των ακινήτων και να κάνει την Ελ-
λάδα πιο φτωχή και εργασιακά και αναπτυξιακά.

Αυτό κάνει η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, γι’ αυτό και πρέπει να
φύγει το συντοµότερο!

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει

ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Γε-
ώργιος Μαρίνος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε Υπουργέ, δια-

πράττει αποτρόπαιο έγκληµα σε βάρος των χιλίων τριακοσίων
εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ», χιλιάδων εργατικών λαϊκών οικογε-
νειών της περιοχής, του λαού της Φθιώτιδας, της Βοιωτίας, της
Εύβοιας, της Κοζάνης, της Καστοριάς. Η οργή του λαού θα σας
κυνηγάει για πάντα. Δεν θα ξεµπλέξετε. Το έγκληµα στη
«ΛΑΡΚΟ» δεν θα περάσει και θα θυµηθείτε τις θέσεις του ΚΚΕ.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας απαιτεί -και αυτή τη στιγµή!-
να αποσύρει η Κυβέρνηση την κατάπτυστη τροπολογία για τη
«ΛΑΡΚΟ».

Χρησιµοποιήσατε κάθε είδους βροµιές -εµείς τα έχουµε ζήσει
όλα αυτά τα χρόνια- για να συκοφαντήσετε τη «ΛΑΡΚΟ» και τον
αγώνα των εργαζοµένων και σπάσατε τα µούτρα σας. Σήµερα
επιχειρείτε να προκαταβάλετε την εκδίκαση των ασφαλιστικών
µέτρων για την ακύρωση των οµαδικών απολύσεων και σήµερα
καλείτε θρασύτατα τους εργάτες να σκύψουν το κεφάλι για να
τους το κόψετε. Τους λέτε να αποδεχθούν ότι µέχρι το τέλος του
Αυγούστου θα σταµατήσει η λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ», θα καταγ-
γελθούν οι συµβάσεις, θα απολυθούν και θα ξεσπιτωθούν όλοι
οι εργαζόµενοι και ο ειδικός διαχειριστής θα επιλέγει το κατά πε-
ρίπτωση αναγκαίο προσωπικό µε συµβάσεις διάρκειας -τι
ντροπή!- ενός ή δύο µηνών για τη συνέχιση, όπως λέτε ψευδεπί-
γραφα, της λειτουργίας της εταιρείας. Δεν ντρέπεστε;

Μιλάτε σε εργαζόµενους που έχουν φτύσει αίµα, έχουν θρη-
νήσει εκατοντάδες νεκρούς από έλλειψη µέτρων ασφάλειας και
επαγγελµατικές ασθένειες, µετράνε εκατοντάδες σακατεµένους
για να κρατήσουν τη «ΛΑΡΚΟ» όρθια στις συνθήκες της σχεδια-
σµένης απαξίωσης που προώθησαν όλες οι κυβερνήσεις της
Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ. Στήνετε τη φάκα
και βάζετε το τυράκι των λεγόµενων «προγραµµάτων απασχόλη-
σης», ανακύκλωσης, δηλαδή, της ανεργίας σε απολυµένους άνω
των πενήντα πέντε ετών, για να πετάξετε από την επιχείρηση το
πιο έµπειρο δυναµικό. Προχωράτε αυτό το εγκληµατικό σχέδιο
για να παραδώσετε -όσο κι αν η προσπάθειά σας δεν περνάει
στους εργαζόµενους- καθαρή τη «ΛΑΡΚΟ» στα «τρωκτικά»,
στους αγοραστές που τροχίζουν τα δόντια τους για να αρπάξουν
τον ορυκτό πλούτο της χώρας, να παίξουν στα παιχνίδια της πρά-
σινης µετάβασης και να θησαυρίσουν. Σε αυτό αποσκοπεί η διά-
σπαση της «ΛΑΡΚΟ» και οι δηµοπρασίες που στήσατε για να
φάνε τα µονοπώλια αυτό το φιλέτο, µιας στρατηγικής σηµασίας
επιχείρηση - χρυσωρυχείο, την ώρα της πρωτοφανούς ανόδου
της τιµής του νικελίου, σε συνθήκες που έχει ενταθεί ο ανταγω-
νισµός για το νικέλιο και το κοβάλτιο. 

Οι εργαζόµενοι απέρριψαν προς τιµήν τους το σχέδιο για το
κλείσιµο και το ξεπούληµα της «ΛΑΡΚΟ». Απέρριψαν την τροπο-
λογία σας και διαδηλώνουν έξω από τη Βουλή σήµερα. Συνεχί-
ζουν τον ηρωικό αγώνα δυόµισι χρόνων, µαζί µε τα παιδιά και τις
γυναίκες τους, µε την αµέριστη στήριξη του λαού της Στερεάς
Ελλάδας, την αλληλεγγύη της εργατικής τάξης της χώρας µας.
Ο αγώνας θα συνεχιστεί µέχρι τη νίκη, για να διασφαλιστεί η ενι-
αία και συνολική παραγωγική λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ», να δια-
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σφαλιστούν όλες, µα όλες οι θέσεις εργασίας και η καταβολή
του µόχθου των εργαζοµένων στο 100%, να υπάρξουν σχέδιο και
χρονοδιάγραµµα επισκευής, εκσυγχρονισµού, αύξησης της πα-
ραγωγής, σε ένα ασφαλές περιβάλλον για τους εργαζόµενους.

Τον περασµένο Φλεβάρη, κύριε Υπουργέ, η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΚΚΕ κατέθεσε πρόταση νόµου για την εξασφάλιση
της λειτουργίας και των θέσεων εργασίας στη «ΛΑΡΚΟ» και η Κυ-
βέρνηση αρνήθηκε προκλητικά να τη φέρει στη Βουλή, γιατί φο-
βάστε την αναµέτρηση. Οι ισχυρισµοί σας είναι διάτρητοι. Η
αλήθεια θα σας κυνηγάει σαν εφιάλτης.

Η «ΛΑΡΚΟ» είναι η µοναδική επιχείρηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση που παράγει σιδηρονικέλιο από δικά της µεταλλεύµατα.
Η χώρα µας διαθέτει το 90% των κοβαλτιούχων κοιτασµάτων νι-
κελίου σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, που είναι δυσεύρετα σε
παγκόσµιο επίπεδο. Η χώρα µας έχει κοιτάσµατα χρωµίου, που
µαζί µε το νικέλιο είναι τα υλικά που δηµιουργούν τον ανοξείδωτο
χάλυβα, προϊόν τεράστιας αξίας, που αξιοποιείται σε πολλές
εφαρµογές και µέχρι σήµερα εισάγεται στη χώρα µας.

Αρνηθήκατε τον ανοξείδωτο χάλυβα, την παραγωγή καθαρού
νικελίου, τον διαχωρισµό του κοβαλτίου, εργαλεία για την κατα-
σκευή συσσωρευτών, για την κατασκευή σηµαντικών µέσων πα-
ραγωγής. Όλες οι κυβερνήσεις χρησιµοποίησαν τα ψέµατα περί
υπερχρεωµένης «ΛΑΡΚΟ» κι ενώ έχουν καταρριφθεί οι ισχυρι-
σµοί, παραδείγµατος χάριν για τα χρέη στη ΔΕΗ Α.Ε. και τις κρα-
τικές λεγόµενες ενισχύσεις. Έχει αποδειχθεί ότι η ΔΕΗ, που είναι
µέτοχος της «ΛΑΡΚΟ», της πουλούσε την ηλεκτρική ενέργεια σε
διπλάσια τιµή από ό,τι σε άλλες ενεργοβόρες επιχειρήσεις. Έχει
αποδειχθεί ότι η «ΛΑΡΚΟ» δεν έχει πάρει ούτε 1 ευρώ από τον
κρατικό προϋπολογισµό, ότι τα εικονικά χρέη αξιοποιήθηκαν για
την απαξίωση, για να οδηγηθεί η επιχείρηση στην εκποίηση.

Η πώληση της «ΛΑΡΚΟ» -για να τα θυµόµαστε- εντάχθηκε στο
δεύτερο µνηµόνιο και αποτέλεσε µνηµονιακή δέσµευση της κυ-
βέρνησης Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ το 2012. Το 2013 η κυ-
βέρνηση Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ κατέστρωσε σχέδιο για την
πώληση της «ΛΑΡΚΟ» µε δηµοπρασία. Σε αυτόν τον δρόµο κινή-
θηκε και η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ τα επόµενα χρόνια. Η απαξίωση,
το ξεπούληµα της «ΛΑΡΚΟ», η απόλυση των εργαζόµενων είναι
κοινή απόφαση των ελληνικών κυβερνήσεων και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Είστε διαχειριστές και απολογητές της καπιταλιστικής
βαρβαρότητας που συνθλίβει τα εργατικά λαϊκά συµφέροντα. Ο
ορυκτός πλούτος της χώρας, οι παραγωγικές της δυνατότητες
µπορούν να αξιοποιηθούν µε την εργατική τάξη, τον λαό στην
εξουσία, µε την κοινωνικοποίηση των µέσων παραγωγής και τον
επιστηµονικό κεντρικό σχεδιασµό, όταν εξαλειφθεί το σαράκι του
καπιταλιστικού κέρδους και κινητήρια δύναµη θα γίνουν οι λαϊκές
ανάγκες.

Ο αγώνας συνεχίζεται. Τα τελεσίγραφα δεν πέρασαν, δεν θα
περάσουν! Ο ηρωικός αγώνας των δυόµισι χρόνων διδάσκει και
δείχνει τον δρόµο. Η «ΛΑΡΚΟ» µπορεί να παραµείνει ανοιχτή, να
αναπτυχθεί και να εκσυγχρονιστεί, αλλά και να διασφαλίσει τη
δουλειά και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, όπως έχει προτεί-
νει, όπως παλεύει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Κύριοι της Κυβέρνησης, πάρτε πίσω αυτό το έκτρωµα! Οι ερ-
γάτες, η εργατική τάξη θα τιµωρήσουν πολύ σκληρά αυτή την
εγκληµατική πολιτική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ να τακτο-

ποιηθεί το Βήµα, προκειµένου να πάρει τον λόγο ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΜέΡΑ25, ο κ. Γιάνης Βαρου-
φάκης.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Ο συνάδελφος του ΚΚΕ είχε απόλυτο δίκιο. Βλέπουµε αυτόν
τον συνυφασµό του ταµείου χυδαίας συγκάλυψης, αλλιώς γνω-
στό ως Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, της πώλησης
της «ΛΑΡΚΟ» και διάφορων άλλων πραγµάτων τα οποία ήταν
προδιαγεγραµµένα από το δεύτερο µνηµόνιο και έρχονται τώρα
και κουµπώνουν. Έχετε απόλυτο δίκαιο, κύριε συνάδελφε.

Είναι ενδιαφέρον ότι φέρνετε αυτή την τροπολογία απόλυσης
των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ» και την εντάσσετε στο νοµοσχέ-
διο για το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, το οποίο

από µόνο του δεν έχει καµµία σηµασία, γιατί το µόνο πράγµα που
κάνετε, ουσιαστικά –ας τα πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους-
, λέτε στους τραπεζίτες «θα πάρετε τα µπόνους σας, αλλά να τε-
λειώσουµε πρώτα µε τις εκλογές, να µην έχουµε και αυτό το
πολιτικό κόστος». Αυτό είναι. Αλλά βάζοντας τον τίτλο του ΤΧΣ,
το ταµείο χυδαίας συγκάλυψης, το ταµείο χυδαίου σφετερισµού,
µας δίνετε εµάς την ευκαιρία και στον κόσµο εκεί έξω που δια-
δηλώνει εναντίον της απόλυσης των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ»,
µας δίνετε τη δυνατότητα να το ξαναδούµε αυτό το διαχρονικό
έγκληµα το οποίο διαπράττετε από τη µεγάλη χρηµατοοικονο-
µική, χρηµατοπιστωτική κρίση του καπιταλισµού το 2008.

Αυτό που λέω αφορά στο σήµερα. Δεν αφορά στο ιστορικό
της περιόδου 2008 µε 2020. Γιατί το έγκληµα εκείνο το οποίο ξε-
κινάει από το 2008-2009 και στην Ελλάδα και συνεχίζεται µε τα
µνηµόνια είναι το ίδιο έγκληµα, είναι το ίδιο σήριαλ που σήµερα
ληστεύει τους µικροµεσαίους, µε τα δικά τους χρήµατα στήνεται
η απάτη αυτή, τη ληστεία του Ταµείου Ανάκαµψης. Ξέρετε πολύ
καλά, κύριε Υπουργέ -και εµείς σας το λέγαµε από την πρώτη
στιγµή-, ότι οι µικροµεσαίοι δεν πρόκειται να πάρουν ούτε 1 ευρώ
από το Ταµείο Ανάκαµψης, από τη στιγµή που περνάνε µέσα από
τις ζοφερές αυτές τράπεζες, που ήταν µέχρι τώρα ενταγµένες
στο ταµείο χυδαίας συγκάλυψης, ο «ΗΡΑΚΛΗΣ», που είναι το σύ-
στηµα των πλειστηριασµών, η δευτερογενής αγορά, αυτό το
αυγό του ίδιου φιδιού του 2012, το µοντέλο ληστείας της ΔΕΗ,
το µοντέλο ληστείας του Ελληνικού, που βάλατε και µια τροπο-
λογία για να µπορέσει να οικοπεδοποιήσει ο κ. Λάτσης αυτά που
του δώσατε ήδη κοψοτιµής. Λίγο-λίγο έχουµε και την επιστροφή
των βρικολάκων. Έχουµε και το πολιτικό προσωπικό του δεύτε-
ρου µνηµονίου του οποίου ήταν απολύτως εγκληµατικό, τον
Ευάγγελο Βενιζέλο για παράδειγµα, ο όποιος επιστρέφει σαν πα-
τέρας του έθνους πλέον. Επειδή, λοιπόν, αυτό σηµαίνει αναθε-
ωρητισµός στην Ελλάδα, το να ξαναγράφουν οι ένοχοι την
ιστορία της ενοχής τους -γιατί αυτό κάνετε, το κάνετε καθηµε-
ρινά, µέσα στη Βουλή, έξω από την Βουλή-, θα πρέπει εµείς οι
της Αντιπολίτευσης να κοιτάξουµε στα µάτια τον πολίτη, την πο-
λίτη και να πούµε ακριβώς µε νούµερα σε τι συνίσταται αυτή η
ληστεία.

Λοιπόν, πολίτη, άκου τι έδωσες: Από το 2008, που κατέρρευ-
σαν οι διεθνείς τράπεζες -της δύσης, τουλάχιστον-, την ίδια µέρα
άρχισες να δίνεις δανειοµετοχές –ο κ. Αλογοσκούφης, ποιος τον
θυµάται- 80 δισεκατοµµύρια ευρώ, «IOUs» -ναι, «IOUs», παλιό-
χαρτα µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου που έπαιρναν οι
τράπεζες που πήγαιναν και τις κατέθεταν µετά στην Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα και έπαιρναν ρευστότητα- των 60 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Σύνολο 140 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ένα, δύο χρόνια
µετά, µε το πρώτο µνηµόνιο, πήγαν 80 δισεκατοµµύρια ευρώ από
τα 110 δισεκατοµµύρια ευρώ του πρώτου µνηµονίου στις γαλλο-
γερµανικές τράπεζες. Θα µου πεις εντάξει, αυτές είναι γαλλο-
γερµανικές, έπρεπε να κλείσουν οι µαύρες τρύπες τους.
Βεβαίως, επειδή αυτά τα φορτώθηκε ο αδύνατος ώµος του Έλ-
ληνα πολίτη,  µέσα σε έναν χρόνο χρειαζόταν και το δεύτερο µνη-
µόνιο.

Το δεύτερο µνηµόνιο τι κάνει; Κουρεύει τα οµόλογα των τα-
µείων, καταστρέφοντας τα, των µικροοµολογιούχων, καταστρέ-
φοντας πάρα πολύ κόσµο, αλλά και ενώσεις, αλλά και
επιµελητήρια και κουρεύει τα οµόλογα που είχαν οι τράπεζες.
Από αυτούς τους τρεις, ταµεία, οµολογιούχους και τράπεζες, οι
µόνοι που διασώθηκαν από τη δική σας κυβέρνηση και του
ΠΑΣΟΚ ήταν οι τράπεζες. Και πώς έγινε αυτό; Ταµείο χυδαίας
συγκάλυψης, Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Φτιά-
ξατε ένα ταµείο το οποίο ήταν παράρτηµα του Ευρωπαϊκού Τα-
µείου που ουσιαστικά αυτό έκανε, µετέφερε τις ζηµίες από τους
ώµους των τραπεζιτών που τις δηµιούργησαν στους ώµους των
πιο αδύναµων εκ των πολιτών και φορολογουµένων και πήρατε
50 δισεκατοµµύρια ευρώ δάνειο από την τρόικα, το βάλατε στο
ΤΧΣ, από το οποίο δώσατε τα 39 δισεκατοµµύρια ευρώ στους
τραπεζίτες και τα δώσατε χωρίς όρους. Κανέναν όρο.

Κύριε Υπουργέ, µε κοιτάτε µε ένα θλιβερό ύφος. Ελπίζω να
υπάρχει µια αίσθηση αίσχους και θλίψης στην ψυχή σας γι’ αυτό
που κάνατε τότε, το 2012.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
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Γιατί τότε τι κάνατε; Ποιο ήταν το πρόβληµα των τραπεζών,
κύριε Υπουργέ; Το πρόβληµά τους ήταν ότι είχαν δώσει δάνεια
τα οποία έγιναν κόκκινα. Αυτό είναι ένα πρόβληµα για την τρά-
πεζα. Ουσιαστικά η κεφαλαιακή της βάση διαλύεται. Τι κάνατε
τότε το 2012 για να πάψει η αιµορραγία λόγω κόκκινων δανείων;
Τίποτα. Περισσότερη λιτότητα, περισσότερα κόκκινα δάνεια. Δί-
νατε, δηλαδή, 39 δισεκατοµµύρια ευρώ από τα 50 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ που είχατε βάλει στο ΤΧΣ στις τέσσερις τράπεζες, εσείς
µε τον κ. Στουρνάρα, µε τον κ. Βενιζέλο, τα δίνατε αυτά την ώρα
που ήταν σαν να βάζατε 39 δισεκατοµµύρια ευρώ σε µια κατσα-
ρόλα τρύπια από κάτω. Οι τρύπες ήταν τα κόκκινα δάνεια. Ήταν
δεδοµένο ότι θα φύγουν από εκεί. Γιατί το κάνατε αυτό; Γιατί δεν
ξέρατε τι κάνατε; Εσείς µπορεί προσωπικά να µην ξέρατε τι κά-
νατε. Οι άνθρωποι της τρόικας ήξεραν πάρα πολύ καλά τι έκα-
ναν. Κρατούσαν στην εξουσία των διοικητικών συµβουλίων τους
δικούς τους τραπεζίτες. Γνώριζαν ότι αυτή η ρευστότητα, αυτά
τα κεφάλαια θα εξαφανιστεί λόγω κόκκινων δανείων. Δεν τους
ενδιέφερε, όµως. Γιατί το πρόβληµά τους δεν είναι να σώσουν
τις τράπεζες. Το πρόβληµα ήταν να σώσουν το σύστηµα το ολι-
γαρχικό στο οποίο κυριαρχούσαν οι συγκεκριµένοι κύριοι τρα-
πεζίτες, µαζί µε τους τροϊκανούς που ερχόντουσαν εδώ στην
πλατεία Συντάγµατος. Αυτό συνέβη το 2012.

Τους οµολογιούχους τους διαλύσατε. Τα ταµεία τα διαλύσατε.
Πτώχευσαν. Από τότε δεν έχουν συνέλθει ούτε θα συνέλθουν.
Και έµειναν από τα 50 δισεκατοµµύρια ευρώ που δανειστήκατε
εκ µέρους των Ελλήνων από την τρόικα 11 δισεκατοµµύρια ευρώ
και τα αφήσατε στο ΤΧΣ. Έτσι, όταν ήρθαµε εµείς, λοιπόν, το
2015 είχαν µείνει αυτά τα 11 δισεκατοµµύρια ευρώ, το οποίο έχει
πολύ ενδιαφέρον. Γιατί είναι ένα διπλό ανέκδοτο που δείχνει πως
τα µεγάλα κόµµατα σε τελική ανάλυση πρέπει να επιλέξουν είτε
να παραδεχθούν ενοχή είτε ανοησία. Ένα από τα δύο. Δεν υπάρ-
χει τρίτη εναλλακτική.

Ο ΣΥΡΙΖΑ -και του τα είχα σούρει του ΣΥΡΙΖΑ πριν γίνω κοµ-
µάτι της κυβέρνησης, το οµολογώ, το έχω γράψει κιόλας- στο
πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης -το θυµάστε, κύριε Τσακαλώτο-
µιλούσαν ότι θα πάρουν αυτά τα 11 δισεκατοµµύρια ευρώ από
το ΤΧΣ -λες και είναι κάποιο θησαυροφυλάκιο και έχει 11 δισε-
κατοµµύρια ευρώ µέσα-, να τα ρίξουν στην ανάπτυξη. Τους
έλεγα: «Βρε παιδιά αυτό είναι µια πιστωτική κάρτα, την οποία σας
τη δίνουν µόνο και µόνο για να τραβήξετε λεφτά να τα δώσετε
στους τραπεζίτες. Δεν υπάρχει πιθανότητα να το κάνετε.».

Όταν εγώ ήµουν στο Υπουργείο Οικονοµικών είπα ξεκάθαρα
στους δανειστές ότι δεν τη θέλω την πιστωτική αυτή κάρτα, δεν
θέλω να δανειστώ και άλλα εκ µέρους του Έλληνα πολίτη για να
τα δώσω στους ίδιους πτωχευµένους τραπεζίτες, να τα ρίξω και
αυτά τα 11 δισεκατοµµύρια ευρώ στην κατσαρόλα µε τις τρύπες
από κάτω. Και εσείς τι κάνατε από κάτω; Ο Βαρουφάκης –λέει-
έχασε 11 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έχασα 11 δισεκατοµµύρια
ευρώ! Αν εσείς είχατε µια πιστωτική κάρτα, που δεν έχετε τη δυ-
νατότητα να την αποπληρώνετε και δεν έχετε τραβήξει και τη γυ-
ρίσετε πίσω στην τράπεζα που σας την έδωσε -το οποίο θα ήταν
το λογικό πράγµα να κάνετε- και ερχόταν κάποιος και έλεγε ότι
την έχασες την πιστωτική κάρτα, θα του έλεγες «τι είναι αυτά
που λες, τι ανοησίες;». Αυτές τις ανοησίες λέγατε εδώ µέσα και
έχετε το θράσος να µιλάτε ακόµη για εκείνη την περίοδο.

Ας τα πάρουµε, όµως, ακόµα πιο αναλυτικά και απλά. Το επι-
χείρηµά σας τότε, το επιχείρηµα της τρόικας, ήταν ότι το ΤΧΣ,
το ταµείο χυδαίας συγκάλυψης, χρηµατοπιστωτικής σταθερότη-
τας, έπρεπε να δηµιουργηθεί, αυτά τα χρήµατα, -τα 50 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ- έπρεπε να τα δανειστούµε, να τα προσθέσουµε
στα 140 δισεκατοµµύρια ευρώ των «IOUs», των δανειοµετοχών
κ.λπ. που είχαµε δώσει ως Ελληνική Δηµοκρατία στους τραπεζί-
τες, δηλαδή σύνολο 190 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αφήστε τα χρή-
µατα του πρώτου µνηµονίου, αφήστε τα αυτά. 190
δισεκατοµµύρια ευρώ ήταν η στήριξη των τραπεζών. Πόσες ήταν
οι καταθέσεις; Γιατί µας λένε ότι έπρεπε να το κάνουµε –λέει-
αυτό για να διασώσουµε τις καταθέσεις των πολιτών. Αυτά δεν
λέγατε; Αυτές τις αρλούµπες δεν λέγατε; Ξέρετε πόσες ήταν οι
καταθέσεις τον Ιούνιο του 2012, όταν είχατε βγει κυβέρνηση
τότε; 133 δισεκατοµµύρια ευρώ  ήταν των φυσικών προσώπων
και των αστικών µη κερδοσκοπικών.

Kαι άλλα 24 δισεκατοµµύρια ευρώ ήταν των επιχειρήσεων. Και
άλλα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ που ήταν οι καταθέσεις των τα-
µείων, όχι τα οµόλογα. Σύνολο 159 δισεκατοµµύρια ευρώ. Πόσα
δώσατε στους τραπεζίτες; 190 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δώσατε
190 δισεκατοµµύρια ευρώ για να σώσετε καταθέσεις των 159 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ. Σώθηκαν οι καταθέσεις; Όχι βέβαια. Δεν
σώθηκαν. Όχι επειδή έφυγαν, αλλά επειδή ξοδεύτηκαν. Γιατί ο
µικροµεσαίος ή η µικροµεσαία αναγκάστηκε να τα χρησιµοποι-
ήσει αυτά για να πληρώνει τον ΕΝΦΙΑ, για να ζει, δεδοµένου ότι
ήταν άνεργος ο ίδιος, η ίδια, τα παιδιά τους. Αυτό συνέβη. 

Για να έχουµε µια τάξη µεγέθους: Δώσατε 190 δισεκατοµµύρια
ευρώ στους τραπεζίτες εσείς µε το ΠΑΣΟΚ. Ας βάλουµε και τα
23 δισεκατοµµύρια ευρώ του «ΗΡΑΚΛΗ». Ξέρετε πάρα πολύ
καλά ότι η EUROSTAT, η Κοµισιόν, σας ζητάει να τα προσθέσετε
στο χρέος γιατί είναι δηµόσια εγγύηση η οποία θα σκάσει. Δεν
υπάρχει πιθανότητα να µη σκάσει. Έτσι βγάζουν 213 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. 213 δισεκατοµµύρια ευρώ είναι η στήριξη των τρα-
πεζών από το 2008 µέχρι σήµερα. Είναι 213 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Το ΑΕΠ µας είναι κάτω από 200 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δώ-
σαµε κάτι παραπάνω από ένα ΑΕΠ. Ένα ολόκληρο ΑΕΠ και πάλι
γιατί; Γιατί το έδωσε ο Έλληνας πολίτης; Για να τον γδύνουν οι
τραπεζίτες που τα πήραν από τον πολίτη. Για να του στερούν σή-
µερα δάνεια. Ποιος µικροµεσαίος παίρνει δάνεια απ’ την τρά-
πεζα; Να του στερούν πρόσβαση στο Ταµείο Ανάκαµψης, το
οποίο µας σπάσατε τα νεύρα δυο χρόνια να γιορτάζετε όταν είναι
µείον στο πηλίκο, όσον αφορά στην ανάπτυξη του 99% της ελ-
ληνικής οικονοµίας. Για να του βγάζουν το σπίτι στο σφυρί µε
τους πλειστηριασµούς. Για τα αλισβερίσια του «ΗΡΑΚΛΗ». Για
να γίνονται πακετάκια τα κόκκινα δάνεια και να πλουτίζουν τα αρ-
πακτικά ταµεία βγάζοντας τα κέρδη τους, τις προσόδους τους,
στα Cayman Islands. Γι’ αυτό έδωσε ο πολίτης 190 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Για να τους σώσουν τις καταθέσεις των 133 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ. Μιλάµε για φυσικά πρόσωπα. Άντε πες σύνολο
150-160 δισεκατοµµύρια ευρώ βάζοντας και τις επιχειρήσεις
µέσα. 

Και τώρα έρχεστε µε ένα νοµοσχέδιο µε το οποίο λέτε στους
τραπεζίτες αυτούς που τους σώσατε –κορόιδα, σας γδύνουν, δεν
σας δίνουν πρόσβαση στην πίστη- ότι θα τους δώσουµε και µπό-
νους, αλλά όχι ακόµα. Να γίνουν πρώτα οι εκλογές µπας και πά-
ρουµε και κανένα ψηφαλάκι περισσότερο από ανθρώπους οι
οποίοι µπορεί να θύµωναν µαθαίνοντας ότι αυτοί οι τραπεζίτες
που διέσωσε ο Έλληνας πολίτης θα πάρουν και µπόνους από
πάνω. Έτσι έρχεται να κουµπώσει πολύ όµορφα η τροπολογία
σας για τη «ΛΑΡΚΟ». 

Δεν µου λέτε, κύριε Υπουργέ. Ας υποθέσουµε ότι είχατε ένα
διαµέρισµα που θέλατε να πουλήσετε σε µια υποβαθµισµένη πε-
ριοχή, σε µια πολυκατοικία λίγο άσχηµη, που δεν πήγαινε πάρα
πολύ καλά στην αγορά και ξαφνικά εκεί που ήσασταν έτοιµοι να
σκοτώσετε αυτό το διαµέρισµα κάτι γινόταν και η τιµή του πή-
γαινε από 186.000 ευρώ στις 448.000 ευρώ. Εσείς θα αγνοού-
σατε την αύξηση της τιµής; Θα λέγατε «όχι, εγώ θα το πουλήσω
186.000 ευρώ. Αυτή ήταν η τιµή»; Ακριβώς αυτό συµβαίνει τώρα
µε τη «ΛΑΡΚΟ». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πήγα και κοίταξα λίγο πριν έρθω
εδώ ότι πέρυσι σαν σήµερα η τιµή τόνου του νικελίου ήταν
18.612 δολάρια. Σήµερα είναι 44.826 δολάρια. Τον Μάρτη είχε
πάει και λίγο πιο ψηλά στις 48.201 δολάρια. Σήµερα, η τιµή του
νικελίου είναι 44.826 δολάρια. Τέτοιο καιρό πέρυσι ήταν 18.000
δολάρια. Ήρθατε να µας δείξετε ποια είναι η διαφορά στον προ-
γραµµατισµό σας, στον σχεδιασµό σας για το τι θα κάνουµε µε
τη «ΛΑΡΚΟ»; Μήπως η «ΛΑΡΚΟ» είναι τώρα λιγότερο επιζήµια
από ό,τι ήταν πριν από έναν χρόνο; Δεν ξέρω. Υπάρχουν διάφο-
ροι τρόποι να µαγειρέψεις ένα business plan. Εσείς δεν έχετε
business plan. Συνάδελφοι του ΚΚΕ, ούτε καπιταλιστές δεν είναι.
Είναι σαν να είναι η περιουσία του γείτονα και να έχουν συµφω-
νήσει µε τον τσιφλικά και να το σκοτώσουν. Ούτε καπιταλιστές
δεν είναι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Επί της ουσίας ξέρουµε ότι το νικέλιο και άλλα µέταλλα τα

οποία βρίσκονται στα έγκατα της γης, στη «ΛΑΡΚΟ», έχουν µέλ-
λον. Κι έχουν πολύ µέλλον. Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι είναι
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περιζήτητα από εταιρείες σαν τη «TESLA» και άλλες. Το ερώτηµα
που θα µας θέσουν τα εγγόνια µας, σε εµάς που µπορεί να
έχουµε επιζήσει και λιγάκι για να τα ακούσουµε και να ντρα-
πούµε, είναι: «Τι κάνατε όταν πήγαν να σκοτώσουν τη «ΛΑΡΚΟ»,
να δώσουν το νικέλιο απελευθερωµένο από εργαζόµενους;».
Γιατί αυτό δεν κάνουν; Θέλουν να δώσουν το νικέλιο χωρίς ερ-
γαζόµενους. Πάντα ο καπιταλιστής, έλεγε ο Μαρξ, µισεί την ιδέα
να έχει εργαζόµενους. Θα ήθελε να µην έχει κανέναν. Θα ήθελε
να έχει µόνο την υπεραξία. Ανέχεται τον εργαζόµενο. Εσείς δεν
τον ανέχεστε γιατί θέλετε να την πουλήσετε άνευ εργαζοµένων.
Να φέρει ξανά ο καινούριος εργοδότης τους ίδιους τους εργα-
ζόµενους, αλλά µε συνθήκες πρεκαριάτου.

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι: αυτή η δηµόσια περιουσία σήµερα
πώς θα µπορούσε να έχει αξιοποιηθεί; Και εµείς λέµε ότι στο
πλαίσιο της πράσινης µετάβασης –όχι των πράσινων αλόγων,
αλλά της πραγµατικής πράσινη µετάβασης- µια εταιρεία όπως η
«ΛΑΡΚΟ» θα έπρεπε να παράγει ταυτόχρονα νικέλιο, συσσωρευ-
τές, ανεµογεννήτριες, όλο το πλαίσιο της παραγωγικής διαδικα-
σίας που χρειάζεται η πράσινη µετάβαση. Γιατί αλλιώς θα το
εισάγετε όλο από τη Γερµανία. Όπως εισάγαµε «VOLKSWAGEN»
και ψυγεία, θα εισάγουµε τις ανεµογεννήτριες και τους συσσω-
ρευτές. Αυτό, όµως, θέλει µια σοβαρή κυβέρνηση. Θέλει ένα σο-
βαρό πλάνο. Θέλει µια πράσινη βιοµηχανική επανάσταση. Θέλει
ένα σχέδιο σαν αυτό. Εµείς που είµαστε ένα µικρό κόµµα έχουµε
προσπαθήσει να φτιάξουµε ένα τέτοιο σχέδιο. Εσείς δεν έχετε
καν προσπαθήσει να το φτιάξετε. Για εσάς ο κατάλογος του Τα-
µείου Ανάκαµψης είναι ένα µενού για τους φίλους σας, τι θα
πάρει ο καθένας. Τι θα παραγγείλει. Αυτό είναι. Θα χάσουµε την
τέταρτη βιοµηχανική επανάσταση επειδή είστε ανδρείκελα και
µαριονέτες της ολιγαρχίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Παρατηρώ ότι ο φίλος µου Χρήστος Σταϊκούρας δεν είναι εδώ

σήµερα γιατί ξέρω ότι είχε µια ευχάριστη συνάντηση µε τον Γερ-
µανό οµόλογό του, τον Υπουργό Οικονοµικών της Γερµανίας, τον
κ. Λίντνερ. Δεν ξέρω τι είπαν και φαντάζοµαι ότι ο Χρήστος δεν
θα µου πει. Έχω µια ερώτηση ρητορική. Θα του σφυρίξει το κακό
µαντάτο; Γιατί στη γερµανική τηλεόραση προχθές ο κ. Λίντνερ
το σφύριξε στους τηλεθεατές της Γερµανίας. Τους είπε verbatim,
µετάφραση δική µου, αλλά νοµίζω είναι η σωστή, «Δεν θα επι-
τρέψουµε ποτέ στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα» και το εµπε-
δώνει κι άλλο «από άσκηση νοµισµατικής πολιτικής να
προχωρήσει σε µια επίσηµη πλέον χρηµατοδότηση χρέους». 

Τι εννοεί ο ποιητής ο κ. Λίντνερ; Σας προτείνω. Εννοεί το εξής.
Ότι ο κ. Ντράγκι µας τούµπαρε εµάς τους Γερµανούς, την
Μπούντεσµπανκ, τον Σόιµπλε. Έκανε την ποσοτική χαλάρωση
και αγοράζει το δικό σας χρέος εδώ και τρία χρόνια. Γι’ αυτό έχει
συσσωρευτεί τόσο χρέος µε σχετικά χαµηλά επιτόκια µέχρι πρό-
σφατα, γιατί τα αγόραζε όλα ο κ. Ντράγκι αρχικά και µετά η κ.
Λαγκάρντ. Βασικά η κ. Λαγκάρντ. Δεν πρόλαβε ο κ. Ντράγκι,
αλλά το έβαλε µπροστά. Τι λέει ο Λίντνερ; Ότι «αυτό το δεχτή-
καµε όσο είχαµε πληθωρισµό κάτω του στόχου του 2%. Τώρα
που η νοµισµατική πολιτική απαιτεί τέλος αυτών των αγορών,
τέλος η χρηµατοδότηση του ελληνικού και του ιταλικού χρέους».
Το είπε ο κ. Λίντνερ προχθές στην τηλεόραση. 

Εσάς, η κ. Λαγκάρντ σας έχει υποσχεθεί ότι µέχρι τις εκλογές
θα σας αγοράζει. Το ξέρετε. Ναι. Αλλά ξέρετε; Εµάς δεν µας νοι-
άζουν οι εκλογές. Μας ενδιαφέρει το µέλλον αυτού του κόσµου
εκεί έξω. Γιατί όποιος από εσάς και να κερδίσει, όποια κυβέρ-
νηση συνεργασίας και να κάνετε, ο κ. Λίντνερ, η κ. Λαγκάρντ,
όποιος τους έχει διαδεχθεί θα έρθουν και θα σας βάλουν το µα-
χαίρι στον λαιµό. Τα πράγµατα είναι ξεκάθαρα. Ακόµη και οι αγο-
ρές το καταλαβαίνουν. Εσείς ερχόσασταν εδώ και απαιτούσατε
να ντυθούµε Ευρώπη και να βγούµε στους δρόµους να χο-
ρεύουµε επειδή είχαµε, λέει, αρνητικά επιτόκια. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε κοιτάξει καθόλου το επιτόκιο των T-Bills
της Ελλάδας των τραπεζογραµµατίων του ενός µηνός; Πριν από
έξι µήνες ήταν -0,5%. Πριν από ένα µήνα ήταν 0,01%. Σήµερα
είναι 1,9%. Το δεκαετές πήγε από 1,3% -6 µήνες πριν στο 2,5%-
πριν από ένα µήνα. Σήµερα το πρωί που κοίταξα είναι στο 4,41%.
Είµαστε χρηµατοπιστωτικά, άµα το δείτε, στον Οκτώβριο του
2009. Το δεκαετές οµόλογο σήµερα είναι αυτό που ήταν όταν ο

Γιώργος Παπανδρέου αναλάµβανε την Κυβέρνηση από εσάς. Σε
αυτή την κατάσταση είµαστε. Με τι; Με ανοδικές πορείες επιτο-
κίων, µε στάσιµο πληθωρισµό. Αυτό αντιµετωπίζει η επόµενη κυ-
βέρνηση. 

Εσείς θα προσπαθήσετε να ρίξετε στάχτη στα µάτια του κό-
σµου µέχρι να γίνουν εκλογές. Και αυτό κάνει το νοµοσχέδιο σας
σήµερα: Μη δώσουµε µπόνους στους τραπεζίτες και θυµώσουµε
τους πολίτες. Ας κερδίσουµε τις εκλογές, ας κάνουµε µια συγ-
κυβέρνηση µε το ΠΑΣΟΚ, µε τον ΣΥΡΙΖΑ –δεν µ’ ενδιαφέρει- µια
µνηµονιακή συγκυβέρνηση και πάλι και µετά θα σώσουµε πάλι
τη χώρα, πάλι θα φτιάξουµε ένα ταµείο χυδαίας συγκάλυψης.
Μπορεί να είναι το ίδιο, µπορεί να είναι Mach 2, Νούµερο 2, 2.0
–πώς θα το πείτε- δεν έχει καµµία σηµασία. 

Οκτώβριος του 2009 µε Ιούνιο του 2022 απέχουν πολύ, αλλά
όχι στα βασικά επιτόκια. Τότε είχαµε ένα χρέος 300 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, τώρα έχουµε 394,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τότε εί-
χαµε ένα ΑΕΠ 237 δισεκατοµµύρια ευρώ, σήµερα είναι κάτω από
200 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ξέρω -τους ξέρω, τους
έχουµε µάθει τώρα- ότι θα βγείτε και θα πείτε «εσύ που κατέ-
στρεψες τις τράπεζες, εσύ που τις έκλεισες, εσύ που µας έφερες
τα 100, 200, 400, 1.500 τρισεκατοµµύρια, δισεκατοµµύρια ευρώ
νέο χρέος, πώς µπορείς και µιλάς για τις τράπεζες και για το
ΤΧΣ»; Λοιπόν, θα σας πω πως µπορώ. Θέλω να σας θυµίσω µια
ηµέρα -και θα ήθελα πάρα πολύ, αν γνωρίζετε από αυτά, να µου
το εξηγήσετε αυτό- και να σας πάω στην ηµέρα της τελευταίας
δεκαπενταετίας όπου οι τραπεζικές µετοχές ανέβηκαν πιο γρή-
γορα από οποιαδήποτε άλλη ηµέρα στο Χρηµατιστήριο Αθηνών.
Ήταν η 2α προς 3η Φεβρουαρίου του 2015. Γιατί τι είχα κάνει;
Είχα πάει στο Λονδίνο και είχα εξηγήσει γιατί δεν παίρνουµε την
πιστωτική κάρτα του ΤΧΣ και γιατί θα απαιτήσουµε, όχι κούρεµα,
αλλά αναδιάρθρωση του χρέους µε debt swaps που να µειώσουν
σε πολύ µεγάλο βαθµό την ουσιαστική τιµή του χρέους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Ανέβηκαν 20% οι τραπεζικές µετοχές την 3η Φεβρουαρίου,

20%, το Χρηµατιστήριο ανέβηκε 11,2%. Τι συνέβη εκείνη τη
µέρα; Με το που ανέβηκε το Χρηµατιστήριο και οι τιµές των µε-
τοχών, ο κ. Μάριο Ντράγκι -µε εσάς εδώ µέσα να ουρλιάζετε
«Βάστα, Γερούν..»- έκοψε την πρόσβαση των ελληνικών τραπε-
ζών στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, την ηµέρα που ανέβηκαν
οι µετοχές τους 20%. Καλά ο κ. Ντράγκι, είχε εντολή άνωθεν,
από Βερολίνο. Εσείς; Ξέρετε τι σηµαίνει λαϊκή και εθνική µειοδο-
σία; Αυτό κάνατε. Χειροκροτούσατε που µας έκοψε την πρό-
σβαση από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Και σήµερα; Yes
man, στον κ. Λίντνερ. Σήµερα, yes man στον κ. Λάτση -φέρατε
και µία τροπολογία, την είπαµε και πριν- νέα λιτότητα, γιατί αυτό
είναι ο πληθωρισµός. Ποια αύξηση στον κατώτατο µισθό; Δεν δέ-
χεστε αυτό που σας προτείναµε: Αυτόµατη τιµαριθµική αναπρο-
σαρµογή του κατώτατου µισθού και των κοινωνικών επιδοµάτων.
Όταν ο πολυχρονεµένος µας κ. Μητσοτάκης θέλει θα προσθέσει
10, 20 ευρώ, όταν εκείνος θέλει, όχι αυτόµατη τιµαριθµική ανα-
προσαρµογή. Και ερχόµαστε και µε τις απολύσεις τώρα και µε
την παράταση των µπόνους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή εµείς θα πάµε έξω στη
διαδήλωση µε τους ανθρώπους της «ΛΑΡΚΟ», θέλω να σας θυ-
µίσω -το ξέρετε κατά βάθος- ότι ό,τι κάνετε από το 2008 δεν είναι
τίποτα άλλο από το να θέτετε το χυδαίο στην υπηρεσία του απο-
κρουστικού.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει,
προκειµένου να τοποθετηθεί επί της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 1332 και ειδικό 197, ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, ο κ. Γιατροµανωλάκης στο µέρος της τροπολογίας που
αφορά το Υπουργείο Πολιτισµού. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΙΑΤΡΟΜΑΝΩΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού

και Αθλητισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Όντως, θέλω να υποστηρίξω την τροπολογία που εµφανίζεται

στο άρθρο 7, όπου, ουσιαστικά, έχει να κάνει µε ένα µεταβατικό
ζήτηµα, το ζήτηµα της ανάθεσης των υπηρεσιών ασφάλειας του
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κτηρίου του «Ακροπόλ Ακρός». Ο λόγος που το ζητάµε αυτό είναι
γιατί το βασικό κονδύλι, η βασική πρόβλεψη, που υπήρχε για τη
φύλαξη του κτηρίου είναι µέρος ενός έργου στο ΕΠΑνΕΚ 2014 –
2020, το οποίο όµως εντάχθηκε στις 18 Μαρτίου του ‘22 και προ-
κειµένου να µην υπάρχει κενό φύλαξης σε αυτό το πολύ ευάλωτο
και σηµαντικό κτήριο -το οποίο δύο φορές, µάλιστα, είχε αποτε-
λέσει στόχο επιθέσεων- ζητάµε αυτή την τροπολογία έτσι ώστε
να µην υπάρξει κενό φύλαξης µέχρις ότου ολοκληρωθούν οι δια-
δικασίες για την ανάδειξη αναδόχου για τον διεθνή διαγωνισµό
που προβλέπει το ΕΠΑνΕΚ. 

Περαιτέρω, µε τη διάταξη προσδιορίζεται ότι το Υπουργείο
Πολιτισµού θα είναι η αναθέτουσα αρχή που θα δύναται να πα-
ρατείνει την υφιστάµενη σύµβαση ανάθεσης και αυτό έχει να
κάνει µε το ότι ακόµα δεν έχει τεθεί σε πλήρη διοικητική λειτουρ-
γία το νοµικό πρόσωπο. 

Για τους λόγους αυτούς, παρακαλούµε να γίνει δεκτή η τρο-
πολογία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ. Και συνεχίζουµε τον κατάλογο των οµιλη-
τών.

Καλώ στο Βήµα τον Βουλευτή του Μέρα25, τον κ. Γεώργιο Λο-
γιάδη. 

Ορίστε, κύριε Λογιάδη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΟΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι, το ΤΧΣ –θα το αναφέρω έτσι,

στο τέλος θα το ονοµάσω, για να καταλάβετε- δηµιουργήθηκε
στο πλαίσιο των µνηµονίων για να δανειστεί το ελληνικό δηµόσιο,
ο πτωχευµένος Έλληνας φορολογούµενος, δεκάδες δισεκατοµ-
µύρια ευρώ και µε αυτά να διασωθούν οι τράπεζες και οι τραπε-
ζίτες. Έγιναν τρεις ανακεφαλαιοποιήσεις τραπεζών, το 2013, το
2014 και το 2015. Εγώ ως Κρητικός θα θυµηθώ τα λόγια του τρα-
γουδιού του Νίκου Ξυλούρη, που είχε πει:  «Μπήκαν στην πόλη
οι οχτροί, µοίρασαν δώρα οι οχτροί κι εµείς γελούσαµε σαν τα
παιδιά την άλλη µέρα». 

Να θυµίσουµε ότι την εποχή εκείνη η Ισλανδία έκανε ακριβώς
το αντίθετο απ’ ό,τι εµείς εδώ. Επέµεινε στο όχι του δικού της
δηµοψηφίσµατος, στο να µην πληρώσει δηλαδή το δηµόσιο τα
χρέη των τραπεζών και τις άφησε να καταρρεύσουν. Στην Ισλαν-
δία επήλθε συµφωνία µε τους δανειστές για την αποπληρωµή
του χρέους, η οποία υπερψηφίστηκε από το Κοινοβούλιο τότε.
Ο Πρόεδρος της χώρας, όµως -όπως όλοι γνωρίζουµε- αρνήθηκε
να την επικυρώσει και κάλεσε τον λαό σε δηµοψήφισµα. Ο λαός
είπε ένα ξεκάθαρο όχι στη διάσωση του τραπεζικού συστήµατος
µε χρήµατα των φορολογουµένων. Η Ισλανδία διαχειρίστηκε την
κρίση χρέους της, όχι µε βάση τις επιταγές των διεθνών αγορών
αλλά µε βάση το συµφέρον των πολιτών της. Άρχισαν να διώκον-
ται οι τραπεζίτες ως εγκληµατίες, σε αντίθεση µε τις Ηνωµένες
Πολιτείες και την Ευρωπαϊκή Ένωση όπου οι τράπεζες πλήρω-
σαν µεν πρόστιµα αλλά τα στελέχη τους δεν τιµωρήθηκαν.

Την περίοδο εκείνη δήλωσε στον εισαγγελέα η Ισλανδία: Γιατί
πρέπει να υπάρχει ένα τµήµα της κοινωνίας που να είναι υπε-
ράνω ελέγχου ή απόδοσης ευθυνών; Είναι πολύ επικίνδυνο να
υπάρχουν κάποιοι που είναι πολύ µεγάλοι για να δεχθούν». Να
υπογραµµίσουµε, επίσης, ότι µία από τις πρώτες αποφάσεις εκεί
ήταν η αύξηση των δαπανών για την υγεία, για να προληφθούν
οι αυξηµένες καρδιαγγειακές παθήσεις, απόρροια µεγάλων οι-
κονοµικών κρίσεων. 

Η επιτυχία της Ισλανδίας ήταν τόσο µεγάλη, ώστε ακόµη και
το ΔΝΤ παραδέχθηκε σε έκθεσή του ότι η επιτυχία ήταν τόσο µε-
γάλη, διότι δεν ακολούθησε τους κανόνες που συνήθως προτεί-
νουν οι θεσµοί. 

Στην Ελλάδα, µε όρους του πιο σκληρού καπιταλισµού, θα
έπρεπε να έχουν αφεθεί οι τράπεζες να καταρρεύσουν και να
εθνικοποιηθούν αυτοµάτως από το κράτος. 

Στο σηµείο αυτό, θα θέλαµε να αναδείξουµε τη θέση του
ΜέΡΑ25 για την επαναδηµιουργία µιας δηµόσιας Αγροτικής Τρά-
πεζας η οποία θα στηρίζει τον πρωτογενή τοµέα -έναν παραπάνω
σήµερα- για λόγους εθνικούς και διατροφικής επάρκειας. 

Το 2012, εισαγάγατε στη νοµοθεσία την ασυλία των στελεχών
του ΤΧΣ, διότι γνωρίζατε ότι το ΤΧΣ θα έχανε χρήµατα. Μετά την

ασυλία, προσθέσατε και το ακαταδίωκτο των στελεχών του ΤΧΣ,
για να µην µπορεί ούτε εισαγγελέας να διερευνήσει το άλλο
σκάνδαλο της ζηµίας του ελληνικού δηµοσίου από την επανιδιω-
τικοποίηση της Τράπεζας Πειραιώς από το ΤΧΣ µε νόµο της Κυ-
βέρνησης σας.

Το 2015 ο ΣΥΡΙΖΑ, πάλι στο πλαίσιο του µνηµονίου, ενέταξε
το ΤΧΣ στο Υπερταµείο. Ανέφερε στην επιτροπή ο κ. Βασίλης Ρά-
πανος, πρόεδρος του διοικητικού συµβουλίου της Ελληνικής
Ένωσης Τραπεζών και Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου
της Alpha Bank ότι -διαβάζω ακριβώς- «Στις ελληνικές τράπεζες
επεβλήθη από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ένας ακόµη περιορισµός
επιζήµιος για τις ίδιες και κατ’ επέκταση για την ελληνική οικο-
νοµία και συγκεκριµένα υποχρέωση αποεπένδυσης, όχι µόνο από
τη σηµαντική παρουσία που είχαν χτίσει στην Νοτιοανατολική Ευ-
ρώπη, αλλά και από τις µη τραπεζικές εµπορικές τους δραστη-
ριότητες. Σε όλα τα διοικητικά συµβούλια των τραπεζών έγινε
υποχρεωτική συµµετοχή ξένων στελεχών, αποκλείστηκαν Έλλη-
νες γνώστες των συνθηκών της ελληνικής οικονοµίας και εκπρό-
σωποι του επιχειρηµατικού κόσµου που εξασφάλιζαν τη
διασύνδεση της τραπεζικής δραστηριότητας µε την ελληνική
πραγµατικότητα». Αυτά είπε ο κ. Ράπανος

Το σηµερινό σχέδιο νόµου µεθοδεύει το πώς θα περάσουν
εκτός κρατικού ελέγχου οι µετοχές του TΧΣ που κατέχει στην
Εθνική Τράπεζα 40%, στην Πειραιώς 27%, στην Alpha Bank 9%,
στη Eurobank 1,4%, στην Αttica Bank 63%. Απαγορεύεται παράλ-
ληλα σε οποιαδήποτε επιχείρηση του δηµοσίου να αποκτήσει
έστω και µέρος των µετοχών αυτών. Δίνει τη σκανδαλώδη δυνα-
τότητα η µεταβίβαση των τραπεζικών µετοχών να γίνει ακόµα και
σε χαµηλότερη αξία από τη χρηµατιστηριακή ή και από την πιο
πρόσφατη τιµή κτήσης από το ταµείο, ρύθµιση που είχε γίνει επί
ΣΥΡΙΖΑ στις 20-11-2015 και την οποία συνεχίζει κατά γράµµα,
σαν καλό και υπάκουο παιδί του «ναι σε όλα», η Νέα Δηµοκρατία
σήµερα, όπως ανέφερε και ο κύριος Υπουργός στην επιτροπή
µας. Αυτό κατά τη δική µας άποψη καταστρατηγεί το άρθρο 3
τον «σκοπό του ταµείου» που αναφέρει ότι αυτό δρα προς χάριν
του δηµοσίου συµφέροντος. 

Ο κ. Χατζηεµµανουήλ, µέλος της Τράπεζας της Ελλάδος, ανέ-
φερε -τα διαβάζω ακριβώς- τα εξής: «Το ΤΧΣ δεν είναι κάποιο όρ-
γανο της ελληνικής κυβέρνησης ή της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αποτελεί αποτέλεσµα των συµβάσεών µας µε τον ευρωπαϊκό µη-
χανισµό σταθεροποίησης και συνεπώς µάς δεσµεύει. Είναι κάτι
το οποίο έχει συµφωνηθεί και εγκριθεί υπό την πίεση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής». Δηλαδή τι µας λέει; «Εµείς υπάλληλοι είµα-
στε. Νίπτοµεν τας χείρας µας. Ακολουθούµε άνωθεν και έξωθεν
εντολές». Το διοικητικό συµβούλιο του ΤΧΣ εξακολουθεί πάντα
να ελέγχεται από τους Θεσµούς, από το Euroworking Group.

Συµπερασµατικά: Εµείς, το ΜέΡΑ25, θα ονοµάζαµε το ΤΧΣ: Τα-
µείο Χρηµατοδότησης Συµµοριών. Αυτό είναι ένα ταµείο ενός τε-
ράστιου εγκλήµατος σε βάρος του ελληνικού λαού και της
αξιοπρέπειάς του. Και επειδή όλοι αυτοί πέφτουν σαν κοράκια
για να φάνε τις µετοχές του ελληνικού δηµοσίου, του ελληνικού
λαού, που έχει µατώσει και δώσει δεκάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ, εµείς, το ΜέΡΑ25 θα τους λέγαµε το βυζαντινό «κόραξι» ή
το αρχαιοελληνικό «άγειν εις κόρακας».

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει

ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Δηµήτριος
Χαρίτου.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΑΡΙΤΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υφυπουργέ, σε µια χρο-

νική στιγµή που ο κόσµος της εργασίας και τα νοικοκυριά ασφυ-
κτιούν από τη γενικευµένη ακρίβεια, ιδιαίτερα στα καύσιµα και
το ηλεκτρικό ρεύµα, και εξαντλούν και τις τελευταίες αποταµι-
εύσεις -όσοι διαθέτουν- πολίτες που αδυνατούν να εξυπηρετή-
σουν τα δάνειά τους και κινδυνεύουν να χάσουν τα σπίτια τους
µε τις επιθετικές πολιτικές που ακολουθεί το τραπεζικό σύστηµα
και µε τις δικές σας ευλογίες, ακόµη και δάνεια που είναι µε την
εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, όπως των παλιννοστούντων,
σε µια περίοδο που η µικρή, κυρίως, επιχειρηµατικότητα βρίσκε-
ται σε οικονοµική ασφυξία κάτω από την αδυναµία πρόσβασης
στο τραπεζικό σύστηµα, αφού οι τράπεζες είναι απλησίαστες και
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τα δάνεια ακριβή υπόθεση, σε µια περίοδο που ενώ κάνετε λόγο
για τους πόρους του Ταµείου Ανάκαµψης, αποκρύπτετε, όµως,
ότι η διαχείρισή τους µέσω του τραπεζικού συστήµατος απο-
κλείει τη µεγάλη πλειοψηφία των µικρών και µεσαίων επιχειρή-
σεων, σε αυτή τη συγκυρία που οφείλατε να παρέµβετε ώστε το
τραπεζικό σύστηµα που επωφελήθηκε τα µέγιστα, αφού ξελά-
σπωσε χάρη στις εγγυήσεις του δηµοσίου, να συµβάλλει στην
αντιµετώπιση της κρίσης, εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, µε τις
ρυθµίσεις που σήµερα εισάγετε, στέλνετε ένα µήνυµα ακριβώς
στην αντίθετη κατεύθυνση. Λέτε ότι όχι µόνο δεν παρεµβαίνετε
στο τραπεζικό σύστηµα αλλά και τις όποιες δυνατότητες παρέµ-
βασης έχει το δηµόσιο µέσω του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας θα τις εκχωρήσετε στο τραπεζικό σύστηµα για να
συνεχίσει ανενόχλητο και ανεξέλεγκτο να λειτουργεί µε βάση τα
συµφέροντα, κυρίως, των µεγαλοµετόχων και όχι της κοινωνικής
πλειοψηφίας και της οικονοµίας. 

Ετοιµάζεστε µέχρι το 2025 να παραχωρήσετε πάση θυσία τις
µετοχές που κατέχει το δηµόσιο στις τράπεζες, χωρίς να λαµβά-
νετε υπ’ όψιν τη ζηµιά που αυτό µπορεί να υποστεί. Και για να
µην έχει καµµία αµφιβολία ο ελληνικός λαός για το «πάρτι» που
πρόκειται να γίνει, να θυµίσω το παράδειγµα της αύξησης του
µετοχικού κεφαλαίου της Τράπεζας Πειραιώς που ζηµίωσε µε
σκανδαλώδη τρόπο το δηµόσιο κατά 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ.
Μάλιστα δεν δίστασε η σηµερινή Κυβέρνηση να ψηφίσει νόµο
για να δώσει ασυλία στη διοίκηση του ΤΧΣ, όταν οι ενέργειές του
ζηµίωσαν το δηµόσιο όπως η πώληση µετοχών ακόµα και κάτω
από τη χρηµατιστηριακή τους αξία. 

Στη συζήτηση του νοµοσχεδίου οι εισηγητές µας κατέδειξαν
µε πολύ εµπεριστατωµένο λόγο τον τρόπο µε τον οποίον αποψι-
λώνετε τα δικαιώµατα του δηµοσίου να παρέµβει στα διοικητικά
συµβούλια των τραπεζών. Γι’ αυτό και δεν θα επεκταθώ. 

Ένα όµως θέµα που οφείλει να γνωρίζει ο ελληνικός λαός, που
ζει µε την αγωνία του αύριο, είναι, κύριοι, ότι καταργείτε σκαν-
δαλωδώς το δικαίωµα βέτο του δηµοσίου στη χορήγηση µπό-
νους από τις τράπεζες στα στελέχη τους όταν αυτές έχουν
δείκτη κόκκινων δανείων κάτω από 10%. Μάλιστα στην αρχική
εκδοχή του νοµοσχεδίου δεν υπήρχε καν το χρονικό όριο του
2023. Σας τρόµαξε, εκτός όλων των άλλων, η κοινωνική κατα-
κραυγή προεκλογικά. Γι’ αυτό το µεταθέσατε για µετά το 2023. 

Μπόνους, λοιπόν, στα τραπεζικά στελέχη, µετά τα εκατοµµύ-
ρια µπόνους στα golden boys της ΔΕΗ. Στη ΔΕΗ για λογαριασµό
των µεγαλοµετόχων εκτίναξαν τη µετοχή της στα ταµπλό του
Χρηµατιστηρίου στέλνοντας όµως τον αυξηµένο λογαριασµό να
τον πληρώσουν τα νοικοκυριά και οι επιχειρήσεις. Στα τραπεζικά
στελέχη για ποιον λόγο θα χορηγούνται µπόνους; Για να ξεσπι-
τώνουν τον κόσµο όταν δεν θα µπορούν να πληρώσουν τα στε-
γαστικά δάνεια; Για να κλείνουν µικρές επιχειρήσεις που δεν θα
µπορούν να εξυπηρετούν τα χρέη τους; Για να εκποιούν περιου-
σιακά στοιχεία µε τον πτωχευτικό νόµο που εσείς ψηφίσατε;
Πείτε τα, να γνωρίζει ο ελληνικός λαός τι πρόκειται να κάνετε.
Εσείς κοροϊδέψατε τη µεσαία τάξη λέγοντάς της ότι θα τη σώ-
σετε δήθεν από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Η δηµιουργία των περίφηµων υγιών τραπεζικών ιδρυµάτων για
εσάς δεν συνδέεται µε το αν ανταποκρίνονται ή όχι στις κοινωνι-
κές ανάγκες, αν συµβάλλουν στην οικονοµία του τόπου. Για εσάς
το κριτήριο είναι ένα: η κερδοφορία των µετόχων τους. Είναι χα-
ρακτηριστικός της αντίληψής σας ο τρόπος που διαχειρίζεστε
την Αναπτυξιακή Τράπεζα, µια τράπεζα που µέσω χρηµατοδοτι-
κών προγραµµάτων θα µπορούσε να αποτελέσει µοχλό για τις
µικρές επιχειρήσεις και τον αγροτικό κόσµο, ιδιαίτερα στην πε-
ριφέρεια, όπως είχε προβλεφθεί από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά εσείς την υποβαθµίζετε.

Μας αφορά πρωτίστως ως περιοχή, κύριοι. Περιµένουν ακόµα
οι εργαζόµενοι της βιοµηχανίας «SHELMAN» να χρηµατοδοτηθεί
από την Αναπτυξιακή Τράπεζα ένα βιώσιµο σχέδιο επαναλειτουρ-
γίας στη ΒΙΠΕ της Κοµοτηνής. Δύο φορές συζητήθηκε στη
Βουλή µε τον Υπουργό της Αναπτύξεως να µας ρωτάει ρητορικά
αν συµφωνούµε να χρηµατοδοτηθεί το επιχειρησιακό σχέδιο από
την Αναπτυξιακή Τράπεζα. 

Ποιον κοροϊδεύετε, κύριοι; Εσείς προτιµάτε σε µια εποχή που
τα προϊόντα του ξύλου ανεβαίνουν στη διεθνή αγορά να µην επα-

ναλειτουργήσει η βιοµηχανία, αλλά να πουληθεί ως παλιοσίδερα.
Τέτοιο τραπεζικό σύστηµα θέλετε; Να έχει αγκιστρωµένες πα-
ραγωγικές µονάδες και αντί σε εξυγίανση να τις οδηγεί σε διά-
λυση; 

Εσείς, κύριοι, αφού επί δύο χρόνια απαξιώσατε πλήρως το ερ-
γοστάσιο και τις µεταλλευτικές εγκαταστάσεις της ΛΑΡΚΟ µε την
ντροπολογία, θα πω, προχωράτε τώρα στη µαζική απόλυση των
εργαζοµένων που την κράτησαν ζωντανή την εταιρεία υπό αντί-
ξοες συνθήκες, σε µια περίοδο µάλιστα που η χρηµατιστηριακή
τιµή του νικελίου έχει εκτοξευθεί καταγράφοντας ρεκόρ δεκαε-
τιών, µια και η Ρωσία, η οποία κατέχει το 12% της παγκόσµιας
παραγωγής βρίσκεται υπό καθεστώς κυρώσεων. Καταγγέλλουµε
τις µεθοδεύσεις σας και σας καλούµε να αποσύρετε την απαρά-
δεκτη αυτή τροπολογία που οδηγεί στη µαζική απόλυση των ερ-
γαζοµένων της ΛΑΡΚΟ.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, ρίξατε τη χώρα στα βράχια
πολύ πριν από το 2010. Τη βάλατε σε µνηµόνια και στο Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο, ξελασπώσατε τις ξένες τράπεζες φορτώ-
νοντας τα χρέη στον ελληνικό λαό, σώσατε τις ελληνικές τράπε-
ζες πατώντας πάνω στις θυσίες και τον ιδρώτα του ελληνικού
λαού βυθίζοντάς τον σε απόγνωση.

Βρήκατε, κύριοι, το 2019 µια χώρα έξω από τα µνηµόνια, που
άλλοι την έβγαλαν, όπως γνωρίζει πολύ καλά ο ελληνικός λαός,
µε ρυθµισµένο το εξωτερικό χρέος, µε την οικονοµία σε ανά-
καµψη και µε «µαξιλάρι» 37 δισεκατοµµύρια για να µπορέσει να
κρατηθεί η χώρα όρθια και έρχεστε σήµερα και µε θράσος µάς
κουνάτε το δάχτυλο.

Η χώρα µας -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- έχει σήµερα ανάγκη
άµεσα από µια νέα προοδευτική κυβέρνηση που θα δώσει λύσεις
και στο τραπεζικό σύστηµα µε γνώµονα την παραγωγική ανασυγ-
κρότηση της χώρας και πάνω απ’ όλα το δηµόσιο συµφέρον.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει τώρα

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης κ. Κων-
σταντίνος Χήτας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, ας κάνουµε µια υπόθεση εργασίας. Ας πούµε

ότι υπάρχει κάπου µια εταιρεία η οποία παράγει περί τους δε-
καοκτώ µε είκοσι χιλιάδες τόνους νικέλιο. Σήµερα η τιµή του νι-
κελίου είναι κοντά στα 30.000 δολάρια ο τόνος και πριν από ένα
περίπου µήνα ήταν στα 100.000 δολάρια. Ας πούµε ότι έχουµε
µια εταιρεία η οποία παράγει περί τους τρεις χιλιάδες τόνους κο-
βαλτίου. Η τιµή του κοβαλτίου είναι 73.000 δολάρια ο τόνος.
Έχουµε την εταιρεία αυτή η οποία υπό άλλες συνθήκες και σε
µια φυσιολογική χώρα θα καθιστούσε µετά βεβαιότητας σήµερα
τη «ΛΑΡΚΟ» µια περιζήτητη νύφη, αφού είναι η µοναδική παρα-
γωγός σιδηρονικελίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όχι στην Ελλάδα,
και µια από τις πέντε µεγαλύτερες παραγωγούς εταιρείες παγ-
κοσµίως. Αντιλαµβάνεστε το µέγεθος; Είναι η µοναδική στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και µια από τις πέντε µεγαλύτερες παγκοσµίως.

Ας πούµε ότι έχουµε µια εταιρεία η οποία είναι η βαριά βιοµη-
χανία της Ελλάδος µε πολύ µεγάλη σηµασία, είναι η µεγαλύτερη
παραγωγός νικελίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε το 40% της πα-
ραγωγής της. Δηλαδή η εταιρεία αυτή, την οποία κλείνει σήµερα
η Νέα Δηµοκρατία, παράγει το 40% του νικελίου της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Έχει το 2% της ετήσιας παγκόσµιας παραγωγής -θα τα
καταθέσουµε φυσικά όλα αυτά στα Πρακτικά- και αυτή την εται-
ρεία την κλείνουµε. Θα µου πείτε ότι ο λόγος της εκποίησης είναι
τα συσσωρευµένα χρέη, προφανώς για λόγους κακοδιαχείρισης.
Πώς γίνεται στην έρµη αυτή τη χώρα να µη λειτουργεί τίποτα;
Δεν λειτουργεί τίποτα, το κλείνουµε, το ξεπουλάµε και τελείωσε.

Άκουσα µε ενδιαφέρον πριν τα όσα απάντησε ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του κυβερνώντος κόµµατος στα όσα είπε η
Αντιπολίτευση σύσσωµη πριν από λίγο. Και είναι έγκληµα προ-
φανώς. Και θα µπούµε σε κάποιες λεπτοµέρειες για το τι είναι η
«ΛΑΡΚΟ» και πόσο σηµαντική µπορεί να είναι για την πατρίδα
µας και για την οικονοµία µας η εξαγωγή ακατέργαστου νικελίου. 

Ακριβώς το ίδιο συµβαίνει και µε την «ELDORADO GOLD» στις
Σκουριές. Θα µπορούσε να κατεργάζεται στην Ελλάδα ο χρυσός,
άρα και το νικέλιο, να κατασκευάζεται στην Ελλάδα και να γίνει
η Ελλάδα βάση παραγωγής, βιοµηχανία παραγωγής µπαταριών
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και ηλεκτρικών οχηµάτων, γιατί αυτό είναι το σηµαντικό που θα
απασχολήσει χιλιάδες κόσµου και θα φέρνει έσοδα στο δηµόσιο.
Το έχουµε στο πρόγραµµά µας, το έχουµε πει πάρα πολλές
φορές -πρέπει όµως να εκπονηθεί ένα συνολικό σχέδιο, κάποιος
πρέπει να δουλέψει σοβαρά και όχι απλά να ξεπουλάει- για το τι,
πραγµατικά, µπορεί να προσφέρει η «ΛΑΡΚΟ», µια δυνατή και
καθαρή «ΛΑΡΚΟ», στην Ελλάδα µαζί µε την ηλεκτροκίνηση.

Να πάω τώρα στα «πράσινα ευαίσθητα» που έχετε εσείς, που
είστε και πράσινοι. Μαζί µε την ηλεκτροκίνηση πρέπει να εκµε-
ταλλευτούµε επιπλέον τα ποσά του Ταµείου Ανάκαµψης, κύριε
Σταϊκούρα, για την πράσινη ατζέντα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Να, λοιπόν, η πράσινη ατζέντα και το Ταµείο Ανάκαµψης, να, λοι-
πόν, πώς µπορεί αυτή η εταιρεία να σταθεί και πάλι στα πόδια
της. Διότι είναι µια εταιρεία η οποία µέχρι και πρόσφατα είχε
τζίρο, µε βάση τα στοιχεία του 2015, 200 εκατοµµύρια ευρώ, κυ-
ρίως στα µέρη σας, κύριε Σταϊκούρα, στη Φθιώτιδα όπου είναι
το εργοστάσιο της Λάρυµνας, στα µεταλλεία στην Εύβοια, στη
Βοιωτία, στην Καστοριά, στα Σέρβια της Κοζάνης όπου έκανε και
εξορύξεις λιγνίτη κ.λπ.. Και τώρα προωθείτε το ξεπούληµά της
όπως βολεύει το σύστηµα, δηλαδή τµηµατικά. Δηλαδή θα που-
λήσω το εργοστάσιο που θα σταµατήσει σε µεγάλο βαθµό να λει-
τουργεί, αλλά θα ξεπουλήσω και τα µεταλλεία που έχουν και το
µεγαλύτερο ενδιαφέρον.

Κι εδώ υπάρχει ο εθνικός µας εργολάβος, κυρίες και κύριοι, η
«ΤΕΡΝΑ». Λείπει ο Μάρτης από τη Σαρακοστή; Πού να λείψει η
«ΤΕΡΝΑ». Αυτή τρίβει τα χέρια της, λέει, και έχει υποβάλει και
πρόταση για τα µεταλλεία, όχι για το εργοστάσιο. Θα παίρνουµε
ακατέργαστο, θα το στέλνουµε στα Σκόπια όπου θα γίνει το ερ-
γοστάσιο επεξεργασίας, γιατί µε αυτό συνεργάζεται η συγκεκρι-
µένη εταιρεία, και µια χαρά η Ελλάδα. Και µετά αναρωτιόµαστε
γιατί είµαστε φτωχοί.

Μα δεν µένει και τίποτα εδώ, κύριε Σταϊκούρα. Αυτή την εται-
ρεία την οποία σας περιέγραψα θέλει η Νέα Δηµοκρατία και σή-
µερα να την κλείσει. Εντάξει, θα κριθείτε. Όλοι θα κριθείτε. Η
λύση στο πρόβληµα δεν είναι το «κλείνω», ούτε το «ξεπουλάω».

Κύριε Σταϊκούρα, θα πρέπει κάποια στιγµή να καταλάβετε, κι
εσείς ως Υπουργός και ο Υφυπουργός που είναι δίπλα σας, αλλά
και η γενικότερη κυβερνητική πολιτική, ότι είναι τελείως λανθα-
σµένη η οικονοµική πολιτική που ακολουθείτε. Αυτή η οικονοµική
πολιτική των επιδοτήσεων και των δανεικών είναι κάτι παραπάνω
από βέβαιο ότι θα µας ρίξουν στον γκρεµό. Η Ελλάδα θα ζήσει και
πάλι τον οικονοµικό εφιάλτη που έζησε στο πρόσφατο παρελθόν.

Λέτε ότι την πατρίδα µας την Ελλάδα θα τη σώσει, έστω και
προσωρινά, ο τουρισµός. Θα είναι, πραγµατικά, ευχάριστο και
το ευχόµαστε όλοι ολόψυχα. Όµως, να µη µένουµε µόνο στα
νούµερα. Εσείς που είστε στο Υπουργείο Οικονοµικών ξέρετε ότι
οι αριθµοί δεν λένε πάντα την αλήθεια. Λένε τη µισή αλήθεια ή
αυτή που τους βολεύει καµµιά φορά. Λέτε για παράδειγµα ότι
θα φτάσουµε στα έσοδα ρεκόρ του 2019. Μάλιστα. Αυτό όµως
αφορά µόνο τα έσοδα. Να λάβουµε υπ’ όψιν µας τις ανατιµήσεις;
Να λάβουµε υπ’ όψιν µας τι τουριστικά πακέτα πούλησαν τα ξε-
νοδοχεία µας πριν από έξι-οκτώ µήνες; Πόσο ήταν τότε οι τιµές;
Ήταν προ πληθωρισµού όλα αυτά.

Πολλά ξενοδοχεία –έφυγε και ο φίλος µας ο ξενοδόχος- θα
λειτουργήσουν ζηµιογόνα -και το ξέρετε πολύ καλά- ιδίως τα µε-
γάλα πεντάστερα ξενοδοχεία, γιατί πούλησαν µε τιµές προ πλη-
θωρισµού και τώρα και να γεµίσουν ακόµη δεν πρόκειται να
σταθούν στα πόδια τους. Έτσι, δεν δηµιουργούνται προβλήµατα
µόνο στα ξενοδοχεία αυτά. Είναι ένα σπιράλ εξελίξεων. Αυτό-
µατα θα πάει στις τράπεζες και από τις τράπεζες να πάει σε ολό-
κληρη την οικονοµία και θα καταλήξει φυσικά πάλι εκεί έξω στον
απλό Έλληνα πολίτη. Ξέρετε, τα τελευταία δώδεκα χρόνια, πραγ-
µατικά, οι Έλληνες πολίτες υποφέρουν στο κοµµάτι της οικονο-
µίας που είναι το νούµερο ένα πρόβληµα.

Θέλουµε να σας θέσουµε κάποια ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ,
σήµερα. Και να µας πείτε αν έχετε τη διάθεση ή όχι να απαντή-
σετε, γιατί είστε από αυτούς που απαντάτε, αλλά αν έχετε τη διά-
θεση να τα κάνετε πράξη. Το νούµερο ένα πρόβληµα αυτή τη
στιγµή που συζητάµε αν περπατήσεις έξω, αν πας σε ένα καφε-
νείο και πεις: «Έλα εδώ, ποιο είναι το νούµερο ένα πρόβληµα
που αντιµετωπίζεις;» Είναι η οικονοµία, τα λεφτά, η ακρίβεια, η

φτώχεια. Δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν. Το ξέρουµε αυτό.
Με βάση, κύριε Υπουργέ, τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, γιατί είστε

πάντα ενηµερωµένος και έρχεστε εδώ µε τους πίνακες σας -όχι
δικά µας, της ΕΛΣΤΑΤ- ο εγχώριος δείκτης τιµών καταναλωτή -
αυτά πρέπει να ακούν οι Έλληνες και οι Ελληνίδες και εκεί έξω,
απλά πράγµατα για να καταλαβαίνουν τι γίνεται- αυξήθηκε ξανά
το Μάιο στο 11,3% από το 10,2% που ήταν τον Απρίλιο και άλλη
αύξηση. Το ηλεκτρικό ρεύµα σύµφωνα µε την ΕΛΣΤΑΤ αυξήθηκε
κατά 80,2%. Πώς να την παλέψει εκεί έξω ο φουκαράς; Το φυ-
σικό αέριο αυξήθηκε κατά 172,7%. Τα καύσιµα και τα λιπαντικά
αυξήθηκαν κατά 36,6 %. ΕΛΣΤΑΤ διαβάζω τώρα εδώ. Το ψωµί και
τα δηµητριακά αυξήθηκαν κατά 13,4%, το ψωµάκι του κοσµάκη
έξω. Τα φρούτα αυξήθηκαν κατά 10%.

Εγώ πήρα κεράσια προχθές -δεν σας το κρύβω- µε 8,8 ευρώ.
Χρυσό κουκούτσι είχαν; Το κιλό τα κεράσια να κάνουν 8,8 ευρώ;
Πήρα µια χούφτα, ήθελα να φάω κερασάκι. Να µη φάω λίγο κε-
ρασάκι; Να κάνει 8,8 ευρώ;

Και αυτό για τον πληθωρισµό είναι παραµύθι που λέτε, το συ-
νολικό 10,2% ή οτιδήποτε. Παραµύθι είναι. Στους κατώτατους µι-
σθούς, µεσαίους, µικροµεσαίους εκεί κάτω ο πληθωρισµός πάει
στο 18%. Αυτά θα βλέπετε, γιατί αυτός που έχει µια άνεση οικο-
νοµική τάξη ζορίζεται, αλλά αυτός που δεν την έχει βιώνει στο
πετσί του τη βέργα, τη βίτσα. Αυτό γίνεται. 

Το χειρότερο όµως, κύριε Υπουργέ, επειδή επίσης σας αρέ-
σουν τα πινακάκια και οι αριθµοί, επειδή µιλάτε για άνοδο στο
ρυθµό ανάπτυξης και είχαµε αύξηση ρυθµού ανάπτυξης, ξέρετε
πάρα πολύ καλά, γι’ αυτό λέω ότι οι αριθµοί δεν λένε πάντα την
αλήθεια, γιατί όπως σας είπα πριν για τον τουρισµό ότι µπορούµε
να δούµε τα έσοδα, δεν βλέπουµε όµως τι ξοδέψαµε για να
έχουµε τα έσοδα αυτά. Πάµε τώρα και στον ρυθµό ανάπτυξης.
Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι στηρίχτηκε κατά κύριον λόγο στην
κατανάλωση από την οποία παράγεται σχεδόν -αυτό επίσης παγ-
κόσµιο φαινόµενο για τη χώρα µας- το 70% του ΑΕΠ, γιατί ήταν
η µεγαλύτερη άνοδος των εισαγωγών αγαθών σε σύγκριση από
τις εξαγωγές. Εισάγουµε τα πάντα. Δεν παράγουµε τίποτα, τί-
ποτα, τίποτα.

Έχουµε προτείνει εδώ και δώδεκα µήνες ως Ελληνική Λύση,
έχουµε προτάξει, έχουµε προτείνει εκατόν πενήντα φορές τη µεί-
ωση του ΦΠΑ στην ενέργεια αλλά και στα βασικά προϊόντα δια-
τροφής. Θα έχουν ένα ελάχιστο, πολύ µικρό δηµοσιονοµικό
αποτύπωµα. Δεν µοιράζουµε λεφτά ούτε έχουµε λεφτόδεντρα.
Κάνουµε συνετές προτάσεις. Κάντε το. 

Αυτά που σας έχουµε πει, τα είπαν προχθές στην Κυβέρνηση
και στο Συνέδριο του Συνδέσµου Ελληνικών Βιοµηχανιών Τροφί-
µων. Είναι µια πάγια θέση µας. Εσείς, όµως, τι κάνετε; Επιµένετε
να αισχροκερδείτε. Θησαυρίζει η Κυβέρνηση, το κράτος από τον
αυξηµένο ΦΠΑ λόγω των ανατιµήσεων και υποθηκεύετε τις επό-
µενες γενιές µε δάνεια. Δηλαδή δεν µειώνω, αισχροκερδώ, ζορί-
ζεται ο κόσµος, κάνω τζίρο ως Κυβέρνηση -πολύ ωραία- και δίνω
πέντε επιδόµατα για ψηφοθηρικούς λόγους και το παίζω καλός.
Αυτό το σύστηµα δεν οδηγεί πουθενά.

Τώρα τη µεγάλη ζηµιά θα την πάθετε µε τη ΔΕΗ που περιµένει
ο κόσµος το παραµύθι της Χαλιµάς ότι θα πάρει έως 600 ευρώ
πίσω. Πάνω από 50, 60 ευρώ δεν θα πάρει κανένας. Και δεύτε-
ρον, λέτε από τους λογαριασµούς που ήταν από το Γενάρη µέχρι
31 Μαΐου του 2022. 

Εµένα µου ήρθε η ΔΕΗ προχθές και µου λέει το εξής: Επόµενη
καταµέτρηση 7 Ιουλίου. Άρα, εγώ είµαι έξω; Λέει θα έρθει ο
υπάλληλος, θα µου µετρήσει τι κατανάλωση έχω κάνει και 7 του
µηνός θα εκδοθεί ο λογαριασµός. Θα µου µετρήσει δυο µήνες ο
άνθρωπος, δηλαδή Απρίλη, Μάιο. Εγώ είµαι εκτός, γιατί λέτε έως
τις 30 Μαΐου; Σας µεταφέρω ερωτήµατα, τα οποία µας θέτει ο
κόσµος κάθε µέρα και σπάνε τα τηλέφωνα. Δηλαδή, θα είναι
εκτός της ευεργετικής κατά τα άλλα ρύθµισης αυτής; Πείτε µας.
Επόµενη καταµέτρηση 10 Ιουλίου. Έξω ο κύριος αυτός; Δεν θα
πάρει χρήµατα;

Και κλείνω µε κάτι πολύ σηµαντικό, γιατί στο τέλος της ηµέρας
θα τρελαθούµε τελείως. Εσείς τα κάνετε όλα καλά και ως παρά-
δειγµα σας είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση. Εγώ δεν θα σας πω κράτη
µικρά, θα σας πω τη Γερµανία και την Ιταλία. Η Ιταλία, κύριε Σταϊ-
κούρα µου, γιατί αυτός ο Ντράγκι µείωσε τον Μάρτιο το φόρο
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στα καύσιµα κατά περίπου 25 λεπτά το λίτρο µαζί µε το ΦΠΑ και
η µείωση βγήκε περίπου στα 30 λεπτά; Πείτε µου.

Ο Σολτς, ο φίλος σας -της Κυβέρνησης όχι δικός σας- µείωσε
τον ειδικό φόρο. Αυτό έγινε 1 Ιουνίου, προχθές. Δεν τα λένε
αυτά, όµως, τα µέσα. Δεν τα λένε, δεν συµφέρει να τα πουν αυτά,
είναι εκτός ατζέντας. Μείωσε τον φόρο στη βενζίνη κατά 35
λεπτά ο Σολτς, ο Γερµανός και στο ντίζελ κατά 17 λεπτά από 1
Ιουνίου. Δηµοσιονοµικό κόστος για τη Γερµανία, όπως το υπο-
λόγισαν, 3,15 δισεκατοµµύρια ευρώ. Θα τα καταθέσω για τα
Πρακτικά όλα αυτά.

Και στη Γερµανία ξέρετε αυτές οι µειώσεις είναι τρίµηνες και
µετά βλέπουν και κάνουν, αλλά για τρεις µήνες το έκαναν. Στη
Γερµανία πήγε από το 2,20 η βενζίνη στο 1,95. Εµείς, γιατί δεν
το κάνουµε, ρε παιδιά, που έφτασε 2,50, 2,60, 2,80 στα νησιά;
Εµείς, γιατί δεν το κάνουµε; 

Στη Γερµανία, επίσης -αλλά πού να ξέρουν οι Γερµανοί;- για
τους τρεις καλοκαιρινούς µήνες η κυβέρνηση αποφάσισε να
υπάρχει εισιτήριο απεριορίστων διαδροµών στην τιµή των 9
ευρώ το µήνα στις συγκοινωνίες για να µπορεί ο κόσµος να µε-
τακινείται. Κάνουν κάτι οι άνθρωποι για να ανακουφίσουν τους
πολίτες τους.

Η Ολλανδία είχε την ακριβότερη βενζίνη, πανάκριβη, γιατί ο ει-
δικός φόρος καυσίµων στην Ολλανδία είναι 0,81 σεντς. Ήταν στα
2,5 ευρώ το λίτρο η βενζίνη στην Ολλανδία και έκανε 10% µείωση
στους φόρους και πήγε 2,20, 2,25. Θα σας καταθέσω στα Πρα-
κτικά, κύριε Σταϊκούρα, γιατί σας αρέσουν τα πινακάκια τι κάναν
οι Γερµανοί, τι κάναν οι Ιταλοί, τι κάναν οι Ολλανδοί.

Και έχω και το γράφηµα της ντροπής και θα κλείσω µε αυτό.
Στις 3 Ιουνίου, λοιπόν, η τιµή στο διυλιστήριο ήταν 1,08 ευρώ. Η
µέση τιµή στην αντλία που αγοράζει ο κόσµος στο 2,33, µε επι-
είκεια σας τα λέω τώρα αυτά, έχει πάει παραπάνω τώρα. Το
50,24 της τιµής ήταν φόροι, το 1,17. Αυτά είναι, εδώ τα έχω.

Γιατί δεν κάνετε δυο, τρεις παρεµβάσεις απλές έστω για ένα,
δύο, τρείς µήνες για να ανακουφιστεί ο κόσµος; Τι, µην επωφε-
ληθούν οι τουρίστες; 

Πραγµατικά έχετε αποτύχει σε όλα. Ήρθατε µε υψηλές προσ-
δοκίες στην Κυβέρνηση, αλλά έχετε αποτύχει παταγωδώς σε
όλα. Μετατρέψατε την πανδηµία σε µία εθνική τραγωδία, την οι-
κονοµική κρίση σε µία απόλυτη κατάρρευση και των νοικοκυριών
και των επιχειρήσεων. Προκαλέσατε και προκαλείτε ακόµη και
τώρα ανυπολόγιστη ζηµιά στα εθνικά θέµατα µε την απώλεια του
EastMed, µε τη µειωµένη επήρεια στο Καστελλόριζο. Φωνάζαµε,
δεν µας ακούγατε και τώρα πάτε να δραπετεύσετε µε εκλογές.
Δεν σας σώζει τίποτα! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Για να είστε ενήµεροι

και για να τηρείτε και τον χρόνο είναι ακόµα να µιλήσουν σα-
ράντα έξι Βουλευτές, πέντε Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, οι
βασικοί Υπουργοί, ο Υπουργός Οικονοµικών και ο Υφυπουργός
και άλλοι Υπουργοί που έχουν να τοποθετηθούν επί τροπολο-
γιών.

Ο πρόχειρος υπολογισµός δείχνει ότι πρέπει να υπερβούµε
απόψε την δωδεκάτη νυχτερινή. Αυτό θα γίνει, όπου θα ολοκλη-
ρωθεί όλος ο κατάλογος και θα ολοκληρωθεί η συζήτηση και η
ψήφιση επί της αρχής και επί των άρθρων. Και αύριο 12.00’ η
ώρα το µεσηµέρι θα γίνει η ονοµαστική ψηφοφορία που κατέθε-
σαν τόσο το ΚΚΕ όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και
επί του συνόλου του νοµοσχεδίου. 

Αυτό σηµαίνει ότι από εδώ και πέρα, τουλάχιστον, παράκληση
θερµή τόσο στους συναδέλφους Βουλευτές όσο και στους Κοι-
νοβουλευτικούς Εκπροσώπους, θα τηρείται ο χρόνος των επτά
λεπτών και κατ’ αντιστοιχία των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.
Αλλιώς δεν γίνεται, πρέπει να πάµε στις 4:00’ το πρωί.

Τον λόγο έχει η κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ
– Προοδευτική Συµµαχία κι αµέσως µετά ο κ. Τσακαλώτος ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. 

Ορίστε, κυρία Χρηστίδου, έχετε τον λόγο.
ΡΑΛΛΙΑ ΧΡΗΣΤΙΔΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα ένα νοµοσχέ-

διο που, πράγµατι, συµπυκνώνει τη νεοµητσοτακική, νεοφιλελεύ-
θερη, νεοδηµοκρατική αντίληψη της Κυβέρνησης στον τραπεζικό

τοµέα. Είναι µία αντίληψη που αποβλέπει πολύ απλά στον πολ-
λαπλασιασµό των κερδών των ιδιωτών µετόχων των τραπεζών,
αλλά παράλληλα αποβαίνει σε βάρος της πραγµατικής οικονο-
µίας, σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος. 

Το οικονοµικό επιτελείο της Νέας Δηµοκρατίας για άλλη µια
φορά είχε τη δυνατότητα της επιλογής να νοµοθετήσει υπέρ των
πολλών ή υπέρ των λίγων. Και για άλλη µια φορά δεν δίστασε να
ταχθεί µε τα funds και να εξυπηρετήσει µόνο τους ισχυρούς µε-
γαλοεπενδυτές. Δεν είναι η πρώτη φορά. Δεν είναι η πρώτη φορά
που προτάσσεται το συµφέρον των ελάχιστων, αλλά η πολλοστή. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα η µη πληρωµή των Cocos και η
αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου της Τράπεζας Πειραιώς, ενέρ-
γειες που ζηµίωσαν το ελληνικό δηµόσιο µε σκανδαλώδη τρόπο,
επιφέροντας απώλειες 1,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Δεν είναι τυ-
χαίο. Δεν είναι καθόλου τυχαίο, άλλωστε, ότι προηγουµένως η
Κυβέρνηση θέσπισε ασυλία για τη διοίκηση του Ταµείου Χρηµα-
τοπιστωτικής Σταθερότητας. Μόνο µέσω της ασυλίας στελεχών
της διοίκησης θα µπορούσε να εξασφαλιστεί η συναίνεσή τους,
ώστε να γίνει δυνατή η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών µε
όρους που τελικά είχαν σαν αποτέλεσµα τεράστιες ζηµιές για το
ελληνικό δηµόσιο. 

Τα χρήµατα των πολιτών και τα αποθεµατικά των ασφαλιστι-
κών ταµείων χρησιµοποιήθηκαν για να διασωθούν οι τράπεζες
και το ξέρετε ότι αυτή είναι η αλήθεια. Η Νέα Δηµοκρατία, όµως,
επιµένει να παραδώσει και πάλι εν λευκώ στα τραπεζικά στελέχη
τα κλειδιά της λειτουργίας των χρηµατοπιστωτικών ιδρυµάτων.
Διότι έχει, ρε παιδί, µου εµπιστοσύνη στην κεφαλαιαγορά.
«Έχουµε εµπιστοσύνη», λέτε. 

Κι εµείς ρωτάµε: Δικαιούται να έχει τόση εµπιστοσύνη η Κυ-
βέρνηση στη λειτουργία των τραπεζών µε ιδιωτικοοικονοµικά κρι-
τήρια; Μπορούµε, πράγµατι, να εµπιστευτούµε µε τόση
ελαφρότητα τα στελέχη αυτά, που πριν τα µνηµόνια που φέρατε
στη χώρα προσέφεραν αφειδώς θαλασσοδάνεια, µε µηδενικές
εγγυήσεις προς τις επιχειρήσεις, τα οποία αποδείχθηκαν στη συ-
νέχεια κόκκινα, οδηγώντας την αγορά σε οριακές καταστάσεις
από τις οποίες γλύτωσε τη χώρα ο ΣΥΡΙΖΑ µε πολύ µεγάλο τί-
µηµα για τον ελληνικό λαό; 

Μπορούµε να εµπιστευτούµε, πράγµατι, µε τόση ελαφρότητα
τα τραπεζικά στελέχη που ενορχήστρωναν την περίοδο πριν τα
µνηµόνια την εκστρατεία καταχρέωσης των ελληνικών νοικοκυ-
ριών, µε τις πιστωτικές κάρτες για παράδειγµα; Ξεχνάµε τόσο
εύκολα τα τηλέφωνα και τις διαφηµίσεις µε τις οποίες οι τράπε-
ζες, τότε επί των δικών σας ηµερών, του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας, προσέφεραν ακόµα και διακοποδάνεια στους κα-
ταναλωτές; Πριν την περίοδο της κρίσης γίνονταν αυτά. 

Κι αν αυτά εσείς τα θεωρείτε παρελθόν, µπορούµε εµείς σή-
µερα να εµπιστευτούµε τη λειτουργία των τραπεζών αποκλει-
στικά µε αυτά τα κριτήρια, όταν τα τελευταία τρία χρόνια η ροή
της τραπεζικής χρηµατοδότησης προς τις µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις είναι εξαιρετικά περιορισµένη και το ξέρετε, ενώ προς τις
µεγάλες επιχειρήσεις είναι εύκολη, είναι αβίαστη; 

Αυτή η τραπεζική πολιτική οδηγεί το 95% της ελληνικής οικο-
νοµίας σε απόγνωση, ειδικά όταν ο πληθωρισµός -που δεν είναι
πληθωρισµός, είναι στασιµοπληθωρισµός- επί ηµερών Μητσο-
τάκη τον Μάιο έχει φτάσει στο 11,3%. Είναι ο υψηλότερος πλη-
θωρισµός στην Ευρώπη. Ενώ, δηλαδή, η κοινωνία φτωχοποιείται,
το ενεργειακό κόστος έχει απογειωθεί και οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις αντιµετωπίζουν πρόβληµα επιβίωσης, η Κυβέρνηση
αντί να παρέµβει και στον τραπεζικό τοµέα, επιλέγει την τακτική
του Πόντιου Πιλάτου, δηλώνοντας εµπιστοσύνη στις τράπεζες. 

Και ξαναρωτάµε: Μπορούµε να εµπιστευτούµε τη λειτουργία
των τραπεζών αποκλειστικά µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, όταν
το τραπεζικό στέλεχος προχωρά σε ενέργειες πλειστηριασµού,
σε κατασχέσεις για δάνεια λίγων ευρώ, αλλά αφήνει χωρίς συ-
νέπειες έναν άλλον δανειολήπτη που το χρέος του αγγίζει πλέον
τα 392 εκατοµµύρια ευρώ; 

Αναφέροµαι φυσικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον δα-
νειολήπτη µε το όνοµα Νέα Δηµοκρατία, που µέσα σε έξι χρόνια,
από τότε που ανέλαβε ο κ. Μητσοτάκης, διπλασίασε τα χρέη
προς τις τράπεζες και χωρίς, βέβαια, τα τραπεζικά στελέχη ούτε
να διανοηθούν να πράξουν κάτι σχετικά. Άλλωστε και µε τον «Κή-
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ρυκα Χανίων» στο παρελθόν, την ίδια απραξία επέδειξαν.
Σε αυτές, λοιπόν, τις διοικήσεις τραπεζών έχει εµπιστοσύνη το

κυβερνών κόµµα; Καταλαβαίνουµε γιατί τους έχετε εµπιστοσύνη.
Όπως καταλαβαίνουµε και γιατί, µε το παρόν νοµοσχέδιο, από
το 2023 και µετά, θα µπορούν τα golden boys των τραπεζών, να
απολαµβάνουν υψηλότατα µπόνους, προκλητικά, αδιαφορώντας
για τις συνέπειες των πολιτικών τους. Το είδαµε το ίδιο έργο και
στη ΔΕΗ: Υψηλότατα µπόνους για τα υψηλόβαθµα στελέχη, τρο-
µακτικούς λογαριασµούς για τους καταναλωτές. Αυτές είναι οι
πολιτικές της Νέας Δηµοκρατίας, για άλλη µία φορά.

Γι’ αυτόν τον λόγο, το άρθρο 10 του νοµοσχεδίου προβλέπει
την πλήρη επιστροφή των τραπεζών στον ιδιωτικό τοµέα, χωρίς
καµµία προστασία των συµφερόντων του δηµοσίου. Καµµία!

Γι’ αυτόν τον λόγο αποψιλώνονται τα ειδικά δικαιώµατα της
πολιτείας, µέσω του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
στα διοικητικά συµβούλια των τραπεζών, αφού το δηµόσιο δεν
θα έχει πλέον το δικαίωµα να ζητά σύγκληση γενικής συνέλευ-
σης. Δεν απαιτείται έγκριση από µέρους του για τη θέση του οι-
κονοµικού διευθυντή, ενώ καταργείται φυσικά και το δικαίωµα
βέτο για µία σειρά από κρίσιµα ζητήµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, σε
πολύ λίγο- η Κυβέρνηση προσπαθεί, πριν το πικρό ποτήρι των
εκλογών, να διευθετήσει τα συµφέροντα των µεγάλων επιχειρη-
µατικών οµίλων, αποκλείοντας από τον τραπεζικό δανεισµό και
από το Ταµείο Ανάκαµψης τη µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα
και τους αγρότες. 

Η στρατηγική αυτή οδηγεί σε µία ακόµα µεγαλύτερη οικονο-
µική λεηλασία σε βάρος του λαού. Οδηγεί πολύτιµους πόρους,
που έχει ανάγκη το κοινωνικό σύνολο, σε ιδιωτικές θυρίδες της
Ελβετίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Αντίθετα, η στρατηγική του ΣΥΡΙΖΑ είναι η παρουσία δηµόσιου
πυλώνα στο τραπεζικό σύστηµα, ακριβώς γιατί το δηµόσιο οφεί-
λει να έχει ρόλο στη χάραξη συγκεκριµένης χρηµατοπιστωτικής
πολιτικής, µε στόχους κοινωνικούς και πραγµατικά αναπτυξια-
κούς. 

Εµείς, στο ΣΥΡΙΖΑ, θέλουµε µια ανάπτυξη, που τα κέρδη -τα
όποια κέρδη- να µοιράζονται σε όλα τα κοινωνικά στρώµατα.
Εσείς θέλετε µια ανάπτυξη που τα κέρδη αφορούν τους ελάχι-
στους και οι ζηµιές όλους!

Σήµερα το αντιλαµβάνονται αυτό πολύ καλά οι άνθρωποι της
ΛΑΡΚΟ και οι οικογένειές τους, µε την απαράδεκτη τροπολογία,
που απολύετε όλους τους εργαζόµενους της µοναδικής εται-
ρείας παραγωγής σιδηρονικελίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αφού
επί δύο χρόνια απαξιώσατε το εργοστάσιο, τώρα προχωράτε στο
επόµενο βήµα και µάλιστα σε µια περίοδο που η χρηµατιστη-
ριακή τιµή του νικελίου έχει εκτοξευθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ. Δεν µπορώ να δώσω άλλο χρόνο.

ΡΑΛΛΙΑ ΧΡΗΣΤΙΔΟΥ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχει εκτοξευθεί µε ρεκόρ δεκαετιών και η Ρωσία, που κατέχει

το 12% της παγκόσµιας παραγωγής, βρίσκεται υπό καθεστώς
κυρώσεων. 

Η διάλυση της «ΛΑΡΚΟ» είναι το αντιπροσωπευτικό παρά-
δειγµα της Ελλάδας που οραµατίζεστε. Όµως ο χρόνος σας -ευ-
τυχώς- τελειώνει. Σήµερα σας το φωνάζουν οι εργαζόµενοι της
«ΛΑΡΚΟ». Αύριο θα σας το φωνάξει όλη η Ελλάδα. Είναι ώρα να
αλλάξουµε και να γυρίσουµε σελίδα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει,
αφού τακτοποιηθεί το Βήµα, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ευκλείδης Τσακαλώτος. 

Ορίστε, κύριε Τσακαλώτο, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Η ατµόσφαιρα µυρίζει εκλογές. Φαίνεται από παντού ότι η

φθορά πια της Κυβέρνησης δεν µπορεί να σταµατήσει. Έχουµε
µια οικονοµία, που τα επιτόκια αυξάνονται, ο πληθωρισµός αυ-
ξάνεται, η ανάπτυξη µειώνεται και έχουµε, βέβαια, και τη µεγάλη
ακρίβεια. 

Εικάζω, κύριε Πρόεδρε, ότι πιο εύκολα θα τα ξαναβρούν η
Άµπερ Χερντ και ο Τζόνι Ντεπ, παρά εσείς θα µπορέσετε να απο-
καταστήσετε τη σχέση σας µε το κοµµάτι των λαϊκών και των µε-
σαίων στρωµάτων, που τους υποσχεθήκατε τόσα πολλά τον
Ιούλιο του ‘19 και τους έχετε δώσει τόσα λίγα.

Σε αυτή την οµιλία, όµως, θέλω να πάω πίσω από τα πράγ-
µατα, για να δούµε γιατί υπάρχει αυτή η φθορά και γιατί υπάρχει
ελπίδα για κάτι διαφορετικό.

Βεβαίως, υπάρχει οικονοµική κρίση. Βεβαίως, υπάρχει η ακρί-
βεια. Όµως, πίσω από όλα αυτά υπάρχει κάτι που µας χωρίζει,
που είναι µια πολύ σηµαντική διαχωριστική γραµµή. Αυτό έχει να
κάνει µε την υποστήριξη του δηµοσίου συµφέροντος. Δεν εννοώ
µόνο το κράτος. Δεν εννοώ µόνο τον δηµόσιο τοµέα. Εννοώ ό,τι
έχουµε ως Έλληνες και Ελληνίδες µαζί, τα κοινά µας.

Κατά τη δική µου άποψη, έχετε δείξει ότι το δηµόσιο συµφέ-
ρον δεν το έχετε σαν ιδέα. Το δείξατε αυτό στην υγεία, που εί-
χατε µια ευκαιρία να επενδύσετε στην υγεία. Το µόνο που κάνατε
ήταν να ξοδέψετε λεφτά, αλλά όχι να δηµιουργήσετε, να χτίσετε
ένα κοινωνικό κράτος µε πρωτοβάθµια υγεία, µε νέους και νέες
γιατρούς να µπορούν να πάρουν τα καθήκοντά τους. Το δείξατε
στην ενέργεια, που πάλι το δηµόσιο συµφέρον ήταν τελευταίο
στη λίστα σας. Κάνατε κάτι για τους φόρους. Δεν ήταν αρκετό.
Δεν κάνατε αυτό που σας είπαµε για τον ειδικό φόρο για τα καύ-
σιµα. Όµως, πιο σηµαντικό, δεν κάνατε τίποτα για τον έλεγχο των
αγορών.

Δεν είναι µόνο ότι θέλετε όλα να είναι ιδιωτικά και ιδιωτικοποι-
ήσατε τη ΔΕΗ. Δεν θέλετε καν να ρυθµίζονται οι αγορές του µε-
σαίου χώρου. Είχαµε τον κ. Σκρέκα να µας λέει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ από
τα λεφτόδεντρα, έφτασε στα υπερκέρδη και πού είναι αυτά. Δεν
είναι αυτή µια πρόταση ανθρώπου που περιµένεις σαν ταύρος
να ελέγξει την αγορά και να αντιµετωπίσει το άγχος του ελληνι-
κού λαού, ότι κάτι παραπάνω πρέπει να γίνει για αυτά τα υπερ-
κέρδη.

Στην προηγούµενη µου συζήτηση -που ήταν ο κ. Σκρέκας- για
το οικολογικό και την κλιµατική αλλαγή και αν εκεί υπάρχει δη-
µόσιο συµφέρον, έκανα κριτική στον κ. Σκρέκα και τον ρώτησα
αν µιλάει µε εσάς, κύριε Υπουργέ, κύριε Σταϊκούρα. Γιατί την
προηγούµενη µέρα που συζητήσαµε και ψηφίσαµε τον κλιµατικό
νόµο, εσείς φέρατε έναν νόµο για τις συγχωνεύσεις χωρίς ούτε
µία λέξη για την οικολογία. Δηλαδή να γίνει αναδιάρθρωση των
εταιρειών, αλλά καµµία κατεύθυνση αυτή η αναδιάρθρωση να
έχει τουλάχιστον κάποιες πράσινες πινελιές. Να γίνει µια ανα-
διάρθρωση µε διαφορετικό στυλ, που µπορεί να αντιµετωπίσει
και την κλιµατική αλλαγή, είπα τότε. Την ίδια στιγµή που ο κ.
Σκρέκας έκανε αυτόν τον νόµο, ήταν σαν να µην είχε µιλήσει µε
τον κύριο Πρωθυπουργό, που έκανε µια πρόταση για τη στέ-
γαση, που ήταν πάλι χρήµατα στους ιδιώτες, για να λύσει το πρό-
βληµα. Ήταν σαν να µην είχε καταλάβει όλη την οικολογική
συζήτηση για zero consumption -µηδενική κατανάλωση-, να µην
επεκταθούµε στη γη, αλλά να µπορέσουµε να κάνουµε µια στε-
γαστική πολιτική µε αυτά που έχουµε, µε παρεµβάσεις του κρά-
τους.

Πάµε, όµως, στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και
να δούµε αν εδώ έχετε µια αίσθηση του δηµοσίου συµφέροντος.

Αλήθεια, έχετε παρακολουθήσει την όλη συζήτηση για την
πράσινη ανάπτυξη και τις τράπεζες, που όλο και περισσότερος
κόσµος και πανεπιστηµιακοί και  πολιτικοί λένε ότι το χρηµατο-
πιστωτικό σύστηµα έχει συστηµικό ρίσκο από όλες αυτές τις
επενδύσεις, που είναι «βρώµικες» ή είναι βασισµένες στα ορυκτά
καύσιµα; Την παρακολουθείτε αυτή τη συζήτηση ότι είναι µία
βόµβα κάτω από τα θεµέλια του χρηµατοπιστωτικού συστήµα-
τος, ότι αυτές οι επενδύσεις µπορεί να σκάσουν;

Και ρωτάω: Μπορούµε να κατευθύνουµε τα χρήµατα των συ-
στηµικών τραπεζών προς την πράσινη ανάπτυξη; Και λένε οι οι-
κονοµολόγοι, που είναι σε αυτή τη διεθνή συζήτηση: Γιατί να µην
έχουν one-for-one capital requirements οι τράπεζες, όταν επεν-
δύουν σε ορυκτά καύσιµα; 

Τι σηµαίνει αυτό; Ότι αν είναι να δώσουν χρήµατα σε «βρώµι-
κες» επενδύσεις ή σε ορυκτά καύσιµα, θα πρέπει να βρουν πό-
ρους δικούς τους, δεν θα µπορούν να το κάνουν µε δανεισµένα
λεφτά. Άρα θα είναι πιο ακριβά και άρα θα είναι πιο δύσκολο να
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γίνει και άρα θα γίνει µια µετατόπιση της κοινωνίας µακριά από
τις επενδύσεις που δηµιουργούν αυτή τη βόµβα για την κλιµατική
κρίση. Και απαντάνε οι τραπεζίτες: «καλή ιδέα». Αλλά το θέµα
«Πού πάει ο δανεισµός;» είναι θέµα όχι των τραπεζών, αλλά των
πολιτικών. Άρα παίζουµε την κολοκυθιά. 

Και ρωτάω: Ας πούµε ότι έχουν δίκιο, η πολιτική ηγεσία µπορεί
να υιοθετήσει αυτό το σύστηµα να µην πηγαίνουν τόσα πολλά
χρήµατα σε «βρώµικες» επενδύσεις, σε επενδύσεις που έχουν
στην ουσία τα ορυκτά καύσιµα ως το βασικό στοιχείο; Σαν πα-
ράδειγµα σας το λέω, διότι το ερώτηµα είναι αν στο τραπεζικό
σύστηµα υπάρχει δηµόσιο συµφέρον παρέµβασης. 

Όταν εµείς λέµε ότι πρέπει να υπάρχει ένας δηµόσιος πυλώ-
νας στις συστηµικές τράπεζες, αυτό λέµε. Λέµε ότι πέραν από
τις ιδιωτικές τράπεζες, πέρα από το ιδιωτικό κέρδος, υπάρχει ένα
βασικό δηµόσιο συµφέρον που υπηρετεί όλους µας, όλους τους
Έλληνες και τις Ελληνίδες που θέλουµε να αντιµετωπιστεί η κλι-
µατική αλλαγή και θέλουµε να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Θέλουµε να γίνει αναδιάρθρωση,
αλλά µε κάποια κατεύθυνση για να κερδίσουν όλοι και να µην
είναι µόνο θέµα ιδιωτικού κέρδους. 

Εµείς θέλουµε αυτόν τον δηµόσιο πυλώνα, γιατί και κατανο-
ούµε τους κινδύνους τους συστηµικού ρίσκου που δηµιουργούν-
ται τα τελευταία χρόνια αλλά και γιατί θέλουµε αυτή την
κατεύθυνση. Ενώ εσείς λέτε όλα να είναι ιδιωτικά και να µην
υπάρχει και αυτή η ρύθµιση, να µην υπάρχει η αίσθηση ότι υπάρ-
χει ένα σηµαντικό δηµόσιο συµφέρον που πρέπει να υπηρετή-
σουµε. Και όλες οι κρίσεις του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος
µετά το 1945 ήταν επειδή υπήρχαν ιδιωτικές τράπεζες που βρί-
σκανε µια τεχνολογία -τα δοµηµένα οµόλογα στην τελευταία-
που ο ανταγωνισµός τους έκανε να βγάζουν πολλά κέρδη και να
δηµιουργούν συστηµικό. 

Έχουµε άρα κάποιο συµφέρον να πούµε ότι οι τράπεζες δεν
πρέπει να έχουν τόσο µεγάλη έκθεση σε heads, σε τέτοια νέα
εργαλεία που µπορεί να έχουν έναν µικρό ρόλο να µειώσουν το
ρίσκο στις επιχειρήσεις, αλλά ο βασικός ρόλος είναι ιδιωτικό κέρ-
δος σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος. Αυτό έχουµε µάθει
εµείς από τη χρηµατοπιστωτική κρίση και του 2009 και του 1980
και παλιότερα. 

Πάµε τώρα στην τροπολογία για τη ΛΑΡΚΟ. Εκεί υπάρχει ένα
δηµόσιο συµφέρον; Πολλές φορές, κύριε Υπουργέ, λέτε για
µένα: «Κοιτάξτε την επιστολή που έστειλε ο κ. Τσακαλώτος, τα
ίδια λέµε». Ίσως θεωρείτε ότι λέµε και χειρότερα. 

Η δικιά µου επιστολή, πρώτα από όλα, λέει συγκεκριµένα ότι
πρέπει να σώσουµε όσες περισσότερες θέσεις εργασίας. Η δικιά
µου επιστολή λέει ότι οι περιοχές στη δυτική Μακεδονία και στη
Στερεά Ελλάδα είναι ήδη πολύ δύσκολες περιοχές και έχει µε-
γάλη σηµασία να σωθούν θέσεις εργασίας. Η δικιά µου επιστολή
λέει ότι υπάρχουν νοµικά επιχειρήµατα για να σωθεί η «ΛΑΡΚΟ»,
επιχειρήµατα που εσείς ποτέ δεν χρησιµοποιήσατε. Η δικιά µου
επιστολή λέει για το πόσο σηµαντικό είναι το νικέλιο σήµερα που
χρησιµοποιείται για µπαταρίες για ηλεκτρικά αυτοκίνητα. 

Είναι δηµόσιο συµφέρον να έχουµε τον έλεγχο στο νικέλιο που
είναι στρατηγικής σηµασίας για όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση; Να
µιλήσουµε για την τιµή του νικελίου που στην επιστολή έγραφα
ότι αναµένεται να ανέβει και ανέβηκε; Υπάρχει εδώ ένα δηµόσιο
συµφέρον ή θα υπάρχει ανάπτυξη κι επενδύσεις ως αποτέλεσµα
όλων των ιδιωτικών αποφάσεων; Αυτή είναι η ανάγνωσή σας
στην οικονοµική ιστορία τα τελευταία είκοσι χρόνια ότι ο δυτικός
κόσµος, η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι χώρες του ΟΟΣΑ είχαν εντυπω-
σιακές επενδύσεις και ανάπτυξη χωρίς ανισότητες, επειδή
υπήρχε αυτή η λογική του ιδιωτικού, του ανταγωνισµού και όχι
του δηµοσίου συµφέροντος; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλάω τώρα στο ΚΚΕ, στο
ΜέΡΑ25 και στο ΠΑΣΟΚ και κάνω την εξής ερώτηση: Αυτή η έν-
νοια του δηµοσίου συµφέροντος -και ξαναλέω: όχι απαραίτητα
του κράτους, όχι απαραίτητα του δηµόσιου τοµέα, αλλά τα πράγ-
µατα που έχουµε µαζί- είναι βάση και µια συζήτηση, για µια δια-
φορετική πορεία; Είναι βάση για µια ενιαία εναλλακτική
στρατηγική µε διαφορετικές πολιτικές και στον τοµέα της υγείας
και στην κλιµατική αλλαγή και στην ενέργεια και στις ανισότητες.
Είναι βάση; Γιατί αν είναι βάση οφείλουµε να χτίσουµε πάνω. 

Θεωρώ ότι η έννοια του δηµοσίου συµφέροντος που έχει η
Νέα Δηµοκρατία εντελώς εκτός των ραντάρ και κάτω από τα ραν-
τάρ της, είναι µια βάση για µια εναλλακτική αριστερή προοδευ-
τική ριζοσπαστική κυβέρνηση, για µια διαφορετική κυβέρνηση. 

Και επειδή σέβοµαι πάντα τον Πρόεδρο και µας είπε να είµα-
στε στον χρόνο µας, τελειώνω µε κάτι που είπε ο µεγάλος λόγιος
και θεωρητικός Ρέιµοντ Γουίλιαµς που ήταν Βρετανός, Ουαλός.
Είπε: Το να είναι κανείς ριζοσπάστης είναι να κάνεις την ελπίδα
πιθανή και όχι την απόγνωση πειστική». Αυτό θα σπρώξει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία γιατί εµείς καταλαβαίνουµε ότι
υπάρχει απόγνωση. Δεν θέλουµε και δεν θα επιτρέψουµε αυτή η
απόγνωση να είναι πειστική και θα κάνουµε την ελπίδα να είναι
πιθανή, εφικτή για µια διαφορετική κατεύθυνση της οικονοµίας
µας, της κοινωνίας µας, του πολιτικού µας συστήµατος. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε για την απόλυτη συνέπεια στον χρόνο. 

Κύριε Υπουργέ, κύριε Σταϊκούρα, θέλετε να κάνετε παρέµβαση
ή την οµιλία σας;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Την οµι-
λία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ορίστε, έχετε τον
λόγο για την οµιλία σας

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα προσπαθήσω, αν και δεν ήµουν εδώ, να ακολουθήσω λίγο
την ροή της συζήτησης, συνεπώς να περάσω αυτά που αγνοεί η
Αντιπολίτευση, τα πολλά καλά τα οποία θα διατρέξω διαγώνια
και να απαντήσω στον πυρήνα της τοποθέτησης του αγαπητού
συναδέλφου του κ. Τσακαλώτου για το πώς εννοούµε την προ-
στασία του δηµοσίου συµφέροντος αλλά µε στοιχεία, τι παραλά-
βαµε και πού είµαστε σήµερα, σε τράπεζες, ΕΑΒ και ΛΑΡΚΟ, για
να δούµε και να συγκρίνουµε πώς εννοούµε την προστασία του
δηµοσίου συµφέροντος. 

Σε κάθε περίπτωση η σηµερινή Κυβέρνηση κοιτά στα µάτια
τους πολίτες και τους κοιτά µε ειλικρίνεια, µε σοβαρότητα, µε
σεµνότητα και µε υπευθυνότητα. Στηρίξαµε, στηρίζουµε και θα
στηρίξουµε την κοινωνία γενναία και αποτελεσµατικά, όπως απο-
δεδειγµένα πράξαµε µέχρι σήµερα. Διήλθαµε πολλές επάλληλες,
παράλληλες, διαδοχικές κρίσεις µε ικανοποιητικό τρόπο. Κοινω-
νία και πολιτεία, νοικοκυριά επιχειρήσεις και Κυβέρνηση τα κα-
ταφέραµε. Τους στηρίζουµε µόνιµα µειώνοντας φόρους και
ασφαλιστικές εισφορές κυρίως για τη µεσαία τάξη και τα χαµη-
λότερα εισοδηµατικά στρώµατα. 

Αλήθεια ακόµα περιµένω από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
ένα δελτίο Τύπου για τον ΕΝΦΙΑ. Είχατε πει ότι όταν τα εκκαθα-
ριστικά θα βγάλετε δελτίο Τύπου. Πού πήγε το δελτίο Τύπου;
Γιατί εξαφανίστηκε;

Γιατί προφανώς απεδείχθη η ορθότητα της κυβερνητικής πο-
λιτικής. Μειώσαµε τους φόρους γενναία για τη µεσαία τάξη και
τα χαµηλότερα εισοδηµατικά στρώµατα. Ταυτόχρονα, όµως,
στηρίζουµε γενναία και αποτελεσµατικά τα νοικοκυριά και τις επι-
χειρήσεις στις απανωτές διαδοχικές κρίσεις που έχουν να αντι-
µετωπίσουµε µε ένα γενναίο πακέτο µέτρων στήριξης 43
δισεκατοµµυρίων ευρώ, το οποίο πέτυχε τον στόχο του, πέτυχε
να κρατήσει όρθια και την κοινωνία και την οικονοµία. 

Καλοπροαίρετα θα σας πω ότι το 2020 άκουγα αγωνίες από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση και από άλλα κόµµατα περί διόγκωσης
των «λουκέτων» και εκτόξευσης της ανεργίας. Κι έγινε ακριβώς το
αντίθετο. Οι τζίροι των επιχειρήσεων το 2021 υπερέβησαν το 2019
και η ανεργία συνεχίζει να µειώνεται. Μέσα στην ενεργειακή κρίση,
παρά την οξύτητα του προβλήµατος, την ένταση και την έκταση
του προβλήµατος συνεχίζουµε να στηρίζουµε τους πολίτες. Τους
στηρίζουµε -και αυτό είναι δηµόσια διαθέσιµο έγγραφο και δεν το
έχει σχολιάσει κανείς από την Αντιπολίτευση- µε διπλάσιο ποσό
µέτρων έναντι αυτού που δίνεται σήµερα κατά µέσο όρο στην Ευ-
ρώπη. Και αυτό αναγνωρίζεται από τους πολίτες. Συνεπώς, οι πο-
λίτες κατανοούν ποιος µιλάει µε σοβαρότητα, µε υπευθυνότητα,
µε ηπιότητα και µε σεµνότητα και ποιοι µιλούν και αναφέρονται σε
ψευδαισθήσεις και σε λαϊκισµούς. 

14830 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλάµε για τέσσερις ου-
σιαστικές βασικές µεταρρυθµίσεις της Κυβέρνησης, µεταρρυθ-
µίσεις µε τις οποίες αποδεικνύουµε ότι και σε αυτή τη δύσκολη
και πάλι συγκυρία η Κυβέρνηση κοιτάει µπροστά, όταν άλλοι κοι-
τούν στο παρελθόν. Ασχολούµαστε µε το µέλλον, ασχολούµαστε
µε την ανάπτυξη, µε τη δηµιουργία νέων θέσεων απασχόλησης,
µε την ενίσχυση, πράγµατι, της κοινωνικής συνοχής, όταν άλλοι
κινούνται µε αυταπάτες, ψευδαισθήσεις και λαϊκισµούς. 

Το σχέδιο νόµου, το οποίο σήµερα συζητάµε, είναι µια ακόµα
απόδειξη ότι η Κυβέρνηση δροµολογεί µε συνέπεια, µεθοδικό-
τητα και υπευθυνότητα στοχευµένες διαρθρωτικές αλλαγές µε
εκσυγχρονιστικό πρόσηµο που οδηγούν στην ανάπτυξη του ελ-
ληνικού χρηµατοπιστωτικού τοµέα, στη βελτίωση του πλαισίου
δράσης και στην ενίσχυση των εργαλείων της χώρας, στις συ-
ναλλαγές µε διεθνείς χρηµαταγορές, στην υιοθέτηση φορολογι-
κών κινήτρων για την «πράσινη» οικονοµία, την ενέργεια και την
ψηφιοποίηση, στην υλοποίηση πολιτικών για την αντιµετώπιση
των επιπτώσεων της πρωτοφανούς υγειονοµικής και ενεργειακής
κρίσης αλλά και των γεωπολιτικών αναταράξεων, στην ενίσχυση
των εργαζοµένων στην Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία, στην
αµυντική βιοµηχανία της χώρας µας, στη διευκόλυνση για την
εξόφληση των αποζηµιώσεων σε απολυµένους εργαζόµενους
από πιστωτικά ιδρύµατα που έκλεισαν κατά τη διάρκεια της κρί-
σης. 

Τέσσερις είναι οι βασικοί πυλώνες του νοµοσχεδίου. Ο πρώτος
πυλώνας αφορά την αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου λει-
τουργίας του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Με τις
διατάξεις του σχεδίου νόµου εκσυγχρονίζεται το πλαίσιο λει-
τουργίας αυτού κατά τρόπο ώστε υπό τη διοίκηση πλέον ως πιο
ευέλικτο διοικητικού οργάνου και σύµφωνα µε συγκεκριµένη
στοχοθέτηση που τίθεται ξεκάθαρα πλέον το ταµείο να κληθεί
εντός του αµέσως επόµενου διαστήµατος να δροµολογήσει την
αποεπένδυσή του από τις τράπεζες στις οποίες σήµερα διατηρεί
συµµετοχή. Αυτό το κείµενο των διατάξεων αποτέλεσε αντικεί-
µενο συστηµατικής διαπραγµάτευσης µε τους ευρωπαϊκούς θε-
σµούς και έχει τη σύµφωνη γνώµη, τη σύµφωνη έκφραση
γνώµης από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Θα καταθέσω
στα Πρακτικά τη σχετική γνώµη σε λίγο. 

Ο δεύτερος πυλώνας του νοµοσχεδίου αφορά την αναµόρ-
φωση, τη σύσταση και λειτουργία του συνεγγυητικού κεφαλαίου
εξασφάλισης επενδυτικών υπηρεσιών. Στόχος είναι η παροχή
της δυνατότητας στο συνεγγυητικό να συµβαδίσει µε τις εξελί-
ξεις που έχουν συντελεστεί στο πλαίσιο που διέπει τη λειτουργία
της κεφαλαιαγοράς και την αρχιτεκτονική του χρηµατοπιστωτι-
κού συστήµατος σε διεθνές και ευρωπαϊκό επίπεδο δρώντας σε
ένα διαρκώς διευρυνόµενο και πολυπλοκότερο φάσµα επενδυ-
τικών υπηρεσιών και χρηµατοπιστωτικών µέσων. 

Ο τρίτος πυλώνας αφορά τον εκσυγχρονισµό του ΟΔΔΗΧ.
Μέσω του σχεδίου νόµου ο ΟΔΔΗΧ θα είναι σε θέση να ασκήσει
µε τον βέλτιστο και πλέον αποτελεσµατικό τρόπο τις εξαιρετικά
κρίσιµες αρµοδιότητές του αναφορικά µε τη διαχείριση του δη-
µοσίου χρέους και ιδίως σε σχέση µε τη χρηµατοδότηση του ελ-
ληνικού δηµοσίου, τη βελτίωση του κόστους δανεισµού, την
επίτευξη της καλύτερης δυνατής διάρθρωσης του δηµοσίου χρέ-
ους και τη διαχείριση των ταµειακών διαθεσίµων του δηµοσίου.
Επιπλέον, θα παρέχεται η δυνατότητα και η ευελιξία στον οργα-
νισµό να προβαίνει σε όλες τις απαραίτητες πρωτοβουλίες και
ενέργειες µε στόχο τη βελτίωση και αποτελεσµατικότερη λει-
τουργία της δευτερογενούς αγοράς κρατικών χρεογράφων,
ώστε να περιοριστούν τα συναλλακτικά κόστη, οι ελληνικοί κρα-
τικοί τίτλοι να γίνουν ελκυστικότεροι στο διεθνές επενδυτικό
κοινό και να επεκταθεί περαιτέρω η επενδυτική πελατειακή τους
βάση. Απώτερος στόχος είναι η µείωση τόσο του απόλυτου κό-
στους του νέου δανεισµού για το ελληνικό δηµόσιο όσο και του
σχετικού µέσω της περαιτέρω µείωσης των περιθωρίων πιστωτι-
κού κινδύνου σε σχέση µε τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης. 

Τέλος, ο τέταρτος πυλώνας του νοµοσχεδίου, µεταρρυθµιστι-
κός πυλώνας, είναι η χορήγηση κινήτρων προσαυξηµένης έκπτω-
σης κατά 100% σε δαπάνες µικροµεσαίων επιχειρήσεων που
αφορούν σε «πράσινη» οικονοµία, ενέργεια και ψηφιοποίηση. Ενι-
σχύεται κατ’ αυτόν τον τρόπο το θεσµικό πλαίσιο της «πράσινης»

και ψηφιακής οικονοµίας, για το οποίο δείχνει εξαιρετικό ενδια-
φέρον ο κ. Τσακαλώτος, µέσα από την παροχή ισχυρών φορο-
λογικών κινήτρων για επενδύσεις σε αυτούς τους καίριους για
τη βιώσιµη ανάπτυξη τοµείς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρούσα ότι σε αυτά θα επι-
κεντρωθούµε. Αντιλαµβάνοµαι, όµως, ότι η συζήτηση επικεντρώ-
νεται σε κάποια άλλα επίσης ουσιώδη θέµατα και µου έκανε µια
πολύ καλή ποδοσφαιρική πάσα ο κ. Τσακαλώτος µιλώντας για
την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος. Να δούµε συνεπώς
πώς εννοεί ο καθένας την προστασία του δηµοσίου συµφέρον-
τος -το επαναλαµβάνω- στις τράπεζες, στην ΕΑΒ και στη
«ΛΑΡΚΟ». 

Ξεκινώ από τις τράπεζες. Υποθέτω ότι η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση σήµερα εννοεί την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος
όταν οι καταθέσεις µειώνονται από τα 160,3 δισεκατοµµύρια
ευρώ τον Δεκέµβριο του 2014 στα 136,9 δισεκατοµµύρια ευρώ
τον Ιούνιο του 2019. Δηλαδή, η κατάρρευση των καταθέσεων στο
ελληνικό τραπεζικό σύστηµα είναι προστασία του δηµοσίου συµ-
φέροντος για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Για εµάς προστασία
του δηµοσίου συµφέροντος είναι να δηµιουργήσεις τις προϋπο-
θέσεις λόγω αξιοπιστίας και κύρους της χώρας και της Κυβέρ-
νησης ώστε σήµερα αυτές να είναι 178,2 δισεκατοµµύρια ευρώ,
το υψηλότερο επίπεδο από την έναρξη της κρίσης το 2010. 

Για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση προστασία δηµοσίου συµ-
φέροντος είναι η εκτόξευση και διατήρηση των κόκκινων δανείων
σε υψηλά επίπεδα και ποσοστά. Τα κόκκινα δάνεια -να υπενθυ-
µίσω- ότι τα παραλάβαµε όσο και τα παραδώσαµε στο 43,5% του
συνόλου των δανείων. Υπενθυµίζω για αυτούς που υποστηρίζουν
για την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος ότι αν ανατρέ-
ξουν στα Πρακτικά της Βουλής το 2015, ο αγαπητός κ. Τσακα-
λώτος και κ. Δραγασάκης λέγανε ότι η τρίτη για εµάς αχρείαστη
ανακεφαλαιοποίηση ήταν αναγκαία γιατί µέχρι τον Δεκέµβριο
του 2015 δεν θα υπήρχαν «κόκκινα» δάνεια. Το θυµάστε ή να σας
δώσω τα Πρακτικά; Μέχρι τον Δεκέµβριο του 2015 λέγατε ότι
δεν θα υπάρχουν «κόκκινα» δάνεια και τα παραδώσατε στο
43,5% του συνόλου και µιλάτε για προστασία δηµοσίου συµφέ-
ροντος; Για εµάς προστασία δηµοσίου συµφέροντος είναι όταν
σήµερα τα «κόκκινα» δάνεια είναι στο 12,1% από το ύψος το
οποίο το παραλάβαµε και όταν δύο από τις τέσσερις συστηµικές
τράπεζες -ορθώς το ανέφερε η κ. Αχτσιόγλου στην ανακοίνωσή
της- ήδη βρίσκονται κάτω από 10%. 

Είµαστε ειλικρινείς. Αυτό δεν σηµαίνει µείωση ιδιωτικού χρέ-
ους και για αυτό και πρέπει και κάνουµε ό,τι µπορούµε καλύτερο
για να βοηθήσουµε νοικοκυριά και επιχειρήσεις να µειώσουν τον
µεγάλο όγκο του ιδιωτικού χρέους, αλλά αυτό σηµαίνει ότι έχεις
ένα πιο υγιές τραπεζικό σύστηµα για να οδηγηθεί αυτό σε πα-
ροχή ρευστότητας στην πραγµατική οικονοµία .

Για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση υποθέτω ότι προστασία δη-
µοσίου συµφέροντος είναι η τρίτη ανακεφαλαιοποίηση και τα πο-
σοστά που τη συνοδεύουν. Υποθέτω ότι η Εθνική Τράπεζα
ανακεφαλαιοποιήθηκε για πρώτη φορά το 2013 µε τιµή ανά µε-
τοχή στα 4,29 ευρώ. Η δεύτερη ανακεφαλαιοποίηση το 2014
ήταν στα 2,2 ευρώ και υποθέτω ότι η τρίτη «αριστερή» ανακεφα-
λαιοποίηση µε όρους προστασίας δηµοσίου συµφέροντος ήταν
στα 0,02 ευρώ και µιλάτε για προστασία δηµοσίου συµφέροντος;
Ήταν 4,29 ευρώ, 2,2 ευρώ, 0,02 ευρώ και τολµάτε και µιλάτε εδώ
για προστασία δηµοσίου συµφέροντος; Στην ALPHA BANK η
πρώτη 0,44 ευρώ, η δεύτερη 0,65 ευρώ και η τρίτη 0,04 ευρώ επί
διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Και µπορώ να σας πάω και στην Eu-
robank και στην Τράπεζα Πειραιώς και ούτω καθεξής.

Άρα πολλή προσοχή και σεµνότητα, όταν µιλάµε για την προ-
στασία του δηµοσίου συµφέροντος από την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση ως προς το τραπεζικό σύστηµα. Το παρελθόν είναι κοντά
και οι πολίτες δεν ξεχνούν. Και µπορεί αυτά τα στοιχεία εύκολα
κάποιος να τα ξεχάσει, αλλά τους κεφαλαιακούς περιορισµούς
δεν τους έχει ξεχάσει η κοινωνία ούτε την τραπεζική αργία µε
σφραγίδα της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Με την προτεινόµενη ρύθµιση, για την οποία έχει γίνει αρκετή
συζήτηση αυτές τις ηµέρες αναφορικά µε τη χορήγηση µεταβλη-
τών αποδοχών στα ανώτατα διοικητικά στελέχη των πιστωτικών
ιδρυµάτων τα οποία έχουν λάβει ενίσχυση από το ΤΧΣ, προβλέ-
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πονται τα εξής: Δεν µπορούν να χορηγηθούν αυτά, αυτές οι µε-
ταβλητές αποδοχές για όσο διάστηµα εξελίσσεται σχέδιο ανα-
διάρθρωσης του πιστωτικού ιδρύµατος και µέχρι ολοκληρώσεως
αυτού. Δεν µπορούν να χορηγηθούν µεταβλητές αποδοχές για
όσο διάστηµα ο δείκτης των µη εξυπηρετούµενων δανείων είναι
άνω του 10% προς το σύνολο των δανείων.

Όπως είπα και στην επιτροπή, αν οι προβληµατισµοί σας ότι
λόγω και εξαιτίας της ενεργειακής κρίσης θα αυξηθούν τα κόκ-
κινα δάνεια επιβεβαιωθούν, τότε δεν θα µπορέσουν οι τράπεζες
να δώσουν µπόνους ούτε το 2023, γιατί θα έχει αυξηθεί το πο-
σοστό πάνω από το 10%. Αυτός ο κανόνας ισχύει διαρκώς. Δεν
µπορούν να χορηγηθούν µεταβλητές αποδοχές για τις οικονοµι-
κές χρήσεις µέχρι 31-12-2022 και δεν µπορούν να χορηγηθούν
σε µετρητά, το οποίο το προσπερνάτε εύκολα.

Στα πιστωτικά ιδρύµατα που έχουν ολοκληρώσει το σχέδιο
αναδιάρθρωσης και εφόσον επιτύχουν να µειώσουν τα µη εξυ-
πηρετούµενα δάνειά τους κάτω από το 10%, τότε µετά το 2023
υπάρχει δυνατότητα χορήγησης µεταβλητών αποδοχών αποκλει-
στικά και µόνο µε τη µορφή µετοχών.

Η χορήγηση µεταβλητών αποδοχών σε στελέχη πιστωτικών
ιδρυµάτων ρυθµίζεται αυστηρά –αυστηρότατα!- από την τραπε-
ζική νοµοθεσία, την ευρωπαϊκή τραπεζική νοµοθεσία, η οποία άλ-
λωστε εφαρµόζεται και σε όλες τις ευρωπαϊκές τράπεζες και
είναι νόµος του κράτους -το ξεχνάτε!- ο ν.4261/2014, που κάποιοι
είχαν τη δυνατότητα επί τέσσερα, πέντε χρόνια να τον αλλάξουν,
αλλά δεν τον άλλαξαν. Αυτές οι προβλέψεις επιβάλλουν αυστηρά
όρια στις αµοιβές, υποχρεώσεις για τη σταδιακή καταβολή της
καθ’ έτος εργασίας και το δικαίωµα της τράπεζας να µειώνει ή
να ανακαλεί χορηγηθείσες αµοιβές.

Επίσης, επειδή άκουσα κάποια στελέχη της Αντιπολίτευσης -
κυρίως στην επιτροπή οφείλω να οµολογήσω, γιατί στην Ολοµέ-
λεια είδαν τα Πρακτικά- να λένε γιατί προβλέπεται για πρώτη
φορά η αποτίµηση να γίνεται και κάτω από την τιµή τη χρηµατι-
στηριακή, να θυµίσω ότι αυτός είναι νόµος του κ. Τσακαλώτου
του 2015, για όσους δεν θυµούνται, στις 20-11-2015, ο
ν.4346/2015. Τον επαναλαµβάνω: Η τιµή διάθεσης ή η τιµή κτή-
σης που καθορίζεται σύµφωνα µε το προηγούµενο εδάφιο µπο-
ρεί να είναι χαµηλότερη από την πιο πρόσφατη τιµή κτήσης των
µετοχών από το ταµείο ή την τρέχουσα τιµή αγοράς. Είπατε κάτι;

Και κλείνω αυτή την ενότητα µε τη γνώµη της Ευρωπαϊκής Κεν-
τρικής Τράπεζας -που θα δώσω στα Πρακτικά- η οποία καταλήγει
στο εξής: Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα χαιρετίζει τις τροπο-
ποιήσεις του νόµου για το ΤΧΣ που αφορούν την αποεπένδυση,
καθώς ανοίγουν τον δρόµο για περαιτέρω οµαλοποίηση του ελ-
ληνικού χρηµατοπιστωτικού συστήµατος -κοινώς, να µη γυρί-
σουµε στην τρίτη αχρείαστη ανακεφαλαιοποίηση του 2015-
κατόπιν και της µείωσης των ευπαθειών και απότοκων της κρίσης
των τελευταίων ετών.

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα χαιρετίζει την προτεινόµενη
απλούστευση και τον εξορθολογισµό των οργάνων διοίκησης
του ΤΧΣ.

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα χαιρετίζει την προτεινόµενη
κατάργηση ορισµένων ειδικών δικαιωµάτων του ΤΧΣ στα διοικη-
τικά συµβούλια πιστωτικών ιδρυµάτων και ορισµένων εξουσιών
που σχετίζονται µε την εταιρική διακυβέρνηση και εµπίπτουν
πλέον στην εντολή του Ενιαίου Εποπτικού Μηχανισµού της ΕΚΤ,
ο οποίος δεν υπήρχε κατά την ίδρυση του του ΤΧΣ.

Αυτές οι τροποποιήσεις αντικατοπτρίζουν επίσης το γεγονός
-συγκρατήστε την πρόταση!- ότι τα περισσότερα ελληνικά πιστω-
τικά ιδρύµατα που εµπίπτουν στο πεδίο εφαρµογής του νόµου
για το ΤΧΣ έχουν ολοκληρώσει τα σχέδια αναδιάρθρωσης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Το σχέδιο νόµου αναµένεται να στηρίξει τη µετάβαση των ελ-
ληνικών πιστωτικών ιδρυµάτων σε καθεστώς κοινών εποπτευό-
µενων οντοτήτων και να συµβάλει στη διασφάλιση ίσων όρων
ανταγωνισµού µε άλλα ευρωπαϊκά πιστωτικά ιδρύµατα.

Συνεπώς, ναι, εµείς θέλουµε την ενίσχυση της βιωσιµότητας
και της σταθερότητας του τραπεζικού συστήµατος, ένα τραπε-
ζικό σύστηµα το οποίο θα λειτουργεί µε ιδιωτικοοικονοµικά κρι-
τήρια και δεν θέλουµε επιστροφή σε λογικές παράλληλων
τραπεζικών ιδρυµάτων και συστηµάτων.

Καταθέτω στα Πρακτικά τη σχετική επιστολή της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-
κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επι-
στολή, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεύτερη ενότητα: Για να δούµε ποιος ασχολείται µε το δηµό-
σιο συµφέρον και τους εργαζόµενους, να σας θυµίσω λίγο σε τι
κατάσταση παραλάβαµε την ΕΑΒ; Ταµειακά ελλείµµατα, µηδε-
νική ρευστότητα, οργανωτικές δυσλειτουργίες, επιχειρησιακές
αγκυλώσεις, αδιαφανή αρκετά και όχι λίγα πεδία. Δεν θα δώσω
πολλούς δείκτες, θα δώσω µόνο έναν: Κέρδη-ζηµιές: Το 2014,
παραλάβατε την ΕΑΒ µε κέρδη 1,4 εκατοµµύρια ευρώ, το 2015
µείον 19,6, το 2016 µείον 21,7, το 2017 µείον 13,9. Υποθέτω ότι
όλα αυτά είναι προστασία του δηµοσίου συµφέροντος, ε; Το
2018 µείον 39,6, το 2019 µείον 28,4, το 2020 µείον 18,7 -µειώνεται
η ζηµιά- και φέτος προσδοκούµε συν 1,6, δηλαδή προσδοκούµε
και επιδιώκουµε φέτος να γυρίσουµε την ΕΑΒ εκεί που ήταν οι-
κονοµικά στο 2014, οικονοµικά, όµως, γιατί έχουµε κάνει πολλά
άλλα πράγµατα για να βοηθήσουµε την ΕΑΒ.

Πρώτον, στο επίπεδο της λειτουργικής αναβάθµισής της επι-
λύθηκαν χρονίζουσες αγκυλώσεις, αντιµετωπίστηκαν φορολογι-
κές και τελωνειακές εκκρεµότητες, ξετυλίχθηκε το κουβάρι των
εισπράξεων, ενισχύθηκε κεφαλαιακά η εταιρεία.

Στο επίπεδο της ενδυνάµωσης µε εξειδικευµένο προσωπικό -
στο οποίο υποθέτω και εικάζω ότι όλοι έχουµε µια αγνή αγωνία
πέρα και πάνω από τις διαφορές που έχουµε σε αυτή την Αί-
θουσα, τους εργαζόµενους και τη δηµιουργία θέσεων απασχό-
λησης- θεσπίστηκε κατ’ εξαίρεση αντικειµενική και ταχεία
διαδικασία προσλήψεων προσωπικού ορισµένου χρόνου, παρα-
σχέθηκε η δυνατότητα χρονικής παράτασης των ορίων των συµ-
βάσεων εργασίας ορισµένου χρόνου, απαγορεύτηκε η
αιµορραγία του προσωπικού µέσω της κινητικότητας. Και πλέον
σας ενηµερώνω ότι δροµολογείται σε συνεργασία µε το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών η σταδιακή µονιµοποίηση των ικανών πενταε-
τούς θητείας στελεχών µετά από αξιολόγηση, προκειµένου να
παγιωθεί η θέση τους στην εταιρεία και να αξιοποιηθεί πλήρως
η επένδυση της ΕΑΒ στην εκπαίδευση και στην εξέλιξή τους.

Στο επίπεδο της αποκατάστασης του αισθήµατος δικαίου και
της διασφάλισης εργασιακής ειρήνης θεσπίστηκε επίδοµα επι-
κίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας. Εδώ εµείς ψηφίσαµε, ξέρετε
όλοι πού δίνονταν και πώς δίνονταν.

Παρασχέθηκε η δυνατότητα κατ’ εξαίρεση αµειβόµενης υπε-
ρωριακής εργασίας, επιφυλάχθηκε σε εργαζόµενους ειδική µε-
ταχείριση ως προς τις παροχές ιδιωτικής ασφάλισης, εγκρίθηκαν
δύο –όχι µία- γενναιόδωρες µη µισθολογικές παροχές µε αντί-
στοιχες συλλογικές συµβάσεις εργασίας. Εξετάζεται, επίσης, η
δυνατότητα συµπληρωµατικής έγκρισης µη µισθολογικών παρο-
χών και σήµερα νοµοθετούµε εδώ τη χορήγηση χρηµατικού κι-
νήτρου παραγωγικότητας-µπόνους στους εργαζόµενους υπό
όρους και προϋποθέσεις. Αυτή είναι η προστασία των εργαζοµέ-
νων αλλά και του δηµοσίου συµφέροντος.

Επίσης διευρύνονται οι δυνατότητες της εταιρείας µε την προ-
ώθηση της έρευνας και της ανάπτυξης και της καινοτοµίας στην
ΕΑΒ, µε οµάδα εργασίας που έχει συσταθεί από το Υπουργείο
Οικονοµικών, ελληνικά πανεπιστήµια και ΕΑΒ και σχεδιάζουν την
κατασκευή µη επανδρωµένων αεροσκαφών, δηλαδή «drones»,
για πολιτικές ή και στρατιωτικές εφαρµογές. Η υλοποίηση αυτού
του προγράµµατος µε το όνοµα «ΑΡΧΥΤΑΣ» ξεκίνησε την 1η Σε-
πτεµβρίου. Το Υπουργείο Οικονοµικών ως κύριος µέτοχος της
ΕΑΒ χρηµατοδοτεί το πρόγραµµα το οποίο αναµένεται να απο-
φέρει πολλαπλά οφέλη στους εµπλεκόµενους φορείς στην ελ-
ληνική οικονοµία και συνολικά στη χώρα. Άρα, και πάλι είναι
ευδιάκριτο ποιος υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον στα λόγια και
ποιος το υπηρετεί στην πράξη.

Καταλήγω την τοποθέτησή µου µε τη «ΛΑΡΚΟ». Ακούω ανα-
φορές συναδέλφων για εγκλήµατα, τραγωδίες, καταστροφές,
απαξιώσεις. Ακούω αντίστοιχες λέξεις από συναδέλφους που
απαξίωσαν και αυτοί, όπως πολλές κυβερνήσεις στο παρελθόν,
τη «ΛΑΡΚΟ», αλλά βλέπω και υπογραφές τριών Υπουργών σε
ονοµαστική ψηφοφορία για το µέλλον της «ΛΑΡΚΟ», όταν είχαν
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στείλει επιστολή, κύριε Τσακαλώτο, στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και µιλούσαν εκτός των άλλων που αναφέρατε και για την απο-
κρατικοποίηση της «ΛΑΡΚΟ». Και σήµερα βλέπω πρώτη υπο-
γραφή ακριβώς το αντίθετο σε ό,τι είχαµε υπογράψει το 2019.

Λέτε ότι µόνο εµείς και εγώ προσωπικά θέλουµε να κλείσουµε
τη «ΛΑΡΚΟ».

Κύριοι συνάδελφοι, πολλοί από εσάς δεν ξέρετε καλά την ιστο-
ρία της «ΛΑΡΚΟ». Αν θέλαµε να κλείσουµε τη «ΛΑΡΚΟ», θα την
είχαµε κλείσει το 2012. Όµως, τότε, στις 11-6-2012 δεν έκλεισε
η «ΛΑΡΚΟ». Και για όσους µιλάνε για εργαζόµενους, έχω την
ανακοίνωση των εργαζοµένων: «Αποφύγαµε το κλείσιµο της εται-
ρείας µε πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας και του Βουλευτή
Φθιώτιδας κ. Χρήστου Σταϊκούρα». 

Αποφύγαµε το κλείσιµο της εταιρείας στις 11-6-2012. Αν θέ-
λαµε να κλείσουµε τη «ΛΑΡΚΟ», θα είχε κλείσει το 2012. Στηρί-
ξαµε τη «ΛΑΡΚΟ». Αν θέλαµε να κλείσουµε τη «ΛΑΡΚΟ», θα την
κλείναµε το 2014. Δεν έκλεισε η «ΛΑΡΚΟ». Και γιατί δεν έκλεισε;
Διότι πήραµε τις σωστές επιλογές και αποφάσεις, τις οποίες συ-
νέχισε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, αλλά απλώς δεν τόλµησε να ολο-
κληρώσει. Και πώς αποδεικνύεται ότι πήραµε τις σωστές
αποφάσεις; Στην επιστολή του κ. Τσακαλώτου στη σελίδα 3, η
προηγούµενη κυβέρνηση µιλάει για αποκρατικοποίηση, για δύο
διαφορετικούς διαγωνισµούς και στην παρένθεση αποκλείει την
τρίτη διάσταση που είναι το «liquidation», γιατί αυτό θα οδηγούσε
στην απώλεια χιλίων διακοσίων είκοσι θέσεων απασχόλησης.
Άρα, έρχεται ορθώς –και τον ευχαριστώ- ο κ. Τσακαλώτος να επι-
βεβαιώσει ότι η επιλογή του κλεισίµατος της ΛΑΡΚΟ δεν ήταν η
επιλογή της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, στη σελίδα 3
της επιστολής µε ηµεροµηνία 28-3-2019. 

Αν θέλαµε, θα είχαµε κλείσει τη «ΛΑΡΚΟ» το 2020. Δεν την
κλείσαµε. Τι έγινε το 2020; Υπήρξαν όχι ένα, αλλά δύο εξώδικα
της ΔΕΗ, µε ηµεροµηνίες 21 Ιανουαρίου του 2020 και 29 Ιανουα-
ρίου του 2020. Και τα δύο έλεγαν πολύ απλά «Αν δεν πληρώσετε,
κλείνει η «ΛΑΡΚΟ»». Και εµείς δώσαµε 53 εκατοµµύρια ευρώ στη
«ΛΑΡΚΟ» για τη ΔΕΗ, αλλά και για µισθοδοσία εργαζοµένων.
Πείτε µου πότε άλλοτε την τελευταία δεκαετία βγήκε 1 ευρώ από
τον κρατικό προϋπολογισµό για τη «ΛΑΡΚΟ». Πότε άλλοτε; Καµ-
µία κυβέρνηση την τελευταία δεκαετία δεν έδωσε από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό άµεσα 1 ευρώ για τη «ΛΑΡΚΟ»! Και αυτό το
αναγνωρίζει και ο Πρόεδρος των εργαζοµένων που όπως είναι
πολύ γνωστό δεν ανήκει στον δικό µου πολιτικό χώρο. Δώσαµε
53 εκατοµµύρια ευρώ για να µείνει όρθια η «ΛΑΡΚΟ» από τον
κρατικό προϋπολογισµό, από τους Έλληνες φορολογούµενους,
γιατί θέλουµε να µείνει όρθια η «ΛΑΡΚΟ», όχι στα λόγια αλλά στις
πράξεις. 

Τέταρτη απόδειξη αυτού είναι η εξής: Είπε ο κ. Τσακαλώτος –
και ορθώς, το επιβεβαιώνω- ότι στην επιστολή του έλεγε ότι πρέ-
πει να κάνουµε τα πάντα –σωστά το είπε- για να µείνουν αρκετές
θέσεις απασχόλησης εν ζωή. Σε αυτό που είχε στείλει ο οµιλητής
το 2014 στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν λέει για «πολλές», αλλά
λέει για «όλους τους εργαζόµενους». 

Συνεπώς, θέλω να πιστεύω ότι και εσείς και εµείς εργαζόµαστε
για το σύνολο των εργαζοµένων και επιδιώκουµε το καλύτερο.
Όµως, επαναλαµβάνω, µε πράξεις και όχι µε λόγια. Εγώ σας απέ-
δειξα µε τέσσερα στοιχεία πώς επιβεβαιώνεται και αποδεικνύεται
ότι η σηµερινή Κυβέρνηση και ο οµιλητής δεν είχε και δεν έχει
καµµία βούληση και πρόθεση να κλείσει η «ΛΑΡΚΟ». Τουναντίον,
πρέπει να ενδυναµωθεί η «ΛΑΡΚΟ» και να δηµιουργηθούν µελ-
λοντικά ακόµα περισσότερες θέσεις απασχόλησης. 

Για να δούµε, όµως, λίγο το δηµόσιο συµφέρον. Είπε ο κ. Τσα-
καλώτος για δηµόσιο συµφέρον. Εδώ έχει πολύ µεγάλο ενδια-
φέρον. Συγκρατείστε ό, τι στοιχείο προλάβετε. Τα ταµειακά
διαθέσιµα της εταιρείας το 2019 ήταν µηδέν, λόγω συσσωρευ-
µένων ζηµιών και διαδοχικών ζηµιογόνων χρήσεων η αρνητική
καθαρή θέση ήταν µείον 160 εκατοµµύρια ευρώ στις αρχές του
2015 –σφάλµατα προηγούµενων κυβερνήσεων- σε 407 εκατοµ-
µύρια ευρώ στο τέλος του 2019. Από τα 160 εκατοµµύρια ευρώ,
στα 407 εκατοµµύρια ευρώ. Προστασία δηµοσίου συµφέροντος!
Δηλαδή, η εταιρεία λειτουργούσε επί χρόνια µε αρνητικά ίδια κε-
φάλαια κινήσεως, βασιζόµενη στην καθυστερηµένη εξόφληση
των υποχρεώσεών της. Έµπαινε συνέχεια µέσα, πλήρωνε τους

εργαζόµενους, χρωστούσε παντού! Παντού!
Την πενταετία 2015 - 2019 υπήρχαν χρέη 260 εκατοµµύρια

ευρώ συσσωρευµένα, οι ζηµιές µόνο το 2019 ήταν 99 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Να µην ξεχάσω και τα προηγούµενα, µείον 30 εκατοµ-
µύρια ευρώ το 2015, µείον 68 εκατοµµύρια ευρώ το 2016, µείον
6 εκατοµµύρια ευρώ το 2017, µείον 57 εκατοµµύρια ευρώ το
2018. Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές της «ΛΑΡΚΟ» προς προµηθευ-
τές, εργολάβους, τράπεζες, ασφαλιστικά ταµεία και άλλους, µε
ευθύνη όλων µας που κυβερνήσαµε τα προηγούµενα χρόνια,
είναι 500 εκατοµµύρια ευρώ και µεγαλύτερη οφειλή στη ΔΕΗ. 

Δηµόσιο συµφέρον ΣΥΡΙΖΑ από δω και πέρα! Ήταν 144 εκα-
τοµµύρια ευρώ το 2012 µε ευθύνη προηγούµενων κυβερνήσεων,
242 εκατοµµύρια ευρώ το 2016, 351 εκατοµµύρια ευρώ το 2020.
Η οφειλή αυξανόταν κάθε µήνα κατά 5 µε 5,5 εκατοµµύρια ευρώ.
Γι’ αυτό και η ΔΕΗ απέστειλε τα δύο εξώδικα που σας είπα προ-
ηγουµένως.

Η Ελλάδα στις 21 Ιανουαρίου του 2022 καταδικάστηκε από το
Ευρωπαϊκό Δικαστήριο για µη συµµόρφωση µε τις αποφάσεις
περί παράνοµων κρατικών ενισχύσεων προς τη «ΛΑΡΚΟ» ύψους
136 εκατοµµυρίων ευρώ µε τόκους 170 εκατοµµύρια ευρώ. Επι-
βλήθηκε πρόστιµο επί ηµερών ΣΥΡΙΖΑ ύψους 4,4 εκατοµµυρίων
ευρώ ανά εξάµηνο καθυστέρησης από το 2017 µέχρι την εκτέ-
λεση της απόφασης και κατ’ αποκοπή 5,5 εκατοµµύρια ευρώ. 

Είναι αληθές –το είπε ο κ. Τσακαλώτος, αλλά δεν είπε όλη την
αλήθεια- ότι επιδιώξαµε πολλές διαδοχικές κυβερνήσεις –και έχω
τα Πρακτικά εδώ- να πείσουµε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι δεν
είναι παράνοµες αυτές οι κρατικές ενισχύσεις. Δεν τα καταφέ-
ραµε καµµία κυβέρνηση τα τελευταία επτά χρόνια και είµαστε
στη σηµερινή κατάσταση. 

Οι οριστικές αποφάσεις βγήκαν 9-11-2017. Να υπενθυµίσω ότι
είναι η περίοδος που κάποιοι άλλοι πρώην συνάδελφοί µας από
τη νυν Αξιωµατική Αντιπολίτευση υποστήριζαν σε επιτροπές της
Βουλής ότι είναι βέβαιο ότι το χρέος θα διαγραφεί.

Τελευταίος δηµοσιευµένος ισολογισµός ήταν το 2014. Η εται-
ρεία επιδεικνύει σοβαρό έλλειµµα συντήρησης περιβαλλοντικών
όρων, κίνδυνο άρσης της άδειας λειτουργίας από το 2016, απαρ-
χαιωµένο εξοπλισµό, βασικό εξοπλισµό της «ΛΑΡΚΟ» από τη δε-
καετία του 1970. Το πιο πρόσφατο καµίνι κατασκευάστηκε το
1979.

Σταχυολόγησα, συνεπώς ορισµένα από τα στοιχεία που απο-
δεικνύουν την κατάσταση στην οποία παραλάβαµε τη «ΛΑΡΚΟ»,
µια κατάσταση η οποία οφείλεται σε διαχρονικά προβλήµατα
πολλών κυβερνήσεων. Μη µας κουνά όµως το δάχτυλο και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ για διαφύλαξη δηµοσίου συµφέροντος. Τα στοιχεία είναι
αµείλικτα.

Τι προσπαθούµε, συνεπώς, να κάνουµε εµείς, και κλείνω µε
αυτό. Λειτουργούµε σε ένα πλαίσιο, το οποίο ορίζεται και από
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, την οποία αποδέχεται ο κ. Τσακαλώτος
και καταλήγει, λέγοντας ότι «υπάρχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον
για όλη την εταιρεία ή για κάποια στοιχεία της εταιρείας, προ-
κειµένου να αποκρατικοποιηθούν και είµαστε έτοιµοι να συζητή-
σουµε τέτοιες προτάσεις». Αυτό για όσους λένε ότι δεν ήταν
έτοιµοι για την αποκρατικοποίηση της «ΛΑΡΚΟ». 

Πώς ορίζεται συνεπώς το πλαίσιο, πλαίσιο στο οποίο δεν µε-
τακινήθηκε ούτε η προηγούµενη κυβέρνηση; Απλά δεν το υλο-
ποίησε επί τέσσερα χρόνια. Οι δύο παράλληλοι διαγωνισµοί
διεξάγονται στο πλαίσιο της δοµής διάθεσης που έχει εγκρίνει η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µε την απόφαση του 2014 στην υπόθεση
κρατικών ενισχύσεων, όπως έχει επικαιροποιηθεί. Σύµφωνα µε
αυτήν, µόνο η µεταβίβαση και η λειτουργία των µεταλλείων µέσω
ανοικτών, διαφανών και χωρίς διακρίσεις διαγωνισµών, προκει-
µένου να εγκατασταθεί νέος επενδυτής ή επενδυτές δεν συνιστά
κρατική ενίσχυση και θα έχει ως αποτέλεσµα τη διακοπή της οι-
κονοµικής συνέχειας µεταξύ «ΛΑΡΚΟ» και νέου επενδυτή, δη-
λαδή εφόσον δεν µεταβιβαστούν υποχρεώσεις, δεν
µεταφερθούν εργαζόµενοι και διανεµηθεί το προϊόν της ρευστο-
ποίησης µέσω πίνακα κατάταξης προς ανάκτηση των κρατικών
ενισχύσεων και ικανοποίηση των πιστωτών. 

Δεύτερον, σε εφαρµογή της παραπάνω απόφασης εκκίνησε
το σχέδιο εξυγίανσης της Κυβέρνησης και η εταιρεία τέθηκε σε
καθεστώς ειδικής διαχείρισης. Η εγκατάσταση ειδικής διαχείρι-
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σης από τον Μάιο του 2020 οδήγησε σε άµεσες ενέργειες εξορ-
θολογισµού του κόστους τόσο σε επιχειρησιακό και χρηµατοοι-
κονοµικό επίπεδο, µε τη συµβολή των εργαζοµένων, τους
οποίους θέλω και δηµόσια να ευχαριστήσω, γιατί συνέβαλαν
αυτά τα τρία χρόνια µε τις περικοπές τις οποίες υπέστησαν,
αφού η εταιρεία ήταν αδύνατο να συνεχίσει τη λειτουργία της -
το καταλαβαίνετε νοµίζω- µε 99 εκατοµµύρια ευρώ ζηµίες κάθε
έτος, όπως βρήκαµε το 2019. Ήταν η µόνη λύση που θα µπο-
ρούσε να κρατήσει ανοιχτή την εταιρεία, χωρίς να βρεθούν οι ερ-
γαζόµενοι στο δρόµο.

Τρίτον, επίκειται άµεσα ο καθορισµός ηµεροµηνίας υποβολής
των δεσµευτικών προσφορών των υποψηφίων επενδυτών και συ-
νακόλουθα ολοκλήρωση της αξιολόγησης των δεσµευτικών προ-
σφορών και της διαδικασίας κατακύρωσης στον πλειοδότη που
θα προκύψει στο πλαίσιο των δύο παράλληλων, όχι διαδοχικών
που άκουσα πριν, διαγωνιστικών διαδικασιών µε βάση τη ρήτρα
της εκατέρωθεν πλειοδοσίας -αυτό λέει ο νόµος-που διενεργούν-
ται από την ειδική διαχείριση για τα περιουσιακά στοιχεία της
εταιρείας και από το ΤΑΙΠΕΔ για τα περιουσιακά στοιχεία του ελ-
ληνικού δηµοσίου. 

Με αυτά τα δεδοµένα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µε αί-
σθηµα ευθύνης, λαµβάνουµε µέτρα για τη διασφάλιση των ερ-
γαζοµένων, εξασφαλίζοντας για όλους τους εργαζόµενους
εργασιακό µέλλον. Έτσι, τόσο για το µεταβατικό διάστηµα µέχρι
την ολοκλήρωση των διαγωνιστικών διαδικασιών και την εγκατά-
σταση του επενδυτή όσο και µετά την εγκατάστασή του, κατο-
χυρώνουµε τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων και
εξειδικεύουµε δέσµες µέτρων για την εργασιακή τους προστα-
σία.

Για πρώτη φορά στην Ελλάδα λαµβάνονται πρόνοιες για το
σύνολο των χιλίων εξήντα εργαζοµένων σε τέτοιο βαθµό εξειδί-
κευσης και ετοιµότητας, όπως αυτός προβλέπεται µέσα στην
υπό συζήτηση τροπολογία. 

Πρώτον, την άµεση και εφάπαξ καταβολή των νοµίµων αποζη-
µιώσεων απόλυσής τους, ύψους περίπου 24 εκατοµµυρίων ευρώ
που θα καταβληθεί από το αποθεµατικό του κρατικού προϋπο-
λογισµού. Άρα, έχουµε δώσει 53 εκατοµµύρια συν 24 εκατοµµύ-
ρια για το σύνολο των εργαζοµένων και αυτών που είναι
συνταξιούχοι και δουλεύουν.

Δεύτερον, τη δηµιουργία ασφαλούς εργασιακής γέφυρας, µε
τη θέσπιση δυνατότητας σύναψης συµβάσεων, εργασίας ορισµέ-
νου χρόνου, µηνιαίας ή διµηνιαίας διάρκειας, µέχρι την ολοκλή-
ρωση διαδικασίας µεταβίβασης των περιουσιακών στοιχείων από
την ειδική διαχείριση σε καθεστώς λειτουργίας συντήρησης της
εταιρείας, για το σύνολο των εργαζοµένων ύψους περίπου 7 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, ποσό το οποίο επίσης θα καταβληθεί από το
αποθεµατικό του κρατικού προϋπολογισµού. Δηλαδή, αποζηµιώ-
σεις για το σύνολο των εργαζοµένων όλων των εργαζοµένων και
αυτών που εργάζονται και είναι σήµερα συνταξιούχοι. Στη συνέ-
χεια όλοι αυτοί οι εργαζόµενοι θα συνεχίσουν να αµείβονται από
τον κρατικό προϋπολογισµό για ένα χρονικό διάστηµα.

Και δεν φτάνει αυτό. Υπάρχουν και άλλες πρόνοιες, όπως ο
ορισµός µέτρων κοινωνικής και εργασιακής προστασίας, µε
ενεργοποίηση ειδικών δράσεων προγραµµάτων του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, ανάλογα µε την κατηγορία
στην οποία ανήκουν. Το αρµόδιο Υπουργείο υποχρεούται να κα-
ταρτίσει ειδικές δράσεις και ειδικά προγράµµατα απασχόλησης,
συγχρηµατοδοτούµενα ή από εθνικούς πόρους. 

Σε Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης για τους εργαζόµε-
νους άνω των πενήντα πέντε ετών ήδη υπάρχει ενδιαφέρον από
δήµους, δηµόσια, µε επιστολές τους έως τη συµπλήρωση των
προϋποθέσεων για τη λήψη πλήρους σύνταξης γήρατος και για
χρονικό διάστηµα που δεν υπερβαίνει τα επτά έτη. Άρα, αυτοί οι
εργαζόµενοι θα πάρουν την αποζηµίωση απόλυσης και θα συνε-
χίσουν να αµείβονται µέχρι να βγουν στη σύνταξη από τον κρατικό
προϋπολογισµό, µέσα από Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
συν αµοιβή. 

Για τους εργαζόµενους κάτω των πενήντα πέντε ετών, ιδίως
των ευάλωτων που πιθανόν δεν θα επιλεγούν ως προσωπικό της
εταιρείας µελλοντικά, ενεργοποίηση δράσεων που θα χρηµατο-
δοτηθούν από πόρους του Ευρωπαϊκού Ταµείου Προσαρµογής

στην παγκοσµιοποίηση για τους απολυµένους εργαζόµενους. 
Με το πλέγµα αυτό –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα

λεπτό, ευχαριστώ πάρα πολύ- των ρυθµίσεων προστατεύονται οι
εργαζόµενοι άµεσα και αποτελεσµατικά εν όψει της ολοκλήρω-
σης των διαγωνιστικών διαδικασιών για τη µίσθωση, για τη µετα-
βίβαση των περιουσιακών στοιχείων της εταιρείας και του
ελληνικού δηµοσίου αντιστοίχως. 

Τα θεσπιζόµενα µέτρα δεν αφήνουν κανέναν απ’ έξω, δεν ξε-
χνούν κανέναν, δίνουν προστασία σε όλους τους εργαζόµενους
τόσο στους µισθωτούς µε σύµβαση εξαρτηµένης εργασίας όσο
και στους απασχολούµενους, µε συµβάσεις ανεξαρτήτων υπη-
ρεσιών ή έργου, ακόµα και για το χρονικό διάστηµα µετά την εγ-
κατάσταση του επενδυτή. Πείτε µου πού αλλού το έχετε δει
αυτό! Ακόµα και µετά την εγκατάσταση του επενδυτή!

Κυρίες και κύριοι, κλείνω. Η ειδοποιός διαφορά µεταξύ της Κυ-
βέρνησης και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι ότι εµείς ερ-
γαζόµαστε για το µέλλον της βιοµηχανικής δραστηριότητας, µε
τρόπο δοµικό, συντεταγµένο, αποτελεσµατικό και, κυρίως, ολι-
στικό, σε αντιδιαστολή µε την προηγούµενη κυβέρνηση που είχε
βυθιστεί στην απραξία ή καλύτερα στις επιστολές. 

Εργαζόµαστε για να υπάρξει επενδυτής, ο οποίος θα προχω-
ρήσει στις αναγκαίες επενδύσεις εκσυγχρονισµού. Μόνο τότε θα
καταστεί δυνατό να υπάρξει µια ανταγωνιστική σε διεθνές επί-
πεδο βιοµηχανία, σηµαντική τόσο για τη βιοµηχανία της ηλεκτρο-
κίνησης όσο και για πολλές άλλες βιοµηχανίες και εφαρµογές. 

Το βλέµµα µας είναι στραµµένο στο µέλλον, µε σεβασµό
στους εργαζόµενους, µε σεβασµό στους κόπους και τις αγωνίες
της τοπικής κοινωνίας, αλλά και στην προσέλκυση αξιόπιστων
επενδυτών που θα διασφαλίσει τη βιωσιµότητα της µεταλλευτι-
κής και µεταλλουργικής δραστηριότητας της ΛΑΡΚΟ, στους ερ-
γαζόµενους, στις τοπικές κοινωνίες, αλλά και στο σύνολο της
ελληνικής κοινωνίας και οικονοµίας, καθώς τα οφέλη από την
πραγµατοποίηση της εν λόγω επένδυσης αναµένεται να λειτουρ-
γήσουν πολλαπλασιαστικά προς όφελος της εθνικής οικονοµίας
και της δηµιουργίας νέων θέσεων απασχόλησης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Θα δώσω τον λόγο
στον κ. Τσακαλώτο για µια τρίλεπτη παρέµβαση. 

Πριν πάρει τον λόγο η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής κ. Γιαννακοπούλου, η οποία τον
έχει ζητήσει, θα τοποθετηθούν για τρία λεπτά -γιατί έπρεπε να
έχουν µιλήσει από τις 4 η ώρα όπως προγραµµατιζόταν- η Ανα-
πληρώτρια Υπουργός Υγείας κ. Γκάγκα και η Υφυπουργός Ερ-
γασίας κ. Μιχαηλίδου. 

Δεν ξέρω, εάν θέλετε, κύριε Τσακαλώτο, να πάρετε τώρα τον
λόγο;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Όχι, τώρα είναι ώρα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ωραία, αµέσως µετά

θα πάρετε τον λόγο για τρία λεπτά για µία παρέµβαση και στη
συνέχεια η κ. Γιαννακοπούλου. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Τον κατάλογο των οµιλητών…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ξέρετε ότι δικαιούν-

ται τον λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, διότι εκφράζουν
τους Αρχηγούς.

Κύριε Τσακαλώτο, θα πάρετε τώρα τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Όχι, τώρα είναι…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω

και εγώ τον λόγο για ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Τσακαλώτο,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ωραία, για τρία λεπτά και είκοσι

δευτερόλεπτα, γιατί θέλω στα είκοσι δευτερόλεπτα να βάλω ένα
σοβαρό διαδικαστικό θέµα. 

Δεν είναι δυνατόν να µας κάνετε συστάσεις πόσο πρέπει να µι-
λήσουµε, να το δέχοµαι εγώ και να µιλάω δώδεκα λεπτά και ένα
δευτερόλεπτο και µετά ο Υπουργός να µιλάει παραπάνω. Δη-
λαδή, ο παραπάνω χρόνος που µίλησε ήταν παραπάνω ακόµα
από τον χρόνο που είχε. Πρέπει να προστατεύει το Προεδρείο,
να υπάρχει µία ισότητα. Αλλιώς, νοµίζω ότι αυτό δεν είναι υπέρ
της δηµοκρατίας, είναι υπέρ των εκλεκτών.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Τσακαλώτο,
δεν σας χρεώνω χρόνο, για να σας απαντήσω. Πριν πάρετε τον
λόγο, θα δώσω και εγώ µία απάντηση. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Νοµίζω ότι δεν είναι σωστό και γί-
νεται συχνά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ωραία, θα σας απαν-
τήσω. Ο Υπουργός, πέραν από τον χρόνο τον οποίο είχε από τον
Κανονισµό, χρεώθηκε και τη δευτερολογία του, όπως την χρεώ-
νονται πολλές φορές και τοποθετήθηκε…

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Άρα, η δευτερολογία ήταν µεγα-
λύτερη και από την πρωτολογία!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Τσακαλώτο, νο-
µίζω ότι εσείς είστε και µελετηρός. Ο Υπουργός τοποθετήθηκε
και επί δύο τροπολογιών που είναι αρµόδιος να τις υπερασπιστεί.
Ιδιαίτερα δε για την τροπολογία για την οποία αφιέρωσε περισ-
σότερο χρόνο, νοµίζω ότι και εσείς, αλλά η κοινωνία ειδικότερα
έχει ενδιαφέρον να ακούσει όλες τις απόψεις. 

Θα απαντήσετε, λοιπόν. Νοµίζω ότι εάν κάνετε τον λογαρια-
σµό, θα µε δικαιώσετε. Γιατί, για να τοποθετηθεί για δύο υπουρ-
γικές τροπολογίες και µεγάλες µάλιστα, καταλαβαίνετε ότι
δικαιούται έξι συν έξι δώδεκα λεπτά και εννέα για τη δευτερολο-
γία είκοσι ένα και δεκαοκτώ από την κανονική οµιλία, οπότε νο-
µίζω ότι µε δικαιώνετε στον χρόνο.

Κύριε Τσακαλώτο, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το βασικό είναι

ότι πήρε ο Υπουργός τον λόγο και είπε ότι θα απαντήσει στην
Αξιωµατική Αντιπολίτευση και στα άλλα κόµµατα. Βάλαµε το
θέµα του δηµοσίου συµφέροντος. Βάλαµε επιχειρήµατα, εάν
πρέπει να υπάρχει κατεύθυνση στις τράπεζες ή εάν δεν πρέπει
να υπάρχει, εάν πρέπει να οδηγηθούν τα δάνεια µε µια µέριµνα
για την πράσινη ανάπτυξη και άλλα επιχειρήµατα. Ο κ. Σταϊκού-
ρας, όπως συνηθίζει, δεν απάντησε σε κανένα. Μας ειρωνεύτηκε
για το δηµόσιο συµφέρον, τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ και τι έκανε η Νέα
Δηµοκρατία µετά. 

Για τον κ. Σταϊκούρα, η οικονοµική ιστορία της χώρας αρχίζει
το 2015. Δεν χρεοκόπησε η Νέα Δηµοκρατία τη χώρα. Δεν
υπήρχε το PSI που ζηµίωσε τις ελληνικές τράπεζες. Τίποτα από
αυτά δεν υπήρχαν. Άρα, ο πολιτικός της χρεοκοπίας, που έγινε
ο πολιτικός της ακρίβειας, µας κουνάει το δάχτυλο µε ένα υφάκι
που δεν αρµόζει σε έναν Υπουργό, γιατί κανένας από την Αντι-
πολίτευση, όσο άκουσα εγώ, δεν είχε σαρκασµό, αλλά επιχειρή-
µατα και σε κανένα από τα επιχειρήµατα δεν απάντησε. 

Είπε για την επιστολή, ότι η δική µου επιστολή θα είχε για θέ-
σεις εργασίας. Είναι το ίδιο αυτό µε το να έχεις έναν εκκαθαριστή
που µπορεί να τους διώξει όλους; Είναι επιχείρηµα αυτό, ότι θα
πάρουν κάποιες αποζηµιώσεις; Είναι επιχείρηµα, εάν χρειάζεται
στο νικέλιο να έχουµε κάποια παρουσία, γιατί είµαστε η µόνη
χώρα που το έχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση και άρα έχει τεράστια
σηµασία για το δηµόσιο συµφέρον; Σε αυτό µπορείτε να απαν-
τήσετε; Μπορείτε να απαντήσετε στα επιχειρήµατα; 

Αυτά τα επιχειρήµατα που απαντήσατε, τα έχετε πει δεκα-
πέντε, είκοσι πέντε, τριάντα πέντε φορές! Ό,τι και να είναι η ερώ-
τηση, λέτε: Τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ; Δεν είναι καιρός πριν από τις
εκλογές, που ο κόσµος βλέπει την ακρίβεια, που ο κόσµος βλέπει
ότι δεν µπορεί να πληρώσει τους λογαριασµούς, που ο κόσµος
βλέπει ότι συνεχίζετε την πελατειακή πολιτική που έφερε τη
«ΛΑΡΚΟ» εδώ που την έφερε, µε κοµµατάρχες σε διάφορες πε-
ριοχές που έβαζαν τους δικούς τους -και τώρα αυτή τη στιγµή
που µιλάµε γίνεται το ίδιο από τη Νέα Δηµοκρατία- και µας λέτε
ότι δεν θα είναι υπερβολικά τα bonus των τραπεζιτών; Είναι δυ-
νατόν να µην είναι τροµακτικά τα bonus των τραπεζιτών, την ίδια
µέρα που απολύεται κόσµος από τη «ΛΑΡΚΟ»; 

Κύριε Πρόεδρε, χρειάζεται σεβασµός στο Κοινοβούλιο. Και σε-
βασµός σε αυτό είναι να απαντήσουν οι Υπουργοί στα επιχειρή-
µατα που έχουµε βάλει και όχι σε µια παρελθοντολογία που είναι
και ψεύτικη, µια παρελθοντολογία που δεν βασίζεται στα στοι-
χεία, που ξεχνάει όλη την οικονοµική ιστορία αυτού του χώρου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτό. Αυτό που µάθαµε -και επι-
µένω- είναι ότι δεν θα προχωρήσει αυτή η χώρα, εάν το δηµόσιο

συµφέρον δεν είναι πάνω από το ιδιωτικό συµφέρον. Και αυτή τη
στιγµή έχουµε µια Κυβέρνηση, που ό,τι και να είναι η ερώτηση,
η απάντηση είναι ιδιωτικοποίηση και ανταγωνισµός. Φτάσαµε
εδώ που φτάσαµε γι’ αυτόν τον λόγο. Είναι καιρός να το αλλά-
ξουµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Κα-
ραθανασόπουλος, έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παίρνω τον λόγο, κύριε
Πρόεδρε, και για τον νυν Υπουργό Οικονοµικών αλλά και για τον
πρώην. Δηµόσιο συµφέρον σηµαίνει διαγραφή κόκκινων δανείων
από µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους και ταυτόχρονα διενέρ-
γεια πλειστηριασµών για αυτά που χρωστούν τα λαϊκά στρώ-
µατα; Αυτός είναι ο ορισµός του δηµοσίου συµφέροντος;
Είσαστε πάρα πολύ καλοί σε αυτόν τον ορισµό και οι δυο σας. 

Δεύτερον, ο νέος ορισµός για την προστασία των εργαζοµέ-
νων, κατά τον κ. Σταϊκούρα, σηµαίνει απολύσεις και εξώσεις.
Πολύ πρωτότυπος ορισµός της προστασίας των εργαζοµένων,
κύριε Υπουργέ! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ και τον κ.
Καραθανασόπουλο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Θα σας δώσω τρία
λεπτά, κύριε Υπουργέ.

Ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Σταϊκούρας, έχει τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ.
Κύριε Καραθανασόπουλε, για εµάς πάνω από όλα µετρά η δη-

µιουργία θέσεων απασχόλησης, η µείωση της ανεργίας και η ενί-
σχυση της απασχόλησης και έχουµε αποδείξει ότι µπορούµε να
τα καταφέρουµε και τα καταφέρνουµε. 

Όπως θα δείτε, ακόµη και σε δηµόσιους φορείς που είχαν
εξαιρετικά προβλήµατα, όπως είναι η ΕΑΒ, κάνουµε προσλήψεις.
Κάνουµε πολλές προσλήψεις και θα κάνουµε και µονιµοποιήσεις,
γιατί, ναι, αυτό είναι η προστασία του δηµοσίου συµφέροντος.

Άρα, έρχοµαι και σας λέω ότι για εµάς πρόταγµα της πολιτικής
µας είναι η υψηλή και διατηρήσιµη ανάπτυξη, που µεταφράζεται
σε ενίσχυση του διαθέσιµου εισοδήµατος του πολίτη, η δηµιουρ-
γία νέων θέσεων απασχόλησης, αλλά και η διατήρηση των υφι-
στάµενων και η ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.

Κύριε Τσακαλώτο, ναι, πράγµατι έχουµε εντελώς διαφορετική
αντίληψη για το δηµόσιο συµφέρον. Θα µου επιτρέψετε να σας
πω ότι εγώ το µεγαλύτερο κοµµάτι της οµιλίας µου το αφιέρωσα
στο τι κάνουµε. Μίλησα για τους τέσσερις πυλώνες του νοµοσχε-
δίου, µίλησα για το τι κάνουµε για την ΕΑΒ, τι κάνουµε για τη
«ΛΑΡΚΟ», απάντησα στους προβληµατισµούς σας για τις τράπε-
ζες, απάντησα και στις επιτροπές πολλές φορές για συγκεκρι-
µένα ερωτήµατα τα οποία ετέθησαν. Άρα, δεν έκανα βουτιά στο
παρελθόν. Συνέκρινα, όµως, το πώς ορίζει ο καθένας µας το δη-
µόσιο συµφέρον.

Κλείνω µε την ουσιώδη διαφορά. Το είπα και το επαναλαµ-
βάνω: Εµείς θέλουµε ένα τραπεζικό σύστηµα υγιές, βιώσιµο,
ισχυρό, που να λειτουργεί µε ιδιωτικά και κοινωνικά κριτήρια. Το
είπα και στην οµιλία µου. Εσείς θέλετε παράλληλα τραπεζικά συ-
στήµατα και βοσκοτόπια. Διαφωνούµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Η Αναπληρώτρια
Υπουργός Υγείας, η κ. Γκάγκα έχει τον λόγο, για να τοποθετηθεί
επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 1332 και ειδικό 197 στο
µέρος που αφορά το δικό της τοµέα.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Ευ-
χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Η τροπολογία που φέρνουµε αφορά δυνατότητα ιατρών, νο-
σηλευτών και λοιπού προσωπικού που δουλεύουν σε κεντρικά
νοσοκοµεία, όπως λόγου χάριν στην Αθήνα, που το καλοκαίρι
έχουν συνήθως λιγότερο φόρτο γιατί φεύγουν οι κάτοικοι, να
µπορούν να βοηθήσουν σε περιοχές µε υψηλό τουρισµό, όπου
η κίνηση ανεβαίνει πάρα πολύ και ο πληθυσµός τους περίπου τρι-
πλασιάζεται. 

Έχουµε λοιπόν µια διάταξη -και ευχαριστώ πάρα πολύ το
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Υπουργείο Οικονοµικών που την ενέκρινε-µε την οποία δίνουµε
τη δυνατότητα να µετακινηθούν άνθρωποι που µπορούν, που
έχουν την έγκριση από τα νοσοκοµεία τους, σε περιοχές µε του-
ρισµό µε τη στέγη από το νοσοκοµείο στο οποίο πηγαίνουν ή από
το κέντρο υγείας στο οποίο πηγαίνουν για ένα αφορολόγητο επί-
δοµα µηνιαίο ύψους 1.500 ευρώ για τους γιατρούς και 1.000
ευρώ για τους νοσηλευτές και το λοιπό προσωπικό. 

Πιστεύουµε ότι είναι µια διάταξη που θα βοηθήσει τα κέντρα
υγείας και τα νοσοκοµεία που είναι στην περιφέρεια που έχουν
πολύ τουρισµό και θα είναι καλό και για τους γιατρούς και τους
νοσηλευτές. Ελπίζω ότι θα το αγκαλιάσουν και θα είναι καλό και
για τους πολίτες όπου πηγαίνουν στις διακοπές τους, αλλά και
για το προσωπικό. 

Αυτή είναι η διάταξη. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. Γκάγκα.
Τώρα τον λόγο έχει για αντίστοιχο χρόνο και λιγότερο κιόλας

–βλέπω ότι η κ. Γκάγκα πήρε ένα λεπτό και κάτι- η Υφυπουργός
κ. Μιχαηλίδου, προκειµένου να τοποθετηθεί στο µέρος που την
αφορά στην ίδια τροπολογία µε γενικό αριθµό 1332 και ειδικό
197. 

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΔΟΜΝΑ - ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να παρουσιάσω την

τροπολογία µας, η οποία έχει πολύ έντονο κοινωνικό πρόσηµο,
έτσι ώστε βοηθάµε τα βρέφη, τα νήπια, τους νέους µας, τα
άτοµα µε αναπηρία, αλλά και τους ευάλωτους συµπολίτες µας
οι οποίοι είναι στην τρίτη και την τέταρτη ηλικία.

Αρχικά ενισχύουµε τα νοικοκυριά και εντός αυτών και τα παι-
διά, καθότι καταφέραµε και διασφαλίσαµε -και είναι ουσιαστική
νίκη αυτή που είχε η Κυβέρνησή µας- για τέταρτη ευρωπαϊκή
προγραµµατική περίοδο χρηµατοδότηση για την προσχολική
αγωγή, για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς, τα κέντρα δηµιουρ-
γικής απασχόλησης και τα κέντρα δηµιουργικής απασχόλησης
ατόµων µε αναπηρία. 

Τι κάνουµε εκεί; Όχι µόνο καταφέρνουµε και συνεχίζουµε την
αυξηµένη χρηµατοδότηση -γιατί υπενθυµίζω το 20% αύξησης
της χρηµατοδότησης για την προσχολική αγωγή-, αλλά την συν-
δυάζουµε και µε το πρόγραµµα «ΚΥΨΕΛΗ», το οποίο δίνει ισό-
τιµη πρόσβαση στην ευκαιρία για όλα τα παιδιά µας. Πλέον η
προσχολική αγωγή δεν έχει δικαιούχο την οικογένεια, δεν έχει
δικαιούχο τη µητέρα, την οποία βεβαίως σεβόµαστε, και την πρό-
σβασή της στην αγορά εργασίας, αλλά ακόµα περισσότερο, το
ίδιο το παιδί και την αύξηση των δεξιοτήτων αυτού. 

Με τις προτεινόµενες διατάξεις όµως αλλάζουµε επιπλέον
τους όρους του προγράµµατος «Πρώτο Ένσηµο». Στόχος η κι-
νητοποίηση και η κινητροδότηση τόσο των εργοδοτών όσο και
των νέων µας ηλικίας δεκαοκτώ µε είκοσι εννέα χρόνων στην
αγορά εργασίας. 

Έτσι η χρηµατοδότηση από πλευράς Υπουργείου τριπλασιά-
ζεται, από 1.200 ευρώ δηλαδή πηγαίνουµε στα 3.600 ευρώ σε
δύο ισόποσα µέρη: Πρώτον, 1.800 ευρώ σε έξι ισόποσες δόσεις
πηγαίνουν στον λογαριασµό απευθείας του νεοαπασχολούµενου
νεαρού ηλικίας δεκαοκτώ ως είκοσι εννέα ετών και το δεύτερο
κοµµάτι, άλλα 1.800 ευρώ, στο κοµµάτι του εργοδότη, αυξάνον-
τας έτσι τα κίνητρα µαζί µε τη ρήτρα απασχόλησης για την επό-
µενη χρονιά ώστε να έχουµε νέες προσλήψεις στην αγορά
εργασίας. 

Τρίτον, ερχόµαστε να ενισχύσουµε περαιτέρω τους φορείς
κοινωνικής πρόνοιας. Η λειτουργία τους οφείλει να είναι απρό-
σκοπτη. Οπότε, εν όψει των δυσχερειών που δυστυχώς αντιµε-
τωπίζουν οι φορείς αυτοί, για την κάλυψη των ασφαλιστικών τους
υποχρεώσεων, µε τις διατάξεις που προτείνουµε παρέχεται η δυ-
νατότητα ρύθµισής τους σε σαράντα οκτώ δόσεις, αλλά και η
δυνατότητα συµψηφισµού των οφειλών αυτών µε την κρατική
επιχορήγηση που λαµβάνουν µέχρι και του ύψους του 30%. Η
υπαγωγή στη ρύθµιση αυτή επιτρέπει στους φορείς να λάβουν
ασφαλιστική ενηµερότητα, ενώ αναστέλλονται και οι διαδικασίες
διοικητικής εκτέλεσης εις βάρος τους. 

Βλέπετε, λοιπόν, νέες διατάξεις που γράφουν ιστορία, για τα

παιδιά, τα βρέφη, τα νήπια, τους νέους, τους ηλικιωµένους και
τα άτοµα µε αναπηρία. 

Και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε. Καταθέτω νοµοτεχνική
βελτίωση στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 9 του άρθρου 5
της υπ’ αριθµόν 1332/197 της 10ης-6-2022 υπουργικής τροπολο-
γίας στο σχέδιο νόµου αυτό, µε τις λέξεις που ενισχύονται και
συµπεριλαµβάνουν και των αντίστοιχων προστίθενται µετά από
αυτές οι λέξεις από το Υπουργείο Εσωτερικών. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. Μιχαηλίδου και τώρα τον λόγο έχει η Κοινοβου-
λευτική Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, η κ.
Νάντια Γιαννακοπούλου. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου πριν µπω στη ση-
µερινή οµιλία µου να εκφράσω τα συλλυπητήριά µου για την
απώλεια µιας σπουδαίας γυναίκας, για την απώλεια της Μαρίνας
Λαµπράκη - Πλάκα, η οποία µε θέρµη, µε αφοσίωση υπηρέτησε
για πάνω από τριάντα χρόνια τον χώρο του πολιτισµού από τη
θέση της Διευθύντριας της Εθνικής Πινακοθήκης και που στα
χρόνια της θητείας της η Εθνική Πινακοθήκη εκσυγχρονίστηκε,
επεκτάθηκε, εµπλουτίστηκε. Το έργο της αποτελεί σίγουρα και
αναµφίβολα ένα κοµµάτι της σύγχρονης ιστορίας και του πολιτι-
σµού µας και είµαστε ευγνώµονες για όλο αυτό. 

Τώρα στα δικά µας, κύριε Υπουργέ. 
Αυξηµένα κατά ένα περίπου δισεκατοµµύριο έναντι του στό-

χου του προϋπολογισµού εµφανίζονται τα φορολογικά έσοδα για
το πρώτο τρίµηνο του έτους. Η αλήθεια όµως είναι ότι την ίδια
ώρα, κύριε Υπουργέ, η αγοραστική δύναµη των Ελλήνων δοκι-
µάζεται καθηµερινά και µειώνεται.

Τα νοικοκυριά, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις έχουν φτάσει στα
όριά τους και καθηµερινά η κατάσταση χειροτερεύει. Χειροτε-
ρεύει καθώς είδαµε ότι ο πληθωρισµός για τον µήνα Μάιο έχει
φτάσει πια στο 11,4% και όπως φαίνεται, τα µέτρα σας, τα µέτρα
της Κυβέρνησής σας δεν αποδίδουν. Μέτρα τα οποία λάβατε και
καθυστερηµένα και τα οποία καλύπτουν µόνο ένα µικρό µέρος
του τεράστιου προβλήµατος το οποίο υπάρχει. 

Το ΠΑΣΟΚ έχει θέσει µια σειρά από ερωτήµατα στην Κυβέρ-
νηση και στον αρµόδιο Υπουργό, όπως γιατί η Κυβέρνηση λέει
ότι δεν υπάρχει δηµοσιονοµικός χώρος για µέτρα, όταν όλοι ξέ-
ρουµε ότι το τελευταίο εξάµηνο υπάρχει υπεραπόδοση φόρων
λόγω των ανατιµήσεων. Για ποιον λόγο δεν αξιοποιείτε αυτά τα
έσοδα προκειµένου να προχωρήσετε σε δραστικά µέτρα, όπως
είναι η µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης και του ΦΠΑ,
προκειµένου να µπορέσουν να πάρουν µια πραγµατική, µια ου-
σιαστική ανάσα τα νοικοκυριά και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις; 

Για ποιον λόγο, κύριε Υπουργέ, ο πληθωρισµός στην Ελλάδα
είναι ο µεγαλύτερος πανευρωπαϊκά; Για ποιον λόγο, κύριε
Υπουργέ, ο πληθωρισµός στα είδη πρώτης ανάγκης είναι κατά
45% µεγαλύτερος και στα καύσιµα κατά 50% µεγαλύτερος απ’
ό,τι είναι στις υπόλοιπες χώρες της Ευρώπης; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Αυτή τη στιγµή στην Ελλάδα η τιµή της αµόλυβδης είναι κατά
µέσο όρο στα 2,38 ευρώ, όταν στην Ιταλία η τιµή είναι στο 1,81
ευρώ, λόγω της µείωσης του ειδικού φόρου κατανάλωσης που
υιοθέτησε η ιταλική κυβέρνηση, ένα µέτρο το οποίο προβλέπεται
από την εργαλειοθήκη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και που η Κυ-
βέρνησή σας, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας αρνείται πει-
σµατικά να λάβει.

Πολύ σηµαντικό επίσης είναι επιτέλους, κύριε Σταϊκούρα, να
µας πει η Κυβέρνησή σας τι γίνεται µε αυτούς τους ελέγχους για
την πάταξη της αισχροκέρδειας. Τι γίνεται επιτέλους µε αυτό; Εί-
δαµε ότι πήγε ο αρµόδιος Υπουργός στα διυλιστήρια. Ερώτηµα:
Προέκυψε κάποιο στοιχείο; Και αν ναι, µπορείτε να µας πείτε
ποιο είναι αυτό ή πότε θα µπορέσουµε να το πληροφορηθούµε;
Ήταν επίσκεψη-έλεγχος αυτό που έκανε αρµόδιος Υπουργός ή
απλά άλλο ένα επικοινωνιακό τρικ; Αυτά είναι κρίσιµα ερωτήµατα
τα οποία χρειάζονται άµεσα απαντήσεις. 

Κυρίως καλούµε την Κυβέρνηση να λάβει πραγµατικά ολιστικά
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µέτρα για την ανακούφιση των Ελλήνων πολιτών, µέτρα όπως
αυτά που έχει καταθέσει το ΠΑΣΟΚ εδώ και µήνες και είναι η µεί-
ωση των έµµεσων φόρων, το πλαφόν στη λιανική τιµή της ενέρ-
γειας, η περαιτέρω ενίσχυση των εισοδηµάτων µε αύξηση του
κατώτατου µισθού στα 751 ευρώ και η θεσµοθέτηση ενός νέου
ΕΚΑΣ για τους χαµηλοσυνταξιούχους. 

Θυµάµαι ότι ήταν προεκλογική σας δέσµευση. Το θυµάστε
εσείς αυτό; Θυµάστε ότι ήταν προεκλογική σας δέσµευση, κύριε
Υπουργέ; Να µας ενηµερώσετε τι προτίθεστε να κάνετε για το
ΕΚΑΣ που θεσµοθέτησε το ΠΑΣΟΚ, κατήργησε ο ΣΥΡΙΖΑ και
εσείς λέγατε ότι θα επαναφέρετε. Πείτε µας. 

Το φετινό µάλιστα καλοκαίρι εκτιµάται ότι η τουριστική κίνηση
θα βρίσκεται στα επίπεδα τουλάχιστον του 2019. Και µακάρι, θα
σας πω εγώ, πραγµατικά να πάει καλά ο τουρισµός.

Η τουριστική κίνηση όµως και εν γένει ο τουρισµός ιδίως στα
νησιά, δυστυχώς, δεν φαίνεται να αφορά στον εγχώριο πληθυ-
σµό, ο οποίος έχει πολύ µεγαλύτερα προβλήµατα να διαχειρι-
στεί. Οι δε θερινές διακοπές για τους περισσότερους τείνουν να
γίνουν ολιγοήµερες, τοπικές, κοντινές εξορµήσεις. Οφείλω να
σας οµολογήσω ότι πραγµατικά προκαλεί ιδιαίτερη στεναχώρια
η παρατήρηση ότι η Ελλάδα ναι, µπορεί µεν να γεµίζει από του-
ρίστες από το εξωτερικό αδειάζει όµως από τουρίστες του εσω-
τερικού. Διακοπές γιοκ, λοιπόν, αυτή είναι η πραγµατικότητα, για
τη µέση ελληνική οικογένεια για φέτος, η οποία δυσκολεύεται
καλά-καλά να ανταποκριθεί στο καθηµερινά αυξανόµενο κόστος
ζωής. Μειώνει τις δαπάνες από παντού, µειώνει και τις όποιες
διακοπές και σε ποσότητα και σε ποιότητα. 

Απέναντι, λοιπόν, σε όλη αυτή την κατάσταση χρειάζεται ένα
συνολικό σχέδιο αντιµετώπισης της ακρίβειας, προστασίας της
κοινωνίας και, δυστυχώς, κάτι τέτοιο δεν φαίνεται να υπάρχει. Η
Κυβέρνηση δεν ακούει κανέναν. Είναι δέσµια µιας αλαζονικής αυ-
τάρκειας, αλαζονικής αυταρέσκειας, δεν προχωρά σε τολµηρά
µέτρα, τα οποία µπορούν να δώσουν πραγµατική ανάσα και να
τα νιώσει άµεσα στην τσέπη του ο Έλληνας πολίτης, όπως είναι
η µείωση του φόρου καυσίµων και των καταναλωτικών προϊόντων
έστω πρώτης ανάγκης. Ολιγωρία λοιπόν, ανεπάρκεια λοιπόν για
µία ακόµη φορά µε µέτρα που «θα» ανακοινωθούν όταν «θα»
είναι έτοιµη η Κυβέρνηση. Αλλά µέχρι τότε η κοινωνία αγωνιά. 

Όσον αφορά το σηµερινό νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικο-
νοµικών για το οποίο έχουµε κληθεί να τοποθετηθούµε αναφο-
ρικά µε την αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και του Συνεγγυητι-
κού Κεφαλαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών, αλλά και
τον εκσυγχρονισµό του ΟΔΔΗΧ, του Οργανισµού Διαχείρισης
Δηµοσίου Χρέους, όπως αναδείχθηκε από τους περισσότερους
σε αυτήν εδώ την Αίθουσα οµιλητές, ο βασικός σκοπός των προ-
ωθούµενων αλλαγών ως προς το Ταµείο της Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας είναι η διαδικασία σταδιακής αποεπένδυσης του
δηµοσίου από τις συστηµικές τράπεζες. Προβλέπεται δηλαδή ότι
µετά από µια µεταβατική περίοδο, έως και το έτος 2025, το πι-
στωτικό σύστηµα θα επανέλθει σε µια αµιγώς ιδιωτική σύνθεση. 

Πώς θα γίνει όµως αυτό και µε ποιο τίµηµα θα γίνει, κύριε
Υπουργέ; Διότι το ελληνικό δηµόσιο, είναι γνωστό, έχει συµβάλ-
λει τα µέγιστα εµπράκτως µε ποσό άνω των 40 δισεκατοµµυρίων
ευρώ για τη διάσωση και για τη σταθερότητα των ελληνικών τρα-
πεζών µέσω της ανακεφαλαιοποίησής τους. Συνεπώς, εύλογα θα
ανέµενε κανείς ότι µια τέτοια δηµόσια επιβάρυνση αυτού του
ύψους θα πρέπει µε κάποιον τρόπο να προστατευθεί και η όποια
διαδικασία αποεπένδυσης να γίνει µε κανόνες και όχι στη λογική
της δωρεάς ή του ξεπουλήµατος. Διότι στη βάση τους µιλάµε
για κρατικά χρήµατα, µιλάµε για κρατική περιουσία. Αυτή είναι η
αλήθεια. 

Πώς λοιπόν θα προστατευτούν τα συµφέροντα του δηµοσίου,
κύριε Υπουργέ, όταν προβλέπεται ότι η διάθεση των µετοχών του
ταµείου θα γίνει µε βιβλίο προσφορών σε τιµές που θα προσδιο-
ρίσουν ως εύλογες οι εκάστοτε σύµβουλοι; Γιατί αυτό λέει το
σχέδιο νόµου, διάθεση µε βιβλίο προσφορών και όχι φερ’ ειπείν
µε δηµόσια προσφορά, όπως θα ήταν συνετό, αλλά και σε οποι-
αδήποτε τιµή διάθεσης που θα προσδιορίσουν ως εύλογη οι εκά-
στοτε σύµβουλοι ακόµη και κάτω από τις χρηµατιστηριακές αξίες
ή την τιµή των µετοχών στην οποία αγόρασε το ίδιο το ταµείο.

Πραγµατικά ολιστική προσέγγιση του θέµατος για µία ακόµη
φορά από την Κυβέρνηση, οφείλουµε να το οµολογήσουµε, κυ-
ριολεκτικά.

Τώρα το τι και ποια θεωρείται εύλογη τιµή δεν ορίζεται. Είναι
αφηµένη να προσδιοριστεί εκ των υστέρων από τρίτους, οι
οποίοι δικαιούνται να αποφασίσουν κατά την κρίση τους, διαθέ-
τοντας αυτές όσο-όσο, ακόµα και κάτω του κόστους, όπως απλά
θα λέγαµε. Αυτό συµβαίνει, λοιπόν, όταν δεν τίθενται συγκεκρι-
µένα µέτρα, αλλά αντίθετα όταν νοµοθετούµε µε αφηρηµένες,
µε γενικές έννοιες -το έχει η Κυβέρνησή σας αυτό- οπότε και ως
κριτήριο προσδιορισµού της τιµής να χρησιµοποιείται η λέξη «εύ-
λογο».

Θέλετε να θυµίσω µήπως τις πρόσφατες υπό αίρεση µετατρέ-
ψιµες οµολογίες, τα λεγόµενα Cocos, µε τις οποίες στηρίχθηκε
κεφαλαιακά η Τράπεζα Πειραιώς, οπότε και τελικά το ταµείο ζη-
µιώθηκε µε ποσό άνω του ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ; Θέλετε
να το θυµηθούµε; 

Ουδείς θα επιθυµούσε να επαναληφθεί µία αντίστοιχη ζηµιά
όταν µάλιστα, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας διαθέτει σήµερα µετοχές συνολικής
αξίας 2,15 δισεκατοµµυρίων ευρώ στις εγχώριες τράπεζες. Και
εσείς τώρα δίνετε τη δυνατότητα οι µετοχές αυτές αξίας 2 και
πλέον δισεκατοµµυρίων να διατεθούν ακόµα και κάτω από τις
χρηµατιστηριακές τιµές ή ακόµα και κάτω από την τιµή κτήσης
τους. Δυστυχώς και µε νόµο προβλέπεται πιθανότατα µία νέα ση-
µαντική, σηµαντικότατη οικονοµική ζηµία για το δηµόσιο µε διά-
θεση περιουσίας µε όρους σχεδόν χαριστικούς. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Έτσι άλλωστε δικαιολογείται και η µέριµνά σας για την απο-
ποίηση ευθυνών των µελών του ταµείου, οι οποίοι ρητά προβλέ-
πεται ότι δεν κινδυνεύουν να κατηγορηθούν για τις πράξεις τους
περί κακουργηµατικής απιστίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα χρησιµοποιήσω όλο τον χρόνο µου, αν µου επιτρέπετε,
κύριε Πρόεδρε. 

Και εδώ, λοιπόν, κύριε Σταϊκούρα, διαφέρουµε και ως παρά-
ταξη, διαφέρουµε και ως νοοτροπία. Η στρατηγική αποεπένδυ-
σης για εµάς δεν είναι επιτρεπτό σε καµµία περίπτωση να γίνει
εις βάρος του δηµοσίου. Βασικός στόχος θα έπρεπε να είναι η
προστασία της αξίας του εναποµείναντος ποσοστού του δηµο-
σίου στις τράπεζες. Η διασύνδεση κράτους-τραπεζών στην Ελ-
λάδα δεν εξαντλείται µόνο στη χρηµατοδότηση των ανακεφα-
λαιοποιήσεων, αλλά είναι πολυσχιδής και ως εκ τούτου ανησυ-
χητική και για τα δύο µέρη, ελλοχεύοντας κινδύνους. 

Άλλωστε ο ίδιος ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος επι-
βεβαίωσε κάτι το οποίο νοµίζω όλοι υποπτευόµασταν, το εν Ελ-
λάδι κόστος δανεισµού είναι από τα υψηλότερα στην Ευρωζώνη
τόσο για τις επιχειρήσεις όσο και για τα ελληνικά νοικοκυριά, µε
το µέσο επιτόκιο να ανέρχεται στο 3,90% όταν αντίστοιχα στα
ευρωπαϊκά κράτη κυµαίνεται στο 1,68%. Τα δε κόκκινα δάνεια
στη χώρα µας είναι στο 13% ενώ ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι
στο 2%. Για τα ζητήµατα αυτά θέλετε να µας ενηµερώσετε, να
ενηµερώσετε τον ελληνικό λαό τι ακριβώς µέτρα πρόκειται να
πάρετε; 

Πάµε τώρα παρακάτω. Εντύπωση µου προκάλεσε η διάταξη
του άρθρου 5 της παραγράφου 17 κατά την οποία όλες οι ενέρ-
γειες οποιοδήποτε µέλους του διοικητικού συµβουλίου παραµέ-
νουν έγκυρες παρά τη διαπίστωση ελαττώµατος αναφορικά µε
το διορισµό, την καταλληλότητα ή τα προσόντα του µέλους.
Άλλο πάλι και αυτό! Κατ’ αρχάς γιατί να είναι ελαττωµατικός ο
διορισµός ενός µέλους στο διοικητικό συµβούλιο; Ούτε αυτό το
απλό δεν µπορείτε να µας εγγυηθείτε; Σας έχουµε εµπιστευτεί
δηµόσια περιουσία ύψους 2,5 δισεκατοµµυρίων και εσείς αµφι-
βάλλετε εκ των προτέρων ακόµα και για τα πρόσωπα που θα διο-
ρίσετε στο συµβούλιο πιθανολογώντας ότι θα υπάρχουν
παρατυπίες; Αυτό µας λέτε; Ορθώς καταλαβαίνουµε; Θέλετε να
µας το εξηγήσετε; 

Το δεύτερο δε µέρος του νοµοσχεδίου σχετίζεται µε την ανα-
µόρφωση του θεσµικού πλαισίου για τη σύσταση και τη λειτουρ-
γία του Συνεγγυητικού Κεφαλαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών
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Υπηρεσιών. Επικαιροποιείται το νοµοθετικό πλαίσιο που αφορά
στο ως άνω κεφάλαιο που είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
καίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα εκτός δηµοσίου τοµέα και
εκτός φορέων της γενικής κυβέρνησης. 

Όπως πολύ σωστά επισηµάνθηκε από τους φορείς, το θέµα
του Συνεγγυητικού είναι εξαιρετικά ευαίσθητο και πολύπλοκο
καθώς η αξιόπιστη λειτουργία του αυξάνει τη φερεγγυότητα του
συστήµατος εγγύησης των επενδυτών και δι’ αυτού τα κίνητρα
για επένδυση. Η εφαρµογή δε των διεθνών λογιστικών προτύπων
ναι, είναι θετική, βεβαίως και κρίνεται ως θετική, καθώς αυξάνει
την αξιοπιστία του ταµείου. Εγώ θα σας έλεγα ότι άργησε κιόλας
να γίνει αυτό. Ήταν µια πρωτοβουλία η οποία θα έπρεπε να είχε
θεσµοθετηθεί εδώ και χρόνια.

Ζητήµατα υπάρχουν και σε αυτό το σκέλος του νοµοσχεδίου
µε τα σηµαντικότερα εξ αυτών να συναντώνται ως προς την
απουσία εκπροσώπων των πιστωτικών ιδρυµάτων από τη διοί-
κηση, αλλά και την ελλιπή και ασαφή διατύπωση του τρόπου
υπολογισµού του ποσού επιστροφής της µερίδας κάποιου µέ-
λους που αποχωρεί. 

Ως προς τις διατάξεις για τον ΟΔΔΗΧ που είναι νοµικό πρό-
σωπο δηµοσίου δικαίου που ιδρύθηκε σύµφωνα µε τις διατάξεις
του ν.2628/98 επί εποχής ΠΑΣΟΚ, νόµος ΠΑΣΟΚ, αποτελώντας
µία ακόµη σηµαντική νοµοθετική πρωτοβουλία της παράταξής
µας, η Κυβέρνηση σήµερα πατώντας σε αυτό, προχωράει σε κά-
ποιες, οµολογουµένως θετικές τροποποιήσεις, αλλά ήσσονος ως
επί το πλείστον σηµασίας. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο ζητήµατα. Το ένα έχει να κάνει
µε τη «ΛΑΡΚΟ», για το οποίο τοποθετήθηκα και στην αρχή της
συνεδρίασης, όπως τοποθετήθηκε και η ειδική αγορήτριά µας η
κ. Αντωνίου. Θεωρούµε ότι η νοµοθετική πρωτοβουλία που ανέ-
λαβε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας το 2020 -όπως σας εί-
παµε και τότε- ήταν ατελέσφορη. Αποδεικνύεται σήµερα ότι είναι
ατελέσφορη µε το να εντάξετε τη «ΛΑΡΚΟ» σε ένα ειδικό καθε-
στώς διαχείρισης, ειδικά τη στιγµή που οι τιµές του νικελίου είναι
υψηλότερες της τελευταίας δεκαετίας. 

Η πολιτική επιλογή σας είναι να µην παράγει η «ΛΑΡΚΟ», σύµ-
φωνα µε τις δυνατότητές της και αυτό έχει οδηγήσει σε απα-
ξίωσή της, αλλά έχει οδηγήσει και σε απώλεια εσόδων από τη
χαµένη παραγωγή των δύο τελευταίων ετών. Είναι προφανές ότι
είναι επιλογή της Κυβέρνησής σας να προχωρήσετε σε απολύ-
σεις και να θεσµοθετήσετε µια γενική διάταξη για την ένταξη των
υπό απόλυση εργαζοµένων σε ειδικές δράσεις του προγράµµα-
τος του Υπουργείου Εργασίας που θα λειτουργήσει ως σπιράλ
ανεργίας στην ευρύτερη περιοχή. 

Σας έχουµε καλέσει ως ΠΑΣΟΚ, ως Κίνηµα Αλλαγής να δια-
σφαλίσετε τη συνέχιση της λειτουργίας της «ΛΑΡΚΟ», προκειµέ-
νου να µην οδηγηθεί σε κλείσιµο, καθώς επίσης σάς έχουµε
καλέσει να βρείτε άµεσα λύση εξυγίανσης, προκειµένου να µπο-
ρέσουν να διασφαλιστούν οι θέσεις εργασίας και η επιχείρηση
να µπορέσει να αποκτήσει ξανά εξωστρέφεια, ειδικά σε µία πε-
ρίοδο όπου το νικέλιο αποτιµάται από τις διεθνείς αγορές πάρα,

µα πάρα πολύ υψηλά. Όµως, δυστυχώς, η Κυβέρνηση για άλλη
µία φορά επιµένει σε λύσεις οι οποίες οδηγούν σε αδιέξοδα, ακο-
λουθώντας λάθη και παραλείψεις του δικού της κακού παρελ-
θόντος. 

Και κλείνω µε µια ρύθµιση που δεν αναφέρθηκε ούτε στις επι-
τροπές, όµως αφορά πάρα πολύ κόσµο, κύριε Υπουργέ και σας
καλώ να την δείτε µε πάρα πολύ προσοχή. Έχει να κάνει µε το
άρθρο 80 του νοµοσχεδίου. Η προθεσµία για ενηµέρωση από
τους υπόχρεους του Μητρώου Πραγµατικών Δικαιούχων για τις
επιχειρήσεις, αλλά και για τις Μη Κερδοσκοπικές Επιχειρήσεις
έχει λήξει τη 1η-2-2021. Επειδή δεν υπήρξε ενηµέρωση και λόγω
των συνθηκών του κορωνοϊού, πολλές µικρές επιχειρήσεις, οι
οποίες δεν έχουν οργανωµένα λογιστήρια και πάρα πολλά σω-
µατεία και πολιτιστικοί σύλλογοι, που επίσης δεν έχουν οργανω-
µένα λογιστήρια, δεν έχουν καταχωρίσει τα στοιχεία τους στο
Μητρώο των Πραγµατικών Δικαιούχων. 

Η µη συµµόρφωση, λοιπόν, αυτή, η οποία, όπως σας είπα,
αφορά είτε πολύ µικρές επιχειρήσεις είτε πολιτιστικούς συλλό-
γους και σωµατεία, έχει ως αποτέλεσµα µε βάση τον νόµο, τη
δέσµευση χορήγησης αποδεικτικού έκδοσης φορολογικής ενη-
µερότητας των υπόχρεων νοµικών προσώπων και οντοτήτων και
κυρίως υπέρογκα πρόστιµα ύψους ακόµα και 10.000 ευρώ, τα
οποία τόσο για τους πολιτιστικούς αυτούς συλλόγους όσο και
για τις πολύ µικρές επιχειρήσεις είναι απολύτως εξοντωτικά.
Όπως σας είπα -και ρωτήστε και τους συµβούλους σας, κύριε
Σταϊκούρα- είναι κάτι που αφορά πάρα, µα πάρα πολλές περι-
πτώσεις, πάρα πολλούς συλλόγους. 

Προτείνουµε, λοιπόν και σας ζητούµε να µπορέσετε να δώσετε
µία παράταση µέχρι και τις 31-12-2022 για την καταχώρηση των
στοιχείων των υπόχρεων στο Μητρώο Πραγµατικών Δικαιούχων
και να µειώσετε σε ένα εύλογο ποσό, όσον αφορά, όπως σας
είπα, τους πολιτιστικούς συλλόγους και τις πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις, το πρόστιµο το οποίο είναι υπέρογκο. 

Σας ζητούµε να το δείτε, αφορά πάρα πολύ κόσµο. Έχω συ-
ζητήσει µε πάρα πολλούς φοροτεχνικούς, προέδρους συλλόγων,
πολύ µικρούς επιχειρηµατίες, είναι πάρα πολύς ο κόσµος που
αφορά, είναι δίκαιο και νοµίζω ότι πρέπει να το δείτε και να το
διορθώσετε. Σας ευχαριστώ θερµά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Κωνσταντίνα Γιαννακοπούλου. 
Ζήτησε τον λόγο ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-

κούρας. 
Κύριε Υπουργέ, πολύ σύντοµα σας παρακαλώ. Περιµένουν οι

Βουλευτές αρκετή ώρα να µιλήσουν. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Καταθέτω κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις έγκαιρα. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-

κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεύτε-
ρον, θέλω να πω στην κ. Γιαννακοπούλου ότι έχει έρθει αίτηµα
από το Οικονοµικό Επιµελητήριο γι’ αυτό που είπατε, για παρά-
ταση µέχρι 31-12-22. Αξιολογείται. Κατά πάσα πιθανότητα θα
υπάρξει παράταση. Και θα ήθελα να κάνω τρεις σύντοµες παρα-
τηρήσεις. 

Εκφράσατε προβληµατισµούς, λέγοντας «τι είναι αυτά που
κάνει η Κυβέρνηση, να αποσύρει ορισµένες διατάξεις». Πρώτα
απ’ όλα για την τιµή διάθεσης χαµηλότερη της τιµής κτήσης ή
της τρέχουσας χρηµατιστηριακής τιµής, σας παραπέµπω στον
νόµο της 7 Απριλίου του 2014. Αν δεν µε απατά η µνήµη µου,
έχετε προσυπογράψει, µαζί ήµασταν στην κυβέρνηση. Και ήρθε
µετά ο κ. Τσακαλώτος στις 20-11-15 και το επιβεβαίωσε. Άρα, τι
µου λέτε τώρα; Παίρνετε πίσω την υπογραφή σας; 

Δεύτερη παρατήρηση. Είπατε για το άρθρο 5. Τι κρύβεται πίσω
από το «ενέργειες οποιουδήποτε µέλους του Διοικητικού Συµβου-
λίου παραµένουν έγκυρες παρά τη διαπίστωση ελαττώµατος»;
Νόµος 2012; Ποιος κυβερνούσε το 2012; Επικαιροποιήθηκε από
τον κ. Τσακαλώτο µε τον ν.4456/2017. Κοροϊδευόµαστε σε αυτήν
την Αίθουσα; 

Και τρίτη παρατήρηση. Το σχέδιο για τη «ΛΑΡΚΟ», το σχέδιο
το οποίο υλοποιούµε, είναι σχέδιο το οποίο είχαµε υποβάλει στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή το 2014. Τότε κυβέρνηση ήταν η Νέα Δη-
µοκρατία µε κορµό τη Νέα Δηµοκρατία και τη συµµετοχή του
ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Βρισκόµαστε

στο 2022. Μιλάτε για το 2014. Εκτός αν είστε του παλαιού ηµε-
ρολογίου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σταθερός
το 2014 και το 2022.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Σχεδόν δέκα
χρόνια πριν, κύριε Σταϊκούρα. Είναι ίδιες οι συνθήκες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Ευάγγελος Αποστόλου από τον ΣΥΡΙΖΑ. Θα ακολουθήσει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΜέΡΑ 25 κ. Γρηγοριάδης, µετά
ο κ. Μουλκιώτης, η κ. Ξενογιαννακοπούλου και ο κ. Κουρουµ-
πλής. Αυτή είναι η πρώτη πεντάδα οµιλητών. 

Κύριε Αποστόλου, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ξεκινώ την παρέµβασή µου µε την τροπολογία

για την «ΛΑΡΚΟ». Τι το καινούργιο φέρνει; Αυτό που όλοι βλέ-
παµε, την ειδική διαχείριση να υποκαθιστά την Κυβέρνηση που
ένα πράγµα ήθελε, να αναγκάσει τους εργαζόµενους, µε πρό-
σχηµα την προσφορά εργασίας σε κοινωφελούς χαρακτήρα
δραστηριότητα, να συµφωνήσουν µε το κλείσιµο της µονάδας.
Δηλαδή εκεί που η «ΛΑΡΚΟ» εξασφάλιζε, µε τη λειτουργία της,
την επιβίωση µιας ολόκληρης περιοχής, καλούνται σήµερα οι ερ-
γαζόµενοι να συµφωνήσουν στη µετάταξή της σε περιοχή ανέρ-
γων κοινωφελούς χαρακτήρα, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται την
επόµενη µέρα. 

Κύριε Υπουργέ, πιστώστε σε εµάς -αναφέρθηκε και ο κ. Τσα-
καλώτος- ότι έγιναν από τη δική µας πλευρά κάποιες κινήσεις οι
οποίες είχαν ως βασικό στόχο να επιβιώσει µε τους εργαζόµε-
νους και τις λειτουργίες που έχει µέχρι σήµερα η «ΛΑΡΚΟ». 

Κύριε Υπουργέ, γι’ αυτό εµείς συµπαραστεκόµαστε στον
αγώνα τους και ζητάµε την απόσυρση της τροπολογίας. Και
επειδή αφορά και τις δικές σας τοπικές κοινωνίες είναι και για
σας θετικό προσωπικά να αποσύρετε τη συγκεκριµένη τροπολο-
γία. 

Κι έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Θα σταθώ ιδιαίτερα στην παρέµ-
βαση που έκανε το δηµόσιο στον αγροτικό χώρο και ιδιαίτερα
στην πιστωτική λειτουργία της πρώην ΑΤΕ. 

Ήταν µια παρεµβατική συµφορά που θέλετε να την υπηρετείτε
και σήµερα, τόσο µε τις οφειλές των συνεταιρισµών όσο και των
µεµονωµένων αγροτών. Φτάνετε, µάλιστα, µέχρι του σηµείου να
εµπαίζετε τους αγρότες υποσχόµενοι ότι θα συµψηφίσετε τις
ανακτήσεις που τους καταλογίστηκαν µε µελλοντικές ενισχύσεις
COVID-19. Καταθέτω το σχετικό δηµοσίευµα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Αποστόλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο

βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε αυτό το δηµοσίευµα ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
µιλά για 812 εκατοµµύρια, προβλέποντας, µάλιστα, ότι έτσι θα
µπορούν µελλοντικά να λάβουν κι άλλες ευρωπαϊκές ενισχύσεις.
Και από όσα γνωρίζω στον συνεταιριστικό χώρο γίνονται συζη-
τήσεις και προαλείφονται εντάξεις στο Ταµείο Ανάκαµψης και
Ανθεκτικότητας. 

Έχετε αναλογιστεί, κύριε Υπουργέ, τις ευθύνες σας για τον
χειρισµό των καταλογισµών; Γιατί µετατρέπετε σε χρέη του
αγροτικού χώρου όλες τις αλχηµείες που έχουν κάνει οι δικές
σας κυβερνήσεις, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, στον
συνεταιριστικό χώρο; Έχετε τη σύµφωνη γνώµη της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής για αυτά που σχεδιάζετε να κάνετε; Δεν γνωρίζετε την
άποψή της; Είναι ξεκάθαρη. Υιοθετεί την απόφαση του Πρωτο-
δικείου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων στην υπόθεση Ντεγκεντόρφ,
σύµφωνα µε την οποία υπάρχει ασυµβίβαστο, δηλαδή δεν µπορεί
να δοθεί νέα κρατική ενίσχυση σε φυσικά και νοµικά πρόσωπα
που οφείλουν να επιστρέψουν ανακτήσεις. Τους ρωτήσατε;
Έχετε πάρει τη σύµφωνη γνώµη τους και τις κατευθύνσεις τους;
Πολύ φοβάµαι πως όχι, που σηµαίνει ότι θα οδηγηθούµε σε µια
νέα γενιά ανακτήσεων που όλοι -θέλω να πιστεύω- ότι δεν επιθυ-
µούµε. 

Κάτι ανάλογο είχε επιχειρήσει να κάνει και ο πρώην Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης, ο κ. Βορίδης, µε το ερανικό νοµοσχέδιο
τον Ιούνιο του 2020. Κατάλαβε, όµως, το λάθος του και γι’ αυτό
ποτέ δεν εξέδωσε την κοινή υπουργική απόφαση. 

Κάνετε λάθος και τώρα, πόσω µάλλον όταν διαπράττετε µια
πρωτοφανή λαθροχειρία. Επιχειρείτε να λύσετε το πρόβληµα
των καταλογισµών που µας έχουν επιβληθεί από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή προ του 2009 -δηλαδή, επί των δικών σας κυβερνή-
σεων- ονοµατίζοντας τις σχετικές ανακτήσεις σε διαγραφές
χρεών των αγροτών. Και γίνεται, µάλιστα, σε µια περίοδο που οι
ανάγκες για τους αγρότες απαιτούν έµπρακτη στήριξη, τόσο για
να επιβιώσουν όσο και για να στηρίξουν την επισιτιστική επάρ-
κεια της χώρας. 

Η λύση του προβλήµατος µε τους καταλογισµούς έχει δροµο-
λογηθεί και βρίσκεται στα συρτάρια του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και του Επιτρόπου Γεωργίας. 

Τι κάναµε εµείς ως κυβέρνηση; Τους καταλογισµούς –το 1 διε-
κατοµµύριο που βρήκαµε το 2015- δεν τους κρύψαµε κάτω από
το χαλί, τους διαπραγµατευτήκαµε. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σε
πρώτη φάση µάς αντιµετώπισε µε δυσπιστία, λόγω της αδιαφο-
ρίας που είχαν δείξει οι προηγούµενες δικές σας κυβερνήσεις -
υπάρχει η σχετική επιστολή- και επέµενε να επιστραφούν τα
συγκεκριµένα χρήµατα και µάλιστα έντοκα, αλλιώς η χώρα απει-
λούνταν µε παραποµπή στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο και, µάλιστα,
µε επιβολή ηµερήσιων προστίµων µέχρι την οριστική διευθέτηση. 

Αυτή, λοιπόν, τη δυσάρεστη πραγµατικότητα βρήκαµε και απο-
φασίσαµε να τη διαχειριστούµε άµεσα. Πετύχαµε και παραδώ-
σαµε µε το πακέτο Χατζηγάκη από 421 εκατοµµύρια ευρώ στα
240 εκατοµµύρια και µε το πακέτο των συνεταιρισµών από 475
εκατοµµύρια µε καλές προοπτικές να κατέβει στα 105. Ήταν δη-
λαδή δροµολογηµένες διαδικασίες, που µείωναν τους καταλογι-
σµούς από το 1 δισεκατοµµύριο που τους παραλάβαµε στα 345
εκατοµµύρια ευρώ που τους συµφωνήσαµε. Και βέβαια, για την
κάλυψη του υπολειπόµενου ποσού είχαµε ξεκινήσει τη διαπραγ-
µάτευση για τη χρήση του διαθεσίµου de minimis που, λόγω δη-
µοσιονοµικών δυσκολιών εκείνη την περίοδο, δεν µπορούσαµε
να το χρησιµοποιήσουµε. Αυτά κάναµε εµείς. 

Εσείς όχι µόνο αγνοείτε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αλλά και µε
τον ν.4002/2011 θεσπίσατε διάταξη µε την οποία οι συγκεκριµέ-
νες ενισχύσεις ανακτώνται άµεσα και, µάλιστα, µε τη διαδικασία
του Κώδικα Είσπραξης Δηµοσίων Εσόδων, πράγµα που άµεσα
καταργήσαµε, γιατί θα επέφερε ουσιαστικά τον αφανισµό της
αγροτικής δραστηριότητας. Είναι απορίας άξιον γιατί συνεχίζετε
την ίδια ανεύθυνη τακτική στην αντιµετώπιση τέτοιων σοβαρών
θεµάτων, πόσω µάλλον όταν αφορούν τον πιο ευαίσθητο τοµέα
της χώρας µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να κλείσω. Είναι πολύ σοβαρό
το θέµα. 

Κλείνω µε κάποιες ερωτήσεις. Πρώτον, πότε επιτέλους θα µας
ενηµερώσετε για τα χρέη των συνεταιρισµών, δηλαδή για τα κόκ-
κινα δάνεια της πρώην ΑΤΕ που ήδη βρίσκονται σε ειδική εκκα-
θάριση; Μια εικόνα αυτών των χρεών είχαµε το 2017, δηλαδή
πέντε χρόνια µετά την οδήγηση σε εκκαθάριση της ΑΤΕ, που µας
έδειχνε τις οφειλές τους να ξεπερνούν τα 700 εκατοµµύρια και,
µάλιστα, χωρίς να υπολογίζουµε τους καταλογισµούς. 

Δεύτερον, τι θα κάνετε µε τα χρέη των µεµονωµένων αγροτών
που κι αυτά είναι κατά µεγάλο µέρος πάνω από 1 δισεκατοµµύ-
ριο ληξιπρόθεσµα και απαιτητά; Τι θα γίνει µε τις οφειλές του
αγροτικού χώρου προς ΕΦΚΑ, ΔΟΥ κ.λπ.; Τι θα κάνετε µε τους
συνεταιρισµούς που έχουν κλείσει, καθώς και µε τις ενισχύσεις
στην Ηλεία που εκδόθηκε -ακούστε το, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι- καταδικαστική απόφαση την ηµέρα που ο τέως Υπουρ-
γός, ο κ. Λιβανός και ο κ. Δούκας τις θεωρούσαν κατόρθωµά
τους, τις θεωρούσαν ως εποποιία. Μήπως έρχεστε να τις εντά-
ξετε κι αυτές στην πρότασή σας ή και κάτι άλλο; 

Και τέλος, πότε θα µας ενηµερώσετε για τη λειτουργία της
PQH; Είναι αναγκαίο να σταµατήσει τις κινήσεις ανάθεσης των
απαιτήσεών τους σε εταιρείες διαχείρισης. Δεν προσφέρει τί-
ποτα, αντίθετα δηµιουργεί πρόβληµα στην αγροτική δραστηριό-
τητα. 

Δυστυχώς, η µοναδική κίνηση που έκανε η Κυβέρνησή σας για
την αντιµετώπιση του προβλήµατος ήταν να καταργήσει τον
ΟΔΙΑΓΕ, τον οργανισµό που είχε συστήσει η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ το 2016 για να διαχειριστεί όλη αυτή την ακίνητη περιουσία
µε αγροτικό πρόσηµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Αποστόλου,
ολοκληρώστε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κλείνω µε µια φράση.
Κύριε Υπουργέ, να είστε προσεκτικοί, ειδικά στη διαχείριση

αυτών των θεµάτων. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο τώρα έχει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΜέΡΑ25, ο κ. Κλέων Γρη-
γοριάδης. 

Κύριε Γρηγοριάδη, έχετε τον λόγο. 
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε,

που µου δίνετε τον λόγο. 
Κύριε Υπουργέ -θα επιστρέψει, ελπίζω, για να µε ακούσει, γιατί

έχω να του απευθύνω µερικά ερωτήµατα- κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, σήµερα στο Κοινοβούλιο της Ελλάδας, στη
Βουλή των Ελλήνων ντρέπεται και η ίδια η ντροπή. Καταισχύνεται
η ίδια η ντροπή για αυτό το προαναγγελθέν έγκληµα της Κυβέρ-
νησης, της «Κυριάκος Μητσοτάκης Α.Ε.». Θα εξηγήσω ευθύς
αµέσως σε όλους σας -και στον κ. Υπουργό που επιστρέφει στο
έδρανό του- γιατί ντρέπεται και η ντροπή. 

Κύριε Σταϊκούρα, αν η ντροπή ήταν άνθρωπος και είχε πόδια
θα έπαιρνε των οµµατιών της και θα σηκωνόταν να φύγει, γιατί
θα ντρεπόταν για λογαριασµό του κόµµατός σας. Θα ντρεπόταν,
γατί αφήνετε στον δρόµο -κυριολεκτικά στον δρόµο- χίλιους
ογδόντα τέσσερις, όχι απλούς εργαζόµενους, αλλά εργαζόµε-
νους που µάτωναν στην εργασία τους επί δεκαετίες, γιατί τρια-
κόσιοι εξ αυτών περίπου ζουν µε τις οικογένειές τους, τα παιδιά
τους και τις γυναίκες τους, σε σπίτια που τους παρείχε τόσα χρό-
νια η επιχείρηση. 

Ντρέπεται, επίσης και η ντροπή και ντρέποµαι και εγώ που
είµαι Βουλευτής αυτού του Κοινοβουλίου, έστω και αν σας αντι-
πολιτεύοµαι µε νύχια και µε δόντια, µε όλη τη λύσσα της καρδιάς
και της ψυχής µου. Ντρέποµαι γι’ αυτό που συντελείται σήµερα
εδώ, γιατί, κύριε Σταϊκούρα -και εκπροσωπείτε την Κυβέρνησή
σας, δεν σας το λέω προσωπικά- η Κυβέρνησή σας συντεταγ-
µένα µε τρεις Υπουργούς, τον κ. Σκρέκα, τον Υπουργό Εργασίας
και εσάς, συστηµατικά δυσφηµούσε επί τρία χρόνια την εταιρεία
«ΛΑΡΚΟ», συστηµατικά συκοφαντούσε σε επί τρία χρόνια την
εταιρεία «ΛΑΡΚΟ» διαδίδοντας από ’δω και από ’κει κρυφά ότι η
λειτουργία και µόνο της ΛΑΡΚΟ βάζει «µέσα» τόσα εκατοµµύρια
την εβδοµάδα το ελληνικό δηµόσιο και, συνεπώς, τον ελληνικό
λαό. 

Ναι, τον έβαζε κατά εκείνο το χρονικό διάστηµα τόσο µέσα τον
κρατικό προϋπολογισµό, µόνο που ξεχάσατε ως Κυβέρνηση να
ενηµερώσετε τον ελληνικό λαό ότι την ίδια εποχή της είχατε
κόψει εντελώς τη χρηµατοδότηση, µε αποτέλεσµα να µην µπορεί
να παράγει σιδηρονικέλιο και κοβάλτιο, όπου, όχι απλώς δεν θα
έβαζε µέσα το δηµόσιο, αλλά θα ήταν µια από τις πλέον κερδο-
φόρες επιχειρήσεις αυτής της χώρας.

Της κόψατε το οξυγόνο, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας και
µετά είπατε ότι βάζει µέσα το δηµόσιο. Ξέρετε τι κάνατε; Είναι
σαν να µε είχατε δεµένο σε έναν βράχο και να µε κατηγορούσατε
επί τρία χρόνια ότι σας κοστίζει πολύ ακριβά η διατροφή µου.
Λύστε µε, αφήστε µε να δουλέψω, να ταΐσω και εσάς. Αυτό απαν-
τάει η «ΛΑΡΚΟ» σήµερα, εκεί έξω, που ήµασταν µαζί τους από
το πρωί, όλο το κόµµα µου.

Φέρατε αυτή την κατάπτυστη τροπολογία. Αυτή η κατάπτυστη
τροπολογία…

Α, να µην το ξεχάσω και αυτό. Επίσης, η ντροπή ντρέπεται,
κύριε Υπουργέ, γιατί την ίδια εποχή που συκοφαντούσατε τη
«ΛΑΡΚΟ» ότι βάζει µέσα το δηµόσιο τόσα εκατοµµύρια τη βδο-
µάδα, είχε φροντίσει η Κυβέρνησή σας η δηµόσια τότε ακόµα
ΔΕΗ να πουλάει στη «ΛΑΡΚΟ», σε κρατική επιχείρηση, διπλάσια
το ρεύµα που χρειαζόταν, για να λειτουργήσει, από ό,τι σε οποι-
αδήποτε ιδιωτική επιχείρηση της χώρας. Μην πω ποιων παρασι-
τικών ολιγαρχών επιχειρήσεις. Όλες τις ιδιωτικές επιχειρήσεις.
Όταν, λοιπόν, το κράτος, η κρατική ΔΕΗ, πουλάει διπλάσια σε
µια βιοµηχανία, η οποία είναι το καµάρι της Ελλάδας, τη συκο-
φαντεί µαζί µε την Κυβέρνηση, γιατί σκοπεύει να την κλείσει.

Γιατί σκοπεύει να την κλείσει; Διότι σκοπεύει να τη δωρίσει σε
ένα παρασιτικό ολιγάρχη. Θα φτάσουµε εκεί, κύριε Σταϊκούρα,
και θα δούµε γιατί ντρέπεται και η ντροπή. Θα δούµε ποιος παίρ-
νει το δωράκι από την «Κυριάκος Μητσοτάκης Α.Ε.».

Να µην σας κουράζω µε τα γνωστά. Τέσσερα άρθρα έχει η κα-
τάπτυστη τροπολογία.

Το πρώτο άρθρο δίνει το δικαίωµα στον διαχειριστή «Ελληνική
ΕΛΑΕ» να απολύσει όλους -και τους χίλιους ογδόντα τέσσερις-
τους εργαζόµενους στη «ΛΑΡΚΟ», έτσι, επειδή έτσι θέλει η Κυ-
βέρνηση του «Κυριάκου Μητσοτάκη Α.Ε.».

Το δεύτερο άρθρο ξέρετε τι κάνει; Του δίνει τη δυνατότητα -
και αυτό είναι κατάπτυστο και ντρέπεται και για αυτό και η
ντροπή, κύριε Σταϊκούρα- να επαναπροσλαµβάνει -να τους έχει
οµήρους δηλαδή- µε διµηνιαίες συµβάσεις όσους από αυτούς
επιδείξουν καλή, άψογη διαγωγή. Τα καλά παιδιά της εταιρείας
θα τα παίρνει για δίµηνο. Θα τα έχει για δίµηνο και µετά θα τα
απολύει και θα τα παίρνει µετά, όταν τα χρειάζεται ξανά.

Γιατί, όµως, όλα αυτά; Γιατί όλα αυτά; Όλα αυτά θα γίνονται,
για να συντηρούν, κύριε Υπουργέ, το ενεργητικό της «ΛΑΡΚΟ»,
ώστε η «ΛΑΡΚΟ» να παραµένει ένα χρήσιµο, ένα ωραίο δωράκι,
µέχρι να την αρπάξει ο ιδιώτης. Ποιος ιδιώτης, πολίτης της Ελ-
λάδας, που ντρέπεται και η ντροπή για το Κοινοβούλιό σας και
όσα γίνονται εδώ σήµερα; Ποιος; Ο κ. Περιστέρης. Να τον χαί-
ρεστε, κύριε Σταϊκούρα, τον κ. Περιστέρη σας.

Να χαίρεστε, επίσης… Και αναρωτιέµαι πότε θα γίνει µια µή-
νυση για συκοφαντική δυσφήµιση. Γιατί για αυτό που θα πω
τώρα, σηκώνει και αυτό µήνυση, όπως αυτά που λέω τόσους
µήνες. Να χαίρεστε, επίσης, τον πεθερό του συνυπουργού σας,
του κ. Γεραπετρίτη, ο οποίος τυγχάνει αντιπρόεδρος της
«ΤΕΡΝΑ», της «ΤΕΡΝΑ ΓΕΚ» του κ. Περιστέρη, πολίτη της Ελλά-
δας, που ντρέπεται και η ντροπή για όσα συµβαίνουν στο Κοινο-
βούλιό σας σήµερα, αυτή την ώρα!

Αυτή η κατάπτυστη εταιρεία του κατάπτυστου παρασιτικότα-
του ολιγάρχη, αυτού του «καµαριού» της Ελλάδας, του κ. Περι-
στέρη, συνεπικουρείται από έναν «θαυµάσιο» κατάπτυστο
άνθρωπο. Και δεν ξέρω αν είναι κατάπτυστος ο άνθρωπος. Ξέρω
ότι υπάρχει σύγκρουση συµφερόντων, όταν Υπουργός επικρα-
τείας της χώρας συγκρούεται… Συγγνώµη, δεν θα συγχυστώ.
Όταν ο Υπουργός Επικρατείας µιας χώρας έχει τον πεθερό του
αντιπρόεδρο σε µία εταιρεία που παίρνει όλα τα «φιλέτα» που
δίνει η χώρα στους ιδιώτες, υπάρχει σύγκρουση συµφερόντων,
να µην πω ότι υπάρχει τίποτα χειρότερο.

Και αναρωτιέµαι, κύριε Σταϊκούρα: Θα µου κάνει κανένας µή-
νυση; Θα ζητήσει κανείς, θα έχει κανείς το πολιτικό ανάστηµα να
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ζητήσει την άρση της ασυλίας µου;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Λέω εδώ και καιρό -αν δεν το έχετε προσέξει- ότι τα 23 δισε-

κατοµµύρια ευρώ που χρεώσατε τον ελληνικό λαό για τα κόκκινα
δάνεια µε το περίφηµο σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ» σας, ανακοίνωσε
χθες, προχθές η EUROSTAT ότι αυτά θα εγγραφούν στο δηµό-
σιο χρέος µας. Σας ρωτάω δύο χρόνια. Δεν µου απαντάτε. Αυτά,
λοιπόν, τα 23 δισεκατοµµύρια ευρώ που είπε η EUROSTAT χθες
ότι θα εγγραφούν, τελικά, στο δηµόσιο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Καταθέ-
στε το.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Μα αυτό ακριβώς ανακοίνωσε. Εσάς
σας κάνει το δώρο, µέχρι να γίνουν οι εκλογές, να µπορείτε να
µην το λέτε. Θα το κάνετε, όµως, µόλις γίνουν οι εκλογές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα το κα-
ταθέσετε;

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Αυτά, λοιπόν, τα 23 δισεκατοµµύρια
ευρώ, κύριε Σταϊκούρα, έχω πει κατ’ επανάληψη ότι συγγενής
ανθρώπου κορυφαίου, που συµµετέχει στην Κυβέρνησή σας,
συµµετέχει στη µετοχική σύνθεση των head funds, των αρπακτι-
κών ταµείων που κλέβουν το βιός, τα σπίτια των Ελλήνων! Θα
µου κάνει κανένας από δαύτους µήνυση για συκοφαντική δυσφή-
µιση, να µου άρετε την ασυλία µου µε τους εκατόν πενήντα επτά
Βουλευτές που έχετε, ώστε να λογοδοτήσω; Εγώ ζητάω εναγω-
νίως να λογοδοτήσω. Εσείς φοβάστε κάτι; Αυτά.

Θα τελειώσω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως είχαν προαναγγελθεί οι απολύσεις, βεβαίως, βε-

βαίως, βεβαίως! Μόνο ένα κρίσιµο, που δεν πρέπει να το αφήσω
έτσι: Ο σύντροφός σας, ο Έλον Μασκ, δήλωσε το 2020 ότι το νι-
κέλιο είναι ο χρυσός του µέλλοντος. 

Κύριε Σταϊκούρα, το νικέλιο της Ελλάδας το 2020, που έκανε
αυτή τη δήλωση ο κ. Μασκ, υπολογιζόταν -εννοώ τα κοιτάσµατα
που υπάρχουν στο υπέδαφός µας- σε 20 δισεκατοµµύρια δολά-
ρια. Ξέρετε πόσο έκανε, κύριε Σταϊκούρα, τότε ο τόνος το νικέ-
λιο; Έκανε 17.000 µε 18.000 δολάρια. Σήµερα, για κακή σας
τύχη, κάνει 44.000 µε 45.000 δολάρια. Έφτασε και 48.000 δολά-
ρια! Αυτό, λοιπόν, σηµαίνει 60 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή το
1/5 του εθνικού µας χρέους, έχουν γίνει τα κοιτάσµατα. 

Ναι, µπορείτε να κουνάτε τα χέρια σας, όσο θέλετε, µε από-
γνωση, αλλά τόση έχει γίνει η αξία των κοιτασµάτων. Και σας
ρωτάω τώρα. Απαντήστε µου και θα φύγω αµέσως µετά από
αυτό, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Σταϊκούρα -το είπε και ο κ. Βαρουφάκης-, αν είχατε ένα
σπίτι, το οποίο είχε απαξιωθεί, είχαν µπει ποντίκια, τρωκτικά, κα-
τσαρίδες και το τρώγανε σιγά-σιγά αυτό το σπίτι. Είχατε ένα
σπίτι, λοιπόν, που το είχατε βγάλει στο σφυρί, γιατί ήταν απαξιω-
µένο, προς 5.000 ευρώ και ξαφνικά ερχόταν η Κυβέρνηση «Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης Α.Ε.» και σας έκανε ένα δώρο. Έκανε την
αντικειµενική αξία του σπιτιού αυτού, που έχει απαξιωθεί τρεις
φορές µεγαλύτερη. Ό,τι συνέβη, δηλαδή, ελληνικέ λαέ, µε την
τιµή παγκοσµίως του νικελίου. Εσείς, θα πουλάγατε το σπίτι στην
ίδια τιµή, µε την αντικειµενική του αξία, στο τρεις φορές λιγό-
τερο; Αν το κάνατε αυτό, θα ήσασταν ακατάλληλος για Υπουρ-
γός Οικονοµικών, γιατί θα χάνατε λεφτά χωρίς κανέναν λόγο.
Αυτό κάνουν µε µία εταιρεία σαν τη «ΛΑΡΚΟ», µε µία εταιρεία,
που θα µπορούσε να είναι το πρότυπο. 

Για να µην σας ταλαιπωρώ άλλο, θα σας πω: Νοµίζετε ότι, µε
τον ληστρικό σας νόµο, ο οποίος σας χαρίζει πενήντα Βουλευτές
-και έτσι έχετε απόλυτη πλειοψηφία σε αυτή τη Βουλή- νοµίζετε
ότι σήµερα, παρότι ντρέπεται και η ντροπή, θα καταφέρετε να
περάσετε το ιταµό, το ποταπό σας, το απάνθρωπο, το ανάλγητο
σχέδιό σας, που ουσιαστικά εξωθεί στην απόλυτη απελπισία χί-
λιους ογδόντα τέσσερις ανθρώπους, που αναρωτιέµαι αν πήγατε
ποτέ, αν βρεθήκατε ποτέ στα µεταλλεία ή στο εργοστάσιο στη
Λάρυµνα, να δείτε πώς δούλευαν και να δείτε γιατί πέθαιναν -
ένας τον χρόνο- από εργατικά ατυχήµατα. 

Μπορείτε, λοιπόν, µε τον κλεµµένο, ληστρικό σας νόµο, που
σας χαρίζει πενήντα Βουλευτές -που ο ελληνικός λαός έχει ψη-
φίσει να είναι άλλων κοµµάτων, που δεν είναι στη Βουλή-, µπο-
ρείτε µε αυτόν τον νόµο να τους κλέψετε το εργοστάσιό τους!

Μπορείτε να τους πετάξετε στον δρόµο, αφού τους στύψετε σαν
στηµένες λεµονόκουπες!

Ξέρετε τι δεν µπορείτε να κάνετε ποτέ; Δεν µπορείτε να κάνετε
τον ελληνικό λαό να µην τους έχει στην καρδιά του! Δεν µπορείτε
να κάνετε τον ελληνικό λαό, που θα ψηφίσει οσονούπω, να ξεχά-
σει ότι «δολοφονείτε» πολιτικά τους συνανθρώπους και τους συ-
ναγωνιστές του.

Κάντε µου µία µήνυση. Σας κατηγορώ, για εθνικές κλοπές, τρία
χρόνια. Κάντε µου µία µήνυση, να αρθεί η ασυλία µου! Δεν θα το
κάνετε, γιατί ξέρετε ότι θα βγουν πολλά στη φόρα.

Σας ευχαριστώ πολύ, για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίζουµε µε τον

κ. Μουλκιώτη Γεώργιο, από το Κίνηµα Αλλαγής, τον οποίο κα-
λούµε στο Βήµα.

Ακολουθεί η κ. Ξενογιαννακοπούλου και ο κ. Κουρουµπλής. 
Θερµή παράκληση, να τηρούµε το όριο του χρόνου που

έχουµε, το επτάλεπτο δηλαδή. 
Κύριε Μουλκιώτη, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τον Υπουργό, τον κ. Σταϊ-

κούρα, θα έλεγα ότι δεν χοροπηδάνε και από τη χαρά τους οι ερ-
γαζόµενοι, από αυτά τα οποία θα αποφασίσει η Βουλή σήµερα.
Καθόλου. Αντιθέτως, µάλιστα! 

Η χώρα είναι γνωστό -και γεγονός- ότι ζει στη µέγγενη της
ακρίβειας. Βεβαίως, η Κυβέρνηση επαίρεται για τον τρόπο που
διαχειρίζεται το όλο θέµα. Ισχυρίζεται ότι η ακρίβεια υπάρχει
παντού στον κόσµο, ότι η έκρηξη της ζήτησης -µετά την πανδη-
µία,- η εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία και οι συνακόλουθες
διαταραχές στην αγορά ενέργειας και σιτηρών, επηρεάζουν το
πορτοφόλι όλων των Ευρωπαίων. 

Αυτό, όµως, που δεν λέει η Κυβέρνηση είναι ότι πουθενά η
ακρίβεια -κατά µήκος και πλάτος στις άλλες χώρες- δεν είναι
αυτή που έχει η Ελλάδα. Διότι, η Ελλάδα δεν είναι πρωταθλήτρια
µόνο στις αυξήσεις στην ενέργεια, αλλά σχεδόν στο σύνολο των
τροφίµων, ακόµα και των λαχανικών. Οι πολίτες, δυστυχώς, είναι
τα µόνιµα θύµατα της κυβερνητικής σας πολιτικής, η οποία αδυ-
νατεί, εξ ολοκλήρου, να αντιµετωπίσει την ακρίβεια αλλά και τα
αδιέξοδα που έχουν δηµιουργηθεί κατά τη διακυβέρνηση Μη-
τσοτάκη. 

Είναι οι ίδιοι οι πολίτες που θα υποστούν τις συνέπειες και του
σηµερινού νόµου, γιατί οι ίδιοι οι πολίτες θα είναι οι αποδέκτες
της κοινωνικοποίησης των ζηµιών που θα προκύψουν µε την επι-
στροφή του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος σε καθαρά ιδιω-
τική µετοχική σύνθεση, αντί το επενδυτικό χαρτοφυλάκιο να
διατηρηθεί αυτοτελώς ή να υπαχθεί στο Υπουργείο Οικονοµικών
και σταδιακά να διατεθεί στην αγορά όταν οι συνθήκες το επι-
τρέψουν, πάντα βέβαια µε όρους προστασίας του δηµοσίου συµ-
φέροντος.

Είναι οι ίδιοι οι πολίτες που εδώ και χρόνια ακούν για την έκ-
δοση συντάξεων µε ένα κλικ, για τις συντάξεις fast track και πολ-
λές άλλες υποσχέσεις περί των συντάξεων, αλλά, σε τακτά
χρονικά διαστήµατα, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων εφευρίσκει -όλως παραδόξως, θα µου πείτε; Όχι, βε-
βαίως- και άλλη διαδικασία, για να παρατείνει την ταλαιπωρία
αυτών των συνταξιούχων, των συνταξιούχων χωρίς σύνταξη. 

Το αρχικό χρονοδιάγραµµα, για το οποίο είχε δεσµευτεί ο
Υπουργός Εργασίας, όριζε ότι µέχρι και τον Ιούνιο του 2022 θα
έχουν απονεµηθεί όλες οι ληξιπρόθεσµες αιτήσεις συνταξιοδό-
τησης. Αντί αυτού, υπάρχουν υποψήφιοι συνταξιούχοι που έχουν
υποβάλει από τον Σεπτέµβρη του 2017 την αίτησή τους για συν-
ταξιοδότηση και ακόµα, µέχρι σήµερα, η σύνταξή τους δεν έχει
εκδοθεί. Επαναλαµβάνω, ακόµα και µέχρι σήµερα η σύνταξή
τους δεν έχει εκδοθεί!

Θα καταθέσω και στα Πρακτικά -µου επετράπη- επιστολή, που
µου περιήλθε µε ηλεκτρονικό ταχυδροµείο, συνταξιούχου ακρι-
βώς σχετικά µε το θέµα που είπα, από τον Σεπτέµβρη του 2017,
χωρίς σύνταξη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γε-
ώργιος Μουλκιώτης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
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Πέραν αυτού, η Ευρωπαϊκή Ένωση στην 14η έκθεσή της τον
Μάιο του 2022 για την ελληνική οικονοµία, είναι ξεκάθαρη. Δια-
πιστώνει επιβράδυνση στην έκδοση νέων συντάξεων από τον
µήνα Δεκέµβριο. Έτσι, το ποσό που αντιστοιχεί στις ληξιπρόθε-
σµες υποχρεώσεις του ΕΦΚΑ προς τους συνταξιούχους τον µήνα
Μάρτιο του 2022 έφτασε τα 200 εκατοµµύρια ευρώ, έναντι 267
εκατοµµυρίων ευρώ τον Δεκέµβριο του 2021. Με δεδοµένο αυτό,
έχουµε 105 εκατοµµύρια ευρώ πάνω από τον στόχο που είχε
τεθεί τον µήνα Οκτώβριο του 2021. 

Καταθέτω το σχετικό απόσπασµα από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. Ορίστε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γε-
ώργιος Μουλκιώτης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι, λοιπόν, οι ίδιοι οι πολίτες που εδώ και χρόνια ακούν την
ανάπτυξη και τις επενδύσεις που έρχονται, αλλά η ανάπτυξη µε
κοινωνική προστασία παραµένει ακόµα είδος προς ανακάλυψη,
διότι η Κυβέρνηση έχει στρατηγικό στόχο την πλήρη απασχό-
ληση χωρίς ρήτρα απασχόλησης. Δεν έχει στρατηγικό στόχο την
πλήρη απασχόληση µε ρήτρα απασχόλησης σε κάθε κυβερνη-
τική πράξη ή νόµο που να αφορά την ανάπτυξη και να αφορά τις
επενδύσεις. Κάθε άλλο µάλιστα. 

Και για του λόγου το αληθές αρκεί να δούµε σήµερα τι νοµο-
θετεί η Κυβέρνηση σε σχέση µε τη «ΛΑΡΚΟ» για να διευκολύνει
τους µνηστήρες-επενδυτές, ενώ ταυτόχρονα επισφραγίζει το
χρονικό ενός προαναγγελθέντος θανάτου της «ΛΑΡΚΟ». Και
υπενθυµίζω: Έχει ακουστεί ότι η «ΛΑΡΚΟ» είναι από τις λίγες βα-
ριές βιοµηχανίες της χώρας και συγκαταλέγεται στις πέντε µε-
γαλύτερες παραγωγούς νικελίου στον κόσµο. 

Το 2020, λοιπόν, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ανέλαβε
αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία -που εµείς θεωρήσαµε εξαρ-
χής ότι θα είναι ατελέσφορη και αποδεικνύεται και σήµερα- µε
το να εντάξει τη «ΛΑΡΚΟ» σε ειδικό καθεστώς διαχείρισης τη
στιγµή που οι τιµές του νικελίου το τελευταίο διάστηµα είναι οι
υψηλότερες της τελευταίας δεκαετίας. Η πολιτική επιλογή της
Κυβέρνησης να µην παράγει η «ΛΑΡΚΟ» σύµφωνα µε τις δυνα-
τότητές της έχει οδηγήσει αφ’ ενός στην απαξίωσή της και αφ’
ετέρου στην απώλεια εσόδων από τη χαµένη παραγωγή των δύο
τελευταίων ετών. Σίγουρα είχαµε αποτυχία στο να επιτύχει το
βέλτιστο της παραγωγής σύµφωνα και µε τη σχετική διάταξη
νόµου. Πλήρης αποτυχία! 

Έκοψε µισθούς, έκοψε δώρα, έκοψε επιδόµατα και κατά την
πάγια τακτική της, µε αυτήν τη νυχτερινή τροπολογία, τώρα επι-
σφραγίζει τη µαζική απόλυση των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ»
οδηγώντας τους σε µακροχρόνια ανεργία. Και βεβαίως να πω ότι
τίθεται κι ένα άλλο ζήτηµα, το ζήτηµα εµπλοκής της νοµοθετικής
εξουσίας -υµών δηλαδή- προς τη δικαστική εξουσία. Υπάρχει εκ-
κρεµότητα σε δίκες εργαζοµένων µε την διαχείριση µε προσω-
ρινές διαταγές και εµείς ερχόµαστε τώρα να νοµοθετήσουµε
παρά την εκκρεµότητα που υπάρχει. Είναι δικονοµικά άτοπο σε
κάθε περίπτωση. 

Και είναι προφανές ότι η επιλογή θεσµοθέτησης µιας γενικό-
λογης διάταξης, γιατί περί αυτής πρόκειται, για την ένταξη των
υπό απόλυση εργαζοµένων σε ειδικές δράσεις, ειδικά προγράµ-
µατα απασχόλησης αρµοδιότητας Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων για µας αποτελεί φάκα χωρίς τυράκι. Ουδείς
γνωρίζει ποιες είναι οι ειδικές δράσεις, ποια είναι τα ειδικά προ-
γράµµατα απασχόλησης. Και υπάρχει βεβαίως ηχηρή σιωπή από
τη σχετική διάταξη για την απειλούµενη έξωση των οικιστών. 

Η νοµοθετική πρόβλεψη δεν θα ανατρέψει, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το σπιράλ ανεργίας και φτωχοποίησης των τοπικών
κοινωνιών της Φθιώτιδας, της Βοιωτίας, της Εύβοιας και των πε-
ριοχών της Κοζάνης, της Πτολεµαΐδας και της Καστοριάς. Καλέ-
σαµε κατ’ επανάληψη την Κυβέρνηση να διασφαλίσει τη
συνέχιση λειτουργίας της «ΛΑΡΚΟ» για να µην οδηγηθεί σε κλεί-
σιµο και να διασφαλίσει τις θέσεις εργασίας, αλλά και τα εργα-
σιακά δικαιώµατα. Ζητήσαµε να βρεθεί λύση εξυγίανσης για να
διασφαλιστούν θέσεις εργασίας σε µια περίοδο που το νικέλιο,
όπως προείπαµε, αποτιµάται στις αγορές πάρα πολύ ψηλά. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση για άλλη µια φορά αντί να καταθέσει

ολοκληρωµένο πρόγραµµα και σχέδιο στη Βουλή προς αυτή την
κατεύθυνση, επιµένει σε λύσεις που οδηγούν σε αδιέξοδα, ακο-
λουθώντας λάθη και παραλείψεις του δικό της κακού παρελθόν-
τος, πάσχουσα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από εντελώς
εµµονές αυτού του είδους. 

Η τροπολογία για εµάς έπρεπε από χθες να έχει αποσυρθεί.
Δεν αφορά τους εργαζόµενους, δεν αφορά αυτούς τους ανθρώ-
πους που ασχολούνται. Αφορά µόνο και µονοµερώς τους υπο-
ψήφιους επενδυτές. Χαµένος χρόνος, χαµένη παραγωγή,
χαµένος πλούτος για το ελληνικό δηµόσιο. 

Κύριε Πρόεδρε, το παρελθόν της Κυβέρνησης, το δήθεν «ανα-
πτυξιακό µοντέλο» που εδράζεται σε σαθρά θεµέλια έχει εγκλω-
βίσει τη χώρα σε συνεχώς περισσότερες ανισότητες και αδικίες.
Αυτό εµείς το απορρίπτουµε όπως το απορρίπτουν και όλοι οι
εργαζόµενοι. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
η κ. Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα από τον ΣΥΡΙΖΑ. Θα ακολου-
θήσει ο κ. Κουρουµπλής, θα συνεχίζουµε µε τον κ. Μαραβέγια,
τον κ. Παππά και τον κ. Κατσώτη.

Κυρία Ξενογιαννακοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ο Υπουργός Οικονοµικών

κ. Σταϊκούρας ολοκλήρωσε την παρέµβασή του λέγοντας ότι η
πολιτική της Κυβέρνησης Μητσοτάκη είναι για την ανάπτυξη, τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας και την κοινωνική συνοχή, είναι
φανερό ότι αυτό που εννοεί η Κυβέρνηση Μητσοτάκη είναι οι
ιδιωτικοποιήσεις, η συνεχής πριµοδότηση των ιδιωτικών συµφε-
ρόντων εις βάρος του κόσµου της εργασίας, εις βάρος της πε-
ριφερειακής ανάπτυξης, εις βάρος της κοινωνικής πλειοψηφίας
που έχει γονατίσει µε τις επιλογές της. 

Επίσης, είναι προφανώς οι µαζικές απολύσεις, η απορρύθµιση
της αγοράς εργασίας, η πλήρης κατάλυση κάθε εργασιακού δι-
καιώµατος και η µετατροπή της χώρας µας, µε κάθε επιλογή της
Κυβέρνησης, σε χώρα φτηνής ελαστικής εργασίας χωρίς δικαιώ-
µατα και φυσικά χωρίς δυνατότητα συνδικαλισµού και κοινωνι-
κών συλλογικών δικαιωµάτων. 

Είναι βέβαια φανερό ότι µιλάµε για µία Κυβέρνηση η οποία
αδιαφορεί στην ουσία για ένα άλλο αναπτυξιακό πρότυπο το
οποίο θα µπορούσε να απαντήσει και στην ανάγκη της αντιµετώ-
πισης της πολύπλευρης κρίσης, αλλά και στις ανάγκες σήµερα
της πλειοψηφίας του ελληνικού λαού και της ελληνικής περιφέ-
ρειας. 

Είναι πραγµατικά ντροπή, είναι ντροπή πολιτική, θεσµική, κοι-
νοβουλευτική η τροπολογία που κατατέθηκε τα µεσάνυχτα της
Παρασκευής, παραµονές του τριηµέρου, όσον αφορά τη
«ΛΑΡΚΟ». Είναι µία τροπολογία η οποία αποτυπώνει πλήρως την
αντίληψη της Κυβέρνησης Μητσοτάκη, η οποία στην πραγµατι-
κότητα οδηγεί σε µαζική απόλυση χίλιους τριακόσιους εργαζό-
µενους κι έρχεται να πλήξει, σε αυτή την περίοδο της κρίσης και
της τεράστιας οικονοµικής δυσκολίας, πάρα πολλές περιοχές
της χώρας µας, στη Στερεά Ελλάδα, στη Φθιώτιδα, στη Βοιωτία,
στην Εύβοια, αλλά και στην Κοζάνη και στην Καστοριά. Και είναι
φυσικά µία επιλογή η οποία θίγει τελικά την ίδια την προοπτική
της ανάκαµψης, το δηµόσιο συµφέρον και την εθνική οικονοµία.

Και όλα αυτά συµβαίνουν σε µια περίοδο, όπως ειπώθηκε από
όλους τους οµιλητές της Αντιπολίτευσης, από τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο, από τον εισηγητή µας, που υπάρχει µια διαφο-
ρετική δυνατότητα που θα µπορούσε πραγµατικά να κάνει τη
«ΛΑΡΚΟ» προµετωπίδα για µια άλλη βιώσιµη ανάπτυξη. Την ώρα
µάλιστα που βλέπουµε να υπάρχει αυτή η πολύ µεγάλη άνοδος
της τιµής του νικελίου και οι προοπτικές που θα µπορούσε να
δώσει αυτό σε µια άλλη αντίληψη βιώσιµης ανάπτυξης, εφόσον
βέβαια θα υπήρχε µια Κυβέρνηση που θα είχε την πολιτική βού-
ληση να επενδύσει και στις δυνατότητες που δίνει η «ΛΑΡΚΟ»,
όπως και συνολικά σε µια άλλη αντίληψη περιφερειακής ανάπτυ-
ξης, διασφαλίζοντας ουσιαστικά όµως τα δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων.

Η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι ήδη
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από το 2020, όταν ήρθε εκείνη η περίφηµη τροπολογία, οι εργα-
ζόµενοι έβαλαν πλάτη και µάλιστα τους ευχαρίστησε ο κύριος
Υπουργός, αλλά τους ευχαρίστησε εδώ από αυτό το Βήµα, την
ώρα που µε την ίδια τροπολογία τους οδηγεί σε µαζική απόλυση.
Οι εργαζόµενοι λοιπόν, έβαλαν πλάτη παρ’ ότι φαινόταν από το
2020, ότι εκείνη η τροπολογία που ήρθε µε την ειδική διαχείριση
οδηγούσε σε ένα προσχεδιασµένο τέλος για τη «ΛΑΡΚΟ» και
τέλος για τους ίδιους τους εργαζόµενους σε µια λογική να ξε-
φορτωθούν όλα τα βάρη, όπως θεωρεί η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας, και να δοθεί σε κάποιον επενδυτή ηµέτερο και
εκλεκτό, αδιαφορώντας για την προοπτική, για τους εργαζόµε-
νους, για την περιφέρεια. 

Οι εργαζόµενοι τότε έβαλαν πλάτη, δέχτηκαν µείωση µισθού,
δέχτηκαν να χάσουν τα δώρα τους, τα επιδόµατα, κράτησαν ζων-
τανή την επιχείρηση, όρθια την επιχείρηση µέχρι σήµερα, όπου
ξέρουµε ότι ακόµα και για τους σχεδιασµούς του ξεπουλήµατος
τι σηµαίνει να είναι ζωντανή η επιχείρηση. Και, βέβαια, έρχεται
αυτή η απαράδεκτη τροπολογία, που εµείς φυσικά ενώνουµε τη
φωνή µας µε όλους τους συναδέλφους και τις συναδέλφους που
µίλησαν πριν και φυσικά µε το αίτηµα των ίδιων των εργαζοµένων
που ήρθαν και διαδήλωσαν το µεσηµέρι έξω από τη Βουλή, ότι
είναι απαράδεκτη και πρέπει να αποσυρθεί. 

Είναι µια τροπολογία η οποία έρχεται στην ουσία όχι απλώς
να οδηγήσει σε οµαδική απόλυση τους εργαζόµενους, να τους
βάλει σε µακροχρόνια ανεργία, αλλά ταυτόχρονα έχει και µια
σαφή πελατειακή διάσταση οµηρίας απέναντι στους εργαζόµε-
νους. Δηλαδή, είναι φανερό, µε τον τρόπο που εκφράζεται µέσα
στην τροπολογία, ότι θα υπάρχει η δυνατότητα στον διαχειριστή,
όπως διατυπώνεται, να µπορεί να συνάπτει συµβόλαια µε ορι-
σµένους από τους εργαζόµενους, συµβόλαια προφανώς για δυο-
τρεις-τέσσερις µήνες µε συγκεκριµένες επιλογές. Δηλαδή,
οδηγεί και σε µακροχρόνια ανεργία και καµµία διασφάλιση του
µέλλοντός τους και πελατειακές σχέσεις. 

Και είναι και µια ωµή παραβίαση σε κάθε έννοια δηµοκρατική
και θεσµική, γιατί ξέρουµε πολύ καλά ότι οι εργαζόµενοι είχαν
προσφύγει στο δικαστήριο και επρόκειτο, µάλιστα, να υπάρξει
και περαιτέρω εκδίκαση της προσφυγής τους για τα ασφαλιστικά
µέτρα. Και τι είδαµε; Να έρχεται νύχτα η τροπολογία να προκα-
ταλάβει τη δικαιοσύνη.

Όµως, ταυτόχρονα, κύριε Υπουργέ, όπως έχουµε πληροφο-
ρηθεί, έχουν γίνει και όργια εκβιασµών όλο αυτό το διάστηµα.
Δηλαδή, είδαµε να γίνεται προσπάθεια να διασπαστεί το κίνηµα
των εργαζοµένων και, µάλιστα, µε απειλές και εκβιασµούς της
λογικής: «Είτε αποσύρετε την προσφυγή σας είτε θα χάσετε τις
αποζηµιώσεις σας». Αυτή είναι η πραγµατικότητα που σήµερα
βιώνουν οι εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ».

Κύριε Υπουργέ, όσο και να προσπαθείτε να εξωραΐσετε και να
δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα ο κόσµος γνωρίζει πάρα πολύ
καλά τι σηµαίνει αυτή η τροπολογία. Το γνωρίζουν πρώτα απ’
όλα οι ίδιοι οι εργαζόµενοι, το γνωρίζει η περιφέρεια της χώρας
που θα θιγεί, όπως το γνωρίζει και ο ελληνικός λαός που βιώνει
τις πολιτικές σας. Για αυτόν τον λόγο είναι σαφής και η καταγ-
γελία η δική µας και φυσικά η καταψήφιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ ακόµη και κλείνω για
την άλλη τροπολογία. Ξέρετε ότι, εδώ και µήνες, προσπαθεί ο κ.
Χατζηδάκης µε διάφορες λογιστικές αλχηµείες να µας παρου-
σιάσει το αφήγηµα ότι έχει λύσει το θέµα των εκκρεµών συντά-
ξεων. Φυσικά αυτό δεν αληθεύει. Οι εκκρεµείς συντάξεις
συνεχίζουν να είναι πάνω από τριακόσιες σαράντα χιλιάδες.
Έφερε, µάλιστα, πριν από δύο µήνες και τροπολογία για fast
track απονοµή των συντάξεων. Όµως, η πραγµατικότητα είναι ότι
ήταν οµολογία αποτυχίας. Ήταν µια προσπάθεια επικοινωνιακής
πολιτικής εν όψει εκλογών και δηµιουργίας προσδοκίας στους
εργαζόµενους, αλλά ταυτόχρονα µετακύλισης της ευθύνης της
υποβολής των στοιχείων ως προς τη σύνταξη fast track στους
ίδιους τους ασφαλισµένους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Στη συνέχεια ήρθε µε µια τροπολογία fast track διαγραφής των
συντάξεων στην ίδια λογική µειώνοντας, µάλιστα, και το συνταγ-
µατικό δικαίωµα της προηγούµενης ακρόασης. Τώρα έρχεται µε
νέα διάταξη στην άλλη τροπολογία -αναφέρθηκε και ο συνάδελ-
φος ο κ. Μουλκιώτης- υποτίθεται να συµπληρώσει τα στοιχεία
γιατί απλώς δεν βγαίνει. 

Εγώ θέλω να καταθέσω για τα Πρακτικά ένα αποκαλυπτικό ρε-
πορτάζ της εφηµερίδας «ΑΥΓΗ» της Κυριακής, όπου αναφέρει
µε στοιχεία και αριθµούς το πλήθος, αυτή τη στιγµή, του αδιε-
ξόδου και των ερωτηµάτων που έχουν τα παραρτήµατα του
ΕΦΚΑ σε όλη την Ελλάδα, καθώς δεν µπορεί να εφαρµοστεί αυτό
το σύστηµα και µια απάντηση της διοίκησης του ΕΦΚΑ, που στην
ουσία έρχεται να πει ότι δεν υπάρχει ούτε εφαρµογή για fast
track συντάξεις όσον αφορά την πιστοποίηση του ασφαλιστικού
χρόνου, τη δυνατότητα να γίνει καταλογισµός των αχρεωστήτως
καταβληθέντων και ότι γενικώς όλη αυτή η ιστορία των fast track
συντάξεων είναι µια φούσκα επικοινωνιακή του Υπουργείου Ερ-
γασίας και του κ. Χατζηδάκη. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι σαφής, λοιπόν, η πλήρης αντίθεσή µας και στον εµπαιγµό
των συνταξιούχων και πάνω από όλα σε αυτή την απαράδεκτη
τροπολογία όσον αφορά τη µαζική απόλυση των εργαζοµένων
στη «ΛΑΡΚΟ».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Θα δώσω τον λόγο
τώρα στον κ. Κουρουµπλή Παναγιώτη για επτά λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σήµερα στον
Άρειο Πάγο συζητήθηκε η προσφυγή των καταναλωτικών οργα-
νώσεων ΙΝΚΑ και ΕΚΠΟΙΖΩ κατά της ρήτρας αναπροσαρµογής,
µιας ρήτρας που θεσπίστηκε για να εξυπηρετήσει συγκεκριµένα
συµφέροντα τεσσάρων εταιρειών, τεσσάρων οικογενειών, µε τις
οποίες δεν τολµάτε να συγκρουστείτε. Και ελπίζουµε ότι η ελλη-
νική δικαιοσύνη θα υπερασπιστεί την αξιοπρέπεια των Ελλήνων
πολιτών από αυτή την αρπαγή. 

Όµως, κύριε Πρόεδρε, έκπληκτος σήµερα πληροφορήθηκα -
και θα ήθελα η Κυβέρνηση να το διαψεύσει- ότι οι πολίτες που
πήραν ένα λογαριασµό µε ρήτρα µετά τον Γενάρη δεν θα υπαχ-
θούν σε αυτή τη ρύθµιση της περίφηµης πλατφόρµας όπου θα
µοιραστούν 280 εκατοµµύρια σε πέντε εκατοµµύρια δικαιού-
χους. Είναι ένα θέµα που πραγµατικά δηµιουργεί πολύ δυσµενείς
εντυπώσεις. 

Κύριε Πρόεδρε, την ίδια στιγµή που η Κυβέρνηση των αρε-
στών ικανοποιεί τα αιτήµατα των ηµετέρων µε µπόνους έρχεται
να στραγγαλίσει οικογένειες, όχι µόνο εργαζόµενους. Και θα
ήθελα µε όλο τον σεβασµό στον κ. Σταϊκούρα να του προτείνω
για ένα δευτερόλεπτο να φέρει στα µάτια του την εικόνα των παι-
διών αυτών των οικογενειών, που αν είχαν κάτι καλύτερο στη ζωή
τους, δεν θα ζούσαν µέσα σε αυτές τις τρώγλες, προκειµένου να
ζήσουν τις οικογένειές τους. 

Την ίδια, λοιπόν, στιγµή, κύριε Πρόεδρε, που η ακρίβεια µα-
στίζει την ελληνική οικογένεια και κανείς δεν το αµφισβητεί αυτό,
η Κυβέρνηση αποδεικνύεται παράλυτη στο να ελέγξει την αι-
σχροκέρδεια. Μας λένε ότι κάνουν ελέγχους. Επιτέλους, ας πουν
πού είναι αυτοί οι έλεγχοι και τι διαπιστώθηκε, όταν καθηµερινά
έχουµε αυξήσεις, έχουµε αυξήσεις στα καύσιµα. 

Κύριε Πρόεδρε, δεν είµαστε στο Ταµ-Τουµ. Στην Ελλάδα είµα-
στε. Όλοι ξέρουµε ότι τα διυλιστήρια όφειλαν να έχουν κατ’
αρχάς σύστηµα εισροών και εκροών.

Μπορεί να µας πει ο κύριος Υπουργός αν λειτουργεί ένα τέτοιο
σύστηµα στα διυλιστήρια;

Και το δεύτερο: Μπορεί να µας πει ο κύριος Υπουργός τα συµ-
βόλαια που αγοράζουν, διότι τα δύο διυλιστήρια είναι διάρκειας
τριών ή τεσσάρων µηνών και δεν είναι ηµέρα µε ηµέρα; Διότι εδώ
έχουµε καθηµερινές αυξήσεις.

Την ίδια στιγµή, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, που η ακρίβεια, όπως
είπα, µαστίζει συλλήβδην την ελληνική κοινωνία, υπάρχουν ορι-
σµένες εκκρεµότητες που δηµιουργούν την εντύπωση ότι λει-
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τούργησε αυτή η Κυβέρνηση µε κάποιον τρόπο και άρπαξε την
ψήφο του ελληνικού λαού.

Θα πω, λοιπόν, µια πολύ µικρή ιστορία: Τι είπατε στους Βορει-
οηπειρώτες, κύριε Υπουργέ και τους αρπάξατε την ψήφο; Τι εί-
πατε στους παλιννοστούντες Πόντιους; Ότι θα ρυθµίσετε το
ζήτηµα -αυτό είπε ο κ. Μητσοτάκης στο πρώτο δίµηνο της δια-
κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, όταν τους συνάντησε- ότι η
πατριωτική Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας θα αντιµετωπίσει
το πρόβληµα αυτών των ανθρώπων, στους οποίους κόψατε µε
τον ν.4093/2012 τις συντάξεις. Ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ το 2015, προσπα-
θήσαµε να το διορθώσουµε, µας επέβαλε να το πάρουµε πίσω η
τρόικα. Το 2019 ο ΣΥΡΙΖΑ έκανε τη ρύθµιση και αναµένετο να εκ-
δοθεί εγκύκλιος και πέρασαν τρία χρόνια -τρία ολόκληρα χρό-
νια!- και τους κρατάτε οµήρους αυτούς τους ανθρώπους, για να
φτάσουν οι εκλογές και να αρπάξετε πάλι την ψήφο τους.

Δεν έφταναν τρία χρόνια, κύριε Υπουργέ, για να δώσετε τη δυ-
νατότητα όχι κατεβάζοντας στο 40, στο 30, αλλά δεν είπατε και
εκεί την αλήθεια, γιατί οι Έλληνες αυτοί, οι Βορειοηπειρώτες,
ήρθανε το 1990, το 1991 και τότε δεν υπήρχαν χαρτιά οµογενών,
υπήρχαν βίζες. Και δεν συνυπολογίσατε από το 1991 µέχρι το
1998, όπου είναι αρχή της µόνιµης και νόµιµης παρουσίας τους,
ενώ είναι άδικο αυτό.

Και καλά αυτό, όσον αφορά τους ανασφάλιστους δεν µπορού-
σατε, κύριε Υπουργέ, σε οκτώ χιλιάδες ανθρώπους να ικανοποι-
ήσετε αυτό το αίτηµα τρία ολόκληρα χρόνια και λιµνάζει αυτή η
υπόθεση στα γραφεία του κ. Σκυλακάκη; Και τι ζητάνε να πάρουν
αυτοί οι άνθρωποι; Να τους δώσουµε τη δυνατότητα να παρα-
µείνουν, κύριε Υπουργέ, εκεί που ξέρετε και που υπερασπίζονται
αυτά που ξέρουµε όλοι ότι υπερασπίζονται.

Κύριε Πρόεδρε, θα πω τώρα για το νοµοσχέδιο ορισµένες σκέ-
ψεις. Θα επανέλθω εγώ, παρ’ ότι ο κ. Σταϊκούρας προχθές έκανε
µία τοποθέτηση η οποία δεν είναι αληθής και δεν είναι ειλικρι-
νής.

Εγώ θα πω ότι σήµερα, λοιπόν, η χώρα µπαίνει στην κανονικό-
τητα. Να µην επανέλθω στις περιόδους των µνηµονίων και τις
επιβολές των Ευρωπαίων προστατών µας.

Τώρα που είµαστε µια χώρα που µπαίνουµε στην κανονικό-
τητα, κύριε Υπουργέ, τι είναι αυτό που απειλεί τους κυρίους στο
Διοικητικό Συµβούλιο του φορέα που συζητάµε σήµερα, του Τα-
µείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και πρέπει να τους εξα-
σφαλίσουµε ασυλία; Από τώρα τους λέµε «µπορείτε εύκολα να
πουλήσετε κάτω από τη χρηµατιστηριακή αξία», σε περίοδο που
-τέλος πάντων- είµαστε σε ένα άλλο περιβάλλον και αναλαµβά-
νετε αυτή την ευθύνη;

Εγώ, κύριε Υπουργέ, ως νοµικός θα τολµήσω να σας πω ότι
αν το κάνουν αυτοί οι κύριοι αυτό, θα υποκρύπτει δόλο. Δεν είναι
τόσο σίγουροι, να µην είναι τόσο σίγουροι. Δεν είναι τα πράγ-
µατα τόσο απλά, για να διαχειρίζονται την περιουσία του ελληνι-
κού λαού. Είναι, λοιπόν, ένα ζήτηµα που θέλει εξαιρετική
προσοχή.

Η δεύτερη παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε, που ήθελα να κάνω…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Και να ολοκληρώ-

σετε, κύριε Κουρουµπλή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, θα

κλείσω.
Θα επανέλθω στο θέµα των ανθρώπων που πήραν εκείνα τα

περίφηµα δάνεια µε έκφραση «το ελβετικό φράγκο».
Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, δώστε τη δυνατότητα στο ελληνικό

Κοινοβούλιο, στην Επιτροπή Οικονοµικών να συζητήσουµε. Είναι
εβδοµήντα χιλιάδες οικογένειες! Να αναζητήσουµε, τουλάχιστον
να ξέρουν ότι κάναµε µία προσπάθεια όλοι µαζί -δεν λέω ότι
εµείς είµαστε ευαίσθητοι και εσείς δεν είστε, όλοι µαζί- όλοι µαζί
να κάνουµε µία συζήτηση στην επιτροπή, µήπως µπορέσουµε και
βρούµε µία καλύτερη λύση για αυτούς τους ανθρώπους.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτή την περίφηµη διαδικασία
που θα µπει σε εξέλιξη, την αντικατάσταση των συσκευών.

Κύριε Υπουργέ, σε µια χώρα που πραγµατικά χειµάζεται θα
αντικαταστήσουµε αυτές τις συσκευές. Μάλιστα. Και ξέρουµε
όλοι ότι αυτές οι συσκευές είναι εισαγόµενες, για να µην πω ότι
έχουµε φτάσει σε ένα σηµείο που έχουµε 11% αύξηση των εξα-
γωγών και 17% των εισαγωγών. Θα αυξήσουµε ακόµα περισσό-

τερο τις εισαγωγές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ελάτε, κύριε Κου-

ρουµπλή, παρακαλώ, ολοκληρώστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Και δεν έχουµε βάλει µέσα

σε αυτό το πλαίσιο, κύριε Υπουργέ, τους ηλιακούς θερµοσίφω-
νες που κατασκευάζονται στην Ελλάδα, που έχουµε τρεισήµισι
εκατοµµύρια, κύριε Πρόεδρε, σπίτια χωρίς ηλιακούς θερµοσίφω-
νες σε µια χώρα που ξέρουµε πάρα πολύ καλά πόσο, σε τι βαθµό
έχουµε αξιοποιήσει την ηλιακή ενέργεια.

Πρέπει, λοιπόν, να επιδοτήσουµε την εγκατάσταση ηλιακών
θερµοσιφώνων σε όλα τα σπίτια, διότι λένε οι ειδικοί -δεν είµαι
ειδικός, κύριε Υπουργέ- ότι η κατανάλωση σε ενέργεια από τους
θερµοσίφωνες είναι το 15%. Δηλαδή, αν εγκαταστήσουµε σε όλα
τα σπίτια θερµοσίφωνες -που θα κατασκευάζονται και στην Ελ-
λάδα και θα δηµιουργούνται και θέσεις εργασίας- δίνοντας µια
επιδότηση, µπορούµε να περισώσουµε, µπορούµε να περιορί-
σουµε αυτή την εξέλιξη της ενέργειας που αναζητούµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής

ο κ. Κωνσταντίνος Μαραβέγιας από τη Νέα Δηµοκρατία.
Ορίστε, κύριε Μαραβέγια, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα για τρεις θε-

µελιακούς -κατά τη γνώµη µου- θεσµούς της σύγχρονης οικονο-
µίας που εξασφαλίζουν και τη σταθερότητα του τραπεζικού
συστήµατος και τη δυνατότητα του κράτους να δανείζεται µε
όρους συµφέροντες και την προστασία των ιδιωτών που επεν-
δύουν στην Κεφαλαιαγορά, το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας, τον ΟΔΔΗΧ και το Συνεγγυητικό Κεφάλαιο
Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών. Είναι τρεις θεσµοί που
έχουν λειτουργήσει µέχρι τώρα προς όφελος της ελεύθερης οι-
κονοµίας, αλλά σίγουρα χρειάζονται ενίσχυση και αναβάθµιση.
Και αυτός είναι και ο βασικός σκοπός του νοµοσχεδίου.

Ξεκινώντας µε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας,
είναι χρήσιµο να θυµόµαστε πως αποτέλεσε και αποτελεί έναν
µεταβατικό θεσµό, ο οποίος µετά την έξοδο της χώρας από τα
µνηµόνια θα έπρεπε και αυτός να ολοκληρώσει την αποστολή
του, να δροµολογήσει δηλαδή, την αποεπένδυση του δηµοσίου
από τις τράπεζες στις οποίες σήµερα διατηρεί συµµετοχή, αφού
πρώτα διαπιστώσει ότι αυτές µπορούν να λειτουργήσουν αποτε-
λεσµατικά µε όρους ελεύθερης οικονοµίας.

Στόχος, λοιπόν, του ΤΧΣ είναι να αποκαταστήσει την αξιόπιστη
και βιώσιµη λειτουργία των τραπεζών, χωρίς τη συνεχιζόµενη οι-
κονοµική συµµετοχή του κράτους.

Για τη Νέα Δηµοκρατία το κράτος δεν µπορεί και δεν πρέπει
να είναι ούτε επιχειρηµατίας ούτε να κάνει τον κεφαλαιούχο, βά-
ζοντας λεφτά των φορολογουµένων σε ιδιωτικές εταιρείες.

Υπάρχει, βέβαια και η άλλη άποψη, αυτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος για κρατικοποίηση των τραπεζών και του ΣΥΡΙΖΑ για
ένα παράλληλο τραπεζικό σύστηµα. Και σε ό,τι αφορά µεν το
Κοµµουνιστικό Κόµµα, η θέση όσο ακραία ή ανεδαφική και αν
ακούγεται, είναι καθαρή. Από την άλλη, η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ
για ένα παράλληλο τραπεζικό σύστηµα είναι µάλλον θολή και
προφανώς και δεν αποτελεί µόνο άποψη του κ. Δραγασάκη, αλλά
µια µετάλλαξη της πολιτικής ΣΥΡΙΖΑ που οδήγησε στο κλείσιµο
των τραπεζών το 2015. Είναι, εποµένως, ένα νέο στοίχηµα του
ΣΥΡΙΖΑ µε άγνωστες συνέπειες, αλλά και παρενέργειες.

Είναι η συνέχιση της πολιτικής της κυβέρνησης Τσίπρα που
αντιµετώπισε µέχρι το 2019 τους πολίτες και την οικονοµία µάλ-
λον σαν πειραµατόζωα. Το ερώτηµα είναι αν υπάρχουν άνθρωποι
που να θέλουν να παίξουν το 2022 τη χώρα στα ζάρια. Νοµίζω
ότι µάλλον η απάντηση δίνεται από τη χαµηλή δηµοσκοπική απή-
χηση του ΣΥΡΙΖΑ, όπως αυτή αποκαλύπτεται από πλήθος ερευ-
νών της κοινής γνώµης. 

Κύριε Υπουργέ, το παρόν νοµοσχέδιο περιέχει την κατά τη
γνώµη µου εξίσου σηµαντική αναβάθµιση του Συνεγγυητικού Κε-
φαλαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών και στόχος του
νοµοσχεδίου είναι η βελτίωση της προστασίας των επενδυτών
που συναλλάσσονται µε τα συµµετέχοντα στο Συνεγγυητικό Κε-
φάλαιο µέλη, όπως τις ανώνυµες εταιρείες διαχείρισης αµοι-
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βαίων κεφαλαίων, τα συµµετέχοντα πιστωτικά ιδρύµατα, τις ανώ-
νυµες εταιρείες διαχείρισης οργανισµών εναλλακτικών επενδύ-
σεων, τις εταιρείες επενδυτικής διαµεσολάβησης, αλλά και τα
υποκαταστήµατα εταιρειών επενδύσεων και τις εταιρείες διαχεί-
ρισης µε έδρα σε άλλο κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ή τρίτες χώρες και την αξιόπιστη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς
µέσα σε ένα διαρκώς διευρυµένο και πολυπλοκότερο φάσµα
επενδυτικών υπηρεσιών και χρηµατοπιστωτικών µέσων.

Ο τρίτος πυλώνας που ενισχύει το παρόν νοµοσχέδιο είναι ο
ΟΔΔΗΧ. Ο Οργανισµός Διαχείρισης του Δηµοσίου Χρέους απο-
τελεί ουσιαστικά το πρόσωπο της χώρας µας στις συναλλαγές
της µε τις διεθνείς χρηµαταγορές. Ο ΟΔΔΗΧ έχει ως συστατικό
σκοπό τη µέριµνα για τη χρηµατοδότηση του ελληνικού δηµο-
σίου, τη βελτίωση του κόστους δανεισµού και την επίτευξη της
καλύτερης δυνατής διάρθρωσης του δηµοσίου χρέους, σύµ-
φωνα µε τις ανάγκες της χώρας αλλά και τις διεθνείς οικονοµικές
συνθήκες. Εποµένως, η αποτελεσµατικότερη δράση του ΟΔΔΗΧ
µε την ενιαία ρύθµιση της οργάνωσης και λειτουργίας του, στην
οποία αποσκοπεί το Υπουργείο Οικονοµικών, συνιστά και πρέπει
να συνιστά ένα προφανές ζητούµενο, ιδιαίτερα εν όψει της εξό-
δου της Ελλάδας από την ενισχυµένη εποπτεία σε περίπου δύο
µήνες από τώρα, αλλά και της απόκτησης επενδυτικής βαθµίδας
για το 2023 που αποτελεί τον µέγιστο εθνικό στόχο. 

Ειδικά η τελευταία αυτή εξέλιξη, λοιπόν, αναµένεται να οδη-
γήσει µακροπρόθεσµα στη µείωση τόσο του απόλυτου κόστους
νέου δανεισµού για το ελληνικό δηµόσιο όσο και του σχετικού
κόστους µέσω της περαιτέρω µείωσης των περιθωρίων πιστωτι-
κού κινδύνου σε σχέση µε τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης. Τα
δηµοσιονοµικά οφέλη που έρχεται να αποκοµίσει η χώρα µας
από αυτήν την αναβάθµιση µπορεί να είναι τεράστια, αν βέβαια
δεν συνεχιστεί και η σηµερινή γεωπολιτική αστάθεια και οι πλη-
θωριστικές πιέσεις που υφιστάµεθα για µεγάλο χρονικό διά-
στηµα.

Κύριε Πρόεδρε, µια ακόµα σηµαντική διάταξη του νοµοσχε-
δίου αφορά την προσαύξηση της έκπτωσης φόρου για επενδύ-
σεις που αφορούν την πράσινη οικονοµία, την ενέργεια και
ψηφιοποίηση που είναι οι βασικοί πυλώνες του Ταµείου Ανάκαµ-
ψης και Ανθεκτικότητας. Έτσι χορηγείται κίνητρο προσαυξηµέ-
νης έκπτωσης κατά 100% σε δαπάνες µικροµεσαίων
επιχειρήσεων που αφορούν την πράσινη και την ψηφιακή οικο-
νοµία, προκειµένου να ενισχυθούν και τα φορολογικά κίνητρα για
επενδύσεις σε αυτούς τους καίριους για τη βιώσιµη ανάπτυξη
τοµείς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µια αναφορά στην τροπολογία του
Υπουργείου Εργασίας που περιλαµβάνει δύο µέτρα, κατά τη
γνώµη µου, άµεσης κοινωνικής στήριξης. Το ένα αφορά το πρό-
γραµµα επιδοτούµενων θέσεων εργασίας για νέους από δεκαο-
χτώ έως είκοσι εννέα ετών χωρίς προϋπηρεσία, το λεγόµενο
«Πρώτο Ένσηµο» το οποίο ενισχύεται µε πρόσθετους πόρους.
Έτσι τριπλασιάζεται η επιδότηση που θα ανέρχεται πλέον σε
3.600 ευρώ για έξι µήνες, από 1.200 ευρώ που ίσχυε για κάθε
θέση εργασίας. Και υπενθυµίζω ότι το «Πρώτο Ένσηµο» συνεχί-
ζει να περιλαµβάνει ρήτρα διατήρησης των εν λόγω επιδοτούµε-
νων θέσεων εργασίας.

Το δεύτερο µέτρο που υπογραµµίζει την κοινωνική ευαισθησία
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη είναι η καθιέρωση ενός νέου προ-
γράµµατος οικονοµικής στήριξης οικογενειών ύψους 300 εκα-
τοµµυρίων ευρώ ετησίως, για την πρόσβαση βρεφών και νηπίων
σε υπηρεσίες προσχολικής αγωγής και φροντίδας, συµπεριλαµ-
βανοµένων των ατόµων µε αναπηρία, παιδιών και εφήβων, για
υπηρεσίες δηµιουργικής απασχόλησής τους. 

Αυτό το νέο πρόγραµµα έρχεται να συµπληρώσει τα διαπιστω-
µένα κενά που υπάρχουν στα «voucher», επεκτείνοντας τις πα-
ροχές σε όλα τα παιδιά που τις έχουν ανάγκη και
περιλαµβάνοντας πρακτικά όλους τους παρόχους, κρατικούς και
ιδιωτικούς. Απαραίτητη προϋπόθεση είναι προφανώς η συµµόρ-
φωση των συµµετεχόντων παιδικών και βρεφονηπιακών σταθµών
ΙΚΔΑΠ µε τις προδιαγραφές λειτουργίας και ασφάλειας που
θέτει το Υπουργείο Εργασίας. 

Μάλιστα, θα συµφωνήσω απόλυτα µε την κ. Μιχαηλίδου, η
οποία έχει επανειληµµένα ξεκαθαρίσει και πρόσφατα µε άλλες
αφορµές ότι τέτοια θέµατα δεν µπορούν και δεν θα είναι ποτέ
υπό διαπραγµάτευση. Όλοι, φυσικά, θέλουµε να συνεχίσουν να
λειτουργούν κανονικά αυτές οι δοµές, λαµβάνοντας κρατική ενί-
σχυση προκειµένου να πληρώνουν τους εργαζόµενους και τις
υποχρεώσεις τους. Όµως, πρέπει επίσης όλοι να θυµόµαστε ότι
αυτές οι δοµές υπάρχουν για να φιλοξενούν και να φροντίζουν
παιδιά, των οποίων το καλό οφείλει να είναι κορυφαία προτεραι-
ότητα κάθε ευνοµούµενης πολιτείας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μαραβέγια. 

Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Παππάς Νικόλαος.
Εν τω µεταξύ, µέχρι να ετοιµαστεί το Βήµα, θα ήθελα να εκµε-

ταλλευτούµε τον χρόνο για δύο ανακοινώσεις. 
Η πρώτη ανακοίνωση αφορά τη Διαρκή Επιτροπή Παραγωγής

και Εµπορίου που καταθέτει τις εκθέσεις της επί των σχεδίων
νόµων του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών:

Α. «Κύρωση της δι’ ανταλλαγής επιστολών συναφθείσας τρο-
ποποίησης της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Κορέας για τις αεροπορικές µεταφορές».

Β. «Κύρωση της Συµφωνίας αεροπορικών υπηρεσιών µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Δηµοκρατίας των Σεϋχελλών».

Γ. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Βουλγαρίας για τη ρύθµιση της σιδηροδροµικής διασυνοριακής
κυκλοφορίας»

Δ. «Κύρωση Πρωτοκόλλων σχετικών µε την τροποποίηση των
άρθρων 50 (α) και 56 της Σύµβασης Διεθνούς Πολιτικής Αερο-
πορίας».

Η δεύτερη ανακοίνωση αφορά τη Διαρκή Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων η οποία καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Παγκόσµιας Ορ-
γάνωσης Υγείας (ΠΟΥ), ενεργώντας µέσω του Περιφερειακού
Γραφείου της για την Ευρώπη, για την ίδρυση υπο-γραφείου για
την ποιότητα της περίθαλψης και την ασφάλεια των ασθενών στο
Γραφείο ΠΟΥ Αθήνας».

Κύριε Παππά, ευχαριστούµε για την υποµονή. Ορίστε, έχετε
τον λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα η Εθνική Αντιπροσωπεία

καλείται να ψηφίσει µια τεράστια µεταφορά πλούτου από τους
Έλληνες φορολογούµενους που έχουν καταβάλει 40 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ για να ανακεφαλαιοποιηθούν οι τράπεζες, προς
όσους επωφεληθούν από την πώληση των µετοχών του ΤΧΣ το
οποίο ενθαρρύνεται να πουλήσει αυτές τις µετοχές σε τιµές και
κάτω από την τιµή κτήσης και κάτω από τη χρηµατιστηριακή. 

Σταµατήστε, κύριε Σταϊκούρα -επειδή είναι µια µέθοδος πάγια,
όχι µόνο δική σας, αλλά και άλλων κυβερνητικών στελεχών- να
κραδαίνετε υποχρεώσεις τις οποίες κληρονοµήσαµε από εσάς
κάθε φορά που νοµοθετείτε, διότι αποδεικνύεται ότι εσείς δεν
χρειάζεστε κανέναν εξωτερικό καταναγκασµό για να ζηµιώνετε
το δηµόσιο. Κανέναν! Σας υποχρεώνει τώρα κανείς να πουλήσετε
άρον-άρον τις µετοχές του ΤΧΣ; Όχι. Δική σας πρόνοια είναι,
διότι όπως είπε και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, όποια
και αν είναι µια ερώτηση οι ιδιωτικοποιήσεις είναι η απάντηση διά
πάσα νόσο και παντός καιρού κιόλας. Άρα θα σας έλεγα ότι έχει
εξαντλήσει αυτή η µέθοδος τα καύσιµά της ως µέθοδος αντιπα-
ράθεσης µε την Αντιπολίτευση.

Μου κάνει τροµερή εντύπωση, επειδή σας άκουσα µε µεγάλη
προσοχή, το εξής: Για τον ελέφαντα στο δωµάτιο δεν θα µιλή-
σετε; Εδώ έχουµε ένα τραπεζικό σύστηµα το οποίο δεν ανταπο-
κρίνεται στον θεµελιακό του ρόλο που είναι η χρηµατοδότηση
της ελληνικής οικονοµίας. Μάλιστα. Ο διοικητής της Τράπεζας
της Ελλάδος λέει ότι µόνο το 3% των ελληνικών επιχειρήσεων
είναι φερέγγυες. Απαντάει σε σχέση µε αυτό το νοµοθέτηµά σας;
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Ισχυρίζεστε ότι θα αλλάξουν οι συνθήκες χρηµατοδότησης της
ελληνικής οικονοµίας, επειδή θα ιδιωτικοποιηθούν άρον-άρον
όλα τα κοµµάτια τα οποία µπαίνουν στο δηµόσιο και είναι στο
τραπεζικό σύστηµα; Απάντηση δεν παίρνουµε. 

Όµως, πολύ φοβάµαι ότι δεν παίρνουµε απάντηση διότι ενδε-
χοµένως εδώ -και ξέρετε τις κακές γλώσσες και πρέπει να είστε
και σε θέση να τις διαψεύδετε διότι µπορεί να σκεφτεί κάποιος
ότι εδώ έχουµε ένα δούναι και λαβείν µε τις ηγεσίες των τραπε-
ζών. Είναι το κόµµα σας επί προεδρίας Κυριάκου Μητσοτάκη και
διπλασίασε τα χρέη του προς τις τράπεζες από 200 τα 400. Αν
το κρατήσετε τον κύριο Μητσοτάκη µετά και τις επόµενες εκλο-
γές θα το πάει στο 1 δισεκατοµµύριο. Ο άνθρωπος λεηλάτησε
το ίδιο σας το κόµµα λεηλάτησε το ίδιο στο κόµµα που έχετε δι-
πλασιάσει τα χρέη και µάλιστα θυµάµαι και τον κ. Μητσοτάκη
που διεκδικούσε την αρχηγία της Νέας Δηµοκρατίας βγήκε εξε-
λέγη και µε µία έτσι υπόσχεση ότι θα τακτοποιήσει και τα οικο-
νοµικά της .

Και µάλιστα, θυµάµαι όταν ο κ. Μητσοτάκης διεκδικούσε την
αρχηγία της Νέας Δηµοκρατίας βγήκε, εξελέγη και µε µία υπό-
σχεση ότι θα τακτοποιήσει και τα οικονοµικά της. Και βέβαια αν
αυτό δεν ισχύει, θα σας υπενθυµίσω ότι θα πρέπει να προστρέξετε
στην πρόταση που κάναµε εµείς, τα υπερχρεωµένα κόµµατα να
καταβάλουν το 75% της κρατικής τους επιχορήγησης και να δε-
σµεύεται µέχρι το 40% της αποζηµίωσης των Βουλευτών για να
εξυπηρετούνται τα χρέη. Αυτό βεβαίως µπορεί να µην αφορά πολ-
λούς από όσους είναι αυτή τη στιγµή στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, διότι ξέρετε στην επόµενη Βουλή
σαράντα ή πενήντα απ’ αυτούς δεν θα είναι στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, δεν θα εκλεγούν, αλλά θα ήταν
ένα καλό βήµα για να δείξετε ότι δεν υπάρχει αυτή η συναλλαγή.

Το θεµελιακό, όµως πρόβληµα έχει επισηµανθεί και από άλ-
λους οµιλητές του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και είναι ότι
εσείς βλέπετε τον κόσµο ανάποδα, κύριε Σταϊκούρα. Οι τράπεζες
είναι για να υπηρετούν την οικονοµία και την κοινωνία και την πα-
ραγωγή. Όχι το αντίθετο. Και εδώ δεν υπάρχει ούτε στο βάθος
του τούνελ η λογική µε την οποία το συγκεκριµένο νοµοθέτηµα
θα βοηθήσει στην πραγµατική οικονοµία. 

Αυτό είναι νοµίζω το βασικό ζήτηµα. Κάνετε χαρτοπόλεµο τα
40 δισεκατοµµύρια της ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών αντί
να περιφρουρήσετε το δηµόσιο συµφέρον. Μιλάµε για ύψος
ενός ποσού, το οποίο είναι παραπάνω και από το µαξιλάρι το
οποίο κληρονοµήσατε από εµάς. Ισχυρίζεστε ότι το κάνετε διότι
τελειώνει η διάρκεια ζωής του ΤΧΣ, αλλά παραβλέπετε να πείτε
ότι θα µπορούσαν οι µετοχές να µεταφερθούν σε άλλο φορέα
του δηµοσίου. 

Χωρίς δηµόσιο έλεγχο θα σας έλεγα ότι ανοίγετε το δρόµο για
µία µεγάλη εκκαθάριση στην ελληνική οικονοµία. Και αυτή την
εκκαθάριση θα την κάνουν οι τράπεζες και επειδή οι τράπεζες
έχουν και τον τελικό λόγο στο µεγαλύτερο κοµµάτι του Ταµείου
Ανάκαµψης, θέλω ειλικρινώς να σας ρωτήσω, µε εσάς γιατί να
συζητάµε για αναπτυξιακή στρατηγική στη χώρα; Με ποια εργα-
λεία ακριβώς θα την κάνετε; Πώς η πολιτεία βάζει προτεραιότη-
τες; Πού αξιολογεί ποιον κλάδο πρέπει να στηρίξει, να βοηθήσει,
ποιος έχει καλό πολλαπλασιαστή για να υποδείξει ρυθµίσεις δα-
νείων σε κλάδο, να προτεραιοποιήσει; Το αφήνουµε και αυτό
στον ιδιωτικό τοµέα. 

Είστε απολύτως συνεπείς σε ιδέες οι οποίες πραγµατικά έχουν
καταστρέψει οικονοµίες ξανά και ξανά. Βεβαίως δεν προκαλεί
καµµία έκπληξη ότι φιµώνετε το δηµόσιο εν όψει αποφάσεων σε
σχέση µε τα κόκκινα δάνεια. Και επειδή έτσι κοµπορρηµονείτε
και από αυτό το Βήµα ότι µειώθηκαν τα κόκκινα δάνεια, που
έχουν στο χαρτοφυλάκιό τους οι τράπεζες, είναι προφανές ότι
απλώς µεταφέρθηκαν σε άλλα χαρτοφυλάκια. Είναι κόκκινη όλη
η ελληνική οικονοµία και καλό θα ήταν να δούµε και ποιες είναι
οι εταιρείες οι οποίες αυτά τα κόκκινα δάνεια τα παίρνουν και µε
ποιες διαδικασίες.

Βεβαίως δεν θα περίµενε κανένας κάτι άλλο, καταργείτε και
το βέτο του δηµοσίου σε σχέση µε τη διανοµή µερισµάτων και
µπόνους, διότι αν δεν χρυσοπληρωθούν αυτοί που θα ζηµιώσουν
το δηµόσιο, η δουλειά φαίνεται ότι στο µυαλό το δικό σας έχει
µείνει µισή. 

Άρα λοιπόν, εµείς λέµε ότι το δηµόσιο θα πρέπει να έχει
ισχυρή παρουσία στον τραπεζικό τοµέα, ακριβώς για να µπορέ-
σει να βάλει αναπτυξιακές προτεραιότητες, όπως πρέπει να έχει
ισχυρή παρουσία το δηµόσιο και στις µεγάλες υποδοµές και στις
δηµόσιες επιχειρήσεις. Εσείς αντίθετα ξεπουλήσατε τη ΔΕΗ. 

Θέλω να σας πληροφορήσω ότι στην Ευρώπη και ενδεχοµέ-
νως και στην αγαπηµένη σας Γερµανία, µε κυβέρνηση χριστια-
νοδηµοκρατών, είχαµε πάνω από τριακόσιες περιπτώσεις
αποϊδιωτικοποίησης υποδοµών ενέργειας τη δεκαετία 2010 -
2020 και στον τοµέα των µεταφορών πάνω από πενήντα. Εσείς
και τη ΔΕΗ ξεπουλάτε και βεβαίως χαρίζετε και τη «ΛΑΡΚΟ». 

Δεν ξέρω, κύριε Σταϊκούρα, αν αισθάνεστε ότι κάτι πρέπει να
πείτε για το γεγονός ότι τα ελληνικά οµόλογα είναι στο 4,7 σή-
µερα ή για το γεγονός ότι το Χρηµατιστήριο βγαίνει µε το κεφάλι
κάτω. Νοµίζω ότι θα έπρεπε κάτι να πείτε.

Δυο σηµεία και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ
για την ανοχή. Κάναµε µια πρόταση σε συζήτηση µε το Υπουρ-
γείο Υποδοµών. Προτείναµε να εφαρµοστεί το γερµανικό σύ-
στηµα για τις αστικές µεταφορές και να πάει στα 9 ευρώ η
µηνιαία κάρτα. Το Υπουργείο Υποδοµών επικαλέστηκε οικονο-
µική στενότητα. Αντιλαµβάνεστε ότι δεν είναι πειστικό, διότι αυτό
το µέτρο µε βάση το κονδύλι το οποίο εισπράττει ο ΟΟΣΑ, µιλάω
για τις συγκοινωνίες στην Αθήνα, θα κοστίσει γύρω στα 50 - 60
εκατοµµύρια ευρώ. Είναι ικανό όµως να µεταµορφώσει τον
τρόπο µε τον οποίο οι κάτοικοι του λεκανοπεδίου µετακινούνται.
Το ίδιο ισχύει και για τη Θεσσαλονίκη. Είναι ένα τολµηρό βήµα,
δεν κοστίζει πολύ, έχει εφαρµοστεί αλλού, υπάρχει παράδειγµα,
υπήρξε έκρηξη µετακινήσεων µε τα µέσα µαζικής µεταφοράς και
καλείστε νοµίζω να το κάνετε. 

Και βεβαίως, επειδή τον κόσµο ανάποδα µπορεί να τον βλέ-
πετε, αλλά προσέξτε µην γυρίσει ανάποδα, διότι ήρθαν και µη-
νύµατα από τη Γαλλία όπου η Ενωµένη Αριστερά προκάλεσε
έναν πολιτικό σεισµό, ο οποίος εµείς προσδοκούµε να ολοκλη-
ρωθεί και να κερδίσει στις βουλευτικές εκλογές.

Μέχρι τότε, µέχρι να καταλάβετε τι γίνεται και διεθνώς, θέ-
λουµε να σας καλέσουµε για ακόµα µία φορά να µη ζηµιώνετε
το δηµόσιο µε τα νοµοθετήµατα σας. Το δηµόσιο συµφέρον,
εσείς καλείστε να το υπηρετείτε και όχι να το προβάλλετε και κυ-
ρίως, να µην προσβάλλετε και την νοηµοσύνη µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-

λάδας.
Θα ακολουθήσει η κ. Φωτίου, ο κ. Καββαδάς, ο κ. Παπαδηµη-

τρίου και ο κ. Βίτσας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Αν δεν κάνω λάθος, πολιτικό σεισµό

λέγατε ότι έγινε και όταν ήλθε ο Μακρόν στη Γαλλία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σωστά!

Και µε tweet, µάλιστα!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Πολιτικό σεισµό και όταν ήλθε ο

Μπάιντεν κ.ο.κ.. Γνωρίζουµε πολύ καλά τι έγινε µε όλους αυτούς
και τον πόλεµο που κάνουν όλοι αυτοί στην Ουκρανία, µε τις συ-
νέπειες βέβαια που έχουν οι λαοί, όχι µόνο της Ουκρανίας, αλλά
όλης της περιοχής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ανάσα για
όλη την Ευρώπη λέγατε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Έχασε η Λεπέν, δεν το κατα-
λαβαίνετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ! 
Ορίστε, κύριε Κατσώτη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Σταϊκούρα, όλοι ξέρουν πια ποιοι

είναι οι φυσικοί αυτουργοί ενός προµελετηµένου εγκλήµατος σε
βάρος της «ΛΑΡΚΟ», σε βάρος των εργαζοµένων, των διαφόρων
προµηθευτών, του λαού των περιοχών, έγκληµα βέβαια που έγινε
για λογαριασµό των συµφερόντων εγχώριων και ξένων επιχειρη-
µατικών οµίλων. 

Τα ονόµατα είναι γνωστά: Ευρωπαϊκή Ένωση, Νέα Δηµοκρα-
τία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ, όλοι σας δεσµευτήκαµε στις απαιτήσεις
των οµίλων για να έρθει στα χέρια τους η «ΛΑΡΚΟ». Αυτό το έγ-
κληµα είναι διαρκές µε µακροπρόθεσµες συνέπειες, βαριές για
τους εργαζόµενους, τους προµηθευτές, το λαό της περιοχής,
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συνολικά για το λαό. 
Οι εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ» που κάνουν το χώµα ατσάλι, που

µετρούν ογδόντα νεκρούς και εκατοντάδες σακατεµένους, που
έχουν δώσει τη ζωή τους δουλεύοντας κάτω από πολύ δύσκολες
συνθήκες, έχουν απέναντί τους την Ευρωπαϊκή Ένωση και όλους
εσάς που υλοποιείτε αυτές τις αντεργατικές πολιτικές, τις επιλο-
γές των µονοπωλιακών και επιχειρηµατικών οµίλων. 

Σήµερα η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε την κατάπτυ-
στη τροπολογία δίνει τη χαριστική βολή και βάζει την ταφόπλακα
στη «ΛΑΡΚΟ» και στις ζωές των εργαζοµένων. Λειτουργείτε ως
εντολοδόχοι των επενδυτικών συµφερόντων και ως αδίστακτοι
dealers φέρνετε σε πέρας µια βρώµικη, ανήθικη αποστολή που
είναι η παράδοση της «ΛΑΡΚΟ» στους επιχειρηµατικούς οµίλους,
καθαρή από εργαζόµενους και χρέη. 

Αυτό είναι το ολιστικό σας σχέδιο, κύριε Σταϊκούρα. Αυτή είναι
η προστασία των εργαζοµένων, που λέτε. Ενώ οδηγείτε στην
ανεργία χίλιους τριακόσιους εργάτες και στην έξωση τριακοσίων
οικογενειών από τα σπίτια που τους έχουν παραχωρηθεί, ενώ
τους οδηγείτε στη δυστυχία, τους κοροϊδεύετε λέγοντας ότι
αυτό είναι προς όφελος της εθνικής οικονοµίας και της δηµιουρ-
γίας νέων θέσεων εργασίας. 

Πώς µπορεί να χαρακτηρίσει κανείς αυτή τη στάση; Απάτη;
Πολιτική αλητεία; Όπως και αν τη χαρακτηρίζει κανείς, είναι λίγο
µπροστά στο µέγεθος της διαστρέβλωσης της πραγµατικότητας.
Όµως αυτό είναι το αποκρουστικό πρόσωπο του βάρβαρου συ-
στήµατος που υπηρετείτε. Αυτοί είστε και εσείς. Είστε αδίστακτοι
απέναντι στους εργαζόµενους που δεν αποδέχονται να απολυ-
θούν, να δυστυχήσουν για το καλό δήθεν της οικονοµίας, δηλαδή
του επενδυτή, που δεν συµβιβάζονται να παρουσιάζετε τις απο-
ζηµιώσεις ως δική σας ρύθµιση, ενώ είναι κεκτηµένο δικαίωµα
που το τσεκουρώνετε κιόλας. 

Είστε αδίστακτοι σε εργαζόµενους που δεν συµβιβάζονται µε
τα γνωστά προγράµµατα του ΟΑΕΔ, για να περάσουν την υπό-
λοιπη ζωή τους στη φτώχεια και στην ανέχεια, για να θησαυρίζει
ο επενδυτής, σε εργαζόµενους που δεν συµβιβάζονται µε κά-
ποιες µηνιαίες ή δίµηνες συµβάσεις εργασίας µε τον ειδικό δια-
χειριστή. Αυτό, κύριοι, δεν είναι προστασία, όπως τη
χαρακτηρίσατε. Επίσης, είστε αδίστακτοι σε εργαζόµενους που
δεν συµβιβάζονται να µείνουν άνεργοι, άστεγοι, προκειµένου να
ολοκληρωθεί επιτυχώς η β’ φάση ιδιωτικοποίησης προς όφελος,
όπως λέτε, της εθνικής οικονοµίας και της δηµιουργίας νέων θέ-
σεων εργασίας, όπως προκλητικά και ξεδιάντροπα αναφέρετε
στην αιτιολογική έκθεση.

Ενώ η Κυβέρνηση µε το άρθρο 6 της τροπολογίας βάζει ταφό-
πλακα στη «ΛΑΡΚΟ» µε πρόσχηµα τις κρατικές ενισχύσεις, µε το
άρθρο 2 της ίδιας τροπολογίας επιχορηγεί την εταιρεία «ELLI-
NAIR» για την αποκατάσταση της ζηµιάς λόγω κορωνοϊού για το
έτος 2020 µε ποσό 9.224.000 ευρώ. Θυµίζουµε, βέβαια, και τα
130 εκατοµµύρια ευρώ στην «AEGEAN» για τον ίδιο λόγο. 

Και βέβαια, οι χρηµατοδοτήσεις σε επιχειρηµατικούς οµίλους
δεν έχουν τέλος. Ενώ η Ευρωπαϊκή Ένωση µε τις αποφάσεις της,
τα προγράµµατά της, το Ταµείο Ανάκαµψης και το ΕΣΠΑ έχει
«µπουκώσει» µε εκατοντάδες δισεκατοµµύρια ευρώ τους µονο-
πωλιακούς οµίλους, τις τράπεζες, τα funds, µέσω επιδοτήσεων,
κρατικών ενισχύσεων και εγγυήσεων, φοροαπαλλαγών, εξασφα-
λίζοντας την εγγυηµένη κερδοφορία, στην περίπτωση της
«ΛΑΡΚΟ» απαιτεί το κλείσιµο, την παράδοση σε επενδυτή, χωρίς
τους εργαζόµενους και την επιστροφή των δήθεν κρατικών ενι-
σχύσεων. Αυτός είναι ο καπιταλιστικός δρόµος της ανάπτυξης
µε µόνιµα θύµατα της πολιτικής σας τους εργαζόµενους για τα
κέρδη των µονοπωλίων. 

Οι εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ» µε αντοχή και αποφασιστικότητα
δίνουν σκληρό και µακρόχρονο αγώνα ενάντια στους εγκληµατι-
κούς σχεδιασµούς των κυβερνήσεων για το ξεπούληµα του ορυ-
κτού πλούτου της χώρας. Στέκονται σύσσωµοι και δυνατοί στον
δίκαιο αγώνα τους. Δεν θα βγούµε από τις δουλειές µας, δεν θα
βγούµε από τα σπίτια µας, δεν θα µας ξεριζώσουν τον τόπο µας,
δεν θα επιτρέψουµε να κλείσει η «ΛΑΡΚΟ». Αυτό είναι το καθο-
λικό, µαχητικό, αποφασιστικό µήνυµα των εργαζοµένων της
«ΛΑΡΚΟ» που ακούγεται όλα τα χρόνια και τώρα έξω από τη
Βουλή. 

Οι εργαζόµενοι είναι αποφασισµένοι να παραµείνουν στα
πόστα τους και, όπως δηλώνουν οι ίδιοι, θα συνεχίσουν να κά-
νουν αυτό που ξέρουν πολύ καλά, το χώµα ατσάλι. Ο αγώνας
τους είναι δίκαιος, έχουν την ευρύτερη στήριξη της πλειονότητας
των µαζικών φορέων της περιοχής, σωµατείων, εργαζοµένων και
άλλων φορέων µαζικής πάλης, γυναικών, επαγγελµατοβιοτε-
χνών, αγροτών και νεολαίας. 

Το ΚΚΕ στέκεται χρόνια τώρα στο πλευρό των εργαζοµένων
της «ΛΑΡΚΟ» και στον αγώνα που δίνουν, για να διασφαλιστεί η
ενιαία και συνολική παραγωγική λειτουργία της «ΛΑΡΚΟ», να δια-
σφαλιστούν όλες οι θέσεις εργασίας και να καταβληθούν όσα
τους οφείλονται στο 100%, γιατί είναι ο ιδρώτας τους, το αίµα
τους, για να υπάρξει σχέδιο και χρονοδιάγραµµα επισκευής, εκ-
συγχρονισµού, αύξησης της παραγωγής σε ασφαλές περιβάλ-
λον εργασίας. 

Το ΚΚΕ έχει καταθέσει ειδική πρόταση νόµου για τη «ΛΑΡΚΟ»,
την οποία απορρίψατε όλοι σας, γιατί έρχεται σε αντίθεση µε τα
µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα τα οποία υπηρετείτε. Την κα-
ταθέτουµε και σήµερα για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κατσώτης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η θέση του ΚΚΕ, όπως την ανέπτυξε ο Γενικός Γραµµατέας
του ΚΚΕ, και ο σύντροφος Γιώργος Μαρίνος δείχνει ότι σήµερα
µπορεί άµεσα να αξιοποιηθεί το νικέλιο και η «ΛΑΡΚΟ» για την
ικανοποίηση των αναγκών των εργαζοµένων στην επιχείρηση
αλλά και όλου του ελληνικού λαού γενικότερα. Μια µεγάλη αύ-
ξηση εγχώριας παραγωγής νικελίου και γενικότερα της βιοµηχα-
νίας µεταλλικών κατασκευών θα αξιοποιήσει εργατικό δυναµικό
που σήµερα βρίσκεται στην ανεργία, θα εκτοξεύσει τις παραγω-
γικές δυνατότητες, θα δώσει ώθηση και σε άλλους κλάδους της
οικονοµίας που εξαρτώνται από τη βιοµηχανία µετάλλου. Παράλ-
ληλα, ο χρόνος εργασίας θα µειώνεται, η υγεία και η ασφάλεια
των εργαζοµένων θα µπαίνουν σε πρώτη προτεραιότητα, δίνον-
τας ώθηση στον ελεύθερο χρόνο και την ψυχαγωγία των εργα-
ζοµένων. 

Το βασικό εµπόδιο που δεν αξιοποιούνται αυτές οι τεράστιες
παραγωγικές δυνατότητες της χώρας µας, για να ικανοποιούνται
οι λαϊκές ανάγκες, είναι ακριβώς το καπιταλιστικό κέρδος. Προ-
ϋπόθεση για την αξιοποίηση υπέρ του λαού του νικελίου, του βω-
ξίτη, του λιγνίτη, γενικότερα των ορυκτών πόρων και των
πλουτοπαραγωγικών πηγών, είναι ένας ριζικά διαφορετικός δρό-
µος ανάπτυξης. Γι’ αυτόν τον δρόµο το ΚΚΕ δίνει όλες του τις
δυνάµεις και καλεί την εργατική τάξη, τα λαϊκά στρώµατα, να
συµπορευτούν στη µόνη εναλλακτική πρόταση του ΚΚΕ, που
µόνο αυτή µπορεί να αντιµετωπίσει τη βαρβαρότητα του συστή-
µατος µε τον σιδερένιο νόµο που θα είναι η ικανοποίηση των
αναγκών του λαού. 

Σας καλούµε να αποσύρετε τώρα την τροπολογία. Είναι εγκλη-
µατική, σε βάρος του λαού και των εργαζοµένων. Στεκόµαστε
δίπλα στους εργαζόµενους της «ΛΑΡΚΟ» και καλούµε σε µαζική,
καθολική συµπαράσταση και αλληλεγγύη στον δίκαιο αγώνα
τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενη οµιλήτρια
είναι η κ. Φωτίου Θεανώ από το ΣΥΡΙΖΑ. 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το παρόν νοµοσχέδιο, που και

πάλι η Νέα Δηµοκρατία θα ψηφίσει µόνη της, επιχειρεί, πρώτον,
να διαγράψει τις ευθύνες της Νέας Δηµοκρατίας και των συγκυ-
βερνήσεών της µε το ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ της περιόδου 2012 - 15,
καθώς και τις καταστροφικές µνηµονιακές δεσµεύσεις που είχε
τότε αναλάβει, όπως αυτή του PSI. Σήµερα αυτό το PSI είναι
άφαντο από αυτή τη συζήτηση. Ήταν, όµως, αυτό που εξαΰλωσε
τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων και βεβαίως και τα
αποθεµατικά των πανεπιστηµίων. Το PSI ήταν η χαριστική βολή
στο τραπεζικό σύστηµα. 

Δεύτερον, µε τις προτεινόµενες σήµερα αλλαγές το δηµόσιο
αποχωρεί ουσιαστικά από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας και τίθεται µείζον θέµα διασφάλισης του δηµοσίου συµ-
φέροντος. 
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Τι είναι το δηµόσιο συµφέρον νοµίζω ότι το εξήγησε πολύ καλά
ο κ. Τσακαλώτος και βέβαια απάντηση δεν έλαβε, κατά τα γνω-
στά. Αυτή η αποχώρηση θα έχει ανάλογα καταστροφικά αποτε-
λέσµατα για τους πολίτες, όπως αυτά που είδαµε να συµβαίνουν
στη ΔΕΗ. 

Βεβαίως, πρόκειται για την «τυφλή» εµπιστοσύνη της Κυβέρ-
νησης στη λειτουργία των τραπεζών µε ιδιωτικο-οικονοµικά κρι-
τήρια. Είναι αυτή η λειτουργία που αφήνει ανυπεράσπιστους
τους δανειολήπτες σε συνδυασµό µε τον Πτωχευτικό Κώδικα. 

Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη επιχειρεί τη µεγαλύτερη αναδιανοµή
πλούτου του ελληνικού λαού, αφού είναι δεδοµένο ότι τα τέσ-
σερα πέµπτα του πλούτου των ελληνικών νοικοκυριών είναι επεν-
δεδυµένα στη στέγη. Σήµερα ο πολίτης βλέπει τα δάνειά του να
«κοκκινίζουν» ξανά, ενώ τα funds και οι τράπεζες καιροφυλα-
κτούν. Παράλληλα, η πρωτοφανής ενεργειακή κρίση και ο πλη-
θωρισµός οδηγούν το ένα στα δύο νοικοκυριά να µην µπορεί να
πληρώσει τα έξοδα στέγης, γιατί στην Ευρώπη έχουµε αύξηση
του ενεργειακού κόστους κατά 25% έως 30%, ενώ στην Ελλάδα
η Κυβέρνηση Μητσοτάκη κατάφερε αυτή η αύξηση να είναι 75%.
Το 50% του πληθυσµού δεν µπορεί να τα βγάλει πέρα µε τα
έξοδα στέγης, κάτι το οποίο είναι µοναδικό στην Ευρώπη, αφού
η δεύτερη χώρα µετά από εµάς είναι η Βουλγαρία µε 17,5% µόνο
του πληθυσµού της, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι 9,2%.

Έχετε καταλάβει πού βρίσκεστε και περηφανεύεστε για την
ανάπτυξη; Έχετε καταλάβει ότι τα νοικοκυριά της µεσαίας τάξης,
για τα οποία κόπτεστε, οδηγούνται σε ραγδαία φτωχοποίηση και
τα αδύναµα στρώµατα σε νέα ανθρωπιστική κρίση; Έχετε κατα-
λάβει ότι η στεγαστική κρίση επιφέρει αµέσως επισιτιστική κρίση;

Με βάση τα στοιχεία της EUROSTAT το 60% των ελληνικών
νοικοκυριών περιµένει επιδείνωση της οικονοµικής τους κατά-
στασης, όταν στην Ευρωζώνη -µιας και σας αρέσει να µετράτε
τα αισθήµατα του λαού- το αντίστοιχο ποσοστό είναι 11,8%. Μι-
λάτε, λοιπόν, για το µεγαλύτερο ρυθµό ανάπτυξης της Ευρωζώ-
νης;

Πέρα από τα Greek Statistics, που είσαστε πολύ ικανοί και εξα-
φανίσατε επτά χώρες µε µεγαλύτερους ρυθµούς ανάπτυξης από
εµάς, το πρόβληµα στην Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, έγκειται στη
σχέση εισοδηµάτων προς έξοδα διαβίωσης. Και αυτό είναι το µο-
ναδικό πρόβληµα. Έχουµε την τρίτη χειρότερη θέση σε εισοδή-
µατα, µισθούς κ.λπ. στην Ευρώπη και τα υψηλότερα έξοδα
διαβίωσης. 

Αυτή η σχέση είναι που δηµιουργεί αυτή την καταστροφή.
Εποµένως, είναι ψευδής εικόνα η οµαλή ροή κεφαλαίων προς
την οικονοµία, όταν το δηµόσιο θα έχει αποχωρήσει και τα πάντα
θα επαφίενται στην καλή προαίρεση των ιδιωτικών συµφερόν-
των. 

Τελειώνοντας, θα αναφερθώ σε δύο τροπολογίες του Υπουρ-
γείου Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων. Είναι τα άρθρα 3 και
5 που ανέπτυξε πριν από λίγο εδώ η κ. Μιχαηλίδου.

Με το άρθρο 3 συµβαίνει κάτι το καταπληκτικό. Συµψηφίζεται
η κρατική επιχορήγηση προς τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα µε τα χρέη των εργοδοτικών
ασφαλιστικών εισφορών χωρίς όρους και προϋποθέσεις. Με
απλά λόγια, το Υπουργείο χρηµατοδοτεί κατ’ επιλογήν του ορι-
σµένα ιδρύµατα, νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου. 

Τα χρηµατοδοτούσε µέχρι σήµερα µε ποια κριτήρια; Ότι όλες
οι ασφαλιστικές εισφορές, οι υποχρεώσεις στους προµηθευτές
και τους εργαζόµενους ήταν εντάξει και επιχειρούσαµε να τους
βοηθήσουµε να αναπτυχθούν περαιτέρω. 

Τι γίνεται τώρα; Για πρώτη φορά το κράτος θα κάνει το εξής
deal: Θα επιλέγει όποια ιδρύµατα θέλει από αυτά και θα τους
δίνει µια χρηµατοδότηση, την οποία θα συµψηφίζει µε τις οφει-
λές τους, τις ασφαλιστικές εισφορές των εργαζοµένων τους, δη-
λαδή το κράτος γίνεται, ας πούµε, αυτός ο οποίος σε γλιτώνει
ως διοίκηση του ιδρύµατος από τη φυλακή. Γιατί, όπως ξέρετε,
είναι αδύνατον να µην πληρώσεις τις ασφαλιστικές εισφορές των
εργαζοµένων σου.

Καταλαβαίνετε ότι αυτή η διάταξη που µας την έφερε ως κοι-
νωνική ευαισθησία η κ. Μιχαηλίδου ευνοεί τις «ναυαρχίδες» της
διαφθοράς και των πελατειακών σχέσεων στα νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου µε τεράστιες περιουσίες. Μιλάω βέβαια για το

Γηροκοµείο Αθηνών, µιλάω βέβαια για το Άσυλο Ανιάτων, τα
οποία µε αυτό τον τρόπο θα χρηµατοδοτούνται από το κράτος
και δεν θα πληρώνουν τις ασφαλιστικές εισφορές των εργαζο-
µένων τους, ενώ παράλληλα θα τους χρωστάνε µεροκάµατα,
όπως σήµερα συµβαίνει δηλαδή, αλλά και σε πιστωτές κ.λπ.. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω αµέσως.
Και το δεύτερο: Μεγάλη νίκη της Κυβέρνησης Μητσοτάκη

ήταν ότι κατάφεραν για τέταρτη περίοδο να συνεχίσουν το ΕΣΠΑ
για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς και τα ΚΔΑΠ. Ψευδές. Δεν
υπάρχει τέταρτη χρονιά που να συνεχίζουν το ΕΣΠΑ µε τη µορφή
που είχε µέχρι σήµερα. Το είπε και εκείνη. Είπε ότι πια δεν χρη-
µατοδοτούµε, δεν επιδοτούµε τη µητέρα για τους βρεφονηπια-
κούς, για τα voucher και για τα ΚΔΑΠ, αλλά το παιδί.

Αυτό κρύβει το εξής: Το παιδί χρηµατοδοτεί µόνο το «Child
Guarantee». Το «Child Guarantee» όµως είναι µόνο για τα φτωχά,
τα αδύναµα παιδιά και τα ανάπηρα, δεν αφορά τα παιδιά των µε-
σαίων στρωµάτων, αυτά δηλαδή στα οποία δίναµε εµείς και τις
άνεργες µητέρες κ.λπ., µέχρι, ας πούµε, ένα ύψος εισοδήµατος.

Άρα τι αποκρύπτει; Αποκρύπτει ότι δεν της δόθηκε τέταρτη
περίοδος. Και ήταν φυσικό, γιατί, ξέρετε, τα ΕΣΠΑ τρεις µόνο πε-
ριόδους δίδονται και µετά το κράτος πρέπει να αναλάβει τις ευ-
θύνες, πράγµα που είχαµε κάνει εµείς, όταν το 2019 βάλαµε από
τον κρατικό προϋπολογισµό -εδώ είναι ο κ. Τσακαλώτος- 220
εκατοµµύρια ευρώ, όταν το ΕΣΠΑ είχε µόνο 60 εκατοµµύρια.
Τότε δεν υπήρξε κανένα παιδί εκτός βρεφονηπιακών και ΚΔΑΠ.
Από τότε εξήντα χιλιάδες µένουν απέξω από τα ΚΔΑΠ. Άρα αυτή
τη στιγµή γίνεται µια τεράστια λαθροχειρία. Θα το δούµε σύν-
τοµα. 

Και βεβαίως, και στις δύο τροπολογίες ψηφίζουµε «παρών»,
παρ’ όλο που η τροπολογία για τα ιδρύµατα θα µπορούσε να
πάει ακόµη και «κατά», διότι είναι µεγάλο σκάνδαλο αυτό που
πάει να γίνει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, ξανά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Φωτίου. 

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Αθανάσιος Καββαδάς από τη Νέα Δη-
µοκρατία. Ακολουθεί ο κ. Παπαδηµητρίου, ο κ. Βίτσας και ο κ.
Πολάκης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθών-

τας κανείς τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να µιλάνε για τραπεζικό σύστηµα, αναρωτιέται αν πιστεύουν
πράγµατι όσα λένε, κυρίως όµως αν πιστεύουν ότι έχουµε όλοι
και κυρίως οι πολίτες υποστεί συλλογική αµνησία για όλα όσα
έγιναν το πρώτο εξάµηνο του 2015, για το πού οδήγησε η κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ το τραπεζικό σύστηµα και πόσο κόστισαν
όλες αυτές οι αστοχίες και οι αυτοσχεδιασµοί στο δηµόσιο. Μι-
λάµε για κόστος δισεκατοµµυρίων.

Και αυτό στοιχειοθετείται µε επίσηµα στοιχεία, αφού η αξία
των µετοχών που κατείχε το ελληνικό δηµόσιο στις τράπεζες στο
τέλος του 2014 ήταν 11,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, στο τέλος του
πρώτου εξαµήνου του 2015 η αξία αυτών των µετοχών είχε υπο-
χωρήσει στα 1,6 δισεκατοµµύριο ευρώ -απώλειες 10 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. 

Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ παρέδωσε καταθέσεις µειωµένες
κατά 23,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, σε σχέση µε αυτές που παρέ-
λαβε. Τα «κόκκινα» δάνεια από τον Δεκέµβριο του 2014 έως τον
Μάρτιο του 2016 αυξήθηκαν κατά 10 δισεκατοµµύρια. Όλα αυτά
οδήγησαν σε µια νέα και αχρείαστη ανακεφαλαιοποίηση των ελ-
ληνικών τραπεζών, µε απώλειες για το δηµόσιο, µέσα από την
αποµείωση της αξίας των µετοχών του Ταµείου Χρηµατοπιστω-
τικής Σταθερότητας, αλλά και για τους µικροµετόχους ιδιώτες.

Σήµερα οι καταθέσεις βρίσκονται στο υψηλότερο επίπεδο από
το 2010, ξεπερνώντας τα 178 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και αυτό,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ιδιαίτερη αξία, έπειτα από δύο
δύσκολα χρόνια πανδηµίας, διότι δείχνει ότι τα µέτρα της Κυβέρ-
νησης απέδωσαν.

Μέσα σε αυτά τα δύο χρόνια οι καταθέσεις των φυσικών προ-
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σώπων αυξήθηκαν κατά 20 δισεκατοµµύρια ευρώ και κατά άλλα
20 δισεκατοµµύρια αυξήθηκαν οι καταθέσεις των νοµικών προ-
σώπων. Συνολικά 40 δισεκατοµµύρια περισσότερα έχουν αποτα-
µιεύσει οι πολίτες, τα νοικοκυριά και οι επιχειρήσεις.

Τα κόκκινα δάνεια τα παρέλαβε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας από τον ΣΥΡΙΖΑ στα 75,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σήµερα
έχουν µειωθεί στα 18,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δεν έχουµε ξεχά-
σει λοιπόν τα capital controls, τις απώλειες δισεκατοµµυρίων, τα
προβλήµατα που προκάλεσε διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ στο
τραπεζικό σύστηµα. 

Σήµερα η Κυβέρνηση φέρνει προς ψήφιση ένα σηµαντικό νο-
µοσχέδιο µε το οποίο διαµορφώνονται οι προϋποθέσεις και οι
ασφαλιστικές δικλείδες για την ανάπτυξη του ελληνικού χρηµα-
τοπιστωτικού συστήµατος, αφού εκσυγχρονίζει και βελτιώνει τη
λειτουργία του µε την παράταση της διάρκειας λειτουργίας του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας κατά τρία χρόνια,
µέχρι το τέλος του 2025, προκειµένου να έχει τη δυνατότητα να
ολοκληρώσει τη διάθεση των µετοχών που κατέχει σήµερα στις
τράπεζες µε όρους δηµοσίου συµφέροντος. 

Το νοµοσχέδιο περιέχει επίσης θετικές ρυθµίσεις και φορολο-
γικά κίνητρα. Θετική αναµφίβολα είναι και η διάταξη µε την οποία
θεσπίζεται η καταβολή ειδικού κινήτρου παραγωγικότητας στους
εργαζοµένους της Ελληνικής Αεροπορικής Βιοµηχανίας. Η ανά-
πτυξη της ελληνικής αµυντικής βιοµηχανίας περνάει µέσα από
την ανταµοιβή των εργαζοµένων για την επίτευξη στόχων, όπως
γίνεται σχεδόν σε κάθε ανταγωνιστική επιχείρηση.

Κλείνω την οµιλία µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε µια
ειδική αναφορά στο άρθρο 88 που αφορά την Περιφέρεια µου,
τη Λευκάδα. Με τη διάταξη αυτή παραχωρείται άνευ ανταλλάγ-
µατος στο Υπουργείο Πολιτισµού η κυριότητα του οικοδοµικού
τετραγώνου 479, που αποτελεί τµήµα του δηµόσιου ακινήτου ΒΚ
75, συνολικού εµβαδού τριών χιλιάδων οκτακοσίων δώδεκα και
ενενήντα έξι τετραγωνικών µέτρων, για την ανέγερση του νέου
Αρχαιολογικού Μουσείου Λευκάδας.

Πρόκειται για µία προσπάθεια που ξεκίνησε έπειτα από την
επίσκεψη της Υπουργού Πολιτισµού κ. Λίνας Μενδώνη στη Λευ-
κάδα τον Αύγουστο του 2020. Στην επίσκεψη εκείνη η Υπουργός
υποσχέθηκε στον λευκαδίτικο λαό ότι, εφόσον βρίσκαµε το οι-
κόπεδο, το Υπουργείο Πολιτισµού θα αναλάµβανε τη µελέτη και
την κατασκευή ενός νέου αρχαιολογικού µουσείου. Η υπόσχεσή
της έδωσε φτερά στις ελπίδες και στις προσπάθειές µας για να
βρεθεί και να παραχωρηθεί κατάλληλο οικόπεδο. Αµέσως µόλις
εντοπίσαµε το οικόπεδο ξεκινήσαµε να διερευνούµε µαζί µε τα
Υπουργεία Πολιτισµού και Οικονοµικών τον καλύτερο τρόπο για
να ολοκληρωθεί η παραχώρηση και η αλλαγή χρήσης όσο το δυ-
νατόν ταχύτερα. Σήµερα οι προσπάθειες αυτές ολοκληρώθηκαν
µε την αµέριστη και πολύτιµη βοήθεια τόσο της Υπουργού Πολι-
τισµού κ. Μενδώνη όσο και του Υπουργού Οικονοµικών κ. Χρή-
στου Σταϊκούρα µε την ισχυρή πολιτική βούληση που επέδειξαν
και τους οποίους θέλω να ευχαριστήσω θερµά. 

Σήµερα λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είναι µια σηµαντική µέρα για
τον πολιτισµό της Λευκάδας και σας ευχαριστώ για την πολύτιµη
βοήθειά σας. 

Με το άρθρο 88 του νόµου που συζητούµε, και που ελπίζω να
συγκεντρώσει τη συναίνεση όλων των παρατάξεων της Βουλής,
µπαίνουν τα θεµέλια για ένα νέο και σύγχρονο αρχαιολογικό µου-
σείο που θα στεγάσει το τεράστιο πολιτιστικό απόθεµα της Λευ-
κάδας. Τον δρόµο βεβαίως άνοιξε η προηγούµενη τροπολογία,
που σήµερα αποτελεί το άρθρο 221 του ν.4920/2022, η οποία κα-
τατέθηκε από το Υπουργείο Οικονοµικών έπειτα από σχετική επι-
στολή µου -άλλη µια πολύ σηµαντική διάταξη- και επέτρεψε την
παραχώρηση ακινήτων από Υπουργείο σε Υπουργείο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη Λευκάδα θέλουµε να επεν-
δύσουµε στον πολιτισµό. Το οικόπεδο που σήµερα µε την ψήφο
σας ελπίζουµε να αλλάξει χέρια και χρήση βρίσκεται στην παρα-
λιακή ζώνη της πόλης και αποτελεί ιδανικό σηµείο για ένα µου-
σείο κόσµηµα. 

Θέλω να πω στον εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος,
επειδή ανέφερε στην επιτροπή ότι µε τη δηµιουργία του µου-
σείου θα πάρουν αξία τα γύρω οικόπεδα και ότι µάλλον πάει να
γίνει στην παραλία µαρίνα για κότερα, ότι αφ’ ενός τα οικόπεδα

σε αυτή την περιοχή έχουν ούτως ή άλλως πολύ µεγάλη αξία και
αφ’ ετέρου υπάρχει ήδη µαρίνα µε πάνω από επτακόσιες θέσεις
ελλιµενισµού εδώ και είκοσι χρόνια. Θεωρώ λοιπόν πολύ θετικό
ότι ακριβώς σε µια τέτοια περιοχή, µε πολύ µεγάλη εµπορική
αξία, αντί να πάµε να κάνουµε ξενοδοχεία ή πολυκατοικίες εµείς
επιλέγουµε να φτιάξουµε αρχαιολογικό µουσείο. Ελπίζω να αλ-
λάξετε την άποψή σας και από το «παρών», που είπατε στην επι-
τροπή, να στηρίξετε αυτή την επιλογή. 

Η Λευκάδα δικαιούται ένα νέο, σύγχρονο αρχαιολογικό µου-
σείο, που θα στεγάσει εκθέµατα από τους προϊστορικούς έως
τους βυζαντινούς χρόνους πολλά από τα οποία σήµερα, δυστυ-
χώς, βρίσκονται τσουβαλιασµένα σε υπόγεια, και θα τα καταστή-
σει προσιτά στο ευρύ κοινό µέσα σε έναν χώρο που θα τα
αναδείξει κατάλληλα. Μετά την παραχώρηση µπορεί να προχω-
ρήσει η εκπόνηση των µελετών και η κατασκευή του, γεγονός
που µας γεµίζει όλους µε ικανοποίηση και ελπίδα για τη δική σας
υποστήριξη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η θετική ψήφος µας στο νοµο-
σχέδιο αυτό είναι δεδοµένη, όπως δεδοµένη είναι και η στήριξη
της πλειοψηφίας των Ελλήνων πολιτών στην Κυβέρνηση, η οποία
σε αυτή τη συγκυρία διαχειρίζεται κρίσιµες πτυχές των εθνικών
µας θεµάτων, αλλά και µια παγκόσµια οικονοµική και ενεργειακή
αναταραχή και κρίση. Οι πολίτες έχουν ωριµότητα, µέτρο σύγ-
κρισης, αλλά και αυστηρή κρίση και είµαστε βέβαιοι ότι το σηµε-
ρινό νοµοσχέδιο είναι ένα ακόµη µέτρο µε το οποίο θα κρίνουν
θετικά την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, την Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χαράλαµπος Παπαδηµητρίου από τη

Νέα Δηµοκρατία. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Υπάρχουν πράγµατα στα οποία συµφωνούµε ή τουλάχιστον

φαίνεται να υπάρχει συµφωνία, όπως είναι η νέα οργανωτική
δοµή του ΟΔΔΗΧ, που είναι ένας οργανισµός που έχει επιτελέσει
το έργο του µε διακριτικότητα και αποτελεσµατικότητα. Νοµίζω
ότι σε αυτό έχουν συµβάλλει οι Υπουργοί των Οικονοµικών των
τελευταίων ετών, που έδωσαν τη δυνατότητα µαζί µε τις ρυθµί-
σεις που έγιναν στο πάντοτε µεγάλο δηµόσιο χρέος της χώρας
να έχουµε µια κατά το δυνατόν καλύτερη διαχείριση. 

Νοµίζω ότι πρέπει να θυµόµαστε, επειδή αναφέρεται εδώ
συχνά, ότι έχουν γίνει δύο µεγάλες ρυθµίσεις στο χρέος. Η µία,
την οποία άκουσα να καταγγέλλεται εδώ συχνά από συναδέλ-
φους της Αντιπολίτευσης, ήταν το PSI, η οποία άνοιξε τον δρόµο
για τη δεύτερη ρύθµιση. Χωρίς το PSI, που έκοψε 120 δισ. ευρώ
καθαρό χρέος και δηµιούργησε τις προϋποθέσεις πρώτα απ’ όλα
να σταθεί όρθια η χώρα και να µην οδηγηθεί τότε άµεσα σε πτώ-
χευση, δεν θα µπορούσαµε να κάνουµε τη δεύτερη ρύθµιση, η
οποία δεν πρέπει να ξεχνάτε, συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, ότι ήταν µια ρύθµιση έτοιµη, θα γινόταν µέσα στο
2015, εφόσον δεν είχε παρεµβληθεί η κατάσταση που δηµιουρ-
γήθηκε και οδήγησε τη χώρα στα γνωστά τρελά αποτελέσµατα
του 2015. Θα είχε κλείσει τότε το ζήτηµα της ρύθµισης του χρέ-
ους σε µακροχρόνια βάση και θα είχαµε βεβαίως επωφεληθεί
πολύ νωρίτερα και του χρήµατος που έριξε η Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα σε όλα τα κράτη και προφανώς της ανάκαµψης
που ήρθε πολύ γρηγορότερα αντί να έρθει τέλη του 2018 και κυ-
ρίως το 2019. Άρα, έχει αξία να θυµόµαστε ότι τα σωστά πράγ-
µατα είναι καλό να γίνονται και στην ώρα τους. 

Και το λέω αυτό για το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας, για του οποίου τον ρόλο εγώ τουλάχιστον προσωπικά επί
χρόνια πολλά δεν είχα απάντηση άµεση διότι και οι διηγήσεις
που είχα από τους ανθρώπους που «έτρεχαν» τις τράπεζες δεν
ήταν πάντοτε εις όφελος των ανθρώπων που εγκαταστάθηκαν
στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Αν καλά θυµάµαι,
µάλιστα, η πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, όταν ήταν κυβέρνηση είχε δια-
φηµίσει ότι τελείωνε η εποπτεία του ταµείου το 2022 και τώρα
εδώ αναρωτιέστε γιατί την πηγαίνουµε παραπέρα. 

Την πηγαίνουµε παραπέρα ακριβώς για να τελειώνουµε µε
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αυτή την ιστορία, για να τελειώνουµε µε την ιστορία της επο-
πτείας. Οι τράπεζες πρέπει να απελευθερωθούν από τον τρόπο
µε τον οποίο το ΤΧΣ παρεµβαίνει στη λειτουργία τους και πρέπει
να µπουν ξανά σε µία πορεία. Άρα, πηγαίνοντάς το στο 2025 δί-
νουµε οριστικά τον χρόνο που χρειάζεται ώστε οι τράπεζες να
ενταχθούν σωστά στη λειτουργία της ελληνικής οικονοµίας, κάτι
που είναι απαραίτητο για να µπορέσουµε να στηρίξουµε την ανά-
καµψη και ελπίζω την επ’ αύριο την ίδια την ανάπτυξη. Εποµένως
οι ρυθµίσεις αυτές είναι θετικές και θα πρέπει λογικά να στηριχ-
θούν και από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. 

Έρχοµαι στο παράδειγµα που αναφέρθηκε ο κ. Σταϊκούρας, ο
Υπουργός, εκτεταµένα. Θυµάµαι την υπόθεση «ΛΑΡΚΟ» σαν µια
χαµένη υπόθεση εδώ και πολλά χρόνια, κάτι που ήταν τραγικό.
Διότι δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία, κανείς µας δεν διαφωνεί σε
αυτή την Αίθουσα ότι ήταν πάντοτε µια επιχείρηση που εκµεταλ-
λευόταν ένα πολύτιµο κοίτασµα. Η περίοδος Μποδοσάκη είχε τε-
λειώσει µέσα στη δεκαετία του 1980. Μαζέψαµε τις ζηµιές για
πολιτικούς λόγους και ψάχναµε να τις φορτώσουµε είτε από δω
είτε από κει. Πήγαν στην Εθνική Τράπεζα, έγινε υποχρεωτικός
µέτοχος ο Οργανισµός Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων, έγινε
υποχρεωτικός µέτοχος πρακτικά η ίδια η ΔΕΗ, αλλά λύση στο
πρόβληµα του πώς να κάνεις αυτή την επιχείρηση να είναι απο-
δοτική και να βγάζει πραγµατικά λεφτά δεν καταφέραµε να
βρούµε. 

Εγώ θέλω να συγχαρώ τον Χρήστο Σταϊκούρα διότι παραδέχ-
θηκε ότι το λάθος δεν ήταν µόνο στις κυβερνήσεις του ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά ήταν και σε προηγούµενες κυβερνήσεις, φαίνεται και από
τα στοιχεία που έδωσε ο ίδιος. Όταν έχεις µια επιχείρηση που
χρόνος µπαίνει-χρόνος βγαίνει, µήνας µπαίνει-µήνας βγαίνει
βάζει µέσα την επιχείρηση την ίδια, αυτό δεν είναι εξασφάλιση
για τους εργαζόµενους. Απορώ που κάποιοι συνάδελφοι Βου-
λευτές λένε ότι πρέπει να εξασφαλιστεί αυτό το µοντέλο. Δεν
λέω ότι την επόµενη µέρα είναι δεδοµένο ότι όλα θα πάνε καλά,
αλλά όπου έγινε σωστή προετοιµασία και την πήραν άνθρωποι
που την «τρέχουν» για να µπορέσει η επιχείρηση αυτή να βγάλει
κέρδος το αποτέλεσµα ήταν καλό. 

Εδώ είµαστε για να ελέγξουµε, διότι αποτελεί έναν πρω-
τεύοντα και πολύ σηµαντικό πόρο που ανήκει στη χώρα, ότι τα
πράγµατα θα εξελιχθούν καλά. Καµµία αντίρρηση σε αυτό. Αλλά
πρέπει επιτέλους να είναι σίγουροι και οι εργαζόµενοι και το δη-
µόσιο µε την έννοια του πολίτη ότι εκεί δουλεύει και δεν είµαστε
σε µια κατάσταση που µας κυνηγάει τη µια η κοινότητα, την άλλη
οι πιστωτές και βεβαίως και η ΔΕΗ. Άρα, η λύση νοµίζω ότι επι-
βάλλεται εκ των πραγµάτων, όπως επιβάλλεται τελικά και από το
γεγονός ότι καθυστερήσαµε τόσα χρόνια να δώσουµε λύση.

Θέλω, επίσης, µε την ευκαιρία αυτή να επισηµάνω ότι υπάρχει
µια θετική ρύθµιση. Το είχατε επισηµάνει και σε δηµόσιες συζη-
τήσεις. Έρχεται τώρα µε το άρθρο 86 να πραγµατοποιηθεί, το
ότι δηλαδή για ζητήµατα που αφορούν στην πράσινη οικονοµία,
την ενέργεια και την ψηφιοποίηση των µικροµεσαίων επιχειρή-
σεων, θα εκπίπτουν οι δαπάνες κατά 100% για τα φορολογικά
έτη 2023, 2024 και 2025. Είναι ένα ισχυρότατο κίνητρο και ένα
πολύ θετικό κίνητρο. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την άδειά σας, σε ένα σηµείο, το
οποίο είναι καλό να το προσέξουµε. Λένε συνεχώς πολλοί συνά-
δελφοι της Μείζονος Αντιπολίτευσης ότι δεν δίνει αρκετά λεφτά
το κράτος, γιατί την πρωτοβουλία την παίρνει η Κυβέρνηση -η
Πλειοψηφία, αλλά και Βουλευτές από άλλα κόµµατα έχουµε στη-
ρίξει συστηµατικά αυτές τις ενέργειες- για να στηρίξει τους κα-
ταναλωτές, να στηρίξει τις επιχειρήσεις απέναντι στην
ανεπανάληπτη κρίση που έχουµε στην ενέργεια. 

Μόλις πρόσφατα ένα ινστιτούτο -το οποίο το παρακολουθείτε
και εσείς πολύ προσεκτικά και µας το λέγατε συνέχεια για κάποια
στοιχεία που είχε δηµοσιεύσει τον µήνα Ιανουάριο, αν δεν µε
απατά η µνήµη µου- δηµοσίευσε ένα διάγραµµα στο οποίο λέει
ότι η Ελλάδα δίνει µεταξύ Σεπτεµβρίου 2021 και Μαΐου 2022 για
την προστασία των νοικοκυριών και των επιχειρήσεων από την
ενεργειακή κρίση -η επικαιροποίηση έχει γίνει 2 Ιουνίου του 2022-
σε αναλογία του ΑΕΠ, των πραγµατικών δυνατοτήτων µας δη-
λαδή, τα περισσότερα από οποιαδήποτε άλλη χώρα. 

Θα το καταθέσω περισσότερο για να το έχετε κι εσείς υπ’ όψιν

σας και να µην χρειάζεται να το επικαλούµαστε και να τσακωνό-
µαστε σε άλλες δηµόσιες αντιπαραθέσεις. 

Η προσπάθεια γίνεται και όσο υπάρχουν πόροι θα συνεχίσει
να γίνεται και η προσαρµογή εκεί που χρειάζεται και στον ειδικό
φόρο κατανάλωσης και οπουδήποτε αλλού θα γίνει όταν θα εί-
µαστε σίγουροι ότι θα πιάσει τόπο. Αυτή είναι η δική µου πεποί-
θηση. Αυτό θα υποστηρίξω και ελπίζω ότι και το οικονοµικό
επιτελείο δεν έχει προφανώς διαφορετική άποψη. 

Ό,τι µπορούµε, όπως µπορούµε καλύτερα, χωρίς να θέτουµε
σε κίνδυνο το βασικό πράγµα που έχουµε κατακτήσει και στο
οποίο έχετε συνεισφέρει κι εσείς, τη δηµοσιονοµική σταθερό-
τητα. Γιατί να θέλετε να χαλάσει τώρα;. Αυτό είναι το πασαπόρτι
για να βγει η Ελλάδα ζωντανή από την τεράστια κρίση που αντι-
µετωπίζουµε. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό o κ. Χαράλαµπος (Μπάµπης) Παπαδηµη-

τρίου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν διάγραµµα,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπαδηµητρίου. 

Τον λόγο έχει ο Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Δηµήτριος Βί-
τσας από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Μου αρέσει η αισιοδοξία σας, κύριε Παπαδηµητρίου. Έχετε
µια θέση διαφορετική που αφορά τον ειδικό φόρο κατανάλωσης.
Την λέτε, την ξαναλέτε, κοιτάζετε τον κ. Σταϊκούρα, δεν σας
απαντάει. Για να δούµε. 

Φέρατε ένα νοµοσχέδιο, έχουν ειπωθεί ήδη πολλά. Θα προ-
σθέσω κι εγώ µερικά. Όµως, πριν απ’ όλα, κύριε Σταϊκούρα, µια
γενναία πράξη θα ήταν να αποσύρετε την τροπολογία για την
«ΛΑΡΚΟ», δηλαδή την τροπολογία που οδηγεί σε µαζική από-
λυση τους εργαζοµένους της. 

Σταµατήστε τώρα τη µεθόδευση που ξεκίνησε µε δική σας
πάλι τροπολογία το 2020 και άνοιξε τον δρόµο για το ξεπούληµά
της. Σταµατήστε τώρα το έγκληµα που οδηγεί σε µαζική από-
λυση όλους τους εργαζόµενους της «ΛΑΡΚΟ», της µοναδικής
εταιρείας παραγωγής σιδηρονικελίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Τα ξέρετε καλά. Ξέρετε και την περιοχή και το τι µπορεί να κάνει
η «ΛΑΡΚΟ». 

Βεβαίως, η «ΛΑΡΚΟ» πάντα έπρεπε κάτι να δίνει. Κάποτε έδινε
λεφτά στο ιδιωτικό κεφάλαιο, µετά έδινε ψήφους στα κόµµατα
που ήταν στην εξουσία. Τώρα πρέπει να ξαναδώσει λεφτά, µια
και η τιµή του νικελίου έχει φτάσει στα ύψη και ανταγωνιστή δεν
έχει. Το ξέρετε ότι δεν έχει ανταγωνιστή. Όµως, εσείς επί δύο
χρόνια απαξιώνατε το εργοστάσιο και τις µεταλλευτικές εγκατα-
στάσεις της εταιρείας, µειώνατε τους µισθούς, τα δώρα, τα επι-
δόµατα και τώρα προχωράτε στη µαζική απόλυση των
εργαζοµένων που κράτησαν ζωντανή την εταιρεία, υπό τις αντί-
ξοες συνθήκες που εσείς οι ίδιοι δηµιουργήσατε. 

Και επιτρέψτε µου να πω ότι δείχνετε σαν Κυβέρνηση µια πρω-
τοφανή δειλία. Διαλύετε την «ΛΑΡΚΟ» µε εκπρόθεσµη τροπολο-
γία. Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας
σήµερα το πρωί επέπληξε την Αντιπολίτευση ότι διαµαρτύρεται
για ένα θέµα που συζητείται καιρό στον δηµόσιο λόγο. Αν συζη-
τείται τόσο καιρό στον δηµόσιο λόγο και είναι αλήθεια αυτό, τότε
γιατί δεν το φέρατε στην επιτροπή; Γιατί δεν το κάνατε άρθρο
του νοµοσχεδίου; Ξαφνικά το θυµηθήκατε; Το θυµηθήκατε Πα-
ρασκευή απόγευµα για να το καταθέσετε Παρασκευή βράδυ; 

Ο δε Υφυπουργός κ. Βεσυρόπουλος µάς είπε το πρωί το αµί-
µητο, κυριολεκτικά αµίµητο -πρέπει να διδάσκεται στους φοιτη-
τές της Νοµικής- «Κοιτάξτε να δείτε, γιατί φωνάζετε;
Προβλέπεται στην κοινοβουλευτική διαδικασία αυτό που κά-
ναµε». Τώρα «εκπρόθεσµος» γράφει πάνω η τροπολογία. Έτσι
δεν είναι, κύριε Σαρακιώτη; Αυτό σηµαίνει ότι για να συµπεριλη-
φθεί στις τροπολογίες πρέπει κατ’ αρχάς να την δεχθεί ο Υπουρ-
γός και δεύτερον να έχει τη στήριξη της κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας, που την έχετε την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία,
εκατόν πενήντα επτά Βουλευτές. Δεν θα τρελαθούµε δηλαδή µε
αυτή την λογική. 
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Άρα εδώ έχουµε ένα σύνηθες πράγµα. Διαµορφώνεται ένα ψευ-
δές σενάριο. Εξαπολύετε επίθεση µε βάση αυτό στη διαβίωση των
εργαζοµένων και των οικογενειών τους και στηρίζετε αυτή την επί-
θεση πάνω στο ψευδές σενάριο. Είναι ένα πολύ ωραίο γύρισµα.
Μου θυµίζει ένα τραγούδι του Ξυλούρη, αλλά τέλος πάντων. 

Άρα τι θέλετε να κάνετε; Τη «ΛΑΡΚΟ» υπόδειγµα της αντίληψής
σας περί την ανάπτυξη της αντίληψης που οραµατίζεται ο κ. Μη-
τσοτάκης, αποβιοµηχάνιση, λεηλασία των βιοµηχανικών υποδο-
µών της χώρας, απολύσεις, απαξίωση, φτωχοποίηση. 

Εµείς, στηρίζοντας τον αγώνα των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ»,
εναντιωνόµαστε στο καταστροφικό σας σχέδιο και σας προειδο-
ποιούµε ότι θα βρείτε απέναντί σας την κοινωνία και τις παραγω-
γικές δυνάµεις της χώρας. Όντας από εκεί θα πρέπει να ξέρετε
ότι πάρα πολλές φορές υπήρξαν σενάρια ενάντια στη «ΛΑΡΚΟ»
και πάρα πολλές φορές αποτύχαιναν αυτά τα σενάρια, παρά τις
νοµοθετικές προβλέψεις. 

Τώρα, πάµε λίγο στο νοµοσχέδιο. Το νοµοσχέδιο αυτό έρχεται
σε µια εξαιρετικά δύσκολη στιγµή για την κοινωνία και τα ευάλωτα
ιδιαίτερα στρώµατα που βάλλονται από την κρίση της ακρίβειας.
Ο πληθωρισµός είχε ξεπεράσει το 11%, 11,3 % για τον Μάιο,
οδεύει προς το 12% µε το ενεργειακό κόστος να παραµένει στα
ύψη, µε τις ανατιµήσεις βασικών αγαθών και προϊόντων να καλπά-
ζουν, χωρίς την παραµικρή ένδειξη αποκλιµάκωσης. 

Παρακολουθούσα σήµερα το πρωί τον Υπουργό Αναπτύξεως
της Κυβέρνησης. Ο ίδιος ο Υπουργός τον Σεπτέµβρη, Οκτώβρη
µας έλεγε «µην κάνετε έτσι, ένα παροδικό φαινόµενο είναι». Σή-
µερα µας έλεγε «κοιτάξτε, πρέπει να προχωρήσουµε προσεκτικά,
γιατί αυτό το πράγµα θα κρατήσει». Εκπληκτική η αντίληψή του
δηλαδή. Να τον πάρουµε και στον γάµο µας, να µας πει και του
χρόνου! Αυτή είναι η διαδικασία. Άρα παροδικό φαινόµενο δεν
είναι, διάρκεια θα έχει και η ακρίβεια και ο πληθωρισµός θα πα-
ραµείνουν ψηλά για µακρά περίοδο, απ’ ό,τι φαίνεται. 

Σε όλα αυτά πρέπει να προσθέσουµε το εκρηκτικό κοκτέιλ του
ιδιωτικού χρέους προς τη φορολογική διοίκηση. Φτάσαµε στα 113
δισεκατοµµύρια ευρώ, εκ των οποίων το 5% αποτελεί αύξηση που
προστέθηκε το 2021. Ήδη σχεδόν δύο εκατοµµύρια φορολογού-
µενοι κινδυνεύουν µε επιβολή αναγκαστικών µέτρων είσπραξης,
πέραν του ενός εκατοµµυρίου τριακοσίων χιλιάδων φορολογου-
µένων που βρίσκονται σε καθεστώς αναγκαστικών µέτρων είσπρα-
ξης. Και αξίζει να προστεθούν και τα δάνεια τα οποία έχουν
µεταβιβαστεί στις εταιρείες διαχείρισης και κάθε τόσο έρχεστε και
µας λέτε ότι µειώθηκαν τα κόκκινα δάνεια, τη στιγµή που ξέρετε
ότι περίπου 80 δισεκατοµµύρια ευρώ ως το τέλος του 2021 έχουν
µεταφερθεί σε ξένα funds. 

Άρα σύµφωνα µε τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδας, το
83% των δανείων που χειρίζονται οι servicers είναι κόκκινα και µι-
λάµε περίπου για 108 δισεκατοµµύρια. 

Σε αυτό το εξαιρετικά δύσκολο πλαίσιο, το εγχώριο χρηµατοπι-
στωτικό σύστηµα, το οποίο στο παρελθόν είχε ανακεφαλαιοποι-
ηθεί µε 50 δισεκατοµµύρια, εµφανίστηκε διστακτικό στις
προκλήσεις της εποχής και στον φυσικό του ρόλο, δηλαδή να χρη-
µατοδοτεί την πραγµατική οικονοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Παρά την ενίσχυση της ρευστότητάς του, ειδικά µετά την κατ’
εξαίρεση και την αποδοχή των ελληνικών οµολόγων ως εξασφα-
λίσεις µε τα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας
και παρά το τεχνοκρατικό άλλοθι για την ελάφρυνση των ισολογι-
σµών των τραπεζών από τα κόκκινα δάνεια -στο οποίο αναφέρ-
θηκα- σύµφωνα µε την ετήσια έρευνα της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας για την προσβασιµότητα των επιχειρήσεων στον τραπε-
ζικό δανεισµό, το χρηµατοδοτικό κενό στην Ελλάδα φτάνει το
14%, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι 4%.

Μάλιστα, πρόσφατη έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδoς δείχνει
ότι οι χορηγήσεις του πρώτου τριµήνου του 2022 σε µικροµεσαίες
επιχειρήσεις έχουν µειωθεί κατά 37%. Άρα η λογική σας ότι τώρα,
αλλάζοντας το ΤΧΣ, εµείς έχουµε εµπιστοσύνη στην αυτορρύθ-
µιση της αγοράς, στην ουσία καλύπτει από τη µια µεριά την αι-
σχροκέρδεια στην ενέργεια και την ακρίβεια των βασικών ειδών,
χωρίς να λαµβάνει ουσιαστικά µέτρα για την ανακούφιση της κοι-
νωνίας. 

Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση έχει σχεδιάσει στρατηγικά την
αξιοποίηση του ΤΧΣ για να κερδίσουν οι ιδιώτες µέτοχοι των τρα-
πεζών εις βάρος του ελληνικού δηµοσίου, έχοντας ήδη νοµοθε-
τήσει το ακαταδίωκτο της διοίκησης του ταµείου, ακόµη και όταν
η αποεπένδυση, δηλαδή η πώληση των µετοχών του, γίνει κάτω
από τη χρηµατιστηριακή τους αξία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε σιγά-
σιγά, παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μισό
λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 

Άλλωστε, η πλήρης επιστροφή των τραπεζών στον ιδιωτικό
τοµέα και, µάλιστα, χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν το δηµόσιο
συµφέρον, αποτελούν προβλέψεις του παρόντος νοµοσχεδίου
και σκοπό του ταµείου. Η απαξίωσή του, όµως, συνεχίζεται µε
την αποψίλωση µιας σειράς ειδικών δικαιωµάτων στα διοικητικά
συµβούλια των τραπεζών, όπως το δικαίωµα να ζητά σύγκληση
γενικής συνέλευσης, να εγκρίνει τον οικονοµικό διευθυντή και να
ασκεί βέτο για µια σειρά από κρίσιµα ζητήµατα, ανοίγοντας τον
δρόµο για τη χορήγηση µπόνους από το 2023 σε τραπεζικά στε-
λέχη, σε τράπεζες οι οποίες έχουν δείκτη κόκκινων δανείων κάτω
από το 10%. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο, γιατί θεωρούµε ότι στο χρη-
µατοπιστωτικό σύστηµα είναι αναγκαία η παρουσία του δηµο-
σίου πυλώνα στο πλαίσιο µιας συνολικής στρατηγικής για τη
βιώσιµη και κοινωνικά δίκαιη ανάπτυξη της οικονοµίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλησπέρα σας κι
από εµένα. Ας γκρινιάξουµε και λίγο, παρακαλώ να τηρείται το
επτάλεπτο. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Πολάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία και να ετοιµάζεται η κ. Παπανάτσιου. 

Κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Σταϊκούρα, κύριε Υπουργέ, σας άκουσα προηγουµένως

και εγώ θα σας απαντήσω µε στοιχεία και ονόµατα και όχι γενι-
κώς και αορίστως. 

Για το έγκληµα που κάνετε στη «ΛΑΡΚΟ» σάς απάντησαν σή-
µερα, σε αυτό τον λόγο που κάνατε πριν. Κανονικά µε αυτά που
ανεβάσατε πριν έπρεπε να σας φέρουν λουλούδια µε αυτά που
κάνετε. Έκαναν, όµως, µια πολύ µεγάλη κινητοποίηση και σας
είπαν ότι «εµείς δεν φεύγουµε από τη «ΛΑΡΚΟ» και ελάτε να µας
βγάλετε». 

Ξεπουλάτε και απολύετε περίπου χίλιους εργαζόµενους, υπο-
τίθεται τους δίνετε αποζηµίωση απόλυσης, που τη βγάλατε από
τις περικοπές που τους κάνατε στα δώρα Χριστουγέννων και
Πάσχα και την περικοπή του 40% του µισθού τους. Τους λέτε,
επίσης, να αποσύρουν την ασφαλιστική προσφυγή, προκειµένου
να πάρουν και αυτά τα ξεροκόµµατα, τα οποία λέτε ότι θα τους
δώσετε. 

Ξεπουλάτε µια επιχείρηση που θα µπορούσε να είναι βασικός
µοχλός της παραγωγικής ανασυγκρότησης της χώρας ως η µο-
ναδική που παράγει τέτοιο µετάλλευµα, το νικέλιο, στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, για να τη δώσετε σε κάποιους φίλους και
κολλητούς του τριγώνου της διαπλοκής, των ολιγαρχών, τραπε-
ζιτών, καναλαρχών, όπως αποδεικνύεται για άλλη µια φορά σή-
µερα µε το νοµοσχέδιο που φέρνετε -και που είναι νοµοσχέδιο
για ειδικό δικαστήριο- ότι είστε η «Κυβέρνηση Α.Ε.» της εξυπη-
ρέτησής τους.

Και πάµε συγκεκριµένα: Οι τράπεζες σε αυτή τη χώρα ανακε-
φαλαιοποιήθηκαν µε χρήµατα του ελληνικού λαού µε 42 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, µε τρεις ανακεφαλαιοποιήσεις. Αυτά τα χρήµατα
πέρασαν στο χρέος και τα πληρώνει ο ελληνικός λαός από τον
πόνο, τον ιδρώτα και το αίµα του. 

Και εσείς τι κάνετε; Τις µετοχές που πήρε το δηµόσιο και
ήλεγχε µέσω του ΤΧΣ και είχε έναν λόγο στη διοίκηση των τρα-
πεζών, λέτε µε το σηµερινό νοµοσχέδιο, ότι πρέπει να προχωρή-
σουµε σε ταχεία αποεπένδυση, να φύγει εντελώς το δηµόσιο από
τις τράπεζες και να γυρίσει στα χέρια των τραπεζιτών και των
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τραπεζικών στελεχών που αυτά τις χρεοκόπησαν, µε τα θαλασ-
σοδάνεια που έδωσαν και µε όλη τη διαχείριση που έκαναν για
πολλές δεκαετίες, που έχουν πιεί το αίµα του ελληνικού λαού και
θα πρέπει να τους τα ξαναγυρίσουµε. Τώρα, δηλαδή, που τις σώ-
σαµε, πρέπει να τους τα ξαναγυρίσουµε. 

Και ξέρετε κάτι; Επειδή ζείτε τις τελευταίες µέρες της Ποµπη-
ίας σας, τρέχετε να το κάνετε για να υπονοµεύσετε αυτό που θα
κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, όταν ξαναπάρει πολύ σύντοµα τη διακυβέρνηση
της χώρας, δηλαδή να έχει δηµόσιο τραπεζικό πυλώνα τουλάχι-
στον µία από τις τέσσερις συστηµικές τράπεζες. Συνεχίζετε το
έργο που κάνατε µε τα CoCos στην Πειραιώς, που έχασε 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ το ελληνικό δηµόσιο. Και βέβαια, για να τα
κάνετε αυτά θεσπίσατε την ασυλία των τραπεζιτών και την ασυ-
λία των µελών του ΤΧΣ. 

Σε ποιους θέλετε να γυρίσετε τις τράπεζες, κύριε Σταϊκούρα;
Σε ποιους θέλετε να τις γυρίσετε; Σε αυτούς τους ιδιοκτήτες και
σε αυτούς τους τραπεζίτες οι οποίοι έδωσαν 135 δισεκατοµµύ-
ρια κόκκινα δάνεια στο 3% έως 10 - 15% της αξίας τους, σε αυ-
τούς εδώ. Είναι ένας κατάλογος -τον δηµοσιοποιήσαµε χθες και
σήµερα- µε τριάντα επτά funds που τα µισά έχουν έδρα ένα κτή-
ριο στο Δουβλίνο, αυτό εδώ το ρηµαδιό.

Σε αυτό το ρηµαδιό, που είναι στην οδό Phenian, Palmerston
House, Δουβλίνο 2, έχουν έδρα τα µισά περίπου από αυτά τα
τριάντα επτά. Είναι ένα ρηµαδιό µε λακκούβες απ’ έξω, χωρίς
υπαλλήλους και χωρίς κλιµατιστικά µέρα µεσηµέρι, που τίποτα
δεν λειτουργεί. Εδώ µέσα είναι περίπου 70 δισεκατοµµύρια της
περιουσίας των Ελλήνων. Και σε ένα άλλο κτήριο, πάλι στο Δου-
βλίνο, το οποίο είναι το Victoria Buildings, είναι κάποια άλλα µισά
που έχουν και το «Hellas» στο όνοµά τους και τα οποία έχουν
πάρει 135 δισεκατοµµύρια δάνεια. 

Και το πρώτο προκλητικό είναι το εξής: Πάρα πολλές από
αυτές τις εταιρείες έχουν 0 ευρώ µετοχικό κεφάλαιο. Κάποιες
έχουν 100 ευρώ µετοχικό κεφάλαιο, κάποιες έχουν 1.000 ευρώ
µετοχικό κεφάλαιο. Υπάρχει µία που έχει 10 εκατοµµύρια µετο-
χικό κεφάλαιο -αυτή κράταγε τα προσχήµατα- και έχει έδρα το
Λουξεµβούργο, είναι άλλες τρεις που έχουν 1 εκατοµµύριο και
έξι που έχουν 100.000 ευρώ µετοχικό κεφάλαιο. 

Δηλαδή, όλες αυτές οι εταιρείες που έχουν πάρει 135 δισεκα-
τοµµύρια της περιουσίας των Ελλήνων, έχουν µετοχικό κεφάλαιο
όσα είναι το µπόνους που έδωσε ο κ. Στάσης και αυτά τα κοράκια
των golden boys στον εαυτό τους σε τραπεζικές µετοχές της
ΔΕΗ. Ούτε 16 εκατοµµύρια δεν είναι όλα µαζί. 

Πάρτε, λοιπόν, αυτά τα χαρτιά, τα οποία θα καταθέσω για να
τα έχετε. Και επειδή εγώ δεν µιλάω γενικώς και αορίστως, πάρτε
και αυτά εδώ που φαίνεται η σύνθεση του µετοχικού κεφαλαίου
αυτών των κορακιών, τα οποία βρέθηκαν µε τον πλούτο των Ελ-
λήνων. Πάρτε και τη φωτογραφία του ενός κτιρίου. Πάρτε και
αυτό το συγκεκριµένο έγγραφο για το fund, το οποίο έχει κάνει
και τους περισσότερους πλειστηριασµούς, 100 ευρώ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Βλέπεις fund µε µηδέν µετοχικό κεφάλαιο να έχει 2,5 δισεκα-
τοµµύρια δάνεια. 

Ποιοι είναι πίσω από αυτούς; Ποιοι έβαλαν τα κεφάλαια για να
αγοράσουν τα δάνεια; Εγώ σου λέω ότι στα 135 δισεκατοµµύρια
έχουν δώσει βαριά, βαριά όλοι αυτοί καµµιά 15αριά, άντε 20. Πα-
ραπάνω δεν έχουν πάει. Ποιοι είναι εκεί από πίσω; Πως βγήκαν;
Με ποιες συµβάσεις;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο την ανοχή σας.
Έχουµε συνεννοηθεί και ετοιµάζουµε αίτηση κατάθεσης εγ-

γράφων και προς εσάς, βέβαια, και προς τον κ. Στουρνάρα να
µας δώσει τις συµβάσεις των τραπεζών µε τα funds αυτά, που
πήραν από τα δάνεια. Τι λένε αυτές οι συµβάσεις; Να µας τις δώ-
σουν, να δει και ο ελληνικός λαός πώς έχουν αρπάξει τα κοράκια
την περιουσία του.

Πάµε τώρα και σε ένα πιο «χοντρό» και από αυτό που έχω πει
µέχρι τώρα, κύριε Σταϊκούρα, που αφορά την Τράπεζα Πειραιώς. 

Υπάρχει ένα δάνειο -ένα δάνειο- που είχε πάρει κάποιος, 107
εκατοµµύρια δάνειο, το 2006, µε εξασφαλίσεις 120 εκατοµµύρια
ευρώ σε ακίνητα. Είχε δώσει τα «µαλλιά της κεφαλής του» για
πολλά χρόνια. Ζορίστηκε. Είχε δώσει κάµποσα εκατοµµύρια
ευρώ, δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ. Κανονικά πλήρωνε ο άνθρω-
πος, µέχρι που «πλάκωσε» η κρίση και έγινε της «µουρλής». 

Αυτός, λοιπόν, ο άνθρωπος είχε υπόλοιπο δανείου 75 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Γι’ αυτό το δάνειο, λοιπόν, η εκτελεστική επιτροπή
της Τράπεζας Πειραιώς, ο κ. Μεγάλου και ο κ. Γεωργακόπουλος,
ο γενικός διευθυντής, στις 17-9-2021, πήραν απόφαση µε δύο
σκέλη. Η πρώτη απόφαση λέει -για να δείτε σε ποιους πάτε να
γυρίσετε τις τράπεζες- ότι «δίνουµε αυτό το δάνειο -που το υπό-
λοιπο του είναι 75 εκατοµµύρια-, το πουλάµε σε αυτό το fund µε
35 εκατοµµύρια ευρώ». Και παίρνει, βέβαια, και τις εξασφαλίσεις
του ακινήτου, αξίας 120 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Το πρόβληµα δεν είναι µόνο αυτό, ότι είναι 75 και το παίρνει
35. Το πρόβληµα είναι το εξής: Είναι ότι η ίδια η Τράπεζα Πει-
ραιώς, στο δεύτερο σκέλος της απόφασης -η ίδια η Τράπεζα Πει-
ραιώς, ο κ. Μεγάλου και κ. Γεωργακόπουλος- χρηµατοδότησαν
αυτό το fund, το tempus -έτσι λέγεται, tempus sarl, το οποίο έχει
έδρα στο Λουξεµβούργο-, το δανειοδότησαν µε 80 εκατοµµύρια
ευρώ, για να αγοράσει το δάνειο των 75 εκατοµµυρίων ευρώ, στα
35 εκατοµµύρια ευρώ. Δεν του έδωσαν 35 εκατοµµύρια ευρώ,
του έδωσαν 80 εκατοµµύρια ευρώ. Τα άλλα 50 εκατοµµύρια
ευρώ, γιατί δεν του τα έδωσε και πού πήγαν;

Και αυτός ο κ. Χριστόπουλος, που ανέλαβε να εκπροσωπήσει
την Τράπεζα και στη σύµβαση, του να πουλήσει το δάνειο σε
αυτά τα «κοράκια», αλλά και να τους δώσει και το δάνειο -ένας
Χριστόπουλος-, έχει κάποια σχέση µε αυτόν τον Χριστόπουλο,
τον οποίο τον κυνηγάνε στην Κύπρο, γιατί έχει σχέση µε το εξα-
φανισµένο CD της µεταβίβασης των δανείων της Τράπεζας Κύ-
πρου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ξέρετε, λοιπόν, τι συνειρµοί µου έρχονται εµένα στο κεφάλι,

κύριε Σταϊκούρα; Ξέρετε τι συνειρµοί µου έρχονται; Γιατί, εδώ
µιλάµε για τον κ. Μεγάλου, ο οποίος έχει δώσει, σε ένα άλλο, το
Πειραιώς SNF που είναι στο Palmiston House, 35 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ δάνεια, που πήρε και από άλλες τράπεζες. Με µετοχικό
κεφάλαιο 100 ευρώ, δανειοδοτεί αυτό το fund, αυτά τα «κορά-
κια», τα tempus sarl, µε 80 εκατοµµύρια και θυµάµαι εκείνες τις
διαπραγµατεύσεις που κάναµε για να γυρίσει το «Ντυνάν» στο
δηµόσιο. 

Θυµάστε, κύριε Τσακαλώτο, είχαµε συµφωνήσει τότε, µε τον
κ. Χουλιαράκη ότι θα έβαζε 90 εκατοµµύρια ευρώ το ελληνικό
δηµόσιο σε βάθος δεκαπενταετίας, 10 εκατοµµύρια το Ίδρυµα
«Ωνάση» -100 εκατοµµύρια, συνολικά-, για να πάρουµε το «Ντυ-
νάν» και του φαίνονταν του κ. Μεγάλου λίγα, γιατί τα συνολικά
χρέη που είχε το «Ντυνάν» -και είχε πάρει η Τράπεζα Πειραιώς-
ήταν 109 εκατοµµύρια. Και του φαίνονταν λίγα! Και εκείνου και
του κ. Στουρνάρα, που παρ’ ότι συµφωνήσαµε και είχε υπογρα-
φεί το προσύµφωνο, καθυστέρησε την ολοκλήρωση της συµφω-
νίας µέχρι τις ευρωεκλογές και είχαµε εκείνο το αποτέλεσµα και
γι’ αυτό σταµάτησε. Ο κ. Μεγάλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κλεί-
στε εδώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτοί, λοιπόν, είναι οι άνθρωποι -και αν-
τίστοιχα είναι και οι µέτοχοί τους- στους οποίους θέλετε να «γυ-
ρίσετε», µε αυτό το νοµοσχέδιο τις τράπεζες που
ανακεφαλαιοποίησε ο ελληνικός λαός µε τον ιδρώτα του, το αίµα
του, τον πόνο του, το ζόρι του δέκα χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εδώ κλείστε το, σας
παρακαλώ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτό κάνετε, κύριε Σταϊκούρα. Τα υπό-
λοιπα που λέτε είναι «φύκια» και «ψιλός ταραµάς». 

Γιατί αυτό κάνετε. Εκτελείτε διατεταγµένη υπηρεσία απώλειας
42 δισεκατοµµυρίων του ελληνικού λαού, µέσα από τις ανακεφα-
λαιοποιήσεις, για να τις ξαναγυρίσετε.

Και εγώ σας ρωτώ και κάτι άλλο και µε αυτό θα κλείσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι άλλο, κύριε Πο-
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λάκη. Σας παρακαλώ! Έχετε ξεφύγει πολύ του χρόνου σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πολύ σηµαντικά.

Δεν έχουν ακουστεί ξανά από το ελληνικό Κοινοβούλιο αυτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ. Αν

πιάσουµε όσα δεν έχουν ακουστεί…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Λοιπόν, θα σας ρωτήσω και κάτι τελευ-

ταίο, κύριε Στουρνάρα. Γλώσσα λανθάνουσα… Λοιπόν, µήπως
µπορείτε να µου πείτε, κύριε Σταϊκούρα, επειδή ο ίδιος ο κ.
Στουρνάρας είχε προβλέψει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, γιατί
µε στενοχωρείτε τώρα;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …ότι θα προστεθούν περίπου 8 µε 10
εκατοµµύρια κόκκινα δάνεια, τώρα, πάλι, λόγω της πανδηµίας
κ.λπ., ότι οι τράπεζες έχουν φορτωθεί ελληνικά οµόλογα που µε
την άνοδο των CDS προκύπτει ζηµιά 8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Με
8 δισεκατοµµύρια ευρώ από το CDS, άλλα 8 µε 10 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ από δάνεια που θα κοκκινήσουν από την ακρίβεια, γιατί
βιάζεστε να τις ξαναδώσετε; …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για να τις ξανασώσουµε πάλι µε καινούρ-
για ανακεφαλαιοποίηση, αλλά εντωµεταξύ να τις έχουν «γλεντή-
σει»;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ. Με φέρνετε σε πολύ δύσκολη θέση.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μία τράπεζα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τριάντα δύο οµιλητές

περιµένουν να µιλήσουν, συνάδελφοί σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πάρτε και τη σύµβαση, που είναι για ει-

δικό δικαστήριο, της Τράπεζας Πειραιώς και της δανειοδότησης,
που στους κακοµοίρηδες κάνει πολλαπλασιασµό και στους µε-
γαλόσχηµους κάνει διαίρεση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα σύµβαση, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ, έχετε µιλήσει τον διπλάσιο χρόνο. Σας παρακαλώ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μην φοβάστε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, γιατί

µου το κάνετε αυτό;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Να σας πω, µην γίνεστε κ. Αθανασίου

τώρα. Τελειώνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τελειώνετε, αλλά είναι

ήδη δώδεκα λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Να είστε σίγουροι, κύριε Σταϊκούρα, ότι

ο ΣΥΡΙΖΑ, που ξαναέρχεται, µία τράπεζα δηµόσιο πυλώνα θα τον
κατακτήσει για τον ελληνικό λαό και έτσι θα βάλει τις βάσεις της
παραγωγικής ανασυγκρότησης της χώρας.

Εντωµεταξύ εσείς, γιατί δεν θα έχουµε τον κ. Στουρνάρα, όταν
βγαίναµε από τα µνηµόνια και µε οκτώ συνεχόµενα τρίµηνα ανά-
πτυξης, να βλέπει ότι καταστρεφόµαστε και τώρα που γίνεται της
«µουρλής» να τα βλέπει όλα καλά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να φύγω;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γι’ αυτό, λοιπόν, προσέξτε τι θα ψηφί-

σετε. Πάρτε πίσω την τροπολογία για τη «ΛΑΡΚΟ». Δεν µπορείτε
να ξεπουλάτε έτσι µία τέτοια επιχείρηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη στα δώ-
δεκα λεπτά και είκοσι τέσσερα δευτερόλεπτα λέτε για τη
«ΛΑΡΚΟ»;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και θέλω απαντήσεις, κύριε Σταϊκούρα,
και για τα κόκκινα δάνεια που σας είπα στο τέλος και το γιατί,
εσείς τι είστε; Δεν είστε Κυβέρνηση; Γιατί αφήνετε να γίνονται
αυτά; Γιατί αφήνετε να περνάνε 135 δισεκατοµµύρια περιουσίας
του ελληνικού λαού στα «κοράκια» των funds στο 1/10 της αξίας
τους…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το είπατε αυτό. Το εί-
πατε. Ευχαριστώ πολύ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …και µάλιστα να δανειοδοτούν οι τράπε-
ζες αυτά τα funds, για να πάρουν την περιουσία του ελληνικού
λαού.

Σύντοµα θα πληρώσετε πολύ ακριβά αυτά που κάνετε.
Ευχαριστώ πάρα πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είχατε, δεν είχατε, µε

στενοχωρήσατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν θα

απαντήσω µόνο στον κ. Πολάκη. Συγκράτησα κάποιες παρατη-
ρήσεις από τις τοποθετήσεις, κυρίως των Βουλευτών της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης.

Σήµερα ζούµε τον ορισµό των οβιδιακών µεταµορφώσεων.
Κύριε Πολάκη, είπατε για ταχεία αποεπένδυση, σε ποιους γυ-

ρίζουµε τις τράπεζες άµεσα. Αν δεν ψηφίσουµε, ισχύει ο νόµος
σας, µε την υπογραφούλα σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι πράγµα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ο ν.4549

του 2018. Η ζωή του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
τελειώνει 31-12-2022.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Στο Υπουργείο Οικονοµικών.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Τι είπατε;

Στο Υπουργείο Οικονοµικών;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! Κύριε

Πολάκη, δεν σας διέκοψε. Να τον ακούσουµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχετε

διαβάσει τι λέει ο νόµος που έχετε υπογράψει;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μια χαρά τον έχω διαβάσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ο

ν.4549/2018, άρθρο 114 παρ. 3: « Η διάρκεια του ταµείου ορίζε-
ται µέχρι την 31η Δεκεµβρίου του 2022». Τελείωνε η ζωή του Τα-
µείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και δεν περνούσαν οι
µετοχές αυτοµάτως στο δηµόσιο, γιατί υπάρχει δέσµευση από
το Υπερταµείο. Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
ανήκει στο Υπερταµείο. Έχετε ξεχάσει τι έχετε υπογράψει!

Δεύτερη παρατήρηση: Είπατε ότι σήµερα, ξαφνικά, ενδιαφέ-
ρεστε για τη «ΛΑΡΚΟ». Μα, Υπουργός σας υπέγραψε και έστειλε
επιστολή ότι συζητάει την αποκρατικοποίηση της «ΛΑΡΚΟ». Δεύ-
τερη οβιδιακή µεταµόρφωση.

Τρίτον, κύριε Πολάκη, έχετε υπογράψει και εσείς, 20-11-2015.
Το λέω για τρίτη φορά. Βεβαίως, ο κ. Παππάς ήταν ειλικρινής.
Έλεγε ότι: «Τότε πιεστήκαµε. Τώρα θα κάναµε διαφορετικά».
Ήταν ειλικρινής.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Εσείς πιέζεστε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχετε

υπογράψει…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσείς από ποιον πιέζεστε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εγώ δεν

σας διέκοψα. Σας άκουσα µε πολύ µεγάλη ηρεµία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχει, δίκιο, κύριε Πο-

λάκη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχετε

υπογράψει -θα το πω για τρίτη, τέταρτη φορά σήµερα- ότι «η τιµή
διάθεσης ή η τιµή κτήσης, που καθορίζεται σύµφωνα µε το προ-
ηγούµενο εδάφιο, µπορεί να είναι χαµηλότερη από την πιο πρό-
σφατη τιµή κτήσης των µετοχών από το Ταµείο ή την τρέχουσα
τιµή αγοράς». Εσείς το έχετε υπογράψει, το 2015! Στις 20-11-
2015. Τρίτη οβιδιακή µεταµόρφωση. Τέταρτη φορά που σήµερα
λέτε κάτι άλλο.

Βεβαίως, εδώ φτάσετε να πείτε ότι δεν υποστηρίζετε τον Μα-
κρόν, ενώ το tweet έλεγε ότι η νίκη του Μακρόν είναι µια µεγάλη
ανάσα για τη Γαλλία και ολόκληρη την Ευρώπη. Τι άλλο θα ακού-
σουµε σήµερα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Απέναντι στη Λεπέν!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ασυλία.

Δεν αλλάζουµε κάτι. Δεν παρέχεται κάποια ασυλία, ούτε υφίστα-
ται διάταξη ασυλίας…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ούτε υφί-
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σταται διάταξη ασυλίας. Η ποινική ευθύνη των µελών του ταµείου
διέπεται από τις ίδιες διατάξεις που εφαρµόζονται στο χρηµατο-
πιστωτικό σύστηµα των οποίων ο συνταγµατικός χαρακτήρας
έχει επιβεβαιωθεί. Βουλεύµατα: 265 του 2021, 309 του 2021, 158
του 2021, Άρειος Πάγος, Ποινικό. Για να είµαστε ξεκάθαροι σε
αυτήν την Αίθουσα.

Και τώρα πάµε στο τελευταίο που είπατε, κύριε Πολάκη, ότι
θέλετε απάντηση. Θα σας απαντήσω γιατί πράγµατι είχα δει λίγο
την ανάρτησή σας και ήθελα να δω λίγο τι περίεργα είναι αυτά
που λέτε. Προφανώς συνεχίζετε τις ατάκτως ειρηµένες και αό-
ριστες µοµφές µε µόνο στόχο την παραπληροφόρηση. Και πάλι,
όµως, δεν θυµάστε τι έχετε ψηφίσει. Θυµίζουµε ότι οι δοµές για
την τιτλοποίηση απαιτήσεων στη χώρα µας µε τη διαµεσολάβηση
εταιρειών ειδικού σκοπού προβλέπονται ήδη από το 2003 µε τον
ν.3156/2003. Πράγµατι, δεν τον φέρατε εσείς τον νόµο αυτό.
Υποθέτω ότι είχατε τέσσερα χρόνια να τον αλλάξετε, αν δεν σας
άρεσε. Απλά δεν προλάβατε να τον αλλάξετε. 

Αγνοείτε ότι οι εταιρείες αυτές στο πλαίσιο της τιτλοποίησης
κόκκινων δανείων δεν αντλούν ρευστότητα από το µετοχικό κε-
φάλαιο. Το λέω γιατί µιλήσατε για το µετοχικό κεφάλαιο. Θυµί-
ζουµε -και εδώ αρχίζουν τα ωραία- ότι το ισχύον σήµερα πλαίσιο
για τις εταιρείες διαχείρισης απαιτήσεων από τα δάνεια, τα funds
που είπατε, τα κοράκια που είπατε, εισήχθη µε τον ν.4354 το
2015. Εσείς τον ψηφίσατε. Σας διαβάζω την πιο ωραία παρά-
γραφο, γιατί είπατε ότι πήγαν τα δάνεια στα κοράκια. 

Ακούστε τι έχετε ψηφίσει µε τον ν.4354. Θα σας το διαβάσω
γιατί δεν το ξέρετε. Τα ανάποδα λέγατε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το ξέρω, κύριε Σταϊκούρα! Μόνο που
αυτά πήγαν µετά το 2019 που αναλάβατε εσείς... 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Διαβάζω
τι έχει ψηφίσει ο κ. Πολάκης: «Στο πρόβληµα των µη εξυπηρε-
τούµενων δανείων, οι προτεινόµενες ρυθµίσεις να πάνε τα δάνεια
στα funds φιλοδοξούν να δώσουν µια διέξοδο. Με τις προτεινό-
µενες ρυθµίσεις καθίσταται δυνατή η δηµιουργία δευτερογενούς
αγοράς µη εξυπηρετούµενων δανείων». Πολύ ωραία. «Η δηµι-
ουργία µιας τέτοιας αγοράς θα είναι ωφέλιµη για τα πιστωτικά
ιδρύµατα και για τους οφειλέτες. Το πιστωτικό ίδρυµα θα µπορεί
να ενισχύσει άµεσα τη ρευστότητά του -που κατηγορούσατε τις
τράπεζες εδώ- εισπράττοντας άµεσα ένα τµήµα της αµοιβής του
το οποίο είναι αµφίβολο αν θα το εισέπραττε µε αναγκαστική
εκτέλεση και σε κάθε περίπτωση θα το εισέπραττε πολύ αργό-
τερα». Αυτά ψηφίσατε! 

Συνεχίζει: «Από την άλλη πλευρά, ο δανειολήπτης θα µπορεί
να λάβει από τον εκδοχέα πολύ ευνοϊκότερες προτάσεις ρύθµι-
σης από ότι θα µπορούσε να λάβει από το πιστωτικό ίδρυµα…».
Άρα το fund είναι καλύτερο από πιστωτικό ίδρυµα. Αυτό ψηφί-
σατε. «… διότι ο εκδοχέας -δηλαδή το fund, τα κοράκια που λέτε-
θα έχει αγοράσει την απαίτηση σε τιµή µικρότερη της ονοµαστι-
κής αξίας και εποµένως µε πρόταση ρύθµισης που θα ήταν ζη-
µιογόνα για το πιστωτικό ίδρυµα και δεν θα µπορούσε να
προταθεί από αυτό. Θα είναι, όµως, κερδοφόρα για το fund». 

Ό,τι σας είπα είναι εντός εισαγωγικών από τον ν.4354/2015 και
ασκείτε κριτική εδώ πέρα; 

Και το καλύτερο έρχεται στο τέλος. Αν ψάχνατε καλύτερα, θα
διαπιστώνατε ότι το σχήµα τιτλοποιήσεων κόκκινων δανείων στην
Ελλάδα εγκρίθηκε για πρώτη φορά από την τράπεζα Eurobank
και από το ΤΧΣ τότε, τον Νοέµβριο του 2018, µε κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι. Είναι ο κοι-

νοβουλευτικός εδώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για ένα ερώτηµα µόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι. Σας παρα-

καλώ, κύριε Πολάκη. Θα κάνουµε διάλογο; Σας παρακαλώ, αφού
την ξέρετε τη διαδικασία, µην πάτε να το εκµεταλλευτείτε επειδή
είµαι φιλότιµος. Υπάρχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Αν
θέλει ο κ. Τσακαλώτος µπορεί να πάρει τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Θα το ήθελα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Σταϊκούρα, το έχετε πει και
άλλες φορές για το Υπερταµείο. Το Υπερταµείο έχει µία µετοχή.
Ποιος την έχει αυτή τη µετοχή; Δεν την έχει το Υπουργείο Οικο-
νοµικών; Και όταν λέµε ότι θα τελείωνε το 2022 και θα πήγαινε
στο Υπερταµείο, ποιος το είχε αυτό; Το ελληνικό δηµόσιο! Άρα
τι είναι αυτά που µας λέτε; Το ίδιο που µας λέγατε για τη ΔΕΗ,
όταν σας διάβασα για τη ΔΕΗ τι ήταν το στρατηγικό σχέδιο που
εγώ έστειλα στο Ταµείο και έλεγε ότι σε καµµία περίπτωση δεν
θέλουµε ιδιωτικοποιήσεις στη ΔΕΗ -στρατηγική κατεύθυνση- και
σας λέγαµε: Τι δώσατε εσείς; Τι έχετε δώσει; Ακόµη δεν έχουµε
δει τι κατεύθυνση έχετε δώσει σήµερα. Πρώτο σηµείο αυτό.

Δεύτερο, δεν µπορώ να καταλάβω γιατί είναι χειρότερο να
έχεις κάνει συµβιβασµούς επί µνηµονίου από το να κάνετε µόνοι
σας πράγµατα όταν δεν είσαστε σε µνηµόνιο. 

Και τρίτον, µπορείς να κάνεις κριτική στον Μακρόν, µπορείς
να λες ότι δεν υπάρχουν κεντρώες λύσεις, ότι η Λεπέν και η
ακροδεξιά στην Ιταλία είναι αποτέλεσµα κέντρων λύσεων που
δηµιουργούσαν τις ανισότητες, δηµιουργούσαν κοινωνικά προ-
βλήµατα, παρόλα αυτά όταν είναι ανάµεσα σε Μακρόν και Λεπέν
και ο ίδιος ο Μελανσόν είπε: Καµµιά ψήφο στη Λεπέν. Το ίδιο θα
γίνει και στην Ιταλία αν υπάρχει κάτι παρόµοιο. 

Αλλά επιτρέψτε µας να έχουµε µια ανάλυση για το ποιες πολι-
τικές έχουν δηµιουργήσει χώρο για την ακροδεξιά. Οι δικές σας
πολιτικές και οι κεντρώες πολιτικές δηµιουργούν ανισότητα, δη-
µιουργούν φτώχεια, ο κόσµος δεν µπορεί να ανταποκριθεί και
πάει όπου µπορεί. 

Η δουλειά της Αριστεράς, όπως είπα και στην πρωτολογία
µου, είναι να µετατρέψει αυτή την απόγνωση σε θετική ενέργεια
για µια διαφορετική πολιτική. Και αυτό θα κάνουµε όταν θα είµα-
στε κυβέρνηση, σύντοµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Σας παρακαλώ µόνο όσο το δυνατόν
πιο σύντοµα µπορείτε. Ευχαριστώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Τσακαλώτο, δεν ξέρω πώς….

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν έλεγε το σχέδιο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, αφή-

στε τον να απαντήσει. Είπε ο Κοινοβουλευτικός σας αυτό που
θέλατε. Τώρα θα το πείτε κι εσείς;

Απαντήστε, κύριε Υπουργέ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Τσακαλώτο, δεν µπορώ να καταλάβω πώς συνδυάζεται

και συνοδεύεται η λέξη «συµβιβασµός» από µία ολόκληρη παρά-
γραφο που είναι τόσο ευνοϊκή για τα funds. Δεν νοµίζω να υπάρ-
χει συµβιβασµός όταν λέτε ευθέως ότι εδώ κάνουµε κάτι καλό
για τους πολίτες, γιατί τα funds τα αγοράζουν σε χαµηλότερη
τιµή και θα ευνοηθούν οι πολίτες. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Αν είχατε κλείσει εσείς το δεύ-
τερο µνηµόνιο, αντί να το βάλετε στα πόδια, δεν θα είχαµε να κά-
νουµε τέτοιους συµβιβασµούς. Αλλά το βάλατε στα πόδια….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τσακαλώτο,
σας άκουσε και δεν µίλησε καθόλου. Σας παρακαλώ! Δεν σας
διέκοψε καθόλου. Σας άκουγε και τώρα απαντάει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Συνεπώς
από τη στιγµή…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Σταϊκούρα, µπορείς να µας πεις αν
είναι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ! Αν σηκωθούµε να κάνουµε όλοι το ίδιο, πώς θα γίνει
δηλαδή; Να κάνουµε όλοι το ίδιο; Τα ακούει και ξέρει. Μην στε-
ναχωριέσαι, ξέρει. 

Ορίστε, κύριε Σταϊκούρα, απαντήστε. Και δεν θα διακόψει κα-
νείς. Σας παρακαλώ πολύ. Φτάνει πια! 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ο συµβι-
βασµένος κ. Τσακαλώτος -ενδιαφέρουσα λέξη πλέον από τη
στιγµή που είπατε ότι συµβιβαστήκατε- ισχυρίζεται σήµερα ότι ο
ν.4354/2015 ήταν προϊόν συµβιβασµού άσχετα αν µέσα έχετε
γράψει µε τα χεράκια σας και την υπογραφή σας πόσο καλά είναι
τα funds. 
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Αλλά τι είπατε τώρα αφού µε διακόψατε -που εγώ δεν το κάνω
ποτέ-; Ότι τρέξαµε, το βάλαµε στα πόδια και σας αφήσαµε τα
κόκκινα δάνεια. 

Διαβάζω: Τσακαλώτος 31 Οκτωβρίου του 2015: «Θα κάνουµε
την τρίτη ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και θα λυθεί το πρό-
βληµα των κόκκινων δανείων». Παραλάβατε τα κόκκινα δάνεια
στο 43,5% και τα παραδώσατε στα 43,5%. 

Αυτά που θα σας πω δεν τα ακούσατε. Σας έχω κάποιες εκ-
πλήξεις µετά.

O κ. Δραγασάκης στις 31 Ιανουαρίου του 2019: «Είµαστε η
χώρα µε τα περισσότερα κόκκινα δάνεια». 

Δεν θα το λήγατε, κύριε Τσακαλώτο, το 2015; Έχει να κάνει µε
την προηγούµενη Κυβέρνηση; Επαναλαµβάνω τη δήλωση του κ.
Δραγασάκη: «Είµαστε η χώρα µε τα περισσότερα κόκκινα δάνεια.
Εάν δεν το προσέξουµε, µπορεί να κάνουµε ρυθµίσεις που θα
οδηγήσουν τις τράπεζες να απαιτήσουν νέα κεφάλαια. Δυστυ-
χώς, αυτά τα νέα κεφάλαια ενδεχοµένως να κληθεί να τα βάλει
πάλι ο Έλληνας φορολογούµενος». Η δήλωσε έγινε στις 31 Ια-
νουαρίου του 2019. Ούτε µεταξύ σας δεν µπορείτε να τα βρείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Υπουργέ.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Θα ήθελα τον λόγο επί προσωπι-
κού, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, έχετε τον
λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Για να είµαστε ξεκάθαροι. Έχω
πάντα προσπαθήσει σε αυτή την Αίθουσα να κρατήσω ένα επί-
πεδο. Νοµίζω όλοι οι Βουλευτές από όλες τις πλευρές ξέρουν
ότι άλλο είναι κάποιος να πει ότι «κάνουµε συµβιβασµούς και
χρειάζεται κάποιο» και άλλο να τον αποκαλούν «συµβιβασµένο».
Δεν νοµίζω ότι τα ελληνικά µου είναι τόσο χάλια που δεν κατα-
λαβαίνω ότι το ένα είναι προσβλητικό και το άλλο δεν είναι. Θα
ήθελα να το πάρει πίσω το «συµβιβασµένος», γιατί έχω καταλάβει
ότι τους νεοφιλελεύθερους λίγο να τους σκαλίσεις ξεχνάνε και
τον φιλελευθερισµό και την ευγένεια και πηγαίνουν σε αυτό που
πραγµατικά είναι. Δεν τους ενδιαφέρουν τα επιχειρήµατα και
όταν δεν έχουν επιχειρήµατα, έχουν µόνο ύβρεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τι θα γίνει, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Πρέπει να πει αν θα

το πάρει πίσω ή όχι. Αυτό είναι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχω µε-

γαλύτερη ιστορία από εσάς σε αυτή την Αίθουσα και ξέρω πάρα
πολύ καλά πώς να φέροµαι.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ναι, χρεοκόπησες τη χώρα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Διατηρώ

πάντα την ψυχραιµία µου. Άλλοι τη χάνουν συχνά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται στο Βήµα η

κ. Αικατερίνη Παπανάτσιου από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, συζητάµε ένα

ακόµη πολυνοµοσχέδιο, που δυστυχώς δεν µας αφήνει να συζη-
τήσουµε µε µεγάλη ευχέρεια όλα τα θέµατά του. Παράλληλα,
έχουµε και αρκετές τροπολογίες σαν να µην έφτανε ο όγκος του
νοµοσχεδίου και µε πιο σηµαντική την τροπολογία που οδηγεί
στη µαζική απόλυση των εργαζοµένων της «ΛΑΡΚΟ». 

Πόσο προετοιµασµένοι είστε στο κοινοβουλευτικό και νοµοθε-
τικό σας έργο είναι άξιον απορίας, αλλά µάλλον ακολουθείτε
αυτή τη µέθοδο για να αποφύγετε τη συζήτηση. 

Έχουµε και λέµε. Το νοµοσχέδιο καταπιάνεται µε διατάξεις
που αφορούν το ΤΧΣ, τον ΟΔΔΗΧ, το Συνεγγυητικό Ταµείο και
επιπρόσθετα λοιπές διατάξεις διαφόρων θεµάτων. 

Και εδώ πέρα ερχόσαστε και µας λέτε, κύριε Υπουργέ, τι ψη-
φίσαµε και τι κάναµε το 2015, το τι γίνεται σήµερα. Βέβαια, δεν
το συζητάµε γιατί µιλάµε για τη σηµερινή κατάσταση που έχουµε
βγει από τα µνηµόνια, έχουµε βγει στις αγορές, το χρέος είναι
ρυθµισµένο και, βέβαια, είναι µετά από δύο απανωτές κρίσεις,

µε πρώτη κρίση την υγειονοµική και τη δεύτερη τώρα την ενερ-
γειακή και είναι ένα τελείως διαφορετικό οικονοµικό περιβάλλον. 

Για εσάς δεν έχει κανένα νόηµα η συζήτηση επί σοβαρών θε-
µάτων δηµοσίου συµφέροντος. Λίγο καιρό πριν είχατε ζηµιώσει
ανεπανόρθωτα το δηµόσιο µε την επιλογή σας της µη πληρωµής
του τοκοµεριδίου της Πειραιώς. Βέβαια, µας λένε Βουλευτές της
κυβερνητικής πλειοψηφίας πως το τζάµπα πέθανε και σχετικά µε
την ρήτρα αναπροσαρµογής. Απ’ ότι φαίνεται το τζάµπα πέθανε
για µας, για τη Νέα Δηµοκρατία ζει και βασιλεύει. 

Τα δάνειά σας, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
έχουν εκτιναχθεί στα 390 εκατοµµύρια, ενώ ο Πρωθυπουργός
ζητάει και ενίσχυση σαν αγρότης. Δεν φτάνουν µόνο τα δάνεια,
θέλει και ενίσχυση σαν αγρότης. 

Παράλληλα, πώς να θεωρήσουµε τις παρεµβάσεις σχετικά µε
τα µπόνους των τραπεζικών στελεχών ή την ψηφισµένη στην
αρχή της θητείας σας ασυλία για αυτά τα στελέχη, όπου πλέον
ο εισαγγελέας δεν µπορεί αυτεπάγγελτα να ασκεί δίωξη ακόµη
και σε περίπτωση που εµφανώς έχει ζηµιωθεί η τράπεζα; Δεν πεί-
θετε κανέναν ότι δεν συνδέονται τέτοιες ρυθµίσεις µε το αυξη-
µένο στα 390 εκατοµµύρια χρέος του κόµµατός σας προς τις
τράπεζες. Θα το επαναλαµβάνουµε συνέχεια. 

Μια αναφορά στο άρθρο 80 του νοµοσχεδίου θέλω να κάνω.
Αναθεωρείτε το καθεστώς των επιβαλλόµενων κυρώσεων σε
εταιρικές και άλλες νοµικές οντότητες που δεν συµµορφώνονται
µε τις υποχρεώσεις τους για την προβλεπόµενη δήλωση κατα-
χώρισης των στοιχείων των πραγµατικών δικαιούχων στο ειδικό
µητρώο. Εδώ µιλάµε για ένα πολυδιαφηµισµένο επιτελικό κράτος
της Κυβέρνησής σας µε την τέλεια ψηφιακή διακυβέρνηση. Γιατί
δεν παίρνετε τα στοιχεία των εταίρων και των επιχειρήσεων από
το ΓΕΜΗ και από το µητρώο των ΔΟΕ; Είναι άξιο απορίας. 

Θα θέλαµε, βέβαια, να επανεξετάσετε τα µεγέθη των προστί-
µων µετά την πανδηµία και τη δίνη της ενεργειακής κρίσης και
ειδικά σε ό,τι αφορά τις µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις. 

Όσον αφορά την απαλλαγή του φόρου πολυτελείας για τα
γουνοποιητικά είδη. Καταλαβαίνουµε το πρόβληµα των παραγω-
γών γούνας. Αν θέλετε να ενισχύσετε τους παραγωγούς, ενισχύ-
στε την πηγή όχι µε απαλλαγές που δεν θα ευνοήσουν κανέναν.
Τουλάχιστον αυτή τη στιγµή και χωρίς τον φόρο πολυτελείας πού
θα βρεθούν οι Ρώσοι, που θα βρεθούν οι Ουκρανοί για να αγο-
ράσουν τις γούνες, που είναι κατά κύριο λόγο οι πελάτες των
γουνοποιών;

Τέλος, δεν µπορώ να µην κάνω αναφορά στα πρόσφατα στοι-
χεία της ΕΛΣΤΑΤ. Ο πληθωρισµός τρέχει µε ρυθµούς που σπάνε
το ένα ρεκόρ µετά το άλλο, το 11,3, ενώ το τωρινό ρεκόρ είναι
προσωρινό ρεκόρ µέχρι και το επόµενο. Οι αυξήσεις ξεκινούν
από την ενέργεια και τα τρόφιµα, αλλά προφανώς σταδιακά περ-
νούν και σε άλλες κατηγορίες, όπως στις µεταφορές, την
εστίαση και την ένδυση. Ο πληθωρισµός γίνεται σταδιακά διαρ-
θρωτικός. Με την τιµή της βενζίνης κοντά στα 2,5 ευρώ, αύξηση
του ηλεκτρισµού πάνω από 80%, των µεταφορών 19% και των
τροφίµων πάνω από 14% οι ελληνικές οικογένειες απλά δεν µπο-
ρούν να βγάλουν πέρα τον µήνα, δεν µπορούν να φτάσουν µετά
τις 20 του µήνα. 

Παράλληλα, η εκτίναξη του κόστους δανεισµού του ελληνικού
δηµοσίου µετά την ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας για το τέλος της ποσοτικής χαλάρωσης, αλλά και την επι-
κείµενη αύξηση των επιτοκίων δείχνει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο
πόσο ευάλωτη είναι η ελληνική οικονοµία παρά τους κυβερνητι-
κούς κοµπασµούς. Οι αποδόσεις των ελληνικών οµολόγων δε-
καετούς λήξης εκτινάχθηκαν στο 4,3% µε 4,4%, µε την απόδοση
του γερµανικού τίτλου να βρίσκεται στο 1,5%. Η διαφορά απο-
δόσεων βρίσκονται πλέον µια ανάσα από τις τριακόσιες µονάδες
βάσης. 

Ποιο είναι το σχέδιό σας; Όπου και να σταθούµε ακούµε ότι ο
µισθός δεν βγάζει τον µήνα. Εσείς τι ακούτε; Να φανταστούµε
διθυράµβους για τα µέτρα στήριξης; Αναρωτιέµαι πλέον αν πι-
στεύετε τα ψέµατά σας και έχετε µπερδέψει τον δικό σας κόσµο
µε τον πραγµατικό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρόσφατη µελέτη του Ιν-
στιτούτου Εργασίας της ΓΣΕΕ αποτυπώνεται ο δείκτης οικονο-
µικού κλίµατος για τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις. Εκεί
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το 48% δηλώνει πως αντιµετωπίζει πρόβληµα ρευστότητας, ενώ
το 26% πως τα ταµειακά διαθέσιµα επαρκούν µόνο για ένα µήνα,
ενώ το 21% δεν έχει καθόλου ρευστό. Παράλληλα, το κόστος λει-
τουργίας των επιχειρήσεων επιβαρύνθηκε κατά 89% από τις ανα-
τιµήσεις στην ενέργεια και κατά 48% για τις πρώτες ύλες και τα
εµπορεύµατα. 

Αυτή η κατάσταση είναι τραγική. Αυτά τα νούµερα που προ-
ανέφερα, αν τα διάβαζε κάποιος, σίγουρα δεν θα µπορούσε να
πιστέψει στα µάτια του. Δεν µπορεί να συµβαίνουν όλα αυτά και
εσείς να µην µπορείτε να συζητήσετε σοβαρά µέτρα ενίσχυσης
των πολιτών και των επιχειρήσεων και, µάλιστα, Υπουργός σας
να καλεί τους επιχειρηµατίες εργοδότες να απολύσουν και να
µην πληρώσουν ποτέ τους λογιστές τους. Έφτασε να στοχοποιεί
η Κυβέρνησή σας τον κλάδο των λογιστών - φοροτεχνικών, που
δυο χρόνια τώρα µε την πανδηµία έχουν σηκώσει όλο το βάρος
και τις ανεπάρκειες του δικού σας επιτελικού κράτους.

Οι πληθωριστικές πιέσεις κατά το φθινόπωρο και τον χειµώνα,
σύµφωνα µε τις δηλώσεις διεθνών αναλυτών, θα γίνουν δυσβά-
σταχτες για τα λαϊκά στρώµατα. Τότε τι θα κάνετε; Από την περ-
σινή χρονιά δεν κάνουµε τίποτα άλλο παρά να σας κρούουµε τον
κώδωνα του κινδύνου. Αν σκέφτεστε να αποδράσετε, δεν αφορά
τον ελληνικό λαό. Αυτό που τον αφορά είναι πως δεν βγαίνει ο
µήνας µε δική σας ευθύνη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εµείς ευχαριστούµε,
κυρία Παπανάτσιου.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Αθανάσιος Παφίλης από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας και να ετοιµάζεται η κ. Πούλου από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν είναι πρώτη φορά που συζητάµε

για το θέµα της «ΛΑΡΚΟ», όπως επίσης και για το νικέλιο.
Και για να κάνουµε έναν λογαριασµό σε αυτή την Αίθουσα, κυ-

ρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και των υπόλοιπων που
υποστηρίζετε αυτό το σύστηµα, το ΚΚΕ µίλησε για το νικέλιο πριν
από τον πόλεµο. Και διαβάζω: Δηµήτρης Μπάτσης, βιβλίο -αν δεν
το έχετε διαβάσει, κύριε Σταϊκούρα, να το πάρετε αύριο το πρωί-
«Η Βαριά Βιοµηχανία στην Ελλάδα». Τι λέει; Λέει, λοιπόν, ότι η
δραστηριότητα που αφορούσε το νικέλιο περιορίζεται µόνο στην
εξόρυξη και τη φόρτωση για εξαγωγή µεταλλεύµατος, ώστε να
αξιοποιηθεί η πρώτη ύλη από σχετικές βιοµηχανίες του εξωτερι-
κού προς την παραγωγή νικελίου. Ουσιαστικά, µε ληστρικό
τρόπο εκµεταλλεύονταν τα πιο εύκολα -και είναι αλήθεια- προς
εξόρυξη και πλούσια στρώµατα και τα εξήγαγαν στο εξωτερικό,
χωρίς να διαµορφώνεται παράλληλα κανένα σχέδιο για περαι-
τέρω µεταλλουργική επεξεργασία, παρ’ ότι είναι γνωστός ο
ρόλος του νικελίου για τη συγκρότηση βαριάς βιοµηχανίας στην
Ελλάδα.

Και επειδή δεν έχω χρόνο, θα το καταθέσω στα Πρακτικά και
όσοι ενδιαφέρονται ας το πάρουν να το διαβάσουν. Είναι όλη η
ιστορία της εξέλιξης της «ΛΑΡΚΟ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παφίλης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ο κ. Βρούτσης -σοφός, τι να σας πω;- τι είπε; Ταλαιπωρεί
την Ελλάδα πάρα πολλά χρόνια η «ΛΑΡΚΟ». Αλήθεια; Γιατί την
ταλαιπωρεί; Η «ΛΑΡΚΟ» λέγατε -και λέµε- είναι η ναυαρχίδα της
ελληνικής µεταλλουργικής βιοµηχανίας, η «ΛΑΡΚΟ» µεγαλύτερη
σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση και µοναδική εταιρεία παραγωγής
νικελίου, η «ΛΑΡΚΟ» στις πέντε µεγαλύτερες του κόσµου µε τε-
ράστιες δυνατότητες. Ποιες δυνατότητες; Τι θα πείτε στον λαό,
στη Φθιώτιδα; Τι θα πείτε και σε άλλες περιοχές; Ότι είχαµε νι-
κέλιο, είχαµε και χρώµιο που είναι η πρώτη ύλη για τον ανοξεί-
δωτο χάλυβα και ποτέ δεν αξιωθήκατε -το αντίθετο,
σαµποτάρατε- το να γίνει εργοστάσιο, να γίνει βιοµηχανία ανο-
ξείδωτου χάλυβα; Πώς το εξηγείτε -θα το εξηγήσουµε εµείς
µετά- ότι η «ΛΑΡΚΟ» έχει κοβάλτιο, ότι η «ΛΑΡΚΟ» µε υδροµε-
ταλλουργία που δοκιµάστηκε µπορούσε να παράγει πιο καθαρό
ακόµα νικέλιο και πιο πολύ νικέλιο, ότι η «ΛΑΡΚΟ» µε πείραµα

που έκανε έβγαλε πενήντα τόνους ανοξείδωτου χάλυβα; Και τι
την κάνατε τόσα χρόνια;

Αυτά που λέµε έχουν αποδειχθεί και επιστηµονικά και αν είστε
αγράµµατοι -που δεν είστε, είστε υπηρέτες συγκεκριµένων συµ-
φερόντων- να διαβάσετε τι έλεγαν και οι επιστηµονικοί φορείς,
ΤΕΕ και λοιπά και δεν ήταν του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της
Ελλάδας.

Αυτά, λοιπόν, έχουν αποδειχτεί –κυρία Αντωνίου ως εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ, δεν είναι προσωπικό το θέµα- µε µελέτη σκοπι-
µότητας που έγινε το 1988 από την ΕΤΒΑ, η οποία αποδείκνυε
ότι το µέλλον της «ΛΑΡΚΟ» είναι ο ανοξείδωτος χάλυβας και ότι
είναι όχι απλώς συµφέρουσα λύση, αλλά είναι και λύση η οποία
θα εξασφαλίσει για πάρα πολλά χρόνια µεγάλη κερδοφορία και
λοιπά.

Και να συνεχίσω εγώ ως Φθιωτός και ως ασχολούµενος µε τη
«ΛΑΡΚΟ» τουλάχιστον δέκα χρόνια ότι τότε έγινε µία ανεπίσηµη
εκδήλωση ενδιαφέροντος -και ήρθαν πέντε χώρες- η οποία θά-
φτηκε τελείως. Γιατί; Θα το απαντήσουµε µετά.

Έρχεται, λοιπόν, σήµερα η Κυβέρνηση -αφού την έχετε πάει
στους εκατόν ογδόντα τόνους από τους χίλιους οκτακόσιους
που µπορεί να παράγει, µε δεδοµένη την τιµή του νικελίου που
είναι στα ύψη- και λέει ότι θα δώσουµε λύση ώστε να είναι κερ-
δοφόρα. Θα βάλω µερικά ερωτήµατα, δεν το σχολιάζω.

Πρώτον, ποιος φταίει για αυτή την κατάσταση; Ποιος φταίει;
Εσείς δεν ήσασταν όλα αυτά τα χρόνια, εσείς, το ΠΑΣΟΚ, ή ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ για πέντε χρόνια; Ποιος την οδήγησε τη «ΛΑΡΚΟ» σε αυτά
τα χάλια που λέτε; Και καλό είναι να ακούτε και περισσότερα.
Άρα, ευθύνονται όλες οι κυβερνήσεις και δεν περνάει, το περά-
σατε στα ψιλά, γνωριζόµαστε. Είπατε «ναι, έχουµε και εµείς ευ-
θύνη». Και αυτό τι σηµαίνει; Εδώ δεν ισχύει «αµαρτία
εξοµολογουµένη, ουκ έστιν αµαρτία». Αυτό µπορεί να ισχύει στο
Ευαγγέλιο. Εσείς δεν την κάνατε σε αυτό το χάλι; Γιατί την κά-
νατε; Δεν υπήρχε άλλη λύση; Για όλους µιλάω.

Τι έλεγαν, λοιπόν, οι εργαζόµενοι διαχρονικά, οµόφωνα και όχι
µόνο οι εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ», αλλά και από τις οµοσπον-
δίες, από παντού, σε ηµερίδες, παρουσιάσεις, επιστήµονες και
λοιπά και λοιπά; Τι έλεγαν όλα αυτά τα χρόνια; Υποστήριζαν ότι
υπάρχει, η µόνη λύση παραγωγική και για τη χώρα και για τους
εργαζόµενους και για τους πάντες είναι η καθετοποίηση της πα-
ραγωγής, είναι η δηµιουργία εργοστασίου ανοξείδωτου χάλυβα.
Είπα ότι υπήρχαν πέντε προτάσεις. Της Σοβιετικής Ένωσης ήταν
η καλύτερη, αλλά λέµε ας την απορρίπτατε και αυτή.

Γιατί, λοιπόν, δεν έγινε η καθετοποίηση; Δώστε µας µια απάν-
τηση εσείς, κυρία Αντωνίου εκ µέρους του ΠΑΣΟΚ και εσείς οι
συριζαίοι να µας πείτε αν είχατε σχέδιο, όταν πήρατε την κυβέρ-
νηση καθετοποίησης ή στρατηγικού επενδυτή, όπως είχατε πει
και εσείς προσωπικά.

Γιατί, λοιπόν, δεν έγινε όλα αυτά τα χρόνια; Ερώτηµα δύσκολο,
ε; Απλό είναι το ερώτηµα. Γιατί τα µονοπώλια του κλάδου παρα-
γωγής ανοξείδωτου χάλυβα -και να ονοµατίσω «KRUPP-
THYSSEN», «LENICKEL»- που ήταν οι βασικοί πελάτες δεν
ήθελαν έναν παραπάνω ανταγωνιστή. Γιατί αν γινόταν εργοστά-
σιο ανοξείδωτου χάλυβα, θα υπήρχε ένας ανταγωνιστής στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και δεύτερον, γιατί θα κοβόταν και η προµήθεια
του νικελίου που το έπαιρνες σχεδόν τζάµπα και εκµεταλλεύον-
ταν και το σίδηρο. Το κοβάλτιο ακόµα δεν είχε γίνει τόσο –να µην
πω- της µόδας, άλλα τόσο πολύτιµο. Αυτή ήταν η ουσία.

Και επειδή δεν ήθελαν το 1986 - 1988 επί ΠΑΣΟΚ, κυρία Αντω-
νίου -και µπορώ να σας το αποδείξω και µε χαρτιά- παρ’ ότι υπήρ-
χαν και ορισµένα στελέχη -και πρέπει να είµαι αντικειµενικός- που
το πάλευαν αυτό. Τι έγινε; Εξυπηρετήσατε αυτό που ήθελε η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, αυτό που ήθελε η «KRUPP-THYSSEN» και η
«LENICKEL». Γιατί ακόµα; Γιατί αν η «ΛΑΡΚΟ» έκανε, αν γινόταν
εργοστάσιο ανοξείδωτου χάλυβα, θα ήταν πιο ανταγωνιστική,
25% παρακάτω θα ήταν το κόστος. Γιατί θα ήταν το κόστος 25%
παρακάτω; Γιατί είχε δικά της µεταλλεύµατα και το 90% των µε-
ταλλευµάτων όλης της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου λίγο χρόνο ακόµα.
Να, λοιπόν, ωµά και ρουµελιώτικα –θα πω- ποια συµφέροντα
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εξυπηρετήσατε. Είσαστε υπάλληλοι των µονοπωλίων, των πολυε-
θνικών και γι’ αυτό δεν τα κάνατε όλα αυτά. Αυτά τα συµφέροντα
εξυπηρετούσατε και εξυπηρετείτε και σήµερα και της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης αντικειµενικά και τα άλλα όλα δεν έχουν κανένα
νόηµα. Αυτό κάνετε ακριβώς. Γι’ αυτό δεν δώσατε τέτοια προ-
οπτική. Και θα µου πείτε «τα άλλα κόµµατα;». Μα, σας λέω ότι
επί ΠΑΣΟΚ έγιναν αυτά. Η Νέα Δηµοκρατία έτριβε τα χέρια της
και ο ΣΥΡΙΖΑ έλεγε για στρατηγικό επενδυτή και για ιδιωτικοποί-
ηση.

Και βγαίνετε σήµερα µε ένα απύθµενο θράσος όλοι µαζί και
φωνάζετε. Γιατί φωνάζετε; Γιατί; Για ποιον λόγο; Εσείς γιατί δεν
υιοθετήσατε το άλλο σχέδιο που το πρότειναν οι εργαζόµενοι,
που το υποστήριζε το ΚΚΕ, που ήταν επιστηµονικά, πολιτικά, οι-
κονοµικά τεκµηριωµένο και που δεν υπάρχει σοβαρός άνθρωπος
στον τοµέα αυτό που να µην το αποδέχεται; Γιατί ακριβώς «his
master’s voice» -πώς λέγεται;- «capital», η φωνή της «KRUPP»,
της «THYSSEN», της «LENICKEL» και των ελληνικών µονοπω-
λίων.

Τώρα, για να συνεχίσω και να τελειώσω µε τον χρόνο µου, ποια
ήταν η πορεία όλων αντικειµενικά;

Μη µου αρχίσετε τώρα τους σκυλοκαβγάδες, τα ρουσφέτια,
κ.λπ., γιατί αυτά υπήρχαν. Κανένας δεν έχει αντίρρηση. Και
χρήµα έπαιρναν και έτρωγαν ορισµένοι. Κάποτε θα τα πληρώ-
σουν. Ποια ήταν η ουσία, η στρατηγική; Ποια ήταν η στρατηγική;
Δύο λύσεις υπήρχαν. Η µία είναι «ιδιωτικοποίηση ή κλείσιµο», δη-
λαδή κουφάρι ένα γιγάντιο εργοστάσιο και πούληµα των µεταλ-
λείων για να µεταφέρεται το µετάλλευµα ή αυτό που πρότειναν
οι εργαζόµενοι. Πού φτάσαµε; Και το λέω για όλους σας και µην
κάνετε τον καµπόσο ούτε να αναφερθείτε σε πιέσεις. Εδώ δισε-
κατοµµύρια δίνονται. Της «Παναγίας τα µάτια» δίνετε στους ιδιώ-
τες, όπως λέει και ο κόσµος και δεν µπορούσατε να δώσετε για
τη «ΛΑΡΚΟ», για εκσυγχρονισµό, για ανάπτυξη; Πού φτάσατε;
Κλείσατε ένα καµίνι και έχει παγώσει το µέταλλο µέσα στο καµίνι
και για να ξεκινήσει θέλει έναν χρόνο. Τι µας λέτε για αξιοποίηση
της «ΛΑΡΚΟ»; Μέχρι εκεί φτάσατε!

Είναι έτσι ή δεν είναι, κύριε Σταϊκούρα; Είναι κλειστό το ένα το
καµίνι µε µέταλλο µέσα ή δεν είναι; Πείτε στους ειδικούς να σας
ενηµερώσουν.

Και έρχεστε τώρα, άθλιοι, απάνθρωποι, να αποζηµιώσετε τους
εργαζόµενους που έδωσαν τη ζωή τους. Και είναι η τρίτη γενιά
τώρα..

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και κλείστε µε αυτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δώστε µου ένα λεπτό τώρα, δεν πει-

ράζει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας έδωσα τρία

λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν θα χαθεί ο κόσµος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τρία λεπτά σας

έδωσα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν είστε κοινοί κλέφτες. Οι κοινοί

κλέφτες έχουν και µία «ηθική» µία «ανήθικη ηθική». Τους κλέψατε
µισθούς, τους κλέψατε δώρα, τους κλέψατε τα πάντα, τους κα-
τεβάσατε στα 1000 ευρώ και παρακάτω. Σας έχω ξαναπεί να
πάτε για µια βδοµάδα και να καθίσετε στη «ΛΑΡΚΟ». Θα πεθά-
νετε οι µισοί µέσα στη «ΛΑΡΚΟ». Θα δείτε σε τι συνθήκες δου-
λεύουν. Και τώρα τους πουλάτε και εξυπηρέτηση µε τα δικά τους
τα λεφτά. Μνηµόσυνο µε ξένα κόλλυβα, δηλαδή! 

Στέλνετε, λοιπόν, χιλιάδες ανθρώπους στην ανεργία. Και δεν
είναι µόνο οι χίλιοι πενήντα. Είναι όλα τα περιφερειακά επαγγέλ-
µατα. Είναι όλη η περιοχή της Λοκρίδας, της Βοιωτίας, της Εύ-
βοιας, της Καστοριάς, της Κοζάνης. Όλους αυτούς τους
κοροϊδεύετε. Κοροϊδεύετε τον κόσµο. Λέει ο κ. Σταϊκούρας
«Εµείς προστατεύουµε τους εργαζόµενους». Μα, σοβαρολο-
γείτε; Καλά, βλάκες είναι οι εργαζόµενοι, για να µην πω καµµιά
άλλη βαριά λέξη; Ηλίθιοι είναι που απορρίπτουν οµόφωνα αυτήν
την αισχρή τροπολογία, παρά του ότι έχετε αµολήσει µερικά κο-
ράκια –ευτυχώς που είναι συντριπτική µειοψηφία και δεν θα πε-
ράσουν καλά- που πάνε και τους λένε «Δεχτείτε γιατί, ξέρεις, θα
κλείσει και θα πάµε να σε βάλουµε αύριο στη δουλειά»;

Απαντάτε στους εργαζόµενους. Σε ποιους, αλήθεια; Σε ποι-
ους; Ποιος την κράτησε όρθια τη «ΛΑΡΚΟ» όλα αυτά τα χρόνια,

παρά τις απαράδεκτες πολιτικές όλων των κυβερνήσεων που
εξυπηρετούσαν ακριβώς αυτή τη στρατηγική; Οι εργαζόµενοι,
παρά τις αντιθέσεις που είχαν µε αυτήν την πολιτική, έδωσαν τον
καλύτερο εαυτό τους. Πώς έµεινε ανοιχτή η «ΛΑΡΚΟ»; Έµεινε
από αυτούς τους εργαζόµενους που έδωσαν ογδόντα νεκρούς,
τους οποίους σήµερα τους φτύνετε κυριολεκτικά που έδωσαν
σακατεµένους! Πηγαίνετε στο νεκροταφείο της Λάρυµνα, του
Μαρτίνου, της Μαλεσίνας, να δείτε πενήντα, πενήντα δύο, σα-
ράντα οκτώ, πενήντα πέντε χρονών πεθαµένοι από καρκίνο και
από άλλα µέσα σε αυτές τις άθλιες συνθήκες!

Όµως, αυτό είναι το σύστηµά σας. Δεν έχει τέλος. Δεν σας εν-
διαφέρει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας έδωσα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, τελειώνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τελειώνω, τελειώνω,

αλλά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος …
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τους κοροϊδέψατε. Και µη µας διαβά-

ζετε τις ευχαριστίες, γιατί αυτό ήταν το δούλεµα της Κυβέρνη-
σης απέναντί τους, γιατί κι αυτοί που σας ευχαρίστησαν είναι
απέναντι τώρα. Τους είπατε τότε «Εµείς θα την κρατήσουµε ανοι-
χτή, θα την ανασυγκροτήσουµε, θα κάνουµε έργα για να προ-
στατέψουµε τη ζωή των εργαζοµένων», για να τσιµπήσουν και
πήγατε µε ένα σχέδιο βήµα-βήµα και φθάσατε σήµερα να τους
πείτε «έξω όλοι»!

Τι είστε εσείς, µωρέ, που θα τους διώξετε; Ποιοι είστε; Ξέρετε
τι είπαν; Είπαν «Νεκροί θα βγούµε, αλλά απολυµένοι όχι». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εδώ κλείνουµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τέτοια απάντηση! Μόνο να την ακούει

κανείς, ανατριχιάζει. Και ξέρετε γιατί; Τι λέει το τραγούδι; Λέει
«Με τον ιδρώτα µας και µε το αίµα µας δένει τ’ ατσάλι». Αυτοί το
δένουν και άλλοι το καρπώνονται και εσείς υπηρετείτε όλους αυ-
τούς.

Εµείς συνεχίζουµε και θέλουµε να πούµε στους εργαζόµενους
ότι παλεύουµε τώρα να µείνει ανοιχτή, κ.λπ., κ.λπ., αλλά αυτή η
εµπειρία µπορεί και πρέπει να τους γίνει µάθηµα. Τη σκέφτονται
σοβαρά, απλά πρέπει να την εκφράσουν. 

Δεν µπορεί αυτό το σύστηµα, κύριε Τσακαλώτε και κύριοι του
ΠΑΣΟΚ –γιατί τούτοι εδώ λένε «Αυτό είναι»- να γίνει ανθρώπινο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Παφίλη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι βάρβαρο. Είναι απάνθρωπο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι δολοφονικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να φύγω;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν έχει έλεος σε τίποτα, ούτε είχε

ποτέ. Δεν εξανθρωπίζεται. Ανατρέπεται.
Γι’ αυτό λέµε οι εργαζόµενοι να κάνουν αυτό που πρέπει. Αυτοί

που παράγουν τον πλούτο να τον πάρουν στα χέρια τους, όχι να
τον τρώνε τα τρωκτικά, οι διάφοροι τεµπέληδες οι οποίοι είναι
καπιταλιστές που ζουν από τον µόχθο των εργαζοµένων και οι
πολιτικοί τους εκπρόσωποι που περνάνε µια χαρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Ο Υπουργός έχει τον λόγο, κύριε Αλεξιάδη! Σας παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αγαπητέ

συνάδελφε κύριε Παφίλη και συντοπίτη, οφείλω να οµολογήσω
ότι σήµερα χρησιµοποιήσατε αρκετά ακραίες εκφράσεις…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πολύ ήπιες! Πάρα πολύ χαλαρές!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! Δεν

σας διέκοψε!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Επειδή

γνωριζόµαστε, δεν νοµίζω ότι αντιπροσωπεύει πολλούς από εµάς
η αναφορά σε λέξεις όπως «άθλιοι», «απάνθρωποι», «Δεν έχετε
έλεος», «δολοφονική προσέγγιση» και ούτω καθεξής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτά τα είπα για το
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σύστηµα. Αν εσείς συµφωνείτε ότι δεν είναι έτσι το σύστηµα,
ταυτιστείτε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα µου
επιτρέψετε να σας πω ότι επειδή µιλάτε για διατάξεις της Κυβέρ-
νησης, προφανώς εκπροσωπώ την Κυβέρνηση, στους οποίους
και αναφέρεστε. 

Δεύτερη παρατήρηση είναι η εξής: Η «ΛΑΡΚΟ» µένει ανοικτή
για µια σειρά από λόγους που ανέλυσα µε ιδιαίτερη άνεση χρό-
νου από το Προεδρείο, αλλά και γιατί αυτή η Κυβέρνηση έδωσε
53 εκατοµµύρια ευρώ. Καµµία άλλη κυβέρνηση δεν είχε δώσει
στο παρελθόν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και τι κατάλαβε; Έκλεισε δύο καµινά-
δες!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Από τα 53
εκατοµµύρια ευρώ, κύριε Παφίλη, το σηµαντικότερο κοµµάτι
πήγε στη ΔΕΗ, για να µείνει ανοικτή η εταιρεία που θα έκλεινε
το 2020 και ένα κοµµάτι πήγε στους εργαζόµενους για αµοιβές. 

Τρίτη παρατήρηση είναι η εξής: Ξέρετε πολύ καλά ότι έχω πάει
ουκ ολίγες φορές στη «ΛΑΡΚΟ». Έχω πάει σε γενικές τους συ-
νελεύσεις και δεν έχω αλλάξει άποψη. Επί µία δεκαετία –µπο-
ρείτε να ρωτήσετε τους εκπροσώπους σας- δεν έχω αλλάξει
άποψη. Η άποψή µου για το παρόν και το µέλλον της «ΛΑΡΚΟ»
είναι δεδοµένη και, δυστυχώς, επιβεβαιώνεται επί δέκα χρόνια. 

Και τέλος, η τέταρτη παρατήρηση είναι η εξής: Εάν είναι τόσο
καλά τα πράγµατα στη «ΛΑΡΚΟ», εικάζω ότι σε λίγες εβδοµάδες
από τώρα θα υπάρχει εξαιρετικό ενδιαφέρον. Είναι δηµόσιος δια-
γωνισµός. Αφού µιλάµε για ξεπούληµα, λογικά θα έρθουν πάρα
πολλοί επενδυτές. Άρα, δικαιώνεστε ότι πράγµατι υπάρχει ένα
περιουσιακό στοιχείο το οποίο αξίζει πάρα πολύ. Να δούµε,
όµως, πόσοι θα είναι οι επενδυτές. Να δούµε. Και τότε θα δούµε
ποια είναι η πραγµατική κατάσταση της «ΛΑΡΚΟ». Εύχοµαι ειλι-
κρινά να είναι πολλοί. Αν όµως δεν είναι πολλοί, µάλλον αυτό δεί-
χνει ότι υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα στη λειτουργία της
«ΛΑΡΚΟ» και χρειάζονται πολλά κεφάλαια.

Για τα καµίνια που είπατε, καθίσαµε και ρωτήσαµε και τον ει-
δικό διαχειριστή και τους εργαζόµενους. Υπάρχει σύµπτωση
απόψεων. Πράγµατι λειτουργεί ένα. Για ποιους λόγους όµως λει-
τουργεί ένα; Διότι το δεύτερο που θα λειτουργούσε, λόγω έλλει-
ψης µεταλλεύµατος από τον Μάρτιο στα µεταλλεία της Εύβοιας
δεν στέλνει µετάλλευµα στο εργοστάσιο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού κλείσατε ένα µεταλλείο, πώς θα
γίνει;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Το ξέ-
ρουν οι εργαζόµενοι. Δεν στέλνουν µετάλλευµα από την Εύβοια
γιατί χρειάζονται επενδύσεις εκεί και πραγµατικά ορθώς κανένας
δεν παίρνει την ευθύνη γιατί υπάρχει επικινδυνότητα. 

Άρα, λειτουργεί µε ένα καµίνι για λόγους που ξέρουν και οι ερ-
γαζόµενοι και είναι συµφωνηµένο µε τους εργαζόµενους, κύριε
Παφίλη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τι λέτε τώρα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ξέρω

απολύτως τι λέω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Φέρτε µία ανακοίνωση του σωµα-

τείου!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ξέρω

απολύτως τι λέω. Λέω την πραγµατικότητα. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Φέρτε µου µία ανακοίνωση του σωµα-

τείου!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε

Παφίλη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ξέρω

απολύτως τι λέω, γιατί γνωρίζετε ότι µιλάω µε τους ίδιους αν-
θρώπους που µιλάτε και εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε, κύριε
Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κλείνω σε
µισό λεπτό, προκειµένου να δώσω κάποια επιπλέον στοιχεία.

Το σύνολο των ταµειακών εκροών από την έναρξη της ταµει-
ακής διαχείρισης, της ειδικής διαχείρισης είναι 226 εκατοµµύρια
ευρώ. Άκουσα για κάτι τιµές πώλησης οι οποίες προφανώς
ισχύουν χρηµατιστηριακά, αλλά δεν µπορούν να γίνουν συναλ-

λαγές σε αυτά τα ύψη. Άκουσα εδώ 40.000, 50.000, 60.000,
100.000. Το κόστος παραγωγής είναι 27.000 ευρώ τον τόνο και
η πώληση ήταν τον Μάιο 24.114 ευρώ τον τόνο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Και καλείται στο Βήµα η κ. Παναγιού Πούλου από τον ΣΥΡΙΖΑ

- Προοδευτική Συµµαχία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δέκα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι. Είναι ο Κοι-

νοβουλευτικός σας εδώ. Μπορεί να πάρει τον λόγο.
Ελάτε, κυρία Πούλου.
ΠΑΝΑΓΙΟΥ (ΓΙΩΤΑ) ΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα ένα νοµο-

σχέδιο µέσω του οποίου η Κυβέρνηση Μητσοτάκη ολοκληρώνει
την απορρύθµιση του χρηµατοπιστωτικού τοµέα και διασφαλίζει
τα συµφέροντα των επίσηµων χορηγών της, των µεγαλοµετόχων
των τραπεζών σε βάρος του δηµοσίου. Το κόµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας δηλαδή, που χρωστάει 400 εκατοµµύρια ευρώ δα-
νεικά και προς το παρόν αγύριστα, καίει και την τελευταία ελπίδα
για χρηµατοδότηση της πραγµατικής οικονοµίας, των νοικοκυ-
ριών και των επιχειρήσεων, που έχουν εγκαταλειφθεί αβοήθητα.
Κι όλα αυτά τη στιγµή που η κοινωνία παρακολουθεί µε αγωνία
το ατελείωτο σερί των καταστροφικών ρεκόρ στα σηµαντικότερα
οικονοµικά µεγέθη. 

Ο πληθωρισµός καλπάζει στο 11,3% αδειάζοντας τις τσέπες
των πολιτών. Το επιτόκιο δανεισµού της χώρας από 2% που ήταν
τον Ιούλιο του 2019, έχει ξεπεράσει το 4% για το δεκαετές οµό-
λογο, δηλαδή µόλις µία µονάδα κάτω από το 5% που οδήγησε
τη χώρα στα µνηµόνια το 2010. Το δηµόσιο χρέος έχει εκτοξευ-
θεί σε αστρονοµικά ύψη, ενώ οι τιµές σε όλα τα αγαθά πρώτης
ανάγκης έχουν αυξηθεί περισσότερο από 20%. 

Ο εισηγητής της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας και οι συνά-
δελφοι που προηγήθηκαν ανέδειξαν επαρκώς όλες τις πτυχές
αυτής της νέας σκανδαλώδους ρύθµισης. Εξάλλου, το πρό-
γραµµα του κόµµατός µας είναι ξεκάθαρο και σε αυτό το σηµείο.
Η επόµενη προοδευτική κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ θα αναλάβει
πρωτοβουλία για τη δηµιουργία ενός ισχυρού δηµόσιου τραπε-
ζικού πυλώνα που θα χρηµατοδοτήσει την παραγωγική ανασυγ-
κρότηση προς όφελος των πολλών. 

Στη δική µου όµως οµιλία θα ήθελα να επικεντρωθώ σε µία
άλλη σκανδαλώδη διάταξη που πρόκειται να ψηφιστεί σήµερα
και συγκεκριµένα στο άρθρο 6 της καταστροφικής τροπολογίας
1331/196, που µε θράσος και κουτοπονηριά καταθέσατε, κύριε
Υπουργέ, το βράδυ της περασµένης Παρασκευής, στο άρθρο
που δίνει τη χαριστική βολή στη «ΛΑΡΚΟ» ολοκληρώνοντας το
διαχρονικό έγκληµα της Νέας Δηµοκρατίας σε βάρος της µονα-
δικής εταιρείας παραγωγής σιδηρονικελίου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί είκοσι χρόνια η Νέα Δηµο-
κρατία παρασιτεί σε βάρος της «ΛΑΡΚΟ» µε τους µισθούς πρό-
κληση των γαλάζιων διοικήσεων, µε τους κοµµατικούς και
πελατειακούς διορισµούς. Επί είκοσι χρόνια απαξιώνει και δια-
λύει την επιχείρηση µε τη ληστρική διαχείρισή της. Επί είκοσι
χρόνια εµπαίζει, στοχοποιεί και συκοφαντεί τους εργαζόµενους
για να δικαιολογήσει τελικά το ξεπούληµά της στα ιδιαίτερα συµ-
φέροντα. 

Πώς να ξεχάσουµε αλήθεια ότι η γαλάζια λεηλασία της
«ΛΑΡΚΟ» ξεκίνησε το 2006, όταν ο διευθύνων σύµβουλος που
διόρισε η κυβέρνηση Καραµανλή προπώλησε τα δικαιώµατα του
νικελίου στην «GOLDMAN SACHS » σε τιµή 15.000 δολάρια ενώ
η τιµή στη διεθνή αγορά έφθανε τις 50.000 δολάρια τότε, προ-
καλώντας έτσι µισό δισεκατοµµύριο ζηµιά από διαφυγόντα
κέρδη την τετραετία 2006 - 2009; Και βέβαια, η λεηλασία συνε-
χίστηκε αµείωτη, όταν το 2008 η επιχείρηση έγινε τσιφλίκι της οι-
κογένειας Σκρέκα, όταν ανέλαβε πρόεδρος ο Θεόδωρος
Σκρέκας µε µισθό 9.000 ευρώ το µήνα και αµέσως προσέλαβε
τη νύφη και τον συµπέθερό του. Επί των ηµερών του η εταιρεία
έφτασε στο σηµείο να παράγει µε κόστος 22.000 δολάρια τον
τόνο και να πουλά σε τιµές χαµηλότερες από 10.000, µε αποτέ-
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λεσµα να συσσωρεύονται ζηµιές άνω των 100 εκατοµµυρίων σε
ετήσια βάση. 

Ωστόσο, το αποκορύφωµα της καταστροφικής διαχείρισης
ήρθε µε το ειδικό καθεστώς που επιβάλλατε, κύριε Υπουργέ, στη
«ΛΑΡΚΟ» µε το ν.4664/2020, υποτίθεται για να την εξυγιάνετε. Τι
καταφέρατε όµως; Πρώτον, απαξιώσατε τα µεταλλεία και ιδίως
αυτά της Εύβοιας, µε αποτέλεσµα να δηµιουργηθεί πρωτοφανές
πρόβληµα στην τροφοδοσία του εργοστασίου µε µετάλλευµα.
Το είπατε και εσείς πριν. Ας κάνατε εκεί κάποιες επενδύσεις,
κύριε Υπουργέ. 

Δεύτερον, εγκαταλείψατε το εργοστάσιο χωρίς συντήρηση και
ανταλλακτικά, υπονοµεύοντας την παραγωγικότητά του. 

Τρίτον, υποβαθµίσατε τις συνθήκες ασφάλειας στην εργασία
δηµιουργώντας κινδύνους για τους εργαζόµενους. 

Και τέταρτον, αυξήσατε υπέρµετρα το λειτουργικό κόστος,
αφού η «ΛΑΡΚΟ» λόγω της καταστροφικής συµφωνίας του εκ-
καθαριστή, της «DELOIT» µε τη ΔΕΗ πληρώνει πλέον έως και
πέντε φορές ακριβότερο ρεύµα σε σχέση µε το 2018 - 2019. Συγ-
κεκριµένα, οι δαπάνες για το ρεύµα ανέρχονται σε 7,5 εκατοµ-
µύρια ευρώ το µήνα, όταν η «ΛΑΡΚΟ» έχει έσοδα το πολύ 6
εκατοµµύρια. Κι όλα αυτά µηνιαία. 

Κι όλα αυτά σε µια περίοδο που η χρηµατιστηριακή τιµή του
νικελίου σπάει το ένα ρεκόρ µετά το άλλο, προσφέροντας περι-
θώριο τεράστιων κερδών, ενώ η Ρωσία που κατέχει το 12% της
παγκόσµιας παραγωγής είναι εγκλωβισµένη στον κλοιό των κυ-
ρώσεων. 

Φαίνεται τελείως παράλογο, αλλά δεν είναι. Είναι µέρος του
σχεδίου σας, κύριοι Υπουργοί, που προβλέπει την πλήρη απα-
ξίωση της εταιρείας, προκειµένου να ξεπουληθεί για ένα κοµµάτι
ψωµί στα ιδιωτικά συµφέροντα η πλούσια µεταλλευτική της προ-
ίκα και ταυτόχρονα να πεταχτούν στον δρόµο περίπου χίλιοι πεν-
τακόσιοι εργαζόµενοι και επαγγελµατίες που συνδέονται
εργολαβικά µε την επιχείρηση, αλλά και να εκδιωχθούν τριακό-
σιες οικογένειες από τα σπίτια, που µε δικά τους έξοδα συντη-
ρούν όλα αυτά τα χρόνια. 

Και αυτό αποδεικνύεται πλέον περίτρανα από την τροπολογία
του αίσχους, στον τίτλο της οποίας µάλιστα, ντρεπόσαστε ακόµη
και το όνοµα της εταιρείας να αναφέρετε και κάνετε λόγο για την
εταιρεία που έχει υπαχθεί σε ειδική διαχείριση βάσει του
ν.4664/2020.

Στην πρώτη παράγραφο, λοιπόν, δίνετε τη δυνατότητα στον
ειδικό διαχειριστή να καταγγείλει όλες τις συµβάσεις εξαρτηµέ-
νης εργασίας, δηλαδή να πετάξει στον δρόµο το σύνολο των ερ-
γαζοµένων. 

Στη δεύτερη, του δίνετε τη δυνατότητα να προσλαµβάνει τους
απολυµένους µε συµβάσεις ενός ή δύο µηνών, ίσα-ίσα για να
συντηρηθεί το ενεργητικό της «ΛΑΡΚΟ» µέχρι να την βουτήξουν
τα γνωστά τα κοράκια. 

Στην τρίτη παράγραφο ορίζετε ότι η δαπάνη για τις απολύσεις
και τις αποζηµιώσεις θα καλύπτεται από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό. Αντί δηλαδή, να επιχορηγείτε την πραγµατική εξυγίανση
και ανασυγκρότηση της δηµόσιας επιχείρησης, εσείς επιχορη-
γείτε πλούσια το ξεπούληµα της περιουσίας της. Αντί να δηµι-
ουργείτε, καταστρέφετε. Αυτή είναι η ειδικότητά σας. 

Και τέλος, στην τέταρτη παράγραφο προσπαθείτε να πουλή-
σετε δήθεν εκδούλευση στους άνω των 55 ετών απολυµένους,
που πλησιάζουν τη συνταξιοδότηση, προβλέποντας ότι µπορούν
να ενταχθούν σε ειδικά προγράµµατα απασχόλησης στους ΟΤΑ
υπό όρους και διαδικασίες που θα καθορίζετε κατά το δοκούν
στο µέλλον. Και εδώ «ζήσε Μάη να φας τριφύλλι». Και πάλι δη-
λαδή αφήνετε περιθώριο πελατειακών σχέσεων, ώστε να αποφα-
σίζετε εσείς ποιοι, πότε και πώς θα ενταχθούν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να ακούσουµε όλοι
τη φωνή αγωνίας που υψώνουν σήµερα οι εργαζόµενοι της
«ΛΑΡΚΟ» που συγκεντρώθηκαν και έξω από το κτήριο της Βου-
λής ζητώντας την απόσυρση της τροπολογίας της ντροπής. Η
Κυβέρνηση Μητσοτάκη όµως κλείνει τα αφτιά και τα µάτια της
και αδιαφορεί εντελώς για τη ζηµιά που θα προκαλέσει το δηµό-
σιο συµφέρον, το ξεπούληµα της επιχείρησης, αλλά και για τις
σοβαρές επιπτώσεις στην οικονοµική και κοινωνική ζωή της
Φθιώτιδας, της Εύβοιας, της Βοιωτίας, ολόκληρης της περιφέ-

ρειας Στερεάς Ελλάδας, αλλά και της Κοζάνης. 
Θα ήθελα να κλείσω, κύριε Υπουργέ, λέγοντας ότι οι φρούδες

προεκλογικές σας υποσχέσεις για περισσότερες και καλύτερες
δουλειές υπάρχουν µόνο για τα «ηµέτερα» συµφέροντα αλλά όχι
και για τους εργαζόµενους της «ΛΑΡΚΟ». Το σίγουρο είναι ότι
σύσσωµη η τοπική κοινωνία, τα εργατικά κέντρα, τα δηµοτικά
συµβούλια, οι παραγωγικοί και συλλογικοί φορείς, οι οικογένειες
των εργαζοµένων θα διεκδικήσουν άλλα και όχι αυτά που σήµερα
θα αποφασίσετε. 

Και επειδή σας άκουσα µε µεγάλη προσοχή στη µακροσκελή
πράγµατι απάντησή σας, κύριε Σταϊκούρα, µας κουνάτε το δά-
χτυλο και µας εγκαλείτε για το δηµόσιο συµφέρον; Καταντά ει-
ρωνεία, πραγµατικά. Απαντήστε, όµως, µία φορά και µε στοιχεία.
Προστατεύει η Νέα Δηµοκρατία το δηµόσιο συµφέρον µε τις
απευθείας αναθέσεις των 7 δισεκατοµµυρίων; Προστατεύει η
Νέα Δηµοκρατία το δηµόσιο συµφέρον, όταν χρωστάει 400 εκα-
τοµµύρια και δεν τα επιστρέφει; Προστατεύει η Νέα Δηµοκρατία
το δηµόσιο συµφέρον, όταν χαρίζει στους «ηµέτερους» καναλάρ-
χες έσοδα από τη χρήση ραδιοτηλεοπτικών συχνοτήτων; Προ-
στατεύει η Νέα Δηµοκρατία το δηµόσιο συµφέρον, όταν ο
Πρωθυπουργός-αγρότης εισπράττει αγροτικά επιδόµατα; Ό,τι
είναι νόµιµο είναι και ηθικό, άραγε; Προστατεύει η Νέα Δηµοκρα-
τία το δηµόσιο συµφέρον µε τον κοµµατικό στρατό των µετακλη-
τών χωρίς προσόντα και υψηλές αποδοχές; Η περίπτωση Στάσση
εξοργίζει όλη την ελληνική κοινωνία. Προστατεύει η Νέα Δηµο-
κρατία το δηµόσιο συµφέρον, όταν επαναφέρει τους εργολά-
βους παντού; Και εδώ, στη θέση σας, ο κ. Πλεύρης είπε ότι
προστατεύοντας το δηµόσιο συµφέρον, για αυτούς τους οκτώ
χιλιάδες εργαζόµενους, που θα βρεθούν και αυτοί στο τέλος του
Ιουνίου εκτός, στον δρόµο, θα σεβαστεί τις οικονοµοτεχνικές µε-
λέτες. 

Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι αυτές οι µελέτες στα νοσοκοµεία
έγιναν και αποδεικνύουν ότι είναι ακριβώς το µισό του εργολαβι-
κού κέρδους. Άρα, τα συµπεράσµατα τα έχει βγάλει η κοινωνία
και µε όλα αυτά που κάνετε ακριβώς επιβαρύνετε τη θέση σας.
Σταµατήστε, επιτέλους, τα ψέµατα!

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να είστε καλά.
Καλείται στο Βήµα η κ. Σουλτάνα Ελευθεριάδου από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Αβραµάκης,
επίσης από το ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. 

Κυρία Ελευθεριάδου, έχετε τον λόγο.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριε Υπουργέ, θα αναφερθώ και

εγώ, πρώτα από όλα, στη ντροπιαστική τροπολογία για τη
«ΛΑΡΚΟ» που την φέρατε νύχτα, την Παρασκευή το βράδυ, και
αφού είχαν τελειώσει οι διαδικασίες στις αρµόδιες επιτροπές. Τη
φέρατε το βράδυ, µετά το πέρας των διαδικασιών, για έναν και
µόνο λόγο, για να µην κληθούν οι εργαζόµενοι στην ακρόαση των
φορέων. 

Πριν, όταν ο κ. Παφίλης σας είπε ότι όλοι οι εργαζόµενοι είναι
κατά αυτής της τροπολογίας, γελάσατε ειρωνικά, δείχνοντας ότι
υπάρχουν εργαζόµενοι που είναι υπέρ της τροπολογίας και που
αντιλαµβάνονται ότι δήθεν εσείς ενεργείτε προς το καλό.

Ας καλούσατε αυτούς τους εργαζόµενους στην ακρόαση των
φορέων, να ακούγαµε τουλάχιστον αυτούς, να ακούγαµε τα επι-
χειρήµατά τους, γιατί -απ’ όσο γνωρίζω εγώ- όλοι οι εργαζόµενοι
είναι κατά. Όλοι οι εργαζόµενοι δεν αντιλαµβάνονται για ποιον
λόγο ήρθε αυτή η τροπολογία. 

Και ο κ. Βρούτσης από την έναρξη της συνεδρίασης και εσείς
µας λέτε ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι υπέρ των εργαζοµένων, κάτι
το οποίο θα ήταν για γέλια, εάν δεν είναι για κλάµατα. Τα τελευ-
ταία τρία χρόνια αντιλαµβανόµαστε όλοι, αντιλαµβάνονται όλοι
οι εργαζόµενοι ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα ότι δεν υπάρχει
Υπουργείο Εργασίας. Υπάρχουν µόνο διαταγές του ΣΕΒ, τις
οποίες εσείς εκτελείτε. 

Επί δεκαετίες, λοιπόν, εν προκειµένω αποµυζούσατε τη
«ΛΑΡΚΟ» και έρχεστε σήµερα και παρουσιάζετε µια κατάσταση,
η οποία όντως δεν είναι ευνοϊκή, δεν είναι θετική και λέτε ότι το
µάρµαρο πρέπει να το πληρώσουν οι εργαζόµενοι. 

14860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σας περιέγραψε πριν η συνάδελφος, η κ. Πούλου, ποιοι ευθύ-
νονται γι’ αυτό. Και ευθύνονται αποκλειστικά οι δικές σας κυβερ-
νήσεις. Είπε το παράδειγµα του κ. Σκρέκα, ο οποίος ήταν
Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου και έπαιρνε µισθό 7.000
και µετά 9.000 ευρώ αναδροµικά, που έβαλε µέσα τη νύφη του,
τον συµπέθερό του, µε µισθούς υπέρογκους, χρέωσε τη
«ΛΑΡΚΟ». Φθάσαµε στο σηµείο να έχει η «ΛΑΡΚΟ» ζηµία 100 εκα-
τοµµύρια ευρώ κατ’ έτος και έρχεστε τώρα και λέτε ότι φταίνε οι
εργαζόµενοι και πρέπει να πληρώσουν το µάρµαρο οι εργαζόµε-
νοι. 

Έρχεστε, µάλιστα, και προσπαθείτε να παρακάµψετε τη δι-
καιοσύνη. Οι εργαζόµενοι πήγαν σε διαδικασία διαβούλευσης και
ενηµέρωσης από τον εργοδότη, εν προκειµένω τον ειδικό εκκα-
θαριστή. Πήγαν στο Υπουργείο Εργασίας και επειδή δεν είχε
γίνει ουσιαστική διαβούλευση, πήγαν στα δικαστήρια για να ανα-
στείλουν τη διαδικασία και το πέτυχαν µε την έκδοση προσωρι-
νής διαταγής και τα ασφαλιστικά ορίστηκαν για τις 6 Μαΐου.
Ζήτησε η εργοδοτική πλευρά αναβολή µε τη δικαιολογία ότι θα
προχωρήσει σε ουσιαστική διαβούλευση. Αντί να προχωρήσει σε
ουσιαστική διαβούλευση έως τις 17 Ιουνίου, που είναι το δικα-
στήριο, φέρατε εσείς αυτό το νοµοθετικό τελεσίγραφο που δίνει
τη δυνατότητα διενέργειας οµαδικών απολύσεων, άσχετα από
το τι θα αποφασίσει η δικαιοσύνη. Παρακάµπτετε τη δικαιοσύνη.
Προσπαθείτε να πείσετε τους εργαζόµενους να παραιτηθούν
από τα ασφαλιστικά µέτρα που είναι στις 17 Ιουνίου, γιατί δεν
φοβάστε µόνο ότι η απόφαση θα βγει υπέρ των εργαζοµένων,
αλλά δεν θέλετε καν να καθυστερήσετε. Άρον-άρον προσπαθείτε
να εξασφαλίσετε προσφορά για την πώληση της «ΛΑΡΚΟ» µέσα
στο καλοκαίρι. Θα έλεγε κανείς ότι κάνετε προεκλογικά ρουσφέ-
τια σε κάποιον. 

Και µάλιστα όχι µόνο προσπαθείτε να τακτοποιήσετε τη
«ΛΑΡΚΟ» εργασιακά, δηλαδή να απεγκλωβιστείτε από όλους
τους εργαζοµένους της, αλλά προσφάτως την τακτοποιήσατε
και περιβαλλοντολογικά, δίνοντας τη δυνατότητα σταδιακής προ-
σαρµογής σε βάθος πέντε ετών στις περιβαλλοντικές υποχρεώ-
σεις της νέας «ΛΑΡΚΟ». Φαίνεται, λοιπόν, ότι τον επενδυτή -που
είπατε πριν να δούµε πόσοι θα έρθουν- τον έχετε έτοιµο και
απλώς βάζετε κάλυµµα στο δώρο. Προσπαθείτε να φτιάξετε τη
«ΛΑΡΚΟ», τη νέα «ΛΑΡΚΟ» όπως βολεύει στον νέο επενδυτή. Την
«καθαρίζετε» για να την παραδώσετε και ταυτόχρονα βάζετε και
τους εργαζόµενους σε ένα ιδιότυπο καθεστώς πεντάµηνης οµη-
ρίας και πάλι προεκλογικά. Για πέντε µήνες αυτοί οι άνθρωποι
δεν θα γνωρίζουν τι πρόκειται να γίνει στο µέλλον, εάν θα έχουν
εργασία ή όχι. 

Λέτε εδώ στο άρθρο 6 ότι ο ειδικός διαχειριστής δύναται –προ-
σέξτε, δύναται, δεν υποχρεούται- να επιλέγει το κατά περίπτωση
αναγκαίο προσωπικό. Ποιος θα το κρίνει αυτό; Ποιος θα κρίνει
ποιο είναι το κατά περίπτωση και ποιο είναι το αναγκαίο προσω-
πικό; Λέτε, µάλιστα, ότι δύναται και πάλι να προβαίνει στη σύ-
ναψη συµβάσεων εργασίας ορισµένου χρόνου µηνιαίας ή
διµηνιαίας διάρκειας. Δεν υποχρεούται σε τίποτα από όλα αυτά.
Δύναται, ενώ πρέπει να βάλετε υποχρεούται. Πρέπει να βάλετε
προϋποθέσεις, να βάλετε κριτήρια ανάλογα µε τις περιστάσεις
ποιο είναι το αναγκαίο προσωπικό και ποιο δεν είναι αναγκαίο. 

Είπατε πριν ότι µε αυτήν την τροπολογία δεν αφήνετε κανέναν
εργαζόµενο χωρίς να τον τακτοποιείτε. Το είπατε; Νοµίζω, το εί-
πατε. Όχι νοµίζω, είµαι σίγουρη. Μπορούµε να δούµε και το βίν-
τεο της οµιλίας σας. Εγώ σας λέω, λοιπόν, ότι οκτώ
εργαζόµενους δεν τους καλύπτετε. Κανείς δεν καλύπτεται, αλλά
δεν εµπεριέχονται σε αυτή την τροπολογία. Υπάρχουν οκτώ ερ-
γαζόµενοι οι οποίοι απολύθηκαν πριν τεθεί η «ΛΑΡΚΟ» σε ειδική
εκκαθάριση και οι αποζηµιώσεις της απόλυσής τους θα δίνονταν
σταδιακά, όπως προβλέπει ο νόµος, µε δόσεις. Αυτοί οι εργαζό-
µενοι, λοιπόν, ενώ απολύθηκαν πριν, θα έπρεπε τώρα να λαµβά-
νουν τις δόσεις της αποζηµίωσης της απόλυσής τους. Έρχεται,
λοιπόν, ο ειδικός εκκαθαριστής και τους λέει «είναι παλιά χρέη,
αναγγελθείτε όπως οι υπόλοιποι πιστωτές» και έτσι αυτοί οι άν-
θρωποι έχουν χάσει την αποζηµίωση απόλυσης, δεν θα πάρουν
τίποτα. Δείτε το λίγο. Υπάρχουν οκτώ άνθρωποι που δεν θα πά-
ρουν τίποτα και εσείς έρχεστε εδώ και λέτε ότι όλοι οι εργαζό-
µενοι καλύπτονται.

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο, εκτός αυτής της ντροπιαστικής
τροπολογίας, υλοποιείτε και την τελική αποστολή σας προς τις
τράπεζες, δηλαδή την αποεπένδυση του Ταµείου Χρηµατοπιστω-
τικής Σταθερότητας από τις τέσσερις συστηµικές τράπεζες σε
βάρος του ελληνικού δηµοσίου. 

Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας µπήκε τα χρόνια
της κρίσης, για να στηρίξει µε τα κεφάλαια του δηµοσίου τις ελ-
ληνικές τράπεζες ελλείψει ιδιωτικού ενδιαφέροντος τότε. Λέτε
ότι τώρα οι τράπεζες πλέον έχουν απεγκλωβιστεί από τα κόκκινα
δάνεια, δεν χρειάζεται το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας και είναι έτοιµες να προβούν σε έναν ευρείας έκτασης µε-
τασχηµατισµό και να προσελκύσουν επενδυτικό ενδιαφέρον. 

Τα κόκκινα δάνεια φύγανε από τις τράπεζες, αλλά έµειναν
στην οικονοµία της χώρας, έµειναν στις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις, έµειναν στα νοικοκυριά που είναι ακόµα υπερχρεωµένα. 

Και είπατε πριν ότι επί ΣΥΡΙΖΑ ψηφίστηκε νόµος για τη δηµι-
ουργία των funds. Έρχοµαι εδώ πολλές φορές και σας λέω για
τον κ. Λαυρεντιάδη και σας λέω ότι τη µοναδική λιπασµατοβιο-
µηχανία της χώρας αυτή τη στιγµή την έχουν στα χέρια τους
εταιρείες κυπριακών συµφερόντων, που δηµιουργήθηκαν µε µε-
τοχικό κεφάλαιο ύψους 24.000 ευρώ και δεν ξέρουµε ποιοι είναι
από πίσω, έχουν κάποιες έδρες οι οποίες είναι κενές -κάτι πολυ-
κατοικίες στην Αθήνα που δεν υπάρχει κανείς-, δεν έχουν προ-
σωπικό, δεν έχουν τίποτε. Και περιµένω από εσάς να µε
καταλάβετε και να µου πείτε «έχεις δίκιο, εδώ κάτι συµβαίνει».

Και έρχεται ο κ. Πολάκης να σας πει πράγµατα που ήδη γνω-
ρίζετε, ότι αυτά τα funds που πήρανε εκατοµµύρια, δισεκατοµ-
µύρια ευρώ χρεών των Ελλήνων έχουν µηδενικό µετοχικό
κεφάλαιο. Δεν ξέρουµε ποιοι είναι από πίσω. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Προφα-
νώς.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Προφανώς, λέτε. Το βρίσκετε
λογικό αυτό. Πώς αγόρασαν αυτά τα δισεκατοµµύρια ευρώ;
Ποιοι βρίσκονται από πίσω; Γιατί στην έδρα που είναι δεν υπάρ-
χει τίποτα; Δεν υπάρχουν πάγια, δεν υπάρχουν εργαζόµενοι.
Ποια είναι αυτά τα funds-«φαντάσµατα»; Το βρίσκετε λογικό
αυτό; 

Με τι χρήµατα αγόρασαν τα δάνεια του ελληνικού λαού και
τώρα µε µεθόδους αµφιλεγόµενες, µε εκβιασµούς πολλές φορές
-έχουµε όλοι τέτοιες καταγγελίες-, µε απειλές προχωρούν σε κα-
τασχέσεις και σε πλειστηριασµούς ακόµη και πρώτης κατοικίας;
Ποιοι είναι αυτοί που κρύβονται πίσω από αυτά τα funds; 

Και για να κλείσω, κύριε Σταϊκούρα, στο άρθρο 99 µε τίτλο
«Προσωρινή χρήση ταµειακών διαθεσίµων υπό ειδική εκκαθά-
ριση πιστωτικού ιδρύµατος» δίνετε τη δυνατότητα όταν είναι ο
ίδιος ειδικός εκκαθαριστής σε δύο υπό εκκαθάριση νοµικά πρό-
σωπα, να πληρώνει τις απαιτήσεις του άρθρου 975 παράγραφος
3 του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας, δηλαδή εργαζόµενους,
ΕΦΚΑ, διατροφές και κάποιες άλλες απαιτήσεις που αναφέρον-
ται στο άρθρο 975 παράγραφος 3 του Κώδικα Πολιτικής Δικονο-
µίας από την υπό εκκαθάριση περιουσία της εταιρείας του
ετέρου νοµικού προσώπου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε, κυρία Ελευ-
θεριάδου.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και προσθέτετε παράγραφο 6 στο άρθρο 91, χωρίς όµως να

τροποποιείτε ή να καταργείτε το άρθρο 145 ι,γ του ν.4261 του
2014 που λέει ότι σε αυτήν την περίπτωση δεν πρέπει στο υπό
εκκαθάριση νοµικό πρόσωπο να καταργείται η αυτοτέλειά του ή
να θίγονται οι πιστωτές του, δηλαδή από αυτό που θα πάρετε τα
χρήµατα για να πληρώσετε τις απαιτήσεις του άλλου υπό εκκα-
θάριση νοµικού προσώπου δεν πρέπει να χάνει την αυτοτέλειά
του ή να θίγονται οι πιστωτές του και αυτό είναι πολύ γενικό. 

Θα ήθελα να ρωτήσω: Αυτό το άρθρο το φέρατε για να ικανο-
ποιήσετε συγκεκριµένη περίπτωση; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ναι.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Μπορείτε να µας αναφέρετε

ποια περίπτωση είναι αυτή; Και αφού είναι συγκεκριµένο, γιατί
δεν το αναφέρετε στο άρθρο;

Κοιτάξτε, εδώ υπάρχει µια αντίφαση. Ενώ λέτε ότι θα διατη-
ρούν την αυτοτέλεια και δεν θα θίγονται οι πιστωτές, από την
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άλλη προσθέτετε παράγραφο 6. Περιµένω απάντηση.
Για να κλείσω…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε όµως. Ξέρω

ότι είναι η περιφέρειά µας, αλλά κλείστε.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Μισό λεπτό.
Είστε η Νέα Δηµοκρατία των 381 εκατοµµυρίων ευρώ χρεών

τα οποία δεν έχετε σκοπό να πληρώσετε ποτέ. Είστε η Νέα Δη-
µοκρατία που ο αρχηγός σας χρωστάει 1.320.000 ευρώ, τα οποία
δεν πρόκειται επίσης να πληρώσει ποτέ. Είστε η Νέα Δηµοκρατία
της διαφθοράς, της διαπλοκής, των πελατειακών σχέσεων, της
αναξιοκρατίας, της φτωχοποίησης του ελληνικού λαού. Είστε η
Νέα Δηµοκρατία που θα πέσει µε κρότο στις επόµενες εκλογές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε, κυρία Ελευ-
θεριάδου. Όσα είπατε προηγουµένως είναι ενδιαφέροντα. Αυτά
είναι ένας επίλογος τώρα. Σας παρακαλώ.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Για έναν και µόνο λόγο θα πέ-
σετε. Διότι πλέον το να φύγετε αποτελεί αντικειµενικά κοινωνική
ανάγκη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ζήτησε τον λόγο ο κύριος Υπουργός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρία συ-

νάδελφε, τα έχω πει, είναι στα Πρακτικά. Αν διαβάζατε τα Πρα-
κτικά της επιτροπής, θα το καταλαβαίνατε.

Αυτό το άρθρο αφορά συγκεκριµένα µια τράπεζα. Έχουµε πι-
στωτικά ιδρύµατα υπό εκκαθάριση: την Αγροτική Τράπεζα, την
ProBank, την Πανελλήνια, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και το
FBB, σύνολο εννέα χιλιάδες εννιακόσιοι ένας εργαζόµενοι.

Τι έχει γίνει σε αυτές τις τράπεζες; Με τον νόµο του 2012
υπήρξε προνοµιακή ικανοποίηση απαιτήσεων για το 50% της νό-
µιµης αποζηµίωσης. Ήρθε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ στις 30-6-2015
κι έδωσε προνοµιακή ικανοποίηση στο σύνολο των δεδουλευµέ-
νων. Στις 30-5-2019 ο ΣΥΡΙΖΑ το 50% το έκανε 67%. Εµείς στις
24-12-2020 το πήγαµε στο 80% και ειδικά για τις συνεταιριστικές
τράπεζες στο 100% και ήρθα µε υπουργική απόφαση στις 16-5-
2022 και πήγαµε το ανώτατο όριο αποζηµίωσης ανά δικαιούχο
στο 100%.

Υπήρχε ένα πρόβληµα µε εργαζόµενους της ProBank -το έχω
πει µέσα στην επιτροπή-, έτσι ώστε να µπορέσουµε µε την διά-
ταξη αυτή να βρεθούν οι πόροι από την εκκαθάριση για να απο-
ζηµιωθούν και αυτοί οι εργαζόµενοι. Τίποτα φωτογραφικό, πολύ
απλό, πολύ ξεκάθαρο. Δεν µπορώ να το πω διαφορετικά. Το είπα
και στην επιτροπή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Υπουργέ.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, για δέκα δευ-
τερόλεπτα θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, όχι.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Είπε ότι δεν διάβασα τα Πρα-

κτικά της επιτροπής. Αυτό είναι επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Γιατί είναι επί προσω-

πικού; Δεν είπε κάτι.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Ανέφερε ότι δεν διάβασα τα

Πρακτικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν είπε κάτι, κυρία

Ελευθεριάδου. Δεν είπε κάτι ο άνθρωπος.
ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Για δέκα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δέκα δευτερόλεπτα

έγινε και µε τον κ. Παφίλη. Σας παρακαλώ πολύ. Δεν µπορούµε
να κάνουµε διάλογο.

ΣΟΥΛΤΑΝΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, τα διάβασα τα
Πρακτικά. Να αναφέρετε στο άρθρο τη συγκεκριµένη περί-
πτωση. Εδώ αυτό µπορεί να χρησιµοποιηθεί σε πάρα πολλές πε-
ριπτώσεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το είπατε.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Ελευθέριος Αβραµάκης από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται και ο κ. Γιαν-
νούλης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα συζη-
τάµε ένα νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης το οποίο αποτελεί ίσως
την πιο χειροπιαστή απόδειξη ότι αυτή η Κυβέρνηση, µε θαυµα-
στή συνέπεια, αναλαµβάνει πρωτοβουλίες σε βάρος του δηµο-
σίου συµφέροντος και του ελληνικού λαού.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν συνιστά µια επιστροφή του
συστηµικού χρηµατοπιστωτικού τοµέα σε συνθήκες κανονικότη-
τας. Δεν πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που πιστοποιεί την εξυ-
γίανση των τραπεζών και τον περιορισµό του ελέγχου που όφειλε
να ασκεί το ελληνικό δηµόσιο στο όνοµα του ελληνικού λαού, δε-
δοµένου ότι ο ελληνικός λαός ανακεφαλαιοποίησε τρεις φορές
τις τράπεζες, υπέστη τροµερές φορολογικές επιβαρύνσεις και
υποχρεώθηκε να ζει σε συνθήκες λιτότητας για µια δεκαετία. Επί
της ουσίας, πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο υπεξαίρεσης δηµόσιας
περιουσίας, µια µορφή χαρίσµατος της περιουσίας του ελληνι-
κού λαού σε εξευτελιστικές τιµές. 

Η Κυβέρνηση µε τις διατάξεις που φέρνει για το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας προβλέπει το αδιανόητο, να πα-
ραχωρηθούν οι τραπεζικές µετοχές των συστηµικών τραπεζών
που κατέχει το ελληνικό δηµόσιο σε τιµές κάτω από το κόστος
που τις απέκτησε και κάτω από την εκτιµώµενη αξία τους τη
στιγµή της πώλησης. 

Η γενναιόδωρη αυτή στάση της Κυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας µάλιστα δεν προκύπτει από κάποια δηµόσια ανάγκη που
επιβάλλει αυτό το ξεπούληµα ούτε βέβαια από τους δανειστές
της χώρας ή κάποιο γεγονός που επιβάλλει το χάρισµα της ελ-
ληνικής περιουσίας. Είναι συνειδητή πολιτική απόφαση της Κυ-
βέρνησης. 

Ποιος νόµος της αγοράς που θεοποιεί η Νέα Δηµοκρατία επι-
βάλλει στο ελληνικό κράτος που διέσωσε τις τράπεζες να µετα-
βιβάσει το µετοχικό κεφάλαιο που κατέχει σε τιµές κάτω του
κόστους και κάτω της πραγµατικής αξίας αυτών των µετοχών; 

Ποια ανάγκη του κράτους καλύπτει αυτή η πρωτοβουλία; Πώς
ωφελείται το κράτος και ο ελληνικός λαός από αυτή την εξέλιξη;
Η Κυβέρνηση νοµοθετεί υπέρ των συµφερόντων του ελληνικού
δηµοσίου ή υπέρ ξένων συµφερόντων που θα αποκτήσουν έναντι
πινακίου φακής µετοχές και περιουσιακά στοιχεία;

Αντιλαµβάνονται άραγε οι εµπνευστές αυτού του νοµοσχεδίου
ότι οι τραπεζικές µετοχές που κατέχει σήµερα το Ταµείο Χρηµα-
τοπιστωτικής Σταθερότητας έχουν αγοραστεί πρακτικά από τον
ελληνικό λαό, ο οποίος χρηµατοδότησε και διέσωσε τις τράπε-
ζες; 

Η σηµερινή πρωτοβουλία της Κυβέρνησης αποτελεί όνειδος,
καθώς αναγκάζει τη Βουλή να συζητήσει ένα νοµοσχέδιο που
είναι καταφανώς σε βάρος του ελληνικού λαού και σε βάρος του
δηµοσίου συµφέροντος. 

Είναι ένα νοµοσχέδιο που προσβάλλει συνολικά τους Βουλευ-
τές της Συµπολίτευσης που θα δεχτούν να το υπερψηφίσουν,
αλλά και προσβάλλει την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικο-
νοµικών που είναι εδώ για να το υπερασπιστεί. 

Είναι µάλιστα η σηµερινή Κυβέρνηση που είχε προωθήσει την
αντίστοιχη αποµείωση της περιουσίας του δηµοσίου στην Τρά-
πεζα Πειραιώς, µε την περίφηµη αύξηση του µετοχικού κεφα-
λαίου τον Απρίλιο του 2021. Το ελληνικό δηµόσιο µε πολιτική
απόφαση της Κυβέρνησης κατέγραψε πριν από περίπου έναν
χρόνο µεγάλη ζηµιά λόγω της µετατροπής των οµολόγων CoCos
που διέθετε σε µετοχές και εν συνεχεία, µέσω του φρένου που
έβαλε η Κυβέρνηση στη συµµετοχή του ΤΧΣ στην αύξηση µετο-
χικού κεφαλαίου της Πειραιώς, είχε ως αποτέλεσµα το ποσοστό
του δηµοσίου να µειωθεί από το 61,3% στο 27%, µε όλη τη ζηµιά
να πέφτει στις πλάτες του Έλληνα φορολογούµενου. Αντίστοιχη
πολιτική ακολούθησε και για τη ΔΕΗ µε τα γνωστά σήµερα απο-
τελέσµατα. 

Παρά λοιπόν την τεράστια ζηµιά του δηµοσίου από το χάρισµα
της Πειραιώς και της ΔΕΗ η Κυβέρνηση σήµερα επεκτείνει το πε-
τυχηµένο για αυτήν υπόδειγµα χαρίσµατος της δηµόσιας περι-
ουσίας για το σύνολο των τραπεζικών µετοχών που κατέχει.
Αλήθεια, έχετε κάποια εκτίµηση πόσα δισεκατοµµύρια χαρίζετε
στον ιδιώτη επενδυτή που θα προκύψει; 

Εκτός όµως αυτών νοµιµοποιείται η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας να κάνει τέτοια δώρα στις συστηµικές τράπεζες τη
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στιγµή που τόσο η Νέα Δηµοκρατία ως κόµµα όσο και ο Πρό-
εδρός της κ. Μητσοτάκης είναι υπερχρεωµένοι και δεν εξυπηρε-
τούν τα προκλητικά δάνεια που τους έχουν χορηγηθεί; Είναι η
απελευθέρωση των µπόνους και των αµοιβών των διοικητών των
τραπεζών και των ανώτερων στελεχών το αντίτιµο για να συνεχί-
σει το κόµµα και ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας να παρα-
µένουν στο προκλητικό τραπεζικό απυρόβλητο; Στους
ανθρώπους και τις επιχειρήσεις, που είναι υπερχρεωµένοι, πολ-
λοί από τους οποίους υπερχρεώθηκαν λόγω των πολιτικών λιτό-
τητας που επιβλήθηκαν για τη διάσωση αυτών των τραπεζών, τι
ακριβώς λέτε; 

Τελειώνω µε µια παρατήρηση επί του ζητήµατος της «ΛΑΡΚΟ».
Η Κυβέρνηση σε µια νύχτα πετάει στον δρόµο περισσότερες από
χίλιες οικογένειες εργαζοµένων στην πολύ σηµαντική αυτή βιο-
µηχανία. Το κάνει µάλιστα σε µια στιγµή που, αν η «ΛΑΡΚΟ» δού-
λευε κανονικά τόσο στην εξόρυξη όσο και στην επεξεργασία του
νικελίου, θα µπορούσε να ξεπληρώσει όλα της τα χρέη και να
επιστρέψει σε µακροχρόνια κερδοφορία, λόγω της υψηλής τιµής
του σιδήρου και του νικελίου σήµερα και λόγω των κυρώσεων
προς τη Ρωσία, που θα κρατήσουν για µεγάλο χρονικό διάστηµα. 

Χωρίς µάλιστα να είναι γνωστό αν υπάρχει τελικά ή όχι υπο-
ψήφιος ιδιώτης επενδυτής προκλητικά η Κυβέρνηση αναλαµβά-
νει να απολύσει όλους τους εργαζόµενους, για να απλοποιήσει,
πιθανώς, τις όποιες διαπραγµατεύσεις και να ξεπουληθεί ένας
ακόµη πυλώνας οικονοµικής δραστηριότητας του δηµοσίου, µο-
ναδικός µάλιστα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αντί να κάνει ό,τι είναι
απαραίτητο για να λειτουργήσει και πάλι η «ΛΑΡΚΟ», να εκσυγ-
χρονιστεί και να µπορεί να διαδραµατίσει ουσιαστικό ρόλο στην
οικονοµική ανάπτυξη της χώρας η Κυβέρνηση ως ένας άλλος ει-
δικός εκκαθαριστής αναλαµβάνει να τα ξεπουλήσει ή να τα χα-
ρίσει. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, η ευθύνη που σας ανέθεσε ο ελληνι-
κός λαός είναι να διαχειριστείτε, να αξιοποιήσετε και να πολλα-
πλασιάσετε την περιουσία του, ούτε να την χαρίσετε, ούτε να την
εκποιήσετε, ούτε να τη σπαταλήσετε σαν κακοί κληρονόµοι.
Εσείς µε διάφορες ιδεολογίες, αλλά αξιοθαύµαστη συνέπεια εδώ
και τρία χρόνια την έχετε σπαταλήσει µε τις απευθείας αναθέσεις
και τις υπερκοστολογήσεις, την έχετε απαξιώσει όταν δεν στη-
ρίζετε και δεν επενδύετε σε τοµείς, όπως το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, τη χαρίσατε, όπως στην περίπτωση της ΔΕΗ, στην Πει-
ραιώς, οσονούπω στη «ΛΑΡΚΟ» και συνολικά στις τράπεζες, την
εκποιείτε, προσφέροντας έναντι εξευτελιστικών τιµών δηµόσια
περιουσία σε ιδιώτες.

Ο ελληνικός λαός πλέον γνωρίζει ότι η σηµερινή Κυβέρνηση
το µόνο που κάνει είναι να εξυπηρετεί µια κλειστή οµάδα επεν-
δυτών φιλικών επιχειρηµατικών συµφερόντων, δίνοντάς τους κρί-
σιµες υποδοµές του κράτους και περιουσία του ελληνικού λαού
χωρίς να πληρώνουν το εύλογο έστω αντίτιµο. Ο ελληνικός λαός
γνωρίζει πλέον ότι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας εφαρ-
µόζει και µάλιστα ταχύτατα τη γνωστή συνταγή χρεοκοπίας. Γνω-
ρίζει ότι για την ακρίβεια, για το κόστος ενέργειας και των
καυσίµων, για την ορθολογική διαχείριση της δηµόσιας περιου-
σίας απαιτείται άµεσα να εφαρµοστούν άλλες πολιτικές, προ-
οδευτικές και κοινωνικά δίκαιες πολιτικές. Γι’ αυτό όποτε
αποφασίσει ο Πρωθυπουργός να προσφύγει στη λαϊκή ετυµηγο-
ρία η επόµενη κυβέρνηση θα είναι κυβέρνηση προοδευτική, µε
ρεαλιστικό πρόγραµµα οικονοµικής και κοινωνικής ανασυγκρό-
τησης, µε ενσυναίσθηση της πατριωτικής ευθύνης και Πρωθυ-
πουργό τον Αλέξη Τσίπρα. 

Κύριε Υπουργέ, πάρτε πίσω την κατάπτυστη τροπολογία για
τη «ΛΑΡΚΟ». Πάρτε πίσω τις απολύσεις των εργαζοµένων, που
είχατε το θράσος να ζητήσετε από τη συνέλευση των εργαζοµέ-
νων να εγκρίνει και να νοµιµοποιήσει την απόφαση της απόλυσής
τους και την τροπολογία που καταθέσατε. Όσο κάνατε τα ρου-
σφέτια σας ήταν καλή, εξυπηρετούσε το σύστηµα. Σήµερα είναι
βάρος και τους οδηγείτε στην ανεργία. 

Σας καλούµε επιτέλους να ασχοληθείτε µε την ακρίβεια στην
αγορά ενέργειας, να ασχοληθείτε µε την ακρίβεια στα καύσιµα,
στα είδη πρώτης ανάγκης, µε τον πληθωρισµό που τρέχει µε
11,3%. Σας καλούµε να παίξετε τον αποφασιστικό και ρυθµιστικό
ρόλο στην αγορά και στην οικονοµία. Σας καλούµε να στηρίξετε

τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες, τη µικροµεσαία επιχειρηµατι-
κότητα, τον πρωτογενή τοµέα, όλους ανεξαιρέτως, την ελληνική
κοινωνία. Δεν θα µείνετε µόνο στη διευθέτηση προς φιλικά επι-
χειρηµατικά συµφέροντα, που σήµερα κάνετε και όλα αυτά τα
τρία χρόνια. Να ξέρετε ότι αυτή η πολιτική είναι εν γνώσει του
ελληνικού λαού και όταν έρθει ο λογαριασµός θα τον πληρώσετε
στην κάλπη ως οφείλετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Αβραµάκη.
Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Γιαννούλης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-

οδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Κωνσταντίνος Ζαχα-
ριάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Παρ’ ότι αποχώρησε πριν από λίγα δευτερόλεπτα ο Υπουργός

Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας θα ήθελα να του πω ειλικρινά εξοµο-
λογητικά το εξής: Εγώ δεν έχω ιστορία σε αυτή την Αίθουσα,
όπως επιχείρησε να πει στον κ. Τσακαλώτο προσβλητικά. Δεν
έχω ιστορία σε αυτή την Αίθουσα γιατί δεν αποτελώ προϊόν νε-
ποτισµού. Δεν υπήρξε ποτέ ο πατέρας µου σε θέση κεντρικής
πολιτικής σκηνής. Δεν είχα ποτέ την τύχη να βρω µια έτοιµη πο-
λιτική µαγιά, για να εκλεγώ Βουλευτής σε οποιαδήποτε εκλογική
περιφέρεια ανά την Ελλάδα. Και θεωρώ ότι αυτό είναι τίτλος
τιµής, το να χτίζεις την ιστορία µε βάση τη βιωµατική συνείδηση
και κυρίως µε τον καθρέπτη της ψυχής σου. 

Εύχοµαι όµως, κύριε Σταϊκούρα, ή κύριε Βεσυρόπουλε να το
µεταφέρετε, πραγµατικά να µην είµαι αυτόπτης µάρτυρας µιας
υποθετικής εικόνας. Εύχοµαι, κύριε Σταϊκούρα, την ώρα που συ-
ζητάµε αυτό το νοµοσχέδιο να µην υπάρξει στο µέλλον πολιτευ-
τής Φθιώτιδας, ο οποίος στις χίλιες οικογένειες των απολυµένων
της «ΛΑΡΚΟ» θα κάνει σπέκουλα και θα δηµιουργήσει πελατει-
ακές σχέσεις, όπως µου έρχεται στο µυαλό µου µία παράταξη,
ένα κόµµα και µια κυβέρνηση που το συνηθίζει τα τελευταία σα-
ράντα χρόνια. 

Εύχοµαι και ελπίζω, κύριε Σταϊκούρα, ότι στη Φθιώτιδα δεν θα
υπάρξει πολιτικό γραφείο που θα λέει στους απολυµένους της
«ΛΑΡΚΟ» «ξέρεις, το µέλλον σου συνδυάζεται και µε αυτό το φα-
κελάκι ψηφοδελτίων». Εύχοµαι και ελπίζω, κύριε Σταϊκούρα, ότι
η Ελλάδα του 2022 και του 2030 δεν θα έχει τέτοιας κοπής πολι-
τικούς. Απεύχοµαι να συµβεί, πολύ φοβάµαι ότι θα γίνει όµως.
Γιατί; 

Δεν έχω διακρίνει στον βραχύ πολιτικό µου βίο, αλλά στον
µακρύ δηµοσιογραφικό µου βίο πιο χαρακτηριστική περίπτωση
πολιτικού σαδισµού από τον τρόπο µε τον οποίο τοποθετηθήκατε
σήµερα στη Βουλή. Σας έθεσε ο κ. Πολάκης ένα απλό ερώτηµα.
Πετάξατε τη µπάλα στις κερκίδες όλων των γηπέδων του λεκα-
νοπεδίου της Αττικής! Πώς ανέχεται ένα κράτος δικαίου, µια κυ-
βέρνηση που είναι κοντά στους πολίτες –έτσι κοµπορρηµονείτε,
ότι είστε κοντά στους πολίτες- ένα δάνειο 75 εκατοµµυρίων να
εξαγοράζεται από µία εταιρεία που χρηµατοδοτείται από την
Τράπεζα Πειραιώς µε 80 εκατοµµύρια για να αγοράσει τα 35 εκα-
τοµµύρια; Επ’ αυτού έχουν περάσει δύο ώρες, αλλά απάντηση
δεν πήραµε. Το καταλαβαίνω. 

Υπάρχει η διαφορά των 50 εκατοµµυρίων, αλλά υπάρχει και η
διαφορά, κύριε Σταϊκούρα, όπου κι αν βρίσκεστε, η διαφορά πο-
λιτικής συνείδησης, υπάρχει διαφορά πολιτικής κουλτούρας.
Γιατί είστε οι ίδιοι άνθρωποι που τις απολύσεις και την κατα-
στροφή ψυχών και ανθρώπων τις έχετε ως δεύτερη φύση. Είστε
Υπουργός µιας Κυβέρνησης µε Πρωθυπουργό τον Υπουργό Δι-
οικητικής Μεταρρύθµισης των απολύσεων. Χθες-προχθές ήταν
η 11η Ιουνίου. Ρίξατε µαύρο στην ΕΡΤ και πετάξατε δυόµισι χι-
λιάδες κόσµο στον δρόµο. Σήµερα είναι η «ΛΑΡΚΟ». Ήταν οι ανα-
πληρωτές καθηγητές, ήταν οι καθηγητές τεχνικής εκπαίδευσης.
Είναι στη δεύτερη φύση σας δύο πράγµατα: Πελατειακές σχέ-
σεις, αδιαφάνεια, διαφθορά, που οδήγησε στη χρεοκοπία του
2009 και του 2010 και βέβαια αυτό που περιγράφεται µέσα από
το σηµερινό σας νοµοθέτηµα.

Θεωρώ, κύριε Σταϊκούρα και κύριε Βεσυρόπουλε, επίσης τίτλο
τιµής να µην έχω συνεργάτες που µου προµηθεύουν, για να εν-
τυπωσιάζω το ακροατήριο µε αστειάκια και υπαινιγµούς, ότι όλα
όσα γίνονται σήµερα είναι ευθύνη της Κυβέρνησης 2015 - 2019.
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Δεν κουραστήκατε; Δεν υπάρχει κενό χρόνου, δεν υπάρχει κενό
αέρος.

Η µόνη τρικυµία και το µόνο κενό αέρος είναι στην πολιτική
σας συνείδηση. Μα, τρία χρόνια τώρα όλα αυτά τα κακά που
έκανε η πιο έντιµη, η πλέον αδιάφθορη Κυβέρνηση από τη Με-
ταπολίτευση και µετά, αφού ήταν τόσο κακά δεν µπορούσατε να
τα διορθώσετε; Φτάσατε στο σηµείο µε λαθροχειρία να προσπα-
θείτε να παραπλανήσετε τους Έλληνες πολίτες ότι η λήξη θη-
τείας του ΤΧΣ και η µεταφορά στο υπερταµείο είναι κάτι
παραβατικό. Το υπερταµείο του ελληνικού δηµοσίου είναι παρα-
βατική συµπεριφορά;

Δεν απαντάτε για τα 80 εκατοµµύρια. Δεν απαντάτε για τα 50
εκατοµµύρια. Αναρωτιέµαι µε το σχήµα που προωθείτε, θα µά-
θουµε πώς γίνεται το 1,4 εκατοµµύρια δανεισµού του αείµνηστου
Γιώργου Τράγκα να χαρίστηκε; Θα το µάθουµε; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δυόµισι είχε πάρει από τον Βγενόπουλο
τον συγχωρεµένο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Και το 1,4 χαρίστηκε. 
Κλείνοντας, θα προσπαθήσω τουλάχιστον να σας πω ότι στην

πολιτική υπάρχει ψυχή, συνείδηση, φιλότιµο και ευθύνη. Εγώ ως
µη προϊόν νεποτισµού γι’ αυτούς τους λόγους βρέθηκα σε αυτό
το Βήµα. 

Θα σας µεταφέρω χωρίς σπουδή, πρόζα και προσποιητή αί-
σθηση του κοντά στον πολίτη, την τρεµάµενη φωνή µιας ογδον-
τάχρονης γυναίκας, η οποία είχε ένα δάνειο στεγαστικό. Πριν
τρεις µήνες µεταφέρθηκε σε αυτό που περιγράφηκε από όλους
µας ως «κοράκια». Είχε πληρώσει περίπου 40.000 ευρώ από τα
50.000 ευρώ του δανείου. Ξαφνικά µεταφέρθηκε σε αυτή τη
σπουδή που σας έχει πιάσει το τελευταίο διάστηµα, µικρά και µε-
σαία δάνεια να µεταφέρονται άρον άρον σε εισπρακτικές εται-
ρείες και fund. Είχε να πληρώσει έξι δόσεις και µεταφέρθηκε σε
αυτές τις εταιρείες που προωθείτε επίσης ως δεύτερη πολιτική
σας φύση. Και µε σαδισµό περιγράφετε «α, δεν φταίµε εµείς, οι
άλλοι». Για ληξιπρόθεσµες δόσεις 900 ευρώ µεταφέρθηκε στις
εισπρακτικές εταιρείες, µε ονοµατεπώνυµο πολύ γνωστό σε
εσάς, πολύ κοντά στην παράταξή σας, την παράταξη της χρεο-
κοπίας και των δανείων, των δανεικών και αγύριστων, λέγοντάς
της ότι «για να µη χάσεις το σπίτι σου, για να µη βγει στο σφυρί»
-σε κατάκοιτη γυναίκα ογδόντα δύο ετών- «πρέπει να δώσεις
8.000 ευρώ προκαταβολή και 400 ευρώ το µήνα από τη σύνταξη
των 800 ευρώ». 

Αυτό, κύριε Σταϊκούρα, κύριε Μητσοτάκη, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, είναι η ζωή των Ελλήνων σήµερα. Και τι απαντάτε σε
αυτό; Με οριστικά φληναφήµατα για το πως πρέπει να σκεφτό-
µαστε όχι µόνο τα λεφτά; Πώς θα επιβιώσουν αυτοί οι άνθρωποι,
µε αέρα βαρβαρίσιο; 

Και ξέρετε κάτι; Το ζήτηµα δεν είναι πλέον να γίνουν εκλογές,
το ζήτηµα δεν είναι να φύγετε, το ζήτηµα δεν είναι να απαντή-
σετε στον Πολάκη, το ζήτηµα δεν είναι ότι καπνίζει ο Πολάκης ή
ότι για όλα φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ ή ότι ο Ζαχαριάδης γράφει µε το αρι-
στερό χέρι. Το ζήτηµα είναι ο τρόµος και εφιάλτης -προσδιορι-
σµοί που σας ακολουθούν- γι’ αυτό που θα ξηµερώσει την
επόµενη µέρα που θα υπάρχει διαφορετική κυβέρνηση, αλλά
εσείς θα είστε σε κάτι που ίσως κάτι σας θυµίζει, στο χρονοντού-
λαπο της ιστορίας. Ίσως σας µείνουν τα πελατειακά παιχνίδια µε
τους απολυµένους της «ΛΑΡΚΟ». Τέτοια Ελλάδα να την χαίρε-
στε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Γιαννούλη. Αναγκάσατε τον κ. Ζαχαριάδη να αλλάξει χέρι
στο στυλό. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξανδρος Φλαµπουράρης από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. Να ετοιµάζεται και ο κ. Ζαχα-
ριάδης. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο για το ΤΧΣ,
δηλαδή για το τραπεζικό σύστηµα και τον χρηµατοπιστωτικό
τοµέα διαπιστώνουµε για µια ακόµη φορά την απαξίωση έως
απέχθεια της Κυβέρνησής σας, σε ό,τι έχει να κάνει µε την υπε-
ράσπιση του δηµοσίου συµφέροντος. 

Εισάγετε ένα νοµοσχέδιο για την αναµόρφωση του θεσµικού
πλαισίου του ταµείου, όπου η αιχµή του δόρατος περιορίζεται

στις προϋποθέσεις για την ολική αποεπένδυση του ταµείου από
τις τράπεζες, χωρίς όµως να γίνεται η παραµικρή αναφορά στην
υποχρέωση προάσπισης του δηµοσίου συµφέροντος και στην
προστασία της δηµόσιας περιουσίας. Αυτό γίνεται φανερό µέσα
από ένα σύνολο ενεργειών που αναλάβατε το προηγούµενο διά-
στηµα και που συνεχίζετε σήµερα µε το υπό συζήτηση νοµοσχέ-
διο. 

Να θυµίσω απλά ότι στο πλαίσιο του ν.4783/ 2021 ψηφίσατε δια-
τάξεις, σύµφωνα µε τις οποίες «το ταµείο δύναται να µειώνει τη
συµµετοχή του στα πιστωτικά ιδρύµατα µέσω αύξησης του µετο-
χικού κεφαλαίου των πιστωτικών ιδρυµάτων, δια της παραίτησης
από την άσκηση ή διά της διάθεσης των δικαιωµάτων προτίµησης
που του αναλογούν». Επίσης ότι «η τιµή που διαθέτει τις µετοχές
του το ΤΧΣ στο τραπεζικό σύστηµα να µπορεί να είναι χαµηλότερη
από την πιο πρόσφατη τιµή κτήσης των µετοχών από το ταµείο ή
ακόµη και από την τρέχουσα χρηµατιστηριακή τιµή». 

Και βέβαια για να µπορούν να γίνουν αυτά πράξη, δώσατε ασυ-
λία σε όλα τα µέλη του ΔΣ του ΤΧΣ, αλλά το προκλητικότερο
όλων είναι ότι τους παρέχετε και το ακαταδίωκτο σύµφωνα µε
την παράγραφο 1 του άρθρου 405. 

Σήµερα, λοιπόν, µε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, έρχεστε να
διευκολύνετε ακόµη περισσότερο µια στρατηγική αποεπένδυσης
του ταµείου από το 40,3% που έχει στην Εθνική Τράπεζα, το
27,3% που έχει στην Τράπεζα Πειραιώς, τώρα 9% στην Alpha
Bank, το 1,4 στην Eurobank και το 62,93% στην Attica Bank. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτό το νοµοσχέδιο είναι
σαφές ότι δεν προχωράτε ούτε στη συγκρότηση των ΔΣ των τρα-
πεζών, µε βάση τα ποσοστά που έχει το ΤΧΣ σε κάθε τράπεζα,
ενώ ταυτόχρονα περιορίζετε τον ρόλο του ταµείου µε την κατάρ-
γηση ειδικών δικαιωµάτων βέτο που έχει ο µοναδικός εκπρόσω-
πος του ταµείου στο διοικητικό συµβούλιο του πιστωτικού
ιδρύµατος, στο οποίο έχει ήδη παρασχεθεί κεφαλαιακή ενί-
σχυση, αφού δεν έχει πλέον κανένα δικαίωµα έστω και ο ένας να
ζητεί τη σύγκληση της γενικής συνέλευσης των µετόχων, να
ασκεί βέτο στη λήψη οποιασδήποτε απόφασης του διοικητικού
συµβουλίου, να εγκρίνει τον οικονοµικό διευθυντή του πιστωτι-
κού ιδρύµατος. 

Τα καταστροφικά αποτελέσµατα των νοµοθετικών παρεµβά-
σεων και ενεργειών της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας
µέχρι σήµερα και ό,τι προοιωνίζεται για το µέλλον το αποδει-
κνύουν τα παρακάτω παραδείγµατα. 

Πρώτο παράδειγµα είναι η ιστορία µε την Τράπεζα Πειραιώς.
Αφού δεν πληρώθηκαν οι τόκοι για τα CoCos µέσα σε δύο πε-
ριόδους, µε σύµφωνη γνώµη του ΤΧΣ και της Κυβέρνησης, είχε
σαν αποτέλεσµα το ποσό των 2 δισεκατοµµυρίων που ήταν τα
CoCos να µετατραπούν σε µετοχές της τράπεζας, αυξάνοντας
έτσι το ποσοστό της τράπεζας σε πάνω από 65%.

Θα ήταν κάποια εξέλιξη, θα έλεγε κανείς, αν δεν ακολουθούσε
αµέσως µετά η αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου στην Πειραιώς,
όπου µε τους όρους που υπήρχαν το ΤΧΣ και οι άλλοι µικροµέ-
τοχοι δεν είχαν δικαίωµα να συµµετάσχουν στην αύξηση του µε-
τοχικού κεφαλαίου, µε αποτέλεσµα να βλέπουν την αξία των
µετοχών τους να απαξιώνεται τραγικά. Έτσι, η απώλεια του ελ-
ληνικού δηµοσίου έφτασε πάνω από 1,5 δισεκατοµµύρια µέσα
από αυτή τη διαδικασία. 

Ένα δεύτερο παράδειγµα για τα καταστροφικά αποτελέσµατα
µπορεί να πει κανείς ότι είναι η πώληση της Εθνικής Ασφαλιστι-
κής από την Εθνική Τράπεζα. Και αυτό γιατί το λέµε; Γιατί το ΤΧΣ,
δηλαδή το ελληνικό δηµόσιο στην Εθνική Τράπεζα, είχε και έχει
το 40%, οπότε δεν έλαβε καθόλου υπ’ όψιν τα οικονοµικά στοι-
χεία της εταιρείας, η οποία απασχολούσε χίλιους εργαζόµενους,
χίλιους εννιακόσιους αποκλειστικούς συνεργάτες και ένα εκα-
τοµµύριο ασφαλισµένους. Τότε, ως ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία είχαµε επισηµάνει ότι η πώληση αυτή δεν εξυπηρετεί τα
συµφέροντα της τράπεζας, πολύ περισσότερο τα συµφέροντα
του δηµοσίου. 

Ένα τρίτο παράδειγµα φοβάµαι ότι θα είναι η Τράπεζα Αττι-
κής, η οποία έχει τώρα περίπου 66% και µε την αύξηση µπορεί
να εξιλεωθεί το ΤΧΣ. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι εµείς θεωρούµε πως
το δηµόσιο µπορεί και πρέπει να διαδραµατίζει ρόλο στον χρη-
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µατοπιστωτικό τοµέα, µε τη δηµιουργία ενός ισχυρού δηµόσιου
πυλώνα που µε τις επιλογές του θα συµβάλει στη στήριξη της
πραγµατικής οικονοµίας, στην ενίσχυση των νοικοκυριών και της
µικροµεσαίας επιχειρηµατικότητας. Είναι σαφές ότι ο ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία καταψηφίζει αυτό το αντιαναπτυξιακό και
αντικοινωνικό νοµοσχέδιο. 

Θα ήθελα, όµως, να κάνω και µία αναφορά σε δύο κρίσιµα θέ-
µατα που περιέχονται. Το ένα είναι τα µπόνους που προβλέπει
το νοµοσχέδιο για τα τραπεζικά στελέχη. Ιδιαίτερα σήµερα, που
ο λαός υποφέρει, είναι πρόκληση. Είναι, όµως, µεγαλύτερη πρό-
κληση ο όρος που επιτρέπει την παροχή µπόνους, δηλαδή όταν
ο δείκτης των κόκκινων δανείων πέσει κάτω από το 10% και ει-
δικά, αφού είναι σε όλους γνωστό µε ποιον τρόπο µεταφέρονται
από τις τράπεζες τα κόκκινα δάνεια σε funds, συνοδευόµενα, αφ’
ενός µεν, µε 23 δισεκατοµµύρια ευρώ εγγυήσεις του ελληνικού
δηµοσίου και µε εκπτώσεις τέτοιες που είναι σκανδαλώδεις. Τα
κόκκινα δάνεια φεύγουν από τις τράπεζες, αλλά δεν φεύγουν
από την κοινωνία και την οικονοµία. 

Τέλος, η κινητοποίηση των εργαζοµένων, η κοινωνική αναστά-
τωση των περιοχών γύρω από τη «ΛΑΡΚΟ» και η συζήτηση σή-
µερα στη Βουλή, που αποµόνωσε την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας, θα οδηγούσε οποιαδήποτε άλλη κυβέρνηση να
πάρει πίσω αυτή την επαίσχυντη τροπολογία. Η Νέα Δηµοκρατία,
όµως, που έχει στον πυρήνα της ιδεολογικής και πολιτικής της
ύπαρξης την αγορά, την ιδιωτική οικονοµία και την υπεράσπιση
των πολύ λίγων και όχι των πολλών, δεν το κάνει αυτό. 

Πιστεύω ότι το περιεχόµενο αυτής της τροπολογίας θα το ανα-
τρέψουν οι εργαζόµενοι και η κοινωνική πλειοψηφία που υποφέ-
ρει από τις πολιτικές της Νέας Δηµοκρατίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάδης από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Καρασµά-
νης από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Κύριε Ζαχαριάδη, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κάθισα και

τα µάζεψα όλα. Έγραψα στο Google «Ψήφος εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση από τις αγορές» και βρήκα δηλώσεις του κ. Σταϊ-
κούρα, του κ. Μητσοτάκη, του κ. Σκυλακάκη και δικές σας, κύριε
Βεσυρόπουλε, από τις 17 Ιουλίου 2019 στη «ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ»,
1η Σεπτέµβρη 2021 στο «EURONEWS», 9 Ιουνίου 2021 στο
«PRESIDENT», 23 Μαρτίου 2021 στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», 5 Μαΐου
2021 στο «BUSINESS DAILY», 27 Απριλίου 2022 στο «CAPITAL»,
1η Οκτώβρη 2020 στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». 

Και ξαφνικά -όχι τόσο ξαφνικά, εγώ σας τα είχα επισηµάνει,
θυµάστε, και στον προϋπολογισµό και άλλες φορές- φτάνει το
επιτόκιο στο 4,7%. Θα µου πείτε «Υπάρχει µια διεθνής έκρηξη.
Δεν βλέπεις το γερµανικό, το ιταλικό, το πορτογαλικό, το ισπα-
νικό και όλα τα οµόλογα, τι γίνεται;». 

Βεβαίως, τα βλέπουµε, αλλά όταν λέτε «Ψήφος εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση από τις αγορές», δηλαδή ότι τα καλά είναι δικά
σας, τώρα στα δύσκολα φταίνε οι άλλοι, φταίει η διεθνής συγκυ-
ρία. Είδατε, λοιπόν, ότι κάνετε µόνο επικοινωνία; Είδατε πόσο
ρηχή ανάλυση έχετε; Είδατε ότι είστε επικίνδυνοι σε συνθήκες
δύσκολες; Και τώρα, βέβαια, µε τη βοήθεια κάποιων µίντια κρύ-
βεστε και το υποβαθµίζετε. 

Φανταστείτε ένα σενάριο, δηλαδή, να ήµασταν εµείς στην κυ-
βέρνηση και µέσα σε λίγους µήνες να πήγαινε το επιτόκιο από
το 1% στο 4,7%. Φανταστείτε τι θα γινόταν κάθε µέρα στα κανά-
λια, τι θα γινόταν στις κίτρινες σελίδες κάποιων εφηµερίδων!

Και ξέρετε, κύριε Βεσυρόπουλε, αυτό δεν πιέζει µόνο τον δα-
νεισµό του δηµοσίου, πιέζει και τον δανεισµό των ιδιωτικών επι-
χειρήσεων. Και εδώ θα αναµετρηθείτε µε όλα όσα κάνατε αυτά
τα τρία χρόνια και µε τον τρόπο µε τον οποίον ξοδέψατε και τον
κόπο και τον ιδρώτα του ελληνικού λαού, αλλά και αυτά τα οποία
δανειστήκατε για να στηρίξετε, διότι τα στοιχεία των τραπεζών
λένε ότι από αυτή τη στήριξη, τη µερίδα του λέοντος την πήραν
οι ισχυροί και οι πολύ ισχυροί. Και αυτά τα στοιχεία θα βγουν
τώρα, στη δυσκολία, µπροστά. 

Πάµε να δούµε, λοιπόν, το µείζον θέµα των ηµερών, τον φόρο
καυσίµων. Χρησιµοποιείτε ένα τεράστιο ψέµα, το οποίο πρέπει
να αποδοµηθεί σε κάθε χώρο δηµοσίου διαλόγου. Λέτε ότι, αν
µειωθούν οι φόροι, θα έχουµε δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό. Μά-
λιστα. Πάµε να δούµε αυτό το επιχείρηµα. 

Τι προϋπολογισµό κάνατε, κύριε Βεσυρόπουλε, µε τα καύσιµα
τον Δεκέµβρη; Κάνατε προϋπολογισµό µε τιµή 1,70 ή µε 2,40;
Κάνατε µε το 1,70, δεν κάνατε µε το 2,40. Δύο φόρους έχουν τα
καύσιµα. Έχουν το φόρο όγκου, δηλαδή τον ειδικό φόρο κατα-
νάλωσης που, είτε είναι η βενζίνη 1 ευρώ είτε 3 ευρώ, είναι ο
ίδιος και έχουν και τον ΦΠΑ, όπου άλλος ΦΠΑ είναι µε βενζίνη
1,70, άλλος µε 2,40 και άλλος µε 2,60, αν πάει σε δύο εβδοµάδες.
Αυτό γιατί δεν το γυρνάτε στην κοινωνία; Ή µήπως η απόδοση
στην κοινωνία είναι το Fuel Pass, το οποίο προσβάλλει όλον αυτό
τον κόσµο; 

Λέτε ότι βγάλατε τους φόρους κ.λπ.. Να σας θυµίσω έναν
φόρο που δεν τον βγάλατε, τον βάλατε και µήπως να το ξανα-
σκεφτείτε, γιατί έχει να κάνει µε τον αγροτικό κόσµο, τον κόσµο
της περιφέρειας. Πρόκειται για τα τέσσερα λεπτά το λίτρο στο
ντίζελ. Τον βάλατε ως έναν πράσινο φόρο. Εγώ είµαι υπέρ του
να υπάρχουν πόροι που να µαζεύονται από όλη την κοινωνία και
να αποδίδονται σε πράσινες πολιτικές. Δεν νοµίζετε, όµως, ότι,
όταν φτάνει το ντίζελ στις αγροτικές περιοχές στα 2,10 ευρώ,
για να κινηθεί µε αγροτικό αυτοκίνητο να πάει να σπείρει, πρέπει
κάτι να κάνουµε, ώστε να µπορέσουµε να βοηθήσουµε αυτό τον
κόσµο; 

Άλλο θέµα είναι το πρόγραµµα αντικατάστασης συσκευών.
Στις 7-1-2022 ο κ. Μητσοτάκης µε ύφος κάνει διάγγελµα -δεν κά-
νουν οι πρωθυπουργοί διάγγελµα, αλλά, εν πάση περιπτώσει, ο
κ. Μητσοτάκης κάνει- και λέει «Η πιο φθηνή ενέργεια είναι αυτή
που δεν έχει καταναλωθεί». Μάλιστα, πολύ σωστά. Είπατε ότι τον
Μάρτιο θα είναι έτοιµο και ήρθατε τον Απρίλιο και το ξαναείπατε
για τον Μάιο. Έχουµε 14 Ιουνίου και δεν έχει αντικατασταθεί
ούτε ένα air-condition σε όλη τη χώρα, ούτε ένα ψυγείο, ούτε µία
συσκευή. 

Έξι µήνες πέρασαν, έξι ολόκληροι µήνες και γι’ αυτό δεν
φταίει ούτε ο πόλεµος, ούτε η Ευρώπη -η οποία δεν παίρνει απο-
φάσεις- ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, νοµίζω, ότι φταίει γι’ αυτό το πράγµα.
Δεν υπάρχει δικαιολογία. Μόνο η ανικανότητά σας είναι η δικαιο-
λογία. Μόνο η ανικανότητά σας! Και ο κόσµος µέσα σε αυτές τις
συνθήκες πληρώνει την ανικανότητά σας, την ιδεοληψία σας, την
άρνησή σας να διαπραγµατευτείτε, την άρνησή σας να πάρετε
πρωτοβουλίες.

Αν δεν µπορείτε να αντικαταστήσετε τα air-condition και τα ψυ-
γεία του κόσµου µέσα σε έξι µήνες, ποιος σας εµπιστεύεται ότι
θα πάρετε µέτρα για την αγορά ηλεκτρικής ενέργειας τον Ιούλιο,
όπως έχετε υποσχεθεί; Ποιος σας εµπιστεύεται για την επιχειρη-
µατικότητα, ότι τον Σεπτέµβρη θα έχετε έτοιµο το πρόγραµµα
για την ενεργειακή θωράκιση της επιχειρηµατικότητας; 

Πώς θα µπει η επιχειρηµατικότητα στον επόµενο χειµώνα,
όταν έξι µήνες, για πρόγραµµα που έχετε εξαγγείλει δύο φορές,
δεν έχετε κάνει ακόµα τίποτα;

Και να πάµε και στη «ΛΑΡΚΟ». Εµείς είµαστε του Λεκανοπε-
δίου, δεν τα ξέρουµε αυτά. Πρέπει να ψάξουµε. Τι δουλειά κάνει
ή έκανε η «ΛΑΡΚΟ»; Έβγαζε ή βγάζει µεταλλεύµατα. Δηλαδή, τι
βγάζει µεταξύ άλλων, εκεί, που λειτουργεί η «ΛΑΡΚΟ»; Βγάζει νι-
κέλιο. Είναι σύγχρονο το νικέλιο στον σύγχρονο κόσµο; Πού χρη-
σιµεύει το νικέλιο; Χρησιµεύει στις µπαταρίες. Είναι χρήσιµες οι
µπαταρίες στην εποχή µας; Είναι! Και το βγάζουµε µόνο εµείς,
σε όλη την Ευρώπη, κύριε Βεσυρόπουλε! 

Ο Έλον Μασκ δεν είναι κάποιος συριζαίος, ούτε φίλος του κ.
Σαρακιώτη, ούτε ανήκει στην εκλογική περιφέρεια του κ. Σταϊ-
κούρα. Τι λέει; Ότι το νικέλιο είναι πολυτιµότερο από τον χρυσό.
Και αντί να έχουµε µία σοβαρή δηµόσια συννενοηµένη πολιτική,
κάνετε αυτό. Και έχετε παρελθόν στη «ΛΑΡΚΟ». Ήταν το εγκλη-
µατικό λάφυρο του πελατειακού κράτους της Δεξιάς, τη δεκαε-
τία του 2000! Εσείς τη φέρατε τη «ΛΑΡΚΟ» σε αυτή την
κατάσταση. 

Σήµερα, το νικέλιο έχει σταθερά πάνω από 30 χιλιάδες δολά-
ρια ο τόνος. Όταν ήµασταν εµείς, που ήταν αλλιώς οι διεθνείς
αγορές, ήταν στα 15 χιλιάδες δολάρια. Το 2016 είχε πέσει και
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στα 7, 8, 9 χιλιάδες -αυτά µπορεί να µπει κάποιος να τα διαβά-
σει.

Καταλαβαίνετε τι µεγάλη ζηµιά κάνετε στην εθνική οικονοµία;
Τι µεγάλη ζηµιά κάνετε στην εθνική προίκα; Τι ζηµιά κάνετε στο
µέλλον της χώρας, στη δυνατότητά της να ανασυγκροτηθεί πα-
ραγωγικά, να παίξει ρόλο, µε τις νέες τεχνολογίες, µε τις µπατα-
ρίες, µε την ενέργεια; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Θέλει hub, λέει ο κ. Μητσοτάκης, να έρχεται η ενέργεια, να

φεύγει η ενέργεια κ.λπ.. Μάλιστα! Απεµπολούµε τον κοινωνικό
χαρακτήρα της ΔΕΗ, ξεπουλάµε τα δίκτυα, κάνουµε αυτό µε την
«ΛΑΡΚΟ». Με τι εργαλεία το Κοινοβούλιο, ο δηµόσιος τοµέας θα
κάνει πολιτική την επόµενη µέρα και µέσα σε κρίση; 

Ούτε κουβέντα για τα µπόνους. Καλά, πραγµατικά, δεν ντρέ-
πεστε µε αυτή την κατάσταση; Δεν ντρέπεστε να συζητάτε για
µπόνους στο Κοινοβούλιο; 

Εν πάση περιπτώσει, βρείτε τα και σε ένα άλλο επίπεδο. Δεν
γίνεται να λέει αλήθεια και ο κ. Πατέλης και ο κ. Ράπανος. Ένας
από τους δύο λέει ψέµατα. Δεν γίνεται! 

Την ώρα, λοιπόν, που στήνετε ολόκληρα ιδεολογήµατα, γιατί
ο κατώτατος µισθός δεν µπορεί να πάει από 713 ευρώ µεικτά,
στα 800 ευρώ -είναι λαϊκισµός του ΣΥΡΙΖΑ τα 800 ευρώ ή τα 750
ευρώ που λέει το ΚΙΝΑΛ-, την ίδια ώρα που κόψατε την δέκατη
τρίτη σύνταξη, 1 δισεκατοµµύριο τον χρόνο, και δίνετε αυτά τα
λεφτά στην ιδιωτικοποίηση της επικουρικής σύνταξης, την ίδια
στιγµή, που η ακρίβεια και ο πληθωρισµός καλπάζει µε 11,5%,
το υψηλότερο συγκρινόµενο µε άλλες χώρες, που έχουν αντί-
στοιχα προβλήµατα και εµείς έχουµε µεγαλύτερη ανισότητα και
πιο ασθενικές οικονοµίες, έρχεστε ξανά σε αυτήν την Αίθουσα
και µιλάτε και συζητάτε για µπόνους. Είναι ντροπή, είναι πρό-
κληση, είναι άνευ προηγουµένου!

Δεν καταλαβαίνετε τι σας γίνεται! Δεν καταλαβαίνετε τι προ-
βλήµατα έχει ο ελληνικός λαός! Δεν καταλαβαίνετε τι προβλή-
µατα έχουν ακόµα και αυτοί, οι οποίοι σας ψήφισαν την
προηγούµενη φορά. Διότι τους εξαπατήσατε. Διότι κερδίσατε τις
εκλογές στο όνοµα της µεσαίας τάξης, κερδίσατε τις εκλογές
στο όνοµα της µείωσης φόρων. Και αυτό που φέρνετε είναι φτώ-
χεια, είναι ανισότητα, είναι ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Ζαχαριάδη.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης από τη Νέα Δη-
µοκρατία. Να ετοιµάζεται ο κ. Τρύφων Αλεξιάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική Συµµαχία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε συνάδελφε, ειλικρινά µε
φέρνετε σε δύσκολη θέση, διότι δεν συνηθίζω να απαντώ ούτε
να κριτικάρω συνάδελφο. Όµως, στην πολιτική δεν υπάρχει γο-
µολάστιχα που να διαγράφει τις ευθύνες του παρελθόντος.

Εσείς αυξήσατε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης κατά 21% το
2016. Εσείς διπλασιάσετε τον ΦΠΑ στα καύσιµα. Εσείς αυξήσατε
την ειδική εισφορά αλληλεγγύης από το 2,2% στα 10%.

Στον πρωτογενή τοµέα, ναι, υπάρχει πρόβληµα. Όµως η Κυ-
βέρνηση έχει µεριµνήσει. Θα επιστρέψει τον ειδικό φόρο κατα-
νάλωσης το 2022, όπως έχει πάρει και θα πάρει και άλλα µέτρα
στήριξης του πρωτογενούς τοµέα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητάµε
έρχεται να κλείσει ένα ακόµα δύσκολο κεφάλαιο της πολυετούς
οικονοµικής κρίσης, που δοκίµασε τις αντοχές της ελληνικής οι-
κονοµίας και κοινωνίας. Αναµφίβολα, όλα αυτά τα χρόνια το Τα-
µείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας διαδραµάτισε
σηµαντικότατο ρόλο στη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέρον-
τος.

Τόσο οι Υπουργοί µας όσο και ο εισηγητής µας έχουν αναφερ-
θεί εµπεριστατωµένα στο νοµοσχέδιο, που είναι ιδιαίτερα εξει-
δικευµένο.

Θα ήθελα να σταθώ στο γεγονός ότι το συγκεκριµένο ταµείο
έχει συµβάλλει στην επίλυση του ζητήµατος των µη εξυπηρετού-
µενων δανείων. Κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει τη µεγάλη

προσπάθεια που έχει κάνει η Κυβέρνηση για την επίλυση του
προβλήµατος. Ο κ. Σταϊκούρας έχει µιλήσει µε στοιχεία, µε ντο-
κουµέντα, που δεν µπόρεσε να τον αντικρούσει κανείς.

Με την ευκαιρία, όµως, θα ήθελα να επισηµάνω εδώ ότι υπήρ-
χαν περιπτώσεις ανθρώπων που είχαν συνάψει στεγαστικά και
καταναλωτικά δάνεια, αλλά λόγω της οικονοµικής κρίσης είτε
έχασαν τη δουλειά τους είτε µειώθηκε δραµατικά το εισόδηµά
τους, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να ανταπεξέλθουν στις δό-
σεις των δανείων τους. Αυτοί είχαν τις προϋποθέσεις και εντάχ-
θηκαν στις διατάξεις του νόµου Κατσέλη και είχαν εκδοθεί
προσωρινές αποφάσεις των δικαστηρίων, οι οποίες επιδίκασαν
ένα µηνιαίο ποσό δόσης µέχρι την τελική απόφασή τους.

Πολλοί από αυτούς, όµως, λόγω άγνοιας των προθεσµιών που
ετέθησαν, δεν προχώρησαν σε επικαιροποίηση των στοιχείων
τους, µε αποτέλεσµα να απενταχθούν από τον νόµο Κατσέλη και
να είναι κυριολεκτικά στον αέρα. Μάλιστα, ήδη οι εισπρακτικές
εταιρείες, που έχουν αναλάβει το χρέος τους, αποστέλλουν εξώ-
δικα, ζητώντας να το αποπληρώσουν ή να το ρυθµίσουν.

Θα ήταν, πραγµατικά, σωτήριο για τις οικογένειες αυτές να
τους δοθεί η δυνατότητα να επανενταχθούν στον νόµο Κατσέλη.
Ελπίζω ο κ. Υπουργός να συνηγορήσει και πιστεύω ότι όλα τα
κόµµατα θα στηρίξουν, ώστε µε µία νοµοθετική ρύθµιση, να δώ-
σουµε διέξοδο σε αυτές τις οικογένειες.

Υπάρχει, όµως και µία µεγάλη άλλη κατηγορία συµπολιτών
µας, κυρίως επιχειρηµατιών, που µέχρι την έναρξη της οικονοµι-
κής κρίσης ήταν συνεπείς µε τις υποχρεώσεις τους. Όµως, στη
συνέχεια, όσο περνούσε ο καιρός και η οικονοµία δυσκόλευε,
αυτοί βρέθηκαν να χρωστούν τεράστια ποσά που δεν µπορούσαν
να αποπληρώσουν. Έτσι τα απλήρωτα δάνειά τους µετατράπη-
καν σε κόκκινα και έπειτα πουλήθηκαν. Έγιναν πολλές προσπά-
θειες από µέρους τους για να ρυθµίσουν τα χρέη τους, για να
υπάρξει βιώσιµη λύση για τις επιχειρήσεις τους, αλλά όλες κα-
τέστησαν άκαρπες.

Μάλιστα, στο πλήθος των περιπτώσεων, τα funds προέβησαν
σε επιθετικότερες τακτικές, όπως καταγγελία των δανείων, κα-
τάσχεση και πάγωµα όλων των λογαριασµών, αποστολή επιµε-
λητών, ώστε να κατασχέσουν χρήµατα από τις ταµειακές
µηχανές εν ώρα λειτουργίας της επιχείρησης.

Ακόµα χειρότερο, όµως, είναι ότι οι συµπολίτες µας βρίσκονται
συνεχώς υπό τη δαµόκλειο σπάθη της κατάσχεσης και πλειστη-
ριασµού των ενυπόθηκων ακινήτων τους, τα οποία προσπαθούν
να τους τα κατασχέσουν, µε τιµές πολύ µικρότερες, στην ουσία
κοψοχρονιά.

Πολλά τα παραδείγµατα. Περίπτωση συντοπίτη µου, ο οποίος
από το 1974 ήταν συνεπέστατος στις υποχρεώσεις του, λόγω
της οικονοµικής κρίσης δεν µπόρεσε να ανταπεξέλθει στο δάνειο
της πρώην ΑΤΕ, µέσω του προγράµµατος ΤΕΜΠΜΕ, µε αποτέ-
λεσµα σήµερα η εταιρεία PQH, που είναι ο εκκαθαριστής της
ΑΤΕ, που έχει αναλάβει το δάνειο, να έχει κατασχέσει όλους τους
λογαριασµούς και ό,τι ρευστό είχε. Επειδή δεν συµφώνησε στην
πρόταση που του έκαναν, προχώρησαν σε κατάσχεση υποθηκευ-
µένου οικοπέδου, σε τιµή πολύ χαµηλότερη από την πραγµατική
του αξία. Έχω καταθέσει αναφορά µε λεπτοµερή στοιχεία για
την περίπτωση αυτή. Δεν έχω πάρει απάντηση.

Πρέπει κάτι να κάνουµε για τους ανθρώπους αυτούς, τουλά-
χιστον να απελευθερωθούν οι προσωπικοί λογαριασµοί. Είναι
θέµα επιβίωσης των ανθρώπων αυτών. Δεν µπορούµε να τους
αφήσουµε απροστάτευτους.

Στο νοµοσχέδιο περιλαµβάνονται και ρυθµίσεις µε κοινωνικό
χαρακτήρα, όπως τη διάταξη που δίνει τη δυνατότητα της διευ-
κόλυνσης των ΑΜΕΑ να έχουν πρόσβαση στη θάλασσα, σε πλεύ-
σιµους ποταµούς κ.λπ. µε την τοποθέτηση µη µόνιµων
κατασκευών στο έδαφος.

Με αφορµή αυτό θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι ο κύριος Υπουρ-
γός από το Βήµα της Βουλής σε µια τροπολογία µου µε είχε ενη-
µερώσει ότι καταρτίζεται νοµοσχέδιο για τον αιγιαλό και τη
θάλασσα, µε το οποίο εννέα ποταµοί θα χαρακτηριστούν πλεύ-
σιµοι, µεταξύ των οποίων και ο Λουδίας.

Ερωτώ, λοιπόν: Πότε το νοµοσχέδιο θα έλθει στη Βουλή; Σύν-
τοµα; Ιούνιο, Ιούλιο, το φθινόπωρο; Διότι µε το νοµοσχέδιο αυτό
λύνεται πραγµατικά, επιτέλους, το ιδιοκτησιακό καθεστώς του
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Ναυταθλητικού Κέντρου Λουδία, που εδώ και χρόνια φρενάρει
τον εκσυγχρονισµό του. 

Κλείνοντας θα αναφερθώ σε µια πρόσφατη ΚΥΑ, µε την οποία
επιχορηγούνται επιχειρήσεις, συνεταιρισµοί, οµάδες παραγωγών
λόγω του COVID και των ανοιξιάτικων παγετώνων του 2021 µε
την προϋπόθεση την 1η Απριλίου του 2021 να απασχολούν δύο
άτοµα µόνιµα. Αυτή η προϋπόθεση πετάει απ’ έξω τον αγροτικό
συνεταιρισµό Βεγορίτιδος, που ιδρύθηκε το 2018 από ενενήντα
ένα νέους αγρότες και ο οποίος και το 2020 και το 2021 απασχό-
λησε προσωπικό για περισσότερες από χίλιες τριακόσιες ηµέ-
ρες, που σηµαίνει ότι απασχόλησε τουλάχιστον τέσσερα άτοµα,
αφού η ετήσια µονάδα απασχόλησης είναι τριακόσιες ηµέρες.

Εποµένως, πρέπει να το δούµε το θέµα αυτό. Ο συνεταιρισµός
αυτός είναι ενεργός, είναι δραστήριος, είναι ενταγµένος στον
αναπτυξιακό νόµο, είναι ενταγµένος στο Πρόγραµµα Αγροτικής
Ανάπτυξης 2014 - 2020, πληρώνει σε µόνιµη βάση εξωτερικούς
συµβούλους, έχει σταθερό λογιστή, µισθώµατα εγκαταστάσεων,
λειτουργεί σε σύγχρονη βάση. 

Να σηµειωθεί ότι οι πάγιες δαπάνες, κύριε Υπουργέ, ξεπερ-
νούν τις 500.000. Πρέπει να δώσουµε λύση. Καταθέτω όλα τα
στοιχεία που αποδεικνύουν όλα όσα έχω καταθέσει συνοπτικά
και συνηγορούν απόλυτα στην ανάγκη να δώσουµε λύσεις λαµ-
βάνοντας, µάλιστα, υπ’ όψιν ότι και άλλοι συνεταιρισµοί κατ’ ανα-
λογία αντιµετωπίζουν το ίδιο πρόβληµα.

Επίσης, θεωρώ σηµαντική την τροπολογία η οποία έχει κατα-
τεθεί, την 1302/32, και η οποία δίνει τη δυνατότητα στους αγρό-
τες να εξαγοράσουν εκατόν πενήντα ηµέρες ασφάλισης,
προκειµένου να συµπληρώσουν τα δεκαπέντε έτη για να θεµε-
λιώσουν το δικαίωµα συνταξιοδότησης γήρατος. Θα ήθελα να
πω ένα µπράβο στην ηγεσία.

Όµως, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να υπενθυµίσω το αίτηµα
της αύξησης του ορίου των οφειλών των ασφαλιστικών εισφο-
ρών για τη συνταξιοδότησή τους, δηλαδή στους αγρότες από τις
6.000 να γίνουν 10.000 και στους εµπόρους και επαγγελµατίες
από τις 20.000 στις 30.000. Έχω µιλήσει κατ’ επανάληψη για
αυτό το θέµα, έχω καταθέσει τροπολογίες. Υπάρχει η διάθεση
και η κατανόηση από την ηγεσία του Υπουργείου. Πρέπει, λοιπόν,
να προχωρήσει στην υλοποίηση.

Επιπλέον, θεωρώ σηµαντικό τον τριπλασιασµό της επιδότησης
από τα 1.200 ευρώ στα 3.600 για το πρώτο ένσηµο εργασίας των
νέων από τα δεκαοκτώ έως τα είκοσι εννιά έτη και, µάλιστα, ανα-
δροµικά για τις προσλήψεις που έγιναν από την 1η Ιανουαρίου
2022.

Εν κατακλείδι, το νοµοθετικό και µεταρρυθµιστικό έργο της
Κυβέρνησης είναι αναµφισβήτητο και φυσικά ένα µεγάλο µέρος
αυτής της προσπάθειας πιστώνεται στην ηγεσία του Υπουργείου
Οικονοµικών. Ξέρει να ακούει, ξέρει να λύνει προβλήµατα. Και
είναι η πρώτη φορά που αυτή η ηγεσία δεν έχει επιβάλει ούτε
έναν φόρο ούτε έχει αυξήσει κανέναν, απεναντίας έχει µειώσει
κι όταν υπάρχουν δηµοσιονοµικά περιθώρια, αυτά πάνε στην κοι-
νωνία και αυτό, µάλιστα, το έχει αποδείξει περίτρανα. 

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Καρασµάνη.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Τρύφων Αλεξιάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ -

Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Πασχαλίδης από
τη Νέα Δηµοκρατία. 

Ορίστε, κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ξεκινήσω απευθυνόµενος στους Βουλευτές του ΣΥ-

ΡΙΖΑ. Πρέπει να έχετε κατανόηση και πρέπει να καταλάβετε τον
εκνευρισµό της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµικών.
Μπορεί να χρειάστηκε σαράντα πέντε λεπτά οµιλίας ο Υπουργός,
µπορεί να χρειάστηκε να µιλήσει καµµιά δεκαριά φορές µετά από
οµιλίες οµιλητών µας. Όταν είσαι Υπουργός Οικονοµικών, φέρ-
νεις ένα τόσο σοβαρό νοµοσχέδιο και γράφονται µόνο είκοσι

τρεις Βουλευτές-οµιλητές, καταλαβαίνω και εγώ τον εκνευρισµό
και όταν την ώρα της οµιλίας µέσα στην Αίθουσα ήταν τρεις Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας, καταλαβαίνω και εγώ τον εκνευ-
ρισµό. Άρα µην επιµένετε. 

Και θα ήθελα να ρωτήσω -δεν είναι ο κ. Σταϊκούρας εδώ- τον
κ. Βεσυρόπουλο, Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου σή-
µερα κατέθεσε εδώ στο Βήµα συγκεκριµένες καταγγελίες, συγ-
κεκριµένα έγγραφα, που έχουν σχέση µε φοροδιαφυγή, µε
οικονοµικό έγκληµα και πιθανά και µε άλλα αδικήµατα. 

Ερώτηµα απλό και όποτε θέλετε διακόψτε µε και απαντήστε:
Θα διαβιβάσετε τα Πρακτικά µε την οµιλία του συγκεκριµένου
Βουλευτή στις αρµόδιες αρχές για να διεξαγάγουν έρευνα; Ναι
ή όχι;

Μας είπε ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας και είχε απόλυτο
δίκιο λόγω της σοβαρότητας του θέµατος ότι υπάρχει η ανάγκη
ευρύτερης συναίνεσης. Συζητώντας, λοιπόν, για αυτό το νοµο-
σχέδιο, το οποίο στην ουσία έχει από πίσω το τι γίνεται και το τι
πρόκειται να γίνει µε το τραπεζικό σύστηµα στη χώρα, υπάρχει
η ανάγκη διαλόγου και ευρύτερης συναίνεσης. Όµως, µε ποι-
ανού ευθύνη χάθηκε µια ευκαιρία στο ελληνικό Κοινοβούλιο να
γίνει ουσιαστικός διάλογος για το τραπεζικό σύστηµα; Με ευ-
θύνη της Κυβέρνησης. Να γίνει ένας ουσιαστικός διάλογος για
το τραπεζικό σύστηµα, όχι γι’ αυτό µε δάνεια των κοµµάτων δα-
νεικά και αγύριστα, όχι γι’ αυτό µε τη διαπλοκή τραπεζικών και
κοµµατικών στελεχών, όχι γι’ αυτό που κλείνει καταστήµατα σε
νησιά τραπεζών και αποµακρυσµένα σηµεία της χώρας, µειώνει
αριθµό εργαζοµένων στις τράπεζες, αλλά έρχονται εδώ στελέχη
του και λένε για ανάγκη "εύλογων αµοιβών" και για χρυσά µπό-
νους σε µεγαλοστελέχη τραπεζών. 

Και, επίσης, Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, να καταλάβετε γιατί ο
Υπουργός Οικονοµικών σήµερα στην Αίθουσα και πριν από λίγες
ηµέρες µε δελτίο Τύπου έκανε προσωπική επίθεση στον Ευ-
κλείδη Τσακαλώτο και στην Έφη Αχτσιόγλου. Διότι, όταν δεν
έχεις επιχειρήµατα να µιλήσεις, όταν δεν έχεις να αντικρούσεις
αυτά που σου λένε οι αντίπαλοι, όταν δεν µπορείς να σταθείς
στα πόδια σου πολιτικά και να εξηγήσεις, πρέπει να επιτεθείς. 

Και τονίζω την επίθεση στην Έφη Αχτσιόγλου, στην ικανότατη
τοµεάρχη Οικονοµικών, διά του Γραφείο Τύπου του Υπουργείου
Οικονοµικών, κατονοµάζοντας την ονοµαστικά. Είναι απαράδε-
κτο για Γραφείο Τύπου Υπουργού. Ας βγει ο Υπουργός ο ίδιος
µε δήλωσή του. Αναφέρθηκε σε διάφορα άλλα περίεργα και στο
τέλος µιλάει για αϋπνίες. Μπροστά στους εφιάλτες που έχετε
εσείς το να µιλάτε για αϋπνίες είναι το λιγότερο άκοµψο, αλλά
χρειάζεται και πολιτικός πολιτισµός για να καταλάβετε αυτά τα
ζητήµατα. 

Και χάθηκε µια ευκαιρία να µιλήσουµε για το τραπεζικό σύ-
στηµα στην Ελλάδα διότι θα ήταν πολύ ενδιαφέρον ο κ. Σταϊκού-
ρας, ο κ. Βεσυρόπουλος και τα άλλα στελέχη της κυβερνητικής
παράταξης, που δεν γεννήθηκαν το 2019, όταν έγινε Κυβέρνηση
η Νέα Δηµοκρατία, αλλά ήταν και τα προηγούµενα χρόνια είτε
σε θέσεις ευθύνης κυβερνητικές είτε Βουλευτές ή οτιδήποτε
άλλο, να µας πουν, λοιπόν, γιατί η συντριπτική πλειοψηφία των
µικροµεσαίων είναι εκτός τραπεζικού συστήµατος; Ποια είναι η
γνώµη τους για το PSI; Εδώ άκουσα και Βουλευτή της κυβερνη-
τικής παράταξης σήµερα που το εκθείαζε και έλεγε τι καλό που
είναι. Να ακούσουµε για τις εκροές καταθέσεων πριν το 2015, να
ακούσουµε µε τι εγγυήσεις πήραν δάνεια Νέα Δηµοκρατία -
ΠΑΣΟΚ και αν αυτός ο τρόπος χορήγησης δανείων θα ακολου-
θηθεί για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, να ακούσουµε πώς θα
αποπληρωθούν τα δάνεια, ειδικά της Νέας Δηµοκρατίας. Όµως,
βεβαίως, φοβάστε, κρύβεστε και καταλαβαίνουµε τους εφιάλτες
που έχετε, διότι έχετε αλλεργία στον διάλογο και έχετε µια τάση
απόκρυψης στοιχείων, να λέτε τη µισή αλήθεια που είναι χειρό-
τερη από ψέµα. 

Στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων -αλλά και εδώ- ο κ.
Σταϊκούρας µας είπε για διάφορα στοιχεία. Είναι το συνηθισµένο
να µας φέρνει στοιχεία πίνακες κ.λπ., αλλά για την ταµπακιέρα
κουβέντα. Και ποια είναι η ταµπακιέρα; Επειδή στην Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων επανέλαβε πάλι τα γνωστά περί ΕΝΦΙΑ,
εγώ καλώ οποιοδήποτε στέλεχος της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Οικονοµικών να µας δώσει στοιχεία, αφού τα έχουν
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ανά νοµό, το "επιτελικό κράτος", τα σπουδαία βιογραφικά, οι ικα-
νότατοι. 

Σας καλούµε να µας δώσετε στοιχεία για τον ΕΝΦΙΑ ανά νοµό
σε κλιµάκια περιουσίας ανά άτοµο 50.000 έως 100.000, 100.000
έως 150.000, 1.000.000 έως 1.100.000 και πάει λέγοντας. Ποια
ήταν η µείωση του ΕΝΦΙΑ; Διότι εµείς αυτό που σας καταλογί-
ζουµε και αυτό το οποίο δεν µπορείτε να το κρύψετε θα το απο-
καλύψουµε σε λίγο χρόνο. Θα είναι το ότι οι µειώσεις στον ΕΝΦΙΑ
ευνοήσαν κυρίως τους πλούσιους και τους πολύ πλούσιους. 

Σας καλούµε, λοιπόν, να µας εκθέσετε πολιτικά δηµοσιοποι-
ώντας τα στοιχεία. Δεν το κάνετε, γιατί φοβάστε! 

Έρχοµαι στην τροπολογία που καταθέσατε για το θέµα της
«ΛΑΡΚΟ». Είναι πολιτικό στίγµα, είναι πολιτική ντροπή. Είχαµε
τέσσερις συνεδριάσεις της Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων
γι’ αυτό το νοµοσχέδιο. Τελείωσε η Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων και την Παρασκευή το βράδυ, παραµονή τριηµέρου, φέ-
ρατε την τροπολογία, µια τροπολογία µε σαράντα τέσσερις
σελίδες, µια τροπολογία µε µια σειρά από ερωτήµατα, όπως για
παράδειγµα -και εδώ θα ήθελα µία απάντηση- αν ισχύει ότι για
την εταιρεία που θέλετε να ενισχύσετε µε 9,2 εκατοµµύρια ευρώ,
έχουν εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση 6,8 εκατοµµύρια και
εάν ισχύουν τα δηµοσιεύµατα ότι αυτή η εταιρεία έχει πτωχεύσει
ή όχι. 

Δύο κουβέντες ακόµα και κλείνω. Πρώτα απ’ όλα, διαβάζω ότι
ακόµα είναι Υπουργός της Κυβέρνησής σας ο κ. Τσακίρης. Να
τον χαίρεστε τον κ. Τσακίρη. Καταθέτω στα Πρακτικά, για να µην
ξεχαστούν και χαθούν, τις πρωτοφανείς δηλώσεις του κ. Τσα-
κίρη. 

Είναι πανευτυχείς οι λογιστές, οι οικονοµολόγοι για όσα είπε.
Τι είπε; «Θα ήθελα να σας πω το εξής, τουλάχιστον οι µισοί από
εσάς θα πρέπει να απολύσετε τους λογιστές σας ή τους συµβού-
λους που πήρατε να σας κάνουν είτε επιστρεπτέα προκαταβολή
είτε οτιδήποτε του ΕΣΠΑ, να µην τους πληρώσετε ποτέ». Έτσι
είπε ο κ. Τσακίρης. Να τον χαίρεστε τον κ. Τσακίρη! 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και το ότι βγήκε και είπε ένα «συγγνώµη», δεν αρκεί. Διότι στην
πολιτική δεν µπορείς να κάνεις ένα τόσο µεγάλο ατόπηµα και να
προσβάλλεις έναν κλάδο που σήκωσε από την πρώτη περίοδο
της πανδηµίας µέχρι και τώρα ένα τόσο µεγάλο βάρος. Τους λο-
γιστές, οικονοµολόγους, τους φοροτεχνικούς δεν µπορείς να
τους προσβάλλεις.

Και δεν µπορεί τα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας, που προ-
έρχονται από αυτόν τον χώρο, να σιωπούν. Μια σειρά από φο-
ρείς, η Ένωση Φοροτεχνικών Ελεύθερων Επαγγελµατιών
Αθήνας, η ΕΛΦΕ Ηλείας, η Ένωση Μεσσηνίας, οι σύλλογοι της
Αρκαδίας, της Κορινθίας, η ΠΟΦΕΕ, µια σειρά από φορείς κα-
ταγγέλλουν και διαµαρτύρονται. Να τον χαίρεστε τον κ. Τσακίρη!
Και όσο τον κρατάτε στην Κυβέρνηση, υιοθετείτε αυτά που έχει
πει. 

Κλείνω µε δύο ερωτήµατα, κύριε Πρόεδρε, και παρακαλώ,
κύριε Υπουργέ, να απαντήσετε, για να καθορίσουµε και εµείς τη
θέση µας, σε σχέση µε την ψήφο µας, σε σχέση µε το άρθρο 91.
Σαφέστατη ερώτηση, σαφέστατη απάντηση. Αν δεν απαντήσετε,
καταλαβαίνουµε ποια είναι η θέση σας.

Πρώτη ερώτηση. Το άρθρο 91, αφορά µόνο αποζηµιώσεις ερ-
γαζοµένων ή αφορά και κάτι άλλο; Συγκεκριµένη ερώτηση. 

Δεύτερη ερώτηση. Όταν λέτε «από εκποίηση περιουσιακών
στοιχείων κ.λπ.», δηλαδή, αν µέσα σε αυτά περιουσιακά στοιχεία
είναι περιπτώσεις πρώτης κατοικίας, θα προχωρήσουν σε πλει-
στηριασµούς πρώτης κατοικίας, για να πληρωθούν αυτοί που
χρωστάνε; Ναι ή όχι. Παράκληση για απάντηση, για να καθορί-
σουµε και εµείς τη στάση µας στην ψηφοφορία.

Ευχαριστώ, πάρα πολύ, για τον χρόνο σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Αλεξιάδη. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το ζητάτε ευγενικό-
τατα πάντα. Λέτε και ένα «ευχαριστώ». Εδώ δεν ακούµε ούτε «ευ-
χαριστώ», ούτε «συγγνώµη» και µιλάµε και για τα παιδιά των
άλλων συναδέλφων.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Στο

άρθρο 91, µόνο οι εργαζόµενοι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ.

Ιωάννης Πασχαλίδης από τη Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται
ο κ. Δρίτσας από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΣΧΑΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι συζητείται σήµερα ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο που αναµορ-
φώνει το θεσµικό πλαίσιο µε βάση το οποίο λειτουργεί το Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και το συνεγγυητικό κεφά-
λαιο εξασφάλισης επενδυτικών υπηρεσιών, ενώ παράλληλα εκ-
συγχρονίζει τον Οργανισµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ) 

Βασικός στόχος του νοµοσχεδίου είναι να αναπροσαρµόσει
τον σκοπό του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας το
οποίο υπενθυµίζεται ότι ιδρύθηκε για να διασώσει τις τράπεζες,
δηλαδή στην ουσία να διασώσει τις καταθέσεις των ελληνικών
νοικοκυριών και των επιχειρήσεων. 

Ειδικότερα, το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας ιδρύ-
θηκε το 2010 µε την ιδιότητα του φορέα διάσωσης του τραπεζι-
κού συστήµατος εν µέσω µνηµονίων, πραγµατοποιώντας
συνολικά τρεις ανακεφαλαιοποιήσεις το 2013, το 2014 και το
2015. Δόθηκαν στο ταµείο συγκεκριµένες αρµοδιότητες και δι-
καιώµατα τα οποία τη δεδοµένη χρονική στιγµή και βάσει των
τότε συνθηκών είχαν κριθεί αναγκαία για λόγους δηµοσίου συµ-
φέροντος. 

Οι τρεις κεντρικοί πυλώνες του στρατηγικού πλαισίου του ήταν
και είναι η σταθερότητα, η ευηµερία και κερδοφορία µε γνώµονα
πάντα το δηµόσιο συµφέρον. Και πράγµατι µε την ορθή λειτουρ-
γία το ταµείο κατάφερε να αποτρέψει δραµατικές συνέπειες,
όπως για παράδειγµα κούρεµα καταθέσεων για τους Έλληνες
πολίτες και τις επιχειρήσεις της Ελλάδος, κάτι το οποίο δυστυ-
χώς συνέβη σε άλλες χώρες. 

Το ταµείο, λοιπόν, αφού κατάφερε να διασφαλίσει ότι οι τρά-
πεζες θα αποδοθούν ξανά υγιείς στον ιδιωτικό τοµέα, σήµερα
αναλαµβάνει πλέον µια νέα αποστολή, τη σταδιακή πώληση των
τραπεζικών µετοχών που κατέχει µέσα στα επόµενα τρία χρόνια.
Σήµερα, εποµένως, υπό τις υπάρχουσες συνθήκες ενός υγιούς
τραπεζικού συστήµατος, στόχος είναι να επιστρέψει πλήρως η
ιδιωτική µετοχική σύνθεση στον ελληνικό χρηµατοπιστωτικό
τοµέα. Έτσι η αλλαγή της οργανωτικής δοµής του ταµείου, όπως
προτείνεται από το σχέδιο νόµου, θα προσδώσει στο ταµείο την
επιδιωκόµενη επιπρόσθετη ευελιξία στη λήψη των αποφάσεων
σε αυτό το κρίσιµο στάδιο της αποεπένδυσης. 

Άλλωστε στο πλαίσιο αυτό καταργούνται ειδικά δικαιώµατα
µνηµονιακού χαρακτήρα και θεσπίζονται κριτήρια και διαδικασίες
για την οµαλή και µεθοδική µείωση της µετοχικής συµµετοχής
του ταµείου στις τράπεζες, χωρίς όµως να αφαιρείται από το τα-
µείο το ταυτόχρονο δικαίωµα αρνησικυρίας σε µειώσεις του πο-
σοστού του, όταν δικαιολογηµένα µεν ανεξάρτητα δε κρίνει ότι
οι υπέρτεροι λόγοι δηµοσίου συµφέροντος, όπως προβλέπονται
από τον νόµο, επιβάλλουν την προσωρινή διατήρησή του. 

Εποµένως όλη αυτή η διαδικασία αποεπένδυσης, που θεσµικά
προβλέπεται να ολοκληρωθεί το 2025, γίνεται συντεταγµένα και
µε πολύ συγκεκριµένες προδιαγραφές αλλά και ασφαλιστικές δι-
κλίδες. 

Στο δεύτερο µέρος του υπό συζήτηση νοµοσχεδίου προβλέ-
πεται η αναµόρφωση της σύστασης και της λειτουργίας του συ-
νεγγυητικού κεφαλαίου εξασφάλισης επενδυτικών υπηρεσιών.
Όσον αφορά το συνεγγυητικό είναι ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτι-
κού δικαίου το οποίο έχει έναν καθαρά ασφαλιστικό χαρακτήρα.
Λειτουργεί, δηλαδή, ως ένας µηχανισµός διασφάλισης της καλής
λειτουργίας της ελληνικής κεφαλαιαγοράς και παρεµβαίνει όταν
παραστεί ανάγκη προκειµένου να αποζηµιώσει µέχρι το ποσό
των 30.000 ευρώ ανά επενδυτή. Και µπορεί να µη διαχειρίζεται
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δηµόσιο χρήµα, διαχειρίζεται, όµως, δηµόσια πίστη. Γι’ αυτό κι
έχει ιδιαίτερη αξία ότι η εποπτεία του περνά πλέον στο Υπουρ-
γείο Οικονοµικών. 

Το τρίτο µέρος του σχεδίου νόµου αφορά τον Οργανισµό Δια-
χείρισης Δηµοσίου Χρέους. Ο οργανισµός αυτός έχει ως συστα-
τικό σκοπό τη µέριµνα για τη χρηµατοδότηση του ελληνικού
δηµοσίου µε βελτίωση του κόστους δανεισµού και την επίτευξη
της καλύτερης δυνατής διάρθρωσης του ελληνικού χρέους ανά-
λογα µε τις ανάγκες της χώρας και τις διεθνείς οικονοµικές συν-
θήκες. 

Γι’ αυτούς τους λόγους κρίνεται αναγκαία η θέσπιση ενός νέου
νοµοθετήµατος το οποίο επιδιώκει τον εκσυγχρονισµό και τη συ-
στηµατοποίηση των σχετικών διατάξεων. Με τις νέες διατάξεις
ο οργανισµός αποκτά µια διοικητική και οικονοµική αυτοτέλεια
τέτοια που θα του επιτρέψει να ασκήσει ακόµη πιο αποτελεσµα-
τικά την αποστολή του και µάλιστα σύµφωνα µε τα βέλτιστα ευ-
ρωπαϊκά πρότυπα και µε σκοπό την εξασφάλιση της
αποτελεσµατικής και διαφανούς λειτουργίας του. 

Κλείνοντας την οµιλία µου, θα ήθελα να τονίσω πως το ελλη-
νικό τραπεζικό σύστηµα βρίσκεται σήµερα στην καλύτερη δυ-
νατή θέση εδώ και πάρα πολλά χρόνια.

Να επαναλάβω τα χαρακτηριστικά στοιχεία που έδωσε ο
Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας, στον οποίο οφείλει πάρα
πολλά η ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας. Σήµερα το ύψος
των καταθέσεων στις ελληνικές τράπεζες διαµορφώνεται στα
178,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, το µεγαλύτερο ύψος από την
έναρξη της κρίσης του 2010, ενώ όσον αφορά τα κόκκινα δάνεια,
από τα 75,3 δισεκατοµµύρια ευρώ ή το 43,6% του συνόλου των
δανείων, το ποσοστό δηλαδή που ήταν στο τέλος του 2014, σή-
µερα διαµορφώνεται στα 17,7 δισεκατοµµύρια ευρώ ή στο 12,1%
του συνόλου των δανείων.

Αυτά ακριβώς τα στοιχεία αποτελούν την τρανή απόδειξη των
στοχευµένων µεταρρυθµίσεων µε το εκσυγχρονιστικό πρόσηµο
της Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη. Μια τέτοια στοχευ-
µένη µεταρρύθµιση αποτελεί το σηµερινό νοµοσχέδιο και πραγ-
µατοποιείται ένα ακόµη βήµα συγκροτηµένο και µε
υπευθυνότητα. Έτσι, συνεχίζεται η µεγάλη προσπάθεια προκει-
µένου να στηρίξουµε την κοινωνία, τις επιχειρήσεις, τα νοικοκυ-
ριά και τους πολίτες.

Σε αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία είµαι σίγουρος ότι
µε τον Πρωθυπουργό κ. Κυριάκο Μητσοτάκη και όλο το οικονο-
µικό επιτελείο θα επιτευχθεί και αυτή τη φορά ο στόχος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ο κ. Δρί-
τσας έχει τον λόγο, αµέσως µετά η κ. Τελιγιορίδου και ο κ. Κα-
ράογλου. Παρακαλώ να είστε εντός του χρόνου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Και επιτρέψτε µου, παρακαλώ, κάτι επιφανειακά εκτός θέµα-

τος, αλλά νοµίζω εντός ουσίας πάρα πολύ. Αναρωτιέµαι: Έχουµε
αποφασίσει, έχει αποφασίσει το Προεδρείο και ο Πρόεδρος της
Βουλής ότι εντός του χώρου της Βουλής δεν συνιστάται η χρήση
µάσκας πλέον; Τις τελευταίες µέρες αυτή η χαλαρότητα έχει ήδη
στοιχίσει και σε αρκετούς Βουλευτές και σε υπαλλήλους, εργα-
ζοµένους της Βουλής και άλλους µε χαρακτηριστική αύξηση των
κρουσµάτων. Θα το αφήσουµε έτσι στην τύχη του, επειδή ο κ.
Άδωνις Γεωργιάδης ή ο κ. Μητσοτάκης έχουν την αφέλεια ότι
έτσι θα έρθει λόγω του καλοκαιριού η ανάπτυξη, ή περάσαµε
στην επιλογή της ανοσίας της αγέλης; Δεν καταλαβαίνω. Κάπως
πρέπει το Προεδρείο της Βουλής να το επανεξετάσει το ζήτηµα.
Και δεν µιλάω τώρα για την Αίθουσα που είναι αραιά αυτή τη
στιγµή κατειληµµένα τα έδρανα, µιλάω για τις συνεχείς και κα-
θηµερινές δραστηριότητες του Κοινοβουλίου.

Κύριε Υπουργέ, πάρτε πίσω την τροπολογία για τη «ΛΑΡΚΟ»!
Δεν έχετε κανένα επιχείρηµα για να επιµείνετε µετά από όσα συ-
ζητήθηκαν εδώ και όση τεκµηρίωση υπήρχε.

Έχω µείνει κατάπληκτος, άκουσα από το πρωί τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο, τον κ. Βρούτση, να µιλάει για εξυγίανση της
«ΛΑΡΚΟ». Χίλιοι πεντακόσιοι εργαζόµενοι απολύονται, τριακό-
σιες οικογένειες καθίστανται άστεγες και αυτό λέγεται εξυ-
γίανση; Δεν έχει η ελληνική γλώσσα πιο εύστοχες λέξεις για να

προσδιορίσει την ουσία; Δεν λέω να την πάρετε πίσω µόνον διότι
είναι απάνθρωπη, είναι και γιατί δεν φέρνει κανένα αποτέλεσµα.
Και πώς να φέρει αποτέλεσµα, όταν δεν συνοδεύεται από µία
σαφή, στοιχειώδη και σε βάθος µελέτη και ένα σχέδιο που θα το
προτείνετε και θα έρθει να προταθεί για την επαναλειτουργία, µε
προοπτική πραγµατικά να παίξει τον ρόλο που µπορεί να παίξει
στην παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας µια τόσο κρίσιµης
σηµασίας βιοµηχανική µονάδα;

Έχουν ακουστεί όλα, αλλά εκείνο που αποφεύγει σαν τον δι-
άολο το λιβάνι η Κυβέρνηση είναι να µιλήσει για τη νοηµατοδό-
τηση του τι σηµαίνει πραγµατικά ανάπτυξη και όχι µεγέθυνση, τι
σηµαίνει παραγωγικότητα της εργασίας, όχι µε την εκµετάλ-
λευση και την υπερεκµετάλλευση της εργασίας, αλλά αντίθετα
µε τη γενναία απόδοση του αντισταθµίσµατος, της αµοιβής δη-
λαδή του µισθού, των συνθηκών εργασίας, της αξιοποίησης του
εργατικού δυναµικού, του επιστηµονικού δυναµικού της χώρας.
Ακριβώς πάνω σε αυτή τη βάση µπορεί πραγµατικά να αναπτυχ-
θεί η παραγωγικότητα που είναι το µείζον ζήτηµα, όπως επίσης
στις στοχευµένες και προγραµµατισµένες επενδύσεις που θα
έχουν µελετηθεί σε σχέση µε τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της
χώρας.

Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, η Δεξιά γενικότερα, όλα αυτά θεω-
ρεί ότι καλύπτονται µε την έννοια της κερδοφορίας, «δώσε ευ-
καιρίες στους λίγους επιχειρηµατίες να κερδοφορήσουν, έτσι θα
έρθει η ανάπτυξη και έτσι θα υπάρχει και ένα υποτιθέµενο µοί-
ρασµα στους µικρούς, τους µεσαίους». Όχι, οι µικροί και οι µε-
σαίοι, η ραχοκοκαλιά που λέµε και ξαναλέµε και ξαναλέµε, ειδικά
η ελληνική βιοτεχνία µπορεί να θαυµατουργήσει ακριβώς στην
κατεύθυνση της παραγωγικότητας. Μα, πώς να θαυµατουργήσει,
όταν και για τις τράπεζες αυτό το σχέδιο νόµου δεν θέτει κανέ-
ναν όρο, ούτε καν διεκδικεί έναν διάλογο για τον κοινωνικό ρόλο
των τραπεζών και του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, για τον
παραγωγικό, αναπτυξιακό ρόλο; Είναι και αυτό ένα τµήµα των
επιχειρηµατικών δραστηριοτήτων που πρέπει να κερδοφορή-
σουν και είναι περήφανος ο κ. Σταϊκούρας που το εξασφαλίζει
αυτό. Χρεοκοπία είναι η απειλή, όταν επιλέγεις τέτοιες πολιτικές.

Και έρχονται επιχειρήµατα ότι όλα αυτά θα συµβούν, η ανά-
πτυξη, εάν δεν έχουµε τις πληθωριστικές πιέσεις, την ακρίβεια,
την πανδηµία και άλλα δεινά που είναι εισαγόµενα. Μα, πέρα από
το ότι έχουµε αποδείξει πάρα πολλές φορές και συνεχώς ότι
αυτή η Κυβέρνηση µε την πολιτική της λειτουργεί ως πολλαπλα-
σιαστής και επιταχυντής όλων αυτών των δεινών, εν τούτοις και
ο πληθωρισµός και η ακρίβεια παράγονται από τις ίδιες πολιτικές
που διεθνώς εφαρµόζονται, όπως επιλέγει ο κ. Μητσοτάκης, ο κ.
Σταϊκούρας και πολλοί άλλοι της Δεξιάς και της Νέας Δηµοκρα-
τίας, νεοφιλελεύθερες ή ακραίες νεοφιλελεύθερες, όπου όλα
είναι η ανάπτυξη της κερδοφορίας.

Το δηµόσιο συµφέρον, το σχέδιο, η αξιοποίηση της εργασίας
ως παραγωγικό µέγεθος δεν υπάρχει στη λογική αυτής της Κυ-
βέρνησης. Γι’ αυτό είναι σε αποδροµή αυτή η Κυβέρνηση, γι’
αυτό είναι σε εκκαθάριση, γιατί αυτές οι πολιτικές έχει αποδειχ-
θεί πια διεθνώς και στην Ελλάδα για µια ακόµη φορά ότι οδήγη-
σαν στη χρεοκοπία, θα ξαναοδηγήσουν στη χρεοκοπία και δεν
µπορούν να λύσουν ούτε τρέχοντα προβλήµατα και ανάγκες,
πολύ περισσότερα στρατηγικά προβλήµατα, όπως είναι αυτό της
«ΛΑΡΚΟ», των τραπεζών και λοιπά.

Τελειώνω µε ένα ειδικό θέµα. Δεν ήµουν εδώ, ήµουν στο γρα-
φείο µου γιατί είχα παράλληλα µια άλλη δουλειά. Άκουσα, όµως,
τον κ. Σταϊκούρα από στήθους, όχι µε χαρτιά, να απαντά έντονα
και να έχει µια διαµάχη µε τον Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος, τον κ. Παφίλη, για τη «ΛΑΡΚΟ» και τον είδα να έχει
µία γνώση του θέµατος, να έχει επιχειρήµατα. Δεν συµφωνώ,
ξέρω ότι είναι επιλεκτικά, ξέρω µια τέτοια αφήγηση. Εν πάση πε-
ριπτώσει, υπερασπιζόταν την άποψή του και αντιδικούσε µε τον
κ. Παφίλη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Λίγη ώρα νωρίτερα είχε επιχειρήσει πάλι ο κ. Σταϊκούρας µετά

την οµιλία του Παύλου Πολάκη να απαντήσει στον Παύλο Πο-
λάκη, σε άλλους Βουλευτές, όπως είπε, του ΣΥΡΙΖΑ και εν συνε-
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χεία να σταθεί σε µία αντιπαράθεση µε τον Ευκλείδη Τσακαλώτο.
Και είδα να έχει, ω του θαύµατος, ως έτοιµα από καιρό ένα

σωρό χαρτιά που όλα αναφέρονταν στη θητεία ΣΥΡΙΖΑ, στα νο-
µοσχέδια του ΣΥΡΙΖΑ. 

Έτσι αξιοποιείτε τους συνεργάτες σας, κύριε Υπουργέ; Αξιο-
ποιείστε τους πιο παραγωγικά. Με τι επιχειρήµατα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δώστε µου τη δυνατότητα να ολοκλη-
ρώσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μα, τι να
σας δώσω; Εννέα λεπτά µιλάτε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ναι, δεν µπορείτε να µε διακόψετε
εδώ. Να πω όλο το επιχείρηµά µου και τελείωσα αµέσως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Πείτε το.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Παρακαλώ.
Και φτάσατε στο σηµείο χρησιµοποιώντας αποσπάσµατα από

τις αιτιολογικές εκθέσεις νόµων, να πείτε στον Ευκλείδη Τσακα-
λώτο ότι είναι συµβιβασµένος; Δεν είπατε ότι έκανε συµβιβα-
σµούς µέσα από τις συγκυρίες. Είπατε ότι είναι συµβιβασµένος.
Και όταν διαµαρτυρήθηκε εκείνος µε άρρητα ρήµατα, δεν είχατε
τη γενναιότητα να πείτε: «Εντάξει, εν τη ρύµη του λόγου είπαµε
µια κουβέντα παραπάνω».

Κύριε Υπουργέ, προς θεού! Να δείτε, αν δεν την έχετε δει την
ταινία του Μπερτολούτσι «Ο κονφορµίστας»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: …διότι όχι και οι δεξιοί πολιτικοί να
λένε τους αριστερούς συµβιβασµένους! Ε, έλεος πια! Αν είναι
δυνατόν! Θα σας χρησιµεύσει ο Μπερτολούτσι, ίσως και «Ο κον-
φορµίστας», σε µια αυτογνωσία.

Και, επιτέλους, ζητήστε «συγγνώµη» από τον Ευκλείδη Τσακα-
λώτο, γιατί αυτό που κάνατε ήταν πέραν της πραγµατικής αντι-
παράθεσης. Ήταν χτύπηµα κάτω από τη ζώνη που δεν σας
ταιριάζει, δεν σας αξίζει και δεν σας τιµά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-
νάδελφοι, σας παρακαλώ να φτιάχνετε τις οµιλίες σας µέσα στον
χρόνο. Τι να πω εγώ; Έχετε τη δυνατότητα να λέτε ό,τι πιστεύετε
σωστό, αλλά να µην ξεφεύγουµε και φτάνουµε στα δέκα λεπτά. 

Η κ. Τελιγιορίδου έχει τον λόγο και αµέσως µετά ο κ. Καράο-
γλου.

ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άλλη µια νο-

µοθετική ρύθµιση προσηλωµένη στην εξυπηρέτηση µεγάλων
συµφερόντων, καθώς µε το νοµοσχέδιο αυτό εξαλείφεται η δη-
µόσια παρουσία από το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα µε στόχο την
εξυπηρέτηση µεγαλοεπενδυτών εις βάρος του ελληνικού δηµο-
σίου, παρά το ότι αυτό έχει επανειληµµένα ανακεφαλαιοποιήσει
τις τράπεζες, δηλαδή µε χρήµατα του ελληνικού λαού, του Έλ-
ληνα φορολογούµενου. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα αυτής της επιλογής της Νέας Δη-
µοκρατίας είναι η θέσπιση της ασυλίας για τη διοίκηση του Τα-
µείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, όταν οι ενέργειές της
ζηµιώνουν το δηµόσιο, όπως είναι ακόµη και η πώληση µετοχών
κάτω από τη χρηµατιστηριακή τους αξία. 

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο γίνεται η ουσιαστική αποχώρηση
του δηµοσίου από το ΤΧΣ, γεγονός που θα δηµιουργήσει επι-
πλέον αρνητικές συνθήκες στην πραγµατική οικονοµία µε την πα-
ρατεταµένη έλλειψη ρευστότητας και ταυτόχρονα µε τον κίνδυνο
που προκύπτει από την αποχώρηση του δηµοσίου µε το ζήτηµα
των µη εξυπηρετούµενων δανείων. Είναι ένας κίνδυνος που γί-
νεται σαφές πως είναι ακόµη µεγαλύτερος µε τις πρόσφατες
αποκαλύψεις, όπως είπε πριν από λίγο ο συνάδελφος κ. Πολάκης
για την αγορά κόκκινων δανείων από fund που έχουν εξευτελι-
στικό µετοχικό κεφάλαιο.

Νοµοθετείτε ναρκοθετώντας τα θεµέλια της κοινωνικής συνο-
χής, τη στιγµή που θα έπρεπε να κάνετε το αντίθετο, στηρίζοντας
την ελληνική κοινωνία. Και θα έπρεπε να κάνετε το αντίθετο, γιατί
σήµερα, σύµφωνα µε έρευνα του ΙΕΛΚΑ, οι οκτώ στους δέκα Έλ-

ληνες πολίτες αναζητούν προσφορές και εκπτώσεις. Το 75% των
καταναλωτών αναβάλλουν τις αγορές που πρέπει να κάνουν. Οι
έξι στους δέκα πολίτες κάνουν ό,τι µπορούν για να αποφύγουν
οποιαδήποτε κατανάλωση ρεύµατος. Επίσης, οι έξι στους δέκα
πολίτες δεν µπορούν να προχωρήσουν στις αγορές αναγκαίων
τροφίµων για τις οικογένειές τους. 

Αυτή την ώρα εσείς µε τα νοµοθετήµατά σας µας οδηγείτε σε
χειρότερες µέρες σαν ελληνική κοινωνία, αποποιούµενοι οποι-
αδήποτε ευθύνη και ρίχνοντας την ευθύνη τη µια στην πανδηµία,
την άλλη στις γεωπολιτικές εξελίξεις, την τρίτη στην ενεργειακή
κρίση, χωρίς όµως να µπορείτε να εξηγήσετε γιατί αυτές οι συν-
θήκες ενώ αφορούν όλο τον κόσµο, εµείς είµαστε από τις ακρι-
βότερες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Την ίδια στιγµή που οι πολίτες είναι σε απόγνωση, αδιαφορείτε
γι’ αυτούς αλλά ανοίγετε διάπλατα τον δρόµο για τη χορήγηση
από το 2023 χρυσών µπόνους στα τραπεζικά στελέχη. Την ίδια
στιγµή που οι εκλεκτοί σας στη ΔΕΗ παίρνουν µισθό 360.000
ευρώ τον χρόνο, 1.000 ευρώ την ηµέρα, αδίστακτα, κοινωνικά
ανάλγητα και κυνικά, φέρνετε σήµερα την τροπολογία για τη
«ΛΑΡΚΟ» που ανοίγει τον δρόµο των απολύσεων. Είναι πλέον ξε-
κάθαρη η επιλογή σας άλλοι να ζουν στη χλιδή και άλλοι να απο-
λύονται και να φτωχοποιούνται. 

Αφού τόσο δικαιολογείτε τα πάντα από τις διεθνείς συνθήκες,
δεν αντιλαµβάνεστε τη στρατηγική σηµασία της «ΛΑΡΚΟ» σε
αυτή τη συγκυρία, όπου η Ρωσία που κατέχει το 12% της παγκό-
σµιας παραγωγής νικελίου βρίσκεται υπό καθεστώς κυρώσεων;
Ξεπουλάτε τη «ΛΑΡΚΟ», µία από τις µεγαλύτερες παραγωγούς
νικελίου στον πλανήτη και µάλιστα σε µια εποχή που η αξία του
εκτινάσσεται, καθώς αποτελεί βασικό στοιχείο για τα ηλεκτρικά
αυτοκίνητα, στη χρήση των οποίων στρέφεται η διεθνής κοινό-
τητα. Ξεπουλάτε τον ορυκτό πλούτο της χώρας και ανάµεσά του
ένα από τα µεγαλύτερα κοιτάσµατα της «ΛΑΡΚΟ» στην Καστο-
ριά. Και για να το κάνετε αυτό και να απαξιώσετε ακόµη περισ-
σότερο την αξία της, προχωράτε µε αυτή την τροπολογία στη
µαζική απόλυση εργαζοµένων, γιατί τους θεωρείτε βαρίδια για
τους ιδιώτες. Αδιαφορείτε για το µέλλον χιλίων τριακοσίων ερ-
γαζοµένων και των οικογενειών τους στη Φθιώτιδα, την Εύβοια,
τη Βοιωτία, την Κοζάνη και την Καστοριά. Για άλλη µια φορά απο-
δεικνύεται ότι το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι τα µεγάλα συµ-
φέροντα. 

Αυτή η απόφαση έρχεται να προστεθεί, εκτός των άλλων, σε
µια σειρά αποφάσεων ενάντια στην περιοχή που εκπροσωπώ, την
Καστοριά. Για άλλη µια φορά η περιφερειακή ενότητα στην οποία
εκλέγοµαι ζηµιώνεται από τις αποφάσεις της Νέας Δηµοκρατίας.
Έρχεστε µε ηµίµετρα. Για παράδειγµα, στο άρθρο 79 µε την κα-
τάργηση του φόρου πολυτελείας, προσπαθείτε να ρίξετε στάχτη
στα µάτια. Δεν έχετε κανένα ουσιαστικό και συνεκτικό σχέδιο για
την ενίσχυση της περιοχής µου καθώς προχωρείτε στην κατα-
στροφή του παραγωγικού ιστού της, της γουνοποιίας. Δύο χιλιά-
δες άνεργοι γουνεργάτες, δυόµισι χιλιάδες νέοι άνθρωποι από
την Περιφερειακή Ενότητα της Καστοριάς φεύγουν για σεζόν
στα νησιά. Γιατί; Διότι ο Πρωθυπουργός, ακόµη και δύο µήνες
πριν, έταζε στους φορείς της περιοχής ότι σε επτά µέρες θα
δώσει απάντηση. Πέρασαν και τα σαράντα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία φράση.
Δεν έχετε ούτε ιερό ούτε όσιο. Την ώρα που καταδικάζετε τους

εργαζόµενους στην ανέχεια, τους αγρότες στην απελπισία και
τα νοικοκυριά στην απόγνωση, προσπαθείτε να βγάλετε από τη
µύγα ξύγκι. 

Πώς διαφορετικά εξηγείται ότι ο Πρωθυπουργός, ο βαθύπλου-
τος Πρωθυπουργός της χώρας, κάθε χρόνο κάνει αίτηση για να
ενεργοποιήσει τα ιστορικά δικαιώµατα και να παίρνει αγροτικές
επιδοτήσεις; Ενεργοποιεί ιστορικά δικαιώµατα που στερεί την
επιστροφή τους στο εθνικό απόθεµα ώστε να τα πάρει ένας νέος
αγρότης και να µπορέσει να ζήσει την οικογένειά του και να
πάρει γάλα στα παιδιά του. Τα 4,5 χιλιάδες ευρώ που παίρνει από
αγροτικές επιδοτήσεις ο Πρωθυπουργός θα χαλούσαν τον οικο-
γενειακό οικονοµικό του προϋπολογισµό;

Σας ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε τώρα µε τον κ. Καράογλου από τη Νέα Δηµοκρατία. Αµέ-
σως µετά έχει ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Καρα-
θανασόπουλος.

Παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εντός του χρόνου.
Κύριε Καράογλου, έχετε τον λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Είχα την εντύπωση, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, ότι ο λαϊκισµός έχει κάποια όρια, αλλά φαίνεται ότι τε-
λικά δεν υπάρχουν όρια. 

Εν πάση περιπτώσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευθύνη,
καθήκον και υποχρέωση κάθε υπεύθυνης ηγεσίας είναι να ανα-
ζητά και να διαµορφώνει τις κατάλληλες πολιτικές που θα οδη-
γούν τους πολίτες σε αυτό που καθηµερινώς λέµε «καλύτερες
ηµέρες». Αναφέροµαι, δηλαδή, στις παρεµβάσεις που προσφέ-
ρουν στην κοινωνία ασφάλεια, σταθερότητα και ηρεµία. Εποµέ-
νως η γρήγορη και κυρίως η ορθή λήψη αποφάσεων είναι θέµα
οικονοµικής επιβίωσης. 

Όµως, δυστυχώς, όπως αποδείχθηκε τα προηγούµενα δύ-
σκολα χρόνια, το πολιτικό µας περιβάλλον διακρινόταν από µία
παθητική, αµυντική και πάντοτε αργοπορηµένη εφαρµογή της
πολιτικής στο πεδίο. Είναι, λοιπόν, επιτακτική ανάγκη σήµερα στο
περίπλοκο κόσµο του διεθνούς αναβρασµού και των αλλεπάλλη-
λων κρίσεων κάθε σοβαρή κυβέρνηση να βοηθά τον πολίτη να
βλέπει στο µέλλον.

Εφαρµόζοντας την παραπάνω αρχή επιχειρούµε να διευρύ-
νουµε το πλάνο σκέψης της κοινωνίας πέρα από τον στενό ορί-
ζοντα του σήµερα. Εξάλλου, όπως επανειληµµένως έχει τονίσει
ο Πρωθυπουργός µας Κυριάκος Μητσοτάκης, έχουµε πρό-
γραµµα τετραετίας, έχουµε σχέδιο οκταετίας και όραµα δεκαε-
τίας. 

Με απλά λόγια, αγαπητοί συνάδελφοι, η Ελλάδα του 2030 θα
διαµορφωθεί σε µεγάλο βαθµό από όσα κάνουµε εµείς τώρα, απ’
όσα κάνουµε εµείς σήµερα. Το µέλλον δεν έχει παρέλθει. Αντί-
θετα βρίσκεται µπροστά µας. Γι’ αυτό για µία ευέλικτη Κυβέρ-
νηση, όπως η δική µας, η λήψη άµεσων αποφάσεων έχει ως
προσανατολισµό τη δράση µε γνώµονα το αύριο. 

Στην προκειµένη περίπτωση, αν κάνουµε εικόνα στους αριθ-
µούς το 2022, κλείνουµε οριστικά το κεφάλαιο της χρεοκοπίας
του 2010. Καταρτίζουµε αξιόπιστα και σαφή σχέδια δηµοσιονο-
µικής πολιτικής, χάρη στα οποία η ανάπτυξη της ελληνικής οικο-
νοµίας υπερβαίνει σηµαντικά τον ευρωπαϊκό µέσο όρο, παρά τις
εντεινόµενες πιέσεις που υφίσταται από την ενεργειακή κρίση
και τα κύµατα ακρίβειας που αυτή προκαλεί. 

Άλλωστε, η ισχυρή δυναµική που καταγράφει η ελληνική οικο-
νοµία αποτυπώθηκε στα πρόσφατα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, βάσει
των οποίων το ελληνικό Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν αυξήθηκε
κατά 7% το πρώτο τρίµηνο του 2022 σε σχέση µε το αντίστοιχο
τρίµηνο του 2021, κάτι που αποδεικνύει ότι είναι άκρως ενθαρ-
ρυντική η δυναµική αυτή αν αναλογιστούµε ιδιαίτερα ότι η αύ-
ξηση του ΑΕΠ βασίζεται µεταξύ άλλων στη σηµαντική ενίσχυση
των επενδύσεων που καταγράφουν τη δεύτερη µεγαλύτερη αύ-
ξηση στην Ευρωζώνη και των εξαγωγών που διαµορφώνονται σε
ιστορικά υψηλό επίπεδο. 

Βάσει των στοιχείων σηµειώθηκε άνοδος της κατανάλωσης
των νοικοκυριών κατά 11,6%, των ιδιωτικών επενδύσεων κατά
12,7% και των εξαγωγών αγαθών και υπηρεσιών κατά 9,5%. Ου-
σιαστικά, δηλαδή, αποδεικνύεται στην πράξη ότι οι προβλέψεις
για την ελληνική οικονοµία παραµένουν θετικές εν µέσω ενός δυ-
σµενούς, δυσµενέστατου περιβάλλοντος, επιβεβαιώνοντας τις
προβλέψεις της ευρωπαϊκής επιτροπής που αναφέρουν ότι η Ελ-
λάδα θα είναι πρωταθλήτρια Ευρώπης σε επενδύσεις το 2022 µε
διψήφιο ποσοστό. 

Η εξέλιξη αυτή αποκτά πολλαπλάσια αξία αν αναλογιστούµε
ότι συνοδεύεται από σηµαντική συρρίκνωση της ανεργίας -θυ-
µίζω Ιούλιος του 2019, 17,2% η ανεργία, Απρίλιος του 2022,
12,2% η ανεργία, µείον 5% η ανεργία κάτω από τις συνθήκες που
ξέρουµε όλοι και ζούµε- και παράλληλα στήριξη του διαθέσιµου
εισοδήµατος των πολιτών, µέσα από συνεχείς µειώσεις φόρων
και ασφαλιστικών εισφορών. 

Επίσης, να τονίσω ότι κοµβικής σηµασίας είναι και το προσε-

χές Eurogroup της 16ης Ιουνίου, το οποίο θα σηµάνει την έξοδο
της χώρας από το καθεστώς της ενισχυµένης εποπτείας και κατ’
επέκταση την πολυπόθητη επιστροφή της ελληνικής οικονοµίας
στην ευρωπαϊκή κανονικότητα. Η πολιτική έγκριση της διαδικα-
σίας εξόδου από το παραπάνω καθεστώς σηµατοδοτεί το ορι-
στικό τέλος της µνηµονιακής περιόδου για την Ελλάδα που θα
συνοδεύεται παράλληλα από την ενεργοποίηση και εκταµίευση
µιας δόσης ύψους 748 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο πλαίσιο αυτό το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Οικονοµικών που συζητούµε εισάγει σηµαντικές
και στοχευµένες µεταρρυθµίσεις που αναπτύσσουν τον ελληνικό
χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Μέληµά µας είναι ο Οργανισµός Δια-
χείρισης του Δηµόσιου Χρέους, να ανταποκριθεί αρτιότερα στις
σύγχρονες απαιτήσεις έχοντας στη διάθεσή του όλα τα κατάλ-
ληλα εργαλεία. Υπό αυτή την οπτική εξορθολογίζουµε και βελ-
τιώνουµε σηµαντικές θεσµικές όψεις του δηµόσιου και
χρηµατοοικονοµικού συστήµατος της χώρας. 

Για παράδειγµα βοηθούµε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας να µεταβεί στη νέα εποχή. Στόχος του είναι η αποε-
πένδυσή του από το τραπεζικό σύστηµα µε µια σειρά από
παρεµβάσεις, διαρθρωτικές αλλαγές, µεταρρυθµίσεις στη δοµή
και τη λειτουργία του. Άλλωστε, δεν πρέπει να λησµονούµε ότι
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας ιδρύθηκε για να
διασώσει τις τράπεζες και όχι για να αποτελέσει δηµόσιο πυλώνα
του τραπεζικού συστήµατος. 

Όσον αφορά τον ισχυρισµό της Αντιπολίτευσης ότι το δηµόσιο
χάνει την εποπτεία των τραπεζών αποτελεί ένα αφελέστατο επι-
χείρηµα. Εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, του ΣΥΡΙΖΑ θέλετε
ένα τραπεζικό σύστηµα πλήρως ελεγχόµενο. Αυτό ως ιδέα είναι
άκρως ύποπτη. Εµείς θέλουµε ένα τραπεζικό σύστηµα σταθερό,
ισχυρό, εύρωστο και πάνω απ’ όλα υγιές που θα λειτουργεί µε
αµιγώς ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια και δεν θα στραγγαλίζεται
από τον κρατικό έλεγχο προκειµένου να εξυπηρετεί πρόσωπα
και καταστάσεις κατά το δοκούν. 

Οι εποχές απόπειρας βενεζουελοποίησης της ελληνικής οικο-
νοµίας ανήκουν ανεπιστρεπτί στο παρελθόν. Η Ελλάδα τις άφησε
οριστικά πίσω το βράδυ της 7ης Ιουλίου του 2019. Και ευτυχώς,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί τα αποτελέσµατα φάνηκαν
άµεσα. 

Ενδεικτικά σας αναφέρω ότι τα κόκκινα δάνεια, ο όγκος των
οποίων ήταν στα 75,3 δισεκατοµµύρια ευρώ όταν αναλάβαµε τη
διακυβέρνηση της χώρας µας, σήµερα έχουν µειωθεί δραστικά
στα 17,7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Για να µη θυµηθούµε την από-
πειρα Τσίπρα - Βαρουφάκη να δηµιουργήσουν ένα παράλληλο
τραπεζικό σύστηµα υπό απόλυτο κρατικό έλεγχο ή το κλείσιµο
των τραπεζών, τα capital controls, τη συρρίκνωση των καταθέ-
σεων, τα βοσκοτόπια που είναι και επίκαιρα και τη χορήγηση δα-
νείων µε αδιαφανείς διαδικασίες από συγκεκριµένη τράπεζα. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, τονίζοντας ότι η σύγκριση του χθες
µε το σήµερα είναι αναπόφευκτη και µοιραία σε βάρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Τον Ιούλιο του 2019 οι καταθέσεις ήταν στα 136,9 δισεκα-
τοµµύρια, όταν τον Δεκέµβριο του 2014 ήταν στα 160,3
δισεκατοµµύρια. Σήµερα είναι στα 178,2 δισεκατοµµύρια, στο
υψηλότερο επίπεδο από την έναρξη κρίσης από το 2010. 

Με λίγα λόγια η κατάρρευση των ελληνικών τραπεζών είναι
αποτέλεσµα της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Και αν αναζη-
τάτε υπαίτιους, δεν έχετε παρά να κοιταχτείτε στον καθρέφτη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς προχωρούµε την Ελλάδα
µπροστά. Με συνέπεια, αποφασιστικότητα, εµπιστοσύνη στις δυ-
νάµεις µας οδηγούµε την ελληνική οικονοµία σε ένα περιβάλλον
υψηλής και βιώσιµης ανάπτυξης. Με δηµιουργία περισσότερων
θέσεων εργασίας, µε ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής για µια
Ελλάδα ακµαία και ισχυρή. 

Υπερψηφίζουµε, λοιπόν, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικο-
νοµικών, γιατί δείχνει τον δρόµο της προόδου, γιατί διαµορφώνει
συνθήκες σταθερότητας και ασφάλειας, γιατί ανοίγει δρόµους
ανάπτυξης στη µεταµνηµονιακή Ελλάδα, γιατί η Κυβέρνηση που
κατήργησε στην πράξη τα µνηµόνια είναι η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας, γιατί χάρη στη Νέα Δηµοκρατία, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, οι Έλληνες παίρνουµε ξανά τη ζωή µας πίσω. 

Σας ευχαριστώ. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-

ζουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος κ. Καραθανασόπουλο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ένα µεγάλο µέρος της συζήτησης αναλώθηκε τόσο από τον
ΣΥΡΙΖΑ όσο και από την Κυβέρνηση και τη Νέα Δηµοκρατία στο
ζήτηµα του δηµοσίου συµφέροντος. Αλήθεια, ποιο είναι αυτό το
δηµόσιο συµφέρον; Δηλαδή, υπάρχει κάποιος συγκεκριµένος
ορισµός; Γιατί, απ’ ό,τι καταλαβαίνουµε και από τη σηµερινή Κυ-
βέρνηση και από την προηγούµενη κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και
από την προ προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, στο όνοµα του δηµοσίου συµφέροντος γίνονταν
τα µεγαλύτερα εγκλήµατα σε βάρος των αναγκών και των δικαιω-
µάτων της εργατικής τάξης και του λαού. 

Ας δούµε λίγο πιο συγκεκριµένα ορισµένα ζητήµατα µε βάση
το νοµοσχέδιο, για να µην ανοίξουµε περισσότερο αυτή τη συ-
ζήτηση. Δηµόσιο συµφέρον και Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας. Γιατί δηµιουργήθηκε το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας; Για να διασώσει το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα,
τις τράπεζες, στη χώρα µας και να το σταθεροποιήσει. Πώς, µε
ποιον τρόπο; Μέσω της ανακεφαλαιοποίησης. Είναι 35 δισεκα-
τοµµύρια οι ανακεφαλαιοποιήσεις που έκαναν οι κυβερνήσεις
της Νέας Δηµοκρατίας και του Κινήµατος Αλλαγής το 2012 και
το 2013. Ποια ήταν η εύλογη αξία των µετοχών στις 31-12-2013;
Ήταν 22,5 δισεκατοµµύρια. Άρα είχαµε αποµείωση. Η εύλογη
αξία στις 31-12-2014 ήταν 11,6 δισεκατοµµύρια. Δηλαδή, περί-
που 24 δισεκατοµµύρια χάθηκαν µέσα σε δύο χρόνια από τα χρή-
µατα που είχε βάλει το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
στις τράπεζες και τα οποία ουσιαστικά θα πληρώσει ο ελληνικός
λαός.

Πάµε, όµως, και µετά, επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Στις 31-12-2019
η εύλογη αξία των µετοχών έπεσε στο 1,8 δισεκατοµµύριο. Δη-
λαδή, ξαφνικά 35 δισεκατοµµύρια έκαναν φτερά. Αλήθεια, ποιο
δηµόσιο συµφέρον εξυπηρετούν αυτές οι πολιτικές επιλογές των
κυβερνήσεων; Τις τράπεζες και τα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα
ή τον λαό που φορτώθηκε στην πλάτη του περίπου 35 δισεκα-
τοµµύρια από τη διακυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ
και ΣΥΡΙΖΑ; 

Αλήθεια, τι είδους δηµόσιο συµφέρον ήταν αυτό, όταν στην
τρίτη ανακεφαλαιοποίηση επί ΣΥΡΙΖΑ απαγορεύτηκε στο Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας να συµµετέχει; Δηλαδή, τι
έγινε; Αποεπένδυση, γιατί συµµετείχαν µόνο ιδιώτες και το τα-
µείο έχασε τη συµµετοχή, δηλαδή το δηµόσιο και τον έλεγχο.
Πολλοί µίλησαν τότε για επιστροφή επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
στους παλιούς ιδιοκτήτες και κάποιοι άλλοι για αφελληνοποίηση
των τραπεζών. Αλήθεια, αυτή η επιλογή της κυβέρνησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ποιον εξυπηρετούσε; 

Βεβαίως, θα αφήσω ασχολίαστους και κάποιους νεολογισµούς
ή και ανορθολογισµούς που ακούστηκαν εδώ περί κοινωνικού χα-
ρακτήρα των τραπεζών. Συγγνώµη, οι τράπεζες τι είναι, φιλαν-
θρωπικά ιδρύµατα ή κερδοσκοπικά, που πατάνε πάνω στην
αγωνία και στις ανάγκες του κόσµου, για να βγάλουν κέρδη; 

Ας δούµε λίγο την πορεία των τραπεζών σε δυο µεγέθη που
σχετίζονται και µε την κατάσταση που βιώνει ο εργαζόµενος στις
τράπεζες αλλά και µε την εξυπηρέτηση των λαϊκών αναγκών. Το
2009 στη χώρα µας υπήρχαν τέσσερις χιλιάδες εκατόν εξήντα
δύο υποκαταστήµατα και εξήντα οκτώ χιλιάδες επτακόσιοι τρα-
πεζοϋπάλληλοι. Στις 31-12-2014 τα υποκαταστήµατα µειώθηκαν
στα δύο χιλιάδες πεντακόσια εξήντα δύο και σε σαράντα τέσσε-
ρις χιλιάδες οι τραπεζοϋπάλληλοι. Αυτό επί κυβέρνησης Νέας
Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ. Όµως, µέχρι το 2018 η µείωση αυτών των
υποκαταστηµάτων συνεχίστηκε και επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ. Είχαµε χίλια οκτακόσια εβδοµήντα τέσσερα υποκαταστή-
µατα και τριάντα οκτώ χιλιάδες τραπεζοϋπαλλήλους. Είχαµε µει-
ώσεις τραπεζοϋπαλλήλων µε απολύσεις, µε εθελούσιες εξόδους,
µε µετατάξεις, µε όλα αυτά. Το 2020, σύµφωνα µε τα τελευταία
στοιχεία της Ένωσης Τραπεζών, φθάσαµε να είναι στη χώρα µας
χίλια πεντακόσια σαράντα εννέα υποκαταστήµατα µε τριάντα χι-
λιάδες εξακόσιους εργαζόµενους. 

Τι σηµαίνουν όλα αυτά; Πρώτα από όλα, εντατικοποίηση της
εργασίας των τραπεζοϋπαλλήλων. Δεύτερον, µεγάλες δυσκολίες
στο να εξυπηρετηθούν οι αγρότες, οι βιοπαλαιστές, οι επαγγελ-
µατίες, οι συνταξιούχοι, γενικά τα λαϊκά στρώµατα, που δεν
έχουν και µεγάλη ευχέρεια στη χρήση των ηλεκτρονικών µέσων
επικοινωνίας, που πρέπει να κάνουν αποστάσεις δεκάδων και
εκατοντάδων χιλιοµέτρων για να µπορούν να εξυπηρετηθούν σε
ένα υποκατάστηµα τράπεζας.

Αυτές, λοιπόν, είναι οι πολιτικές. Αυτή η πορεία συρρίκνωσης
των υποκαταστηµάτων και η µείωση των εργαζοµένων ποιους
εξυπηρετεί; Τους τραπεζίτες, γιατί αυξάνουν την ανταγωνιστικό-
τητα και την κερδοφορία τους ή τον λαό; Τους τραπεζίτες. Και
σε αυτή την επιλογή έχετε ίδια απάντηση και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ: εξυπηρέτηση των τραπεζιτών.

Το τρίτο σηµείο που πρέπει να δούµε είναι η διαχείριση των
κόκκινων δανείων. Αλήθεια, δηµιουργήσατε από κοινού Νέα Δη-
µοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ ένα πλαίσιο λειτουργίας των διά-
φορων servicers; Τα αρπακτικά funds τα λέγατε servicers τότε,
όταν ήσασταν στην κυβέρνηση. Ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Βε-
βαίως, να µειωθούν τα κόκκινα δάνεια που έχουν στα χέρια τους
οι τράπεζες, αλλά το ιδιωτικό χρέος να παραµείνει. 

Ταυτόχρονα, τι άλλο κάνατε; Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥ-
ΡΙΖΑ διαγράψατε κόκκινα δάνεια επιχειρηµατικών οµίλων, πολύ
µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Έχουµε ζητήσει αλλεπάλλη-
λες φορές και από τον Υπουργό Οικονοµικών και από τον Διοι-
κητή της Τράπεζας της Ελλάδας και από την Ένωση Τραπεζών
να µας πουν πόσα είναι αυτά τα κόκκινα δάνεια των επιχειρηµα-
τικών οµίλων που διέγραψαν οι τράπεζες όλο αυτό το διάστηµα,
την τελευταία δεκαπενταετία. Απάντηση καµµία και είναι λογικό,
γιατί κόρακας κοράκου µάτι δεν βγάζει. 

Την ίδια στιγµή, διαµορφώθηκε από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
ένα νοµικό πλαίσιο για τους πλειστηριασµούς µε ιδιώνυµο, να
απαγορεύεται η κινητοποίηση ενάντια στους πλειστηριασµούς,
για να µπορέσει να επιταχυνθεί η διαδικασία εκποίησης της ιδιω-
τικής περιουσίας των λαϊκών στρωµάτων που χρωστάνε στις τρά-
πεζες, στα ασφαλιστικά ταµεία, στην εφορία, ενώ αντίθετα για
τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους το «κούρεµα» είναι γε-
γονός. Ας µη µιλήσουµε για µεγάλη αλυσίδα σουπερµάρκετ, που
χρεοκόπησε, πόσο «κουρεύτηκαν» τα δάνεια για να µεταβιβαστεί
επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Ας µη µιλήσουµε σήµερα για τη δια-
πραγµάτευση που γίνεται για το πόσο θα «κουρευτούν» τα δά-
νεια στις τράπεζες, τα χρέη στην εφορία και στα ασφαλιστικά
ταµεία της επιχείρησης που διαχειρίζεται τα τρία καζίνο στην
Ξάνθη, στην Πάτρα και στην Κέρκυρα, τα οποία διαπραγµατεύον-
ται Ισραηλίτες επενδυτές να τα πάρουν. Ταυτόχρονα, οι ιδιοκτή-
τες και των σουπερµάρκετ και των καζίνο κάνουν ζωή
χαρισάµενη σε βάρος των κορόιδων. Στο jet set είναι όλοι αυτοί. 

Δεύτερο ζήτηµα το οποίο θέλουµε να θίξουµε. Επί της ουσίας,
αυτή η βαθιά αντεργατική, αντιλαϊκή πολιτική γίνεται στο όνοµα
του δηµοσίου συµφέροντος. 

Ένα άλλο ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι για τον ΟΔΔΗΧ και τον
εκσυγχρονισµό τον οποίο κάνετε. Πέρα από τον εκσυγχρονισµό
της νοµοθεσίας για τον ΟΔΔΗΧ, βάζετε µέσα και µια επιπλέον
λειτουργία, να µπορεί να διαχειρίζεται τα ταµειακά διαθέσιµα του
δηµοσίου και τα ταµειακά διαθέσιµα του Ενιαίου Λογαριασµού
Θησαυροφυλακίου. Αλήθεια, από πού έως πού τα ταµειακά δια-
θέσιµα των νοσοκοµείων, τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών τα-
µείων και άλλα ταµειακά διαθέσιµα πηγαίνουν για την
εξυπηρέτηση του δηµόσιου χρέους; Ποιος σας έδωσε αυτό το
δικαίωµα, να µπορούν να αξιοποιούνται έτσι τα ταµειακά διαθέ-
σιµα και τα αποθεµατικά, βάζοντας σε κίνδυνο την ίδια τη λει-
τουργία; Αυτά σχετίζονται µε τις ανάγκες που πρέπει να
εκπληρώνουν τα νοσοκοµεία, οι δήµοι, τα ασφαλιστικά ταµεία
και όχι για την εξυπηρέτηση του κρατικού χρέους. Είναι, δηλαδή,
µία απαράδεκτη, κατά τη γνώµη του ΚΚΕ, διάταξη.

Τρίτο ζήτηµα, πώς το κρέας το βαφτίζετε ψάρι, πώς δηλαδή
κάνετε το µαύρο-άσπρο για την ΕΑΒ και για το κίνητρο αύξησης
της παραγωγικότητας της εργασίας. Αυτό τι είναι επί της ουσίας;
Εντατικοποίηση της εργασίας των εργαζοµένων, ενώ την ίδια
στιγµή δεν υπογράφετε συλλογική σύµβαση εργασίας µε τους
εργαζόµενους…
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Υπε-
γράφη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν αυξάνετε τη µισθο-
δοσία και όλα αυτά τα οποία θα έπρεπε να υπάρχουν και ταυτό-
χρονα τι γενικεύετε; Γενικεύετε τους εργαζόµενους µε
συµβάσεις ορισµένου χρόνου και τους εργολαβικούς εργαζόµε-
νους.

Αντί, λοιπόν, να πάρουν ουσιαστικές και γενναίες αυξήσεις
στους µισθούς µετά από τόσα χρόνια µειώσεων που είχαν υπο-
στεί, δίνετε ένα πριµ παραγωγικότητας ακριβώς για να οδηγή-
σετε σε µεγαλύτερη εντατικοποίηση της εργασίας. 

Το ίδιο ακριβώς κάνετε και µε την κατάργηση του φόρου πο-
λυτελείας για τα είδη γουνοποιίας. Ποιους εξυπηρετείτε; Εξυπη-
ρετείτε τους χιλιάδες εργαζόµενους στον κλάδο, οι οποίοι
µαστίζονται από ανεργία ή από δυσκολία στην εύρεση εργασίας
και σε πολλούς από αυτούς χρωστάνε δεδουλευµένα οι διάφο-
ρες εταιρείες οι οποίες δραστηριοποιούνται;

Δηλαδή, γίνεται γι’ αυτόν τον σκοπό, να βελτιωθεί η θέση των
εργαζοµένων στον κλάδο της γουνοποιίας που έχει τσακιστεί ή
για να εξυπηρετηθούν οι επιχειρήσεις και να έχουν µια µεγαλύ-
τερη δυνατότητα αύξησης του τζίρου τους και εν γένει της κερ-
δοφορίας τους; Άρα, λοιπόν, δεν σχετίζεται µε την ικανοποίηση
των αναγκών των εργαζοµένων στον κλάδο της γουνοποιίας.

Πέµπτο ζήτηµα. Λέτε ότι προχωράτε σε ολική απαλλαγή από
τη φορολογία των επενδύσεων που θα κάνουν οι µικροµεσαίες
επιχειρήσεις στην «πράσινη» και την ψηφιακή µετάβαση. Στον
ορισµό της µικροµεσαίας επιχείρησης διατηρείτε τον ορισµό που
δίνει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Δηλαδή, µέχρι διακόσιους πενήντα
εργαζόµενους θεωρείται µικροµεσαία επιχείρηση και µε τζίρο
έως 50 εκατοµµύρια ευρώ. 

Αλήθεια, οι πολύ µικρές επιχειρήσεις, οι αυτοαπασχολούµενοι,
οι επαγγελµατίες, οι έµποροι που τυπικά εντάσσονται, ουσια-
στικά µπορούν να ενταχθούν σε αυτό το καθεστώς, κύριε
Υπουργέ, όταν χρωστάνε στις τράπεζες -όσοι είναι σε τράπεζες
ακόµη- στα ασφαλιστικά ταµεία, στην εφορία, θα µπορούν να
βρουν πόρους για να προχωρήσουν σε τέτοιου είδους επενδύ-
σεις, για να απαλλαγούν από τη φορολογία; Ποιους εξυπηρετεί
η συγκεκριµένη διάταξη επί της ουσίας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επί της ουσίας η συγκεκριµένη διάταξη θα εξυπηρετήσει τις
µεγαλύτερες επιχειρήσεις που ανήκουν σε αυτόν τον τοµέα, που
κάτω από τον εύηχο τίτλο «µικροµεσαίες», που για τη χώρα µας
είναι µεγάλες επιχειρήσεις, τις λίγες δηλαδή, µερικές χιλιάδες
επί της ουσίας επιχειρήσεις, και θα µπορέσουν να αξιοποιήσουν
αυτά τα προνόµια και τα κίνητρα που δίνει η συγκεκριµένη διά-
ταξη και θα διευρύνουν ακόµη περισσότερο την απόσταση µε τις
υπόλοιπες µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις και τους αυτοα-
πασχολούµενους που δεν θα έχουν τη δυνατότητα να βρουν τα
αντίστοιχα κεφάλαια ούτε καν να δανειστούν, για να προχωρούν
σε τέτοιου είδους επενδύσεις. Άρα, επί της ουσίας, είναι µια συγ-
καλυµµένη ενίσχυση και εξυπηρέτηση των αναγκών των πολύ µε-
γάλων επιχειρηµατικών οµίλων.

Τώρα για το ζήτηµα µε τη «ΛΑΡΚΟ» ως ΚΚΕ αναφερθήκαµε
αναλυτικά. Έχουµε να κάνουµε µε ένα προδιαγεγραµµένο έγ-
κληµα, διαχρονικό στη χώρα µας. Διότι ακριβώς όλες οι κυβερ-
νήσεις θέλανε η «ΛΑΡΚΟ» να είναι µια επιχείρηση η οποία θα
προµηθεύει µε φθηνό µετάλλευµα τις πολυεθνικές, ούτως ώστε
να αξιοποιούν το νικέλιο, το κοβάλτιο, το σιδερονικέλιο, για να
έχουν φθηνή πρώτη ύλη και να µεγιστοποιήσουν την κερδοφορία
τους. 

Γι’ αυτό ακριβώς διατηρήθηκε ο χαρακτήρας της «ΛΑΡΚΟ».
Παρέµεινε δηλαδή απλώς µια εξορυκτική εταιρεία χωρίς να απο-
κτήσει καθετοποιηµένη δοµή, που θα µπορούσε και το δηµόσιο
συµφέρον, όπως το εννοείτε, να εξυπηρετήσει, γιατί θα είχε πε-
ρισσότερα έσοδα, αλλά βεβαίως να υπάρχουν και περισσότεροι
εργαζόµενοι, αλλά και καλύτερες αµοιβές και συνθήκες εργα-
σίας για τους εργαζόµενους. Αυτό όµως καµµία κυβέρνηση δεν
το ήθελε, γιατί ακριβώς η διάθεση τής κάθε κυβέρνησης είναι
πώς θα εξυπηρετηθούν οι πολυεθνικές που θέλουν φθηνή πρώτη
ύλη. 

Άρα, λοιπόν, η «ΛΑΡΚΟ» παρέµεινε µια εταιρεία τροφοδοσίας
µε φθηνή πρώτη ύλη για τους επιχειρηµατικούς οµίλους και µά-
λιστα, έχουν φθάσει σε τέτοιο σηµείο απαξίωσης τη «ΛΑΡΚΟ»,
που ακόµη και η ΔΕΗ, που είναι µέτοχος της «ΛΑΡΚΟ», να που-
λάει σε διπλάσια τιµή το ρεύµα για να διασφαλίσει την κερδοφο-
ρία της σε σχέση µε τις υπόλοιπες ενεργοβόρες επιχειρήσεις. 

Εσείς µετατρέψατε τη «ΛΑΡΚΟ» σε µηχανισµό χειραγώγησης
και ρουσφετιού των εργαζοµένων και µε όλες αυτές τις διαδικα-
σίες όχι µόνο δεν εκσυγχρονίστηκε η εταιρεία, αλλά την οδηγή-
σατε σε χρεοκοπία τυπική, γιατί ουσιαστικά είναι η µοναδική
επιχείρηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση στον κλάδο του σιδηρονικε-
λίου µε 90% αποθέµατα σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση να
ανήκουν στη «ΛΑΡΚΟ» όσον αφορά το σιδερονικέλιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς διατηρήσατε
αυτές τις συνθήκες, τις τραγικές ελλείψεις υγιεινής και ασφά-
λειας για τους εργαζόµενους, µε τους δεκάδες νεκρούς που
θρηνεί και µε τους τραυµατίες που υπάρχουν σε αυτή την επι-
χείρηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω µε αυτό,
κύριε Πρόεδρε, κι ευχαριστώ για την ανοχή.

Αυτή, λοιπόν, η λύση την οποία προωθεί και προκρίνει σήµερα
η Κυβέρνηση επί της ουσίας αναγνωρίζει, πρώτον, ότι οι εργα-
ζόµενοι αποτελούν βαρίδια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας έχω δώσει…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρω, το ξέρω.
Τι δείχνει η Κυβέρνηση; Ότι οι εργαζόµενοι είναι βαρίδια, ότι

ο τυχόν επενδυτής θέλει την επιχείρηση καθαρή από εργατικό
βάρος, όπως το εννοεί, για να µπορεί να προσλαµβάνει πολύ
φθηνούς εργαζόµενους, άρα είναι παραµύθια της Χαλιµάς αυτά
που είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι έτσι θα αναβαθµιστούν συνολικά
οι συνθήκες εργασίας στην περιοχή. Αντίθετα, θα υποβαθµι-
στούν ακόµη περισσότερο και από αυτή την άποψη, όχι µόνο δεν
προστατεύονται οι εργαζόµενοι, αλλά αντίθετα οδηγείται σε απο-
λύσεις, στην ανεργία αλλά και σε εξώσεις ένα µεγάλο τµήµα από
αυτούς.

Από αυτή την άποψη, εµείς το λέµε καθαρά, όσες προσπά-
θειες και αν κάνετε µε τους διάφορους υποτακτικούς σας να δια-
σπάσετε τους εργαζόµενους, δεν θα τα καταφέρετε. Έχουν
εµπειρία οι εργαζόµενοι της «ΛΑΡΚΟ» από µακροχρόνιους αγώ-
νες και µε την αλληλεγγύη που επιδεικνύουν και άλλα τµήµατα
της εργατικής τάξης και του λαού και της περιοχής, αλλά και συ-
νολικά στη χώρα µας, µπορεί και πρέπει αυτή η προσπάθεια της
Κυβέρνησης να βρει φραγµό, να αποτραπούν οι σχεδιασµοί της
Κυβέρνησης και εµείς αυτό ζητάµε και σε αυτό θα επιµείνουµε,
κύριε Πρόεδρε, να πάρει πίσω η Κυβέρνηση την κατάπτυστη
αυτή τροπολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο τώρα λέει ο κ. Αµανατίδης από τη Νέα Δηµοκρατία
και αµέσως µετά ο κ. Τσαβδαρίδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί κύριοι
Υπουργοί αγαπητοί συνάδελφοι, αγαπητοί συνεργάτες των
Υπουργών που και εσείς µαζί µας είστε τόσες ώρες από το πρωί,
βασικός στόχος του σχεδίου νόµου που σήµερα συζητάµε είναι
η αναµόρφωση και η επικαιροποίηση του θεσµικού πλαισίου λει-
τουργίας, ακριβώς για να βελτιστοποιηθεί η αποτελεσµατικότητα
πολύ σηµαντικών µηχανισµών που στηρίζουν την ελληνική οικο-
νοµία.

Ειδικότερα αναφέρω το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας, το οποίο ιδρύθηκε το 2010 µε στόχο τη διατήρηση της
σταθερότητας του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος, χάριν του
δηµοσίου συµφέροντος µέσα από την ανεξάρτητη λειτουργία
του. 

Υπενθυµίζω ότι το καλοκαίρι του 2015 συστήθηκε αποθεµατικό
έως 25 δισεκατοµµυρίων ευρώ για κάλυψη των αναγκών κεφα-
λαιοποίησης των βιώσιµων τραπεζών και του κόστους εκκαθάρι-
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σης των µη βιώσιµων, σε εφαρµογή βέβαια πάντοτε των προβλε-
πόµενων για τις κρατικές ενισχύσεις.

Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας συνέβαλε καθο-
ριστικά στην ανασυγκρότηση του τραπεζικού συστήµατος και
στη δηµιουργία συνθηκών ανάκαµψης της ελληνικής οικονοµίας
σε περιβάλλον έντονων οικονοµικών προκλήσεων. 

Στο πλαίσιο αυτό, επιτρέψτε µου να πω ότι εντάσσεται και η
δηµιουργία, η έγκριση και εφαρµογή του προγράµµατος «ΗΡΑ-
ΚΛΗΣ» που συνετέλεσε στη µείωση των µη εξυπηρετούµενων δα-
νείων, όπως ειπώθηκε νωρίτερα και από τον κύριο Υπουργό, από
το 43% σε µονοψήφιο νούµερο σήµερα. Λόγω, λοιπόν, ακριβώς
αυτής της χρησιµότητάς του και της ασφάλειας που παρέχει,
προτείνεται µέσα από το σχέδιο νόµου η παράταση λειτουργίας
µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2025. 

Ο προβλεπόµενος τρόπος και η σύνθεση των µελών του διοι-
κητικού συµβουλίου του, συµπεριλαµβανοµένης και της δηµό-
σιας πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος, εγγυώνται τη
φερεγγυότητα και την αποτελεσµατική λειτουργία του. 

Η προβλεπόµενη σύσταση της επιτροπής επιλογής των µελών
του διοικητικού συµβουλίου από έξι ανεξάρτητους εµπειρογνώ-
µονες εγνωσµένου κύρους και ακεραιότητας προσθέτει περαι-
τέρω αξιοπιστία στο κύρος της και στη λειτουργία του. 

Σηµειωτέων ότι η παραπάνω επιτροπή αξιολογεί και την από-
δοση των µελών του διοικητικού συµβουλίου. Στο πλαίσιο αυτό
µπορεί να εισηγηθεί αιτιολογηµένα στον Υπουργό Οικονοµικών
την αποµάκρυνση ενός µέλους του.

Προβλέπεται επίσης η ενίσχυση του ρόλου του διευθύνοντος
συµβούλου σε θέµατα προσλήψεων προσωπικού, δικηγόρων µε
έµµισθη εντολή και αποσπάσεων από τον δηµόσιο τοµέα χάριν,
βέβαια, απόκτησης ευελιξίας και ταχύτητας στη λειτουργία της. 

Με σκοπό την αποτελεσµατική λειτουργία του τα µέλη των ορ-
γάνων διοίκησης του ταµείου έχουν πλήρη αυτονοµία και δεν δέ-
χονται καµµία οδηγία και επιρροή στις αποφάσεις τους.
Αποδέχονται περιορισµούς που τους επιβάλλονται και αφορούν
στο αµέσως επόµενο διάστηµα µετά την αποχώρησή τους από
το διοικητικό συµβούλιο στο οποίο συµµετέχουν και προβλέπεται
ότι δεν έχουν αστική ευθύνη έναντι τρίτων, όπως και το προσω-
πικό του ταµείου, για πράξεις ή παραλείψεις κατά την άσκηση
των καθηκόντων τους παρά µόνο για βαριά αµέλεια και δόλο.
Αυτό ενισχύει τον βαθµό, την ταχύτητα και την αποτελεσµατικό-
τητα λειτουργίας τους. 

Συνεχίζοντας να πούµε ότι ο Οργανισµός Διαχείρισης του Δη-
µοσίου Χρέους µε τις ρυθµίσεις στο παρόν σχέδιο νόµου εκσυγ-
χρονίζεται µε τη συστηµατοποίηση και βελτίωση του ισχύοντος
νοµοθετικού πλαισίου, έτσι ώστε να ενισχυθεί η αποτελεσµατι-
κότητα λειτουργίας του. Ο ΟΔΔΗΧ, όπως είναι γνωστό, αποτελεί
νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου και έχει σαν στόχο ενδεικτικά
τη χρηµατοδότηση του δηµοσίου, την εξυπηρέτηση του δηµο-
σίου χρέους, τη δηµιουργία του κατάλληλου µείγµατος χρηµα-
τοδότησης ανάλογα µε την υπάρχουσα συγκυρία και την
πρόβλεψη για το µέλλον, αλλά και τη διαχείριση των ταµειακών
διαθεσίµων του δηµοσίου. 

Με την ευκαιρία αυτή και απαντώντας στις αιτιάσεις της Αντι-
πολίτευσης περί µείωσης των ταµειακών διαθεσίµων αναφέρω
ότι η πραγµατικότητα είναι εντελώς διαφορετική. Τα διαθέσιµα
από 38 δισεκατοµµύρια -και ξέρουµε τη σύνθεσή τους- έφτασαν
τα 40 δισεκατοµµύρια και µάλιστα µέσα από πολλές δυσκολίες
που οφείλονταν στην πανδηµία και πολλές κρίσεις. Με τον τρόπο
αυτό θωρακίζεται ακόµη περισσότερο η οικονοµία της χώρας
µας. 

Οι προβλεπόµενες τώρα αρµοδιότητες για την επίτευξη του
σκοπού του, η σύνθεση και ο τρόπος επιλογής της διοίκησης του
οργανισµού, που αποτελείται από θεσµικούς εκφραστές -το το-
νίζω- καθώς και η πρόβλεψη σχετικά µε την ευθύνη για τις ενέρ-
γειες τους απελευθερώνουν τη δυναµική του οργανισµού.
Ευθύνονται µόνον για όσα ενήργησαν από δόλο ή βαριά αµέλεια
ή αν παραβίασαν το απόρρητο των πληροφοριών που είχαν στο
πλαίσιο του ρόλου τους. 

Ειδικότερα προβλέπονται και ειδικές διατάξεις στο παρόν σχέ-
διο νόµου και να πω µερικές από αυτές. Πρώτη, η πρόβλεψη για
την παροχή κινήτρου παραγωγικότητας σε όσους εργάζονται

στην Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία, δηλαδή η παροχή κινή-
τρου για την ανάπτυξη της ελληνικής βιοµηχανίας τελικά. Το
ύψος του κινήτρου ανέρχεται κατά µέγιστο στο ύψος ενός µηνι-
αίου µισθού και µε δυνατότητα περαιτέρω αύξησης µέχρι 20%.
Συνδέεται, όµως, µε την ποσοτική, ποιοτική και σύµφωνα µε τις
χρονικές δεσµεύσεις παράδοση του αναληφθέντος έργου και
αφορά εµπλοκή συγκεκριµένων υπηρεσιών. Άλλωστε µόλις πρό-
σφατα, και γι’ αυτό δεν θα πρέπει να µας φαίνεται παράξενο, και
γι’ αυτό δεν θα πρέπει να χρησιµοποιούµε εύηχες εκφράσεις
κατά αυτής της πρόβλεψης, µόλις πρόσφατα ψηφίσαµε αντί-
στοιχη ρύθµιση για τους δηµοσίους υπαλλήλους, που προσφέ-
ρουν υπηρεσίες σε συγκεκριµένους οργανισµούς και µε
συγκεκριµένο ρόλο. 

Μια δεύτερη σηµαντική και πολύ θετική ρύθµιση στις λοιπές
διατάξεις είναι η κατάργηση του φόρου πολυτελείας στον κλάδο
της γούνας. Με τον τρόπο αυτό θα καταστεί το εµπόριο της γού-
νας πιο ανταγωνιστικό και η επίδραση αυτής της ρύθµισης θα
είναι πολύ θετική στον άξονα Σιάτιστα - Άργος Ορεστικό - Κα-
στοριά. Η ρύθµιση αυτή αποτελεί µέρος συνολικών ρυθµίσεων
για τον κλάδο που είτε υλοποιήθηκαν είτε προγραµµατίζονται. 

Αισθάνοµαι ικανοποίηση γιατί σε συνεργασία µε τους εκπρο-
σώπους του κλάδου συνέβαλα και εγώ καθοριστικά. Μέσα από
τη συστηµατική συνεργασία µε τον Υφυπουργό κ. Βεσυρόπουλο
και µε την επίµονη εργασία, αλλά και µε τη στήριξη του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών συνολικά και µε τη συνολική προσπάθεια, επί-
σης, του Πρωθυπουργού της χώρας, προχωρήσαµε σε έναν
ολιστικό σχεδιασµό για τον κλάδο της γούνας. 

Δεν ισχύει αυτό που είπε η συνάδελφος από την Καστοριά. Ο
φόρος πολυτελείας αποτελεί ένα κοµµάτι αυτής της προσπά-
θειας. Η επιδότηση ανά εκτρεφόµενο ζώο το δεύτερο σκέλος, η
επιδότηση κατά 50% των δαπανών λειτουργίας, η αναστολή των
θέσεων εργασίας από 1-7-2022 λόγω του πολέµου στην Ουκρα-
νία, η επιστρεπτέα προκαταβολή, η αναστολή υποχρεώσεων στο
δηµόσιο και στους οργανισµούς, θέµατα ΦΠΑ είναι ένα σύνολο
παρεµβάσεων το οποίο θα ολοκληρωθεί στο επόµενο διάστηµα.
Είναι αυτό το σύνολο παρεµβάσεων για το οποίο οι εκπρόσωποι
του κλάδου δηµόσια και µε κάθε ευκαιρία τονίζουν ότι αυτές
ακριβώς οι παρεµβάσεις έδωσαν τη δυνατότητα στο να βγει µε
συνθήκες βιωσιµότητας ο κλάδος από τις συνθήκες της πανδη-
µίας και να κοιτούν µε µεγαλύτερη αισιοδοξία πλέον τις συνθή-
κες που δηµιουργήθηκαν από τον πόλεµο. 

Κλείνοντας να πω ότι είναι πολύ σηµαντική και η προσαύξηση
της έκπτωσης για τις δαπάνες που αφορούν σε πράσινη οικονο-
µία, ενέργεια και ψηφιοποίηση. Το ίδιο ισχύει και για τη δαπάνη
απόσβεσης. Αυτές, λοιπόν, οι δαπάνες εκπίπτουν από τα ακαθά-
ριστα έσοδα σε ποσοστό κατά 100% προσαυξηµένες. Αφορούν,
βέβαια, συγκεκριµένους ΚΑΔ και εδώ τηρούνται επίσης οι προ-
βλέψεις των κρατικών ενισχύσεων. Η ρύθµιση, όπως ειπώθηκε,
αφορά σε δαπάνες που πραγµατοποιούνται, αλλά και πάγια που
αποκτώνται στα φορολογικά έτη 2023, 2024 και 2025.

Οι ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται στο παρόν σχέδιο νόµου
είναι θετικές, αντιµετωπίζουν προβλήµατα και δυσλειτουργίες
και προσφέρουν προοπτικές και για τον λόγο αυτό τις υπερψη-
φίζω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-

ριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Χατζηγιαννάκης.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, ακούω τους συναδέλφους της Νέας Δηµο-
κρατίας και πραγµατικά δεν έχω καταλάβει τι ακριβώς λένε και
τι προσπαθούν να πείσουν τον ελληνικό λαό που µας ακούει. Το
τι ακούει για ανάπτυξη, για διαθέσιµα εισοδήµατα! Μάλλον δεν
κυκλοφορείτε στις περιοχές σας, δεν κυκλοφορείτε στον κόσµο.
Δεν συζητάω καν για σήµερα, για τα οµόλογα και το πού έχουν
φτάσει. Αυτό θα µας το αναλύσει ο κύριος Υπουργός. Αλλά για
τις προοπτικές της ελληνικής οικονοµίας, που ακούω από το
πρωί, και κοιταζόµαστε δεξιά και αριστερά να δούµε γιατί ο κό-
σµος έχει προβλήµατα και γιατί αναστενάζει και δεν µπορεί να
πληρώσει τους λογαριασµούς ρεύµατος, µόνο οι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας δεν το βλέπουν αυτό. 
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Αυτό ήταν µία παρέµβαση που δεν µπορούσα να µη σχολιάσω,
ακούγοντας όλα αυτά τα απίστευτα από τους αγαπητούς συνα-
δέλφους. 

Ο λόγος όµως που ήρθα, κύριε Υπουργέ, µαντεύετε ποιος
είναι. Τα έχουµε πει αρκετές φορές. Δεν αιφνιδιάστηκε κανείς
από τον τρόπο και τη µεθόδευση που επιλέξατε και σήµερα να
φέρετε µε τροπολογία το ζήτηµα της «ΛΑΡΚΟ», την ταφόπλακα
πλέον της «ΛΑΡΚΟ» και των εργαζοµένων της. Το ίδιο είχατε επι-
λέξει και τον Γενάρη του 2020. Πάλι µε τροπολογία της τελευ-
ταίας στιγµής µάς είχατε φέρει τη θέση σε ειδική εκκαθάριση.
Και τότε κάτι έκτακτο είχαµε προφανώς για να το φέρνετε µε
τροπολογία. Και τις επόµενες φορές όλες οι διατάξεις που έχετε
φέρει και οι επεκτάσεις µε τροπολογίες είναι κατά µία σατανική
σύµπτωση. Και σήµερα φυσικά που βάζετε την ταφόπλακα πάλι
µε τροπολογία το φέρνετε. 

Γιατί; Είναι προφανές, γιατί δεν θέλετε να ακουστούν οι άν-
θρωποι της «ΛΑΡΚΟ». Δεν θέλετε να το βάλετε σε ένα νοµοσχέ-
διο, να έρθουν οι άνθρωποι, να ακουστούν, να ακουστούν
επιτέλους οι πραγµατικότητες από τα χείλη των ίδιων των εργα-
ζοµένων της «ΛΑΡΚΟ», που το ζούνε τόσα χρόνια.

Γιατί µπορεί να το λέµε εµείς, µπορεί να το λέει το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα, µπορεί να το λένε άλλα κόµµατα για τις διαχρονικές
ευθύνες, να δούµε πώς έφτασε η «ΛΑΡΚΟ» και µε τι λογικές και
πελατειακές σχέσεις έφτασε η «ΛΑΡΚΟ» µέχρι την προχθεσινή
κατάντια της, αλλά τελικά αυτό δεν σας αρκούσε και έπρεπε να
βάλετε και την τελική ταφόπλακα, απολύοντας το σύνολο των
εργαζοµένων, χιλίων τριακοσίων ανθρώπων στη Φθιώτιδα, στην
Εύβοια, στη Βοιωτία, στην Καστοριά και στην Κοζάνη και άλλους
τόσους, που ζούσαν από µία από τις σηµαντικότερες παραγωγι-
κές δραστηριότητες όλης της χώρας όχι µόνο της περιοχής.

Κι όχι µόνο αυτό, ενώ ασκούν το νόµιµο δικαίωµά τους σε όλη
αυτή τη µεθόδευση που έχετε κάνει µε τον ειδικό εκκαθαριστή
και µε τη Γενική Γραµµατέα Εργασίας, την κ. Στρατινάκη όλον
αυτόν τον καιρό και ενώ προσφεύγουν στη δικαιοσύνη, στέλνετε
τον ειδικό εκκαθαριστή, προφανώς κατ’ εντολή και µε παραµύθια
εξαπατά το δικαστήριο και λέει ότι θα µπούµε σε µια διαδικασία
να τα βρούµε, να βρούµε µια συµβιβαστική λύση για να πάρει
αναβολή, επειδή ακριβώς είχαν παρθεί οι αποφάσεις της προ-
σωρινής διαταγής για τις απολύσεις τους. 

Κι έρχεστε τώρα για να υποκαταστήσετε το δικαστήριο, να
προλάβετε την κρίση του δικαστηρίου και µε µια τροπολογία να
µπορέσετε πλέον να απολύσετε τους εργαζοµένους. Να σας πω
την αλήθεια δεν σας το είχα να το φέρνατε µε τροπολογία σε
δικό σας νοµοσχέδιο, γιατί την ξέρετε την υπόθεση και ξέρετε
και τους εργαζόµενους, τουλάχιστον στη Φθιώτιδα, έναν προς
έναν. 

Όµως, το κάνατε, γιατί προφανώς είχατε φτιάξει όλοι από
κάτω την κατάσταση. Είχατε φροντίσει να µιλήσετε µε κάποιους
από τους εκπροσώπους της ΔΑΚΕ για να σπάσετε τους συνδι-
καλιστικούς αγώνες και την ενότητα που είχαν µέχρι τώρα οι ερ-
γαζόµενοι, προφανώς µε τη συνήθη πρακτική της Νέας
Δηµοκρατίας, µε εκβιασµό και µε τάξιµο, µε τη µικροπολιτική και
την πελατειακή σχέση που µας έχετε συνηθίσει τόσες δεκαετίες.
Απειλήσατε τους εργαζόµενους ότι αυτό είναι, αν θέλετε το παίρ-
νετε αν δεν θέλετε δεν θα πάρετε τίποτα από µία πτωχευµένη
περιουσία που έχετε καταντήσει τη «ΛΑΡΚΟ», την οποία, ειρήσθω
εν παρόδω, επί έναν χρόνο µε έκρηξη των τιµών του νικελίου την
έχει καταδικάσει η ειδική διαχείριση, αλλά µε δική σας αποκλει-
στική ευθύνη, να µην παράγει τίποτα και άρα να µην µπορεί καν
να καλύψει τα δικά της. Τουλάχιστον να δώσουµε µια ευκαιρία. 

Όµως, προφανώς δεν ήταν αυτός ο στόχος και φάνηκε από το
2020 από τον Γενάρη που είχατε φέρει τη θέση σε ειδική εκκα-
θάριση µέσω τροπολογίας. Ο στόχος τελικά ήταν να παραδο-
θούν τα κοιτάσµατα και το εργοστάσιο. Το εργοστάσιο θα δούµε
πώς θα χρησιµοποιηθεί. Εγώ κρατάω πολύ µικρό καλάθι από τον
ανάδοχο που θα προκύψει από όλες τις διαδικασίες. Θα δούµε
πώς θα το χρησιµοποιήσει, θα δούµε τι εγκαταστάσεις θα φέρει
τώρα που έχουµε θέµα µε το φυσικό αέριο, τώρα που κόβουµε
το φυσικό αέριο το ρωσικό και θέλουµε να κάνουµε εγκαταστά-
σεις LNG. Μπορεί, δεν ξέρουµε, θα το δούµε, θα το δείξει το µέλ-
λον ούτως ή άλλως αυτό. 

Όµως, φυσικά, ο οποιοσδήποτε ανάδοχος, ο οποιοσδήποτε
επενδυτής το ήθελε ελεύθερο και δεν σας ένοιαζε γιατί θα το
φέρνατε, γιατί η µαντεψιά είναι ποιοι θα δουλέψουν στον και-
νούργιο επενδυτή, αυτοί που θα είναι καλά παιδιά, όπως συµβαί-
νει συνήθως. Και ποιοι θα είναι καλά παιδιά; Αυτοί που θα
πηγαίνουν µε ένα χαρτάκι, θα είναι ήσυχοι, θα είναι καλοί και αν
ψηφίζουν και Νέα Δηµοκρατία θα είναι ακόµα καλύτερα. 

Δυστυχώς η συντριπτική πλειοψηφία των περιοχών -τουλάχι-
στον µπορώ να µιλήσω για τους Ευβοιώτες, µπορώ να µιλήσω
για την περιοχή της, των Μεσσαπίων, που θα ρηµάξουν χωριά-
είναι, θα είναι και θα συνεχίσουν τον αγώνα, είναι εναντίον αυτής
της επαίσχυντης τροπολογίας, αυτής της επαίσχυντης πρακτικής
που τους καταδίκασε η Κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας. Θα αντι-
σταθούν και θα το πληρώσετε όταν θα έρθει η ώρα των εκλογών. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Λάζαρος Τσαβδαρίδης από τη Νέα Δηµο-
κρατία. Ελάτε, κύριε συνάδελφε, ήρθε η ώρα να µιλήσετε. Μετά
είναι ο κ. Χιονίδης

ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα επίπονο κεφάλαιο της πολυε-
τούς οικονοµικής κρίσης που έφερε την ελληνική οικονοµία αλλά
και την κοινωνία µας αντιµέτωπες µε συνθήκες εξαιρετικά δύ-
σκολες κλείνει µε το νοµοθέτηµα που η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας εισάγει σήµερα στην Ολοµέλεια. 

Είναι ένα νοµοσχέδιο µε το οποίο το Ταµείο Χρηµατοπιστωτι-
κής Σταθερότητας, που θεσπίστηκε το 2010 µε κύρια αποστολή
του τη διατήρηση της σταθερότητας του ελληνικού τραπεζικού
συστήµατος, θα προχωρήσει στη σταδιακή πώληση των τραπε-
ζικών µετοχών που κατέχει µέσα στα επόµενα τριάµισι χρόνια,
προκειµένου να µη λειτουργεί πλέον ως εποπτικός φορέας ελέγ-
χου και έγκρισης των αποφάσεων των τραπεζών, άλλος ένας µέ-
τοχος που θα έχει λόγο κυρίως στο ζήτηµα του εταιρικού
µετασχηµατισµού των τραπεζικών ιδρυµάτων. 

Αυτή η συντεταγµένη στρατηγική αποεπένδυσης µε πολύ συγ-
κεκριµένες προδιαγραφές και ασφαλιστικές δικλίδες, απόλυτα
σύµφωνη µε τις αρχές του ανταγωνισµού, των συνθηκών της
αγοράς και του κλάδου των πιστωτικών ιδρυµάτων, των µακρο-
οικονοµικών συνθηκών και της διαφανούς δράσης είναι απολύ-
τως απαραίτητη. Διότι ενώ το ταµείο έφερε την αποστολή εις
πέρας µε αξιοσηµείωτη επιτυχία, λειτουργώντας ως φορέας διά-
σωσης των ελληνικών τραπεζών, συµβάλλοντας καθοριστικά στο
να αποφευχθούν δραµατικές συνέπειες -όπως για παράδειγµα
το κούρεµα των καταθέσεων για τους πολίτες και τις επιχειρή-
σεις της Ελλάδας και αναλαµβάνοντας στη συνέχεια να παρακο-
λουθεί τα σχέδια αναδιάρθρωσης των τραπεζών τα οποία στην
πλειονότητα τους έχουν ολοκληρωθεί επιτυχώς- εντούτοις, µε
την πάροδο των δύσκολων καιρών ο υφιστάµενος ρόλος του, πο-
λύτιµος κατά το παρελθόν, θα αποτελούσε τώρα αναπτυξιακό
βαρίδι αντί για αναπτυξιακό ελατήριο. 

Και αυτό διότι η παρουσία του ταµείου στις τράπεζες σηµαίνει
πλέον στην πράξη ένα προβληµατικό τραπεζικό σύστηµα, σηµαί-
νει µειωµένη κερδοφορία, σηµαίνει µη βιώσιµο αριθµό µη εξυπη-
ρετούµενων δανείων, σηµαίνει αδυναµία προσέλκυσης ιδιωτικών
κεφαλαίων, σηµαίνει αδυναµία προσέλκυσης ικανών στελεχών,
αλλά και ασύµµετρους όρους ανταγωνισµού µε τις υπόλοιπες
ευρωπαϊκές και διεθνείς τράπεζες. 

Όµως, σηµαίνει και αδυναµία προάσπισης του δηµοσίου συµ-
φέροντος µε έναν τρόπο που το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης δεν είναι ικανό να κατανοήσει, τυφλωµένο από
ιδεοληπτικές εµµονές. Δυστυχώς, στον ουτοπικό κόσµο της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, το δηµόσιο συµφέρον διασφαλίζε-
ται µόνο αν το ταµείο µείνει στη µετοχική σύνθεση των τραπεζών,
ενώ αν φύγει, χάνεται, λένε, ο έλεγχος του δηµοσίου στο τραπε-
ζικό σύστηµα και χάνονται τα ειδικά δικαιώµατα τα οποία κατείχε
το δηµόσιο στα διοικητικά συµβούλια των τραπεζών. 

Βέβαια το να ισχυριζόµαστε ότι το δηµόσιο χάνει την εποπτεία
των τραπεζών είναι στην καλύτερη περίπτωση πολιτικά αφελές,
διότι ένας τέτοιος ισχυρισµός αγνοεί τον ισχυρό εποπτικό ρόλο
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που ασκεί η Τράπεζα Της Ελλάδος και µέσω αυτής η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα. Επίσης, αφελές είναι να διατείνονται για την
ανάγκη να διατηρηθεί ο δηµόσιος πυλώνας των τραπεζών όσοι
τις έκλεισαν το 2015 για να ασκήσουν επαναστατική γυµναστική,
αλλά και όσοι ξεχνάνε ότι το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας ιδρύθηκε για να διασώσει τις τράπεζες κι όχι για να µπο-
λιαστεί ως διαχρονικά αναπόσπαστο κοµµάτι του τραπεζικού
συστήµατος. 

Κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που δήθεν
αγωνιάτε για τον βέλτιστο ρόλο των τραπεζών, να σας υπενθυ-
µίσω ότι σήµερα µετά από πάρα πολλά χρόνια το ελληνικό τρα-
πεζικό σύστηµα βρίσκεται στην καλύτερη δυνατή θέση και
προσδοκά την ανάκτηση της πλήρους αυτονοµίας του για να
συµβάλει τα µέγιστα στη διαφαινόµενη εκτόξευση της αναπτυ-
ξιακής προοπτικής της χώρας. 

Επίσης, για να καθησυχάσω τις αγωνίες σας για το γεγονός
ότι οι τράπεζες θα αφεθούν δήθεν στον αυτόµατο πιλότο ή στα
ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, να σηµειώσω ότι όσο θα µειώνεται
το ποσοστό του ταµείου στις τράπεζες, δηλαδή όσο θα αυξάνε-
ται η αυτονοµία του τραπεζικού συστήµατος, τόσο περισσότερο
θα αποµακρυνόµαστε από τις αλήστου µνήµης εποχές της δε-
καετίας του ’80 και του ’90, όπου η λειτουργία των τραπεζών
ήταν υπό κρατικό έλεγχο, µε αποτέλεσµα αφ’ ενός τα επιτόκια
να είναι κατά δέκα µονάδες υψηλότερα από τον εκάστοτε πλη-
θωρισµό, βάζοντας µπλόκο στην πρόσβαση των νοικοκυριών και
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων σε στεγαστικά δάνεια και άλλες
µορφές ιδιωτικής χρηµατοδότησης αφ’ ετέρου θα σας θυµίσω
τα δεκάδες θαλασσοδάνεια να πνίγουν την υγιή επιχειρηµατική
δραστηριότητα. 

Και, εκ τρίτου, να σας θυµίσω ότι η χορήγηση χρηµατοδότη-
σης σε επιχειρήσεις απαιτούσε τραπεζικό ή κοµµατικό βύσµα.
Αν αυτές τις εποχές έχετε πεθυµήσει, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, σας διαβεβαιώ ότι δεν θα επανέλθουν ποτέ. 

Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας αγω-
νίζεται για ένα υγιές, σταθερό, ισχυρό, εύρωστο χρηµατοπιστω-
τικό σύστηµα, που θα λειτουργεί µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια,
µακριά από λογικές παράλληλου τραπεζικού συστήµατος υπό
κρατικό έλεγχο, όπως ονειρεύεται ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Μετά την άρση των κεφαλαιακών περιορισµών, µετά την πρό-
ωρη εξόφληση του δανείου προς το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, µετά την έξοδο από το καθεστώς ενισχυµένης εποπτείας
που ήδη έχει δροµολογηθεί -καθεστώς στο οποίο η χώρα µας ει-
σήλθε επί των ηµερών του ΣΥΡΙΖΑ το 2018- το σχέδιο νόµου που
συζητάµε παγιώνει το καθεστώς οικονοµικής κανονικότητας στην
Ελλάδα και ανοίγει διάπλατα τον δρόµο για την ανάταξη και τη
στήριξη της εθνικής οικονοµίας σε στέρεες βάσεις και σε µακρο-
χρόνιο ορίζοντα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χιονίδης. 
ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κύριε

Υφυπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, αντέχετε ακόµη, βλέπω, µετά
από τόσες ατελείωτες ώρες συζητήσεων. 

Σε αυτό που θέλω να σταθώ είναι στο ότι υπάρχουν δύο δια-
φορετικοί κόσµοι. Υπάρχει µία λογική που λέει ότι θέλουµε ένα
κοµµάτι κρατικές τράπεζες. Είναι η µία πλευρά και είναι ξεκά-
θαρο, είναι κατανοητό και αποδεκτό από αυτούς που το δέχον-
ται. Και από την άλλη µεριά, λέµε ότι στην οικονοµία σήµερα
οφείλουν να είναι τράπεζες τελείως ιδιωτικές. Αυτό είναι το ένα
κοµµάτι, το οποίο το διαπιστώσαµε σε όλη τη συζήτηση, την
οποία παρακολουθώ µε πολλή προσοχή από το πρωί. 

Το δεύτερο κοµµάτι, στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ, είναι
ότι φάνηκε ξεκάθαρα από όλη την κουβέντα ότι τελικά, σε σχέση
µε τον ΟΔΔΗΧ, υπάρχει µια απόλυτη συµφωνία ότι κάτι πάει
πολύ καλά. Κάτι πήγε πάρα πολύ καλά και συνεχίζει να πηγαίνει
καλά και αυτό οφείλεται σε όλους τους εργαζόµενους εκεί, αλλά
και στο Υπουργείο και διαχρονικά, όχι µόνο στην Κυβέρνησή µας
αλλά και νωρίτερα. Φαίνεται ότι κάτι πάει πάρα πολύ καλά. 

Ακούστηκαν και φωνές που έλεγαν γιατί αυξήθηκαν τα επιτό-

κια. Φαίνεται ότι θα πρέπει να καταλάβουµε πως ζούµε σε έναν
κόσµο πολύ συγκεκριµένο, όπου τα επιτόκια αυξάνονται ανάλογα
µε τις εξωτερικές συνθήκες. Ακούστηκαν, επίσης, λογικές ότι
φταίει ο Μητσοτάκης για τον πληθωρισµό, φταίει ο Μητσοτάκης
για την αύξηση των τιµών στα καύσιµα, πράγµατα τα οποία κα-
ταλαβαίνουµε ότι δεν µπορούν να πείσουν κανέναν. 

Σήµερα, λοιπόν, συζητούµε ένα σχέδιο νόµου το οποίο οφείλει
να κάνει -και κάνει συστηµατικά- η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας χτίζοντας κοµµάτι-κοµµάτι το παζλ για το αύριο της Ελ-
λάδας. 

Βέβαια, είναι αλήθεια ότι από την κρίση της κανονικότητας που
ζήσαµε στην αρχή, ζούµε πλέον στην κανονικότητα των κρίσεων,
δηλαδή αυτό που συµβαίνει σήµερα και θα συνεχίσει να υπάρχει
για τα επόµενα χρόνια. Και αυτό είναι απολύτως ξεκάθαρο, γιατί
έχουµε στο παγκόσµιο γίγνεσθαι οβιδιακές ανακατατάξεις και
προσπάθειες αύξησης της κυριαρχίας χωρών. Εµείς, όµως, παρ’
όλα αυτά πρέπει να είµαστε σοβαροί, να τηρούµε όλους τους
κανόνες και να συµµορφώνουµε σύµφωνα µε τις τρέχουσες κα-
ταστάσεις τα θέµατα, όσον αφορά το νοµικό πλαίσιο. 

Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας είναι κάτι το
οποίο έγινε και ήταν µια σπουδαία ανάγκη. Οφείλουµε, βέβαια,
µε τις εξελίξεις να δώσουµε παράταση. Χρειάζεται να συνεχίσει
ακόµη τη δραστηριότητά του µέχρι το 2025; Είναι σαφές και ξε-
κάθαρο και έχει ξαναγίνει. 

Ακούσαµε εδώ ότι δώσαµε πολλά λεφτά για να ανακεφαλαι-
οποιήσουµε τις τράπεζες. Οι τράπεζες αποτελούν την καρδιά της
λειτουργίας του οικονοµικού συστήµατος σε µία οικονοµία και
σε µία κοινωνία; Αυτό είναι απολύτως ξεκάθαρο. Άρα η λειτουρ-
γία του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας σαφώς και
είχε καταλυτικό ρόλο, όπως έχει και καταλυτικό ρόλο να συνεχί-
σει να υπάρχει. 

Σήµερα, λοιπόν, λέµε ότι θα πρέπει να γίνει αποεπένδυση. Το
κράτος δεν δεσµεύτηκε ποτέ ότι θα πρέπει να διατηρήσει τη συµ-
µετοχή του στις τράπεζες και δεν υπάρχει πουθενά στο πρό-
γραµµα της Νέας Δηµοκρατίας κάτι που να λέει ότι εµείς
πιστεύουµε σε κρατικές τράπεζες, στη δηµιουργία ενός τµήµα-
τος της τράπεζας υπό κρατικό έλεγχο, ούτε το παραµικρό ποσο-
στό. 

Εξάλλου, ζούµε σε ένα κοινωνικό και οικονοµικό σύστηµα το
οποίο διέπεται από συγκεκριµένες αρχές. Ποιες είναι οι αρχές;
Ότι σαφώς ο τραπεζικός τοµέας πρέπει να λειτουργεί ανεξάρ-
τητα και να δηµιουργεί µόνος του, υπό τον ευρύτερο έλεγχο του
ελληνικού δηµοσίου ως προς τις διαδικασίες οι οποίες τηρούν-
ται. 

Αναµορφώνεται, λοιπόν, µε το παρόν νοµοσχέδιο το συγκεκρι-
µένο µοντέλο διοίκησης, προστίθενται προϋποθέσεις ανεξαρτη-
σίας, αίρονται οι υφιστάµενοι περιορισµοί στα δικαιώµατα
ψήφου και µία σειρά άλλα ζητήµατα, τα οποία κρίνονται απολύ-
τως απαραίτητα. Συγχρόνως υπάρχει η αναµόρφωση του θεσµι-
κού πλαισίου για τη σύσταση και τη λειτουργία του
Συνεγγυητικού Κεφαλαίου εξασφάλισης επενδυτικών υπηρε-
σιών. 

Είναι πράγµατα τα οποία ήταν απαραίτητα, αναλύθηκαν σε µε-
γάλο βάθος από τον Υπουργό, αλλά και από τους συναδέλφους
και τον εισηγητή µας µε εξαιρετικό τρόπο και υπ’ αυτή την έννοια
δεν θα µείνω στο συγκεκριµένο κοµµάτι. Τώρα, όσον αφορά το
κοµµάτι του ΟΔΔΗΧ, δεν θα µπούµε καθόλου, ξέρουµε ότι δεν
υπήρχε καµµία αντίρρηση.

Φάνηκε, λοιπόν, ότι όλες αυτές οι αλλαγές που ήταν απαραί-
τητες και, όπως προείπα, αποτελούν ένα καλοχτισµένο παζλ -γί-
νονται κοµµάτι-κοµµάτι και συνεχίζουµε σε αυτή την κατεύθυνση-
είναι κάτι το οποίο πρέπει να το αποδεχθούµε όλοι. 

Σίγουρα πρέπει να κοιτάζουµε και πόσο είναι τα καύσιµα και
πόσο είναι η ηλεκτρική ενέργεια. Παρ’ όλη την κρίση όµως, αυτό
δεν σηµαίνει ότι η Κυβέρνηση πρέπει να σταµατήσει τη δραστη-
ριότητά της να εκσυγχρονίζει όλο το νοµικό πλαίσιο, ώστε να
µπορέσουµε να λειτουργούµε ακόµη καλύτερα, ακόµη περισσό-
τερο, βλέποντας το µέλλον µε σηµαντική αισιοδοξία και πολύ σο-
βαρότητα. 

Εξάλλου, ο δείκτης οικονοµικού κλίµατος -που είναι ένα στοι-
χείο το οποίο δεν το βγάζει ούτε ο Υπουργός των Οικονοµικών
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ούτε εµείς- για τον µήνα Μάιο δείχνει ότι είναι στο 108, τον Απρί-
λιο στο 105,6 και πέρσι τον Μάιο ήταν πάλι στο 108. Κάτι δεί-
χνουν αυτά τα στοιχεία. 

Επίσης, υπάρχουν στοιχεία που µας λένε ότι έχουµε περίπου
45 δισεκατοµµύρια περισσότερες καταθέσεις, υπάρχουν στοι-
χεία που µας λένε ότι τα ταµειακά διαθέσιµα του ελληνικού δη-
µοσίου ξεπερνούν τα 42 δισεκατοµµύρια και, τέλος πάντων,
υπάρχει µία δηµοσιονοµική τάξη την οποία τηρούµε και στην
οποία φροντίζουµε να είµαστε συνεπείς. 

Η λογική αυτής της Κυβέρνησης είναι να χτίζει την Ελλάδα του
αύριο και συνεχίζει να τη χτίζει µέσα στο πλαίσιο αυτών που υπο-
σχέθηκε. Ποτέ δεν υποσχέθηκε κρατικές τράπεζες, ποτέ δεν
υποσχέθηκε ότι θα τα δίνει όλα στη λογική «δώσ’ τα όλα τώρα,
για να προλάβουµε την κρίση». Με σύνεση και σωφροσύνη προ-
χωρούµε σε αυτή την κατεύθυνση. 

Τώρα, όσον αφορά το κοµµάτι της «ΛΑΡΚΟ», είναι µια υπό-
θεση που ξεκινάει πολύ βαθιά και πολύ παλιά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε λίγα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα σας

δώσω.
ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ.
Και, βέβαια, η λογική ότι, όταν κάτι δεν πάει καλά, έρχεται το

κράτος να εξαγοράσει µια επιχείρηση και τα παίρνει στην πλάτη
του, πάει στη δεκαετία του 1980 και κάποια στιγµή πρέπει να ξε-
καθαριστεί. Βέβαια, υπάρχουν οι εύλογες επιφυλάξεις των ερ-
γαζοµένων και όλων των υπολοίπων σε σχέση µε τα θέµατα της
εκκαθάρισης. Βλέπουµε, δηλαδή, κύριε Υπουργέ, ακόµα ότι η
Aspis Bank -µια ιστορία πολύ παλιά- ακόµα δεν έχει εκκαθαρι-
στεί. Υπάρχει µια εύλογη ανησυχία και είναι ένα θέµα το οποίο
θα πρέπει να το δούµε. 

Επίσης, πρέπει να δούµε και αυτά τα fund, όπως πολύ σωστά
ελέχθη, γιατί µερικοί αποποιούνται το ότι είναι οι «πατέρες» κά-
ποιων νόµων που δηµιουργήθηκαν το 2014, το 2015, όπως ο
ν.4261, ο ν.4346, όπως, επίσης, και ο ν.4354. Όλα αυτά τα οποία
συµβαίνουν σήµερα δεν έγιναν ξαφνικά, έγιναν, όµως, µε καλές
προθέσεις. 

Λειτουργούν πάντοτε έτσι; Εκτιµώ, λοιπόν, ότι σε αυτή την πε-
ρίπτωση, της εξαγοράς των δανείων από τράπεζες, αυτοί που
αδικούνται είναι αυτοί που είχαν αρκετά collaterals. Εκεί, ίσως,
θα πρέπει να υπάρχει µέριµνα, ώστε τουλάχιστον αυτά τα fund
να µπορούν να πουλάνε δυο-τρεις ή κάποιες φορές επάνω -
έστω- αυτό το οποίο αγόρασαν σε µία τιµή συγκεκριµένη, ώστε
να µπορεί να προστατεύεται ακόµα περισσότερο αυτός ο οποίος
ήταν καλοπροαίρετος και είναι καλυµµένος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία,
κύριε συνάδελφε.

ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Αυτά ήθελα να πω.
Πιστεύω ότι είναι πολύ θετικό ότι αυτή η Κυβέρνηση προχωρεί

και χτίζει ένα σφικτό νοµικό πλαίσιο, ώστε να λειτουργούµε σε
µία συγκεκριµένη λογική. Τη λογική του αύριο, τη λογική της Ευ-
ρώπης, τη λογική της Ελλάδας, της ανάπτυξης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Μπαρτζώκα. Μετά είναι ο κ. Μπουκώ-
ρος.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ: Αξιότιµε, κύριοι Υπουργοί,
κυρία και κύριοι συνάδελφοι, θέλω µε αφορµή την πολύ συγκι-
νητική εκδήλωση µνήµης που είχαµε σήµερα στο εντευκτήριο
της Βουλής για τα αποκαλυπτήρια της προσωπογραφίας του
πρώην Προέδρου της Βουλής Δηµητρίου Σιούφα, του αείµνη-
στου Δηµητρίου Σιούφα, να εκφράσω τη λύπη µου που σήµερα
στην Ελληνική Αντιπροσωπεία δίνεται µια άνιση µάχη, για ακόµα
µία φορά. Το λέω αυτό, γιατί στο Κοινοβούλιο πρέπει να αναµε-
τρώνται οι ιδέες, οι ιδεολογίες και τα συστήµατα αρχών.

Αντί σήµερα, λοιπόν, την ηµέρα συζήτησης ενός νοµοσχεδίου
που αφορά κατ’ ουσίαν τον τραπεζικό τοµέα, άρα αφορά όλη την
κοινωνία, τον κάθε πολίτη ξεχωριστά και την κάθε επιχείρηση, να

γίνει µια ουσιαστική συζήτηση και να επικρατήσει η λογική, τε-
λικά αναµετράται η ιδεοληψία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
έναντι της προοδευτικής αντίληψης που εκφράζει η Νέα Δηµο-
κρατία. Αναµετράται ο παρωχηµένος αρνητισµός του ΣΥΡΙΖΑ και
η ιδεολογία της πραγµατικής προάσπισης του δηµοσίου συµφέ-
ροντος.

Το δηµόσιο συµφέρον, όµως, θα νικήσει, για άλλη µία φορά,
επειδή βρισκόµαστε σήµερα εδώ για να κλείσουµε ακόµα µια αυ-
λαία της πολυετούς οικονοµικής κρίσης, που ταλάνισε την οικο-
νοµία µας και τους Έλληνες πολίτες.

Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, ο µηχανισµός
που δηµιουργήσαµε εν µέσω της θύελλας, για να διασώσει τις
τράπεζες από την κατάρρευση και για να προστατέψει τις κατα-
θέσεις των ίδιων των Ελλήνων των πολιτών, µετασχηµατίζεται,
έχοντας ολοκληρώσει την αποστολή του µε επιτυχία.

Το παρόν νοµοσχέδιο ξεδιπλώνει µε ακρίβεια το σχέδιο της
αναµόρφωσης του πλαισίου λειτουργίας του, η οποία εστιάζει
στην άµεση δροµολόγηση της αποεπένδυσης του ταµείου από
τα τραπεζικά ιδρύµατα. Είναι ένα πλήρες σχέδιο, που περιλαµ-
βάνει και την αναµόρφωση του µοντέλου διοίκησης του ταµείου,
µε στόχο η πρόβλεψη να ολοκληρωθεί σε τρία χρόνια µε τρόπο
που δεν διαταράσσεται η θεσµική επιρροή του κράτους.

Αυτή η άµεση δροµολόγηση υπαγορεύεται από δύο παράγον-
τες. Πρώτον ,από το ευρωπαϊκό θεσµικό πλαίσιο, το οποίο ορίζει
ότι όταν επικρατεί η κανονικότητα στο τραπεζικό σύστηµα, δεν
νοείται να υφίστανται έκτακτοι κρατικοί µηχανισµοί του δηµο-
σίου. Ο δεύτερος παράγοντας έχει να κάνει µε τη στρατηγική αν-
τίληψή µας και τελικά, µε τη διαφορά µας µε την Αντιπολίτευση.

Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία επιδιώκουµε ένα δυνατό τραπεζικό
σύστηµα, το οποίο λειτουργεί προς όφελος της ανάπτυξης και
της επιχειρηµατικότητας, δηλαδή προς όφελος του Έλληνα πο-
λίτη. Επιδιώκουµε ανταγωνιστικές τράπεζες που λειτουργούν µε
αυξηµένη εποπτεία από τους εθνικούς και ευρωπαϊκούς κανόνες
αλλά µε κριτήρια ιδιωτικά, γιατί ξέρουµε ότι η κρατική εµπλοκή
στον τραπεζικό τοµέα συνεπάγεται υψηλά επιτόκια δανεισµού
για τους πολίτες και τους επιχειρηµατίες. Γιατί ξέρουµε ότι κρα-
τική εµπλοκή στο σύγχρονο γίγνεσθαι υπαινίσσεται προβληµα-
τικό τραπεζικό σύστηµα, δηλαδή κόκκινα δάνεια, µειωµένες
καταθέσεις και αδυναµία των τραπεζών να επιτελέσουν τον ρόλο
τους. Γιατί εµείς δεν έχουµε καµµία σχέση µε επινοήσεις για πα-
ράλληλα τραπεζικά συστήµατα, αλλά φροντίζουµε να καταβάλ-
λουµε κάθε προσπάθεια για να δυναµώσουµε το επιχειρηµατικό
περιβάλλον.

Γι’ αυτό και σε αυτό το νοµοσχέδιο περιλαµβάνονται, µεταξύ
άλλων, φορολογικές ρυθµίσεις, κίνητρα και για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις. Προβλέπεται, για παράδειγµα, προσαυξηµένη έκ-
πτωση κατά 100% σε δαπάνες µικροµεσαίων επιχειρήσεων που
αφορούν στην πράσινη οικονοµία, την ενέργεια και την ψηφιο-
ποίηση.

Κλείνοντας την ανάλυση των βασικών σηµείων του νοµοσχε-
δίου, επισηµαίνω και από αυτό το Βήµα ότι ο τραπεζικός τοµέας
στην Ελλάδα οφείλει να επιστρέψει την κρατική στήριξη που έχει
λάβει όλα αυτά τα χρόνια στην κοινωνία και στην επιχείρηση.

Πρέπει, κλείνοντας τις εκκρεµότητες του παρελθόντος, να
ανοίξουµε για τα καλά τη συζήτηση για το πώς θα ανοίξει η κά-
νουλα της ρευστότητας σε επιχειρήσεις από τις τράπεζες. Γιατί
είναι δεδοµένο ότι αυτή η κάνουλα δεν έχει ανοίξει, δυστυχώς,
ακόµη.

Όλοι εµείς που βρισκόµαστε δίπλα σε επιχειρηµατίες, στις
αγορές της τοπικής µας οικονοµίας τούς ακούµε να µας λένε το
ίδιο πράγµα: Ότι δεν έχουν πρόσβαση σε ρευστό και µε τα δε-
δοµένα της συγκυρίας, η µη πρόσβασή τους σε ζεστό χρήµα,
ισοδυναµεί µε αδυναµία πληρωµών και πολλές φορές, δυστυ-
χώς, µε λουκέτο.

Γι’ αυτό και πρέπει να ανοίξουµε µε ορµή και µε πίεση πολιτική
προς τις τράπεζες το ζήτηµα της απλούστευσης των διαδικασιών
του δανεισµού και του εξορθολογισµού των κριτηρίων τους. Να
ανοίξουµε, λοιπόν, την κουβέντα για χρήµα από τις τράπεζες στις
επιχειρήσεις, πριν αρχίσουν τα λουκέτα.

Για όλα αυτά, λοιπόν, σας καλώ και εσάς της Αντιπολίτευσης
και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, έστω και τώρα να υπερψη-
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φίσετε αυτό το νοµοσχέδιο.
Ολοκληρώνοντας την τοποθέτησή µου και µε την ευκαιρία των

ρυθµίσεων της τροπολογίας µε αριθµό 1331 και ιδιαίτερα του
όγδοου άρθρου, που αναφέρεται στη δυνατότητα του Υπουργού
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας να αποδέχεται δω-
ρεές φυσικών και νοµικών προσώπων, όταν κηρύσσεται µια πε-
ριοχή σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης πολιτικής προστασίας,
θέλω να θέσω ένα θέµα που αφορά στον ιδιαίτερο τόπο µου
αλλά και όλη την Ελλάδα.

Μέσα, λοιπόν, στην περίοδο την αντιπυρική και έχοντας κατά
νου ότι το βήµα που δίνεται σε εµάς τους Βουλευτές είναι κατ’
ουσίαν η φωνή του λαού µας, θέλω να µεταφέρω τη φωνή των
Ηµαθιωτών συµπολιτών µου και να ζητήσω από τον Υπουργό να
υπάρξει αυξηµένη µέριµνα για ενίσχυση της αντιπυρικής προ-
στασίας για τον αρχαιολογικό χώρο της Βεργίνας, είτε αυτό ση-
µαίνει τη δηµιουργία πυροσβεστικού κλιµακίου, το οποίο
προϋπήρχε και στο πλαίσιο αναδιαµόρφωσης της κατανοµής των
δυνάµεων, κατά τη γνώµη µου και κατά τη γνώµη των συµπολι-
τών µου λανθασµένα είτε µε την έστω και τώρα -ακόµη και αν
είναι ενδεχοµένως αργά- ένταξη του αρχαιολογικού µας µνη-
µείου στον στρατηγικό σχεδιασµό, για την ιδιαίτερη µέριµνα, που
ήδη ξεκίνησε από το Υπουργείο Πολιτισµού και που έχουν ενταχ-
θεί ήδη έντεκα αρχαιολογικοί χώροι.

Κλείνοντας, θα πω, ότι η Βεργίνα δεν γίνεται να απουσιάζει
από αυτό το αντιπυρικό ενδιαφέρον. Γιατί, η Βεργίνα δεν είναι
µόνο Ηµαθία. Η Βεργίνα είναι Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε µε τον κ. Μπουκώρο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενδιαφέρουσα η σηµερινή συ-

ζήτηση στην Ολοµέλεια.
Η ύπαρξη σηµαντικών διατάξεων στο νοµοσχέδιο και σηµαν-

τικών τροπολογιών έδωσε την ευκαιρία στην Αντιπολίτευση να
ξεφύγει από το βασικό ερώτηµα, αν δηλαδή επιθυµεί το ελληνικό
κράτος και µετά το τέλος της ενισχυµένης εποπτείας να κάνει
τον τραπεζίτη ή τον επιχειρηµατία, αν πρέπει να ενισχυθεί, όπως
κάνει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, ο Οργανισµός Διαχείρισης
Δηµοσίου Χρέους σε µια χώρα που αντιµετωπίζουµε πρόβληµα
δηµοσίου χρέους και τα άλλα σηµαντικά του νοµοσχεδίου.

Να πάρουµε, όµως, τα πράγµατα από την αρχή και να ανα-
φερθώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ορισµένες διατάξεις
των Υπουργείων Υγείας και Εργασίας, που είναι πολύ σηµαντικές
και ενσωµατώνονται στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο.

Η παροχή σηµαντικών οικονοµικών κινήτρων σε γιατρούς και
νοσηλευτές, προκειµένου να στελεχωθούν οι δοµές υγείας στη
νησιωτική Ελλάδα και σε παραµεθόριες περιοχές, είναι αναµφί-
βολα ένα µέτρο στη θετική κατεύθυνση, ιδιαίτερα εν όψει µιας
τουριστικής περιόδου η οποία αναµένεται να είναι ιδιαίτερα υψη-
λών αξιώσεων. Όµως θα έλεγα ότι αυτά τα µέτρα θα πρέπει να
λάβουν και µόνιµο χαρακτήρα, προκειµένου να κινητοποιηθούν
οι νοσηλευτές και οι γιατροί µας να στελεχώσουν τις δοµές
υγείας της µεθορίου και της νησιωτικής Ελλάδος.

Από εκεί και πέρα οι διατάξεις του Υπουργείου Εργασίας µέσω
των οποίων αυξάνεται και φτάνει στα 300 εκατοµµύρια ο προ-
ϋπολογισµός για τη λειτουργία βρεφονηπιακών σταθµών και κέν-
τρων δηµιουργικής απασχόλησης, των γνωστών ΚΔΑΠ, είναι ένα
µέτρο µεγάλης σηµασίας για µια χώρα η οποία αντιµετωπίζει
οξύτατο δηµογραφικό πρόβληµα, µια χώρα στην οποία οι εργα-
ζόµενοι γονείς ιδιαίτερα στα µεγάλα αστικά κέντρα αδυνατούν
να βρουν στέγη µε ασφάλεια και -αν θέλετε- µε παιδαγωγικές
αρχές που θα προσθέτουν στις δεξιότητες των παιδιών. Αδυνα-
τούν, λοιπόν, και έρχεται η πολιτεία να πράξει το καθήκον της
αυξάνοντας αυτόν τον προϋπολογισµό για την προσχολική ηλι-
κία.

Το δηµογραφικό είναι το µείζον ζήτηµα της χώρας και το
µέτρο αυτό του Υπουργείου Εργασίας έρχεται σε συνέχεια των
δηλώσεων του Πρωθυπουργού για λειτουργία παιδικών σταθµών
και βρεφονηπιακών σταθµών µέχρι την 6η απογευµατινή. Οπωσ-
δήποτε είναι µια διάταξη πάρα, πάρα πολύ θετική. 

Από το Υπουργείο Εργασίας και πάλι, ο τριπλασιασµός του
προϋπολογισµού για το µέτρο «Πρώτο ένσηµο» αναµφίβολα θα
αποτελέσει κίνητρο για πολλές επιχειρήσεις και πολλούς εργο-
δότες της χώρας να προσλάβουν νέους εργαζόµενους ηλικίας
από δεκαοκτώ έως είκοσι εννέα ετών. Τα 1.800 ευρώ για το
πρώτο εξάµηνο του εργαζόµενου είναι ένα µέρος του µισθού
που µπορεί να είναι 30% ή 35%, αλλά και η καταβολή 300 ευρώ
στην επιχείρηση που θα κάνει την πρόσληψη είναι ένα σηµαντικό
κίνητρο διότι καλύπτεται το σύνολο των εργοδοτικών εισφορών.

Η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη να µειώσει κι άλλο την ανερ-
γία. Και µετά την αύξηση του κατώτατου µισθού έρχονται και τέ-
τοιου είδους µέτρα προκειµένου να περιοριστεί η ανεργία των
νέων ανθρώπων. Θυµίζω ότι µόλις πριν αναλάβει η σηµερινή Κυ-
βέρνηση, το 2019 η ανεργία των νέων ανθρώπων ξεπερνούσε το
50%. Έχει συρρικνωθεί αρκετά, αλλά δεν αρκεί. Τέτοια µέτρα
είναι προς την ορθή κατεύθυνση για να δώσουµε ευκαιρίες
στους νέους ανθρώπους. Γιατί τι είναι αυτό που ζητάει η κάθε
επιχείρηση και ο κάθε εργοδότης από τον νέο εργαζόµενο; Εµ-
πειρία, εργασιακή εµπειρία. Έρχεται, λοιπόν, το µέτρο αυτό να
βοηθήσει τον νέο εργαζόµενο στο πρώτο βήµα του. Το πρώτο
βήµα είναι πάντα το πιο δύσκολο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Και να έρθω τώρα στο κυρίως µέρος του νοµοσχεδίου.
Έχουµε µισά λόγια και µισές κουβέντες. Εγώ καταλαβαίνω τα
κόµµατα αν και δεν συµφωνώ, διαφωνώ. Μας χωρίζει άβυσσος,
µας χωρίζει χάος στις απόψεις που λένε ότι όλες οι τράπεζες
πρέπει να είναι κρατικές, όλες οι επιχειρήσεις πρέπει να είναι
κρατικές, πρέπει να υπάρχει κεντρικός σχεδιασµός και ούτω κα-
θεξής. Λένε µια άποψη και η άποψη αυτή εκφράζεται από το 5%,
το 6% ή το 7% του ελληνικού λαού στις εκλογές κάθε τέσσερα
χρόνια.

Όµως το να έχουµε άποψη ότι το ιδιωτικό τραπεζικό σύστηµα
πρέπει να έχει παράλληλα και ένα κρατικό τραπεζικό σύστηµα,
τις ζηµιές του οποίου θα πληρώνει ο Έλληνας φορολογούµενος,
πραγµατικά είναι µια άποψη θολή, είναι µια άποψη η οποία δεν
πείθει στις σηµερινές συνθήκες. Και βεβαίως όσοι επικαλούνται
και λένε: «Μα, είναι κρατικές οι επιχειρήσεις που έρχονται και
αγοράζουν στην Ελλάδα τις υπό ιδιωτικοποίηση επιχειρήσεις, η
«DEUTSCHE TELEKOM» και χίλιες άλλες ιταλικές ενεργειακές
εταιρείες κ.λπ.», αυτό που αποκρύπτουν, όµως, από τον ελληνικό
λαό είναι ότι αυτές οι κρατικές επιχειρήσεις λειτουργούν µε κα-
θαρά ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, ότι όταν δεν πάνε καλά κά-
νουν δέκα χιλιάδες απολύσεις. Στην Ελλάδα µια κρατική
επιχείρηση µπορεί να κάνει δέκα χιλιάδες απολύσεις όταν δεν
πηγαίνει καλά; Το ότι λειτουργούν µε καθαρά ιδιωτικοοικονοµικά
κριτήρια, χρηµατιστηριακά θα έλεγα, το αποκρύπτουν. Λένε
απλά ότι είναι κρατικές. Μα, σηµασία έχει η ταµπέλα και ο τίτλος
ή το πώς λειτουργεί µια ΔΕΚΟ, µια επιχείρηση, ένας οργανισµός;
Πώς στην ουσία λειτουργεί; Αυτό είναι που έχει σηµασία. Αλλά
εδώ στην Ελλάδα µένουµε στους τύπους και στις ταµπέλες νέα
ζωή.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι το να µην κάνει τον τραπεζίτη το ελλη-
νικό δηµόσιο είναι αυτονόητο στην εποχή µας, όπως και η στή-
ριξη του Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους είναι
απαραίτητη σε µια χώρα σαν την Ελλάδα που µαστίζεται από ζή-
τηµα δηµοσίου χρέους.

Θα έλεγα, όµως, κύριε Υπουργέ, ότι καλώς νοµοθετούµε εδώ,
αλλά και το ιδιωτικό τραπεζικό σύστηµα της χώρας θα πρέπει να
σέβεται τόσο την εθνική νοµοθεσία, όσο και τους ευρωπαϊκούς
κανονισµούς και πρέπει επιτέλους να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα
των υπερχρεώσεων στις τραπεζικές εργασίες, να αντιµετωπιστεί
το ζήτηµα της λειτουργίας των funds που αγοράζουν ληξιπρόθε-
σµες οφειλές. Πρέπει να µπουν κάποιοι κανόνες. Δηλαδή δάνεια
που αγοράζονται στο 5% δεν µπορεί να είναι απαιτητά στο 100%.

Σε κάθε περίπτωση το τραπεζικό σύστηµα πρέπει να επιτελέ-
σει τον ρόλο του και να χρηµατοδοτήσει την ελληνική οικονοµία
και την ελληνική κοινωνία χωρίς νέα γενιά κόκκινων δανείων.
Αλλά το να ζητάει ένας δανειολήπτης σήµερα 100 ευρώ και να
απαιτεί το collateral 150 ευρώ, τότε τι χρήση και τι αξία έχει το
δάνειο;

Επιτέλους και οι τράπεζες µέσα στο πλαίσιο των δεσµεύσεων
που βάζει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα πρέπει να επιτελέσουν
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τον ρόλο τους και να χρηµατοδοτήσουν την ελληνική οικονοµία
και τις υγιείς µικροµικροµεσαίες επιχειρήσεις. Ο ελληνικός λαός
ανακεφαλαιοποίησε µε χρήµατά του τέσσερις φορές το τραπε-
ζικό σύστηµα. Με τον σηµερινό νόµο το αφήνουµε απολύτως
ιδιωτικό και η χώρα βγαίνει από την ενισχυµένη εποπτεία και
παύει να κάνει τον τραπεζίτη.

Αλλά πρέπει και οι τράπεζες να ξέρουν ότι λειτουργούν σε ένα
οργανωµένο κράτος όπου υπάρχει εθνική νοµοθεσία και κυρίως
υπάρχουν και οι ευρωπαϊκές ντιρεκτίβες, η ευρωπαϊκή νοµοθε-
σία, οι ευρωπαϊκές οδηγίες. Οι υπερχρεώσεις για τις τραπεζικές
εργασίες συνεχίζουν στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα. Επιτέ-
λους πρέπει όπως βάζει η Κυβέρνηση διά του Υπουργείου Οικο-
νοµικών κάποια τάξη µε τα νοµοσχέδια που φέρνει, πρέπει και
εκείνοι να βάλουν κάποια τάξη. Λειτουργούν σε µια ευνοµούµενη
δηµοκρατική ευρωπαϊκή χώρα.

Όσο για τη «ΛΑΡΚΟ» και κλείνω εδώ, κύριε Πρόεδρε, σε λίγα
δευτερόλεπτα, αναρωτιούνται κύριοι της Αντιπολίτευσης που δεν
έκαναν τίποτα τεσσεράµισι χρόνια. Πιστεύουν στις δυνατότητες
της επιχείρησης, αλλά δεν τις αξιοποίησαν τεσσεράµισι χρόνια.
Για µια επιχείρηση που οφείλει εκατοντάδες εκατοµµύρια και
γράφει νέα χρέη περίπου 90 εκατοµµυρίων τον χρόνο, τι υπο-
στηρίζει η Αντιπολίτευση; Ότι έπρεπε να την αφήνουµε να οδεύει
κατά τον ίδιο τρόπο. Τι λέει η Κυβέρνηση; Ότι θα κάνει ένα και-
νούργιο ξεκίνηµα.

Και µην αναρωτιέστε πώς δηµιουργεί χρέη µια τέτοια εταιρεία,
ενώ το νικέλιο απολαµβάνει τόσο υψηλές τιµές και είναι τόσο ση-
µαντικό ορυκτό, γιατί όταν µιλάµε για άλλες περιπτώσεις εξορυ-
κτικής διαδικασίας τότε ξεσηκώνεστε και βγαίνετε στα κάγκελα.
Όπως δηµιούργησε στο παρελθόν η «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ»
που είχε το µονοπώλιο των αεροµεταφορών, όπως δηµιουρ-
γούσε ο ΟΣΕ που είχε το µονοπώλιο του σιδηροδρόµου, όπως
δηµιουργούσε η ΔΕΗ που είχε το µονοπώλιο του ηλεκτρισµού
και του δικτύου. Κατά τον ίδιο τρόπο, µε τις δικές σας λογικές
και τις δικές σας πολιτικές και τη συνολική ευθύνη του πολιτικού
συστήµατος. Έτσι ναυάγησε η «ΛΑΡΚΟ» και πρέπει να κάνει µια
καινούργια αρχή όπως έκαναν κι άλλες επιχειρήσεις οι οποίες
ιδιωτικοποιήθηκαν και δηµιούργησαν χιλιάδες περισσότερες θέ-
σεις εργασίας και αφήνουν πλούτο στον τόπο.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Σπανάκης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµαστε να ψηφί-

σουµε ένα σηµαντικό σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών
που αφορά την αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου για τη λει-
τουργία τόσο του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας,
όσο και του συνεγγυητικού κεφαλαίου εξασφάλισης επενδυτικών
υπηρεσιών.

Στο νοµοσχέδιο, όµως, αυτό υπάρχουν και πρόσθετες διατά-
ξεις που έχουν να κάνουν µε τον εκσυγχρονισµό του Οργανισµού
Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους και άλλες επείγουσες διατάξεις. 

Όµως, παρ’ ότι νοµοθετούµε και νοµοθετούµε τέτοια ώρα
αργά, κύριε Υπουργέ, δεν πρέπει να αφήσουµε και περάσει στα
ψιλά γράµµατα ότι έρχονται διατάξεις ευνοϊκές που µειώνουν
φόρους, που δηµιουργούν προϋποθέσεις για επιχειρήσεις ώστε
να έχουν φορολογικό κίνητρο, διότι όταν επενδύσεις σε πράσινη
ενέργεια, σε ψηφιοποίηση, τους δίνεις πρόσθετα κίνητρα φορο-
λογικής έκπτωσης, µιας και τις δαπάνες µπορείς να τις περάσεις
µε προσαύξηση 100%. Οπότε καταλαβαίνετε ότι περιέχονται και
διατάξεις, τις οποίες, δυστυχώς, οι παρατάξεις της Αντιπολίτευ-
σης δεν αναφέρουν σε αυτή την Αίθουσα.

Και το λέω αυτό διότι άκουσα πολλούς συναδέλφους σήµερα
και ένας εξ αυτών ιδιαίτερα προκλητικός απέναντι στη Νέα Δη-
µοκρατία, απέναντι στην Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δη-
µοκρατίας, απέναντι στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε
ένα στυλ είπε: «Επειδή χρωστάτε…» -λέει- «… να σας κρατάνε το
40% της αποζηµίωσής σας υποχρεωτικά εσείς που είστε Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας». Του απαντώ, λοιπόν, από αυτό
το Βήµα: Εµείς δεν έχουµε πρόβληµα να µας κρατάνε και το 40%
και το 50% για την παράταξή µας, γιατί η παράταξή µας στις επό-

µενες εθνικές εκλογές θα είναι πρώτο κόµµα µε µεγάλη διαφορά,
µε διαφορά πάνω από δώδεκα µονάδες από τον ΣΥΡΙΖΑ γιατί θα
είναι πρώτη στη συνείδηση των Ελλήνων πολιτών, γιατί είναι µια
κυβέρνηση µε υπευθυνότητα.

Και το λέω αυτό διότι ενοχλήθηκα, διότι άκουσα µια δεύτερη
πρόκληση από αυτόν τον συνάδελφο, κύριοι Υπουργοί: «Μετά
τις εκλογές…» -λέει- «… η Νέα Δηµοκρατία δεν θα έχει εκατόν
πενήντα επτά έδρες, θα έχει εκατό». Δηλαδή, τα λέει τώρα σε
εµάς λέτε και φοβόµαστε εµείς να πάµε σε εκλογές. Του απαντώ,
λοιπόν, ότι όποτε και να πάµε σε εκλογές, η Νέα Δηµοκρατία θα
είναι Κυβέρνηση και µάλιστα αυτοδύναµη κυβέρνηση, γιατί για
εµάς αντίπαλός µας δεν είναι ο ΣΥΡΙΖΑ, είναι τα προβλήµατα της
καθηµερινότητας, είναι τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν τα
νοικοκυριά, που αντιµετωπίζουν οι επιχειρήσεις. Γι’ αυτόν τον
λόγο όλα τα Υπουργεία και το Υπουργείο Οικονοµικών φέρνει
διατάξεις που αλλάζουν το θεσµικό πλαίσιο, εκσυγχρονίζουν το
θεσµικό πλαίσιο και το πάνε σε µία άλλη εποχή.

Όµως, δεν θα σας αφαιρέσω το δικαίωµα να έχετε δικαίωµα
στο όνειρο, αλλά αυτά τα όνειρα που κάνετε είναι όνειρα θερινής
νυκτός, µιας και διανύουµε και τον πρώτο µήνα του καλοκαιριού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας έρθουµε στο σηµερινό νο-
µοσχέδιο, το οποίο έχει σαν στόχο να επικαιροποιήσει τη λει-
τουργία του ΤΧΣ, του οποίου ο ρόλος είναι ιδιαίτερης σηµασίας
για την εύρυθµη λειτουργία του τραπεζικού συστήµατος, να ανα-
µορφώσει το θεσµικό πλαίσιο και τη λειτουργία του Συνεγγυητι-
κού Κεφαλαίου, να εκσυγχρονίσει τον Οργανισµό Διαχείρισης
Δηµοσίου Χρέους. Δεν θέλω να αναφερθώ αναλυτικά στις δια-
τάξεις. Αναφέρθηκαν όλοι σχεδόν οι συνάδελφοι που πήραν τον
λόγο και έχουν εξηγηθεί επαρκώς από τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς και από τον Υπουργό Οικονοµικών, τον Χρήστο Σταϊκούρα,
αλλά και από τον εισηγητή.

Μια επισήµανση θέλω να κάνω που έχει να κάνει µε το άρθρο
27, την παύση συµµετοχής µέλους στο συνεγγυητικό. Θα ήταν
σωστό στην περίπτωση εφαρµογής του άρθρου 27 τα άρθρα 38
και 39 να εφαρµόζονται για τον προσδιορισµό του ποσού επι-
στροφής για όλα τα έτη συµµετοχής στο συνεγγυητικό του µέ-
λους που αποχωρεί και να µην υπολογίζεται µόνο για µετά το
2023 που θα τεθούν σε εφαρµογή τα άρθρα 38 και 39.

Αυτό, κύριε Υπουργέ, κρατήστε το να το µελετήσετε µε το επι-
τελείο σας.

Θα ήθελα, επίσης, να αναφερθώ στο τέταρτο µέρος του συγ-
κεκριµένου νοµοσχεδίου που περιλαµβάνει διατάξεις του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, τα οποία σκοπίµως οι συνάδελφοι της
Αντιπολίτευσης δεν ανέφεραν. Δεν ανέφεραν ούτε οι εισηγητές
από ότι παρατήρησα- για το κίνητρο παραγωγικότητας των ερ-
γαζοµένων της ΕΑΒ, για την κατάργηση φόρου, όπως είπα και
προηγουµένως, σε είδη πολυτελείας. Είναι διατάξεις που κινούν-
ται στη σωστή κατεύθυνση. 

Έχουµε, όµως, και σηµαντικές τροπολογίες που πραγµατικά
δεν νοµίζω ότι χωράει να διαφωνήσουµε. Είναι τροπολογίες που
αφορούν τη διασύνδεση ηλεκτρονικών συστηµάτων, εκκρεµείς
αιτήσεις εξωδικαστικού µηχανισµού για προθεσµίες, που αφορά
την αξιοποίηση δηµοσίων εγγράφων και συγκριτικών στοιχείων
για την επιτάχυνση της διαδικασίας απονοµής συντάξεων, για τη
ρύθµιση βεβαιωµένων και ληξιπρόθεσµων οφειλών ειδικώς πι-
στοποιηµένων φορέων του Εθνικού Συστήµατος Κοινωνικής
Φροντίδας, για το ανοικτό πρόγραµµα νέων θέσεων εργασίας,
για την πρώτη πρόσληψη νέων ηλικίας δεκαοκτώ έως είκοσι
εννιά, για το πρώτο ένσηµο, όπως άλλωστε έχουµε δεσµευτεί,
αλλά, όπως είπε προηγουµένως και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος, ο κ. Μπουκώρος, και για θέµατα που αφορούν την
πρόσβαση των παιδιών προσχολικής ηλικίας, βρεφών και νηπίων
σε υπηρεσίες προσχολικής αγωγής και φροντίδας, πρόσβαση
παιδιών, εφήβων και ατόµων µε αναπηρία σε υπηρεσίες δηµιουρ-
γικής απασχόλησης.

Βλέπετε, λοιπόν, ότι έρχονται διατάξεις που έχουν να κάνουν
µε το σήµερα και το αύριο, διότι αυτή είναι και η λογική µας.
Εµείς ασχολούµαστε µε τα προβλήµατα που προκύπτουν σή-
µερα για να τα λύσουµε και να προχωρήσουµε στο αύριο. Αυτή
είναι η διαφορά που έχουµε µεταξύ µας, όπως για παράδειγµα,
η αποζηµίωση µετακινούµενου ιατρικού νοσηλευτικού και λοιπού
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προσωπικού σε συγκεκριµένες δοµές υγείας της ίδιας ή άλλης
ΥΠΕ κατά τους µήνες Ιούλιο και Σεπτέµβριο του 2022.

Απορώ αν θα καταψηφίσατε τέτοιου είδους διατάξεις. Εάν
υπάρχουν διαφωνίες, είναι θεµιτές. Να υπάρχει, όµως, µια σωστή
βάση συζήτησης. Αυτή τη σωστή βάση συζήτησης εσείς την απο-
φεύγετε, διότι πολύ απλά βρίσκεστε σε ένα σοβαρό πολιτικό
αδιέξοδο. Πάσχετε επιχειρηµάτων και άλλα λέτε µέσα στο Κοι-
νοβούλιο, άλλα λέτε στα κανάλια, άλλα λέτε στο πεζοδρόµιο.
Αποφασίστε και ελάτε να κρατήσετε µια σταθερή γραµµή , γιατί
εµάς η γραµµή µας είναι µία, είναι να σηκώσουµε ψηλά τη ση-
µαία της χώρας πάνω από όλα και στις επόµενες εκλογές. Ευχα-
ριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Ολοκληρώνουµε µε τον κ. Νικολακόπουλο και µετά οι εισηγη-

τές έχουν ζητήσει τον λόγο για µικρές παρεµβάσεις. Θα ακολου-
θήσει ο Υφυπουργός, ο κ. Βεσυρόπουλος, και θα κλείσει ο
Υπουργός, ο κ. Σταϊκούρας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο παρόν νο-

µοσχέδιο επιχειρείται η αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου µε
το οποίο λειτουργεί το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
και το Συνεγγυητικό Κεφάλαιο Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπη-
ρεσιών, ενώ παράλληλα εκσυγχρονίζεται ο Οργανισµός Διαχεί-
ρισης Δηµοσίου Χρέους.

Με τις προτεινόµενες τροποποιήσεις το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας εκσυγχρονίζεται υπό τη διοίκηση ενός
πιο ευέλικτου διοικητικού οργάνου, δροµολογεί άµεσα και συν-
τεταγµένα την αποεπένδυσή του από το τραπεζικό σύστηµα, την
πώληση δηλαδή των τραπεζικών µετοχών που κατέχει µέσα στα
επόµενα τρεισήµισι χρόνια. Έτσι µε χρονικό ορίζοντα το 2025,
όπου το ταµείο θα ολοκληρώσει τον στόχο του, δεν θα λειτουρ-
γεί πλέον ως εποπτικός φορέας ελέγχου και έγκρισης των απο-
φάσεων των τραπεζών, αλλά ως ένας µέτοχος που θα έχει λόγο
κυρίως στο ζήτηµα του εταιρικού µετασχηµατισµού των τραπε-
ζικών ιδρυµάτων.

Κάποιοι µιλούν στον ΣΥΡΙΖΑ για δήθεν σκανδαλώδεις ρυθµί-
σεις µε άνοιγµα του δρόµου για µπόνους στα στελέχη τραπεζών.
Πού τα βλέπουν αυτά; Και µια ακόµη φορά αναδεικνύεται το θρά-
σος που χαρακτηρίζει τα στελέχη του και µας υπενθυµίζουν εγ-
κληµατικές πρακτικές της Κυβέρνησής του. 

Να θυµίσουµε την απόπειρα Τσίπρα - Βαρουφάκη να δηµιουρ-
γήσουν παράλληλο τραπεζικό σύστηµα υπό κρατικό έλεγχο, το
κλείσιµο των τραπεζών και την επιβολή capital controls το καλο-
καίρι του 2015 µε τεράστιο κόστος για το δηµόσιο και τους µι-
κροµετόχους, την αύξηση των κόκκινων δανείων και τη
συρρίκνωση των καταθέσεων τον καιρό που κυβερνούσε, τη χο-
ρήγηση δανείων µε αδιαφανείς διαδικασίες από την Τράπεζα Ατ-
τικής µε τα περίφηµα βοσκοτόπια, τα οποία επηρέασαν ακόµα
και την ανάπτυξη του τόπου, και, βέβαια, έχουν πάρει τον δρόµο
της δικαιοσύνης.

Θα πρέπει να πούµε ακόµα ότι οι διατάξεις για το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας ήταν σε διαβούλευση από τις 29
Απριλίου και ο ΣΥΡΙΖΑ αποφάσισε τώρα τελευταία να αντιδρά-
σει.

Όµως, ακόµα και τώρα σκοπίµως αποσιωπά ότι οι µεταβλητές
αποδοχές που υπό αυστηρές προϋποθέσεις µπορεί να χορηγη-
θούν στις τράπεζες που ικανοποιούν τα κριτήρια από το 2023 και
µετά δεν µπορούν να παρέχονται σε µετρητά, αλλά µόνο σε µε-
τοχές ή άλλους αντίστοιχους τίτλους, συνδέοντας την αξία
αυτών µε την αξία της τράπεζας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι τράπεζες γκρεµίστηκαν από
την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, ενώ τώρα έχουν τη δυνατότητα να γυρί-
σουν στην ευρωπαϊκή κανονικότητα. Οι καιροί που ο ΣΥΡΙΖΑ προ-
ωθούσε παράλληλο τραπεζικό σύστηµα έχουν περάσει. Τα
τελευταία δυόµισι χρόνια έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα για να
µπορέσει να σταθεροποιηθεί το τραπεζικό σύστηµα στην Ελ-
λάδα. Έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα για µια συνεκτική πολιτική
που θα στηρίζει την ελληνική κοινωνία και αυτό το νοµοσχέδιο
αποτελεί συνέχεια αυτής της πολιτικής.

Στο νοµοσχέδιο που συζητάµε υπάρχουν διατάξεις που συµ-
βάλλουν στο σχέδιο του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη,
αλλά και του συνόλου της Κυβέρνησης για τη στήριξη της οικο-
νοµίας και τη διαµόρφωση προϋποθέσεων βιώσιµης ανάπτυξης,
όπως η χορήγηση προσαυξηµένης έκπτωσης για δαπάνες που
αφορούν την πράσινη οικονοµία, την ενέργεια και τον ψηφιακό
µετασχηµατισµό για τις επιχειρήσεις.

Με αυτή τη διάταξη προσαυξάνεται κατά 100% η έκπτωση για
σκοπούς φορολογίας εισοδήµατος των επιχειρηµατικών δαπα-
νών που αφορούν την πράσινη οικονοµία, ενέργεια και ψηφιο-
ποίηση, ένα νέο κίνητρο για δαπάνες που πραγµατοποιούνται
κατά τα τρία επόµενα φορολογικά έτη και αφορά αποκλειστικά
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Άραγε, η Αντιπολίτευση είναι αντίθετη σε αυτή την πολιτική;
Είναι απέναντι σε µια προσπάθεια που θα στηρίξει τη συντριπτική
πλειοψηφία των ελληνικών επιχειρήσεων; Μας έχει συνηθίσει,
όµως, να είναι απέναντι σε κάθε µεταρρύθµιση που στηρίζει την
κοινωνία, που στηρίζει την οικονοµία.

Μια ακόµα διάταξη µε θετικό πρόσηµο είναι εκείνη µε την
οποία καθορίζεται ο ειδικός τρόπος προσδιορισµού της αξίας
των ακινήτων, µε την οποία ρυθµίζεται ο φόρος µεταβίβασης
ενός ακινήτου σε περιοχή όπου έχει εκδοθεί απόφαση ανάθεσης
σε πιστοποιηµένους εκτιµητές. Στην περίπτωση αυτή, ο καθορι-
σµός τιµών εκκίνησης θα υπολογίζεται µε βάση τη δηλωθείσα
από τον φορολογούµενο αξία. Με τον τρόπο αυτό ο πολίτης έχει
την υποχρέωση εντός τριών µηνών από τη δηµοσίευση της
υπουργικής απόφασης των αντικειµενικών αξιών να προσκοµίσει
τροποποιητική δήλωση µε βάση αυτές τις αξίες. Έτσι, δίνεται η
δυνατότητα στους φορολογούµενους να φορολογηθούν βάσει
ενός ρεαλιστικού πλαισίου µε γνώµονα την ίση µεταχείριση.

Επιπλέον, αξίζει να αναφερθώ και στις διατάξεις που αφορούν
στην αναµόρφωση του Κώδικα Είσπραξης Δηµοσίων Εσόδων.
Συγχρονίζεται το ρυθµιστικό πλαίσιο της προστασίας του οφει-
λέτη στα δεδοµένα της σύγχρονης εποχής. Διαµορφώνεται
βάσει των συνθηκών και των αναγκών του κάθε οφειλέτη, σύµ-
φωνα πάντα και µε τις πρόσφατες τροποποιήσεις που επήλθαν
στο δίκαιο της αναγκαστικής εκτέλεσης.

Θα ήθελα, όµως, να αναφερθώ και σε δύο ακόµα σηµαντικές
ρυθµίσεις του παρόντος νοµοσχεδίου µε κοινωνικό πρόσηµο,
όπως η διάταξη µε την οποία δίνεται η δυνατότητα τοποθέτησης
µη µόνιµων κατασκευών στο έδαφος, προκειµένου να διευκολυν-
θεί η πρόσβαση ατόµων µε ειδικές ανάγκες στους χώρους της
όχθης, παρόχθιας ζώνης και σε άλλα σηµεία, µια ρύθµιση που
θα έπρεπε να έχει ληφθεί εδώ και χρόνια, καθώς δεν διευκολύνει
µόνο τους συµπολίτες µας µε ειδικές ανάγκες, αποτελεί και ένα
ζωντανό παράδειγµα κοινωνικής δικαιοσύνης.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τον ξεση-
κωµό, τα κροκοδείλια δάκρυα του ΣΥΡΙΖΑ για τη «ΛΑΡΚΟ», πρέ-
πει όλοι να θυµηθούµε πώς την παραδώσατε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ένα βήµα πριν από
την κατάρρευση, που µε βεβαιότητα θα οδηγούσε σε απώλεια
θέσεων εργασίας, µε µηδενικά ταµειακά διαθέσιµα το 2019, µε
συσσωρευµένες ζηµιές και διαδοχικές ζηµιογόνες χρήσεις, µε
την αρνητική καθαρή θέση της εταιρείας να έχει αυξηθεί από τα
160 εκατοµµύρια ευρώ στις αρχές του 2015 σε 407 εκατοµµύρια
ευρώ στο τέλος του 2019, µε ληξιπρόθεσµες οφειλές σε προµη-
θευτές, εργολάβους, τράπεζες, ασφαλιστικά ταµεία και άλλους
να φτάνουν στα 500 εκατοµµύρια ευρώ, µε καταδίκη του ελληνι-
κού δηµοσίου για παράνοµη κρατική χρηµατοδότηση ύψους 136
εκατοµµυρίων ευρώ, µε τελευταίο δηµοσιευµένο ισολογισµό το
2014, µε απαρχαιωµένο εξοπλισµό και µε σοβαρό έλλειµµα-συν-
τήρηση περιβαλλοντικών όρων.

Έγινε προσπάθεια εξυγίανσης µε διατήρηση των θέσεων ερ-
γασίας και τώρα αναζητείται στρατηγικός επενδυτής µε σκοπό
να διατηρηθούν όσο το δυνατόν περισσότερες θέσεις εργασίας,
µε παράλληλη πρόνοια για το σύνολο των εργαζοµένων.

Να θυµίσουµε, επίσης, ότι σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα εκείνης
της εποχής το 2019 διαπραγµατευόσασταν τη µεταβίβαση της
εταιρείας σε επιχειρηµατίες από το Καζακστάν. Αρκετά πια, λοι-
πόν, µε την υποκρισία, αρκετά πια µε την προσπάθεια πολιτικής
εκµετάλλευσης της αγωνίας των εργαζοµένων. Οι θέσεις των ερ-
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γαζοµένων δεν προστατεύονται µε τη διάλυση της εταιρείας.
Χρειάζονται γενναίες αποφάσεις και καθαρά και ειλικρινή λόγια.

Σας καλώ, λοιπόν, να ψηφίσουµε το υπό συζήτηση σχέδιο
νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Κύριε Αρσένη, θέλετε να µιλήσετε για δύο λεπτά;
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε τη «ΛΑΡΚΟ», αναφέροντας αυτή τη στιγµή

λίγο τις λεπτοµέρειες του εγκλήµατος όσον αφορά λίγο το δικα-
στικό έγκληµα, κύριε Υπουργέ. Στις 21-3-2022 ασφαλιστικά
µέτρα εργαζοµένων εναντίον των απολύσεων, διαταγή του πρω-
τοδικείου υπέρ των ασφαλιστικών µέτρων. Στις 31 Μαρτίου κάνει
η Ειδική Διαχείριση που εσείς διορίσατε αίτηση ανακοπής των
ασφαλιστικών µέτρων, απορρίπτεται από το δικαστήριο. Στις 5-
5-2022 και στις 6 Μαΐου έχουµε την εκδίκαση των ασφαλιστικών,
όπου πάλι γίνεται αίτηση αναβολής από την Ειδική Διαχείριση.
Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Γίνεται αποδεκτή, γιατί λέει η Ειδική
Διαχείριση ότι θα έρθει σε διαπραγµάτευση µε τους εργαζόµε-
νους, κάτι το οποίο δεν συµβαίνει και εσείς πριν τη νέα ηµερο-
µηνία, στις 17 του µήνα, φέρνετε αυτή την τροπολογία που
απολύει στην ουσία τους εργαζόµενους.

Πήγατε, δηλαδή, στα δικαστήρια, τους είπατε «δώστε µας
χρόνο, σας παρακαλούµε, µην εκδικάσετε την απόφαση, µην πά-
ρετε την απόφαση για τα ασφαλιστικά µέτρα, για τη διαδικασία
παγώµατος των απολύσεων, θα κάτσουµε να κάνουµε διάλογο
µε τους εργαζόµενους» και εσείς φέρατε τροπολογία πριν βγει
η δικαστική απόφαση.

Τόσο πολύ σέβεστε τη δικαιοσύνη, κύριε Υπουργέ! Τόσο πολύ
εν κρυπτώ θέλετε να τα κάνετε όλα; Μπορείτε να κρυφτείτε και
από τους πολίτες στη Φθιώτιδα;

Να θυµίσω πολύ απλά ότι είχα καταθέσει την επίκαιρη έγκαιρα
για εσάς για να έρθετε να το συζητήσουµε το θέµα την Τετάρτη,
επιλέξατε να έρθετε την Παρασκευή, που δεν µπορούσατε γιατί
θα λείπατε στο εξωτερικό και τώρα φτάνουµε να το συζητάµε
αύριο µετά τη σηµερινή συζήτηση και την κατάθεση της τροπο-
λογίας σας.

Για ποιον λόγο όλα αυτά εν κρυπτώ, κύριε Υπουργέ; Είναι κά-
ποιο προσωπικό ζήτηµα µε τους εργαζόµενους; Για ποιον λόγο
όλα αυτά εν κρυπτώ; Θα µας το εξηγήσετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ίδια στιγµή -και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- που εντελώς
φανερά δίνετε 10 εκατοµµύρια στην «ELLINAIR», δίνετε 80% λι-
γότερο φόρο στις άµεσες µεταβιβάσεις στο «ΕΛΛΗΝΙΚΟ», που
πλέον από µεγάλο project γίνεται real estate που πουλάει οικό-
πεδα και ούτω καθεξής, δηλαδή στις εξυπηρετήσεις προς τους
µεγάλους µια χαρά όλα ολοφάνερα. Μόνο όταν απολύετε χίλιους
εργαζόµενους, οι διαδικασίες γίνονται παρακάµπτοντας όλες τις
νοµικές οδούς, εµπαίζοντας τη δικαιοσύνη ξανά και ξανά.

Σας καλούµε έστω αυτή τη στιγµή να αποσύρετε την τροπο-
λογία σας. Αφήστε το θέµα να δικαστεί στα δικαστήρια! Γιατί δεν
το κάνετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,
κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο.

Γιατί ανεβαίνετε πάνω στο Βήµα, κύριε συνάδελφε;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Θα σας πω, κύριε Πρόεδρε.
Σε σχέση µε τον χρόνο που δίνετε για τις δευτερολογίες, πρέ-

πει να σταµατήσει αυτό το παραµύθι. Με ιδιαίτερη πίεση δώδεκα
η ώρα το µεσηµέρι να ξεκινήσει ένα νοµοσχέδιο, µε µία τροπο-
λογία που κατατέθηκε Παρασκευή βράδυ, µε το µαχαίρι στον
λαιµό στους εισηγητές, να δίνετε άπλετο χρόνο στον Υπουργό,
σαράντα πέντε λεπτά -όχι εσείς, συνολικά το Προεδρείο- και να
φτάνουµε στις δώδεκα, στη µία τη νύχτα και να µας λέτε «δύο
λεπτά δευτερολογία», είναι δυνατόν;

Στου κουφού την πόρτα, λοιπόν, όσο θέλεις βρόντα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Πόσο

χρόνο θέλετε, κύριε Συντυχάκη;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Αντιλαµβάνεστε ότι ένας ειση-

γητής µε δύο τροπολογίες που η κάθε µία περιλαµβάνει από
επτά άρθρα, µε όσα ειπώθηκαν και τα λοιπά, καταλαβαίνετε ότι
είναι σαν να τον κοροϊδεύετε, σαν να του δίνετε τυπικά δύο
λεπτά, ίσα ίσα για να πείτε ότι του δώσατε χρόνο για δευτερο-
λογία. Δεν πάει, όµως, έτσι. Και επαναλαµβάνω, δεν απευθύνοµαι
σε σας προσωπικά, συνολικά πρέπει να αντιµετωπισθεί αυτό το
ζήτηµα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε συνάδελφε, εδώ είµαστε από το πρωί!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, πείτε µου πόσο χρόνο θέλετε. Εγώ –είδατε- στον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο έδωσα τον διπλάσιο χρόνο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Προφανώς, δεν είναι προσω-
πικό το ζήτηµα και δεν θα λυθεί µε µία δική µου πρόταση.

Εν πάση περιπτώσει, ενώ υπάρχει απαίτηση του συνόλου των
εργαζοµένων, του συνόλου των συνδικαλιστικών φορέων, να
αποσυρθεί η τροπολογία του αίσχους για τη «ΛΑΡΚΟ», η Κυβέρ-
νηση µε πρωτοφανή κυνισµό καταδικάζει σε αφανισµό εκατον-
τάδες εργαζόµενους. Είστε πραγµατικά αδίστακτοι. Δεν µπορεί
διαφορετικά να εξηγηθεί µετά από όσα ακούσατε, µε τα επιχει-
ρήµατα που καταθέσαµε σε τούτη εδώ την Αίθουσα, µε βάση
τους αγώνες που έχουν κάνει οι ίδιοι οι εργαζόµενοι που αποδει-
κνύει ότι θέλετε διά πυρός και σιδήρου να υπηρετήσετε το µε-
γάλο κεφάλαιο και σε βάρος της πραγµατικής ανάπτυξης προς
όφελος των λαϊκών συµφερόντων. Πολύ φοβόµαστε ότι την τύχη
της «ΛΑΡΚΟ» θα έχουν κι άλλες επιχειρήσεις.

Ο κ. Σταϊκούρας αφιέρωσε πάρα πολύ χρόνο στις οµιλίες του
για τους εργαζόµενους της ΕΑΒ, λέγοντας ανακρίβειες, αλλά θα
έλεγα µε ιδιαίτερη µαεστρία. Ας πούµε όµως την αλήθεια. Ως κυ-
βερνήσεις όλοι σας απορρίψατε επίµονα τις προτάσεις των ερ-
γαζοµένων για την υπογραφή µιας συλλογικής σύµβασης που θα
ικανοποιεί ως έναν βαθµό τις ανάγκες των εργαζοµένων. Τώρα
µας λέτε ότι έχετε υλοποιήσει τις τρεις δεσµεύσεις που αναλά-
βατε προς τους εργαζόµενους, δηλαδή το θέµα της καταβολής
ειδικού κινήτρου παραγωγικότητας, τις συλλογικές συµβάσεις
εργασίας έως το 2024 και τις προσλήψεις τετρακοσίων είκοσι
επτά εργαζοµένων µέσα στο 2021 και έπονται και άλλες προσ-
λήψεις, όπως λέτε.

Για να το δούµε όµως. Κατ’ αρχάς, για το κίνητρο παραγωγι-
κότητας προκύπτει το ερώτηµα γιατί χρειάζεται το κίνητρο πα-
ραγωγικότητας. Πείτε µου γιατί χρειάζεται. Υπάρχει πρόβληµα;
Δηλαδή, υπάρχει η άποψη ότι οι εργαζόµενοι δεν εργάζονται ή
δεν αποδίδουν λόγω έλλειψης κινήτρου; Είναι, δηλαδή, όλα τα
υπόλοιπα λυµένα και λείπει αυτό; Αυτό είναι που λείπει από την
επιχείρηση; Δηλαδή, ένας νεοεισερχόµενος εργαζόµενος, για
παράδειγµα τεχνολογικής εκπαίδευσης, αυτή τη στιγµή αµείβε-
ται µε 760 ευρώ καθαρά –βάλτε και το επίδοµα επικινδυνότητας
που δεν είναι ενιαίο για όλους τους εργαζόµενους- και εξελίσσε-
ται και µισθολογικά κάθε δύο χρόνια, σε µια περίοδο που οι αυ-
ξήσεις σε είδη πλατιάς κατανάλωσης είναι καθηµερινό
φαινόµενο. Οι δε ΙΕ και ΔΕ είναι σε ακόµα χειρότερη µοίρα µε
200 ευρώ λιγότερο αρχικό µισθό και εξέλιξη κάθε τρία χρόνια.
Και εδώ επιχειρείτε αλχηµεία. Βαφτίζετε ως κίνητρο παραγωγι-
κότητας µία απόλυτα αναγκαία αύξηση του µισθού των εργαζο-
µένων. Δηλαδή, τον µισθό των εργαζοµένων τον βαφτίζετε ως
κίνητρο παραγωγικότητας µε όρους και προϋποθέσεις που κα-
θιστούν αβέβαιη την καταβολή και το ύψος του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα για µια ακόµη φορά δίνετε αβέβαιες υποσχέσεις µε στόχο
την καλλιέργεια στάσης αναµονής από τους εργαζόµενους και
την ανακοπή αντιδράσεων.

Ας πούµε για τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας. Η συλλο-
γική σύµβαση εργασίας που εγκρίθηκε και τόσο πολύ διαφηµί-
ζατε και στην επιτροπή και σήµερα εδώ, δεν προβλέπει καµµία
αύξηση µισθού. Δεν λύνει, δηλαδή, το χρόνιο πρόβληµα της ερ-
γασίας ορισµένου χρόνου σε ανάγκες και υποχρεώσεις της ΕΑΒ
που δεν τελειώνουν και ποτέ. Όλα τα άρθρα που περιλάµβαναν
θετικά στοιχεία διαγράφηκαν µε το επιχείρηµα ότι προσκρούουν
στις µνηµονιακές διατάξεις του ενιαίου µισθολογίου. Ακόµα και
οι µη µισθολογικές αυξήσεις που προβάλατε έχουν το χαρακτη-
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ριστικό «έως», δηλαδή έως 3 ευρώ διατακτική σίτισης, έως 200
ευρώ διατακτική Χριστούγεννα και Πάσχα. Ούτε και αυτό, δη-
λαδή, είναι σίγουρο.

Η συλλογική σύµβαση, κύριε Υπουργέ, έτυχε «αποδοχής» -σε
πολλά εισαγωγικά- από τους εργαζόµενους υπό την απειλή από
πλευράς διοίκησης, δηλαδή της Κυβέρνησης, της λήξης της προ-
ηγούµενης και άρα τεµαχισµού παροχής των ήδη κεκτηµένων.
Να υπενθυµίσουµε ότι η προηγούµενη άκυρη συλλογική σύµ-
βαση επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ εγκρίθηκε από τη Διοίκηση
της ΕΑΒ και ο τότε Υπουργός Οικονοµικών στη συνέχεια διέ-
γραφε άρθρα µε στυλό, καταργούσε προηγούµενα κεκτηµένα µε
το «έτσι θέλω». Δηλαδή, µε λίγα λόγια, όλοι σας ψηφίσατε µνη-
µόνια, κόψατε τους µισθούς και τώρα πανηγυρίζετε ότι βρήκατε
τρόπο να µετριάσετε τις περικοπές µε το «ίσως» και µε το «υπό
προϋποθέσεις» και πάει λέγοντας.

Αναφορικά µε τις προσλήψεις των εργαζοµένων, οι προσλή-
ψεις ανήλθαν σε µόλις τετρακόσιες είκοσι επτά, όπως είπατε.
Πόσο είναι το «τετρακόσια είκοσι επτά»; Είναι το 59% των προ-
κηρυγµένων θέσεων, µε την τραγελαφική κατάσταση προσλη-
φθέντες να παραιτούνται ακόµη και δύο εβδοµάδες µετά την
πρόσληψη και πολλοί νεοπροσληφθέντες να προέρχονται από
παραιτήσεις εργαζοµένων άλλων πόστων οι οποίοι πλησίαζαν
στο τέλος του ορίου της πενταετίας.

Υπάρχουν και πολλά άλλα ζητήµατα, όπως το θέµα των εκατόν
πενήντα προσλήψεων υπαλλήλων. Δηλαδή, από την ΕΑΒ λείπουν
εκατόν πενήντα υπάλληλοι; Τόσοι λείπουν από την ΕΑΒ; Πρέπει
να µας πείτε.

Αν, λοιπόν, το Υπουργείο Οικονοµικών –και η Κυβέρνηση- ήταν
ευαίσθητο για τα εργασιακά, θα έπρεπε να µετατρέψει τις συµ-
βάσεις των εκατοντάδων εργαζοµένων σε συµβάσεις αορίστου
χρόνου, να απορροφήσει τους εργολαβικούς εργαζόµενους σε
διοίκηση, καθαριότητα και εστιατόριο και να κόψει κάθε παρά-
δοση εργασιών σε εργολαβικές εταιρείες, όπως και πολλά άλλα
τα οποία δεν προλαβαίνω να τα πω.

Εν πάση περιπτώσει, να λέτε την αλήθεια, γιατί έτσι έχουν τα
πράγµατα, κύριε Υπουργέ και να µην παρουσιάζετε το µαύρο
άσπρο.

Αναφορικά µε τις τροπολογίες, τις καταψηφίζουµε προφανώς
και τις δύο. Στην πρώτη βαραίνει το θέµα της «ΛΑΡΚΟ», αλλά
υπάρχουν και άλλες που θα µπορούσαµε να πούµε «παρών» ή
να πούµε ακόµα και «ναι» σε κάποιες άλλες. 

Στη δεύτερη βαραίνει το ζήτηµα του άρθρου 6 που αφορά την
αποζηµίωση µετακινούµενου ιατρικού και νοσηλευτικού προσω-
πικού σε συγκεκριµένες δοµές υγείας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η κ. Αντω-

νίου έχει τον λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρωτοµιλία µου ανέφερα

ότι η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη πανηγυρίζει εδώ και καιρό
για το επερχόµενο τέλος της ενισχυµένης εποπτείας, τη στιγµή
που σχεδόν σε κάθε νοµοσχέδιο όχι απλά συνεχίζει, αλλά επε-
κτείνει τις µνηµονιακές πολιτικές. Οι διατάξεις που διασφαλίζουν
το ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας από το Ταµείο Χρηµα-
τοπιστωτικής Σταθερότητας είναι ένα χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα, αλλά και η νυχτερινή τροπολογία 1331/196 για τη
«ΛΑΡΚΟ» είναι ένα εξίσου εξόφθαλµο παράδειγµα. 

Η Νέα Δηµοκρατία βάζει στην πράξη λουκέτο οριστικά στη
«ΛΑΡΚΟ» µε την απόλυση των εργαζοµένων της από τον ειδικό
διαχειριστή. Βάζει, δηλαδή, λουκέτο σε µια επιχείρηση που λει-
τουργούσε και παρήγαγε µέσα στην εποχή των µνηµονίων. Και
µέσα στην προεκλογική περίοδο, ο ειδικός διαχειριστής θα προσ-
λαµβάνει µε µηνιαίες ή διµηνιαίες συµβάσεις τους αρεστούς της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Η Νέα Δηµοκρατία, λοιπόν, συνεχίζει να είναι ταυτόχρονα αµε-
τανόητος φορέας της νεοφιλελεύθερης αντίληψης που επικρά-
τησε την περίοδο των µνηµονίων, αλλά ταυτόχρονα και της
βαθιάς δεξιάς πελατειακής αντίληψης που µας οδήγησε σε αυτά
ακριβώς τα µνηµόνια λόγω της οικονοµικής κρίσης. Και φυσικά
είναι ξεκάθαρο ότι το «Μαξίµου Α.Ε.» είναι ο ντίλερ των µεγάλων
συµφερόντων, των συµφερόντων που θα αγοράσουν τις µετοχές

των τραπεζών που διακρατά το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας, των συµφερόντων που θα κερδοσκοπήσουν από τα
περιουσιακά στοιχεία της «ΛΑΡΚΟ», των µετόχων της «ELLI-
NAIR», µιας εταιρείας χωρίς πλέον πτητικό έργο για την οποία
θεσπίζεται η χορήγηση της οικονοµικής ενίσχυσής της, όπως
στην περίπτωση της αντίστοιχης ενίσχυσης στην «AEGEAN»,
χωρίς σοβαρές ρήτρες και δικαιώµατα για το δηµόσιο, όπως
έγινε σε αντίστοιχες ενισχύσεις σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες και
χωρίς καµµία σοβαρή τεκµηρίωση για να ενηµερωθεί η Βουλή
για το εύλογο του ύψους της ενίσχυσης. 

Και εδώ, κύριε Υπουργέ, υπάρχουν πολλά ερωτηµατικά γιατί
υπάρχουν και άλλες εταιρείες –τουλάχιστον δέκα, απ’ όσο εµείς
γνωρίζουµε- που έχουν ζητήσει από το Υπουργείο αντίστοιχη
στήριξη γι’ αυτά τα δύσκολα χρόνια της πανδηµίας, αλλά δεν
έχουν πάρει καµµία απάντηση και βλέπουµε µια επιλεκτική επι-
λογή συγκεκριµένων εταιρειών.

Πάµε στην τροπολογία 1332/197. Οι περισσότερες διατάξεις
είναι θετικές. Ωστόσο δεν µπορούµε παρά να κάνουµε µερικές
παρατηρήσεις για το άρθρο 1 της τροπολογίας. Δύο µήνες µετά
τη θεσµοθέτηση της δήθεν fast track διαδικασίας έκδοσης των
συντάξεων και αφού η ηγεσία του Υπουργείου υποσχόταν ότι τον
Ιούνιο του 2022 θα έχουν εκµηδενιστεί οι εκκρεµείς αιτήσεις κύ-
ριων συντάξεων, θυµήθηκαν ότι οι διατάξεις χρειάζονται λί-
φτινγκ.

Γιατί; Για να δικαιολογήσουν την άτυπη δίµηνη παράταση που
πήραν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Μέχρι πότε; Μέχρι την επό-
µενη φορά. Στην πραγµατικότητα η κατάσταση µε τις εκκρεµείς
συντάξεις εξακολουθεί να είναι δραµατική, παρά τις επικοινωνια-
κές φιέστες του Υπουργείου Εργασίας 

Ενδεικτικά εξήντα χιλιάδες συνταξιούχοι µε παράλληλη ασφά-
λιση, µηχανικοί, δικηγόροι και γιατροί του δηµοσίου ασφαλισµέ-
νοι παράλληλα σε ΙΚΑ και ΟΑΕΕ, χιλιάδες ασφαλισµένοι µε
υπαγωγή στα βαρέα δεν έχουν λάβει την προσαύξηση της σύν-
ταξης που δικαιούνται και όλοι αυτοί περιµένουν έως και έξι χρό-
νια να εκδοθεί το ορθό ποσό της σύνταξής τους. Λογισµικά για
την προαιρετική ασφάλιση και τις διεθνείς συντάξεις δεν υπάρ-
χουν, ενώ ο επανυπολογισµός χιλιάδων συντάξεων είναι λανθα-
σµένος. Επιτελικό χάος.

Και µιας και µιλάµε για χάος θα αναφερθώ και στο θέµα του
µητρώου τελικών δικαιούχων. Επειδή για τα θέµατα του ξεπλύ-
µατος του µαύρου χρήµατος δεν δουλεύετε µεθοδικά, αλλά σπα-
σµωδικά, επιλέγετε να θεσπίζετε εξοντωτικά πρόστιµα, για
παράδειγµα έως και 10 χιλιάδες ευρώ σε έναν πολιτιστικό σύλ-
λογο επειδή έχασε την προθεσµία για την ενηµέρωση αλλαγής
του προέδρου του, λες και είναι offshore και ενώ είχατε τόσο
χρόνο από τη θεσµοθέτηση και λειτουργία του µητρώου τελικών
δικαιούχων αντί να κάνετε το αυτονόητο που είναι η διασύνδεσή
του µε το ΓΕΜΗ και την ΑΑΔΕ όπως προτείνει και το οικονοµικό
επιµελητήριο. Ιδού πεδίο δόξης λαµπρό για το ψηφιακό επιτελικό
κράτος, που δεν πρέπει να επιβαρύνει και να απαξιώνει τους λο-
γιστές στους οποίους µάλιστα ο Υφυπουργός, κ. Τσακίρης τους
απαξίωσε µε σκαιότατο τρόπο, σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα, προ-
τείνοντας σε κλειστή εκδήλωση επιχειρηµατίες να απολύσουν
τους λογιστές τους για τα λάθη τους στους φακέλους προς την
επιστρεπτέα προκαταβολή και το ΕΣΠΑ, πεδία στα οποία οι πα-
λινωδίες και οι ελλείψεις της Κυβέρνησης έχουν τρελάνει τους
επαγγελµατίες του κλάδου.

Για τις διατάξεις του µητρώου, αλλά και τις απαράδεκτες δη-
λώσεις Τσακίρη καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής τις επιστολές
και την απάντηση της Προοδευτικής Δηµοκρατικής Συνεργασίας
Οικονοµολόγων.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αντωνία (Τόνια) Αντωνίου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριοι της Κυβέρνησης, δεν θα συνεχίζετε να µετακυλίετε για
πολύ το επιτελικό χάος σας σε πολίτες και επαγγελµατίες. Το
χάος σας θα σταµατήσει πολύ σύντοµα γιατί θα έρθουν οι εκλο-
γές και πολύ απλά θα ηττηθείτε γιατί ο λαός έχει αντιληφθεί ότι
οι πολιτικές σας τους οδηγούν σε φτωχοποίηση και σε φοβερά
αδιέξοδα. 
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Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Σαρακιώτης.
Ακολουθούν ο κ. Κεφαλογιάννης, ο κύριος Υφυπουργός και

κλείνουµε µε τον κύριο Υπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν µπω στο θέµα της τροπολογίας για τη «ΛΑΡΚΟ», δύο

ερωτήµατα τα οποία δεν απαντήθηκαν προς τον κύριο Υπουργό.
Αναφέρει διαρκώς ότι πιστεύουµε σε ένα τραπεζικό σύστηµα

βιώσιµο και υγιές. Θα ήθελα να µας απαντήσει πώς συµβάλλει
το κόµµα του, η Νέα Δηµοκρατία χρωστώντας 400 εκατοµµύρια
ευρώ στο να είναι υγιές το τραπεζικό σύστηµα. Το ότι θα πλη-
σιάσει του χρόνου στο µισό δισεκατοµµύριο ευρώ βοηθάει τη
βιωσιµότητα του τραπεζικού συστήµατος;

Και µια δεύτερη ερώτηση: Ο κ. Πατέλης είπε ότι πήγαν να σας
κοροϊδέψουν οι τραπεζίτες. Ο κ. Ράπανος είπε ότι δεν έγινε τί-
ποτα εν κρυπτώ. Ποιος λέει ψέµατα, ποιος ήρθε στην επιτροπή
της Βουλής; Ο κ. Ράπανος να µας κοροϊδέψει ή ο κ. Πατέλης στη
συνέντευξή του έλεγε ψέµατα; Θα ήταν καλό το Υπουργείο Οι-
κονοµικών να µας διευκρινίσει ποιος εκ των δύο ψεύδεται.

Για τη «ΛΑΡΚΟ» επειδή ούτε λίγο ούτε πολύ ακούσαµε και από
συναδέλφους από άλλες περιοχές που δεν γνωρίζουν το θέµα,
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ χρεοκόπησε τη «ΛΑΡΚΟ». Ισολογισµός του 2008:
116 εκατοµµύρια οι ζηµιές της «ΛΑΡΚΟ». Δεν κυβερνούσε µάλ-
λον ο ΣΥΡΙΖΑ το 2008. Ισολογισµός του 2009: ζηµίες, µόλις 105
εκατοµµύρια ευρώ. Ούτε τότε απ’ όσο θυµάµαι κυβερνούσε ο
ΣΥΡΙΖΑ. Ισολογισµός του 2012: ζηµιές, µόλις 34 εκατοµµύρια.
Ισολογισµός του 2013: ζηµιές, µόλις 76 εκατοµµύρια η «ΛΑΡΚΟ».
Ισολογισµός του 2014: 28 εκατοµµύρια ευρώ. Κατά τα άλλα ευ-
θύνεται ο ΣΥΡΙΖΑ για τη χρεοκοπία της «ΛΑΡΚΟ». 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μετά;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Το 2016; Το 2017; Το 2018; Το 2019;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τα ξέ-

ρουµε τα χρόνια, κύριε Βεσυρόπουλε. Θα τα πείτε µετά εσείς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Να δούµε ένα άλλο διάγραµµα. Μεί-

ωση των δαπανών µισθοδοσίας των εργαζοµένων µετά την τρο-
πολογία, 40%. Βλέπουµε όµως τα έξοδα της διοίκησης ενώ το
2015 ήταν 6 εκατοµµύρια, το 2018 ήταν 5,600, το 2019 ήταν 5,18
πώς εκτοξεύτηκαν το 2021 στα 7 εκατοµµύρια ευρώ; Μειώνετε
τους µισθούς των εργαζοµένων και στην Αθήνα τα έξοδα της δι-
οίκησης αυξάνονται. Πώς το καταφέρατε αυτό;

Να δούµε τι συνέβη µε την παραγωγική διαδικασία. Το 2016,
δεκαεπτά χιλιάδες τόνοι, το 2017, δεκαέξι χιλιάδες επτακόσιοι
τόνοι, το 2018, δεκαπέντε χιλιάδες επτακόσιοι είκοσι τόνοι, το
2020 µόλις έξι χιλιάδες τόνοι, το 2021 µόλις τέσσερις χιλιάδες
τόνοι και το 2022, το πρώτο πεντάµηνο, µόλις χίλιοι ογδόντα
οκτώ τόνοι, γιατί ούτε λίγο ούτε πολύ µας είπατε ότι η εταιρεία
συνεχίζει και λειτουργεί. Και να δούµε τώρα πώς είναι δυνατόν
όταν η εταιρεία δεν παρήγαγε, δεν είχε υψηλή τιµή το νικέλιο,
παρήγαγε αρκετά, συνέχιζε, κατάφερνε να πληρώσει τους µι-
σθούς των εργαζοµένων, δηµιουργούσε και οφειλές βεβαίως. Με
τις τιµές στα 8 χιλιάδες ευρώ τον τόνο, δεν νοµίζω να µπορούσε
κάποιος όταν το κόστος παραγωγής ήταν 15 χιλιάδες να µη δη-
µιουργεί ζηµιές. Αλλά να δούµε τώρα: πρώτος µήνας του 2022,
19 χιλιάδες ο τόνος, Φλεβάρης, 21 χιλιάδες και έχει ξεπεράσει
τις 30 χιλιάδες τον Μάρτη και τον Απρίλη. Όσο αυξάνεται η τιµή,
τόσο µειώνεται η παραγωγή. Αυτό είναι κάτι πρωτοφανές. Μόνο
στη Νέα Δηµοκρατία θα µπορούσε να συµβεί κάτι τέτοιο, δηλαδή
να αυξάνεται η τιµή και να µειώνεται η παραγωγή.

Τώρα προς τους συναδέλφους που άκουσα από άλλες περιο-
χές, που εξύµνησαν και εξυµνούν τη διάσωση, την απάντηση νο-
µίζω την έδωσαν οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας από τη
Φθιώτιδα, από την Εύβοια, από τη Λειβαδιά που δεν εµφανίστηκε
κανένας σήµερα εδώ, να υπερασπιστεί αυτό το τροµερό σχέδιο.
Μάλλον δεν ξέρουν. Μάλλον έχουν πάει στις περιοχές τους και
πανηγυρίζουν εκεί µαζί µε τους εργαζόµενους της εταιρείας.

Και µια απάντηση. Με τι κριτήρια θα γίνουν οι προσλήψεις,
κύριε Υπουργέ τον Αύγουστο; Θα απολύσει όλους τους εργαζό-
µενους ο διαχειριστής καθώς σώζετε την εταιρεία. Με τι κριτήρια

θα γίνουν οι προσλήψεις;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όλοι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Όλοι; Δίµηνα και τρίµηνα; Ωραία. Να

το δούµε.
Επίσης, ο κ. Σκρέκας δεν είναι συναρµόδιος Υπουργός; Έχει

κάποιο πρόβληµα; Είναι µε COVID; Γιατί δεν έχει εµφανιστεί κα-
θόλου σήµερα εδώ; Όποτε έχουµε µια συζήτηση για τη
«ΛΑΡΚΟ», ο Υπουργός Ενέργειας δεν ξέρω τι παθαίνει, αλλά
απουσιάζει. 

Κλείνοντας, ένα θέµα το οποίο ανέφεραν και αρκετοί συνάδελ-
φοι -το αναφέρατε και εσείς, κύριε Υπουργέ- για την απόφαση
του δικαστηρίου. Το να κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ για την απόφαση
του δικαστηρίου που εκδόθηκε το 2014 και να µας λέτε ότι η ορι-
στική απόφαση βγήκε το 2017, σε ποια απόφαση βασιζόταν; Απο-
φασιζόταν το 2014. Ήταν η χρονική περίοδος το 2008, το 2009,
το 2010, το 2011 και το 2012 η οποία περιελάµβανε την καταδίκη
της χώρας µας ή περιελάµβανε µια περίοδο από 2015, το 2016
και µετά; Γιατί ακούσαµε και αυτό, ότι φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ για την
καταδίκη της «ΛΑΡΚΟ», για τα 136 εκατοµµύρια ευρώ. Άκουσα
και το επιχείρηµα -το έχετε επαναλάβει πολλές φορές- «καµµία
κυβέρνηση δεν έδωσε ούτε 1 ευρώ, µόνο εµείς δώσαµε». Μα,
καλά η καταδίκη από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο δεν ήταν επειδή
έδινε το δηµόσιο χρήµατα στη «ΛΑΡΚΟ»; Γι’ αυτό ήταν. Ενισχύ-
σεις. Τιµωρήθηκε η εταιρεία και το δηµόσιο επειδή έδινε τα προ-
ηγούµενα χρόνια, το 2009, το 2009, το 2010 χρήµατα στη
«ΛΑΡΚΟ». Και έρχεστε να µας πείτε ότι καµµία κυβέρνηση τα
προηγούµενα χρόνια -είναι επιχείρηµα αυτό;- δεν έδωσε κρατι-
κές ενισχύσεις.; Μα, αυτό έβαλε τη θηλιά στο λαιµό της εται-
ρείας.

Κλείνοντας, περιµέναµε να δούµε πάρα πολλά στο θέµα της
«ΛΑΡΚΟ» από τη Νέα Δηµοκρατία. Δεν περιµέναµε όµως την ίδια
µέρα στην οποία θα ψηφίζατε και θα αγωνιούσατε τόσο πολύ για
τα µπόνους των τραπεζιτών, την ίδια µέρα να φέρετε την ίδια την
απόλυση όλων των εργαζοµένων της εταιρείας. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Κε-
φαλογιάννη, έχετε τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω µε κάποια διαδικα-

στικά ζητήµατα, γιατί άκουσα προηγουµένως τον εισηγητή από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα να διαµαρτύρεται για τον χρόνο οµι-
λίας. Θέλω να θυµίσω, πρώτον, ότι και ο ίδιος υπερέβη τα λεπτά
της πρωτοµιλίας του και βεβαίως και ο Γενικός Γραµµατέας, ο
κ. Κουτσούµπας, είχε άπλετο χρόνο να µιλήσει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Στα δεκατέσσερα λεπτά στα-
µάτησα. Κάνετε λάθος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δώδεκα λεπτά είναι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Μπορώ να σας ότι για πρώτη

φορά σταµάτησα στα δεκατέσσερα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και ο κ. Κουτσούµπας είχε

άπλετο χρόνο και ο κ. Καραθανασόπουλος, ο Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος υπερέβη τον χρόνο του. Εάν µέτρησα
καλά, µίλησε δεκαοκτώ λεπτά, ενώ έπρεπε να µιλήσει τα µισά.
Το λέω αυτό, γιατί καµµιά φορά δηµιουργούνται εντυπώσεις και
καλό είναι τουλάχιστον να υπάρχει η αλήθεια σε αυτή την Αί-
θουσα.

Όσον αφορά την τροπολογία για την οποία έγινε πάρα πολύς
λόγος, κατ’ αρχάς, να θυµίσω σε όλους τους συναδέλφους ότι
είναι µια τροπολογία η οποία κατατέθηκε εµπροθέσµως. Είναι
από τις περιπτώσεις, στις οποίες τηρήθηκε κατά γράµµα ο Κα-
νονισµός και συγκεκριµένα το άρθρο 87 παράγραφος 2. Αυτό το
οποίο θέλω να πω είναι ότι ενώ είδαµε ότι υπήρχαν πολύωρες
συνεδριάσεις στις τέσσερις συνεδριάσεις της Επιτροπής Οικο-
νοµικών, όπως και σήµερα που έχουµε υπερβεί τις δώδεκα ώρες
συνεδρίασης, οι έντεκα ώρες από αυτές αφιερώθηκαν στο ζή-
τηµα της «ΛΑΡΚΟ». Και το αναφέρω, διότι αυτό στην ουσία υπο-
κρύπτει ένα πράγµα, ότι όλες οι υπόλοιπες διατάξεις του
νοµοσχεδίου, όπως τουλάχιστον διεφάνη τόσο στις επιτροπές
όσο και κατά τη συζήτηση των φορέων αλλά φαίνεται και στην
Ολοµέλεια, προφανώς έτυχαν της σιωπηρής αποδοχής τουλάχι-
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στον της πλειοψηφίας των πτερύγων της Βουλής. Γιατί, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι αυτό είναι πολύ σηµαντικό,
όταν εδώ πέρα βρισκόµαστε σε µια πολύωρη διαδικασία, δωδε-
κάωρη σχεδόν, και εξαντλείται σχεδόν το ζήτηµα αυτό, πλην ελα-
χίστων περιπτώσεων, στο ζήτηµα της «ΛΑΡΚΟ». Βεβαίως, είναι
ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, δεν θα πω εγώ ότι δεν είναι σηµαν-
τικό. Όµως, όταν έχουµε ένα νοµοσχέδιο το οποίο έχει εκατόν
επτά άρθρα και εµείς στην ουσία ως Σώµα αναλωνόµαστε τις έν-
τεκα από τις δώδεκα ώρες σε ένα µόνο ζήτηµα, απ’ αυτό τουλά-
χιστον υποδηλώνεται ότι υπάρχει αυτή η αποδοχή. Νοµίζω ότι
αυτό αποτελεί µια πολύ µεγάλη επιτυχία του Υπουργείου Οικο-
νοµικών, το γεγονός δηλαδή ότι η συντριπτική πλειοψηφία των
άρθρων, ασχέτως του τι θα γίνει στην ψηφοφορία, έτυχε της
αποδοχής και των φορέων κατά τη συζήτηση των επιτροπών
αλλά και του συνόλου των πτερύγων της Βουλής.

Με αυτές, λοιπόν, τις σκέψεις, κυρία και κύριοι συνάδελφοι,
κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι µέσα από τη σηµερινή συζήτηση αλλά
και από τη συζήτηση που διεξήχθη στις Επιτροπές Οικονοµικών
της προηγούµενης εβδοµάδας φαίνεται ότι η βασική στόχευση
του Υπουργείου Οικονοµικών, δηλαδή ο εκσυγχρονισµός του
πλαισίου όσον αφορά τόσο το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας, τον ΟΔΔΗΧ, το Συνεγγυητικό, όσο και οι λοιπές δια-
τάξεις τις οποίες έφερε το σχέδιο νόµου είχαν επιτυχή κατάληξη,
είχαν τη σωστή στόχευση και γι’ αυτό τον λόγο -επαναλαµβάνω
για άλλη µια φορά- δεν έτυχαν κάποιων σοβαρών αντιρρήσεων
τόσο βεβαίως από τη Συµπολίτευση όσο και από τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο
επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μη χά-
σουµε ένα λεπτό για το τι είναι. Πείτε το απευθείας, για να τελει-
ώνουµε.

Ο κ. Συντυχάκης έχει τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Βεβαίως και θα το πω, κύριε

Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, δεν υπερέβην τα δεκαπέντε λεπτά στην τοποθέ-

τησή µου. Είναι µάλλον από τις σπάνιες φορές που δεν υπερέβην
τα δεκαπέντε λεπτά, µίλησα δεκατέσσερα λεπτά και κάτι. Αυτός
είναι ο χρόνος. 

Εγώ, όµως, έθεσα ένα γενικότερο ζήτηµα και νοµίζω ότι δεν
πρέπει να το παραβλέψουµε. Ποιο είναι το γενικότερο ζήτηµα;
Ξεκινά ένα νοµοσχέδιο στις δώδεκα το µεσηµέρι, η Κυβέρνηση
δεν έχει ακόµα ξεδιπλώσει τα χαρτιά της σε σχέση µε την τρο-
πολογία για τη «ΛΑΡΚΟ», στα «µουλωχτά» την έφερε…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Την Παρασκευή κατατέθηκε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Παρασκευή βράδυ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Την Πα-

ρασκευή κατατέθηκε εµπροθέσµως.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Παρασκευή βράδυ καταθέσατε

την τροπολογία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όπως προβλέπεται. Διαβάστε

τον Κανονισµό. Είναι τέσσερις µέρες πριν τη συζήτηση.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Επιτρέψτε µου, σας παρακαλώ.
Είχε ήδη προσδιοριστεί ότι η Ολοµέλεια γι’ αυτό το νοµοσχέ-

διο ξεκινά στις δώδεκα το µεσηµέρι. Και είχε προσδιοριστεί, πριν
ξεδιπλώσετε τα χαρτιά σας για την τροπολογία σχετικά µε τη
«ΛΑΡΚΟ». Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι µια τροπολογία τέτοια
επιµηκύνει τον χρόνο της Ολοµέλειας, εξ ου και το γεγονός ότι
είχαµε πενήντα δύο οµιλίες σήµερα. Κάποιοι φυσικά βγήκαν,
αλλά µέσα σε δώδεκα ώρες µπορούν να συµπτυχθούν όλα αυτά;
Αποδείχθηκε, εν τοις πράγµασι, ότι τελικά οι εισηγητές δεν µπο-
ρούν να δευτερολογήσουν µέσα σε δυο λεπτά, προφανώς θέ-
λουν περισσότερο χρόνο.

Άρα, λοιπόν, αποδίδουµε τα του Καίσαρος τω Καίσαρι. Προς
τιµήν του, ο Γενικός Γραµµατέας του ΚΚΕ ήταν ο µόνος Πρό-
εδρος Κοινοβουλευτικής Οµάδας που ήρθε και τοποθετήθηκε
σήµερα για το ζήτηµα της «ΛΑΡΚΟ».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και ο κ. Βαρουφάκης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Και ο κ. Βαρουφάκης. Οι δικοί
σας πού ήταν;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Βε-
συρόπουλε, έχετε τον λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτή τη συγκυρία που η Κυ-
βέρνηση διαχειρίζεται τις συνέπειες από την παγκόσµια οικονο-
µική και ενεργειακή κρίση απαιτείται από όλες τις πολιτικές
δυνάµεις υπευθυνότητα. 

Σήµερα η Κυβέρνηση, έχοντας αποκαταστήσει την οµαλή λει-
τουργία του τραπεζικού συστήµατος µε αύξηση των καταθέσεων
και µείωση των κόκκινων δανείων, καταθέτει ένα σχέδιο νόµου
για την αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου που διέπει τη λει-
τουργία του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, προκει-
µένου να ολοκληρωθεί η αποστολή του και η αποεπένδυσή του
από τις τράπεζες µε όρους δηµοσίου συµφέροντος.

Το νοµοσχέδιο παράλληλα αναµορφώνει το θεσµικό πλαίσιο
µε βάση το οποίο λειτουργεί το Συνεγγυητικό Κεφάλαιο Εξασφά-
λισης Επενδυτικών Υπηρεσιών, ενώ παράλληλα εκσυγχρονίζει
τον Οργανισµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους. Επίσης, στο νο-
µοσχέδιο περιλαµβάνονται φορολογικές ρυθµίσεις, πάντα συνε-
πείς στις αρχές της φορολογικής πολιτικής της Κυβέρνησης,
που, όπως έχω αναφέρει επανειληµµένως, σχεδιάστηκε για να
έχει και έχει αναπτυξιακή διάσταση.

Πριν από λίγες µέρες προχωρήσαµε στη θέσπιση και ενεργο-
ποίηση γενναίων φορολογικών κινήτρων για την ανάπτυξη των
επιχειρήσεων µέσω συνεργασιών και εταιρικών µετασχηµατι-
σµών. Αποδεικνύουµε για ακόµη µια φορά ότι η πολιτική των φο-
ρολογικών κινήτρων έχει συνέχεια, αφού µε ρύθµιση που έρχεται
προς ψήφιση στο νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα προβλέπε-
ται η χορήγηση προσαυξηµένης έκπτωσης για δαπάνες που αφο-
ρούν την πράσινη οικονοµία, την ενέργεια και τον ψηφιακό
µετασχηµατισµό για τις επιχειρήσεις. 

Όπως ανέφερα και στη Διαρκή Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων, µε τη συγκεκριµένη διάταξη ουσιαστικά προσαυξάνεται
κατά 100% η έκπτωση των επιχειρηµατικών δαπανών που αφο-
ρούν σε πράσινη οικονοµία, ενέργεια και ψηφιοποίηση. Πρόκει-
ται για ένα κίνητρο που στοχεύει στην ενίσχυση της πράσινης και
ψηφιακής οικονοµίας. 

Το κίνητρο αφορά αποκλειστικά µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
που αποτελούν και τη συντριπτική πλειοψηφία των ελληνικών επι-
χειρήσεων και παρέχεται για δαπάνες που πραγµατοποιούνται
κατά τα φορολογικά έτη 2023, 2024 και 2025.

Μια ακόµα θετική διάταξη, που περιλαµβάνεται στο υπό συζή-
τηση νοµοσχέδιο και συνδέεται µε τη φορολογική πολιτική, καθο-
ρίζει ειδικό τρόπο προσδιορισµού της αξίας των ακινήτων που
µεταβιβάζονται και βρίσκονται σε περιοχές στις οποίες έχει ξεκι-
νήσει η διαδικασία ένταξης στο σύστηµα αντικειµενικού προσδιο-
ρισµού της αξίας ακινήτων. Σε πρακτικό επίπεδο αυτό
µεταφράζεται ως εξής: Όταν µεταβιβάζεται ένα ακίνητο σε πε-
ριοχή που έχει εκδοθεί απόφαση ανάθεσης σε πιστοποιηµένους
εκτιµητές της σύνταξης εισήγησης για τον καθορισµό τιµών εκκί-
νησης, τότε ο φόρος θα υπολογίζεται µε βάση τη δηλωθείσα από
τον φορολογούµενο αξία και ο πολίτης έχει την υποχρέωση εντός
τριών µηνών από τη δηµοσίευση της υπουργικής απόφασης των
αντικειµενικών αξιών να προσκοµίσει νέα δήλωση µε βάση τις
αξίες αυτές. Με αυτόν τον τρόπο δίδεται η δυνατότητα στους φο-
ρολογούµενους που αποκτούν ακίνητα, τα οποία σε µικρό χρονικό
διάστηµα πρόκειται να ενταχθούν στο σύστηµα του αντικειµενικού
προσδιορισµού, να φορολογηθούν βάσει ενός εξορθολογισµένου
και ρεαλιστικού πλαισίου µε γνώµονα την ίση µεταχείριση.

Μία ακόµα διάταξη που στοχεύει στην ενίσχυση ενός κλάδου
που έχει υποστεί τις αρνητικές συνέπειες της οικονοµικής κρίσης
και της πανδηµίας είναι η διάταξη για την κατάργηση του φόρου
πολυτελείας που επιβαλλόταν µέχρι τώρα στα γούνινα ενδύµατα
και λοιπά εξαρτήµατα ένδυσης από γουνόδερµα. 

Στην κατεύθυνση του εξορθολογισµού κινούνται και οι ρυθµί-
σεις για το Κεντρικό Μητρώο Πραγµατικών Δικαιούχων που συ-
νιστούν ενσωµάτωση των οδηγιών 2015/849/ΕΕ και 2018/843/ΕΕ.
Με αυτές τις ρυθµίσεις καθορίζονται ζητήµατα που σχετίζονται
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µε τον έλεγχο, τη διαβάθµιση των παραβάσεων και το ύψος των
προστίµων.

Σε θετική κατεύθυνση κινούνται και οι διατάξεις που σχετίζον-
ται µε την αναµόρφωση του Κώδικα Είσπραξης Δηµοσίων Εσό-
δων. Με τις συγκεκριµένες διατάξεις αλλάζει και εκσυγχρονίζεται
το ρυθµιστικό πλαίσιο της προστασίας του οφειλέτη στα δεδο-
µένα της σύγχρονης εποχής καθώς και στις ιδιαιτερότητες του
κάθε οφειλέτη, λαµβάνοντας υπ’ όψιν και τις πρόσθετες τροπο-
ποιήσεις που επήλθαν στο δίκαιο της κοινής αναγκαστικής εκτέ-
λεσης. 

Στο πλαίσιο αυτό, απαλείφεται µια αναχρονιστική διάταξη που
ούτως ή άλλως έχει ήδη σιωπηρά καταργηθεί από τις διατάξεις
γενικής ισχύος του ν.3588 του 2007, καθώς και του ν.4738 του
2020. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα χρειαστώ δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Με τον τρόπο αυτό εκσυγχρονίζονται οι διαδικασίες που ακο-

λουθούνταν από τη φορολογική διοίκηση και εναρµονίζονται οι
διατάξεις του ΚΕΔΕ µε τις προηγούµενες αναφερόµενες διατά-
ξεις του Πτωχευτικού Κώδικα. 

Επίσης, µια ακόµη διάταξη είναι η παράταση του χρόνου ανα-
γνώρισης των ζηµιών από τη µεταβίβαση τίτλων συµµετοχής της
παρ. 1 του άρθρου 48Α του ν.4172 του 2013 για δύο έτη επιπλέον
και µέχρι 31-12-2024, λόγω των αντικειµενικών αδυναµιών που
προέκυψαν από την πανδηµία. Η προηγούµενη καταληκτική ηµε-
ροµηνία ήταν η 31η Δεκεµβρίου 2022. 

Κλείνω µε µια αναφορά σε δύο νοµοθετικές ρυθµίσεις που
σχετίζονται µε τη δηµόσια περιουσία και έχουν αναµφισβήτητα
θετική στόχευση.

Αναφέροµαι πρώτον στην παροχή δυνατότητας τοποθέτησης
µη µόνιµων κατασκευών στο έδαφος προκειµένου να διευκολυν-
θεί η πρόσβαση ατόµων µε ειδικές ανάγκες και στους χώρους
της όχθης, παρόχθιας ζώνης, υδάτινου στοιχείου, πυθµένα και
υπεδάφους του βυθού της θάλασσας, λιµνοθάλασσας, λίµνης
και κοίτης πλεύσιµου ποταµού και δεύτερον, στην παραχώρηση
άνευ ανταλλάγµατος δηµόσιου ακινήτου στο Υπουργείο Πολιτι-
σµού, προκειµένου να ανεγερθεί το νέο αρχαιολογικό µουσείο
της Λευκάδας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω µια σύντοµη αναφορά
στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό αριθµό 196
και συγκεκριµένα, στο άρθρο 7 αυτής. Με την εν λόγω διάταξη
ρυθµίζεται και για το 2022 η έγκαιρη και αποτελεσµατική εφαρ-
µογή του προγράµµατος δακοκτονίας κατά τους µήνες Ιούνιο και
Ιούλιο, κατά τους οποίους είναι απαραίτητο να ξεκινήσουν οι ερ-
γασίες των δολωµατικών ψεκασµών.

Εκτός από την έγκαιρη έναρξη και εφαρµογή του προγράµµα-
τος δακοκτονίας, µε τη διάταξη αυτή στηρίζεται παράλληλα έµ-
πρακτα η αγροτική ανάπτυξη και οικονοµία. Με την εξασφάλιση
της έγκαιρης και αποτελεσµατικής εφαρµογής του προγράµµα-
τος δακοκτονίας µειώνεται ο κίνδυνος ελάττωσης της παραγω-
γής µε αποτέλεσµα να επέρχονται άµεσες θετικές οικονοµικές
και κοινωνικές επιδράσεις στους παραγωγούς. 

Επιπλέον, τα ελληνικά προϊόντα των ελαιοκαλλιεργειών θα πα-
ραµείνουν ανταγωνιστικά ενισχύοντας την αγροτική οικονοµία
και ανάπτυξη της χώρας. Άλλωστε αυτή η παράταση επικυρώνε-
ται και νοµολογιακά µε την υπ’ αρ. 792 του 2022 απόφαση της
ολοµέλειας του Ελεγκτικού Συνεδρίου σχετικά µε τον προσυµ-
βατικό έλεγχο των δηµοσίων συµβάσεων.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, όπως ανέφερα και στην αρχή της
οµιλίας µου, σε αυτή ειδικά τη συγκυρία απαιτείται από όλους
σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη πορεύεται πάντα µε βάση τα δύο αυτά στοιχεία και η
επιλογή αυτή είναι απόλυτα συνειδητή. Επιβραβεύεται και ενι-
σχύεται από τη µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία που στηρίζει και
εµπιστεύεται τον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη και την Κυ-
βέρνησή µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Ελάτε, κύριε Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ. 
Ευχαριστώ τους συναδέλφους για την αρκετά αναλυτική συ-

ζήτηση που είχαµε και σήµερα και στις επιτροπές για ένα σχέδιο
νόµου που απ’ ό,τι καταλαβαίνω -και εικάζω θα αποτυπωθεί και
στο αποτέλεσµα της ψηφοφορίας-πολύ λίγα θα καταψηφίσετε.

Άρα αυτό σηµαίνει ότι είναι ένα νοµοσχέδιο προς τη σωστή
κατεύθυνση που πράγµατι αποδεικνύει ότι η Κυβέρνηση δροµο-
λογεί µε συνέπεια, µεθοδικότητα και υπευθυνότητα σηµαντικές
και στοχευµένες διαρθρωτικές αλλαγές. Τις τιτλοφορώ ως εξής:

«Ανάπτυξη του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, αναβάθµιση
και εκσυγχρονισµός του ΟΔΔΗΧ, βελτίωση του πλαισίου δράσης
και ενίσχυση των εργαλείων της χώρας για συναλλαγές µε διε-
θνείς χρηµαταγορές, υιοθέτηση -ήταν πολύ αναλυτικός ο κύριος
Υφυπουργός- φορολογικών κινήτρων για την πράσινη οικονοµία,
την ενέργεια και την ψηφιοποίηση, υλοποίηση πολιτικών για την
αντιµετώπιση των επιπτώσεων της πρωτοφανούς υγειονοµικής
και ενεργειακής κρίσης, ενίσχυση των εργαζοµένων της αµυντι-
κής βιοµηχανίας της χώρας, διευκόλυνση εξόφλησης αποζηµίω-
σης στους απολυµένους υπαλλήλους από πιστωτικά ιδρύµατα
που έκλεισαν κατά τη διάρκεια της κρίσης».

Άρα σταχυολόγησα βασικούς πυλώνες της σηµερινής νοµο-
θετικής πρωτοβουλίας. Και επαναλαµβάνω: νοµοθετική πρωτο-
βουλία που από τον προφορικό λόγο που αναπτύξατε και εικάζω
θα καταδειχθεί σε λίγο, πολύ λίγα άρθρα θα καταψηφίσετε παρά
τα όσα λέτε εδώ.

Η τροπολογία για τη «ΛΑΡΚΟ» ήταν εµπρόθεσµη -αυτό είναι
το θεσµικό πλαίσιο στη χώρα- και έχει κατατεθεί από την προ-
ηγούµενη βδοµάδα. Θα επανέλθω στη «ΛΑΡΚΟ» σε λίγο και συ-
νοπτικά.

Κύριοι συνάδελφοι, µιλήσατε για την ΕΑΒ. Πράγµατι, για τρία
πράγµατα δεσµευτήκαµε ως Υπουργείο Οικονοµικών. Υλοποι-
ήσαµε και τα τρία, στο πλαίσιο του ρεαλισµού και όχι του αρι-
στερού µαξιµαλισµού που δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο.
Αυτό που εκπροσωπείτε δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο. Άρα
να µιλήσουµε στο πλαίσιο του ρεαλισµού.

Στο πλαίσιο του ρεαλισµού, σε αυτή τη δύσκολη συγκυρία, ήρ-
θαµε και αυξήσαµε τις µη µισθολογικές παροχές –διαφωνείτε;-,
ερχόµαστε και κάνουµε προσλήψεις –διαφωνείτε;- και δίνουµε
και κίνητρο επίτευξης παραγωγικότητας, µπόνους παραγωγικό-
τητας, το οποίο δύναται να προσαυξάνεται ανάλογα µε τη συνο-
λική πορεία της εταιρείας.

Άρα εδώ, όπως είπατε και τα στοιχεία, έγιναν πράγµατι τετρα-
κόσιες είκοσι επτά προσλήψεις, δηλαδή το 26% της σηµερινής
ανθρωποδύναµης αυξήθηκε, και ο στόχος είναι να φτάσουµε τα
δύο χιλιάδες εννέα άτοµα το 2022. Και ναι, πράγµατι γίνεται µια
προσπάθεια από κοινού µε το Υπουργείο Εσωτερικών, έτσι ώστε
να υπάρχει και µόνιµο προσωπικό. Πάµε λίγο τώρα στα άλλα θέ-
µατα.

Τράπεζες: Άκουσα από όλη την Αντιπολίτευση και κυρίως την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση να λέει: «Με το σηµερινό νοµοσχέδιο
ξεπουλάτε το τραπεζικό σύστηµα, παύει το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας να υφίσταται». Μα, συγγνώµη, το Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας έπαυε να υφίσταται από το
τέλος του 2022 µε νόµο του ΣΥΡΙΖΑ και εµείς το επεκτείνουµε
ως το 2025. Το 2022 το κάνουµε 2025 και λέτε ότι ξεπουλάµε τις
τράπεζες γιατί καταργούµε το ΤΧΣ;

Αν αφήναµε τον νόµο του ΣΥΡΙΖΑ, στο τέλος του έτους δεν θα
υπήρχε ΤΧΣ. Και µην ακούσω τίποτα πολιτικά φληναφήµατα ότι
θα τα έπαιρνε το δηµόσιο, γιατί ο νόµος που ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ
είναι σαφής και οι διαδικασίες που πρέπει να ακολουθήσει κανείς
στο συγκεκριµένο θέµα είναι σαφέστατες. Να µην επεκταθώ σή-
µερα περαιτέρω. 

Επίσης, ισχυρίστηκε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι προχω-
ρήσαµε στην εισαγωγή µιας διάταξης για την τιµή πώλησης των
µετοχών, διάταξη που ψήφισε ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ το 2017. Και όταν
µετά από κάποιους οµιλητές ανακάλυψε ότι πράγµατι αυτό γίνε-
ται, άρχισαν άλλα πολιτικά φληναφήµατα, ότι τότε πιεζόµασταν,
ενώ τώρα που είµαστε εκτός µνηµονίων µπορούµε να λειτουρ-
γήσουµε διαφορετικά. Αυτό λέγεται, µε τον καλύτερο όρο, οβι-
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διακή µεταµόρφωση. Υπάρχουν κι άλλες λέξεις που χρησιµοποι-
ούνται και συνήθως είναι συνυφασµένες µε την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση. 

Άκουσα συναδέλφους να λένε για τη διαβούλευση στη
«ΛΑΡΚΟ». Η διαβούλευση µε όλα τα σωµατεία των εργαζοµένων
ξεκίνησε από τον Φεβρουάριο του 2022, κύριοι συνάδελφοι. Έγι-
ναν όλες οι νόµιµες διαδικασίες -εδώ είναι οι διαδικασίες-, σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις της εργατικής νοµοθεσίας.

Είπατε, κύριε συνάδελφε της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης:
«Μα, πώς δεν δώσαµε; Όλοι δώσαµε λεφτά. Βοηθήσαµε τη
«ΛΑΡΚΟ». Γιατί είπατε ότι εσείς δώσατε 53 εκατοµµύρια ευρώ;».
Ήµουν πολύ σαφής. Την τελευταία δεκαετία από τον κρατικό
προϋπολογισµό δόθηκαν µόνο από τη σηµερινή Κυβέρνηση 53
εκατοµµύρια και το επαναλαµβάνω. Εσείς δεν δώσατε ούτε ένα
ευρώ στη «ΛΑΡΚΟ». 

Τι κάνατε απλά, διότι δεν είπατε όλα τα στοιχεία; Αυξάνατε τα
χρέη. Χρωστούσατε παντού. Πληρώνονταν οι εργαζόµενοι και
χρωστούσατε παντού. Επειδή η ζωή δεν τελειώνει το 2014, εγώ
θα σας τα επαναλάβω τα στοιχεία. Το 2012 η καθαρή θέση µείον
48, το είπατε. Το 2013 η καθαρή θέση µείον 125, το είπατε. Το
2014 η καθαρή θέση µείον 155, το είπατε. Άρα, ναι, υπήρχαν προ-
βλήµατα διαχρονικά, όπως είπα και στην πρωτολογία µου.

Όπως σωστά όµως επισήµανε ο κ. Βεσυρόπουλος, µετά το
2014 τι έγινε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Πείτε και τις τιµές του νικελίου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μιλάµε

για καθαρή θέση. Το 2015 217,2, το 2016 210,9, το 2017 278,4,
το 2018 308,6, το 2019 407,4. Μη µιλάτε για την «ΛΑΡΚΟ». Αφή-
στε τα αυτά!

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Γιατί τα αποκρύψατε αυτά τα στοιχεία;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Πάµε πα-
ρακάτω. Ούτως η άλλως έχουµε όλοι µια ιστορία σε αυτή τη
χώρα. 

Πράγµατι η χώρα κατηγορήθηκε για δυνητικές παράνοµες
κρατικές ενισχύσεις από το 2014 και µετά. Ποιες ήταν αυτές;
Αυτές ήταν πάνω σε έξι µέτρα. Πρώτο µέτρο: Μη είσπραξη οφει-
λών της «ΛΑΡΚΟ» από το ελληνικό δηµόσιο. Δεύτερο µέτρο: Χο-
ρήγηση κρατικής εγγύησης από το ελληνικό δηµόσιο για την
κάλυψη δανείου από την Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος προς
τη «ΛΑΡΚΟ» το έτος 2008. Τρίτον, συµµετοχή του ελληνικού δη-
µοσίου στην αύξηση µετοχικού κεφαλαίου κατά το έτος 2009.
Τέταρτον, χορήγηση εγγύησης από το ελληνικό δηµόσιο για την
κάλυψη εγγυητικής επιστολής της Εθνικής Τραπέζης της Ελλά-
δος προς τη «ΛΑΡΚΟ» το 2010. Πέµπτο µέτρο: Μη είσπραξη φο-
ρολογικού προστίµου το έτος 2010. Έκτο µέτρο: Χορήγηση
κρατικών εγγυήσεων από το ελληνικό δηµόσιο για την κάλυψη
δύο δανείων της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος προς τη
«ΛΑΡΚΟ» κατά το 2011. Αυτά ήταν τα έξι µέτρα πάνω στα οποία
στηρίχθηκε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για να κρίνει ότι δυνητικά
είναι παράνοµες οι κρατικές ενισχύσεις στην Ελλάδα.

Ήρθε η ελληνική πολιτεία και οι διαδοχικές κυβερνήσεις και
της Νέας Δηµοκρατίας µε το ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ και προσπά-
θησαν σε ευρωπαϊκό επίπεδο να πείσουν την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή ότι δεν είναι παράνοµες κρατικές ενισχύσεις. Αρχικά το
έκανε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µαζί µε το ΠΑΣΟΚ
στις 30 Απριλίου του 2013. Αποτύχαµε το 2014 και βγήκε µια
απόφαση. Έκτοτε -ανατρέξτε στα Πρακτικά, ήσασταν, κύριε Σα-
ρακιώτη- υπήρχε η προφορική δέσµευση αρµοδίων Υπουργών
της τότε κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ότι «µην ανησυχείτε, θα τα κατα-
φέρουµε, δεν θα είναι παράνοµες κρατικές ενισχύσεις» και ου-
σιαστικά τι δεν έκανε η Κυβέρνηση; Δεν έκανε τίποτα, η
Κυβέρνησή σας δεν έκανε τίποτα. 

Αυτό για το οποίο σας κατηγορώ συνεπώς, κύριε Σαρακιώτη,
είναι ότι η δικαστική απόφαση εκδόθηκε το 2018 και η πιο πρό-
σφατη το 2022 και καταδίκασε τη χώρα, επειδή δεν είχε τηρήσει
τα χρονοδιαγράµµατα από το 2014 και µετά. Από την απόφαση
του 2014 και µετά, που την είχατε, δεν κάνατε τίποτα µέχρι το
2019, τίποτα! Και ήρθε η οριστική απόφαση το 2018, που εκδό-
θηκε επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, επειδή τέσσερα χρόνια δεν πρά-
ξατε απολύτως τίποτα. 

Ναι, αυτό µε τον έναν µήνα και δύο µήνες αφορά το σύνολο
των εργαζοµένων, προφανώς εκτός των συνταξιούχων. Νοµίζω
σε αυτό δεν θα υπάρχει καµµία διαφωνία από εσάς.

Και κλείνω πριν πάω στο τελευταίο θέµα -ένα λεπτό θα δαπα-
νήσω- µε τα κροκοδείλια δάκρυα, που πολύ σωστά άκουσα από
έναν συνάδελφο της κυβερνητικής πλειοψηφίας. Σας άκουσα µε
πολύ προσοχή από το µεσηµέρι, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, να λέτε ότι είναι έγκληµα, «πάρτε πίσω την τροπολο-
γία», «µην κάνετε αποκρατικοποίηση της εταιρείας». Λοιπόν, το
είπα µία φορά, αλλά, όπως είδατε, απέφυγε ο κ. Τσακαλώτος να
απαντήσει. Θα σας το πω πιο ξεκάθαρα τώρα. Στη σελίδα 9, για
να τελειώνουν τα παραµύθια, στην επιστολή του κ. Τσακαλώτου
στις 28-3-2019 λέει: «Η ελληνική Κυβέρνηση είναι ανοικτή να ερ-
γαστεί αποτελεσµατικά µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προκειµέ-
νου να βρεθεί µία λύση η οποία θα είναι σύµφωνη µε το
Ευρωπαϊκό Δίκαιο. Συγκεκριµένα διάφοροι δυνητικοί επενδυτές
έχουν ήδη εκφράσει ανεπίσηµα το ενδιαφέρον τους για το σύ-
νολο της εταιρείας ή για κάποια στοιχεία ενεργητικού της εται-
ρείας, το οποίο επιβεβαιώνει τη δυναµική της εταιρείας,
προκειµένου να επιστρέψει σε κερδοφορία. Η Ελληνική Δηµο-
κρατία είναι έτοιµη να συζητήσει και να αποδεχτεί τέτοιες προ-
τάσεις µε βάση διαφανείς και ανοικτές διαδικασίες διαγωνισµών,
open tendering processes». Αυτό κάνουµε σήµερα! Και έρχεστε
εδώ και λέτε «να αποσύρετε την τροπολογία»; Open tendering
offers, αυτό κάνουµε, αυτό ακριβώς που λέει η επιστολή του κ.
Τσακαλώτου στη σελίδα 9. Συνεπώς ας σταµατήσουν τα παρα-
µύθια. 

Και κλείνω µε την αύξηση του κόστους δανεισµού. Η αύξηση
του κόστους δανεισµού είναι ένα στοιχείο το οποίο θα ήταν ανεύ-
θυνο από οποιαδήποτε πολιτική ηγεσία υπουργείου οικονοµικών
να πει ότι δεν είναι στοιχείο ανησυχίας. Είναι παγκόσµιο φαινό-
µενο, είναι πανευρωπαϊκό φαινόµενο, αυξάνει το κόστος δανει-
σµού όλων των χωρών. Αυτό αποδεικνύει και επιβεβαιώνει την
ανάγκη υλοποίησης διορατικής εκδοτικής στρατηγικής –και θέλω
να ευχαριστήσω προσωπικά τον Γενικό Διευθυντή του ΟΔΔΗΧ,
τον κύριο Τσάκωνα, για αυτό- και συνετής δηµοσιονοµικής πολι-
τικής. 

Σήµερα το κόστος δανεισµού είναι µια απάντηση σε αυτούς
τους λίγους που δηµόσια έβγαιναν πρόσφατα και έλεγαν «πόσο
ακριβά δανείστηκε η χώρα» πριν από έναν-δύο µήνες, γνωρίζον-
τας και ο ΟΔΔΗΧ και η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονο-
µικών πώς θα εξελιχθεί η κατάσταση, διότι ήταν αυτονόητο ότι
θα αλλάξει η νοµισµατική πολιτική. Αλλά είναι και µια απάντηση
αν θέλετε σε αυτούς, σε αρκετούς µέσα στην Αίθουσα, που ανεύ-
θυνα έχουν ακολουθήσει τη λογική «δώσ’ τα όλα». «Δώσ’ τα όλα»
σηµαίνει αυξήστε το έλλειµµα της χώρας. Η χώρα θα έχει έλ-
λειµµα φέτος. Εισηγείστε κάποιοι εδώ µέσα να αυξηθεί το έλ-
λειµµα, δηλαδή εισηγείστε η χώρα να πάει να δανειστεί την ίδια
ώρα που λέτε ότι το κόστος δανεισµού έχει αυξηθεί. Άρα ουσια-
στικά να αυξήσουµε το κόστος, να αυξήσουµε τους τόκους, να
υποθηκεύσουµε το µέλλον της χώρας και των παιδιών µας.

Εµείς αυτό δεν πρόκειται να το κάνουµε. Θα συνεχίσουµε µε
υπευθυνότητα, µε ρεαλισµό να είµαστε κοντά στην κοινωνία,
δίπλα στην κοινωνία, να χτίζουµε δίχτυ ασφαλείας για να προ-
στατέψουµε νοικοκυριά και επιχειρήσεις, δαπανώντας περισσό-
τερους πόρους από τον µέσο ευρωπαϊκό όρο και θα αφήσουµε
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση στις αυταπάτες της. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κηρύσσε-
ται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των
τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του Ταµείου
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και του Συνεγγυητικού Κεφα-
λαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών, εκσυγχρονισµός
Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους και άλλες επείγουσες
διατάξεις» 

Προχωρούµε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και των
τροπολογιών και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά.

Σας υπενθυµίζω ότι έχουν υποβληθεί δύο αιτήσεις διεξαγωγής
ονοµαστικής ψηφοφορίας επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
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1331 και ειδικό 196 από Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΣΥΡΙΖΑ, όπως και από τους Βουλευτές της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Η ονοµαστική ψηφοφορία επί της εν λόγω τροπολογίας, όπως
έχει ήδη ανακοινωθεί στο Σώµα, θα διεξαχθεί στην επόµενη συ-
νεδρίαση, την Τετάρτη 15 Ιουνίου 2022 στις 12.00’ και αµέσως
µετά θα ακολουθήσει η ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου.

Προχωρούµε, λοιπόν, στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων

και της τροπολογίας 1332/197 του σχεδίου νόµου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Οι εισηγη-
τές και οι ειδικοί αγορητές κατέθεσαν στο Προεδρείο τα έγ-
γραφα µε τις ψήφους τους προκειµένου να συµπεριληφθούν στα
επίσηµα Πρακτικά της Βουλής. 

(Τα προαναφερθέντα έγγραφα µε τις ψήφους καταχωρίζονται
στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μετά την
ολοκλήρωση της ψηφοφορίας το σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών: «Αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας
του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και του Συνεγ-
γυητικού Κεφαλαίου Εξασφάλισης Επενδυτικών Υπηρεσιών, εκ-
συγχρονισµός Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους και
άλλες επείγουσες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής, των άρ-
θρων και της τροπολογίας 1332/197 κατά πλειοψηφία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.51’ λύεται η συνεδρίαση για σή-

µερα, Τετάρτη 15 Ιουνίου 2022 και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επι-
καίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία: 1) µόνη συζήτηση
και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου των σχε-
δίων νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών, σύµ-
φωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί και 2) ονοµαστική ψηφοφορία επί της τροπολογίας
µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό 196 και ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Αναµόρφωση του
θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας και του Συνεγγυητικού Κεφαλαίου Εξασφάλισης
Επενδυτικών Υπηρεσιών, εκσυγχρονισµός του Οργανισµού Δια-
χείρισης Δηµοσίου Χρέους και άλλες επείγουσες διατάξεις».

14906 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                     ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


